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14- دیدار نخستین بانوي مکانیک تبریزي با مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي آذربایجان شرقی - آرمان تبریز
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41- بزرگترین سرمایه گذاري بخش خصوصی درفولاد کشور - اکو نیوز
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47- وزیر جهاد کشاورزي پروژه 120 هکتاري آبیاري تحت فشار در جیرفت را افتتاح کرد - فصل اقتصاد

48- فضاي مجازي کشور اسیر طناب کشی هاي جناحی - تابناك

49- دبیران مجامع مشورتی استان باید درد آشنا باشند - برنا نیوز

50- افزایش 5 برابري مشارکت اقتصادي زنان در 4 دهه - خبرگزاري صدا و سیما

51- تقدیر مدیرعامل صندوق بازنشستگی از بانوان بازنشسته - اکونا پرس

52- پایان داوري جشنواره «کارا» با 65 اثر - ایسنا

53- کانون صنفی بانوان وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی تشکیل می شود - پایگاه دولت

54- تخفیف 30 درصدي صدور و تمدید پروانه فعالیت، اشتغال رانندگان ناوگان باري - سازه خبر

55- طرح هاي مختلف کشاورزي با 152 میلیارد تومان سرمایه گذاري در ''همدان'' به بهره برداري می رسد - تسنیم

56- 59 نیروگاه خورشیدي در استان مرکزي به بهره برداري رسید - برق نیوز

57- ذوالفقاري: 11 سند همکاري امنیتی انتظامی با کشورهاي مختلف امضا شد - شبکه ایران

58- عناصر طراحی به فارسی ترجمه شد - همشهري

59- 10 لایحه حمایت از زنان و دختران در دولت تدبیر و امید تهیه شد - همشهري

60- سکه هاي مهریه ها آب می روند | در طرح مجلس فقط مردها دیده شده اند - همشهري

61- باحضور مدیرکل کمیته امداد استان در چیتاب انجام شد: اهداء15 جهیزیه به ارزش(1500000000ریال)به 15عروس تحت

پوشش+افتتاح 60 طرح اشتغالزائی در چیتاب - کبنا نیوز



62- حواشی بررسی کلیات لایحه بودجه 1400 در مجلس - قلمنا

63- کاهش نقدینگی دولت مشکلات عدیده اي را براي پیمانکاران به وجود آورده است - قلمنا

64- آغاز عملیات اجرایی پتروشیمی اسلام آبادغرب باحضور معاون رئیس جمهور - خبرگزاري مهر

65- مشهد آماده هوشمند شدن است - تیک

66- افتتاح 814 واحد مسکن مهر در دهه فجر - بلاغ
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target="_blank" href="https://iusnews.ir/fa/news-details/384637 -69/قالیباف:-دولت-تعامل-

مناسبی-براي-بودجه-با-مجلس-نداشت/"> قالیباف: دولت تعامل مناسبی براي بودجه با مجلس نداشت - خبرنامه دانشجویان
ایران

target="_blank" href="https://iusnews.ir/fa/news-details/384636 -70/ربیعی:-دولت-آماده-

اصلاح-بودجه-در-کنار-مجلس-است/"> ربیعی: دولت آماده اصلاح بودجه در کنار مجلس است - خبرنامه دانشجویان ایران

71- اخبار خراسان جنوبی / تجهیزات پزشکی جدید براي بیمارستان زیرکوه تامین شد - روزنامه بیرجند امروز

72- قاسمی: کسی که آخر دولتش می گوید نمی گذارند کار کنم، همان ابتدا باید کنار می رفت - افکارنیوز

73- توسعه پتروشیمی در منطقه مکران در قالب ایجاد «هاب» امکان پذیر است - اتاق بازرگانی ایران

74- خلع ید مفسدین نجات بخش صنعت استان/دلیل عدم رغبت سرمایه گذاري در گیلان چیست؟ - غیرمنتظره

75- اعلام جزئیات فرایند استخدام فرزندان شهدا و جانبازان 70 درصد - صبا ایران

76- رد کلیات بودجه 1400 در مجلس در روز غیبت سریالی روحانی+ حواشی / لایحه به «پاستور» برگشت خورد - صبا ایران

77- 10 طرح منابع طبیعی استان تهران آماده بهره برداري است - تابناك

78- تحویل 286 واحد مسکن محرومان در کردستان - خبرگزاري قرآن

79- جزئیات پرداخت حدود 13 هزار میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی - فصل اقتصاد

80- پایان داوري نخستین دوره جشنواره ملی کاریکاتور " کارا " - خبرگزاري صدا و سیما

81- خواباندن مچ ورزش مازندران از سوي کرونا - تابناك

82- بازدید مدیرعامل بانک ملت از گروه تولیدي ناصري در شهرستان بیرجند - کیوسک خبر

83- بازدید مدیرعامل بانک ملت از گروه تولیدي ناصري - ایستانیوز

84- مشهد آماده هوشمند شدن است - وبنا

85- آماده همکاري با مجلس در انجام اصلاحات لایحه بودجه هستیم - روزنامه جام جم

86- تهیه وتدوین دستورالعمل امنیت وانتظامات درحوادث غیر مترقبه طبیعی/تشکیل سامانه جامع اطلاعات اتباع - ایسنا

87- 16 هزار نامه مردم کرمانشاه به رئیس قوه قضاییه/ 207 پرونده کثیرالشاکی داریم - ایسنا

88- افتتاح و کلنگ زنی 42پروژه عمرانی و طرح اقتصادي در شهرستان بویراحمد طی دهه فجر - ایسنا

89- وزیر جهاد کشاورزي پروژه 120 هکتاري آبیاري تحت فشار در جیرفت را افتتاح کرد - پایگاه دولت

90- اعلام جزئیات فرایند استخدام فرزندان شهدا و جانبازان 70 درصد - ایسنا

91- نذر اهداي خون تا طبخ و توزیع نان رایگان بین نیازمندان - ایسنا

92- حواشی بررسی کلیات لایحه بودجه 1400 در مجلس - ایسنا



93- نشانه هایی از پیشرفت چشم گیر بزرگترین بانک بورسی کشور - تسنیم

94- آغاز تزریق واکسن ایرانی کرونا از فروردین - شیعه

95- مشهد آماده هوشمند شدن است - خبرخودرو

96- پایان داوري نخستین دوره جشنواره ملی کاریکاتور کارا - آریا نیوز

97- مشهد آماده هوشمند شدن است - ایران اکونومیست

98- خلع ید مفسدین نجات بخش صنعت استان/دلیل عدم رغبت سرمایه گذاري در گیلان چیست؟ - رشت 20

99- بهره برداري از 5 طرح کارآفرینی در شهرستان ملایر - خبرگزاري صدا و سیما

100- پایان داوري نخستین دوره جشنواره ملی کاریکاتور کارا - برنا نیوز



 

عربستان آبستن اعتراضات مردمی؛ آینده تاریک اقتصادي ریاض

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/11/14

گسترش فقر و بیکاري در حالی شهروندان سعودي را به خیابان ها و اعتراض علیه حکومت کشاند که آنها از سیاست
سرکوبگري رژیم آل سعود آگاهند و این امر می تواند مقدمه اي براي آغاز موج گسترده اعتراضات مردمی باشد.

گسترش فقر و بیکاري در حالی شهروندان سعودي را به
خیابان ها و اعتراض علیه حکومت کشاند که آنها از
سیاست سرکوبگري رژیم آل سعود آگاهند و این امر می
تواند مقدمه اي براي آغاز موج گسترده اعتراضات مردمی

 
باشد. 

قدس آنلاین: به دنبال گسترش فقر و بیکاري در میان
شهروندان سعودي و به طور خاص جوانان این کشور،
تحرکات اخیر این افراد علیه حکومت سعودي و اعتراض به
سیاست هاي رژیم آل سعود در سایه حکمرانی «محمد بن
سلمان» ولیعهد جوان این کشور حاکی از وجود زمینه اي

 
براي آغاز شورش هاي مدنی در این کشور بود. 

هفته هاي گذشته جوانان سعودي در شبکه هاي اجتماعی با هشتگ «تجمع افراد بیکار» بر سوء مدیریت مقامات سعودي تاکید
کردند و گفتند: عربستان به عنوان یکی از ثروتمندترین کشورهاي عربی و بزرگترین تولید کننده نفت در جهان است که این مسئله بر

 
بیکاري افراد تاثیري نداشته است. 

فعالان تأکید کردند که با وجود «اصلاحات اقتصادي» که بیش از دو سال پیش آغاز شده و آنگونه که ولیعهد سعودي در خصوص
چشم انداز خود تبلیغ می کرد، فرصت هاي شغلی یا توسعه سایر صنایع غیر نفتی توفیق چشمگیري ایجاد نشده است. بازنشر هشتگ
«انجمن بیکاران» از سوي فعالان موجب شد این هشتگ در صدر قرار گیرد. این هشتگ پیش از این نیز در آگوست 2020 در

 
محکومیت برخورد دولت با بحران بیکاري و درخواست اشتغال زایی در عربستان منتشر شده بود. 

اداره کل آمار عربستان گزارشی را طی دو هفته گذشته منتشر کرد که نرخ بیکاري در بین سعودي ها در پایان سه ماهه دوم سال

 
گذشته 15.4 درصد بوده است. 

طبق آخرین آمار 4میلیون از شهروندان سعودي زیر خط فقر زندگی می کنند. 2 میلیون کارمند حقوق مکفی ندارند. 2 میلیون

 
شهروند واجد الشرایط، بیکار هستند. بدهی عمومی عربستان نیز 854 میلیارد دلار برآورد شده است. 

نکته جالب توجه آنجاست که به فاصله چند روز از آغاز اعتراضات رسمی شهروندان سعودي به افزایش نرخ بیکاري در میان جوانان و
نیز گسترش فقر، محمد بن سلمان درحالی که کُتی به ارزش 5400 یورو معادل 24.658.29 ریال سعودي و شالی که سوژه رسانه ها



شد و بالغ بر 2 هزار و 800 ریال قیمت داشت در نشست شوراي صندوق سرمایه گذاري عمومی عربستان حاضر شد. شرکت هاي
بزرگ دولتی هم مدتی است که دستمزد کارمندانشان را پرداخت نکرده اند و شرکت هاي بخش خصوصی در حال تعدیل نیرو و

 
کاهش دستمزدها هستند. 

این امر خشم بسیاري از سعودي ها را برانگیخت. در این زمینه صفحه کاربري «به سمت آزادي» در توئیتر نوشت: به خدا قسم آیا این

 
شخص به بحران هاي شهروندان، وضعیت بیکاري و کسري بودجه فکر می کند؟ 

«ترکی الشلهوبی» روزنامه نگار معارض سعودي نیز در این زمینه به کسانی که اقدامات بن سلمان را در خودنمایی با اموال مردم
ستایش و گمان می کنند که با این کار درجه بن سلمان را بالا میبرند گفت که شما در واقع او را به عنوان یک مدل به تصویر می

 
کشید. 

حزب تجمع ملی عربستان که مخالف سیاست هاي آل سعود است با ابراز نگرانی درباره افزایش نرخ بیکاري در میان جوانان سعودي
اعلام کرد: وعده هاي مقامات آل سعود با آنچه که در واقعیت انجام می دهند هیچ تطابقی ندارد و این بیانگر شکست رژیم سعودي در
پرونده استخدام جوانان و به معنی بی توجهی کامل به رنج ملت است. وعده هاي حکومت عربستان صرفاً براي تبلیغات رسانه اي
جهت جلب توجه غربی ها بوده است. همه این وعده ها تنها براي مهار خشم شهروندان و سرگرم کردن آنها با راه حل هاي موقتی و

 
جزئی است. واقعیت آن است که رژیم سعودي در کاهش نرخ بیکاري به شکل بی سابقه شکست خورده است. 

 
خشم سعودي ها از حکومت به خیابان ها کشیده شد 

اما ادامه بی توجهی هاي حکومت آل سعود به خواسته مردم موجب شد تا اعتراضات ملت خشمگین عربستان از فضاي مجازي به

 
خیابان ها منتقل شود. 

در همین زمینه دوشنبه شب اهالی شهر «بریده» استان القصیم در اعتراض به سیاست هاي اقتصادي دولت سعودي در خصوص

 
محدودیت هاي کرونایی و اوضاع اقتصادي و بیکاري ناشی از آن به خیابان ها آمده و خواستار رفع این محدودیت ها شدند. 

بر اساس این گزارش، شرکت کنندگان در تظاهرات با سر دادن شعارهایی دریافت هرگونه مالیات در ایام کرونا و افزایش فقر و بیکاري

 
در عربستان را محکوم کردند. 

 
این تظاهرات که با حضور و تجمع صدها جوان همراه است منجر به درگیري با نیروهاي امنیتی سعودي شده است. 

منبع: خبرگزاري تسنیم



رستم قاسمی: به کاندیداتوري در 1400 فکر می کنم / اي کاش آقایان دو سفر

خارجی می رفتند، بعد به عرصه 1400 ورود می کردند

منبع: تدبیر و امیدشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/11/14

بسیاري از معضلات فرهنگی و اجتماعی ناشی از مسائل اقتصادي است. مثلاً در موضوع ازدواج جوانان، در سال 91 ما بالغ بر
900 هزار ازدواج داشته ایم، الان چقدر داریم و چقدر از این ازدواج ها منجر به طلاق می شود؟ نکته مهم اینکه باید بررسی

کرد که چه مقدار از این طلاق ها مربوط به مسائل اقتصادي است.

رستم قاسمی: به کاندیداتوري در 1400 فکر می کنم / اي کاش آقایان دو سفر خارجی می رفتند، بعد به عرصه 1400 ورود می
کردند بسیاري از معضلات فرهنگی و اجتماعی ناشی از مسائل اقتصادي است. مثلاً در موضوع ازدواج جوانان، در سال 91 ما بالغ بر
900 هزار ازدواج داشته ایم، الان چقدر داریم و چقدر از این ازدواج ها منجر به طلاق می شود؟ نکته مهم اینکه باید بررسی کرد که

 
چه مقدار از این طلاق ها مربوط به مسائل اقتصادي است. 

رستم قاسمی، وزیر نفت دولت دهم درپاسخ به سؤالی درباره احتمال کاندیداتوري
خود در انتخابات ریاست جمهوري سیزدهم، گفت: با توجه به شرایط اقتصادي و
معیشت مردم، هنوز زود است که فضاي کشور را انتخاباتی کنیم و بنده با اینکه
سمت دولتی ندارم، امّا این روزها بخشی از وقت خود را براي حل مشکلات

 
اقتصادي کشور گذاشته ام. 

 
حل مشکلات اقتصادي آنقدر هم پیچیده نیست 

وي با اشاره به مشکلات اقتصادي کشور گفت: شاید خیلی ها معتقد باشند که حل مشکلات اقتصادي خیلی سخت است؛ من این
حرف را رد نمی کنم، اما به عنوان فردي که سال ها در حوزه اقتصادرانی و حوزه اجرایی و عملیات کار کرده، عرض می کنم که حل
مشکلات در کشور ثروتمندي مثل ایران با ظرفیت هاي عظیم و منابع انسانی مستعد و جوان، آنقدر پیچیده نیست، حتی با وجود

 
اینکه تحریم ها فشار خودش را وارد می کند و بی تأثیر نیست. 

قاسمی در پاسخ به این سؤال که نام شما بعنوان یکی از نامزدهاي انتخابات ریاست جمهوري مطرح می شود، آیا به کاندیداتوري در

 
1400 فکر می کنید یا خیر، گفت: هر کسی ممکن است به خیلی چیزها فکر کند، فکر کردن مشکلی ندارد. 

 
بسیاري از مشکلات اجتماعی از اقتصاد نشأت می گیرد 

فرمانده اسبق قرارگاه سازندگی خاتم در پاسخ به سؤالی درباره گفتمان مطلوب انتخابات ریاست جمهوري، گفت: کشور ما مشکلات
زیادي از جمله مشکلات فرهنگی دارد. انقلاب ما اساساً یک انقلاب فرهنگی است. همچنین موضوعات اجتماعی در تعیین ریل

 
حکمرانی مهم است، اما همانطور که بارها رهبر انقلاب گفتند چالش اساسی ما مسائل اقتصادي است. 



قاسمی ادامه داد: بسیاري از معضلات فرهنگی و اجتماعی ناشی از مسائل اقتصادي است. مثلاً در موضوع ازدواج جوانان، در سال 91
ما بالغ بر 900 هزار ازدواج داشته ایم، الان چقدر داریم و چقدر از این ازدواج ها منجر به طلاق می شود؟ نکته مهم اینکه باید بررسی

 
کرد که چه مقدار از این طلاق ها مربوط به مسائل اقتصادي است. 

وي تصریح کرد: بسیاري از مشکلات جامعه به بیکاري و موضوعاتی که به درآمد مردم مرتبط است برمی گردد. مشکلات اصلی کشور،

 
اقتصادي است، بخصوص در حوزه معیشت. 

 
بعد از جنگ، تفکري می گفت باید خارجی ها بیایند زیرساخت بسازند 

وزیر سابق نفت با اشاره به ظرفیت هاي کشور، گفت: بعد از انقلاب و جنگ کارهاي بسیار بزرگی در کشور انجام شده است. به عنوان
کسی که از روز نخست بعد از جنگ تا چندسال پیش و قبل از ورود به وزارت نفت در حوزه سازندگی بوده است باید بگویم که

 
کارهاي بسیار بزرگ و ابرطرح هایی در کشور اجرایی شده است. 

قاسمی با بیان اینکه بعد از جنگ دو تفکر در کشور وجود داشت، اظهار داشت: یک تفکر این بود که ما تجربه کار نداریم و سد و
پالایشگاه نساخته ایم، پس باید خارجی ها بیایند و ما هم در کنار دست آن ها کار یاد بگیریم. تفکر دیگر مبتنی بر «ما می توانیم»
بود. این ما می توانیم هم جمله حضرت امام بعد از جنگ بود. مبتنی بر این تفکر امام بعد از سال ها می گویم که این ما می توانیم به

 
ما توانستیم تبدیل شد. ما بعد از اینکه سد کرخه و برخی از این ابرطرح ها را ساختیم طلسم ناباوري و ما نمی توانیم را شکستیم. 

 
حل مشکل آب تهران با اجراي ابرپروژه انتقال آب به پایتخت 

وي با اشاره به اجراي برخی پروژه هاي کلان در کشور گفت: زمانی که تهران با مشکل آب روبرو بود و آب و سهیمه بندي می شد، ما
باید آب را از سد لار براي شرق تهران انتقال می دادیم و آب سد کرج را براي غرب تهران. انتقال آب از سد لار که کیلومترها با تهران
فاصله دارد، کار بسیار سختی بود، امّا این کار را انجام دادیم. در غرب تهران هم از طریق یک تونل که جزء طویل ترین تونل هاي

 
دنیاست، آب را از سد کرج منتقل کردیم. 

فرمانده اسبق قرارگاه خاتم سپاه گفت: همان موقع خیلی ها مخالف بودند که ما این مسئولیت را بپذیریم و برخی دوستان هم می
گفتند پذیرش چنین مسئولیتی کار راحتی نیست و اگر نتوانیم جواب ده میلیون شهروند تهرانی را بدهیم ممکن است براي سپاه
مشکل ایجاد کند، امّا ما ریسک آن را پذیرفتیم و به موقع هم تمام شد. این پروژه در آن زمان جزء ابرپروژه ها بود، امّا حالا به خاطر

 
پیشرفت تکنولوژي و دانش فنی وضعیت متفاوت است. 

قاسمی افزود: انتقال آب روان کشور به پایتخت که از 24 میلیون متر مکعب، 8 میلیارد آن به بیرون ریخته می شد یک ابرطرح بود
که ما توانستیم آن را انجام دهیم. این تجارب مربوط به صد یا دویست سال پیش نیست، بلکه ما این کارها را بعد از جنگ انجام داده
ایم. کارهایی در کشور انجام شده که شاید کسی آن را باور نمی کرد. بنابراین هم توانمندي رفع مشکلات کشور وجود دارد و هم

 
تجارب آن وجود دارد. 

 
نمی گویم «می شود» یا «باید بشود»؛ می گویم «شده است» 

وي ادامه داد: من نه می گویم «می شود» چون همه می توانند این کلمه را بگویند، همچنین نمی گویم «باید بشود»، چون گفتن این



هم سخت نیست، بلکه می گویم «شده است» و مبتنی بر این ادعا، در همه حوزه هاي زیرساختی کشور آدرس وجود دارد. پس هم

 
توانمندي اش را داریم و هم ظرفیت هاي زیرساختی داریم. 

وزیر سابق نفت با اشاره به ظرفیت معدنی کشور گفت: خداوند جدول مندلیف را در ایران ریخته و این در حالی است که در برخی از
کشورها شاید یک یا دو نوع معدن بیشتر وجود نداشته باشد، امّا انواع معادن ترکیبی در کشور ما وجود دارد. بر اساس اطلاعاتی که

 
وجود دارد 18 تا 20 درصد سهم اشتغال می تواند در معادن باشد. 

 
باید عملگرایی را جایگزین حرف گرایی و استقامت را جایگزین وادادگی کنیم 

قاسمی با طرح این سؤال که چرا با وجود این همه منابع و ظرفیت انسانی و طبیعی و نیز تجاربی که داشته ایم، وضع اقتصاد ما
اینگونه است، اظهار داشت: علت این است که ما به اقتصاد هم به دیده سیاست و سیاست بازي نگاه کرده ایم. یعنی به جاي سیاست

 
بازي اقتصادبازي هم کرده ایم. 

وي افزود: من اعتقاد دارم حل مشکلات اقتصادي کشور در گرو داشتن برنامه هم نیست، ما مشکل برنامه هم نداریم، برنامه زیاد داریم؛

 
از سند چشم انداز گرفته تا سیاست کلی و ... 

قاسمی ادامه داد: اعتقاد دارم براي حل مشکلات اقتصادي کشور باید به جاي حرف زدن و حرف گرایی، عمل گرایی را به کار بندیم و

 
به جاي وادادگی، استقامت را. 

 
نمی شود کشتی طوفان زده اقتصاد را دست کسی داد که قایق هم نرانده است 

وي با بیان اینکه کشور با ده پانزده چالش اصلی روبروست که شناسایی شده اند و براي آن ها راهکار هم وجود دارد، تصریح کرد:
امروز فرصت سعی و خطا براي ما وجود ندارد. همه قبول داریم که اقتصاد ما مثل یک کشتی طوفان زده است، نمی شود این کشتی را
دست کسی داد که تا حالا قایق را هم نرانده است. باتوجه به اینکه مشکل کشور اقتصادي است آن هم در حوزه اجرایی و عملیاتی،

 
باید کشور را دست کسی داد که تجربه این کار را داشته باشد. 

وزیر سابق نفت درباره «برخی مقصرتراشی هاي اصلاح طلبان و روحانی نسبت به علت مشکلات کشور» گفت: من فکر می کنم مردم
دیگر تحمل شنیدن وعده هاي توخالی را ندارند. مردم دیگر با حرف قانع نمی شوند. مردم دیگر به سخنرانی و حرف هاي ژورنالیستی
توجه نمی کنند. همه این حرف ها و وعده ها را هم تجربه کرده اند. امروز گفتمان کارآمدي در مقابل ناکارآمدي و معیشت در مقابل

 
فقر می تواند مهم ترین موضوع کشور باشد. اینکه چه کسانی می توانند کارآمد باشند و چه کسانی نمی توانند. 

 
چرخه تولید به مصرف به شکل عهد دقیانوس انجام می شود 

قاسمی، دو مؤلفه مهم در حکمرانی کشور را اقتدار و سازوکار دانست و گفت: با این دو مؤلفه، شرایط کشور حتماً قابل تغییر است. نه
بدون اقتدار می شود مشکلات را حل کرد، نه بدون سازوکار. سازوکار یعنی اینکه بدانیم امسال که سال جهش تولید بوده، الان که در
پایان سال هستیم چه اتفاقی افتاده است. جهش تولید به مؤلفه هایی نیاز دارد. جهش تولید بدون بازار که شدنی نیست. خب بازار

 
هشتاد میلیونی خود ما تقریباً تعطیل است. 



وي ادامه داد: دومین مؤلفه تولید، وجود سازوکار است. در حالی که شرایط در دنیا تغییر کرده است، در کشور ما روند اقتصاد از تولید
به مصرف هنوز به شکل دلالی و عهد دقیانوس انجام می شود. وجود سازوکار یعنی اینکه از تولید به مصرف باید به وسیله سازوکار

 
انجام شود و این یعنی حذف دلالی. با این دو مؤلفه قطعاً شرایط اداره کشور بهتر می شود. 

 
کسی که سال آخر دولت می گوید نگذاشتند کار کنم بهتر است همان ابتدا کنار برود 

قاسمی با اشاره به «سال آخر دولت ها و ادعاي رؤساي جمهور مبنی بر اینکه اجازه ندادند کار کنیم»، گفت: من می گویم اگر کسی
عرضه نشستن روي این صندلی را ندارد از ابتدا نباید بپذیرد. اگر کسی عرضه شمشیرکشیدن ندارد نباید وارد شود. چه کسی مانع
شده تا دولت کار کند؟ آیا دلسوزان نظام مانع هستند؟ آیا اصلاً چنین چیزي وجود دارد؟ اگر کسی مانع کار کردن دولت است، یا
همان سال نخست شمشیر را بکش یا همان موقع بگو «نمی گذارند کار کنم، خداحافظ»، نباید وقت مردم را گرفت و بعد از هفت سال

 
گفت که نمی گذارند کار کنم. مردم همه این ها را تجربه کرده اند. 

 
برخی کاندیداها دو سفر خارجی هم نرفته اند 

وزیر سابق نفت با اشاره به حضور کاندیداهاي مختلف در عرصه انتخابات گفت: اي کاش آقایان دو سفر خارجی می رفتند و یک
کارگاه آجرپزي را اداره می کردند بعد به عرصه ورود می کردند. کسی که تا حالا یک گارگاه آجرپزي اداره نکرده می خواهند اتوبوس

 
دولت را براند، چنین شخصی یا اتوبوس را به داخل دره می اندازد یا آن را بالاي قله می برد. 

 
قاسمی افزود: امروز دنیا دنیاي دیپلماسی آن هم دیپلماسی اقتصادي است. آقایان بگویند آیا در این زمینه تجربه اي دارند. 

منبع: فارس



«بیمه زنان خانه دار » تا پایان دولت نهایی می شود

منبع: تدبیر و امیدشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/11/14

قبل از انقلاب تنها 6 درصد فارغ التحصیلان زن بودند درحالی که هم اکنون این رقم به 45 درصد رسیده است. در گذشته
حدود یک درصد کرسی استادي در دانشگاه هاي کشور به زنان اختصاص داشت اما هم اکنون این رقم به 20 درصد افزایش

یافته است.

«بیمه زنان خانه دار » تا پایان دولت نهایی می شود قبل از انقلاب تنها 6 درصد فارغ التحصیلان زن بودند درحالی که هم
اکنون این رقم به 45 درصد رسیده است. در گذشته حدود یک درصد کرسی استادي در دانشگاه هاي کشور به زنان اختصاص داشت

 
اما هم اکنون این رقم به 20 درصد افزایش یافته است. 

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی از افزایش 5 برابري مشارکت

 
اقتصادي زنان در چهار دهه گذشته خبر داد. 

به گزارش ایسنا، محمد شریعتمداري در نشست صمیمانه با
بانوان مدیر، فعال و برگزیده وزارتخانه و سازمان هاي تابعه به
مناسبت بزرگداشت روز زن و میلاد فاطمه زهرا (س) گفت: در
ایران قبل از پیروزي انقلاب اسلامی زنان حضور چمشگیري در
جامعه نداشتند اما نقش زنان پس از پیروزي انقلاب شکل
دیگري به خود گرفت و دگرگونی اساسی در زمینه هاي فرهنگی،

 
اجتماعی، اقتصادي و ... اتفاق افتاد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در ادامه با ارائه آمارهایی از
حضور زنان در قبل و پس از انقلاب اسلامی اظهارکرد: هم اکنون

 
زنان در عرصه هاي مختلف اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی حرکت می کنند و به موفقیت هاي فراوانی نیز دست یافته اند. 

وي افزود: قبل از انقلاب تنها 6 درصد فارغ التحصیلان زن بودند درحالی که هم اکنون این رقم به 45 درصد رسیده است. در گذشته
حدود یک درصد کرسی استادي در دانشگاه هاي کشور به زنان اختصاص داشت اما هم اکنون این رقم به 20 درصد افزایش یافته

 
است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، تعداد زنان پزشک قبل از انقلاب را 3 هزار و 500 نفر عنوان کرد که این رقم در حال حاضر به حدود

 
60 هزار نفر رسیده است. 

 
وي افزود: پزشک متخصص زن در گذشته 597 نفر و در دوره کنونی 30 هزار نفر است. 

شریعتمداري تعداد تشکل هاي بانوان را قبل از انقلاب 5 تشکل دانست که بیشتر در خدمت خانواده سلطنتی بود اما هم اکنون تعداد

 
2 هزار تشکل بانوان در کشور مشغول فعالیت هستند. 



وي مدال آوري زنان ورزشکار را پس از پیروزي انقلاب چشمگیر دانست و تاکید کرد: سن امید به زندگی زنان از 54 به 78 سال

 
افزایش یافته که نشات گرفته از ترمیم زیرساخت هاي بهداشتی و اجتماعی است. 

شریعتمداري، نرخ مشارکت اقتصادي زنان را در گذشته 3 درصد اعلام و خاطرنشان کرد: این رقم با افزایش 5 برابري در حال حاضر به

 
حدود 15 درصد رسیده هرچند که تا نقطه مطلوب فاصله داریم، اما رقم خوبی است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به توانمندسازي زنان در سایر حوزه ها اظهارکرد: در این بخش هم قدم هاي وسیعی برداشته
شده است ؛کارآفرینی زنان نیز پیشرفت هاي خوبی داشته به طوري که زنان در حوزه هاي صنعتی، زنبورداري ، رنگ و نساجی و ...

 
پیشگام هستند. 

وي همچنین بهره مندي از مشارکت جوانان نخبه و جامعه زنان را در بخش هاي مختلف کشور ضروري دانست و تاکید کرد: همه

 
طیف ها باید این مسیر را طی کنند تا پیشرفت خوبی براي کشور حاصل شود و به جایگاه مطلوبی برسیم. 

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی، استفاده از توانمندسازي و آموزشهاي مهارتی زنان را نیز ضروري دانست و گفت: در 10 استان کشور
از طریق تسهیل گیري جهاددانشگاهی قدم هاي موثري براي توانمندسازي 6 هزار زن برداشته شده است و همین میزان براي سال

 
1400 براي 20 هزار زن برنامه ریزي شده که با مشارکت معاونت امور خانواده و زنان نهاد ریاست جمهوري ادامه خواهد یافت. 

شریعتمداري تاکید کرد: تلاش کرده ایم در منابع روستایی سهم قابل ملاحظه اي به زنان اختصاص یابد به طوري که 37 درصد از کل

 
منابع توزیع شده در حوزه اشتغال روستایی به جامعه زنان تعلق داشته و به توسعه فعالیت هاي اشتغالزا کمک کرده است. 

وزیرتعاون،کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر مشارکت دادن زنان در حوزه هاي مدیریتی به صورت سیستماتیک تصریح کرد: باید بتوانیم

 
در همه عرصه ها از زنان شایسته بهره مند شویم. 

 
وي افزود: آموزش زنان نیز به صورت فردي و تشکلی ضروري بوده و باید قوانینی به تصویب برسد که مدیریت زنان را مسجل کند. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به توسعه بیمه زنان خانه دار به عنوان یکی از نیازهاي مهم نیز تاکید کرد و گفت: تمام تلاش

 
مان را می کنیم تا پایان دولت بیمه زنان خانه دار نهایی شود. 

شریعتمداري با اشاره به ضرورت آموزش هاي حین و قبل از ازدواج اظهار کرد: بررسی این موضوع در جلسه شوراي عالی رفاه با حضور

 
رییس جمهوري در دستور کار قرار دارد. 

وي در بخش دیگري از سخنانش با اشاره به زهرا پژوهی و فاطمه پژوهی در عرصه هاي مختلف زندگی گفت: حضرت فاطمه زهرا

 
(س) به عنوان فردي عدالتخواه و مدافع حق الگوي جامعه اسلامی ماست که باید ادامه دهنده راه ایشان باشیم. 

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی در ادامه پوشش بیمه جامعه روستایی زنان را مورد تاکید قرار داد و گفت: در ابتداي تشکیل صندوق
بیمه روستاییان و عشایر حدود 640 هزار بیمه شده داشتیم که این رقم به حدود 2 میلیون نفر رسیده که تلاش می کنیم به 3

میلیون نفر افزایش یابد که تلاش می شود 20 درصد به زنان اختصاص یابد.



افتتاح و کلنگ زنی 109 طرح در ارومیه

منبع: تابناكشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/11/14

 
افتتاح و کلنگ زنی 109 طرح در ارومیه 

 
فرماندار ارومیه گفت: در دهه فجر امسال 109 طرح عمرانی خدماتی با اعتبار 705 میلیارد تومان افتتاح و کلنگ زنی خواهد شد. 

به گزارش تابناك آذربایجان غربی، فرماندار ارومیه گفت :از تعداد طرح ها 82 طرح مربوط به حوزه عمرانی است که براي اجراي آنها

 
532 میلیارد تومان هزینه شده است . 

فرماندار ارومیه همچنین گفت: همچنین در حوزه طرح هاي هاي اقتصادي آماده بهره برداري با مشارکت بخش خصوصی، 15 طرح و

 
با اعتبار 113 میلیارد تومان و با اشتغال زایی براي 187 نفر در شهرستان افتتاح می شود. 

مقابلی در پایان افزود: 12 طرح نیز با اعتبار 60 میلیارد تومان در طول دهه فجر امسال در سطح شهرستان آماده کلنگ زنی شده
است.



خبر خوش وزیر کار از «بیمه زنان خانه دار »

منبع: پاناشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/11/14

تهران (پانا) - وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی از افزایش 5 برابري مشارکت اقتصادي زنان در چهار دهه گذشته خبر داد.

تهران (پانا) - وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی از افزایش 5
برابري مشارکت اقتصادي زنان در چهار دهه گذشته خبر

 
داد. 

به گزارش ایسنا، محمد شریعتمداري در نشست صمیمانه
با بانوان مدیر، فعال و برگزیده وزارتخانه و سازمان هاي
تابعه به مناسبت بزرگداشت روز زن و میلاد فاطمه زهرا

(س) گفت: در ایران قبل از پیروزي انقلاب اسلامی زنان حضور چمشگیري در جامعه نداشتند اما نقش زنان پس از پیروزي انقلاب

 
شکل دیگري به خود گرفت و دگرگونی اساسی در زمینه هاي فرهنگی، اجتماعی، اقتصادي و ... اتفاق افتاد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در ادامه با ارائه آمارهایی از حضور زنان در قبل و پس از انقلاب اسلامی اظهارکرد: هم اکنون زنان در

 
عرصه هاي مختلف اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی حرکت می کنند و به موفقیت هاي فراوانی نیز دست یافته اند. 

وي افزود: قبل از انقلاب تنها 6 درصد فارغ التحصیلان زن بودند درحالی که هم اکنون این رقم به 45 درصد رسیده است. در گذشته
حدود یک درصد کرسی استادي در دانشگاه هاي کشور به زنان اختصاص داشت اما هم اکنون این رقم به 20 درصد افزایش یافته

 
است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، تعداد زنان پزشک قبل از انقلاب را 3 هزار و 500 نفر عنوان کرد که این رقم در حال حاضر به حدود

 
60 هزار نفر رسیده است. 

 
وي افزود: پزشک متخصص زن در گذشته 597 نفر و در دوره کنونی 30 هزار نفر است. 

شریعتمداري تعداد تشکل هاي بانوان را قبل از انقلاب 5 تشکل دانست که بیشتر در خدمت خانواده سلطنتی بود اما هم اکنون تعداد

 
2 هزار تشکل بانوان در کشور مشغول فعالیت هستند. 

وي مدال آوري زنان ورزشکار را پس از پیروزي انقلاب چشمگیر دانست و تاکید کرد: سن امید به زندگی زنان از 54 به 78 سال

 
افزایش یافته که نشات گرفته از ترمیم زیرساخت هاي بهداشتی و اجتماعی است. 



شریعتمداري، نرخ مشارکت اقتصادي زنان را در گذشته 3 درصد اعلام و خاطرنشان کرد: این رقم با افزایش 5 برابري در حال حاضر به

 
حدود 15 درصد رسیده هرچند که تا نقطه مطلوب فاصله داریم، اما رقم خوبی است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به توانمندسازي زنان در سایر حوزه ها اظهارکرد: در این بخش هم قدم هاي وسیعی برداشته
شده است ؛کارآفرینی زنان نیز پیشرفت هاي خوبی داشته به طوري که زنان در حوزه هاي صنعتی، زنبورداري ، رنگ و نساجی و ...

 
پیشگام هستند. 

وي همچنین بهره مندي از مشارکت جوانان نخبه و جامعه زنان را در بخش هاي مختلف کشور ضروري دانست و تاکید کرد: همه

 
طیف ها باید این مسیر را طی کنند تا پیشرفت خوبی براي کشور حاصل شود و به جایگاه مطلوبی برسیم. 

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی، استفاده از توانمندسازي و آموزشهاي مهارتی زنان را نیز ضروري دانست و گفت: در 10 استان کشور
از طریق تسهیل گیري جهاددانشگاهی قدم هاي موثري براي توانمندسازي 6 هزار زن برداشته شده است و همین میزان براي سال

 
1400 براي 20 هزار زن برنامه ریزي شده که با مشارکت معاونت امور خانواده و زنان نهاد ریاست جمهوري ادامه خواهد یافت. 

شریعتمداري تاکید کرد: تلاش کرده ایم در منابع روستایی سهم قابل ملاحظه اي به زنان اختصاص یابد به طوري که 37 درصد از کل

 
منابع توزیع شده در حوزه اشتغال روستایی به جامعه زنان تعلق داشته و به توسعه فعالیت هاي اشتغالزا کمک کرده است. 

وزیرتعاون،کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر مشارکت دادن زنان در حوزه هاي مدیریتی به صورت سیستماتیک تصریح کرد: باید بتوانیم

 
در همه عرصه ها از زنان شایسته بهره مند شویم. 

 
وي افزود: آموزش زنان نیز به صورت فردي و تشکلی ضروري بوده و باید قوانینی به تصویب برسد که مدیریت زنان را مسجل کند. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به توسعه بیمه زنان خانه دار به عنوان یکی از نیازهاي مهم نیز تاکید کرد و گفت: تمام تلاش

 
مان را می کنیم تا پایان دولت بیمه زنان خانه دار نهایی شود. 

شریعتمداري با اشاره به ضرورت آموزش هاي حین و قبل از ازدواج اظهار کرد: بررسی این موضوع در جلسه شوراي عالی رفاه با حضور

 
رییس جمهوري در دستور کار قرار دارد. 

وي در بخش دیگري از سخنانش با اشاره به زهرا پژوهی و فاطمه پژوهی در عرصه هاي مختلف زندگی گفت: حضرت فاطمه زهرا

 
(س) به عنوان فردي عدالتخواه و مدافع حق الگوي جامعه اسلامی ماست که باید ادامه دهنده راه ایشان باشیم. 

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی در ادامه پوشش بیمه جامعه روستایی زنان را مورد تاکید قرار داد و گفت: در ابتداي تشکیل صندوق
بیمه روستاییان و عشایر حدود 640 هزار بیمه شده داشتیم که این رقم به حدود 2 میلیون نفر رسیده که تلاش می کنیم به 3

 
میلیون نفر افزایش یابد که تلاش می شود 20 درصد به زنان اختصاص یابد. 

بیمه زنان خانه دار وزیر کار شریعتمداري



اتمام پروژه هاي نیمه تمام قشم با جدیت پیگیري می شود

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/11/14

رییس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم گفت: فعالیت هاي زیرساختی خوبی طی سال هاي گذشته در نقاط
مختلف جزیره قشم در زمینه هاي عمرانی، اقتصادي، گردشگري، اجتماعی و... با هدف ایجاد توسعه متوازن و اشتغال پایدار

صورت گرفته است.

 رییس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم
گفت: فعالیت هاي زیرساختی خوبی طی سال هاي گذشته در نقاط مختلف جزیره قشم در زمینه هاي عمرانی، اقتصادي، گردشگري،

 
اجتماعی و... با هدف ایجاد توسعه متوازن و اشتغال پایدار صورت گرفته است. 

به گزارش خبرآنلاین از قشم : حمید رضا مومنی در دیدار با جمعی از معتمدین اهل تسنن جزیره قشم، اظهار کرد: با وجود مشکلات
متعدد در حوزه اقتصادي تا امروز هیچ یک از پروژه هاي عمرانی و اقتصادي در منطقه آزاد قشم متوقف نشده و این موضوع نشان می

 
دهد که می توان با برنامه ریزي و تخصیص هدفمند منابع، بدون وقفه پروژه ها را اجرایی کرد. 

وي ادامه داد: فرصت هاي بی نظیري در راستاي جهش تولید و رونق اقتصاد ملی در جزیره قشم وجود دارد که با برنامه ریزي و

 
هماهنگی و حمایت بخش هاي مختلف امکان بهره مندي از آنها فراهم می شود. 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم با اشاره به برخی از اقدامات صورت گرفته در حوزه هاي زیرساختی، تصریح کرد: طی سال هاي
گذشته در ساخت بزرگراه ها، بهسازي جاده ها و ایمن سازي معابر عبوري سطح جزیره، در بخش هاي نفت و انرژي و همچنین توسعه

 
متوازن و ایجاد اشتغال پایدار براي روستاهاي جزیره قشم اقدامات خوبی انجام شده است. 

به گفته مومنی؛ با برنامه ریزي صورت گرفته با قدرت و سرعت براي اتمام پروژه هاي نیمه تمام طی ماه هاي آینده تلاش خواهیم کرد
و امیدواریم که اجراي این طرح ها در زمینه هاي مختلف بتواند به ایجاد توسعه متوازن و افزایش کیفیت تمامی ساکنان جزیره کمک

 
کند. 

براساس این گزارش، جمعی از معتمدین اهل تسنن جزیره قشم نیز در دیدار با رییس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد
قشم، ضمن محکوم کردن سوقصد اخیر صورت گرفته، از تلاش ها و فعالیت هاي عمرانی صورت گرفته جهت بهبود وضعیت زیرساخت

 
ها و بویژه راه هاي سطح جزیره و ایجاد شرایط براي توسعه صنعت گردشگري در روستاها، تشکر کردند. 
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16 واحد تولیدي در شهرك صنعتی قرچک افتتاح شد

منبع: ایسناشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/11/14

همزمان با ایام االله دهه فجر و با حضور معاون استاندار، 16 واحد تولیدي در شهرك صنعتی قرچک با اشتغال زایی 400 نفري
افتتاح و به بهره برداري رسید.

همزمان با ایام االله دهه فجر و با حضور حسن بیگی معاون
سیاسی اجتماعی استاندار، بهمن خطیبی فرماندار، محسن
خرمی شریف شهردار، وحید زمانی آس مدیر شهرك
صنعتی و دیگر مسؤولان، 16 واحد تولیدي در شهرك
صنعتی قرچک با اشتغال زایی 400 نفر افتتاح و به بهره

 
برداري رسید. 

وحید زمانی آس مدیر شهرك صنعتی قرچک در حاشیه
افتتاح این پروژه هاي صنعتی در گفت وگو با خبرنگار

ایسنا اظهار کرد: با توجه به فرمایشات مقام معظم رهبري مبنی بر اقتصاد مقاومتی، جهش تولید و خودکفایی به مناسبت ایام االله دهه

 
فجر 16 واحد تولیدي در شهرك صنعتی قرچک با اعتباري بالغ بر 123 میلیارد تومان به بهره برداري رسید. 

وي با بیان اینکه پروژه هاي افتتاح شده از بعد از هفته دولت تا دهه فجر به بهره برداري رسیده است، گفت: در این ایام فرخنده و
مبارك، پروژه تأمین زیرساخت هاي شبکه مخابرات شهرك صنعتی قرچک به همت شرکت شهرك هاي صنعتی و شرکت مخابرات
استان تهران با اعتبار 20 میلیارد ریال به منظور تأمین اشتراك واحدهاي صنعتی فاز اول با ظرفیت نامحدود افتتاح شد که عملیات

 
اجرا در سال 98 آغاز و در سال 99 به پایان رسید. 

مدیر شهرك صنعتی قرچک خاطرنشان کرد: با رویکرد و اهتمام جدي دولت و شرکت شهرك هاي صنعتی استان تهران، تحولات

 
بسیار خوبی در بخش زیرساخت هاي مخابراتی و اینترنتی شهرك صنعتی قرچک ایجاد شده است. 

زمانی آس افزود: به مناسبت چهل و دومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی، تولیدي هاي روغن کنجد ارگانیک، گلدوزي پوشاك، گان

 
و ماسک، انواع پوشاك، انواع میوه و سبزي ها و پوشاك کش باف هرکدام با اشتغال زایی 20 نفر افتتاح شد. 

وي گفت: دیگر واحدهاي تولیدي هاي این شهرك صنعتی انواع قطعات پی وي سی و یو پی وي سی، انواع جوراب کش باف، پوشاك

 
کودك و انواع ابر و اسفنج بوده که هرکدام با اشتغال زایی 10 نفر افتتاح شد. 

مدیر شهرك صنعتی قرچک افزود: تولیدي هاي زیره کفش، انواع جوراب غیر کش باف و انواع روکش اتومبیل هرکدام با اشتغال زایی

 
5 نفر نیز توسط معاون سیاسی اجتماعی استانداري تهران به مناسبت این دهه فرخنده و مبارك افتتاح شد. 



 
زمانی آس در پایان بیان کرد: 400 فرصت شغلی با افتتاح 16 واحد تولیدي در شهرك صنعتی قرچک ایجاد شده است. 

انتهاي پیام



پوشش شبکه گاز در استان یزد به 99 درصد رسید

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/11/14

مدیرعامل شرکت گاز استان یزد گفت: با بهره برداري از طرح هاي آماده افتتاح در دهه فجر 99 درصد مناطق استان
زیرپوشش شبکه گاز طبیعی به عنوان سوخت سالم و بدون آلایندگی قرار گرفته است.

اقتصادگردان- علی اکبر میدان شاهی روز سه شنبه در جمع خبرنگاران استان یزد افزود: تنها برخی از مناطق شهرستان بهاباد
به شبکه گاز دسترسی ندارند که با اقدامات و برنامه ریزي هاي انجام شده تمام مناطق این شهرستان نیز در سال 1400 از خدمات

 
این شبکه بهره مند شوند تا پوشش خدمات شرکت گاز در استان کامل شود. 

 
بهره برداري از 289 طرح گازرسانی 

وي همچنین از بهره برداري 289 طرح گازرسانی با اعتبار 410 میلیارد تومان در مناطق مختلف استان در روزهاي دهه فجر خبرداد،

 
اظهار داشت: این طرح ها علاوه بر برخورداري خانوارها از گاز شهري موجب افزایش اشتغال و حفظ محیط زیست می شود. 

میدان شاهی خاطرنشان کرد: با بهره برداري از این طرح ها میزان پوشش شبکه گاز در مناطق روستایی استان به 94 درصد و در

 
مناطق شهري به صد درصد می رسد. 

 
هیچ نیروگاهی در استان یزد با مشکل تامین سوخت مواجه نیست 

وي تصریح کرد: در استان براي تامین سوخت نیروگاه ها هیچ مشکلی وجود ندارد و هیچ کدام از این واحدها به علت مشکل سوخت از

 
مدار خارج نشده است. 

میدان شاهی ادامه داد: حدود 45 درصد مصرف گاز استان سهم نیروگاه ها، 44 درصد سهم بخش صنعت و کشاورزي بوده و تنها 11

 
درصد آن در بخش خانگی مصرف می شود. 

وي گفت: عبور سه خط انتقالی گاز از یزد و زیرساخت هاي که در این استان مهیا شده ، هیچ گونه قطع گاز در بخش صنایع وجود
نداشته و حتی در زمانی که بسیاري از صنایع بزرگ کشور با مشکل تامین سوخت مواجه بودند، صنایع استان در این زمینه مشکلی

 
نداشتند. 

میدان شاهی ادامه داد: تاکنون مصرف سوخت هشت هزار و 110 مشترك صنعتی با سوخت گاز جایگزین و باعث بهبود شرایط

 
حفاظت از محیط زیست شده است. 

مدیر عامل شرکت گاز استان یزد اجراي 13 کیلومتر خط انتقالی محور کمربندي یزد را از طرح هاي بزرگ استان ذکر کرد و اظهار
داشت: بر اساس نیاز سنجی و مطالعات انجام شده و پیگیري مسوولان این طرح با اعتبار 2هزار میلیارد ریال بزودي اجرا می شود که

بهره برداري از این طرح ظرفیت گاز استان را 2 برابر می کند و اشتغالزایی و رونق اقتصادي را درپی دارد. 



تعداد مشترکان شرکت گاز استان یزد 466 هزار و 882 مورد اعلام شده است.



1200 میلیارد تومان در کرمان سرمایه گذاري می شود

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/11/14

مدیرعامل شرکت صنایع مس شهید باهنر کرمان با بیان اینکه طی 2 مرحله یکهزار و 200 میلیارد تومان در این استان
سرمایه گذاري می شود، گفت: نیمی از این اعتبار در مجموعه مس و نیمی دیگر در حوزه معدن با نگاه توسعه اشتغالزایی

استان هزینه خواهد شد.

اقتصادگردان- مجید ضیایی روز چهارشنبه در نشست خبري با تبریک ایام االله دهه مبارك فجر افزود: این میزان سرمایه گذاري

 
اقدامی بزرگ و بی نظیر در توسعه اقتصادي استان کرمان محسوب می شود. 

وي با بیان اینکه افزایش تولید و تنوع محصولات گام پس از اشتغالزایی در حوزه معدن است اظهار داشت: شرکت مس شهید باهنر

 
کرمان اکنون یکهزار 200 نفر اشتغال مستقیم با شرکت هاي جنبی ایجاد کرده که این رقم ناشی از تمرکز مدیریتی در استان است. 

مدیرعامل شرکت صنایع مس شهید باهنر کرمان با اشاره به رویکرد هولدینگ و توافق مقامات عالی استان و همچنین نگاه کلان ملی

 
در مجموعه گفت: تکمیل زنجیره ارزش افزوده در بخش معدن در راستاي جهش تولید و اشتغال پایدار در این شرکت دنبال می شود. 

وي ادامه داد: در این راستا طی 2 سال اخیر سود شرکت مس شهید باهنر کرمان با رشد بیش از 10 برابري از 62 میلیارد تومان به

 
650 میلیارد تومان رسیده است. 

 
تامین 34 هزار مورد تجهیزات براي صنایع پایین دستی 

وي افزود: مس باهنر از سال 67 با هدف ارتقاي صنایع جنبی مس در استان کرمان ایجاد شد و رسالت اصلی آن تامین محصولات
پایین دست براي صنایع بود و تاکنون 34 هزار قلم تجهیزات براي صنایع کشور آماده سازي کرده و در این زمینه محصولات صنایع

 
سرمایشی، گرمایشی، خودرو و صنایع نظامی اقدامات مناسبی انجام داده است. 

ضیایی بیان داشت: شرکت صنایع مس شهید باهنر با گسترش فعالیت هاي خود کارخانه مس جداگانه احداث کرده و امروز یکی از

 
پرفروغ ترین روزها را از چند جهت براي این شرکت شاهد هستیم. 

وي تصریح کرد: مس شهید باهنر مجموعه اي است که در استان کرمان با وجود شرکت هاي بزرگ دیگر پررنگ نبود اما از دید
بیرونی به عنوان شرکتی خاص با تولیدات متنوع و تنوع کارخانجات محسوب می شود که افراد نخبه و آموزش دیده دانشگاه هاي

 
کشور را در هر صنعت زیرمجموعه جذب می کند. 

 
97 درصد از حساب هاي مس باهنر در کرمان متمرکز شد 

مدیرعامل شرکت صنایع مس شهید باهنر کرمان اضافه کرد: همچنین بیش از 97 درصد موجودي حساب هاي بانکی تا پایان امسال
در کرمان متمرکز شده که این اقدام با پرداخت تسهیلات بانکی، برکاتی براي صنایع کوچکتر دارد و در مجموع این اقدامات به برکت



 
نگاه مدیرعامل هولدینگ و حضور هیات مدیره کرمان دوست رخ داده است. 

وي با بیان اینکه اتفاقی ویژه در مس باهنر افتاده و در صورتی که این اتفاقات در تمامی استان کرمان بیفتد بسیاري از دغدغه هاي
رسانه ها و مردم رفع می شود گفت: براي نخستین بار 2 عضو هیات مدیره کرمانی در این شرکت داریم که در تاریخ آن بی سایقه

 
است. 

ضیایی ادامه داد: اتفاق دیگر مدیرعامل و رییس هیات مدیره پیشینه حضور در استان کرمان را دارند و مجموعه تیم مدیریتی خوبی
تشکیل شده است که نخستین اقدام آن انتقال دفتر مرکزي مس شهید باهنر به کرمان بود که این امر همیشه توسط مدیریت استان

 
مطرح می شد لذا به عنوان نخستین اقدام با همراهی مدیرعامل هولدینگ و هیات مدیره رخ داد. 

 
پرداخت تسهیلات اشتغال خانگی در راین 

معین اقتصادي راین افزود: بیش از 400 فقره تسهیلات اشتغال خانگی 30 تا 60 میلیون تومانی بدون بهره در راستاي مسئولیت

 
اجتماعی در بخش راین پرداخت شد. 

ضیایی با بیان اینکه با موافقت مدیرعامل هولدینگ مدرسه 6 کلاسه بخش راین از توابع کرمان در جریان ساخت و تکمیل قرار گرفته
است عنوان کرد: همچنین پارك شهید باهنر در این بخش مراحل اجرایی را می گذراند.



نارضایتی مردم طالقان از مشکل طرح هادي روستایی/ رفع مشکلات ترمیم و

بهسازي جاده هاي روستایی ساوجبلاغ

منبع: خانه ملتشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/11/14

نماینده مردم  ساوجبلاغ در مجلس، با بیان اینکه مشکل طرح هادي روستایی موجب نارضایتی بومی هاي طالقان شده
است،گفت: رفع مشکلات ناامنی برخی از راه هاي روستایی ضروري  است.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري خانه ملت، علی حدادي در نشست با دهیاران، بخشداران و مسولین دستگاههاي اجرایی شهرستان
طالقان مطرح کرد: مشکل طرح هادي روستایی که موجب نارضایتی بومی هاي طالقان شده است، در جلسه مذکور توسط دهیاران

 
مطرح شد، نیازمند بررسی است و این در حالی است که رفع مشکلات ناامنی برخی از راه هاي روستایی ضروري است. 

نماینده مردم ساوجبلاغ و نظرآباد و طالقان در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه رکود در برخی ادارات و عدم استقلال آنان نیازمند
بررسی ویژه است تصریح کرد: ساخت و سازهاي غیر مجاز و تبعیض جهاد کشاورزي در تخریب ها و عدم نظارت صحیح بر اجراي

 
پروژه هاي عمرانی روستایی از محورهاي مهم مورد بحث در جلسه مذکور بود. 

سخنگوي کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها افزود: در طرح جامع شهري و روستایی نگاه کمیسیون ایجاد تحول بزرگ در سیستم

 
دستگاه هاي اجرایی است و در این طرح بخش هایی به دهیاران و اقدامات و کارکرد آنان مربوط خواهد شد. 

نماینده مردم در مجلس، توزیع قیر رایگان را در توسعه راههاي روستایی و رفع مشکل مردم در تردد از جاده ها مهم دانست و افزود:
در بودجه سال 99 متأسفانه توزیع قیررایگان حذف شده بود اما در مجلس یازدهم با تاکید نمایندگان و اصلاحاتی که صورت گرفته

 
قرار بر در اختیار گذاشتن قیر رایگان براي پروژه هاي راهسازي به دستگاه هاي اجرایی است. 

علی حدادي در ادامه به تخریب ساخت و سازهاي غیرمجاز مجاز در شهرستان طالقان اشاره کرد و گفت: ساخت و ساز هاي غیرمجاز
نتیجه اقدامات غیرکارشناسی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی و جهاد کشاورزي و عدم آشنایی به بافت روستاهااست و می توان با

 
پیشگیري و اقدام به موقع مانع از تخریب ها شد و حقوق مردم را در نظر گرفت. 

نماینده مردم ساوجبلاغ، نظرآباد، طالقان و چهارباغ در مجلس با بیان اینکه مشکل جدي استان عدم پهنه بندي و آمایش سرزمین
است ادامه داد: ساختار مناسبی در دستگاهاي اجرایی در شهرستان طالقان نداریم و باید ادارات داراي اختیار و استقلال لازم براي
خدمت به مردم داشته باشند و اگر بنا بود که مردم طالقان براي امور خود به خارج از طالقان بروند دیگر نیاز به تشکیل شهرستان

 
نبود. 

علی حدادي ادامه داد: طرح آبریز طالقان به نفع مردم شهرستان نیست و باید با مطالعه کارشناسی این طرح نه به نفع افراد خاص

 
بلکه به نفع مردم باشد. 

نماینده مردم در مجلس شوراي اسلامی به بهره برداري صحیح از منابع طبیعی در توسعه و اشتغال روستا اشاره کرد و افزود: راههاي
روستایی طالقان مشکلاتی دارد و در دیدارهاي متعدد با وزیر راه و شهرسازي و معاونین وي این موارد تذکر داده شده که خوشبختانه



چه در جاده اصلی هشتگرد-طالقان و راههاي روستایی بالا طالقان و پایین طالقان اقدامات خوبی پس از سالها صورت گرفت که این

 
پیگیري ها همچنان براي بهبود رفاه مردم طالقان ادامه دارد. 

علی حدادي در پایان ضمن تشکر از تلاش دهیاران روستاهاي طالقان در راستاي خدمت به روستاییان نظارت صحیح و دقت کامل را
در مسیر کاري آنان مهم خواند و از دهیاران خواست مسائل روستا و مشکلات را اطلاع رسانی و از دستگاه هاي اجرایی پیگیري کنند./

پایان پیام



بازدید مدیرعامل بانک ملت از گروه تولیدي ناصري در شهرستان بیرجند

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/11/14

مدیرعامل بانک ملت از مجموعه تولیدي گروه ناصري در شهرستان بیرجند استان خراسان جنوبی، بازدید کرد.

اقتصادگردان- به گزارش روابط عمومی بانک ملت، دکتر محمد بیگدلی در این بازدید که علی رضا لگزایی عضو هیات مدیره و
قائم مقام مدیرعامل، مجید ابراهیمی و حسین بهاري معاونان مدیرعامل، مسعود اصلان آبادي و علی اکبر صابریان مدیران امور و
سیامک لسانی مدیر شعب استان خراسان جنوبی، وي را همراهی می کردند از بخش هاي مختلف تولید کاشی و سرامیک در این

 
مجموعه تولیدي دیدن کرد. 

مدیرعامل بانک ملت همچنین در نشست با مدیران مجموعه تولیدي ناصري با ابراز خرسندي از حضور در این مجموعه تولیدي، اظهار
داشت: کارهاي بزرگی در این گروه انجام شده که باعث ایجاد اشتغال براي حدود دو هزار نفر شده است که این کارهاي شایسته

 
ستایش است. 

وي با بیان این نکته که مدیران این مجموعه تولیدي صرفا در پی کسب سود نیستند و به مسوولیت هاي اجتماعی خود و در راس آنها
ایجاد اشتغال توجه ویژه اي دارند، افزود: بسیاري از شرکت هاي تولیدي اولویت اصلی خود را کسب درآمد و سود قرار داده اند ولی

 
مجموعه گروه ناصري خدمت به خلق خدا را در اولویت قرار داده است. 

دکتر بیگدلی گفت: بانک ملت هم به عنوان یک بانک بزرگ و مسوولیت پذیر، به مسوولیت هاي اجتماعی خود توجه ویژه اي دارد و

 
در این راستا، حمایت هاي لازم را از فعالیت هاي گروه ناصري انجام خواهد داد. 

وي با بیان این نکته که تمامی اعضاي هیات مدیره بانک ملت، از بدنه این بانک هستند و سال هاي طولانی، تجربه فعالیت در این
بانک را دارند، اظهار داشت: بی تردید این افراد باتجربه، بانک را به سمتی سوق می دهند که هدف اصلی آن که خدمت به مردم است،

 
به بهترین شکل ممکن محقق شود. 

به گفته مدیرعامل بانک ملت، این که بانکی در شرایط سخت اقتصادي کنونی بتواند بدون مشکل به فعالیت حرفه اي خود ادامه دهد،
بی تردید به دلیل وجود مدیران باتجربه و کارکنان وفاداري است که به بانک خود تعصب دارند و آن را در مسیر درست هدایت می

 
کنند. 

وي با تاکید بر این نکته که برند محصولات گروه ناصري به دلیل سابقه بیش از 30 ساله این شرکت در داخل و خارج کشور، جا افتاده
است، تصریح کرد: یکی از دلایل این موضوع، کیفیت بالاي محصولات این گروه تولیدي است که خیلی زود توانسته است جایگاه

 
مناسب خود را در بازار پیدا کند. ضمن این که این مجموعه تولیدي همواره در پی توسعه فعالیت هاي خود بوده است. 

دکتر بیگدلی، به کارگیري افراد معلول را در این گروه تولیدي، اقدامی ماندگار خواند که باعث ایجاد امید و انگیزه در دل این افراد

 
شده است و خیر و برکت آن شامل حال کل گروه خواهد شد. 

وي یادآور شد: ما به عنوان مدیران بانک ملت با مشاهده این اقدامات، احساس مسوولیت بیشتري می کنیم تا در حد توان بانک، از

 
این فعالیت ها حمایت هاي لازم را انجام دهیم. 

مدیرعامل بانک ملت با اشاره به این نکته که مدیران مجموعه ناصري تاکنون با سرمایه خود کارها را به پیش برده اند، به آنان پیشنهاد
داد که از پتانسیل هاي نظام بانکی به ویژه این بانک براي پیشبرد اهداف خود به ویژه در زمینه تامین سرمایه در گردش، به نحو بهینه

 
استفاده کنند. 

دکتر بیگدلی اضافه کرد: بانک ملت افتخار می کند از کارآفرینی که به تولید، اشتغال، خودکفایی و ایفاي مسوولیت هاي اجتماعی

 
توجه ویژه اي دارد، حمایت کند. 

وي با بیان این نکته که یک روز زودتر بهره برداري از پروژه هاي جدید این گروه تولیدي، دعاي خیر افرادي را که مشغول به کار



خواهند شد به همراه دارد، از آمادگی کامل بانک ملت براي تامین مالی این پروژه ها و اعطاي سرمایه در گردش مورد نیاز شرکت خبر

 
داد. 

در این نشست، مهندس ناصري نیز از حمایت هاي بانک ملت طی سال هاي گذشته در راه اندازي اولین کارخانه نیلوفر تشکر و بر
تحکیم روابط فیمابین تاکید کرد.



تشریح موفقیت هاي دانشگاه در زمینه اشتغال توسط رئیس دانشگاه صنعتی قم

در گفتگوي خبري سیماي استان

منبع: اکونا پرسشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/11/14

رئیس دانشگاه صنعتی قم با بیان اینکه قم در شاهراه مواصلاتی شهرهاي صنعتی واقع شده است، گفت: هدف از تاسیس
دانشگاه صنعتی قم تامین و تربیت نیروي انسانی متخصص در بخش هاي مختلف صنعت استان و سایر شهرهاي صنعتی

کشور بوده است.

رئیس دانشگاه صنعتی قم با بیان اینکه قم در شاهراه مواصلاتی شهرهاي صنعتی واقع شده است، گفت: هدف از تاسیس دانشگاه

 
صنعتی قم تامین و تربیت نیروي انسانی متخصص در بخش هاي مختلف صنعت استان و سایر شهرهاي صنعتی کشور بوده است. 

به گزارش اکونا پرس، به نقل از روابط عمومی دانشگاه، دکتر
جلال رضایی نور در گفتگوي خبري سیماي استان قم با اشاره به
وجود هشت شهرك صنعتی و چهار ناحیه صنعتی در استان قم
گفت: منطقه اقتصادي سلفچگان نیز به همراه معادن و صنایع
مختلف در مجاورت استان قرار دارد و این ظرفیت خوبی براي

علاقمندان به اشتغال در صنعت است. وي با بیان اینکه دانشگاه صنعتی با تامین نیروي انسانی متخصص، تامین نیاز هاي فنی و
آموزشی صنایع، رفع نیازهاي پژوهشی و اجراي پژوهش هاي کاربردي به کمک صنعت می رود، ادامه داد: دانشجویان ما در قالب تیم
هاي همیار صنعت به کارخانه ها مراجعه می کنند و با مسئله یابی، پیشنهادات و راهکارهاي مناسب جهت بهره وري را در تولید به

 
افراد مسئول ارائه می دهند که این موضوع در خیلی از موارد باعث جذب دانشجویان در همین مراکز صنعتی نیز شده است. 

وي با اشاره به تحصیل 2000 دانشجوي این دانشگاه در سه دانشکده مهندسی مکانیک/ مهندسی برق وکامپیوتر/ و فنی و مهندسی
در 8 رشته کارشناسی و 16 رشته در مقطع ارشد افزود: هرسال دانشجویانی مستعد با رتبه هاي بالا از طریق کنکور سراسري جذب

 
این دانشگاه می شوند. 

رضایی نور با اشاره به موانع پذیرش دانشجو در مقطع دکترا ادامه داد: با مشارکت دانشگاه مادر در استان، می توانیم در آینده پذیرش
دانشجوي رشته هاي دکترا در رشته هاي مختلف فنی داشته باشیم که امیدوارم با رایزنی وزارت علوم و مسئولان استانی این مهم به

 
زودي در دانشگاه رقم بخورد. 

رئیس دانشگاه صنعتی قم با اشاره به اینکه ظرفیت پذیرش دانشجو بر اساس کلاس موجود و تعداد اساتید برنامه ریزي می شود و ما
ظرفیت افزایش دانشجو را داریم، گفت: با نظر وزارت علوم و افزایش تعداد اساتید می توانیم تعداد پذیرش دانشجویان را بالاتر ببریم.

 
هر چند که سیاست آموزش عالی، در حال حاضر توسعه کیفی دانشگاه ها می باشد. 

وي با بیان اینکه از سال 1396 تا کنون976 دانشجوي دانشکده برق و کامپیوتر، 577 دانشجوي دانشکده مهندسی مکانیک و 764
دانشجوي دانشکده فنی و مهندسی از دانشگاه صنعتی در دو مقطع کارشناسی و کارشناسی ارشد دانش آموخته شده اند ، گفت:



 
دانشگاه صنعتی قم رتبه اول میزان اشتغال پذیري دانشجویان را با 81/42 درصد در بین 85 دانشگاه کشور کسب کرده است. 

رضایی نور با بیان اینکه دانشگاه صنعتی قم جزو منطقه چهار تقسیم بندي مراکز آموزش عالی کشور می باشد. افزود: در این منطقه
13 دانشگاه وجود دارد که دانشگاه ما در سرانه هزینه دانشجو در بین دانشگاه هاي این منطقه با 10.2 میلیون تومان در سال براي هر

 
دانشجو، کمترین هزینه براي هر دانشجو را داشته است. 

وي با اشاره به متوسط هزینه هر دانشجو در بین دانشگاه هاي صنعتی گفت: دانشگاه صنعتی قم رتبه پنجم صرف هزینه براي

 
دانشجویان دربین دانشگاه هاي صنعتی کشور را دارد. 

ایشان تاکید نمود با مساعدت مسئولین ذي ربط در افزایش اعتبارات به یقین شاهد درخشش بیشتر این دانشگاه در سطح کشور

 
خواهیم بود. 

رئیس دانشگاه صنعتی قم قرار دادن دروس اختیاري کارآفرینی براي دانشجویان، تاسیس مرکز نوآوري دانشگاه و افزایش انجمن هاي
علمی که خلاهاي مهارت آموزي را پر می کنند، را از دیگر اقدامات این دانشگاه در حفظ جایگاه اول دانشگاه در زمینه اشتغال دانش

 
آموختگان بیان کرد و ادامه داد: از 7 انجمن علمی در سال 97 به 11 انجمن علمی فعال رسیده ایم. 

وي در این زمینه مسئله محور بودن پژوهش هاي دانشجویان را اولویت این دانشگاه دانست و گفت: پایان نامه ها در دانشگاه صنعتی
قم مسئله محور است و با رویکرد حل مسائل و مشکلات در استان توسط دانشجویان و با کمک اساتید تهیه می شود. این موضوع
علاوه بر کمک به رفع مشکلات صنایع از بعد علمی، منجر به ارتباط مستقیم دانشجویان با مراکز صنعتی شده و زمینه جذب آنان پس

 
از دانش آموختگی می شود. 

رضایی نور با اشاره به انعقاد تفاهم نامه دانشگاه صنعتی با سازمان فنی و حرفه اي و بسیج مهندسین ادامه داد: سعی داریم نیاز هاي
استان در بخش صنعت را از طریق همکاري با بخش ها و نهادهاي مختلف که در ارتباط با صنعت هستند را بدست آوریم و آنها را با

 
بهره گرفتن از توان اساتید جوان و نخبه اي که داریم برطرف نماییم. 

رئیس دانشگاه صنعتی قم، مشکل اصلی دانشگاه را نداشتن فضاي مناسب دانشگاهی عنوان کرد و با اشاره به مساعدت هاي استاندار و
نمایندگان محترم استان خواستار عزم جدي مسئولین استان در رفع این مشکل شد. ایشان همچنین با اشاره به جایگاه ویزه استان قم
در جهان اسلام به خصوص شیعیان جهان، رفع این مشکل را باتوجه به توانمندي دانشگاه زمینه ساز جذب و پذیرش دانشجویان بین

المللی دانست. و مساعدت هاي هاي وزارت علوم را در این راستا نیز خواستار شد.



تسهیلات 4درصدي براي کشت گیاهان دارویی؛ از 2 هفته بعد| صادرات

70درصدي به اروپا

منبع: اکونا پرسشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/11/14

زینلی، مجري طرح گیاهان دارویی وزارت جهاد کشاورزي با بیان اینکه براي اولین بار از اواخر بهمن ماه سال جاري به بهره
برداران بخش گیاهان دارویی وام هاي کم بهره 4 درصد اعطا می شود، افزود: در حال حاضر 70 درصد از گیاهان ایران به

کشورهاي اروپایی صادر می شود.

زینلی، مجري طرح گیاهان دارویی وزارت جهاد کشاورزي با بیان اینکه براي اولین بار از اواخر بهمن ماه سال جاري به بهره
برداران بخش گیاهان دارویی وام هاي کم بهره 4 درصد اعطا می شود، افزود: در حال حاضر 70 درصد از گیاهان ایران به کشورهاي

 
اروپایی صادر می شود. 

 
 

به گزارش اکونا پرس، به نقل از بازار؛ شنیده ها حاکی است برخی کشاورزان که در مزارع خود داراي چاه هاي غیر مجاز هستند و
اجازه بهره برداري از آن را ندارند اقدام به کشت گیاهان دارویی که مورد حمایت سازمان جهاد کشاورزي است می نمایند و به این
ترتیب مجوز استفاده از چاه را از دستگاه هاي ذیربط می گیرند. با این وجود حسین زینلی، مجري طرح گیاهان دارویی وزارت جهاد
کشاورزي در گفتگو با «بازار» چنین ادعایی را رد کرد و گفت: چنین ادعایی به هیچ وجه صحت ندارد و کشاورزانی که اقدام به کشت
هر گونه گیاه دارویی می کنند از یکسري تسهیلات متداول بهره می گیرند و هیچگونه امتیاز خاصی از جمله اعطاي مجوز حفرچاه به

 
این افراد تعلق نمی گیرد. 

زینلی در خصوص تسهیلات بخش گیاهان دارویی نیز اظهار داشت: در واقع به همه گیاهان دارویی تسهیلات پرداخت می شود و هیچ
تفاوتی بین نوع گیاه و میزان تسهیلات وجود ندارد. البته برخلاف گذشته، این تسهیلات با بهره 4 درصدي است و از 10 میلیون

 
تومان تا 130 میلیون تومان متغیر است. 

وي افزود: میزان تسهیلات بر اساس هر هکتار متفاوت است. از سوي دیگر کشاورزان براي کشت گیاهان یک ساله بین 10 تا 15

 
میلیون تومان و گیاهان چندساله نیز بین 40 تا 150میلیون تومان می توانند تسهیلات بگیرند. 

زینلی با بیان اینکه این تسهیلات از طریق سامانه سیتا وزارت جهاد کشاورزي به کشاورزان پرداخت می شود، افزود: البته این



تسهیلات 4 درصدي براي اولین بار اعطا می شود و احتمالا تا اواخر بهمن ماه اجرایی می شود. این در شرایطی است که تا پیش از

 
این وامهاي پرداختی به کشت گیاهان دارویی 12 درصد بوده است. 

وي گفت: در واقع براي تامین بودجه این تسهیلات تفاهم نامه اي با سازمان برنامه بودجه انعقاد کرده ایم که تا اخر بهمن ماه آماده

 
اطلاع رسانی و اجرایی شدن است. 

مجري طرح گیاهان دارویی وزارت جهاد کشاورزي در خصوص دلایل تغییر وام هاي 12 درصدي به 4 درصدي نیز خاطر نشان کرد:
همانطور که می دانید تا پیش از این هیچ بودجه اي براي گیاهان دارویی تخصیص داده نشده بود لذا تلاش کردیم از طریق انعقاد
تفاهم نامه با سازمان برنامه و بودجه از طریق صندوق کارآفرینی امید و با تایید وزارت جهاد کشاورزي وام 4 درصد به تمام کشاورزانی

 
که تمایل به کشت گیاهان دارویی دارند پرداخت شود. 

از اواخر بهمن ماه سالجاري بهره برداران بخش گیاهان دارویی می توانند از طریق سامانه سیتا براي دریافت تسهیلات 4 درصدي اقدام

 
کنند 

 
رشد 100 درصدي صادرات گیاهان دارویی در سال 99 

زینلی در خصوص پتانسیل هاي اقتصادي این حوزه و گردش مالی گیاهان دارویی در بازارهاي جهانی اظهار داشت: در حال حاضر
گیاهان دارویی تعرفه هاي مختلفی و چندین قسمت دارد؛ به عنوان مثال یک قسمت مربوط به اسانس ها و عصاره ها است که سالانه

 
گردش مالی به ارزش 145 میلیارد دلار در جهان دارد. 

وي ادامه داد: علاوه بر این بخشی از این حوزه مربوط به اندام هاي خشک گیاهان دارویی است که آن هم حدود 100 میلیارد دلار

 
سالانه گردش مالی دارد. 

این مقام مسئول تصریح کرد: بخش دیگر مربوط به فراورده ها و داروها است که گردش مالی متفاوتی دارد و رقم دقیق آن مشخص
نیست. به این ترتیب هنوز کسی نتوانسته است به طور خالص گردش مالی این فراورده ها و داروها را در دنیا حساب کند. چون به
شکلهاي مختلفی فروخته می شود؛ یعنی وقتی به شکل دارو فروخته می شود با زمانی که در صنایع تبدیلی و غذایی عرضه می شود

 
گردش مالی متفاوتی دارد. 

زینلی در رابطه با ارزش صادرات گیاهان دارویی ایران نیز اظهار داشت: سال گذشته 33 میلیون دلار اندام گیاهان دارویی خشک به
بازارهاي جهانی فروخته ایم و امسال نیز 77 میلیون دلار صادر کرده ایم و به این ترتیب امسال بیش از 100 درصد رشد صادرات

 
داشته ایم. 



 
 

وي در خصوص مقاصد صادراتی گیاهان دارویی ایران خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه ما پیش از این به همه جاي دنیا صادرات
گیاهان دارویی داشته ایم بنابراین می توان گفت دنیا وابسته محصولات ما شده است و در حال حاضر بیشتر محصولات ما به سمت
اروپا می رود؛ یعنی کشورهاي مثل اسپانیا، امریکا، فرانسه و دیگر کشورهاي اروپایی غالب مقاصد صادراتی ما هستند به طوري که

 
حدود 60 تا 70 درصد محصولات ما به سمت کشورهاي اروپایی می رود. 

وي گفت: علاوه بر رشد صادرات گیاهان دارویی، میزان واردات ما نیز از چه از نظر اسانس و چه از نظر عصاره از سال گذشته تا امروز
به شدت کاهش پیدا کرده است و این نشان می دهد که گیاهان دارویی کشور توسط کارخانجات داخلی استفاده می شود. در حالی

 
که تا پیش از محصولات دیگر کشورها استفاده می کردند. 

زینلی گفت: اگر این تحریم ها ادامه داشته باشد ما ضعف هایمان را برطرف می کنیم چون ما همه پتانسیل ها را در داخل کشور را

 
داریم و تنها کمی ضعف داریم که با اتکا به دانش و نیروهاي جوان می توانیم آنها را برطرف کنیم. 

 
سال جاري 77 میلیون دلار اندام گیاهان دارویی خشک به بازارهاي جهانی صادر کرده ایم 

 
خام فروشی اسانس هاي گیاهان دارویی 

مجري طرح گیاهان دارویی وزارت جهاد کشاورزي در خصوص مشکلات پیش روي تحقق اهداف این بخش نیز گفت: در این مسیر
چند مشکل وجود دارد؛ از جمله در بحث تولید نهاده ها بذري که در این راستا امسال تفاهم نامه اي که با سازمان برنامه بودجه انعقاد
کردیم و یک اعتبار 7 میلیارد تومانی دریافت کرده ایم و براي تولید بذور استاندارد با موسسه تحقیقات جنگل و مرتع قرارداد بسته

 
ایم. امیدواریم بتوانیم با تامین اعتبار به موقع از سالهاي آینده بذور استاندارد اولیه را وارد بحث گیاهان دارویی کنیم. 

وي افزود: مشکل اساسی بعدي ما در حوزه صنایع فراوري مان است که اگرچه اسانس ها را در کشور تولید می کنیم اما غالبا به
صورت خام یا کم کیفیت می فروشیم و یا صادر می کنیم. درواقع در داخل کشور برخی تولیدکنندگان فرمولاسیون ویژه اي را
نداشتند چون به دانش ان اهمیت نداده اند لذا ما در این زمینه نیز تفاهم نامه اي را با موسسه جنگل مرتع امضا کردیم تا
استانداردهاي محصولات گیاهان دارویی را نیز طراحی کنیم. اگر این اتفاق بیفتد محصولات، اسانس ها و عصاره هایی که کارخانجات

 
نیاز دارند را استانداردسازي و توسط بخش خصوصی در داخل کشور تولید خواهیم کرد. 

 
برنامه ریزي براي صادرات سیاه دانه و به صفر رساندن واردات این محصول به کشور 

وي در پاسخ به این سوال که کل سطح زیرکشت گیاهان دارویی در کشور چقدر است، گفت: تا به امروز سطح کل زیرکشت گیاهان



 
دارویی به 260هزار هکتار رسیده است در حالی که سال گذشته 235 هزار هکتار بود. 

زینلی در خصوص سطح زیر کشت سیاه دانه نیز گفت: تا سال 97 کل سطح زیرکشت سیاه دانه به 10 هکتار نمی رسید در حالی که
ما واردکننده اصلی سیاه دانه بودیم. بنابراین با یک نگاه ویژه ما در سال گذشته 300هکتار و در سال که جاري حدود 2هزار هکتار

 
سیاه دانه کشت کرده ایم و امیدواریم که با تامین کامل این محصول در داخل واردات را به صفر برسانیم. 

وي با بیان اینکه قصد آغاز صادرات سیاه دانه از کشور را داریم، افزود: از برنامه هاي آتی ما این است که ساخت دستگاه کاشت سیاه
دانه را آغاز کنیم. البته الان نیز کاشت به صورت کاملا مکانیزه است و برداشت آن نیز مکانیزه انجام می شود اما اگر بتوانیم روي
مکانیزاسیونش کار کنیم و کمی صنعت اش را توسعه دهیم مطمئنا یکی از محصولاتی است که می توانیم بازارهاي خارجی اش را

 
اشغال کنیم، سیاه دانه است. 

 
از نظر حجم تولید در خاورمیانه رتبه یک را داریم اما از نظر گردش مالی که حساب می کنیم ایران عقب می افتد 

زینلی در خصوص نحوه همکاري با شرکت هاي دانش بنیان براي مکانیزه کردن فرایند کاشت و برداشت سیاه دانه گفت: ما بارها به
شرکت هاي دانش بنیان و معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري نامه نوشته ایم و از آنها درخواست کرده ایم در این زمینه با ما
همکاري کنند. به این ترتیب بخش خصوصی یکسري کارها در این رابطه انجام داده اند و ما توانسته ایم در حدود 95 درصد خالص

 
سازي را انجام بدهیم. 

وي ادامه داد: با این وجود انجام 5درصد نهایی کمی مشکل است که آنها را هم با استفاده از کالاي سورتینگ می توان انجام داد اما
هزینه بالایی دارد. با این تفاسیر اگر دولت در قسمت مکانیزاسیون گیاهان دارویی کمی سرمایه گذاري کند با اعطاي یارانه یا
تسهیلات کم بهره به شرکت هاي دانش بنیان انگیزه همکاري بدهند قطعا این شرکتها دستگاه هاي مورد نیاز را خواهد ساخت و این

 
5 درصد نیز مرتفع خواهد شد. 

 
رتبه یک ایران در خاورمیانه و رتبه 5 در آسیا 

زینلی در پایان در خصوص جایگاه ایران در حوزه گیاهان دارویی در جهان و خاورمیانه نیز گفت: از نظر حجم تولید در خاورمیانه رتبه
یک را داریم اما از نظر گردش مالی که حساب می کنیم ایران عقب می افتد، چون امارات این محصولات را از ما خریداري می کند

 
می گیرد و مجددا صادر می کند بنابراین گردش مالی اش بالاتر ایران می شود. 

وي ادامه داد: در آسیا نیز رتبه 5 هستیم در حالی که کشورهایی مثل چین و هند در صدر تولیدکنندگان گیاهان دارویی قرار دارند.



دیدار نخستین بانوي مکانیک تبریزي با مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي

آذربایجان شرقی

منبع: آرمان تبریزشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/11/14

آرمان تبریز-نخستین بانوي مکانیک تبریزي باحضور در محل اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان آذربایجان شرقی با رضا
اختیار وکالتی، مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي آذربایجان شرقی دیدار و گفتگو کرد. به گزارش خبرنگارما از تبریز؛ ژیلا

قهرمانیه، نخستین بانوي مکانیک تبریزي با حضور در محل اداره کل آموزش فنی و ...

آرمان تبریز-نخستین بانوي مکانیک تبریزي با حضور در
محل اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان آذربایجان
شرقی با رضا اختیار وکالتی، مدیرکل آموزش فنی و حرفه

 
اي آذربایجان شرقی دیدار و گفتگو کرد. 

آرمان تبریز-نخستین بانوي مکانیک تبریزي باحضور در
محل اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان آذربایجان
شرقی با رضا اختیار وکالتی، مدیرکل آموزش فنی و حرفه

 
اي آذربایجان شرقی دیدار و گفتگو کرد. 

به گزارش خبرنگارما از تبریز؛ ژیلا قهرمانیه، نخستین بانوي
مکانیک تبریزي با حضور در محل اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان آذربایجان شرقی با رضا اختیار وکالتی، مدیرکل آموزش

 
فنی و حرفه اي آذربایجان شرقی در راستاي تخصصی نمودن آموزشهاي خود در حوزه اتومکانیک دیدار و گفتگو کرد. 

ژیلا قهرمانیه" نخستین بانوي مکانیک تبریزي در منطقه شمال غرب کشور است که از روي علاقه به این شغل روي آورده تا از این

 
طریق علاوه بر امرار معاش، اهداف و آرزوهاي خود را نیز پیگیري کند. 

در این دیدار، بر لزوم مهارت افزایی بانوان در حوزه هاي مختلف از جمله اتومکانیک براي بانوان علاقمند به صورت خودیار فنی خودرو

 
و آموزشهاي تخصصی تاکید شد. 

وي در این خصوص گفت: مکانیکی کار سنگینی براي خانم ها است، ولی وقتی پاي عشق و علاقه در میان باشد باعث می شود که در

 
این کار دوام بیاورم. 

وي هدف اصلی  خود را از انتخاب شغل مکانیکی اختصاص تعمیرگاهی اختصاصی براي بانوان و کار آفرینی در این حوزه عنوان کرد و
افزود:یکی از هدفهایم این است که در آینده یک تعمیرگاه اختصاصی براي خانم ها داشته باشم و خانم هاي کارآفرینی که اراده می
کنند کاري را شروع کنند و روي پاي خود بایستند و در کارهایشان ثابت قدم هستند،  دور هم جمع بشویم و دوشادوش همدیگر به

 
آن چیزي که می خواهیم برسیم و هم براي خود و کمک به خانواده درآمدزایی داشته باشیم. 

یکی دیگر از هدف هایم براي آینده این است که صفر تا صد مکانیکی ماشین را یاد گرفته و ادامه دهم و بعد مثلا به دنبال تعمیر

 
هواپیما بپردازم. به نظرم انسان مانند آب است باید روان باشد و نباید درجا بزند و مدام در حال پیشرفت باشد و ادامه بدهد. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان آذربایجان شرقی نیز ضمن ابراز خرسندي از وجود بانوان توانمند در حوزه مهارت آموزي در
تبریز افزود: این اداره کل ظرفیت آموزش و توانمندسازي علاقمندان به مهارت آموزي و مهارت افزایی را در تمامی مقاطع و در حوزه

هاي مختلف مهارتی دارد و از مهارت آموزان در این راستا استقبال می نماید.



اجراي برنامه توانمندسازي 20 هزار زن در سال آینده

منبع: ایرناشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/11/14

تهران- ایرنا- وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: قدم هاي موثري براي توانمندسازي 6 هزار زن در 10 استان برداشته
شده است و این برنامه براي 20 هزار زن در بخش هاي مختلف در سال آینده انجام خواهد شد.

تهران- ایرنا- وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: قدم
هاي موثري براي توانمندسازي 6 هزار زن در 10 استان
برداشته شده است و این برنامه براي 20 هزار زن در بخش

 
هاي مختلف در سال آینده انجام خواهد شد. 

به گزارش روز سه شنبه ایرنا از وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی، «محمد شریعتمداري» در نشست صمیمانه با
بانوان مدیر، فعال و برگزیده وزارتخانه و سازمان هاي تابعه
به مناسبت بزرگداشت روز زن با ارائه آمارهایی از حضور
زنان در قبل و پس از انقلاب اسلامی افزود: قبل از پیروزي

انقلاب اسلامی تنها 6 درصد فارغ التحصیلان زن بودند درحالی که هم اکنون این رقم به 45 درصد رسیده است و 20 درصد کرسی

 
استادي دانشگاه هاي کشور به زنان اختصاص دارد. 

وي افزود: تعداد زنان پزشک قبل از انقلاب را 3 هزار و 500 نفر عنوان کرد که این رقم هم اکنون به حدود 60 هزار نفر رسیده و

 
پزشک متخصص زن در گذشته 597 نفر و در دوره کنونی 30 هزار نفر است. 

شریعتمداري تعداد تشکل هاي بانوان را قبل از انقلاب پنج تشکل دانست که بیشتر در خدمت خانواده سلطنتی بود اما هم اکنون

 
تعداد 2 هزار تشکل بانوان در کشور مشغول فعالیت هستند. 

وي تاکید کرد: سن امید به زندگی زنان از 54 به 78 سال افزایش یافته و این به دلیل ترمیم زیرساخت هاي بهداشتی و اجتماعی

 
است. 

وزیرتعاون، نرخ مشارکت اقتصادي زنان را در گذشته سه درصد اعلام و خاطرنشان کرد: این رقم با افزایش پنج برابري در حال حاضر

 
به حدود 15 درصد رسیده هرچند که تا نقطه مطلوب فاصله داریم، اما رقم خوبی است. 

وي با اشاره به توانمندسازي زنان در سایر حوزه ها اظهارداشت: کارآفرینی زنان پیشرفت هاي خوبی داشته به طوري که زنان در حوزه

 
هاي صنعتی، زنبورداري، رنگ و نساجی پیشگام هستند. 

وزیر تعاون استفاده از توانمندسازي و آموزش هاي مهارتی زنان را نیز ضروري دانست و گفت: در 10 استان کشور از طریق تسهیل
گیري جهاد دانشگاهی قدم هاي موثري براي توانمندسازي 6 هزار زن برداشته شده است و همین میزان براي سال 1400 براي 20

 
هزار زن برنامه ریزي شده که با مشارکت معاونت امور خانواده و زنان نهاد ریاست جمهوري ادامه خواهد یافت. 

وي تاکید کرد: 37 درصد از کل منابع توزیع شده در حوزه اشتغال روستایی به جامعه زنان تعلق داشته و به توسعه فعالیت هاي

 
اشتغال زا کمک کرده است. 

وي پوشش بیمه جامعه روستایی زنان را مورد تاکید قرار داد و گفت: در ابتداي تشکیل صندوق بیمه روستاییان و عشایر حدود 640
هزار بیمه شده داشتیم که این رقم به حدود 2 میلیون نفر رسیده که تلاش می کنیم به 3 میلیون نفر افزایش یابد که تلاش می شود



 
20 درصد به زنان اختصاص یابد. 

 
برچسب ها 

 
- روز مادر 

 
- اشتغال زایی 

 
- اشتغال فراگیر 

 
- محمد شریعتمداري 

 
- اشتغال پایدار 

- وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی



پایان داوري نخستین دوره جشنواره ملی کاریکاتور " کارا "

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/11/14

رییس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی از پایان داوري نخستین دوره جشنواره ملی
کاریکاتور " کارا" خبر داد....

رییس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی از پایان داوري نخستین دوره جشنواره ملی کاریکاتور "

 
کارا" خبر داد. 

به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ، حامد شمس با اعلام این خبر اظهار کرد: داوري

 
نخستین دوره جشنواره ملی کاریکاتور کارا به پایان رسید. 

وي افزود: هیات داوران متشکل از احمد عربانی٬ جواد علیزاده و علی درخشی با بررسی 196 اثر رسیده به دبیرخانه جشنواره که

 
متعلق به 108هنرمند بود 65 اثر را واجد شرکت در نمایشگاه و انتشار در کتاب جشنواره اعلام کردند. 

شمس با بیان این که در این مرحله 12 اثر به مرحله دوم داوري راه یافتند، خاطرنشان کرد: پس از بررسی هاي صورت گرفته در

 
پایان 7 اثر نیز به بخش پایانی داوري راه می یابند. 

رییس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی تصریح کرد: برگزیدگان نخستین دوره جشنواره ملی
کارتون و کاریکاتور روز 29 بهمن در مراسم ""تجلیل از برگزیدگان ملی سیزدهمین جشنواره کارآفرینان برتر 1398 "" معرفی

 
خواهند شد. 

نخستین دوره جشنواره ملی کاریکاتور "" کارا"" با موضوع کارآفرینی با 7 عنوان محوري از سوي وزارت تعاون٬ کار و رفاه اجتماعی
برگزار می شود.



نامزدهاي گروه هاي فلسفه و روان شناسی و علوم اجتماعی معرفی شدند

منبع: گیتی آنلاینشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/11/14

دبیر خانه سی و هشتمین دوره جایزه کتاب سال جمهوري اسلامی ایران نامزدهاي گروه هاي فلسفه و روان شناسی و علوم
اجتماعی را معرفی کرد.

به گزارش روابط عمومی خانه کتاب و ادبیات ایران؛ در بخش فلسفۀ اسلامی هفت کتاب «چشم
اندازهاي معنوي و فلسفی اسلام ایرانی، تألیف هانري کربن، تحقیق و ترجمۀ انشاءاالله رحمتی، تهران:
سوفیا، 1391ـ1398، 4 ج»، «ساختار منطقی فلسفه هاي اشراقی، تألیف سیده زهرا مبلغ، تهران:
هرمس، 1398، 307 ص»، «تبارنامۀ اشراقیان، تألیف زهرا زارع، تهران: هرمس، 1398، 24+ 484

ص»، «جایگاه شناسی حکمت عملی در جستجوي علوم انسانی، تألیف سیدحمیدرضا حسنی و هادي موسوي، نظارت و تعلیقات علی
عابدي شاهرودي، تهران: سمت؛ قم: پژوهشگاه حوزه و دانشگاه، 1398، چهارده+ 441 ص»، «وجود و ذات: تفسیري از صدرا در سیاق
تاریخی، تألیف داود حسینی، قم: حکمت اسلامی، 1398، 392 ص»، «اصطلاح نامۀ معرفت شناسی با مستند اصطلاحات و نمودار
(ویراست دوم)، تدوین مرکز پژوهشی دایره المعارف علوم عقلی اسلامی، قم: مؤسسۀ آموزشی و پژوهشی امام خمینی(ره)، 1398،
768 ص» و «محبوب القلوب، تألیف قطب الدین اشکوري، ترجمۀ سیداحمد اردکانی، تصحیح علی اوجبی، تهران: مولی، 1398، 3 ج»

 
به عنوان نامزد معرفی شدند. 

در بخش «فلسفۀ غرب» نیز هفت کتاب «تناهی استعلایی: پژوهشی دربارة هستی شناسی بنیادین هایدگر، تألیف احمد رجبی، تهران:
هرمس، 1398، 493 ص»، « ایمان و تعقل: زبان دینی و ایمان گرایی فیلیپس در آینۀ ویتگنشتاین، تألیف محمدحسین مهدوي نژاد،
قم: دفتر تبلیغات اسلامی حوزة علمیۀ قم، پژوهشگاه علوم و فرهنگ اسلامی، 1398، 452 ص»، «بنیاد حق طبیعی بر اساس اصول
آموزة دانش، تألیف یوهان گوتلیب فیشته، ترجمۀ سیدمسعود حسینی، تهران: ققنوس، 1398، 456 ص»، «دانشنامۀ زیبایی شناسی و
فلسفۀ هنر، ویراستۀ پل ادواردز و دونالد بورچرت، ترجمه و تدوین انشاءاالله رحمتی، تهران: سوفیا، 1398، 520 ص»، «ریشه هاي
الهیاتی مدرنیته، تألیف مایکل آلن گیلسپی، ترجمۀ زانیار ابراهیمی، تهران: پگاه روزگار نو، 1398، 573 ص»، « یا این یا آن، ج 1،
تألیف سورن کیرکگور، ترجمۀ صالح نجفی، تهران: نشر مرکز، 1398، 442 ص» و « نیچه، فیلسوف، روان شناس و دجال، تألیف والتر
کوفمان، ترجمۀ فریدالدین رادمهر، تهران: چشمه، 1398، 684 ص» جواز ورود به مرحله دوم داوري این دوره از جایزه کتاب سال را

 
کسب کردند. 

همچنین کتاب «منطق و معرفت در اندیشۀ سهروردي: شرح منطق حکمه الاشراق، تألیف مهدي عظیمی، تهران: مؤسسۀ پژوهشی

 
حکمت و فلسفه ایران، 1398، 608 ص» در بخش منطق به عنوان نامزد شناخته شد. 

در بخش «روان شناسی» دو کتاب «روش فهم روان شناختی متون دینی، تألیف عباس پسندیده، مشهد: بنیاد پژوهشهاي اسلامی،
1398، 280 ص» و «درمان چندبعدي معنوي: یک رویکرد خداسو براي مشاوره و روان درمانگري (فنون و برنامه ها)، تألیف مسعود

 
جان بزرگی، قم: پژوهشگاه حوزه و دانشگاه، 1398، 516 ص» نامزد این دوره از جایزه کتاب سال راه پیدا کردند. 

در بخش «علوم اجتماعی» شش کتاب «رسانه هاي نوین: درآمدي انتقادي، تألیف مارتین لستر، جان دووي، ست گیدینگز، لین گرنت



و کران کلی، ترجمۀ احسان شاه قاسمی، تهران: پژوهشگاه فرهنگ، هنر و ارتباطات، 1398، 700 ص»، «برابري و تفاوت: آیا می
توانیم با هم زندگی کنیم؟، تألیف آلن تورن، ترجمۀ سلمان صادقی زاده، تهران: ثالث، 1398، 478 ص»، «زمان هاي اجتماعی و
تاریخی در جامعه شناسی و تاریخ، تألیف منوچهر آشتیانی، تهران: علمی و فرهنگی، 1398، 348 ص»، « برآمدن ژانر خلقیات در
ایران، تألیف ابراهیم توفیق، سیدمهدي یوسفی، حسام ترکمان و آرش حیدري، تهران: پژوهشگاه فرهنگ، هنر و ارتباطات، 1398،
345 ص»، «چشم اندازهاي فرهنگ معاصر ایران، تألیف نعمت االله فاضلی و مانی کلانی، تهران: پژوهشگاه فرهنگ، هنر و ارتباطات،
1398، 3 ج» و «لیبرالیسم محافظه کار: گزیدة نوشته هاي مهم متفکران امروز آنگلوساکسون، ترجمه و تدوین مرتضی مردیها، تهران:

 
شرکت انتشارات علمی و فرهنگی، 1398، 944 ص» به عنوان نامزد معرفی شدند. 

چهار کتاب «نخستین کوشش هاي قانون گذاري در ایران، تألیف سیدعلی آل داوود، تهران: انتشارات دکتر محمود افشار؛ سخن،
1398، 2 ج»، «حقوق رقابت در عرصۀ مالکیت هاي فکري، تألیف ابراهیم رهبري و وحید حسنی سنگانی، تهران: سمت، 1398، 2
ج»، « نظریۀ عمومی نفی دشواري در حقوق اسلامی، تألیف سیدمصطفی محقق داماد، تهران: سخن؛ مرکز نشر علوم اسلامی، 1398،
504 ص»، «جرم شناسی نظري ولد، تألیف تامس جی. برنارد، جفري بی. اسنیپس و الکساندر ال. جرولد، ترجمۀ علی شجاعی، تهران:
سمت، 1398، 498 ص» در بخش حقوق جواز ورود به مرحله دوم داوري سی و هشتمین دوره جایزه کتاب سال جمهوري اسلامی

 
ایران را کسب کردند. 

در بخش اقتصاد این دوره از جایزه کتاب سال، کتاب هاي «اقتصاد ایران رکور تورمی و سقوط ارزش پول ملی، تألیف علی دینی
ترکمانی، تهران: علم، 1398، 320 ص»، «تجربۀ توسعۀ آسیاي شرقی: معجزه، بحران و آینده، تألیف ها ـ جون چانگ، ترجمۀ
لیلاسادات فاطمی نسب، تهران: ثالث، 1398، 412 ص» و «تحلیل اقتصادي فلسفۀ اخلاق و سیاست عمومی، تألیف دانیل هاسمن و

 
مایکل مک فرسون، ترجمۀ سیدهادي عربی، قم: پژوهشگاه حوزه و دانشگاه، 1398، 486 ص» به عنوان نامزد معرفی شدند. 

در بخش آموزش و پرورش نیز دو کتاب «پژوهش کیفی راهنماي طراحی و کاربست، تألیف شاران بی. میریام و..، ترجمۀ علیرضا
کیامنش و مریم داناي طوس، تهران: سمت، 1398، 348 ص» و « نظریۀ اسلامی رشد انسان، تألیف جمیله علم الهدي، تهران:

 
دانشگاه شهید بهشتی، 1398، 670 ص» به عنوان نامزد شناخته شدند. 

کتاب هاي «دست هاي خالی پاهاي خونین: تاخت وتازهاي ضد انقلاب و ارتش عراق در قصر شیرین، سرپل ذهاب و گیلان غرب
1357ـ1359، تألیف اسداالله احمدي، تهران: مرکز اسناد و تحقیقات دفاع مقدس، 1398، 434 ص»، «آزادسازي خرمشهر: پایان
رؤیاي تجزیۀ ایران، 1 اردیبهشت تا 31 خرداد 1361، تألیف ابوالقاسم حبیبی، تهران: مرکز اسناد و تحقیقات دفاع مقدس، 1397،
1164ص»، «روزشمار جنگ ایران و عراق، کتاب پنجاه وسوم، ج 1: نبرد بزرگ زمستانی جبهۀ شمالی (عملیات بیت المقدس 2)،
تلاش غرب براي تحریم تسلیحاتی ایران، تألیف حسین اردستانی و یداالله ایزدي، تهران: مرکز اسناد و تحقیقات دفاع مقدس، 1398،
700 ص» و «ارتش سایبري 2050، تألیف مرکز فرماندهی، آموزش و دکترین نیروي زمینی آمریکا، ترجمۀ محمدرضا کریمی قهرودي
و وحید زارعی، تهران: مؤسسۀ آموزشی و تحقیقاتی صنایع دفاعی، 1398، 193 ص» در بخش علوم نظامی به عنوان نامزد معرفی

 
شدند. 

در بخش حسابداري کتاب «روش هاي پژوهش کیفی در حسابداري، حسابرسی و مالی، تألیف زهیرال حق، لی پارکر، مارك کووالسکی
و کاترین هاینز، ترجمۀ محمدرضا مهربان پور، علی مصطفائی و جعفر مصطفائی، تهران: دانشگاه تهران، 1398، 763 ص» به دور دوم

 
داوري این دوره از جایزه کتاب سال راه پیدا کرد. 

در بخش محیط زیست نیز کتاب هاي «سواد محیط زیستی در علم و جامعه، تألیف رولند ورنر شولز، ترجمۀ مهدي قربانی، تهران:



دانشگاه تهران، 1398، 2 ج» و «مدیریت سلامت ایمنی و محیط زیست (HSE)، تألیف حسن هویدي و امین پاداش، تهران: دانشگاه

 
تهران، 1398، 320 ص» در چرخه داوري مرحله دوم جایزه کتاب سال قرار گرفتند. 

در بخش مدیریت نیز دو کتاب «تاریخ تفکر مدیریت، تألیف مورگن ویتزل، ترجمۀ علی اکبر فرنگی، بهاره ثاقب و مهران ابراهیمی نژاد،
تهران: جام جم، 1398، 464 ص» و « کارآفرینی دانشگاهی شرکت هاي دانشگاه بنیان و خلق ثروت، تألیف اسکات شین، ترجمۀ

 
محمدرسول الماسی فرد و رضا ملکی، تهران: مهکامه، 1398، 512 ص» به عنوان نامزد معرفی شدند. 

کتاب«مدیریت تبلیغات استراتژي پیام، برنامه ریزي رسانه و سنجش اثربخشی، تألیف مسعود کیماسی، علی عمویی اوجاکی و آوا
شفیعی، تهران: ادیبان روز، 1398، 549 ص» تنها اثر راه یافته به مرحله دوم داوري سی و هشتمین دوره جایزه کتاب سال جمهوري

اسلامی ایران در بخش « بازرگانی» است.



رییس مرکز روابط عمومی وزارت کار خبر داد: پایان داوري نخستین دوره

جشنواره ملی کاریکاتور " کارا "

منبع: خبر داغشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/11/14

رییس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی از پایان داوري نخستین دوره جشنواره ملی
کاریکاتور " کارا" خبر داد.

به گزارش خبرداغ به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع
رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ، حامد شمس با
اعلام این خبر اظهار کرد: داوري نخستین دوره جشنواره

 
ملی کاریکاتور کارا به پایان رسید. 

وي افزود: هیات داوران متشکل از احمد عربانی٬ جواد
علیزاده و علی درخشی با بررسی 196 اثر رسیده به
دبیرخانه جشنواره که متعلق به 108هنرمند بود 65 اثر را
واجد شرکت در نمایشگاه و انتشار در کتاب جشنواره اعلام

 
کردند. 

شمس با بیان این که در این مرحله 12 اثر به مرحله دوم داوري راه یافتند، خاطرنشان کرد: پس از بررسی هاي صورت گرفته در

 
پایان 7 اثر نیز به بخش پایانی داوري راه می یابند. 

رییس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی تصریح کرد: برگزیدگان نخستین دوره جشنواره ملی
کارتون و کاریکاتور روز 29 بهمن در مراسم "تجلیل از برگزیدگان ملی سیزدهمین جشنواره کارآفرینان برتر 1398 " معرفی خواهند

 
شد. 

نخستین دوره جشنواره ملی کاریکاتور " کارا" با موضوع کارآفرینی با 7 عنوان محوري از سوي وزارت تعاون٬ کار و رفاه اجتماعی
برگزار می شود.



ظرفیت مناسب تالاب بندرخمیر براي گردشگري

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/11/14

فرماندار خمیر گفت: با توجه به ظرفیت خوب تالاب این شهرستان درعرصه هاي مختلف بویژه حوزه گردشگري و اشتغال با
استفاده از تجربه دیگر کشورها، نهایت استفاده را براي بومیان منطقه داشته باشیم.

فرماندار خمیر گفت: با توجه به ظرفیت خوب تالاب این شهرستان درعرصه هاي مختلف بویژه حوزه گردشگري و اشتغال با

 
استفاده از تجربه دیگر کشورها، نهایت استفاده را براي بومیان منطقه داشته باشیم. 

میرهاشم خواستار روز سه شنبه در گفت وگوبا ایرنا افزود: شهرتالابی خمیر باتوجه به مزیت و منابع خدادادي که دارد یکی از مناطق

 
خوب استان هرمزگان است و به روند توسعه اي که در این شهرستان پیش می رود، خوش بین هستیم. 

وي بیان داشت: در سالیان گذشته مردم این منطقه از شاخ و برگ درختان حرا در کنار تالاب استفاده می کردند ولی تخریب، آسیب

 
و آلایندگی صورت نگرفته است. 

فرماندار خمیر اظهارداشت: تالاب خورخوران و جنگل هاي حرا براي خمیر یک ظرفیت و غنیمت است و مردم حافظان و نگهابان

 
خوبی براي این پهنه زیستی هستند. 

خواستار ادامه داد: این تالاب بین المللی بکر و دست نخورده است و محیطی امن براي آبزیان، دلفین ها، ماهی، ماهی، پرندگان مهاجر

 
است. 

وي با اشاره به موقعیت ویژه تالاب و جنگل حرا در کنار هم گفت:همه باید وارد میدان توسعه و حفاظت و امنیت از تالاب ها شوند اما

 
زیرساخت ها در کنار حمایت ها بایستی کامل شود. 

خواستار اظهارامیدواري کرد: براي ثبت جهانی تالاب خمیر و پیوستن به تالاب هاي جهانی یک جشن مفصلی برپا می کنیم تا بتوانیم

 
از مزایاي آن به نفع مردم و جوانان استفاده کنیم. 

شهر تالابی خمیر به عنوان بزرگترین بندرتالابی جنوب ایران همواره از اهمیت ویژه اي در نزد مردم و مسوولان این منطقه برخوردار

 
است و مردم وارثان خوبی براي نگه داري از این نعمت خدادادي هستند. 

برچسب ها: میرهاشم خواستار ، فرماندار خمیر ، گردشگري ، تالاب بندر خمیر



سهم 88 درصدي هزینه هاي جاري در بودجه سال 1400

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/11/14

نماینده رزن در مجلس، گفت:امروز هزینه هاي جاري کشور فوق العاده بالاست و حدود 88 درصد از بودجه کشور صرف
هزینه هاي جاري و 12 درصد صرف بودجه عمرانی می شود.

نماینده رزن در مجلس، گفت:امروز هزینه هاي جاري کشور فوق العاده بالاست و حدود 88 درصد از بودجه کشور صرف هزینه

 
هاي جاري و 12 درصد صرف بودجه عمرانی می شود. 

حسن لطفی نماینده رزن در مجلس شوراي اسلامی با بیان این که در لایحه بودجه اي که دولت به مجلس ارائه کرده است شفافیت
در منابع درآمدي و هزینه اي وجود ندارد، گفتت:امروز هزینه هاي جاري کشور فوق العاده بالاست و حدود 88 درصد از بودجه کشور

 
صرف هزینه هاي جاري و 12 درصد صرف بودجه عمرانی می شود. 

وي با بیان اینکه کشور باید به سمت و سویی برود که هزینه هاي جاري کاهش پیدا کند، ادامه داد: باید بودجه هاي عمرانی افزایش

 
پیدا کند و اشتغال در کشور رشد پیدا کند تا از این طریق بتوانیم بخش اقتصادي خودمان را فعال کنیمو 

نماینده رزن در مجلس تصریح کرد: نباید کشور به گونه اي باشد که افراد جامعه اشتغال در بخش دولتی را ایده آل خود بدانند اگر
تولید در کشور توسعه پیدا کند و اشتغال ایجاد شود می توانیم از بنگاه هاي که فعالیت می کنند مالیات دریافت کنیم و صرف توسعه

 
و آبادانی کشور کنیمو 

لطفی عنوان کرد: امروز بیشترین سهم بودجه متعلق به کارمندان دولت است که کشور را دچار سختی و مضیقه کرده است که باید در

 
زمان بررسی لایحه بودجه در مجلس فکري براي این موضوع شود تا از هزینه هاي جاري دولت کاسته شود. 

 
افکارنیوز 

برچسب ها: بودجه 1400 ، حسن لطفی ، لایحه بودجه ، هزینه هاي جاري



اجرایی کردن 32 پروژه کشاورزي در استان بوشهر

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/11/14

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان بوشهر گفت: همزمان با دهه مبارك فجر 32 پروژه تولیدي، اقتصادي و زیربنایی در
حوزه کشاورزي با 2هزار و 60 میلیارد ریال اعتبار در این استان افتتاح یا عملیات اجرایی آنها اجرایی می شود.

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان بوشهر گفت: همزمان با دهه مبارك فجر 32 پروژه تولیدي، اقتصادي و زیربنایی در حوزه

 
کشاورزي با 2هزار و 60 میلیارد ریال اعتبار در این استان افتتاح یا عملیات اجرایی آنها اجرایی می شود. 

محمد تقی منوچهري روز سه شنبه در گفت وگو با ایرنا افزود: از این شمار27 طرح تولیدي، اقتصادي و زیربنایی در حوزه سازمان
جهاد کشاورزي با یکهزارو 635میلیارد ریال اعتبار افتتاح و عملیات اجرایی پنج پروژه دیگر با 425 میلیارد ریال اعتبار آغاز خواهد

 
شد. 

وي بیان کرد: بخش گلخانه بیشترین سهم پروژه هاي افتتاحی این سازمان را شامل می شود که با افتتاح آنها زمینه اشتغال 233 نفر

 
به صورت مستقیم و 50 نفر غیر مستقیم فراهم می کنند. 

منوچهري اضافه کرد: از سرجمع پروژه هاي افتتاحی 6 طرح ملی و زیربنایی است که با 143 میلیارد ریال اعتبار براي کمک به
مدیریت مصرف آب در حوزه کشاورزي، احیاي قنات و آبیاري تحت فشار و مابقی اقتصادي و سرمایه  گذاري بخش خصوصی است که

 
در حوزه دامپروري، صنایع تبدیلی و زراعت اجرا شده است. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان بوشهر گفت: تعداد خانوارهاي بهره مند از این پروژه ها در بخش آبیاري تحت فشار و احیا و

 
مرمت قنات ها 105 خانوار است. 

وي ادامه داد: از سرجمع پروژه هایی که عملیات اجرایی آنها آغاز می شود نیز سه پروژه عمرانی زیربنایی حوزه آب و خاك و 2 طرح

 
احداث گلخانه است که در صورت عملیاتی شدن بیش از 30نفر ایجاد اشتغال می کند. 

برچسب ها: پروژه کشاورزي ، بوشهر ، جهاد کشاورزي



کلنگ زنی 38 پروژه کشاورزي در جنوب کرمان

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/11/14

رئیس سازمان جهاد کشاورزي جنوب کرمان از افتتاح پروژه هاي بخش کشاورزي در دهه مبارك فجر خبر داد و گفت: امسال
38 پروژه کشاورزي در بخش هاي تولیدي و زیربنایی با اعتباري بالغ بر 88 میلیارد تومان در جنوب کرمان افتتاح و کلنگ

زنی می شود.

رئیس سازمان جهاد کشاورزي جنوب کرمان از افتتاح پروژه هاي بخش کشاورزي در دهه مبارك فجر خبر داد و گفت: امسال
38 پروژه کشاورزي در بخش هاي تولیدي و زیربنایی با اعتباري بالغ بر 88 میلیارد تومان در جنوب کرمان افتتاح و کلنگ زنی می

 
شود. 

سعید برخوري روز سه شنبه با اعلام این مطلب به رسانه ها و با اشاره به افتتاح پروژه هاي بخش کشاورزي جنوب کرمان در دهه
مبارك فجر عنوان کرد: این تعداد طرح کشاورزي براي هزار و 100 نفر اشتغال مستقیم و بیش از یکهزار و 800 نفر اشتغال

 
غیرمستقیم ایجاد می کند. 

وي افزود: طرح هاي قابل کلنگ زنی و افتتاح در جنوب کرمان شامل 25 طرح در حوزه آب و خاك، هفت طرح حوزه تولیدات گیاهی،

 
2 طرح حوزه دام و طیور و چهار طرح حوزه صنایع تبدیلی و کسب و کارهاي کشاورزي می باشد. 

 
جنوب کرمان یک سوم پهناورترین استان کشور را با هفت شهرستان و جمعیت یک میلیون نفر تحت پوشش دارد. 

 
ایرنا/ 

برچسب ها: سعید برخوري ، کرمان ، جهاد کشاورزي



ایجاد 654 شغل بخش کشاورزي در دهه فجر در استان قم

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/11/14

رییس سازمان جهاد کشاورزي قم گفت: در ایام االله دهه مبارك فجر، 57 طرح در بخش کشاورزي استان با اعتبار بیش از
972 میلیارد ریال و ایجاد اشتغال مستقیم براي 654 تن به بهره برداري می رسد.

رییس سازمان جهاد کشاورزي قم گفت: در ایام االله دهه مبارك فجر، 57 طرح در بخش کشاورزي استان با اعتبار بیش از 972

 
میلیارد ریال و ایجاد اشتغال مستقیم براي 654 تن به بهره برداري می رسد. 

عباس پورمیدانی روز سه شنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا، بیان کرد: درهمین رابطه زیربخش آب و خاك 29 طرح با سرمایه گذاري
242هزار و 161میلیون ریال و ایجاد اشتغال براي 345 تن، در بخش بهبود تولیدات گیاهی یک طرح با 120 هزار میلیون ریال
سرمایه گذاري و ایجاد اشتغال براي 20 تن و بخش بهبود تولیدات دامی 12 طرح با سرمایه گذاري 271 هزار میلیون ریال و ایجاد

 
اشتغال مستقیم براي 39 تن به بهره برداري می رسد. 

وي افزود: همچنین در بخش صنایع تبدیلی و غذایی 3 طرح با 269 هزار میلیون ریال سرمایه گذاري و ایجاد اشتغال براي 158 تن،
بخش شیلات و امورآبزیان 2 طرح با سرمایه گذاري چهار هزار میلیون ریال و ایجاد اشتغال براي چهار تن و در حوزه منابع طبیعی و

 
آبخیزداري نیز 2 طرح با سرمایه گذاري چهار هزار و 899 میلیون ریال و ایجاد اشتغال براي 45 تن افتتاح خواهد شد. 

وي ادامه داد: در ادامه برنامه هاي سازمان جهاد کشاورزي قم به مناسبت دهه فجر، در حوزه دامپزشکی 6 طرح با سرمایه گذاري 27
هزار میلیون ریال و ایجاد اشتغال براي 15 تن، در بخش تعاون روستایی یک طرح با سرمایه گذاري 32 هزار و 700 میلیون ریال و
اشتغالزایی براي سه تن و همچنین در حوزه امور عشایري یک طرح با 2 هزار و 200 میلیون ریال سرمایه گذاري و ایجاد اشتغال

 
مستقیم براي 25 طرح به بهره برداري می رسد. 

پورمیدانی گفت: در کنار توسعه سطح تولیدات با نهادینه شدن رویکرد ارتقا سلامت محصولات در بخش کشاورزي استان، شاهد

 
اصلاح هرچه بیشتر فرآیندهاي تولید این محصولات در قم هستیم. 

وي افزود: کشاورزي در قم روند رو به گسترشی دارد و با ایجاد واحدهاي فرآوري در کنار مزارع و باغات، سهم این بخش مهم

 
اقتصادي در حوزه تولید و اشتغال استان ارتقا قابل توجه اي خواهد یافت. 

 
نزدیک به 14 هزار تن در بخش کشاورزي قم فعالیت می کنند که در این میان بیش از یک هزار تن خانم هستند. 

بیشتر بهره برداران بخش کشاورزي قم را روستاییان تشکیل می دهند به نحوي که کشاورزي به تنهایی 45 درصد اشتغال روستائیان

 
در بخش هاي مختلف استان را به خود اختصاص داده است. 

 
میزان متوسط تولید بخش کشاورزي استان قم در سال برابر 805 هزار تن در زمینهٔ محصولات زراعی، باغی، دامی و شیلات است. 



برچسب ها: جهاد کشاورزي ، قم ، فرصت شغلی



8427 قرارداد حوزه ارتباط با جامعه و صنعت در دانشگاه ها در حال اجراست

منبع: بازار کارشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/11/14

مدیرکل ارتباط با جامعه وصنعت وزارت علوم گفت: هشت هزار و 427 مورد قرارداد ارتباط با جامعه و صنعت در دانشگاه ها و
مراکز علمی و پژوهشی به مبلغ 2 میلیارد و 137 میلیون تومان در حال اجرا است.

مدیرکل ارتباط با جامعه وصنعت وزارت علوم گفت: هشت هزار و 427 مورد قرارداد ارتباط با جامعه و صنعت در دانشگاه ها و

 
مراکز علمی و پژوهشی به مبلغ 2 میلیارد و 137 میلیون تومان در حال اجرا است. 

به گزارش بازارکار به نقل از اداره کل روابط عمومی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري محمدسعید سیف در شانزدهمین نشست مدیران
ارتباط با جامعه و صنعت دانشگاه ها، پژوهشگاه ها و مراکز آموزش عالی که امروز (سه شنبه) به صورت مجازي در این وزارتخانه

 
برگزار شد افزود : در هفته پژوهش و فناوي، حوزه ارتباط با صنعت نمود خوبی داشت و فعالیت هاي خوبی صورت گرفت. 

ویامیر ادامه داد: طرح تحول را به تصویب وزارت علوم رساندیم و ابلاغ کردیم که در اسناد بالادستی نیز در این رابطه سیاست ها و

 
راهبردهایی وجود داشت که بر این موضوع تأکید دارند؛ در قالب طرح تحول این برنامه ها دنبال می شود. 

مدیرکل ارتباط با جامعه و صنعت وزارت علوم با اشاره به اینکه ابلاغ این طرح در مهرماه 1398 بود و کارها پس از آن در ستاد و

 
دانشگاه ها انجام شد، گفت: در این راستا، باید شریک راهبردي جامعه و صنعت در اجراي برنامه هاي توسعه پایدار کشور باشیم. 

وي همچنین به 44 اقدام مشخص در راستاي طرح تحول اشاره کرد و گفت: بسیاري از موارد طرح در حوزه ستاد و برخی موارد هم

 
در مراکز آموزش عالی، دانشگاه ها و پژوهشگاه ها باید دنبال شود. 

سیف افزود: از اهداف کلان ما این بود که قراردادها بیشتر شود، ساختارهاي مناسبی در عرضه و تقاضاي پژوهشی و هم راستایی را
دستگاه هاي اجرایی داشته باشیم. همچنین در ستاد نیز جلب همکاري در معاونت هاي مختلف براي تلاش در راستاي اولویت هاي

 
کشور داشته باشیم و هم افزایی خوبی ایجاد کنیم. 

وي در ادامه پیرامون پایش طرح تحول افزود: ابتداي سال 99 پایش 6 ماهه اي را انجام دادیم. از جهت اینکه به آخر سال نزدیک می
شویم، پایش کامل سال 99 آغاز شده است. دانشگاه ها و پژوهشگاه ها فعالیت هاي سال 99 و برنامه هاي 1400 را تکمیل و اعلام

 
شود. 

سیف همچنین به فرصت مطالعاتی در قالب طرح تحول اشاره کرد و گفت: فرصت مطالعاتی ابزار و روش مناسبی هم براي اساتید و
هم براي دفاتر است که بتواند کمک کند اولویت ها و نیازها را شناسایی کنند و طرح ها و مذاکراتی را انجام دهند. در این راستا
دانشگاه ها در استان ها و به صورت مستقل می توانند با استانداري و شهرك هاي صنعتی و دیگر مراکز مذاکره کنند. بررسی ها نیز

 
نشان دهنده افزایش آمار است. 

وي همچنین به بحث پرسنل امریه در ارتباط با جامعه و صنعت اشاره کرد و گفت: استفاده از پرسنل امریه فرصت خوبی بود که
کمبود نیرو را در ارتباط با جامعه و صنعت جبران کنیم. دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی و پارك هاي علم و فناوري و پژوهشگاه ها

 
نیز می توانند از این نیروها استفاده کنند. 

سیف گفت: بر اساس آخرین آمار، 209 نفر جذب شده اند و تعدادي را نیز می توانیم در دو ماه آینده جذب کنیم. دو ماه آینده زمانی



است که متقاضیان در سامانه ثبت نام کنند و نیازشان را تأیید کنند. امروز (سه شنبه 14 بهمن) نیز آخرین فرصت استفاده از ظرفیت

 
استفاده از امریه است که دانشگاه ها باید در سامانه درخواست مربوطه را ثبت کنند. 

وي در ادامه به موضوع رصد اشتغال اشاره کرد و گفت: در حوزه رصد اشتغال 85 دانشگاه شرکت داشتند. کتاب آمار رصد اشتغال
تهیه شده است و گزارش هایی نیز در هفته هاي اخیر منتشر شده و می شود. در بحث مهارت، اطلاع رسانی عمومی انجام شده است

 
و سمت و سوي دانشگاه ها به جهت تقویت این امر باشد. 

سیف افزود: سه هزار نفر در دوره هاي مهارت افزایی شرکت کردند که 50 درصد رشد نسبت به آمار قبلی را داشته و 6 هزار دوره در
طی این مدت برگزار شده است. جمعاً نیز 200 هزار نفر در این دوره ها شرکت کردند. پتانسیل خوبی براي تقویت قابلیت هاي شغلی
و مهارتی دانشجویان وجود دارد. مراکز هدایت شغلی نیز در حدود 40 دانشگاه کشور شکل گرفته و حمایت هاي حداقلی از آنها انجام

 
شده است که امیدواریم از طریق بودجه وزارت علوم بیشتر شود. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود به بحث قراردادها اشاره کرد و گفت: تعداد قراردادهاي ارتباط با صنعت در حال اجرا حدود هشت
هزار و 427 مورد است. از لحاظ مبلغ قراردادها نیز 2 میلیارد و 137 میلیون تومان قراردادهاي جاري در دانشگاه ها است. تعداد
مجریان قراردادها نیز حدوداً چهار هزار و 600 نفر است که در مقایسه با 25 تا 30 هزار عضو هیات علمی عدد پایینی است و باید
بیشتر شود و انتظار داریم دفاتر در این زمینه فعالیت جدي انجام دهند. در این راستا در حال استخراج کارنامه عملکردي براي

 
دانشگاه هستیم. 

مدیرکل ارتباط با جامعه و صنعت وزارت علوم به استفاده از مزیت هاي استانی در ارتباط با جامعه و صنعت اشاره کرد و گفت: بحث
استفاده از مزیت هاي استانی نیز مهم است که در سال جاري آغاز شده است و در سال هاي قبل کمتر به آن توجه شده بود. به نظر

 
می رسید در گذشته دانشگاه ها کمتر با اولویت هاي استانی و مسائل منطقه اي درگیر هستند. 

وي خاطرنشان کرد: تلاش کردیم هر دانشگاه با توجه به مسائل منطقه و استان خودش محورهاي مورد نیاز را شناسایی کند و با توجه
به ظرفیت و امکانات دانشگاه یکی دو محور را در دستور کار قرار دهد. خوشبختانه آمار خوبی در این زمینه به دست آوردیم که در 20

 
استان چنین طرح هایی داریم که قابل قبول بوده است. وزارت کشور طرح ها را به استانداري ها معرفی کرده است. 

سیف در ادامه افزود: ظرفیت هایی که به نظر دست خود دانشگاه ها است از جمله پایان نامه ها، کارآموزي ها، فرصت مطالعاتی
اعضاي هیات علمی در جامعه و صنعت، برگزاري رویدادها و نشست هاي تخصصی که همه در اختیار خود دانشگاه ها است. دانشگاه

 
اگر بخواهد در این محور فعالیت کلیدي داشته باشد تقریباً تمام ابزارها در اختیار خودش است. 

مدیرکل ارتباط با جامعه و صنعت وزارت علوم در پایان به برخی مکاتبات صورت گرفته اخیر با دانشگاه ها از جمله مکاتبات مربوط به
ابلاغ پایش طرح تحول، پیوند ظرفیت تحصیلات تکمیلی با ارتباط با جامعه و صنعت، بهره برداري از مزیت هاي استانی در مدیریت
استانی آموزش عالی، مهارت افزایی، بازنگري برنامه درسی، و در نهایت ابهامات آیین نامه ارتقا در بحث جذب قراردادهاي پژوهشی

اشاره کرد.



«بیمه زنان خانه دار » تا پایان دولت نهایی می شود

منبع: تیتر شهرشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/11/14

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی از افزایش 5 برابري مشارکت اقتصادي زنان در چهار دهه گذشته خبر داد.

محمد شریعتمداري در نشست صمیمانه با بانوان مدیر، فعال و برگزیده وزارتخانه و
سازمان هاي تابعه به مناسبت بزرگداشت روز زن و میلاد فاطمه زهرا (س) گفت: در
ایران قبل از پیروزي انقلاب اسلامی زنان حضور چمشگیري در جامعه نداشتند اما نقش
زنان پس از پیروزي انقلاب شکل دیگري به خود گرفت و دگرگونی اساسی در زمینه

 
هاي فرهنگی، اجتماعی، اقتصادي و ... اتفاق افتاد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در ادامه با ارائه آمارهایی از حضور زنان در قبل و پس از
انقلاب اسلامی اظهارکرد: هم اکنون زنان در عرصه هاي مختلف اقتصادي، فرهنگی و

 
اجتماعی حرکت می کنند و به موفقیت هاي فراوانی نیز دست یافته اند. 

وي افزود: قبل از انقلاب تنها 6 درصد فارغ التحصیلان زن بودند درحالی که هم اکنون این رقم به 45 درصد رسیده است. در گذشته
حدود یک درصد کرسی استادي در دانشگاه هاي کشور به زنان اختصاص داشت اما هم اکنون این رقم به 20 درصد افزایش یافته

 
است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، تعداد زنان پزشک قبل از انقلاب را 3 هزار و 500 نفر عنوان کرد که این رقم در حال حاضر به حدود

 
60 هزار نفر رسیده است. 

 
وي افزود: پزشک متخصص زن در گذشته 597 نفر و در دوره کنونی 30 هزار نفر است. 

شریعتمداري تعداد تشکل هاي بانوان را قبل از انقلاب 5 تشکل دانست که بیشتر در خدمت خانواده سلطنتی بود اما هم اکنون تعداد

 
2 هزار تشکل بانوان در کشور مشغول فعالیت هستند. 

وي مدال آوري زنان ورزشکار را پس از پیروزي انقلاب چشمگیر دانست و تاکید کرد: سن امید به زندگی زنان از 54 به 78 سال

 
افزایش یافته که نشات گرفته از ترمیم زیرساخت هاي بهداشتی و اجتماعی است. 

شریعتمداري، نرخ مشارکت اقتصادي زنان را در گذشته 3 درصد اعلام و خاطرنشان کرد: این رقم با افزایش 5 برابري در حال حاضر به

 
حدود 15 درصد رسیده هرچند که تا نقطه مطلوب فاصله داریم، اما رقم خوبی است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به توانمندسازي زنان در سایر حوزه ها اظهارکرد: در این بخش هم قدم هاي وسیعی برداشته
شده است ؛کارآفرینی زنان نیز پیشرفت هاي خوبی داشته به طوري که زنان در حوزه هاي صنعتی، زنبورداري ، رنگ و نساجی و ...

 
پیشگام هستند. 



وي همچنین بهره مندي از مشارکت جوانان نخبه و جامعه زنان را در بخش هاي مختلف کشور ضروري دانست و تاکید کرد: همه

 
طیف ها باید این مسیر را طی کنند تا پیشرفت خوبی براي کشور حاصل شود و به جایگاه مطلوبی برسیم. 

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی، استفاده از توانمندسازي و آموزشهاي مهارتی زنان را نیز ضروري دانست و گفت: در 10 استان کشور
از طریق تسهیل گیري جهاددانشگاهی قدم هاي موثري براي توانمندسازي 6 هزار زن برداشته شده است و همین میزان براي سال

 
1400 براي 20 هزار زن برنامه ریزي شده که با مشارکت معاونت امور خانواده و زنان نهاد ریاست جمهوري ادامه خواهد یافت. 

شریعتمداري تاکید کرد: تلاش کرده ایم در منابع روستایی سهم قابل ملاحظه اي به زنان اختصاص یابد به طوري که 37 درصد از کل

 
منابع توزیع شده در حوزه اشتغال روستایی به جامعه زنان تعلق داشته و به توسعه فعالیت هاي اشتغالزا کمک کرده است. 

وزیرتعاون،کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر مشارکت دادن زنان در حوزه هاي مدیریتی به صورت سیستماتیک تصریح کرد: باید بتوانیم

 
در همه عرصه ها از زنان شایسته بهره مند شویم. 

 
وي افزود: آموزش زنان نیز به صورت فردي و تشکلی ضروري بوده و باید قوانینی به تصویب برسد که مدیریت زنان را مسجل کند. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به توسعه بیمه زنان خانه دار به عنوان یکی از نیازهاي مهم نیز تاکید کرد و گفت: تمام تلاش

 
مان را می کنیم تا پایان دولت بیمه زنان خانه دار نهایی شود. 

شریعتمداري با اشاره به ضرورت آموزش هاي حین و قبل از ازدواج اظهار کرد: بررسی این موضوع در جلسه شوراي عالی رفاه با حضور

 
رییس جمهوري در دستور کار قرار دارد. 

وي در بخش دیگري از سخنانش با اشاره به زهرا پژوهی و فاطمه پژوهی در عرصه هاي مختلف زندگی گفت: حضرت فاطمه زهرا

 
(س) به عنوان فردي عدالتخواه و مدافع حق الگوي جامعه اسلامی ماست که باید ادامه دهنده راه ایشان باشیم. 

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی در ادامه پوشش بیمه جامعه روستایی زنان را مورد تاکید قرار داد و گفت: در ابتداي تشکیل صندوق
بیمه روستاییان و عشایر حدود 640 هزار بیمه شده داشتیم که این رقم به حدود 2 میلیون نفر رسیده که تلاش می کنیم به 3

 
میلیون نفر افزایش یابد که تلاش می شود 20 درصد به زنان اختصاص یابد. 

 
منبع: 
ایسنا



پایان داوري جشنواره «کارا» با 65 اثر

منبع: تیتر شهرشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/11/14

رییس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از پایان داوري نخستین دوره جشنواره ملی
کاریکاتور «کارا» خبر داد.

به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، حامد
شمس با اعلام این خبر اظهار کرد: هیات داوران متشکل از احمد عربانی٬ جواد علیزاده و
علی درخشی با بررسی 196 اثر رسیده به دبیرخانه جشنواره که متعلق به 108 هنرمند

 
بود، 65 اثر را واجد شرکت در نمایشگاه و انتشار در کتاب جشنواره اعلام کردند. 

شمس با بیان این که در این مرحله 12 اثر به مرحله دوم داوري راه یافتند، خاطرنشان
کرد: پس از بررسی هاي صورت گرفته در پایان 7 اثر نیز به بخش پایانی داوري راه می

 
یابند. 

رییس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی تصریح کرد: برگزیدگان نخستین دوره جشنواره ملی
کارتون و کاریکاتور روز 29 بهمن در مراسم «تجلیل از برگزیدگان ملی سیزدهمین جشنواره کارآفرینان برتر 1398» معرفی خواهند

 
شد. 

نخستین دوره جشنواره ملی کاریکاتور «کارا» با موضوع کارآفرینی با هفت عنوان محوري از سوي وزارت تعاون٬ کار و رفاه اجتماعی

 
برگزار می شود. 

 
منبع: 
ایسنا



پوشش 99 درصدي شبکه گاز در استان یزد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/11/14

به گزارش خبرگزاري فارس در یزد، علی اکبر میدانشاهی
پیش از ظهر امروز در نشست خبري که به صورت مجازي
برگزار شد، با بیان این که در حال حاضر 94 درصدي
جمعیت روستایی استان یزد تحت پوشش شبکه گاز
هستند، اظهار کرد:  هر چند گازرسانی به 90 روستاي
استان در برنامه توسعه پیش بینی شده بود ولی 100
روستا تاکنون از این زیرساخت با سرمایه گذاري بیش از
100 میلیارد تومان برخوردار شده اند که عمدتاً نیز

 
روستاهاي محروم و صعب العبور و کوهستانی یزد بودند. 

وي با اشاره به اهمیت پوشش 99 درصد شبکه گاز در نقاط روستایی و شهري استان یزد، افزود: به زودي می توان یزد را به عنوان

 
استان سبز کشور معرفی کرد. 

مدیرعامل شرکت گاز استان یزد ارائه این خدمت را موثر در افزایش جمعیت مولد روستایی و توسعه این مناطق دانست و در ادامه از
یزد به عنوان الگوي مصرف انرژي گاز در بخش صنعت یاد کرد و گفت: تاکنون اقدامات موثري در بخش صنعت استان براي جایگزینی

 
گاز طبیعی به جاي سایر فرآورده انجام شده و آمادگی براي تامین زیرساختها جهت ارائه این خدمت به تمام صنایع استان وجود دارد. 

وي با تاکید بر این که یزد از سال گذشته جهش خوبی را در گازرسانی به صنایع داشته است، گفت: تعداد مشترکین صنعتی استان
اکنون به 8 هزار و 110 واحد افزایش یافته که یک رکورد محسوب می شود و به تبع، توسعه اشتغال و رونق تولید را نیز به دنبال

 
خواهد داشت. 

میدانشاهی به اهمیت جایگاه محیط زیست در توسعه زیرساخت هاي شبکه گازرسانی یاد کرد و گفت: تلاش خود را در راستاي
همراهی و همیاري با محیط زیست به کار گرفته ایم تا بتوانیم نقش زیادي در توسعه هواي پاك استان داشته باشیم لذا تداوم

 
جایگزینی گاز طبیعی را با فراورده هاي دیگر با جدیت در دستور کار داریم. 

مدیر عامل شرکت گاز استان در پایان نیز یادآور شد: هدف گذاري این شرکت تبدیل کامل استان یزد تا سال 1400 به استان سبز

 
کشور است و در این باره از هر تلاشی فروگذار نخواهیم کرد. 

انتهاي پیام/ب



نشانه هایی از پیشرفت چشم گیر بزرگترین بانک بورسی کشور

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/11/14

اخبار شرکتها؛ به گزارش روابط عمومی بانک تجارت، بر
اساس آمار عملکرد 9 ماهه این بانک در جذب سپرده و
اعطاي تسهیلات، بانک تجارت با تمرکز بر ارائه خدمات
بهینه بانکی و مالی موفق شد در مجموع تمامی سپرده ها

 
37 درصد افزایش را رقم بزند. 

در بررسی جزئیات این آمار در شاخص سپرده هاي ریالی
حساب جاري افزایش 51 درصدي را شاهد هستیم به این

 
صورت که از 419 هزار میلیارد ریال در پایان اسفندماه سال گذشته به بیش از 632 هزار میلیارد ریال افزایش یافته است. 

در این آمار حساب سپرده سرمایه گذاري کوتاه مدت نزدیک به 66 درصد، سپرده ضمانتنامه 51درصد، پیش دریافت اعتبارات اسنادي

 
داخلی 62درصد و سایر سپرده ها ي دیداري و پس انداز نیز 41 درصد افزایش را در مقطع مذکور نشان می دهد. 

بانک تجارت همراستا با بهبود سبد سپرده اي و افزایش شاخص هاي عملکردي فوق با وجود شرایط دشوار حاصل از تحریم و شیوع

 
کرنا، سعی کرده در سال جهش تولید و با هدف اشتغالزایی، حمایت هاي گسترده اي را از صنایع گوناگون به عمل آورد. 

به همین منظور تا پایان دي ماه سال جاري تعداد 41 هزار و 271 فقره تسهیلات جمعا به مبلغ بیش از 20 هزار و 557 میلیون ریال
به متقاضیان کسب و کارهاي آسیب دیده به ویژه صنعت حمل و نقل کشور توسط بانک تجارت اعطا شد که تاثیر مستقیم آن تثبیت

 
اشتغال 91 هزار و 912 نفر در شرایط شیوع ویروس کرونا شد. 

بانک تجارت همچنین به منظور حمایت از اقشار آسیب دیده در دوره شیوع ویروس کرونا تا پایان دي ماه سال 1399 تعداد بیست و
پنج هزار و 825 فقره تسهیلات ودیعه مسکن جمعا به مبلغ چهار هزار و 963 میلیارد ریال به خانواده هاي مستاجر در استان هاي

 
مختلف کشور اعطا کرد. 

انتهاي پیام/ب



روایت مرعشی از مصادره هاي اوایل انقلاب

منبع: مردم سالاري آنلاینشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/11/14

حسین مرعشی می گوید اوایل انقلاب همه با مصادره ي اموال موافق بودند؛ هرکسی خوب کار می کرد، همین کافی بود تا
اموالش مصادره شود. حتی رئیس کمیته بم که با هلی کوپتر

حسین مرعشی می گوید اوایل انقلاب همه با مصادره ي
اموال موافق بودند؛ هرکسی خوب کار می کرد، همین کافی
بود تا اموالش مصادره شود. حتی رئیس کمیته بم که با
هلی کوپتر در دارستان بم باغی را دیده بود؛ به من گفت
مرعشی این باغ خیلی خوب است، آن را مصادره کنیم. او
در ادامه گفت این هایی که اموالشان مصادره شد، آدم هاي

بی دین و کافر و عرق خوري نبودند، آقاي برخوردار براي این آخوندها هزینه می کرد و حتی در یزد مسجد ساخت. او همچنین تاکید

 
می کند تنها راه، اصلاح فرد فرد افراد جامعه است و هنوز هم به اصلاحات امید دارد. 

دستور مصادره اموال بازماندگان پهلوي با دستور امام خمینی، به تاریخ نهم اسفند 57 صادر شد. بر این اساس، «شوراي انقلاب
اسلامی به موجب این مکتوب مأموریت دارد که تمام اموال منقول و غیرمنقول سلسله پهلوي و شاخه ها و عمال و مربوطین به این
سلسله را که در طول مدت سلطه غیرقانونی از بیت المال مسلمین اختلاس نموده اند، به نفع مستمندان و کارگران و کارمندان
ضعیف مصادره نمایند». درباره ي مصادره ي اموال و ناامنی که براي سرمایه گذاران به همراه داشته و در نتیجه تاثیراتش بر اقتصاد
ایران با حسین مرعشی -سخنگوي حزب کارگزاران سازندگی، استاندار سابق کرمان، نماینده ي مجلس پنجم و ششم- گفت وگو
کردیم. او در این گفت وگو به نمونه هاي متعددي از سرمایه گزاران و کارخانه داران و تولیدکنندگان اشاره می کند که پس از مصادره
واحد تولیدي شان یا تضعیف شده و یا کاملا نابود؛ متن و فیلم کامل این گفت وگو که بصورت زنده از اینستاگرام انصاف نیوز پخش

 
شد در ادامه می آید: 

 
مرعشی: همه موافق مصادره بودند 

 
انصاف نیوز: آقاي مرعشی در ابتداي انقلاب چه تصوري از آینده ي مصادره ها وجود داشت؟ 

حسین مرعشی: در آن زمان فرض بر این بود کسانی که به این رژیم وابستگی داشتند، ثروت هاي نامشروعی هم جمع کرده بودند و
به کشور، مردم و کارگر ظلم کرده بودند. پس می گفتند اگر این ظلم ها را بخواهیم رفع کنیم باید اموال اینها را مصادره کنیم و با این
مصادره ها یک عدالت اجتماعی برقرار کنیم و فاصله ي طبقات محروم را با طبقات برخوردار کم کنیم. اگر می خواهید بدانید در اوایل
انقلاب درباره ي مصادره به چه چیزي فکر می کردند، اصل 49 قانون اساسی را بخوانید. اصولاًً آن چیزي که منجر به انقلاب خواهد
شد، بسترهاي چپ دارد. انقلاب ما آخرین نهضت سیاسی و اجتماعی از نوع نهضت هاي اجتماعی دوران جنگ سرد بود. مایه ي کلی
انقلاب چپ بود. به یاد دارم وقتی در مجلس خبرگان مالکیت خصوصی به رسمیت شناخته شد، حجم زیادي از آدم هاي حاضر در
جلسه داد و فریاد می زدند که واي مالکیت خصوصی به رسمیت شناخته شد. بانک و صنعت را ملی کردیم. لایجه ملی شدن صنایع
ایران خیلی جالب است. بدهکاري شرکت هاي صنعتی به بانک ها اگر بیش از دارایی آنها باشد، ملی می شدند. یعنی بدهی آن را ما

(دولت) باید پرداخت کنیم. 



ابن خلدون یک داستانی را از بهرام گور ساسانیان تعریف می کند که بهرام گور روستاها را از ایجادکننده ي آنها می گرفت و به
اطرافیان خودش می داد. اطرافیان چون کفایت لازم را نداشتند، روستاها ویران شده بود و دیگر نمی توانستند خراج بدهند. نیروهاي
دفاعی ضعیف شدند و از مرزها به ایران تجاوز می کردند. هیچ کس هم جرئت نمی کرد این واقعیت را به بهرام بگوید. یک روز بهرام
در شکارگاه بود و دو جغد با هم حرف می زدند، بهرام گفت که خیلی دلم می خواست که ببینم این دو جغد چه به یکدیگر گفتند.
یکی از وزرا زبان آنها را می فهمید و تعریف کرد که جغد نر می خواست با جغد ماده آمیزش کند و جغد ماده مهریه خود را ده
روستاي خراب می خواست و جغد نر جواب داد خدا کند حکومت بهرام برقرار باشد صد تا ده خراب مهر تو می کنم و بهرام گفت به
چه معنی است؟ وزیر گفت این روستاها را که از آفریدگار آنها گرفته اید، باعث ویرانی شده است. بهرام دستور داد روستاها را
برگردانند. ابن خلدون در جمع بندي می گوید کشور نیرو نگیرد جز به مردان/ مردان قوي نشوند جز به اقتصاد/ اقتصاد درست نشود

 
جز به امنیت. همه ي کارها از اوایل انقلاب و الان هم که در یک سطوحی انجام می شود، نتیجه ي عکس داشت و دارد. 

 
به خاطر دارید چه طیفی ایده ي مصادره را مطرح کردند؟ 

 
همه. هیچ کس نبود که مخالف باشد. 

 
چه کسی اولین بار مطرح کرد؟ 

همه. طبیعی بود. یک عده فرار کردند و یک عده اموال آنها را مصادره کردند. در ترکمن صحرا مالکیت هاي بزرگی بود و ریختند و
آنجا را تصرف کردند. بنده مسئول جهاد بم بودم، در آنجا مردم خان یا فقیر بودند. طبقه متوسط خیلی ضعیف بود. چون مالکیت ها
متکی به قنات بود و قنات ها براي خان ها بود. مردم دیگر کارگر بودند. در آنجا انتظار مصادره وجود داشت. بر اساس تربیت خانوادگی
که داشتم این کار را قبول نداشتم و راه دیگري را انتخاب کردم؛ به مدیر آب و شهرستان بم گفتم در جاهایی از دشت که امکان حفر
وجود دارد و به قنوات لطمه نمی زند، سیصد حلقه چاه را جانمایی کردیم. اعتباري هم شوراي انقلاب در اختیار جهاد گذاشته بود و
تمام آن پول را در قالب 50 و 100 هزار تومان به مردم وام دادند. من آن پول را خورد نکردم و یک چاهی را حداقل براي 8 نفر و
حداکثر 24 نفر در نظر گرفتیم؛ با پول وام هم چاه ها را حفر کردیم و تراکتور هم گذاشتیم و آنها هم کشاورز شدند. یک طبقه
متوسط را شکل دادیم و تمام آنها الان ثروتمند شدند. یک فرمانده کمیته در کرمان داشتیم، با هلی کوپتر در کویر بم به دنبال
قاچاقچی بود و یک باغی در دارستان بم - وسط کویر - دید، صاحب آن عباس خان عامري بود و آنجا یک نخلستان 700 هکتاري بی
نظیر ساخته بود. به من گفت «آقاي مرعشی! آن باغ را مصادره نکنیم؟» گفتم مرد حسابی باید او را تشویق کنیم یک باغ دیگر هم
درست کند، نه اینکه آن را هم مصادره کنیم. اگر از حق فاصله نمی گرفتیم این مشکلات پیش نمی آمد. آقاي ارجمند که قالیبافی در
کرمان داشت، یک سري کارگر داشت و بیمه نشده بودند. به اداره ي کار خبر دادیم و خسارت را گرفتیم و آن کارگرها بازنشست

 
شدند. می توان درباره ي هر سرمایه داري این کار را کرد. مثلاً خلاف هاي مدیرعامل کفش ملی را بررسی می کردیم. 

 
معیارهاي این مصادره ها چه بود؟ 

آقاي لاجوردي (دادستان تهران) و آقاي ایروانی هر دو در بازار تهران در کنار هم حجره داشتند. ایروانی کفش و آقاي لاجوردي
روسري می فروخت. ایروانی متوجه تحولات دهه ي چهل شد، غرفه کفش فروشی را به کفش ملی تبدیل کرد. وقتی کفش ملی را
داشتیم در چین، تایوان، کره و تایلند از صنعت و تولید خبري نبود. آقاي ایروانی کفش ملی را تأسیس کرد و آقاي لاجوردي هم

 
حجره اي او دادستان شد و اموال او را مصادره کرد. 

 
چارچوب خاصی نداشت؟ 

 
هیچ چارچوبی نداشت. 

با آقاي جعفري -صاحب انتشارات مصادره شده ي امیرکبیر- مصاحبه کردم و برآیند این بود که یک سري از رقبا چون 20 درصد بازار



 
نشر در دست آنها بود، می خواستند آنها را تضعیف کنند، این هم می تواند باشد؟ 

این هم می تواند باشد. همین که ایروانی توانست در سیصد شهر ایران شعبه بزند، همین جرم کافی ست. مثل ماجراي آن باغ قشنگ
که گفتم. درحالی که می توانستیم عملکرد این سرمایه دارها را بررسی کنیم تا ببینیم کدام یک به ناحق اعمالی را انجام دادند. یا
آقاي رحمان گلزار سازنده اکباتان هیچ خلافی نکرده است. او اکباتان را با پیش فروش واحدهاي آپارتمان ساخته است. در سال 57
دلار هفت تومان بوده و او هر متر را 7000 تومان می فروخته است. حدوداً بیست میلیون پول الان بود. یعنی گران هم نبوده است. در
حکم آقاي گلزار نوشته شده که چون خود محکم اقرار کرده که پول نداشته است و با پیش فروش اکباتان را ساخته است، لذا مصادره
می شود. اصل این بود که هر سرمایه گذاري هم دست رژیم بوده است و همین تفکر هنوز هم در ایران وجود دارد. اگر امروز بگویند
فلانی یک بانک تأسیس کرده است، نمی گویند باید بررسی کنیم و ببینیم آیا در تأسیس بانک فساد کرده یا خیر. مثلاً فقط اینکه

 
بگویند آقاي مرعشی بانکی را تأسیس کرده است، براي محکومیت من در میان افکارعمومی کافی است. 

 
این به خاطر اختلاف طبقاتی است؟ 

 
بله. 

 
آیا در اوایل انقلاب مردم با این مصادره ها آرام شدند؟ 

 
بله. متقاعد شدند. اما نتیجه این شد که در سال 67 هر ایرانی معادل نصف یک ایرانی در سال 56 ثروت داشت. 

 
یعنی این مصادره ها به نابرابري دامن زد؟ 

 
خیر. چون شاخص نابرابري را ندارم که مقایسه کنم. کل اقتصاد را ضعیف کرد. 

 
از چه وجهی اقتصاد ضعیف شد؟ 

 
ناامنی براي سرمایه گذارها، رشته هاي صنعتی را پاره کرد. 

 
این هایی که اموالشان مصادره شد، آدم هاي بی دین، کافر و عرق خور نبودند 

 
مثل تقسیم اراضی؟ 

بدتر از آن زمان بود. چون صنعت داشت در ایران شکل می گرفت. مثلاً آقاي مرحوم حاج آقا برخوردار، توشیبا را در تهران داشت و
لوازم خانگی تولید می کردند. طرح هاي توسعه ي آنها متوقف شد و حتی تا چند دهه توسعه پیدا نکردند. عمده ي هزینه هاي حوزه
علمیه قم را می داد. مسجد برخوردار هم در یزد ساختند. یعنی این هایی که اموالشان مصادره شد، آدم هاي بی دین و کافر و عرق
خوري نبودند. حتی حاجی برخوردار در دوران مبارزه به آخوندها کمک می کرد. آقاي برخوردار به قاضی گفته بود «شما می خواهید
مصادره کنید؟» حاج آقا گفت «بله! اینها براي مستضعفین است». گفت «حاج آقا! شما که نمی توانید کارخانه اداره کنید!» قاضی
گفت «نمی شود باید مصادره کرد». و بازهم گفت «چقدر می خواهید در سال از این کارخانه در بیاورید، همان را به شما می دهیم.»
گفتند «خیر». گفت «این ها را به ما اجاره بده». گفت «نمی شود». گفت «بفروش»؛ گفت «نمی شود». رشته هاي صنعتی این طور

 
پاره شد. یک بورژوازي ملی اي شکل گرفته بود و از بین رفت. 

یک زمانی در کرمان اموال شیخیه را مصادره کردند و آقاي حسین خان ابراهیمی که در کرمان یک کارخانه ساخته بود، به نام «قالب
میزان»، دقت بالایی داشت و حتی می توانست قالب عقربه هاي ساعت مچی را بزند. هرچقدر تلاش کردم نتوانستم جلوي مصادره ي
آن را بگیرم. به آقاي فلاح دادستان گفتم «مرسوم این است یک بخشی از املاك را به طرف می دهید تا دست خالی نمانند. الان هم
به ایشان کارخانه را بدهید. چون این کارخانه منهاي حسین خان مفت نمی ارزد». گفت «این کارخانه زیادتر است». گفتم «باقی را
قسطی از او بگیرید». بالاخره کارخانه مصادره شد. ظرف کمتر از یک سال ماشین آلات به مزایده گذاشتند. سوله هاي آن انبار کمیته

 
امداد شد، حسین خان هم در سن 50 سالگی دق کرد و مرد. 



 
به نظر شما دیدگاه مردم نسب به مصادره تغییر کرده است؟ 

 
خیر. ایرانی ها هنوز چپ هستند. 

 
اما به نظر می رسد یک تغییراتی کرده است و مثل اوایل انقلاب نیست؟ 

اصلاً. در عامه ي مردم حلال و حرام مفهوم ندارد. ده درصد مردم آن هم قشر مرفه اگر بخواهند ملکی را بخرند، جویا می شوند که

 
مصادره اي است یا خیر. اگر کسی هم اعتراض می کند، می گوید چرا از این اموال به من نداده اند. 

اما ادبیات مسئولین هم در این زمینه تغییر کرده است، مثلاً حسن روحانی در سال 92 گفته بود این اموال «یکی به لانه کبوتر و

 
دیگري سوله خودروسازان شده است» یا رئیس دفتر رهبري گفته بود که زمین ها را برمی گردانند. 

 
زمانی مسائل ما حل می شود که این اموال را برگردانند. آیا مال کسی برگشته است؟ 

 
اما حرف از برگشت اموال زده شده است. 

یک سري از دادگاه حکم گرفتند و مثلاً می گوید خانه ي مرا بدهید. آنها هم می گویند ما سی سال از خانه ي شما مراقبت کرده ایم.

 
یک صورت حساب به مالک می دهند که باید یک چیزي هم روي پول خانه بدهد و آن را پس بگیرد. 

 
یعنی کاري می کنند که نتوان پس گرفت. 

اصلاً وضع خراب است. همین الان ستاد اجرایی فرمان اگر بگویید یک ملک مجهول المالک است دو بارآگهی در یک روزنامه ي فرعی

 
که کسی نمی خواند منتشر می کنند و اگر مالک نفهمد به نام ستاد فرمان اجرایی امام ضبط می شود. 

 
یعنی هنوز هم مصادره ها ادامه دارد؟ 

 
بله ادامه دارد. 

 
می توان این دادگاه هاي اقتصادي را با این مصادره ها مقایسه کرد. مثلاً اموال آقاي طبري مصادره شد؟ آیا اصلاً قابل قیاس است؟ 

ببینید باید با فساد مقابله کرد. یک زمانی آقاي موسوي اردبیلی اموال آقاي امان االله عامري را مصادره کرد و هیچ حجت شرعی براي
آن نداشتند. یک نامه اي را خطاب به رهبري نوشتم و گفتم در طول هشت سالی که معاون استاندار بودم یک نفر از کارگران ایشان از
او شکایت نداشت. یک گزارش از منابع طبیعی درباره ي تصرف اراضی ملی از او دریافت نکردیم. هیچ خلافی نکرده بود. هیچ مبنایی
جز تندروي و انقلابی نمایی نداشت. به نظر من قانون اصلاحات زمان شاه از مصادره هاي دهه پنجاه عادلانه تر بود. با اینکه امام
خمینی و مراجع هم با آن مخالف بودند. حداقل در اصلاحات ارضی یک ده را از مصادره مستثنی می کردند. به کارگر آنها را اجاره می
دادند تا مالک می شد. البته بازهم انقلاب 57 نسبت به انقلاب هاي دنیا خیلی ملایم بود. اما نسبت به واقعیت هاي کشور تند بود.
همین الان هم حکومت و مردم نسبت به کسی که ثروتی را ایجاد کند، هنوز حساسیت دارد. یکی از شیخیه ها وقتی مصادره ي
اموالشان به آنها ابلاغ شد به آقاي فلاح دادستان گفت «آقاي فلاح دادستان! ما حق اکتساب داریم؟ الان صفر هستیم و اگر حق
اکتساب داشته باشیم پنج سال دیگر همان جاي دیروز هستیم. اگر دوباره کسب ثروت کردیم و شما دوباره مصادره کردید، بگویید
دیگر زحمت نکشیم». باید حق اکتساب را به رسمیت شناخت. براي کسی باید دادگاه تشکیل شود که شاکی دارد، براي کسی تشکیل
شود که زمین دولت را تصرف کرده و یا رشوه اي داده است. رشوه و فساد براي مأمورین حکومتی است، این هایی که اموالشان

 
مصادره شده است در حکومت نبودند. آقاي طبري فقط در حکومت بود و نباید از موقعیت خود سو استفاده می کرد. 

 
آقاي مرعشی شما حق را به مردم می دهید، چون با چشم مسلح هم نگاه می کنند، حق دارند که بدبین باشند. 

 
شما هم الان چپ هستید. باید کسی که رانت خورده است آن را اثبات کنند. 

 
مردم گاهی می بینند با دلار دولتی بخش هایی فساد کردند. 

دولت نرخ دلار تعیین می کند. فقط دولت عقلش کم است؛ دلار 25 هزارتومانی را 4 هزار تومان می دهد. به بخش خصوصی چه

 
ربطی دارد؟ 

دولت زمینه هاي فساد را فراهم می کند، یک بخش هایی را مردم می بینند که به آن رسیدگی قضایی نشده است. یک جاهایی را هم

 
سالم است، اما به خاطر برخی آنها را هم فاسد می بینند. این حق را به مردم نمی دهید؟ 



نه این حق را به مردم نمی دهم. چون قبل از رسیدگی مردم قضاوت می کنند. نباید لی لی به لالاي مردم گذاشت. باید از حق دفاع

 
کرد. اگر کسی اطلاع دارد که کسی فساد کرده، باید گزارش بدهد. حکومت هم باید حساس باشد. 

 
اگر مردم اطلاع بدهند، حتماً رسیدگی می شود؟ 

 
حتماً باید رسیدگی شود. 

 
باید نه. به نظر شما حتماً رسیدگی خواهد شد؟ 

اینکه می شود یا خیر را نمی توان گفت با این نهادهاي ضعیفی که وجود دارد. اگر با مردم مصاحبه کنید 90 درصد آنها بدون استثنا
هر سرمایه گذار خوبی را به فساد، رانت و نابرابري ربط می دهند. این تفکر درست نیست. بین دو تا آدمی که در خانه می خوابد و
هزینه هاي خود را به حکومت یا خانواده ي خود تحمیل می کند با کسی که صبح تا شب د آمد کسب می کند و کارآفرین است باید

 
یک فرقی باشد. نزد مردم کدام یک محترم است؟ نفر اول که خانه می خوابد در نزد مردم جایگاه بهتري دارد. 

 
وقتی راه رانت و فساد باز باشد. فکر نمی کنید این تفکر طبیعی است؟ 

موضوع رانت نیست. آقایی می خواهد کاندید مجلس شود؛ ثروتمند است و رقیب او هم کسی است که در تبلیغاتش می گوید من
هنوز یک خانه هم ندارم. یکی نیست بگوید تو که خانه نداري به چه درد مملکت می خوري؟ می توانی براي بی خانمان ها خانه

 
بسازي؟ ما طرف دار این تفکر عمومی حاکم بر جامعه هستیم. طرف دار آدم ضعیف هستیم. 

 
البته فرصت براي کارکردن و کارآفرینی هم برابر نیست. 

این را باید اصلاح کرد. تا همه فعال شوند و فرصت ها عادلانه شود. همت افراد با هم متفاوت است. باید با قوانین از کسانی که درآمد

 
بالایی دارند، مالیات بگیریم. جامعه را اداره کنیم؛ راه دیگري هم نیست. 

 
مردم فکر می کردند از دیوار خاك می ریزد اما از مسئولین نه! 

الان می شنویم فلان ساختمان مصادره اي در اختیار فلان شخصیت سیاسی است، آیا در آن زمان تصور می شد عاقبت مصادره ها

 
این شود؟ 

مردم و نیروهاي انقلابی آن قدر پاك بودند که اصلاً نمی توانستند فکر کنند کسی در نهادهاي حکومتی سو استفاده کند و تا 15 سال
پس از انقلاب هم این فضا حاکم بود. مسئولی در خانه اي که براي مستضعفان بنشیند! تصور هم نمی کردیم. مردم فکر می کردند از
دیوار خاك می ریزد اما از مسئولین تازه روي کار آمده نمی ریزد رفته رفته متوجه شدند اینها عجب چیزهایی بودند. کمتر در میان
آنها آدم سالم وجود داشت. اصلاً قرار نبود این اموال مصادره اي در اختیار مسئولین، حکام شهر و قضات باشد. قرار بود آنها را بفروشند

 
با پولش براي مستضعفین خانه بسازند. مصادره اموال به نام مستضعفین بود و به کام دیگران. 

 
در دولت سازندگی سعی شد آقاي رحمان گلزار در ایران پروژه بگیرد، چه مشکلاتی وجود داشت که نشد؟ 

 
مجموعه ي حکومت راضی نشد که ایشان پروژه تهران - شمال را بگیرد. 

 
تا پروژه را خودشان بگیرند؟ 

خیر. اینها ادعا است. آقاي آخوندي وزیر مسکن دولت هاشمی بود، می گفت این ده هزار زمینی که به آقاي گلزار می دهید ارزان
است. به آقاي آخوندي گفتم «شهرك پردیس و اندیشه و پرند را که زمین هاي آن را به شما داده اند، بابت زمین خام از شرکت
شهرهاي جدید گرفتند، پول گرفته اند؟» گفت «خیر». گفتم «شما به عنوان وزارت مسکن زمین مفت را گرفته اي و پول آماده سازي
هم نمی توانی دربیاورید. به کسی که بابت زمین خام 400 میلیون دلار پول اتوبان تهران شمال را می دهد، می گویید ارزان حساب
کردند». در ایران ادعا زیاد است و کار کم است. در نهایت بنیاد مستضعفان گفت خودم می سازم الان بیش از بیست سال است که

 
گذشته است، فقط یک قطعه را ساخته است. ادعا که مالیات ندارد. 

 
به جز آقاي رحمان گلزار سعی نشد با سرمایه گذار دیگري صحبت شود؟ 

حکومت با این مسائل در کلام مخالف بود. به دنبال این نیستیم که آنها را برگردانیم. گذشته مهم نیست از این به بعد یک مبناي
درست قرار دهیم. اگر کسی قوانین را رعایت کرد و رشوه نداد. مالیات ها را به موقع پرداخت کرد و وجوه شرعی را هم پرداخت کرد

 
اما بازهم ثروتمند شد باید با آن چه کرد؟ 

اگر مبارزه با فساد و بوروکراسی اداري شروع شود، می تواند اعتمادساز باشد که اگر کسی هم ثروتی بدست آورد، یعنی قوانین را



 
رعایت کرده است؟ 

بوروکراسی را درست کنید، کسی جلوي شما را نگرفته است. باید مقررات را کم کرد. کاري که در ایران به اسم مبارزه با فساد انجام
می شود، فسادزاست. اگر کسی می خواهد کاري کند باید صد تا امضا بگیرد. پس مقررات را بردارید و آن را ساده کنید. هر کاري
کنید از تو 16 تا استعلام می گیرند. کسی در یک ساختمان مسکونی می خواهد سرایدار خود را بیمه کند، تأمین اجتماعی چه

 
چیزهایی را از آن بنده خدا نخواسته است. شما باید کار خود را درست انجام دهید. مقررات و فساد را کم کنید. 

 
البته کار ما رسانه است. 

دولت را می گویم. براي اینکه فساد نشود، دائماً مقررات را زیاد می کنید. با این کارها پنج میلیون فارغ التحصیل دانشگاهی بیکار کف
جامعه دارید. آدم هاي به دردبخور از این مملکت می روند. الان در دانشگاه ها رتبه هاي متوسط هم سعی می کنند بیست بگیرند که

 
بتوانند از ایران بروند. حتی نیروهاي میانی تو هم از دست می روند. 

 
شما در دولت و مجلس بودید، فعالیت سیاسی داشتید، می توانستید کاري کنید؟ 

 
بله خودمان مقصر هستیم. 

 
عزم چگونه جزم می شود که این مقررات کم و اصلاح شود. شما اگر یک خارجی بودید، در ایران سرمایه گذاري می کردید؟ 

 
خیر. ایرانی ها هم نمی آیند. 

 
راه حل چیست؟ باید بازهم انقلاب شود؟ 

 
خیر انقلاب نباید شود. باید دید می خواهیم از تجربیات گذشته بهره بگیریم. 

 
مخاطب این بایدها کیست؟ 

حاکمیت، رهبري، سران سه قوه، احزاب، مجلس و گروه هاي سیاسی. ما هنوز مسیر غلط گذشته را می رویم. مجلس دهم و یازدهم را
مقایسه کنید. بورس با اظهار رئیس بورس و دارایی درست نمی شود. بورس نمایانگر یک اقتصاد ملی است. شامل بخش کشاورزي،
صنعت، مسکن و نفت و گاز است و در دنیاي واقعی کار می کند. مثل مکانیسم بدن. شما تب دارید یا ندارید دماسنج فقط دما را
نشان می دهد، کاره اي نیست. وقتی سطوح بالاي مقننه اینها را متوجه نیست و مأمور سنجش تب شما را احضار می کند! اگر اقتصاد

 
بخواهد درست عمل کند، یک مقدمات و امنیتی می خواهد. 

 
فکر می کنید با دوتا مصاحبه و سخنرانی حل می شود؟ 

 
اگر با مصاحبه، سخنرانی و فریاد زدن حل می شد الان باید پیشرفته ترین کشور دنیا بودیم. باید عقل و خرد را به کار بگیریم. 

 
باتوجه به کل حرف هایی که مطرح شد، برخی معتقد هستند انقلاب مصادره شد؟ اهداف انقلاب به بیراهه رفت. 

انقلاب محل اختلاف است. چیزي که در بهمن 57 شاهد بودیم، همه ي گروه ها و مردم عادي در خیابان بودند، آن جمع هیچگاه نمی
توانستند دور هم جمع شوند. فرداي پیروزي، سازمان مجاهدین خلق، چریک هاي فدایی خلق، حزب جمهوري، آقاي شریعتمداري
می گفتند ما انقلاب کردیم. مشخص بود از فردا موضوع تقسیم غنایم پیش می آمد. ماهیت انقلاب همین است. یک عده اي کاري را

 
انجام می دهند و یک عده زرنگ تر هم می پرند بالا و بقیه را راه نمی دهند. باید مراقب باشید هرجا فرصت بود بپرید بالا. 

 
به اصلاح امیدوار هستید؟ 

حتماً. جامعه باید اصلاح شود. اصلاحات حکومت مؤثر است اما اصل اصلاح مردم است. اگر به روزي رسیدیم که می خواهند مالی را به
شما بدهند و شما خیلی راحت بگویید این مال من نیست براي آن زحمت نکشیده ام، آن وقت مصادره بی معنی می شود. در کدام
سیستم اداري ما اگر بخواهند به یکی الکی اضافه کار بدهند، می گوید من که کار نکرده ام و نمی خواهم. وقتی در میراث فرهنگی
بودم، یک خبرنگار آلمانی از من پرسید جوان هاي ایرانی نسبت به ایران چگونه فکر می کنند؟ گفتم علاقه مند هستم ایران از آلمان
صنعتی تر شود اما حاضر نیستند به اندازه ي یک آلمانی کار کنند. گفت می شود؟ گفتم بالاخره آرزو دارند. مادامی که فردفرد ما
اصلاح نشویم و به حق خود ما قانع نشویم، نمی توانیم از اصلاح واقعی جامعه حرف بزنیم. دوستانی که منتقد هستند، مثل همان

 
مسئولان مورد انتقادشان هستند. 

 
به خاطر جامعه؟ 

ذاتاً مستبد و تمامیت خواه هستند. باید تلاش کنیم تا آنچه که صحیح است را بگوییم. بچه هاي خود را به وادار به دروغ نکنیم. من به



نسل جدید خیلی امیدوار هستم. مثلاً نوه ي من خیلی صریح حرف خود را می زند، وقتی خانم من غذایی را پخت و از او پرسیدیم
خوشمزه است؟ با اینکه سر سفره ي ما بود، گفت دست پخت مادر خودم خوشمزه تر است.



سازمان اقتصادي کوثر براي سرمایه گذاري به هرمزگان می آید

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/11/14

به گزارش خبرگزاري فارس از بندرعباس، فریدون همتی
در ادامه رایزنی هاي خود براي جذب سرمایه گذاري در
استان، با محمدرضا اسکندري مدیر عامل سازمان اقتصادي

 
کوثر دیدار و گفت و گو کرد. 

 دکتر همتی با اشاره به سفر اخیر اوحدي معاون رییس
جمهور و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران انقلاب
اسلامی به هرمزگان و توافقی سه جانبه، گفت: در دیدار با

مدیرعامل سازمان اقتصادي کوثر، توافق نهایی به منظور سرمایه گذاري این مجموعه در شهرك شیلاتی مهرگان بندرلنگه صورت

 
گرفت. 

 
وي عنوان کرد: برنامه ریزي لازم  براي آغاز عملیات اجرایی این پروژه عظیم در اسفندماه سال جاري، در حال انجام است. 

استاندار هرمزگان تصریح کرد: با راه اندازي این پروژه بزرگ شیلاتی که با رویکرد توسعه جامعه محلی و اشتغال زایی براي بومیان در
دستور کار قرار گرفته است، براي بیش از 30 هزارنفر به صورت مستقیم و غیر مستقیم در حوضچه ها، صنایع تولیدي وابسته و

 
خدمات عمومی در منطقه اشتغال ایجاد می شود. 

همتی گفت: در این شهرك شیلاتی، 8800 هکتار استخر مفید پرورش میگو احداث می شود که نیازمند بیش از 4000 میلیارد تومان

 
سرمایه گذاري است. 

 
استاندار هرمزگان بیان داشت: مجموعه کوثر از توان مالی و اجرایی لازم براي عملیاتی کردن این پروژه بزرگ برخوردار است. 

استاندار هرمزگان افزود: در این نشست مقرر شد سازمان اقتصادي کوثر عملیات اجرایی طرح توسعه کشت و صنعت میگو را آغاز کند

 
و شرکت شهرکهاي کشاورزي نیز در سریعترین زمان ممکن نسبت به انجام امور واگذاري اراضی اقدام کند. 

وي ادامه داد: با انعقاد قرارداد سه جانبه این سازمان ، به مناسبت  22اسفند که روز تاسیس بنیاد شهید نامگذاري شده ، عملیات این

 
پروژه بزرگ  آغاز می شود. 

همتی تاکید کرد: با پیگیري هاي که انجام شده، طرح احداث حوضچه ها باید قبل از پایان سال به تعاونی هاي اقتصادي و متقاضیان

 
با رویکرد جامعه محلی و خانواده ایثارگران عملیاتی شود. 



گفتنی است: سازمان اقتصادي کوثر سازمان وابسته به بنیاد شهید و امور ایثارگران است و مدیریت واحدهاي اقتصادي وابسته به این

 
بنیاد را برعهده دارد. 

انتهاي پیام/ 88055



کسب و کاري کوچک براي روزي حلال

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/11/14

به گزارش خبرگزاري فارس از شیراز، در سال هاي اخیر
آمارها حکایت از افزایش نرخ بیکاري می دهند، آمار و
ارقامی که شاید براي قشر بالایی بوي نا امیدي بدهد اما
اتکا به توان خود و پروراندن اندیشه کارافرینی در ذهن نیز

 
بسیار موثر است.  

در این راستا بسیاري از نهادها به ویژه نهادهاي حمایتی
می توانند در راستاي کمک به راه اندازي مشاغل خانگی و

 
یا حتی کارگاه هاي کوچک نقش موثري را ایفا کنند.  

 
چنانچه دیده ایم در پی اعطاي تسهیلات کوچکی به مددجویان بهزیستی و کمیته امداد کارآفرینی هاي بزرگی اتفاق افتاده است.  

جهاد سازندگی سپاه نیز یکی از نهادهاي موثر در این راه محسوب می شود، نهادي که در مباحث مختلف همچون ایجاد اشتغال،

 
ساخت مسکن، کارآفرینی و ... با هدف  محرومیت زدایی به ویژه در روستاها اقدامات بسیاري را انجام داده است. 

 
بانویی 43 ساله است و به همراه دو خواهرش یک کارگاه کوچک خانگی راه اندازي کرده اند. 

سه سال پیش ام البنین موذنی، براي کسب درآمد پایدار تصمیم به ایجاد یک شغل خانگی گرفت، شغلی که شاید چندان پر سر و

 
صدا نباشد اما بدون شک رزق حلال و روزي پر برکت در پی آن خواهد آمد. 

این بانوي کارآفرین که در قیر و کارزین روزگار می گذراند، درباره کسب و کار خانگی اش گفت: سه سال پیش بود که با خواهرم
تصمیم گرفتیم کارگاهی کوچک جهت تهیه آبلیمو و ابغوره راه اندازي کنیم، در این راستا نیاز به 16 میلیون تومان سرمایه داشتیم تا

 
بتوانیم دستگاه هاي موردنیاز را خریداري کنیم.  

وي افزود: با تسهیلاتی که بسیج سازندگی از محل صندوق کارآفرینی به صورت قرض الحسنه در اختیار ما قرار داد، دستگاه هاي لازم

 
را خریداري کرده و مشغول به کار شدیم.  

او با اشاره به اینکه ابتدا به کمک خواهرش این کار را آغاز کرده است، گفت: در ادامه، دستگاه آسیاب کردن ادویه را نیز خریداري

 
کردیم تا کار را رونق بخشیم و در همین میان یک خواهر دیگرم به همراه همسرش به جمع ما اضافه شدند.  



این بانو افزود: درست است که کسب و کار کوچکی است اما در تلاش هستیم تا با کیفیت خوب محصول را به دست مردم بدهیم تا

 
بتوانیم کار را رونق ببخشیم.  

این جمع چهار نفره در یک کسب و کار خانگی کوچک تلاش می کنند تا ادویه مرغوب و ابغوره و آبلیموي خالص را به دست مشریان

 
بدهند تا رضایت مشتري سبب افزایش برکت کار و کاسبی شان شود.  

ام البنین از رویاهاي بزرگی که در سر می پروراند سخن گفت، از رونق کارگاه و تلاش براي ساخت کارگاهی بزرگ تر که بتواند براي

 
چند نفر از هم شهریانش هم اشتغال ایجاد کند.  

وي هزینه ایجاد کارگاه را با توجه به شرایط اقتصادي امروز بسیار زیاد عنوان کرد و گفت: تنها براي تهیه یک زمین مناسب 400 تا

 
500 میلیون نیاز است تا بتوانیم در محیطی مناسب تر کار را رونق بخشیم.  

مشاغل خانگی شاید در نگاه نخست کوچک به نظر بیایند اما از کنار همین مشاغل که سرمایه کمی نیاز دارد می توان کسب درآمد

 
کرد و در پی توسعه آن افراد دیگر را نیز به کار گرفت.  

ام البنین موذنی نمونه بانوي موفقی است که می تواند براي بسیاري از بانوان شهر و دیارمان الگویی مناسب باشد از این جهت که

 
نباید دست روي دست گذاشت و در انتظار معجزه بود. 

انتهاي پیام/ ن/س



اجراي طرح هاي نیمه تمام کرمانشاه سرعت می گیرد

منبع: ایرناشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/11/14

کرمانشاه- ایرنا- معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار ور فاه اجتماعی اعلام کرد که تیم معاونان این وزارتخانه
به دنبال سرعت بخشیدن به اجراي طرح هاي نیمه تمامی است که تا پایان عمر دولت به اتمام خواهد رسید.

کرمانشاه- ایرنا- معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار ور فاه اجتماعی اعلام کرد که تیم معاونان این وزارتخانه به

 
دنبال سرعت بخشیدن به اجراي طرح هاي نیمه تمامی است که تا پایان عمر دولت به اتمام خواهد رسید. 

به گزارش ایرنا، عیسی منصوري که به همراه دیگر معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی به استان کرمانشاه سفر کرده است، روز سه
شنبه در نشست کمیته اشغال کرمانشاه افزود: با توجه به نرخ بالاي بیکاري در کرمانشاه به دنبال آن هستیم که با بررسی وضعیت

 
موجود و ارایه راهکارهایی براي کاهش نرخ بیکاري این استان تلاش کنیم. 

وي یا آور شد: یکی از برنامه هاي اصلی ما علاوه بر پایان پروژه هاي نیمه تمام، فعال کردن واحدهاي نیمه فعال است تا از این طریق

 
هم به ایجاد اشتغال در استان کمک شود. 

معاون وزیر تعاون تاکید بر افزایش پوشش تامین اجتماعی و صندوق بیمه روستاییان و عشایر و توسعه مهارت آموزي توسط مراکز

 
آموزش فنی و حرفه اي را از دیگر موضوعاتی دانست که در این سفر مورد تاکید قرار خواهد گرفت. 

 
طرح ضربتی اشتغال در کرمانشاه 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري کرمانشاه هم مبارزه با بیکاري را مهمترین برنامه دولت در این استان دانست و گفت: در
کنار برنامه هاي عادي، طرح ضربتی اشتغال هم در استان تدوین شده که عمده حمایت هاي موردنیاز براي اجرایی کردن این برنامه از
جمله تامین منابع مالی موردنیاز آن به وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی بر می گردد و امیدواریم در این راستا نگاه ویژه اي به استان

 
کرمانشاه شود. 

هدایت حاتمی با اشاره به اینکه در سال هاي اخیر روند کاهش نرخ بیکاري در کرمانشاه آغاز شده است، گفت: این کاهش نرخ بیکاري

 
در راستاي اجراي اسنادي همچون سند جهش تولید، سند اقتصاد مقاومتی و سند اشتغالزایی به دست آمده است. 

وي افزود: با بیان اینکه به تازگی 11 شهرستان استان کرمانشاه براي اعمال معافیت مالیاتی سرمایه گذاري 20 ساله انتخاب شده اند
که مشوق خوبی براي رونق سرمایه گذاري در استان است، گفت: با جذب سرمایه گذاري و به ثمر نشستن طرح هاي اقتصادي خوبی

 
که در استان در حال اجراست، می توانیم نرخ بیکاري استان را تا حد قابل قبولی کاهش دهیم. 

به گزارش ایرنا، در حاشیه این نشست زنان کارآفرین روستایی شهرستان دالاهو در قالب نمایشگاهی دستاوردهاي خود را به نمایش
گذاشتند. 



 
برچسب ها 

 
- توسعه ایران 

 
- عیسی منصوري 

 
- کرمانشاه 

 
- نرخ بیکاري 

 
پروندهٔ خبري 

 
- کارنامه دولت تدبیر در سینه ستبر ایران 

- کسب و کار در کرمانشاه



کهگیلویه و بویراحمد می تواند پایلوت گردشگري ورزش روستایی شود

منبع: ایرناشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/11/14

یاسوج- ایرنا- رییس فدراسیون ورزش روستایی و بازي هاي بومی، محلی گفت: کهگیلویه و بویراحمد قابلیت تبدیل شدن به
پایلوت گردشگري ورزش روستایی در کشور را دارد.

یاسوج- ایرنا- رییس فدراسیون ورزش روستایی و بازي
هاي بومی، محلی گفت: کهگیلویه و بویراحمد قابلیت
تبدیل شدن به پایلوت گردشگري ورزش روستایی در

 
کشور را دارد.  

به گزارش ایرنا، محمدتقی امیري خراسانی روز سه شنبه
در نشست مجمع سالیانه هیأت ورزش روستایی و بازي
هاي بومی، محلی کهگیلویه و بویراحمد در یاسوج اظهار
داشت: دلیل این امر چهارفصل بودن استان، داشتن جاذبه
هاي متعدد طبیعی و تاریخی و برخورداري آن از ماهیت

 
گردشگري است. 

وي افزود: تبدیل شدن کهگیلویه و بویراحمد به پایلوت گردشگري ورزش روستایی در کشور منجر به ایجاد اشتغال، درآمدزایی، توسعه

 
کارآفرینی، ارتقاي روزافزون ورزش روستایی و مهاجرت معکوس مردم از شهرها به روستاهاي این استان می شود. 

رییس فدراسیون ورزش روستایی و بازي هاي بومی، محلی بیان کرد: می توان اقدام هایی مهم براي گسترش هر چه بیشتر ورزش

 
روستایی و بازي هاي بومی، محلی در کهگیلویه و بویراحمد انجام داد و مسؤولان فدراسیون نیز این آمادگی را دارند. 

امیري خراسانی عنوان کرد: باید متولیان حوزه ورزش کهگیلویه و بویراحمد براي ثبت بین المللی آن دسته از بازي هاي بومی، محلی

 
این استان که سال هاي گذشته به ثبت ملی رسیده اند اقدام و پیگیري کنند. 

وي ابراز داشت: آن دسته از بازي هاي بومی، محلی کهگیلویه و بویراحمد که تاکنون به ثبت ملی نرسیده اند نیز باید براي ثبت ملی

 
آنها تلاش شود. 

رییس فدراسیون ورزش روستایی و بازي هاي بومی، محلی گفت: برگزاري جشنواره و مسابقات بازي هاي بومی، محلی در کهگیلویه و

 
بویراحمد به صورت منطقه اي و کشوري جزو راهکارهاي مناسب براي کمک به توسعه روزافزون آن است. 

امیري خراسانی اظهار داشت: اردیبهشت ماه 1400 با توجه به شرایط مناسب آب و هوایی کهگیلویه و بویراحمد می توان یک
جشنواره کشوري بازي هاي بومی، محلی در این استان برگزار کرد. 



مدیرکل ورزش و جوانان کهگیلویه و بویراحمد نیز گفت: هر چند که تاکنون فعالیت هایی ارزنده براي توسعه ورزش روستایی و بازي

 
هاي بومی، محلی در استان انجام شده اما انتظار مضاعف تري از مسؤولان این هیأت می رود. 

سید محمدتقی علوي اظهار داشت: کهگیلویه و بویراحمد استانی کمتر توسعه یافته است اما استعدادهاي ورزشی غنی به ویژه در

 
مناطق روستایی و عشایري آن وجود دارد. 

وي افزود: این استعدادها با حمایت هاي بیش از پیش متولیان حوزه ورزش کهگیلویه و بویراحمد و مسؤولان فدراسیون ورزش

 
روستایی و بازي هاي بومی، محلی می توانند در کشور مطرح شوند. 

مدیرکل ورزش و جوانان کهگیلویه و بویراحمد بیان کرد: زیرساخت هاي ورزشی این استان از جمله در ورزش روستایی رشد قابل

 
ملاحظه اي در سال هاي اخیر داشته است. 

علوي عنوان کرد: سرانه فضاي ورزشی کهگیلویه و بویراحمد هم اینک 94 سانتیمتر است و این رقم تا پایان سال 1400 به یک

 
مترمربع می رسد. 

وي ابراز داشت: مسؤولان اجرایی کهگیلویه و بویراحمد حمایت ویژه اي از حوزه ورزش این استان از جمله در زمینه تأمین زیرساخت

 
هاي ورزشی دارند. 

علوي گفت: حدود نیمی از جمعیت 713 هزار نفري کهگیلویه و بویراحمد ساکن روستاها هستند و به همین دلیل نیز می طلبد که
نگاه ویژه اي به ورزش روستایی و بازي هاي بومی، محلی استان از سوي مسؤولان فدراسیون شده و به طور جدي از آن حمایت کنند.

وي اظهار داشت: درخواست می شود که مسؤولان فدراسیون شرایط بهتري را براي گسترش هر چه بیشتر ورزش روستایی و بازي

 
هاي بومی، محلی در کهگیلویه و بویراحمد فراهم کنند. 

 
افزون بر 50 هزار ورزشکار ساماندهی شده مرد و زن در رشته هاي مختلف در کهگیلویه و بویراحمد فعالیت می کنند. 

 
برچسب ها 

 
- فدراسیون ورزش روستایی و بازي هاي بومی محلی 

 
- کهگیلویه و بویراحمد 

 
- وزارت ورزش و جوانان 

 
- نشست خبري 

- یاسوج



«بیمه زنان خانه دار » تا پایان دولت نهایی می شود

منبع: خبر فوريشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/11/14

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی از افزایش 5 برابري مشارکت اقتصادي زنان در چهار دهه گذشته خبر داد.

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی از افزایش 5 برابري

 
مشارکت اقتصادي زنان در چهار دهه گذشته خبر داد. 

محمد شریعتمداري در نشست صمیمانه با بانوان مدیر،
فعال و برگزیده وزارتخانه و سازمان هاي تابعه به مناسبت
بزرگداشت روز زن و میلاد فاطمه زهرا (س) گفت: در ایران
قبل از پیروزي انقلاب اسلامی زنان حضور چمشگیري در
جامعه نداشتند اما نقش زنان پس از پیروزي انقلاب شکل
دیگري به خود گرفت و دگرگونی اساسی در زمینه هاي

 
فرهنگی، اجتماعی، اقتصادي و ... اتفاق افتاد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در ادامه با ارائه آمارهایی از
حضور زنان در قبل و پس از انقلاب اسلامی اظهارکرد: هم

 
اکنون زنان در عرصه هاي مختلف اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی حرکت می کنند و به موفقیت هاي فراوانی نیز دست یافته اند. 

وي افزود: قبل از انقلاب تنها 6 درصد فارغ التحصیلان زن بودند درحالی که هم اکنون این رقم به 45 درصد رسیده است. در گذشته
حدود یک درصد کرسی استادي در دانشگاه هاي کشور به زنان اختصاص داشت اما هم اکنون این رقم به 20 درصد افزایش یافته

 
است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، تعداد زنان پزشک قبل از انقلاب را 3 هزار و 500 نفر عنوان کرد که این رقم در حال حاضر به حدود

 
60 هزار نفر رسیده است. 

 
وي افزود: پزشک متخصص زن در گذشته 597 نفر و در دوره کنونی 30 هزار نفر است. 

شریعتمداري تعداد تشکل هاي بانوان را قبل از انقلاب 5 تشکل دانست که بیشتر در خدمت خانواده سلطنتی بود اما هم اکنون تعداد

 
2 هزار تشکل بانوان در کشور مشغول فعالیت هستند. 

وي مدال آوري زنان ورزشکار را پس از پیروزي انقلاب چشمگیر دانست و تاکید کرد: سن امید به زندگی زنان از 54 به 78 سال

 
افزایش یافته که نشات گرفته از ترمیم زیرساخت هاي بهداشتی و اجتماعی است. 

شریعتمداري، نرخ مشارکت اقتصادي زنان را در گذشته 3 درصد اعلام و خاطرنشان کرد: این رقم با افزایش 5 برابري در حال حاضر به



 
حدود 15 درصد رسیده هرچند که تا نقطه مطلوب فاصله داریم، اما رقم خوبی است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به توانمندسازي زنان در سایر حوزه ها اظهارکرد: در این بخش هم قدم هاي وسیعی برداشته
شده است ؛کارآفرینی زنان نیز پیشرفت هاي خوبی داشته به طوري که زنان در حوزه هاي صنعتی، زنبورداري ، رنگ و نساجی و ...

 
پیشگام هستند. 

وي همچنین بهره مندي از مشارکت جوانان نخبه و جامعه زنان را در بخش هاي مختلف کشور ضروري دانست و تاکید کرد: همه

 
طیف ها باید این مسیر را طی کنند تا پیشرفت خوبی براي کشور حاصل شود و به جایگاه مطلوبی برسیم. 

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی، استفاده از توانمندسازي و آموزشهاي مهارتی زنان را نیز ضروري دانست و گفت: در 10 استان کشور
از طریق تسهیل گیري جهاددانشگاهی قدم هاي موثري براي توانمندسازي 6 هزار زن برداشته شده است و همین میزان براي سال

 
1400 براي 20 هزار زن برنامه ریزي شده که با مشارکت معاونت امور خانواده و زنان نهاد ریاست جمهوري ادامه خواهد یافت. 

شریعتمداري تاکید کرد: تلاش کرده ایم در منابع روستایی سهم قابل ملاحظه اي به زنان اختصاص یابد به طوري که 37 درصد از کل

 
منابع توزیع شده در حوزه اشتغال روستایی به جامعه زنان تعلق داشته و به توسعه فعالیت هاي اشتغالزا کمک کرده است. 

وزیرتعاون،کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر مشارکت دادن زنان در حوزه هاي مدیریتی به صورت سیستماتیک تصریح کرد: باید بتوانیم

 
در همه عرصه ها از زنان شایسته بهره مند شویم. 

 
وي افزود: آموزش زنان نیز به صورت فردي و تشکلی ضروري بوده و باید قوانینی به تصویب برسد که مدیریت زنان را مسجل کند. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به توسعه بیمه زنان خانه دار به عنوان یکی از نیازهاي مهم نیز تاکید کرد و گفت: تمام تلاش

 
مان را می کنیم تا پایان دولت بیمه زنان خانه دار نهایی شود. 

شریعتمداري با اشاره به ضرورت آموزش هاي حین و قبل از ازدواج اظهار کرد: بررسی این موضوع در جلسه شوراي عالی رفاه با حضور

 
رییس جمهوري در دستور کار قرار دارد. 

وي در بخش دیگري از سخنانش با اشاره به زهرا پژوهی و فاطمه پژوهی در عرصه هاي مختلف زندگی گفت: حضرت فاطمه زهرا

 
(س) به عنوان فردي عدالتخواه و مدافع حق الگوي جامعه اسلامی ماست که باید ادامه دهنده راه ایشان باشیم. 

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی در ادامه پوشش بیمه جامعه روستایی زنان را مورد تاکید قرار داد و گفت: در ابتداي تشکیل صندوق
بیمه روستاییان و عشایر حدود 640 هزار بیمه شده داشتیم که این رقم به حدود 2 میلیون نفر رسیده که تلاش می کنیم به 3

میلیون نفر افزایش یابد که تلاش می شود 20 درصد به زنان اختصاص یابد.



نرخ مشارکت اقتصادي زنان

منبع: ناطقانشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/11/14

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی از افزایش 5 برابري مشارکت اقتصادي زنان در چهار دهه گذشته خبر داد.

ناطقان: محمد شریعتمداري در نشست صمیمانه با بانوان مدیر، فعال و برگزیده وزارتخانه و سازمان هاي تابعه به مناسبت
بزرگداشت روز زن و میلاد فاطمه زهرا (س) گفت: در ایران قبل از پیروزي انقلاب اسلامی زنان حضور چمشگیري در جامعه نداشتند
اما نقش زنان پس از پیروزي انقلاب شکل دیگري به خود گرفت و دگرگونی اساسی در زمینه هاي فرهنگی، اجتماعی، اقتصادي و ...

 
اتفاق افتاد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در ادامه با ارائه آمارهایی از حضور زنان در قبل و پس از انقلاب اسلامی اظهارکرد: هم اکنون زنان در

 
عرصه هاي مختلف اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی حرکت می کنند و به موفقیت هاي فراوانی نیز دست یافته اند. 

وي افزود: قبل از انقلاب تنها 6 درصد فارغ التحصیلان زن بودند درحالی که هم اکنون این رقم به 45 درصد رسیده است. در گذشته
حدود یک درصد کرسی استادي در دانشگاه هاي کشور به زنان اختصاص داشت اما هم اکنون این رقم به 20 درصد افزایش یافته

 
است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، تعداد زنان پزشک قبل از انقلاب را 3 هزار و 500 نفر عنوان کرد که این رقم در حال حاضر به حدود

 
60 هزار نفر رسیده است. 

 
وي افزود: پزشک متخصص زن در گذشته 597 نفر و در دوره کنونی 30 هزار نفر است. 

شریعتمداري تعداد تشکل هاي بانوان را قبل از انقلاب 5 تشکل دانست که بیشتر در خدمت خانواده سلطنتی بود اما هم اکنون تعداد

 
2 هزار تشکل بانوان در کشور مشغول فعالیت هستند. 

وي مدال آوري زنان ورزشکار را پس از پیروزي انقلاب چشمگیر دانست و تاکید کرد: سن امید به زندگی زنان از 54 به 78 سال

 
افزایش یافته که نشات گرفته از ترمیم زیرساخت هاي بهداشتی و اجتماعی است. 

شریعتمداري، نرخ مشارکت اقتصادي زنان را در گذشته 3 درصد اعلام و خاطرنشان کرد: این رقم با افزایش 5 برابري در حال حاضر به

 
حدود 15 درصد رسیده هرچند که تا نقطه مطلوب فاصله داریم، اما رقم خوبی است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به توانمندسازي زنان در سایر حوزه ها اظهارکرد: در این بخش هم قدم هاي وسیعی برداشته
شده است ؛کارآفرینی زنان نیز پیشرفت هاي خوبی داشته به طوري که زنان در حوزه هاي صنعتی، زنبورداري ، رنگ و نساجی و ...

 
پیشگام هستند. 



وي همچنین بهره مندي از مشارکت جوانان نخبه و جامعه زنان را در بخش هاي مختلف کشور ضروري دانست و تاکید کرد: همه

 
طیف ها باید این مسیر را طی کنند تا پیشرفت خوبی براي کشور حاصل شود و به جایگاه مطلوبی برسیم. 

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی، استفاده از توانمندسازي و آموزشهاي مهارتی زنان را نیز ضروري دانست و گفت: در 10 استان کشور
از طریق تسهیل گیري جهاددانشگاهی قدم هاي موثري براي توانمندسازي 6 هزار زن برداشته شده است و همین میزان براي سال

 
1400 براي 20 هزار زن برنامه ریزي شده که با مشارکت معاونت امور خانواده و زنان نهاد ریاست جمهوري ادامه خواهد یافت. 

شریعتمداري تاکید کرد: تلاش کرده ایم در منابع روستایی سهم قابل ملاحظه اي به زنان اختصاص یابد به طوري که 37 درصد از کل

 
منابع توزیع شده در حوزه اشتغال روستایی به جامعه زنان تعلق داشته و به توسعه فعالیت هاي اشتغالزا کمک کرده است. 

وزیرتعاون،کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر مشارکت دادن زنان در حوزه هاي مدیریتی به صورت سیستماتیک تصریح کرد: باید بتوانیم

 
در همه عرصه ها از زنان شایسته بهره مند شویم. 

 
وي افزود: آموزش زنان نیز به صورت فردي و تشکلی ضروري بوده و باید قوانینی به تصویب برسد که مدیریت زنان را مسجل کند. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به توسعه بیمه زنان خانه دار به عنوان یکی از نیازهاي مهم نیز تاکید کرد و گفت: تمام تلاش

 
مان را می کنیم تا پایان دولت بیمه زنان خانه دار نهایی شود. 

شریعتمداري با اشاره به ضرورت آموزش هاي حین و قبل از ازدواج اظهار کرد: بررسی این موضوع در جلسه شوراي عالی رفاه با حضور

 
رییس جمهوري در دستور کار قرار دارد. 

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی در ادامه پوشش بیمه جامعه روستایی زنان را مورد تاکید قرار داد و گفت: در ابتداي تشکیل صندوق
بیمه روستاییان و عشایر حدود 640 هزار بیمه شده داشتیم که این رقم به حدود 2 میلیون نفر رسیده که تلاش می کنیم به 3

میلیون نفر افزایش یابد که تلاش می شود 20 درصد به زنان اختصاص یابد.



مشهد آماده هوشمند شدن است

منبع: آي سی تی پرسشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/11/14

به گزارش شبکه خبري ICTPRESS، سورنا ستاري معاون علمی و فناوري رئیس جمهور در مراسم گشایش یک مرکز
نوآوري در خراسان رضوي با اشاره به نقش شرکت هاي دانش بنیان و صنایع خلاق در پیشرفت پایدار استان ها گفت: یکی از

بخش هاي مهم زیست بوم کارآفرینی و رونق آن وجود پارك هاي علم و فناوري است که کمک می کند ایده ...

به گزارش شبکه خبري ICTPRESS، سورنا ستاري معاون علمی و فناوري رئیس جمهور در مراسم گشایش یک مرکز نوآوري
در خراسان رضوي با اشاره به نقش شرکت هاي دانش بنیان و صنایع خلاق در پیشرفت پایدار استان ها گفت: یکی از بخش هاي مهم
زیست بوم کارآفرینی و رونق آن وجود پارك هاي علم و فناوري است که کمک می کند ایده هاي جوانان خلاق و بومی استان به

 
کسب و کارهاي فناورانه و دانش بنیان بدل شود. 

وي، توسعه زیست بوم کارآفرینی و نوآوري شرکت هاي دانش بنیان و صنایع خلاق را یک ضرورت حیاتی براي حمایت از جوانان
بومی و حل مشکلات دانست و افزود: رونق این زیست بوم نیازمند حمایت همه بخش هاي استانی است و تلاش می کنیم تا با حمایت
سخت افزاري و نرم افزاري، پارك علم و فناوري به مثابه یک مفهوم نرم افزاري، فراتر از محیط فیزیکی به همه نوآوران در سطح استان

 
خدمت ارائه کند. 

رئیس بنیاد ملی نخبگان، با بیان این که زمینه هاي بالقوه بسیاري براي توسعه فناوري ها در استان خراسان رضوي نهفته است ادامه
داد: این استان ظرفیت هاي بالقوه بسیاري در توسعه فناوري هاي پیشرفته دارد و اکنون محیط مشهد آماده براي هوشمند شدن
است. هوشمندي این شهر، با اقدامات خوب استانی در مساعد کردن محیط براي شرکت هاي دانش بنیان و صنایع خلاق، همچنین

 
فراهم کردن حضور سرمایه گذار بخش خصوصی، بیش از هر زمان دیگري به واقعیت نزدیک شده است. 

وي افزود: تا کنون بیش از 172 ایده در قالب برگزاري 5 رویداد نوآورانه برگزار شده به مرکز «شتاب ایده» رسیده و زمینه را براي

 
تشکیل تیم هاي نوآور و جذب سرمایه هاي سرگردان، در راستاي تشکیل کسب و کارهاي بین المللی فراهم کرده است. 

ستاري خاطر نشان کرد: حمایت از کارآفرینان و ایده پردازان جوان کشور، حمایت و هدایت کسب و کارهاي نوپا و صاحب ایده در

 
حوزه هنر، معماري، شهرسازي، صنایع ساختمانی، طراحی صنعتی و گردشگري مهم ترین هدف این مرکز نوآوري است. 

 
رونمایی از محصولات نوآورانه پارك علم و فناوري مشهد 

ستاري، در ادامه این سفر یک روز از پارك علم و فناوري استان خراسان رضوي بازدید کرد. در این بازدید از دو محصول ایران ساختی
که توسط معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري در قالب طرح کلان ملی از تولید آنها حمایت شده است رونمایی شد. یکی از این
محصولات دستگاه ضد عفونی کننده سطوح و محیط بخار آب اکسیژنه پلاسمایی است که با آن اجسام، محیط و تجهیزات پزشکی

 
ضدعفونی می شود. 



همچنین بازدید از کارخانه نوآوري مشهد، افتتاح یک مرکز نوآوري و شتابدهی و حضور در جمع فعالان فناور و کار آفرین استان
خراسان رضوي از دیگر برنامه هاي معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري در این سفر یک روزه است.



گزارش نشست هم اندیشی تخصصی با موضوع کارآفرینی و اشتغالزایی جامعه

ایثارگري

شماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/11/14
منبع: بنیاد شهید و امور

ایثارگران

به گزارش روابط عمومی صندوق اشتغال و کارآفرینی ایثارگران روز چهارشنبه مورخ 8 بهمن 1399 نشست هم اندیشی
تخصصی شوراي مشورتی کارآفرینان شاهد و ایثارگر با حضور فیزیکی و آنلاین اعضاي محترم شورا برگزار گردید. در راستاي

تحقق اهداف سازمانی از جمله: استفاده از خرد جمعی و فراهم نمودن زمینه حضور فعال و ...

روابط عمومی صندوق اشتغال و کارآفرینی با اعلام این خبر
افزود، موارد ذیل جز مطالب مهم مورد تبادل نظر قرار

 
گرفته بود. 

1- بررسی و تجزیه و تحلیل الزامات و ضرورت هاي
پرداختن به موضوع کارآفرینی و اشتغالزایی جامعه
ایثارگري با بهره گیري از ظرفیت هاي درون و برون
سازمانی واسناد بالادستی مربوط، اهمیت و ضرورت نگاه

 
سیستمی در راستاي تشکیل منظومه کارآفرینی و اجراي مدل فرآیندي مربوط. 

 
2- بررسی زوایا و نقاط قوت و ضعف بهره مندي از ظرفیت هاي سازمان هاي اقتصادي وابسته به بنیاد. 

3- بحث و تبادل نظر پیرامون الزامات محوري طراحی اکوسیستم کارآفرینی شامل: سیاستهاي حمایتی دولت، آموزش کارآفرینان،
تحقیق و توسعه، زیرساخت فیزیکی سرمایه انسانی، چارچوب مشورتی، شتاب دهندگی و تسهیل کارآفرینی، سرمایه گذاري اولیه،
طراحی مدل هاي کسب و کار، تشکیل بانک اطلاعات کارآفرینان، باشگاه اعضاء، ایده هاي خلاق و نوآورانه، برگزاري وبینار و همایش،

 
ایجاد سایت تخصصی و ... 

 
4- ارائه دو طرح کارشناسی: الف) معماري سازمانی حوزه کارآفرینی و اشتغالزایی توسط آقاي مهندس عبداللهی. 

 
ب) کارآفرینی و هدایت شغلی فرزندان شاهد توسط مهندس توفیقان. 

5- ارائه نظرات کارشناسی توسط آقایان: دکتر شفاعی، دکتر بستانی، مهندس شهیدي، مهندس حسینی و تعداد دیگري از حاضرین

 
در نشست. 

دراین نشست تخصصی که توسط دبیرخانه شوراي مشورتی کارآفرینان هماهنگ گردیده بود آقاي دکتر محمدحسن آزما مدیرعامل و
عضو هیئت مدیره صندوق اشتغال و کارآفرینی ایثارگران نیز حضور داشتند، ضمن تبیین ضرورت ها و اهمیت پرداختن به موضوعات
حوزه کارآفرینی و اشتغالزایی و برشمردن ظرفیت هاي نرم افزاري و سخت افزاري موجود، برخی از راهکارهاي دستیابی به اهداف
سازمانی را بشرح: ضرورت همدلی و همراهی همگان در خصوص رفع مشکلات کارآفرینی و اشتغالزایی جامعه هدف بنیاد با رویکرد
انجام فعالیهایی مشابه فداکاري ها و رشادتهاي شهداي گرانقدر در بازه زمانی دفاع مقدس، ضرورت توجه خاص به منویات مقام معظم
رهبري(مدظله العالی) در زمینه توجه ویژه به مقوله کارآفرینی و اهمیت باز تعریف تکالیف فرزندان معظم شهداء در این زمینه و
عملیاتی نمودن رهنمود هاي معظم له، اهمیت نگاه جامع به موضوع کارآفرینی و اشتغالزایی جامعه هدف بنیاد، تمهیدات لازم در
زمینه تبدیل مقوله کارآفرینی و اشتغالزایی ایثارگران به گفتمان در سطح جامعه، ضرورت فرهنگ سازي در بین جامعه ایثارگري و



انجام تلاش مضاعف با رویکرد و انگیزه الهی، ظرفیتهاي مناسب صندوق اشتغال و کارآفرینی ایثارگران با توجه به عضویت 6 نفر از
اعضاي هیئت دولت در هیئت امناي صندوق، هماهنگی هاي انجام شده با صندوق توسعه ملی و صندوق نوآوري و شکوفایی، رسالت
مهم نخبگان و کارآفرینان شاهد و ایثارگر در زمینه انجام آسیب شناسی و هموار نمودن مسیر خدمت به جامعه هدف بنیاد، ضرورت
اتخاذ تدابیر لازم در جهت تغییر رویکرد جامعه ایثارگري و مسئولین از پرداختن صرف به مقوله امور استخدامی و توجه خاص به آثار
و فواید کارآفرینی را تشریح نمودند. مشارالیه در پایان صحبتهاي خود، نقش راهبردي و حمایتی مقام عالی ریاست بنیاد شهید و امور

 
ایثارگران در پیشبرد اهداف سازمانی و فعالیتهاي در حال انجام توسط صندوق را از جمله نکات مهم تاثیر گذار عنوان نمودند. 

همچنین آقاي پاك نیت نیز بعنوان مشاور ارشد مدیرعامل و دبیر شوراي مشورتی کارآفرینان، نکات مهمی در خصوص رویکردهاي
تحولی اتخاذ شده در طول چهار ماه گذشته، گزارش مختصري از برون دادهاي فعالیت هاي کارشناسی صورت پذیرفته را عنوان نموده
و ضمن قدردانی از حضور و تلاش هاي موثر اعضاي محترم شورا، اظهار امیدواري نمودند که: استمرار برگزاري اینگونه نشست ها و
بهره برداري مطلوب از نظرات اعضاي محترم شورا در آتیه اي بسیار نزدیک منجر به ارتقاي کمی و کیفی فعالیت هاي صندوق اشتغال

 
و کارآفرینی ایثارگران گردد. 

جلسه پس از جمع بندي مباحث مطروحه توسط آقاي دکتر محمدحسن آزما، با ذکر صلوات و درود به ارواح طیبه شهداي گرانقدر
خاتمه یافت.



«رد» کلیات بودجه 1400 در مجلس/لایحه از «بهارستان» به«پاستور»برگشت

منبع: سیماي استانشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/11/14

لایحه بودجه 1400 در دستور کار صحن علنی مجلس شوراي اسلامی قرار گرفت و نمایندگان با 148 راي مخالف به کلیات
لایحه بودجه 1400 راي منفی دادند.

به گزارش پایگاه خبري سیماي استان (1) و به نقل از مهر ، بررسی لایحه بودجه 1400 صبح امروز (سه شنبه) با ریاست
محمدباقر قالیباف رئیس مجلس در دستور کار صحن علنی مجلس شوراي اسلامی قرار گرفت و در نهایت پس از ارائه نظرات مخالفان
و موافقان لایحه بودجه، نمایندگان با 148 رأي مخالف، 99 موافق و 12 رأي ممتنع کلیات بودجه «رد» کردند. مشروح مذاکرات امروز
مجلس شوراي اسلامی را در زیر می خوانید: کلیات لایحه بودجه سال 1400 با رأي نمایندگان رد شد نمایندگان در جلسه علنی
امروز مجلس شوراي اسلامی پس از استماع نظرات موافقان و مخالفان، کلیات بودجه سال 1400 را رد کردند. رئیس کمیسیون تلفیق:
تمایل دولت «رد» کلیات بودجه است / اصلاحات اساسی انجام شد  الیاس نادران در جریان بررسی لایحه بودجه سال 1400 با بیان
اینکه پیش از شروع بحث، مزاحی با رئیس سازمان برنامه و بودجه داشته باشم، گفت: چه کسی گفته طرح عمرانی در کشور اجرایی
نشده است؟ راه آهن قزوین- رشت و آزادراه قزوین- رشت را ببینید! اعتبارات بسیاري براي این موضوعات هزینه شده در حالی که
منظور رسیدگی به مناطق محروم است. وي افزود: مخالفان مواردي مانند حذف ارز 4200 تومانی، افزایش منابع، عدم اصلاح ساختار
بودجه و همچنین اینکه دولت بودجه اصلاحی مجلس را اجرا نمی کند، به عنوان دلایل خود مطرح کردند. رئیس کمیسیون تلفیق
بودجه اظهار داشت: گزارش کمیسیون تلفیق به گونه اي تنظیم شده که هر یک از محورهاي مخالفت نمایندگان قابلیت اعمال دارد،
به طور مثال ما ارز 4200 تومانی را در تبصره 14 حذف کرده و مابه ازاي آن را قرار دادیم، اگر مجلس تصمیم بگیرد این ارز می تواند
در 3 ماه، 6 ماه یا طی سال آینده ماندگار شود، هیچ ایراد و خللی به کلیات وارد نمی شود. نادران با بیان اینکه ما تصمیم گرفتیم ارز
را به واردکننده نداده و به عامه مردم بدهیم، تصریح کرد: این تصمیم مجلس است که ارز 4200 تومانی بماند یا حذف شود. وي گفت:
بخش عظیمی از منابع اضافه شده در کمیسیون تلفیق ناشی از شفاف سازي ارزها و ریال هاي زیرفرشی است. ما افشا و علنی کردیم
اگر دولت نگران است، می توان آن را به همان شیوه اي که بود برگرداند. پنهان کاري سخت نیست و افشاگري هزینه دارد که ما
هزینه آن را پذیرفتیم. رئیس کمیسیون تلفیق بودجه تصریح کرد: دولت با صادرات 2.3 میلیون بشکه نفت ارز را 17500 تومان دیده،
در واقع 8 میلیارد را 4200 تومانی محاسبه کرده و باقیمانده را با ارز 17500 تومانی در نظر گرفته است. نادران با بیان اینکه اگر
دولت عرضه داشته باشد، ارز کشور را ارزان کند، ما 5 هزار تومان این نرخ را کم می کنیم، افزود: شعار ندهید، ظرف 3 سال گذشته
50 میلیارد دلار ارز به واردکننده داده شد، اما قیمت روغن مصرفی از ابتداي سال 100 درصد افزایش یافت. وي گفت: مردم مرغ و
تخم مرغ را با ارز 23 هزار تومانی می خرند، مابه التفاوت این قیمت ها با ارز 4200 تومانی کجاست؟ دولت باید به جاي فرافکنی
پاسخگو باشد. عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس با بیان اینکه دولت اقرار کرد 93 هزار میلیارد تومان دچار کسري
بودجه است، گفت: امنیت کشور را به منابع صندوق توسعه ملی بسته اند. نادران گفت: مسئول آشوب بنزینی چه کسی بود، قطعا
دولت عرضه این را نداشته این موضوع را مهار کند و کشور را به آن روز رساند. وي افزود: آقاي نوبخت در کمیسیون ما را متهم به
لیبرال بودن کرد اما ما هوشمندي به خرج دادیم و تلاش کردیم تحت تاثیر جوسازي ها قرار نگیریم و براساس مصلحت بودجه را
تصویب کردیم. رئیس کمیسیون تلفیق بودجه با اشاره به اینکه از مجلس می خواهم بازي شعبده بازها را نکند، گفت: ما در کمیسیون
تلفیق آمادگی داریم که هر اصلاحی را که مجلس صلاح بداند انجام دهیم و تمایل دولت این است که مصوبه کمیسیون تلفیق درباره
بودجه 1400 رد شود و دولت از مصوبه ما عصبانی است چرا که ما اصلاحات اساسی انجام دادیم. نادران با بیان اینکه انتظار داریم
همکارانمان کمک کنند تا ما بتوانیم با تصویب بودجه اختیارات را از دولت بگیریم، اظهار داشت: برخی البته نگران مصوبه توسط دولت
هستند. من عرض می کنم که دولت حق این را ندارد، ما 3 روز کلیات را در کمیسیون نگه داشتیم تا رئیس جمهور مجبور شود نامه



بدهد، مگر دولت جرأت دارد مصوبه مجلس را اجرا نکند. من اولین کسی خواهم بود که رئیس جمهور را استیضاح می کنم. وي با
تاکید براینکه مجلس در رأس امور است، این ما هستیم که تصمیم می گیریم که دولت چگونه اقدام کند، افزود: مجلس باید نشان
دهد که تصمیم گیر است و با اقدام خود نشان دهد که دست شعبده بازان رو شده است و بازي دولت را نمی خورند. نماینده مردم
تهران در مجلس تصریح کرد: البته احتیاط لازم است و باید مراقبت کرد اما  حتما اجازه نخواهیم داد که دست دولت براي پول پاشی
باز باشد و با آن مقابله می کنیم. نادران در پایان خطاب به همکاران خود در مجلس، گفت: امسال در 99 دولت با پول پاشی انضباط
مالی کشور را به هم ریختیم و من به نمایندگان عرض می کنم که رد مصوبه تلفیق عروسی دولت است. حسینی: جرم کمیسیون
تلفیق آن بود که اسرار هویدا کرد شمس الدین حسینی در واکنش به اظهارات رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: لازم می دانم به
عنوان برادر کوچکتر شما که در این جلسه حضور داشتم نکاتی را به استحضار برسانم، ضمن آنکه صبح با خداي خودم نجوا می کردم
که خداوندا امروز اگر به من قرعه افتاد،  جز براي مصالح مردم و رضاي خودت صحبت نکنم تا بتوانیم در سطحی حرکت کنیم که
بلندتر مجلس، دولت، جناح هاي سیاسی چپ و راست و انتخابات و براي حقانیت و در چارچوب هاي علمی باشد. وي تصریح کرد:
شما می گویید که کمیسیون تلفیق عدد 841 هزار میلیارد تومان را به هزار و یکصد و هزار میلیارد افزایش داد و بینی و بین االله شما
نامه ننوشتید که 53 هزار میلیارد تومان اوراق مالی جدید منتشر شود؟ عضو کمیسیون تلفیق بودجه تاکید کرد: آیا شما در بند (و)
تبصره (2) مبلغ 90 هزار میلیارد تومان نگذاشتید و آیا اگر کمیسیون تلفیق این عدد را از دل تبصره ها به جدول اضافه کرد، اسم آن
شفاف سازي یا تأیید کردن لایحه اي که مخفی کاري داشته، است؟ حسینی گفت: آیا شما در جریان نیستید وقتی ما پیشنهاد دادیم
بندي که در تبصره (5) تحت عنوان اسناد تسویه با رقم 30 هزار میلیارد تومان گذاشتید و باز عددي در جداول نبوده است، این رقم
را از اسناد تسویه که نوشته بودید افزایش پایه پول ثبت نشود، به عنوان افزایش بدهی دولت ثبت شود، این تناقض آشکار علمی شما
را اصلاح و به اسناد خزانه تبدیل نکردیم؟ وي با بیان اینکه لایحه بودجه 1400 پر از اسرار است، خطاب به رئیس سازمان برنامه و
بودجه،  اظهار داشت: شما در مورد وابستگی به نفت گفتید، در حالی که دولت می خواست با فروش 17.3 میلیارد دلار مبلغ 192
هزار تومان پول به خزانه بریزد، ما گفتیم با عدد 15 هزار میلیارد دلار مبلغی که باید به خزانه ریخته شود بیشتر از این است. بنابراین
درست نیست که ما رانت و فساد را ترویج کنیم و بعد بگوییم به دنبال دزد بدویم. رئیس کمیسیون ویژه جهش و رونق تولید مجلس
یادآور شد: آیا این شما نبودید که وقتی عدد 2.3 میلیارد بشکه را مطرح کردید، رئیس دستگاه دیپلماسی شما گفته است این خلاف
اقتصاد مقاومتی است و باعث آوردن ما در کنج و پایین آوردن قدرت مذاکره می شود، ما کجا با اقتصاد مقاومتی و موضوع محاصره
اقتصادي مشکل داشتیم. حسینی افزود: عدد 17 هزار و 500 میلیاردي که گفتید آیا شما در تبصره (1) به این نکته اشاره نکردید که
چنانچه نرخ ترجیحی ارز به ETS تغییر کند، منابع حاصل از آن خرج معیشت و سلامت می شود، عدد ETS ، 24 هزار است و
عددي که شما اعلام کردید 11 هزار و 500 است در حالی که شما خود در تبصره 4 وقتی خواستید نرخ ارز را تبدیل کنید چه میزان
قرار دادید یا در بند (ه) تبصره (4) مگر براي ETS این رقم را نگذاشتید یا وقتی به اعداد صندوق توسعه ملی اشاره کردید مگر
نرخ ETS را نگفتید. وي تأکید کرد: من واقعا تأسف می خورم و باید اعلام کنم وقتی به رئیس کل بانک مرکزي گفتم آیا شما می
دانید براي ارقام تبصره (14) مبلغ 17 هزار و 150 تومان محاسبه شده است، گفت: از آن خبر ندارم که گفتم از آقاي پورمحمدي
بپرسید. عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس تصریح کرد: جرم کمیسیون تلفیق بودجه این بود که اسرار هویدا می کرد
چون فکر می کرد مردم حق دارند بدانند که بشکه نفت به چه سختی به دست می آید و به چه راحتی به حراج گذاشته می شود.
حسینی گفت: مردم بدانید کالاهایی که می خرید با نرخ ETS است نه ارز 4200 تومانی بنابراین ما به دنبال کدام دزد بدویم، این
گرگ سالهاست که با گله آشنا است. قالیباف: متأسفانه دولتمردان با اصلاحات مجلس در بودجه مخالفت می کنند محمدباقر قالیباف
در جلسه علنی امروز مجلس شوراي اسلامی و در واکنش به اظهارات محمدباقر نوبخت درباره لایحه بودجه 1400 اظهار داشت: همه
ما می دانیم که در صادرات نفت در حداقل به سر می بریم و شما هم تائید می کنید که ما در سختی و مشکلات هستیم اما سوال ما
این است که در این شرایط چطور شما دو میلیون و 300 هزار بشکه براي فروش نفت را پیشنهاد می دهید؟ این دوگانگی را باید
چگونه حل کنیم؟ وي بیان کرد: ما فروش قطعی نفت را بین یک تا یک میلیون و 500 هزار بشکه پیش بینی کردیم اما خوشحال می
شویم که صادرات نفت به 2 میلیون و 300 هزار بشکه برسد و سوال ما این است که آیا این مسئله کمک به دولت یا مخالفت با دولت
است؟ رئیس مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: شما گفتید که این لایحه بین دولت و مجلس حل شود که ما این را قبول داریم اما



ما اصلاحات انجام دادیم ولی همه در دولت با آن مخالفت می کنند که این اظهارات در مجلس اثر دارد. نوبخت: درآمدهاي نفتی دولت
را افزایش دادید / اصلاح ساختار بودجه انجام نشد محمد باقر نوبخت معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان برنامه و بودجه که در
صحن علنی مجلس سخن می گفت، با بیان اینکه 12 آذر که لایحه بودجه 1400 تقدیم مجلس شد اظهاراتی از سوي نمایندگان
مجلس درباره اشکالات بودجه بیان شد، گفت: این سوال وجود دارد که آیا این اشکالات برطرف شده است؟ وي با اشاره به حضور او
در جلسه امروز مجلس، افزود: به محض تقدیم لایحه بودجه به مجلس که در دوره دولت یازدهم و دوازدهم که در همه این سالها
قانون رعایت شده است و من هم اکنون طبق اصل 126 قانون اساسی که امور برنامه و بودجه از اختیارات رئیس جمهور است و می
تواند به فردي تفویض شود و هم اکنون به من تفویض شده در حال صحبت با نمایندگان براساس این اصل قانون اساسی هستم.
رئیس سازمان برنامه و بودجه تصریح کرد: اولین انتقادي که درباره بودجه مطرح می شد مربوط به منابع و مصارف در لایحه بودجه
1400 است که با تعابیر مختلف از آن انتقاد شد. نوبخت تاکید کرد: امروز ملت ایران مشابه نمایندگان منتظر هستند که مجلس بعد از
2 ماه که لایحه را در اختیار داشته و اختیار براي تغییرات داشته و از آن استفاده کرده در راستاي رفع آن اشکالات قدم برداشته و یا
در تائید آن؟ وي با بیان اینکه منابع عمومی دولت در سال آینده 841 هزار میلیارد تومان بود و رشد 47 درصدي را نشان می دهد،
گفت: اما امروز این رقم به 1120 هزار میلیارد تومان افزایش پیدا کرده است. رئیس سازمان برنامه و بودجه خطاب به نمایندگان،
گفت: سوال ملت ایران این است که اگر انتقادي به این رقم و رشد زیاد این منابع وجود داشته چرا نمایندگان آن را اصلاح نکردند و
این رقم را افزایش دادند. مگر نفگتید که باید اصلاح ساختار بودجه عملیاتی شود؟ نوبخت تصریح کرد: ساختار بودجه را مدون و کامل
به رئیس مجلس و نمایندگان دادیم و انتظار داشتیم که اصلاح ساختار بودجه توسط مجلس انجام شود. وي با بیان اینکه انتقاد
نمایندگان مجلس آن بود که چرا وابستگی به نفت در بودجه زیاد شده است و نسبت به سال گذشته این رقم به 199 هزار میلیارد
تومان افزایش یافته است، افزود: 16 هزار میلیارد تومان مستقیماً به درآمد نفت با مجوز مجلس اضافه شده تا دولت درآمدهایش
افزایش یابد در صورتی که مجلس معتقد بود درآمدهاي دولت در نفت زیاد است اما به دولت اجازه دادند که این درآمد زیادتر شود.
رئیس سازمان برنامه و بودجه اظهار داشت: همه نمایندگان مطلع هستند اکنون در حال بررسی بودجه چهارمین سال محاصره
اقتصادي هستیم، دولت سه سال محاصره بزرگ اقتصادي را پشت سر گذاشته و آنهایی که خواب می دیدند طرح هاي بزرگ عمرانی
به ثمر نمی رسد، اکنون شاهد تکمیل پروژه هاي نیمه تمام هستند که به معناي عمران و آبادانی است. نوبخت خطاب به رئیس
مجلس شوراي اسلامی گفت: گزارشات محرمانه خزانه هر هفته و هر ماه تقدیمتان می شود. آیا دولت 66 هزار و 400 میلیارد تومان
براي طرح هاي عمرانی تخصیص نداده است؟ وي تصریح کرد: برخی درصدد اجراي طرح تابستان داغ و به ستوه آوردن مردم بودند،
اما تلاش شد تا کاهش قدرت خرید با برخی افزایش ها جبران شود، از این رو طرح تابستان داغ خنثی شد و بدون شک پاداش صبر و
مقاومت خودمان را دریافت خواهیم کرد. رئیس سازمان برنامه و بودجه اظهار داشت: درآمد 109 میلیارد دلاري به چند میلیارد دلار
کاهش یافته است و بعد از 3 سال محاصره اقتصادي که از ذخایر استفاده شده، نیازي بگوییم که در چه شرایطی هستیم. نوبخت
افزود: بیش از 180 هزار میلیارد تومان افزایش در بخش هاي مختلف صورت گرفته است، حتی هدفمندي یارانه ها بیش از سنوات
گذشته به نفت وابسته شده و این درحالی است که کمیسیون تلفیق دو ماه فرصت داشت روي این موضوع متمرکز شود. اکنون
کمیسیون تلفیق مهر تایید بر رد انتقادات مبنی بر وابستگی زیاد بودجه به نفت زده است! وي درخصوص برخی انتقادات نسبت به
ضرورت حذف ارز 4200 تومانی و مبارزه با رانت در این عرصه، تصریح کرد: تلاش شد با پرداخت یارانه اضافی، آثار برخی مسائل را
برطرف کنیم؛ ارز 4200 تومانی که براي کالاهاي اساسی پیش بینی شده بود، طی چند سال گذشته از 25 میلیارد دلار به 14
میلیارد دلار، به 8 میلیارد دلار و نهایتاً به 5.5 میلیارد دلار کاهش یافته است. رئیس سازمان برنامه و بودجه افزود: برخی مسائل
مطرح شده عناوین مجرمان است که بگویند طرفداران خاصی از این ارز و رانت استفاده می کنند، در حالی که می خواهم اسامی
افرادي که ارز 4200 تومانی را دریافت کرده و در سایت مرتبط با این موضوع وجود دارد، براي نمایندگان افشا شود. نوبخت تاکید
کرد: البته برخی هم خطا کرده و همکاري نداشتند و پس از دریافت ارز یا کالا وارد نکردند یا با قیمت بالاتر به فروش رساندند که باید
با آنها برخورد شود. وي با بیان اینکه در حال حاضر ارز به قیمت 4200 تومان است و مردم ضعیف با مشکلات فعلی روبرو هستند که
با افزایش این قیمت مشکلات آنها چند برابر خواهد شد، اظهار داشت: از این رو یک نهاد یا سازمان باید مسئولیت این موضوع را
بپذیرد چرا که ما آن را نمی پذیریم و بدون تمهیدات نمی توانیم ارز 4200 تومانی را به نرخ آزاد ETS تبدیل کنیم و اگر این اتفاق



بیفتد مشخص نیست بتوان جلوي گرانی را گرفت یا خیر. رئیس سازمان برنامه و بودجه همچنین با بیان اینکه طبق تصمیم کمیسیون
تلفیق قرار است به جاي افزایش نرخ ارز، 45 هزار و 500 تومان به یارانه هر فرد اضافه شود، افزود: در حال حاضر نیز به یارانه ها
اضافه کرده ایم اما آیا افاقه کرد؟ نوبخت با خطاب قرار دادن مجلس انقلابی خطاب به نمایندگان، گفت: آیا می خواهید اجازه دهید
تمام خودروهاي لوکسی که سال ها اجازه ورود به کشور را نداشته اند صرفاً براي دریافت مالیات و ارزي که قیمت آن به 17 هزار و
500 تومان افزایش یافته است، به کشور وارد شود. مگر ما ممنوعیت واردات خودروهاي لوکس را نداشتیم؟ وي تاکید کرد: آیا می
خواهید از فردا ماشین هاي لوکس مناطق آزاد در خیابان هاي شهرها حرکت کنند؟ جواب شما به مردم چه خواهد بود؟ آیا صرفاً براي
دریافت مالیات و عوارض حاضر به این اقدام هستید که باعث افزایش رانت می شود و مشخص نیست این رانت به چه کسانی می رسد.
رئیس سازمان برنامه و بودجه با اشاره به کاهش ارزش پول ملی کشور، گفت: ما به صورت رسمی ارزش پول ملی را تقلیل نداده ایم؛
قیمت ارز 4 تا 5 سال زیر 4 هزار تومان بود و اگر اکنون به رقم 17 هزار و 500 تومان برسد یعنی بودجه به گونه اي بسته می شود
که اجرایی نخواهد شد. رئیس سازمان برنامه و بودجه در ادامه تأکید کرد: مجلس انقلابی باید نرخ ارز را پایین بیاورد تا به قیمت
واقعی برسد؛ مجلس باید جلوي گرانی و تورم را بگیرد تا مردم بتوانند با درآمدهاي رایج زندگی کنند. نوبخت با تشکر از کمیسیون
تلفیق که بسیاري از موضوعات دولت را تأیید کرده است، خاطرنشان کرد: کار بودجه تمام نمی شود و با فرافکنی نباید صورت مسئله
را پاك کرد. رد لایحه بودجه یعنی ما اقدامات خود را در مورد بودجه انجام داده ایم و شما نیز براي بررسی آن ساعت ها وقت
گذاشتید و بررسی کردید اما در نهایت با رد آن گویا هیچ کاري انجام نشده است. وي با تاکید براینکه  فرصتی نداریم و امید ما به
شما  و اصلاحات و پیشنهادات شما است، تصریح کرد: از این رو نمایندگانی که به لایحه معتقد هستند، در صحن علنی آن را اصلاح
کنند چرا که یک دولت و یک مجلس روي این لایحه کار کرده است پس باید با هم کار کنیم. رئیس سازمان برنامه و بودجه با بیان
اینکه آنچه امروز تحت عنوان کلیات لایحه بودجه رد یا تأیید می شود، لایحه بودجه دولت نیست، اظهار کرد: لایحه اي که به رأي
گذاشته می شود گزارش، ارقام و احکام کمیسیون تلفیق است چرا که هر چه ما داده بودیم تغییر کرده است. نوبخت افزود: همه ما را
نظاره می کنند ولی در نهایت اقدام شما مورد تأیید ما است مشروط بر اینکه اهداف ما براي مقابله با رانت همسو باشد. رئیس سازمان
برنامه و بودجه در پایان باردیگر خطاب به وکلاي مردم در بهارستان، گفت: لایحه اي که خدمت شما است حاصل اقدامات دولت و
مجلس بوده و خوشحالم که در حال تجربه کاري هستید که 32 سال پیش بنده تجربه کرده بودم. خاندوزي، نماینده مخالف: رد
کلیات لایحه بودجه بهترین انتخاب مجلس است سیداحسان خاندوزي در جلسه علنی امروز (سه شنبه) مجلس شوراي اسلامی در
مخالفت با کلیات لایحه بودجه 1400، گفت: اگر قرار است مجلس جلوي ونزوئلایی شدن کشور را بگیرد، امروز است. امروز در مورد
کلیات لایحه اي تصمیم می گیریم که کسري بودجه ساختاري بی سابقه حدود 460 هزار میلیارد تومانی در تراز عملیاتی را به همراه
دارد. همچنین کاهش سرمایه گذاري دولت یعنی نسبت هزینه هاي عمرانی به کل هزینه هاي دولت را نیز در آن شاهد هستیم. وي
افزود: جهش 60 درصدي، هزینه هاي دولت در این بودجه که در طول دهه هاي گذشته بی نظیر است و کاهش سهم درآمد مالیاتی و
دوري از مالیات پایگی، افزایش وابستگی بودجه به نفت به 30 درصد و مشکلات ساختاري و اساسی دیگر بخشی از مسئله این بودجه
است و حرف آخر را می خواهم اول بزنم دولت باید چقدر از اقتصاد مقاومتی منحرف شود و چقدر کسري بودجه اضافه کند و چقدر
تورم زایی و فشار به طبقات پایین را در بودجه بیاورد تا یک مجلس با کلیات آن مخالفت کند. نایب رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس
اظهار داشت: دولت هم لایحه پرمخاطره اي را که هم نتیجه اش ورشستگی اقتصاد ایران و دولت است را تحویل مجلس داده و هم با
اصلاحات کمیسیون تلفیق مخالفت کرده و هم صراحتاً می گوید که آماده اجراي مصوبات مجلس نیست و آیا با این شرایط عقلاً راهی
جز رد کلیات می ماند البته بدانیم مهارت این دولت در تخریب نظام مالی کشور آنقدر بوده است که سال گذشته هم در همین ایام
مجلس قبل کلیات لایحه بودجه کشور را رد کرد. خاندوزي با طرح این سوال که حال باید با این شرایط و مشکلات چه کرد، گفت:
تلفیق با همت ریاست این کمیسیون و اعضا اصلاحات خوبی در ردیف و درآمدها انجام شد از جمله افزایش مالیات ها و کاهش رانت
ها و کاهش عدد محاسبه فروش نفت، شفافیت ارقام، پرداخت به ذینفع نهایی و امثالهم اما در طرف مصارف هنوز بمب جهش 76
درصدي اعتبارات فصل جبران خدمات کارکنان به صورت ناعادلانه باقی مانده است به نحوي که 25 درصد رشد براي کارمندي با 3
میلیون تومان و 30 میلیون تومان حقوق به طور یکسان اعمال می شود تازه اي به شیوه اي که تبعیض بین کارمندان دستگاه ها را به
دنبال دارد و این موضوع افزایش نارضایتی را بین حقوق بگیران و بازنشستگان به دنبال خواهد داشت. وي تأکید کرد: البته اگر



حاکمیت قانون بود و هیئت تطبیق مصوبات و دیوان عدالت و دیوان محاسبات به وظایف خود عمل می کردندباید به جهت بخشنامه
هاي غیرقانونی و ورشکست کننده اقتصاد سال هاي آینده توسط سازمان برنامه و بودجه باید مسئولان را کیفر می کردند تا آیندگان
بدانند خوش رقصی انتخاباتی نباید جمهوري اسلامی ایران و اقتصاد این مردم را به پرتگاه ورشکستگی سوق دهد. نماینده مردم تهران
اظهار داشت: امروز هم تصویب کلیات لایحه یعنی لباس قانون به تن همین بخشنامه هاي غیرقانونی کردن و این لایحه را لایحه
تشکیل شکاف ها نیز می توان نام نهاد. خاندوزي بیان کرد: به این معنا که از یک طرف براي جبران خدمات قشر خدوم پزشکی که
باید از محل درآمدهاي اختصاصی صورت می گرفت این هزینه ها در پایه حقوق اعمال شد و موجب تبعیض دو یا سه برابري با اعضاي
هیأت علمی وزارت علوم گردید و دومینوي بی پایان افزایش هزینه ها را رقم زد و اگر این دومینو در بودجه 1400 تصویب شود تا ثریا
می رود دیوار کج و از آقاي رئیس جمهور باید پرسید چه کرده اید با این کشور که اگر همه فروش نفت 199 هزار میلیارد تومانی
لایحه را براي فقط کمک دولت به صندوق هاي بازنشستگی اختصاص دهیم کفاف همین یک قلم را نیز نمی دهد حال اینکه دولت
باید به اصلاح ناکارآمدي صندوق ها می پرداخت و امروز مجبورند همه 85 میلیون ایرانی هزینه این ناکارآمدي را پرداخت کنند. وي
افزود: لایحه به معناي 300 هزار میلیارد تومان استقراض از طریق انتشار اوراق است اما با کدام وضعیت بازار سرمایه و با کدام اعتبار
دولت نزد فعالان بازار سرمایه و این به معناي دست کردن در جیب مردم و تورمی است که همان چند اقدام بسیار خوب کمیسیون
تلفیق کام مردم در مقابل این تورم شیرین نخواهد کرد و اگر رهبري به درستی فرمودند ام الخبائث کسري بودجه دولت است و از ما
خواستند این موضوع را اصلاح کنیم باید در این زمینه جدي باشیم و در این زمینه هیچ تردیدي به خود راه ندهیم. نماینده مردم
تهران در مجلس با بیان اینکه مجلس راهی جز رد کلیات بودجه 1400 ندارد، اظهار داشت: اگر اصلاحات کمیسیون تلفیق با سهیم
شدن دولت در نحوه اجراي مناسب همراه نشود در عمل به ضد هدف مجلس و کمیسیون تبدیل خواهد شد و لایحه تنظیم شده
دولت با اغراض شیطنت آمیز نشانه اي است از احتمال اجراي شیطنت آمیز پس بیاییم خودمان را فریب ندهیم. خاندوزي با اشاره به
اینکه حجت عقلی و شرعی تمام است، به همین دلیل دو سناریو محتمل است، گفت: اول دولت ظرف دو هفته درخواست مجلس براي
کاهش تورم زدایی، کسري و شکاف بین گروه هاي مختلف در بودجه را اجابت کرده و اجرا می کند و این عین عدالت درست است یا ا
گر این کار را نکرد و با مصلحت مردم و اقتصاد و قانون لجاجت ورزي آن وقت مجلس سه دوازدهم را با 30 درصد افزایش تمام
درآمدها و هزینه ها یعنی معادل تورم تصویب خواهد کرد. رشیدي: نباید وارد بازي دولت شویم / اصلاحات بودجه در کمیسیون تلفیق
انجام شد محمد رشیدي در جلسه بررسی کلیات لایحه بودجه 1400 در صحن علنی مجلس در موافقت با کلیات لایحه، گفت: بودجه
اي که دولت فرستاده را شما می گوئید مشوش بوده است ما تائید می کنیم، شفافیت نداشته و مخفی کاري داشته ما تأیید می کنیم.
تلفیق زحمت کشیده اصلاحات جدید انجام داده است و به نمایندگی از شما این کار را انجام داده است. وي افزود: شما می دانید که
پنج واحد درصد معافیت مالیاتی به واحدهاي تولیدي دادیم. مالیات اصناف را تا 100 میلیون تومان سود در سال معاف کردیم،
تسهیلات ازدواج را به 100 میلیون رساندیم، حقوق سربازان را به یک میلیون و 800 هزار تومان رساندیم. مجانی کردن آب و برق و
گاز را براي کم مصرف ها و کم درآمدها را انجام دادیم. نماینده مردم کرمانشاه در مجلس با بیان اینکه افزایش یارانه ها را به نفع مردم
تا 4 برابر کردیم، اظهار داشت: شما مردم را خوشحال کردید اما مردم را پشیمان نکنید. رأي موافق به لایحه رأي موافقت با دولت
نیست بلکه رأي موافق به کمیسیون تلفیق است. شما باید دولت را وادار به کار کنید، این چه منطقی است که بگوییم ما هر کاري
بکنیم دولت انجام نمی دهد، پس ما چه کاره ایم؟ ما نماینده مردم هستیم. ما باید دولت را وادار کنیم که کار بکند. رشیدي گفت: من
خواهش می کنم که به کلیات رأي دهید و کمک کنید که بودجه در این شرایط اصلاح کنیم. ما همه شعار دادیم و از مبارزه با رانت
خواري دم زدیم، اگر به لایحه رأي مخالف دهید یعنی با رانت خواري موافقت کردید. ما مخالف رانت هستیم و این را باید در عمل
نشان دهید و رأي موافق به کلیات دهیم. وي با بیان اینکه ما نباید وارد بازي دولت شویم، افزود: چرا دولت ناراحت است؟ به خاطر
اصلاحاتی که در کمیسیون تلفیق انجام گرفته است. نماینده مردم کرمانشاه در مجلس گفت: شما به خود کمیسیون تلفیق خودتان
احترام بگذارید. هنر مجلس این است که در این مسیر سربلند بیرون بیاید و وارد بازي دولت نشویم. دولت خوشحال می شود که این
لایحه رأي مخالف بیاورد. شما رأي موافق بدهید چراکه خدا با مجلس است و مردم هم مجلس را قبول دارند. زنگنه، نماینده مخالف:
نباید پاي بودجه اي را مُهر بزنیم که تورم زا است محسن زنگنه در نشست علنی امروز (سه شنبه) مجلس شوراي اسلامی در مخالفت
با کلیات لایحه بودجه 1400، گفت: براي بررسی بودجه باید با معیار صحبت شود نه اینکه صرفاً وارد بحث هاي سیاسی شویم.



نماینده مردم تربت حیدریه و مه ولات و زاوه در مجلس شوراي اسلامی اظهار کرد: شاخص همپوشانی با اسناد بالادستی، سیاست
هاي ابلاغی از سوي رهبر انقلاب و برنامه ششم توسعه از جمله مواردي است که در لایحه بودجه پیشنهادي دولت و همچنین اصلاح
شده از سوي کمیسیون تلفیق مشاهده نمی شود زیرا چارچوب لایحه پیشنهاد شده تناسبی با اسناد یاد شده ندارد. وي ادامه داد: نرخ
نقدینگی باید دو هزار و 800 باشد اما اکنون از 3 هزار نیز گذشته است؛ باید پاسخ داده شود چه برنامه اي براي جلوگیري از نقدینگی
داریم و همچنین مسئله بیکاري، اشتغال و … نیز چطور مورد رسیدگی قرار خواهد گرفت. زنگنه افزود: اصلاح ساختاري بودجه نیز از
دیگر شاخص هاي مهم محسوب می شود؛ در زمانی که مجلس یازدهم توفیق حضور در محضر رهبر انقلاب را داشت، ایشان خواستار
اصلاح ساختار بودجه شدند، آیا می توانیم پاي بودجه اي را امضا کنیم که بوي اصلاح ساختار نمی دهد. چطور در آینده باید به مردم،
دانشگاهیان و متخصصان در خصوص ساختار بودجه پاسخ دهیم. این نماینده مردم در مجلس یازهم تصریح کرد: بدون شک نباید در
مورد لایحه بودجه احساسی رفتار کنیم؛ البته کمیسیون تلفیق زحمت زیادي براي اصلاح لایحه پیشنهادي کشیده است اما بنیان
بودجه ارائه شده مشکل دارد. نماینده مردم تربت حیدریه و مه ولات و زاوه در مجلس شوراي اسلامی اظهار کرد: شاخص شفاف سازي
نیز از دیگر مواردي است که در لایحه بودجه باید مورد توجه قرار گیرد؛ به عنوان مثال در تبصره 14 به دولت اجازه داده شده اگر
منابع اش تأمین نشد می تواند براي پرداخت یارانه نقدي به دلخواه هر چه می خواهد اوراق مالی چاپ کند که این امر مصداق عدم
شفافیت است. وي ادامه داد: عدالت در توزیع منابع نیز در لایحه پیشنهادي رعایت نشده است؛ طی 7 سال گذشته همواره از دولت
خواسته شد یارانه دهک هاي بالا را حذف کند اما اکنون یارانه دهک هاي بالا از 45 هزار تومان به 90 هزار تومان افزایش داده شده
است. زنگنه افزود: به نظر می رسد اکنون زمان آن رسیده که رئیس سازمان برنامه و بودجه پاسخ دهد آیا متعهد می شود لایحه
بودجه اصلاح شده در کمیسیون تلفیق را به درستی اجرا کند؟ این نماینده مردم در مجلس یازهم تصریح کرد: بدون شک ابعاد
اقتصاد سیاسی بودجه داراي اهمیت است؛ در واقع اکنون با دولتی طرف هستیم که طرح هاي معیشتی و قیر را اجرا نکرده است
بنابراین اگر اصلاحات صورت گرفته از سوي کمیسیون تلفیق نیز تصویب شود، چه کسی قرار است آن را اجرا کند زیرا دولت با
صراحت اعلام کرده این کار را انجام نمی دهد و در این راستا عزمی هم ندارد. نماینده مردم تربت حیدریه و مه ولات و زاوه در مجلس
شوراي اسلامی اظهار کرد: به عنوان مثال دولت چطور می تواند 25 هزار میلیارد به درآمدهاي ارزش افزوده اضافه کند. آیا دولت می
تواند 17 هزار میلیارد از محل ورود خودرو از مناطق آزاد به کشور را تأمین کند. وي ادامه داد: متأسفانه منابع را چاق کرده ایم به
امید این دولت و دولت نیز نمی تواند منابع را تأمین کند بنابراین مجلس انقلابی نباید امضایش پاي بودجه اي باشد که اصلاح ساختار
ندارد، منابع اش پایدار نیست و نهایتاً تورم زا است. زنگنه افزود: امروز تحمل شرایط از سوي مردم به 10 رسیده است لذا تورم دو
درصدي هم می تواند آنها را غرق کند؛ نباید پاي بودجه اي را مهر بزنیم که تورم زا است. این نماینده مردم در مجلس یازهم تصریح
کرد: اکنون دو حالت در مواجهه با بودجه وجود دارد، ابتدا باید اصلاحات انجام شده از سوي کمیسیون تلفیق تصویب می شود اما
دولت آنها را اجرا نمی کند یا اینکه دولت هر آنچه می خواهد اجرا می کند که آن وقت فقط امضاي مجلس انقلابی پاي این بودجه
مانده است. آزادي خواه نماینده موافق: آنچه قرار است امروز رأي دهیم خروجی کمیسیون تلفیق است، نه دولت احد آزادي خواه در
نشست علنی امروز (سه شنبه) مجلس شوراي اسلامی در موافقت با کلیات لایحه بودجه سال 1400، گفت: اگر چه من و بسیاري از
همکاران مخالف لایحه بودجه هستیم اما موافقت امروز ما در راستاي موافقت با خروجی کمیسیون تلفیق بودجه است. نماینده مردم
ملایر در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به وضعیت ارز 4200 تومانی در لایحه بودجه، افزود: حدود 100 نفر با استفاده از ارز 4200
تومانی براي واردات نهاده هاي دامی توانستند قیمت مرغ را تا 35 هزار تومان بالا برند، حال مردم من از شمال سوال می پرسم نتیجه
ارز 4200 تومانی به جیب شما رفت یا وارد کننده؟ این در حالی است که در گزارش تلفیق سال هاي گذشته دیوان محاسبات انحراف
از بودجه را به سمع و نظر شما رسانده است. وي ادامه داد: 5.5 میلیارد دلار در این قانون در اختیار مجلس است که بهتر است به
جاي آنکه وارد کننده از آن سوءاستفاده کند آن را در اختیار سرپرست خانواده قرار دهیم. عضو هیأت رئیسه کمیسیون کشاورزي
مجلس اضافه کرد: چطور می توان این لایحه را به دولت بازگرداند تا آن ها آن را اصلاح کنند اگر دولت بخواهد این لایحه را اصلاح
کند به یقین اتفاق جدیدي نخواهد افتاد اما اگر مجلس با کلیات موافقت کند اصلاحات را انجام خواهیم داد، همچنین مجلس می
تواند در طول یک سال آینده به بودجه اصلاحیه بزند. وي با بیان اینکه سه دوازدهم کردن بودجه نیز به معناي تعطیلی تمامی پروژه
هاي عمرانی کشور است، گفت: این در حالی است که ما براي بهسازي روستاها، آسفالت معابر، تجهیز درمانگاه ها و مدارس به مردم



قول هاي بسیار داده ایم و سه دوازدهم یعنی پرداخت حقوق و مزایا. آزادي خواه در ادامه توضیح داد: در حالی که دولت بعد در این
شرایط باید مردادماه لایحه بیاورد که چهار ماه بعد یعنی آذرماه باید لایحه بودجه 1400 را تنظیم و تقدیم مجلس کند لذا این امر
شدنی نیست. وي یادآور شد: 200 هزار میلیارد تومان رقم اعتبار پنهان توسط کمیسیون تلفیق در بودجه آشکار شده و 32 هزار
میلیارد تومان در تبصره 18 به بخش تولید اختصاص پیدا کرده، همچنین 20 هزار میلیارد تومان به محرومین داده شده است و 12
هزار میلیاد تومان براي مستمري بگیران کمیته امداد و بهزیستی در نظر گرفته شده است لذا اگر بخواهیم کلیات را رد کنیم تمامی
این اتفاقات کن لم یکن خواهد شد. وي با بیان اینکه آنچه قرار است امروز به آن رأي دهیم خروجی کمیسیون تلفیق است نه خروجی
دولت، گفت: وابستگی دولت به نفت در تلفیق بودجه 40 درصد طبق نظر رهبري کاهش پیدا کرده است لذا من شک ندارم اگر کلیات
این بودجه رأي بیاورد مقدمه خوبی براي بستن یک بودجه خوب براي سال 1401 خواهد شد. میرتاج الدینی، نماینده موافق: دغدغه
هاي مخالفان کلیات لایحه بودجه ارزشمند است سیدمحمدرضا میرتاج الدینی در نشست علنی امروز (سه شنبه) مجلس شوراي
اسلامی در موافقت با کلیات لایحه بودجه سال 1400، با بیان اینکه در ادوار گذشته مجلس در زمان بررسی لایحه بودجه تنها در
مورد مسائل کلان بحث می شده است، براي اولین بار در این مجلس در خصوص لایحه کنکاش شده، گفت: ما به راحتی نمی توانیم
کلیات لایحه بودجه را رد کنیم چرا که دولت بیش از 6 ماه روي آن کار کرده و مجلس نیز به مدت دو ماه در کمیسیون هاي
تخصصی و تلفیق به طور شبانه روزي این لایحه را بررسی کرده است. نماینده مردم تبریز، آذرشهر و اسکو در مجلس شوراي اسلامی
ادامه داد: بودجه سند مالی یک سال بوده که کشور را نمی توان بدون آن اداره کرد ضمن اینکه باید به این نکته توجه شود که
تصویب بودجه یک دوازدهم یا سه دوازدهم براي شرایطی است که یا زمان کافی براي بررسی آن نداشته باشیم و یا وضعیت بحرانی
ایجاد شده باشد بنابراین با رد کلیات بودجه 1400 پیام منفی به جامعه داده می شود. وي افزود: ثبات اقتصادي که از آب حیات
واجب تر است با رد کلیات بودجه وضعیت بدتري پیدا نمی کند بنابراین لازم است ما در این زمینه منابع کلان را در نظر بگیریم.
میرتاج الدینی با یادآوري سوابق خود در دولت و مجلس براي بررسی لوایح بودجه بیان کرد: با صراحت اعلام می کنم اگر چندین بار
نیز این لایحه را به کمیسیون تلفیق یا سایر کمیسیون هاي تخصصی برگردانید حاصل غیر از این نخواهد بود چرا که با محدودیت
منابع مواجه هستیم و ساختار بودجه نیز اصلاح نشده است. وي با بیان اینکه دغدغه هاي مخالفان کلیات لایحه بودجه ارزشمند بوده
و به آن ها احترام می گذارد، خاطرنشان کرد: اگر ما مباحث پیرامون بررسی کلیات لایحه بودجه را سبک و سنگین کنیم به این مهم
می رسیم که اگر آن را تصویب کنیم دست مجلس باز می شود اما با رد آن جامعه را به سمت بحران می بریم بنابراین می توانیم در
زمان بررسی جزئیات ایرادات را رفع کند. نماینده مردم تبریز، اسکو و آذرشهر در مجلس شوراي اسلامی، با استناد به مباحث مطرح
شده در جلسه امروز صبح شوراي مرکزي فراکسیون انقلاب اسلامی مجلس شوراي اسلامی پیرامون دغدغه هاي موجود در خصوص
لایحه بودجه 1400، اظهار کرد: مباحث مطرح شده نشان داد حذف ارز 4200 تومانی باعث مخالفت تعدادي از نمایندگان با کلیات
لایحه بودجه شده است و این در حالی است که در این مورد در کمیسیون تلفیق تصمیم گیري شده است از سوي دیگر ما می توانیم
در این مورد در زمان بررسی جزئیات در صحن تصمیم گیري کنیم. نایب رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شوراي
اسلامی با یادآوري مصوبات خوب کمیسیون تلفیق بودجه 1400، تاکید کرد: ایجاد شفافیت، برقراري نظم مالی، تعیین تکلیف نرخ ارز
و درآمد حاصل از آن، تقویت اعتبارات تخصیص یافته به محرومیت زدایی، حمایت از اشتغال زایی و تولید کمااینکه اعتبارات این
بخش در کمیسیون تلفیق 3 برابر شده، سود یارانه به 32 هزار میلیارد افزایش پیدا کرده، همچنین تعیین ردیف هایی براي ارتقا حوزه
هاي آموزش و فرهنگ، بهبود معیشت مردم، حمایت از اقشار محروم، همسان سازي حقوق بازنشستگان لشگري، کشوري و تأمین
اجتماعی، کاهش وابستگی بودجه به نفت و حمایت از افراد فاقد بیمه از مهم ترین اقداماتی است که توسط اعضاي کمیسیون تلفیق
بودجه 1400 صورت گرفته است. پورابراهیمی، نماینده مخالف: دولت لایحه را اصلاح نکند، بودجه را چنددوازدهمی خواهیم کرد
محمدرضا پورابراهیمی رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی در نشست علنی امروز (سه شنبه) مجلس شوراي اسلامی،
در مخالفت با کلیات گزارش کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 گفت: در ابتدا باید گفت چرا ما اساساً در حوزه لایحه بودجه این
حساسیت ها را داریم و گزارش تلفیق بودجه براي ما مهم است، شاید بخواهیم دو موضوع اساسی را در نظام اقتصادي کشور مورد نظر
قرار دهیم که چه دلایلی باعث شده این وضعیت در حوزه اشتغال، بیکاري، تورم و موضوعات مختلف دیگر ایجاد شود. یکی از
محورهاي مهمی که در این متغییرها تأثیرگذار بوده است، موضوع بحث بودجه در طی سال هاي گذشته است، موضوع اصلاح ساختار



بودجه براي حذف ناترازي و عدم رسیدن به کسري موضوع بحث بودجه یکی از بحث هاي مهمی بوده که در دستور کار مجلس بوده
است. نماینده مردم کرمان و راور در مجلس یازدهم ادامه داد: شما را ارجاع می دهم به موضوعاتی که سال ها قبل در همین مجلس
پیگیري شد. به یاد دارم در سال 97 زمانی که لایحه قرار بود در 15 آذرماه ارائه شود، در تاریخ مقرر ارائه نشد، به این دلیل که
حضرت آقا نامه اي را نوشتند. در گزارش لایحه بودجه سال 98 که قرار بود سال 97 تقدیم مجلس شود، مطرح فرمودند این بوده
انطباقی با شرایط جنگ اقتصادي ندارد و باید اصلاح ساختار در آن عملیاتی شود، لذا دستور اصلاح ساختار به چند سال قبل بازمی
گردد. البته قبل از این هم رهبر معظم انقلاب بارها این موضوع را تاکید فرمودند. وي بیان کرد: ما نیز در مجلس دهم زمانی که این
موضوع مطرح شد، از دولت خواستیم گزارش اصلاح ساختار را بیاورد. وضعیتی که ما در بحث منابع و مصارف به صورت متداول
داشتیم و عدم اتکا به درآمدهاي پایدار دولت اصلی ترین مشکلات ما بوده که در حوزه بودجه داشتیم. در آن سال دولت 4 ماه فرصت
خواست اما بعد متوجه شدیم از فروردین سال 98 فرصت خواسته شده است. 4 ماه نیز از فروردین سال 98 نیز گذشت، گزارش هاي
تخصصی نیز در صحن علنی درخصوص اصلاح ساختار بودجه مطرح شد، اما هیچ حکمی در حوزه بودجه سال 98 عملیاتی نشد.
پورابراهیمی ادامه داد: اقدام دولت؛ 1- برداشت 450 میلیون دلار از مانده حساب ذخیره ارزي از سنوات گذشته، 2- برداشت مانده
12 درصد فریز شده صندوق توسعه ملی از سال قبل، 3- برداشت از منابع به روش استقراض چه اوراق و چه برداشت از بانک مرکزي؛
و در ادامه می خواهم بگویم مجموع اصلاح اینها کدام یک با اصلاح ساختار همخوانی دارد. امسال که مقام معظم رهبري پس از ارائه
لایحه بودجه نامه اي را نوشتند، این بابی شد که اصلاح را انجام دهیم. وي خطاب به نمایندگان مجلس گفت: همکاران و اعضاي
کمیسیون تلفیق، آن چیزي که ما امروز نگران آنیم، کسري تراز عملیاتی است که اگر به روش درآمد پایدار آن را نبینیم، سال آینده
از محل پول پرقدرت و افزایش حجم نقدینگی، آثار تورم آن در اقتصاد کشور به جاي کمک به مردم هزینه ایجاد خواهد کرد. ما 100
واحد براي مردم منابع افزایش داده ایم، اما 150 واحد به واسطه تورم از آنها پس می گیریم. تورم یعنی عدم تخصیص منابع و
برداشتن منابع از جیب مردم. پورابراهیمی تصریح کرد: ما چند محور اساسی داشتیم؛ اول تحولات در ساختار نظام مالیاتی که آقاي
زارع توضیحاتی درباره آن ارائه کردند. اعتقاد ما این است که حکم اساسی در بودجه، ایجاد منابع پایدار درآمدي ناشی از مالیات است،
نه اینکه مالیات را افزایش دهیم براي کارگران و کارمندان و حتی کار خیلی خوبی که در کمیسیون تلفیق انجام شده، 5 واحد درصد
مالیات بر عملکرد بنگاه هاي اقتصادي نیز کاهش پیدا کرده، اما صحبت ما این است که حجم فرار مالیاتی به واسطه عدم اجراي طرح
نظام جامع مالیاتی امروز اصلی ترین بحث ماست، اما حکم آن در کمیسیون تلفیق کجاست؟ وي افزود: موضوع مولدسازي دارایی هاي
دولت، یکی از محورهاي مهم اصلاح ساختار بوده است، لذا امروز براي آن باید حکم بیاوریم و با توصیه کار پیش نمی رود. موضوع
بودجه شرکت هاي دولتی بارها در همین مجلس مورد بحث قرار گرفته است، حجم بودجه شرکت هاي دولتی 2.5 برابر بودجه
عمومی کشور است و سوال من اینجاست حکمی که در 1400 در کمیسیون تلفیق بابت لحاظ کردن صرفه جویی در هزینه هاي آنها
محاسبه کردیم، اگر معادل 10 درصد در بودجه حوزه بانک هاي دولتی صرفه جویی شود، معادل حدود 130 هزار میلیارد تومان منابع
به بودجه عمومی کشور اضافه می شود، اما باید پرسید این احکام کجاست. رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس اضافه کرد: دوستان
زحمت کشیدند ارز ترجیحی را حذف کردند که ما 100 درصد با آن موافقیم، چرا که ارز ترجیحی جز ایجاد فساد و رانت چیز دیگري
به همراه ندارد، اما قرار ما این نبود به جاي جایگزینی نرخ ارز ترجیحی، آن را تبدیل کنیم به منابعی تحت عنوان یارانه و به 97 درصد
از جامعه پرداخت شود. دهک هاي پردرآمد کجا باید مبنا قرار می گرفتند که در اینجا از یارانه سهم نگیرند. قرارمان این بود که مابه
التفاوت را براي کالاهاي اساسی اختصاص داده و براي مردم دغدغه ایجاد نکنند. البته دولت نیز نامه زده و مطرح کرده که نگران
هستیم. باید به جهانگیري بگویم که نگرانی شما در رابطه با این موضوع که به خاطر آن خدمت حضرت آقا نامه زدید را در اصلاح
ساختار ببینید. کدام احکام را شما براساس دستور مقام معظم رهبري اجرایی کردید؟ پورابراهیمی با بیان اینکه دستور مؤکد مقام
معظم رهبري اصلاح ساختار بودجه بود، اظهار کرد: سوال من این است که دولت چرا لایحه اي را به مجلس ارائه داده که اساساً از
جنس اصلاح ساختار لایحه بودجه نیست؟ مگر می شود با این رویکرد تصمیم گرفت. لذا اگر بخواهیم ناترازي را با این وضعیت در
کشور را مدیریت کنیم، باید نگران آثار تورمی آن نیز بود. نماینده مردم کرمان و راور در مجلس یازدهم ادامه داد: مردم به ما می
گویند شما یارانه ما را چند برابر نکنید، بلکه قدرت خرید ما را افزایش داده و به زمان دلار 3 هزار تومانی برسانید. باید ارزش پول ملی
را تقویت کرد چرا که این تنها راه کمک به مردم است، گرچه معتقدم در کوتاه مدت و شرایط اضطرار باید کمک هایی کرد، اما اگر



قرار باشد این تصمیم جزو تصمیم هاي میان مدت و بلندمدت مجلس باشد، قطعاً یکی از اشتباهات راهبردي در نظام اقتصادي کشور
است، لذا خواهشمندم اجازه دهید، با توجه به این اشکالات اساسی که مطرح شد، کلیات را کنار بگذاریم و وارد بخشی شویم که دولت
اصلاحاتی بر لایحه انجام دهند و اگر این اتفاق نیفتد، آن را چند دوازدهمی خواهیم کرد. ایزدخواه، نماینده مخالف: نتیجه اجراي
بودجه 1400 بروز بحران ارز است روح االله ایزدخواه در جلسه بررسی کلیات لایحه بودجه 1400 در صحن علنی مجلس در مخالفت با
کلیات لایحه، گفت: من وارد مباحثات عدد و رقم نمی شوم. من می خواهم به بحث اقتصاد سیاسی اشاره کنم. اقداماتی از جنس
آزادسازي قیمت ها، قطع یارانه ها، کاهش هزینه هاي دولت، افزایش نرخ سود، فروش اموال دولتی در یک نسخه اي به نام شوك
درمانی از طرف صندوق بین المللی پول آمده است. وي افزود: آنها این را سال هاست که براي کشورهایی مثل ما دیده اند و قبل از
اینکه ما دست به اصلاحات ساختاري و نهادي بزنیم، داریم نسخه شوك درمانی صندوق بین المللی پول را پیاده می کنیم که منجر به
بیکاري شدید، فساد گسترده و افزایش شکاف طبقاتی می شود. نماینده مردم تهران در مجلس اظهار داشت: من باید از بانک مرکزي
هم بپرسم که ظاهراً اتاقی در این بانک به نماینده صندوق بین المللی پول اختصاص دادید. اصلاحات ساختاري مقدم بر اصلاحات
پولی و مالی است. تا شما بانک هاي خصوصی سرکش را کنترل نکنید، یارانه را افزایش دهید، خُب این کار مردم را فقیرتر می کند.
ایزدخواه گفت: سیاست تحریم امروز متمرکز بر نرخ ارز است. در کتاب هنر تحریم می گوید که ما می خواستیم تحریم هاي جدید
اعمال کنیم اما دیدیم که دولت می خواهد کارهایی روي ارز انجام دهد و ما دست نگه داشتیم. نباید در 1400 وارد این بحران ها
شویم. اغتشاشات سال 72 دقیقاً از افزایش نرخ ارز شروع شد و ظرف چند ماه از 250 به 750 تومان رسید و تورم نزدیک به 50
درصد را به ملت تحریم کرد. وي اظهار داشت: از بودجه 98 بحران بنزین درآمد، از بودجه 99 بحران بورس درآمد و می خواهند از
بودجه 1400 بحران ارز را ایجاد کنند. می خواهند نقطه بدون بازگشت براي انقلاب درست کنند که حتی دولت انقلابی هم نتواند
کاري بکند. نماینده مردم تهران تصریح کرد: علم اقتصاد یک علم رفتاري است. اعضاي کمیسیون تلفیق بدانند که اصلاحات روي
کاغذ در جامعه طور دیگري رقم می خورد. ما باید قدرت پول ملی را حفظ بکنیم. اینکه بگوییم حجمحذف رانت را از اصلاح ارز شروع
کنیم، این آدرس غلط است. من اطلاعات کامل و دقیق و محرمانه اي دارم که این قصه به سرانجام نخواهد رسید. البته وضع ارز
4200 تومانی یک سیاست غلط بود. ایزدخواه افزود: برخی می گویند ما ارز ترجیحی گوشت گوسفند را برداشتیم و قیمت گوشت 30
درصد کم شد مگر گوشت گوسفند مثل مرغ 90 درصد وابسته به نهاد هاست؟ نماینده مردم تهران درمجلس تاکید کرد: اگر اصلاحات
تلفیق را هم قبول کنیم ما در شرایطی هستیم که یک دولت ناکارآمد، مسئولیت ناپذیر و تکنوکرات بر سر کار است و شما سیاست
هاي پولی و مالی را وقتی می توانید اعمال کنید که یک دولت مقتدر بر سر کار باشد نه یک دولتی که هنوز بودجه تصویب نشده می
گویند ما اجرا نمی کنیم. سر یارانه هاي معیشتی دیدید که دولت چه ناز و کرشمه اي درآوردند. دولت جاي جلاد و شهید را عوض
خواهند کرد. متفکرآزاد: رئیس جمهور بر اساس قانون اساسی باید پاسخگوي مجلس باشد روح االله متفکر آزاد در جلسه علنی امروز
مجلس شوراي اسلامی طی اخطار قانون اساسی گفت: وظیفه مجلس آن است که دولت را در مقام پاسخگویی قرار دهد و متأسفانه ما
شاهدیم که در لایحه تقدیمی دولت به مجلس سقف اوراق رعایت نشده، وابستگی بودجه به نفت افزایش یافته و عدم اصلاح ساختار
بودجه دیده می شود و همچنین این بودجه تورم زا است. وي بیان کرد: کمیسیون تلفیق بودجه این موارد را اصلاح کرده است و بر
اساس قانون اساسی باید رئیس جمهور پاسخگوي مجلس باشد اما وي می گوید بودجه اي را که مجلس تصویب کرده عملیاتی نمی
کنیم و خروجی بودجه را نمی پذیریم. عضو هیئت رئیسه مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: سوال بنده آن است که آیا مجلس باید
هزینه این بودجه سر تا پا اشتباه را بپذیرد؟ دولت می گوید اصلاحات مجلس در بودجه باعث تورم شده است که این گونه نبوده و ما
باید به شأنیت مجلس توجه کنیم. نماینده مردم تبریز در مجلس شوراي اسلامی گفت: این روزها شاهد تورم شدید به ویژه در قیمت
تخم مرغ، مرغ و همچنین اجاره مسکن هستیم و با این بودجه اي که دولت به مجلس ارائه کرده است، عملاً ما باید پاسخگوي آن
باشیم، چرا که دولت گفته است که بودجه اصلاح شده مجلس را نمی پذیرد. آصفري، نماینده موافق: مخالفت با کلیات لایحه بودجه
اختیار را از مجلس می گیرد محمدحسن آصفري نماینده مردم اراك در جلسه علنی امروز مجلس شوراي اسلامی در موافقت با کلیات
لایحه بودجه سال 1400، گفت: دغدغه هایی که همکاران در مخالفت با لایحه بودجه بدان اشاره کردند صحیح است اما واقعیت امر
این است که اگر نگاهی به لایحه دولت بیاندازیم می بینیم که کمیسیون تلفیق بعد از تلاش هاي شبانه روزي چه تغییراتی در آن
اعمال کرده است. وي افزود: لایحه بودجه دولت بیش تر از اینکه اجرایی و عملیاتی باشد سیاسی بود و این موضوع را در تراز بودجه به



عینه دیدیم کما اینکه عدم برابري هزینه ها و درآمدها بیانگر این مهم است. نماینده مردم اراك در مجلس با بیان اینکه شرایط کشور
بسیار حساس بوده و باید زودتر بودجه عملیاتی جهت کاهش فشار اقتصادي بر مردم تصویب شود، تصریح کرد: این اولین اقدام مجلس
یازدهم است و اگر از آن موفق بیرون آییم باعث امیدواري مردم در آینده نسبت به مجلس می شود. آصفري خاطرنشان کرد: بودجه
سه دوازدهم که برخی همکاران آن را مطرح کرده اند در مجلس قبل انجام شد اما تجربه خوبی نبود ضمن اینکه باید به این مهم
توجه شود با این اقدام اختیار را از خودمان گرفته و به سران قوا می دهیم بنابراین بهتر است ایرادات بودجه را در بررسی بندها و
تبصره ها رفع کنیم. وي در تشریح تغییرات اعمال شده از سوي کمیسیون تلفیق در اصلاح لایحه بودجه، افزود: یکی از اقدامات مهم
کمیسیون تلفیق انضباط مالی شرکت ها بود و این در حالی است که در بودجه هاي گذشته این موضوع در خصوص دخل و خرج
شرکت ها مشخص نبود بنابراین این کمیسیون از این طریق مانع از سوءاستفاده رانت خواران شد. آصفري یادآور شد: کمیسیون تلفیق
براي تولید و اشتغال 32 هزار میلیارد تومان تعیین کرد آن هم در شرایطی که اکثر کارخانجات و تولیدي ها به دریافت تسهیلات
نیازمند بوده همچنین با لشکري از بیکاران در کشور مواجه هستیم بنابراین اگر این میزان اعتبار تعیین نشود با مشکل جدي مواجه
خواهیم شد. وي تاکید کرد: ما در خصوص محرومان شرمسار هستیم چرا که بعد از گذشت 40 سال از انقلاب اسلامی هنوز شاهد
محرومیت در کشور هستیم به همین دلیل کمیسیون تلفیق 20 هزار میلیارد تومان براي محرومیت زدایی تخصیص داد همچنین
براي حمایت از اقشار آسیب پذیر و مستمري بگیران بهزیستی و کمیته امداد امام خمینی (ره) مبلغ 10 هزار میلیارد تومان تعیین
شد. نماینده مردم اراك بیان کرد: در مورد ارز 4200 تومانی که دغدغه بسیاري از همکاران است در تبصره 16 مبلغ 106 هزار
میلیارد تومان براي جایگزینی این ارز تعیین شد، همچنین 2.5 میلیارد دلار به عنوان ارز دارو تخصیص داده شد ضمن اینکه باید به
این نکته توجه شود امروز شاهد قاچاق دارو به کشورهاي همسایه هستیم بنابراین باید در این حوزه یک انضباط مالی ایجاد شود.
آصفري افزود: در کمیسیون تلفیق اعتبارات قابل توجهی براي قیمت تضمینی محصولات کشاورزي تخصیص داده شد که از این طریق
از تولیدکنندگان داخلی حمایت می شود، از سوي دیگر تاکید شد که باید مالیات بیشتري از افرادي که درآمد بالاتري دارند دریافت
شود و در این زمینه نباید فردي که ماهانه 40 میلیون تومان دریافتی دارد مالیاتی برابر با کارگران بپردازد به همین دلیل پرداخت
مالیات را پلکانی کردیم. نماینده مردم اراك در مجلس گفت: یکی دیگر از اقدامات مهم کمیسیون تلفیق کاهش پایه حقوق مدیران
ارشد بود که از 21 برابر به 15 برابر کاهش پیدا کرد همچنین ردیفی براي افزایش یارانه ها تخصیص داده شد چرا که بعد از گذشت
10 سال و با وجود افزایش نرخ حامل هاي انرژي اما هنوز قیمت یارانه افزایش داده نشده است. سلیمی: روحانی باید درباه پول پاشی
هاي دولت به مجلس توضیح دهد حجت الاسلام علیرضا سلیمی در جلسه علنی امروز مجلس شوراي اسلامی طی اخطار قانون اساسی
گفت: رئیس جمهور از قانون استنکاف کرده است چرا که براساس قانون باید در جلسه علنی امروز و براي بررسی کلیات لایحه بودجه
در مجلس حضور می یافت. وي بیان کرد: رئیس جمهور مدام دم از قانون می زند و می گوید که قانون را اجرا می کند و امیدواریم به
این اصول قانون اساسی هم توجه کند و بداند که تذکرات ما به وي براساس قانون است. عضو هیئت رئیسه مجلس شوراي اسلامی
تصریح کرد: رئیس جمهور باید در مجلس حاضر می شد و توضیح می داد که با مابه التفاوت نرخ ارز چه کرده است، ارز 4200 تومانی
را به چه کسانی داده است، درباره پول پاشی هایی که انجام داده و به ویژه براي ساخت یک دانشگاه هزینه شده، توضیح دهد و بگوید
چرا یارانه به برخی از مردم داده می شود و به برخی از افراد داده نشده است. نماینده مردم محلات در مجلس شوراي اسلامی ادامه
داد: براساس قانون اساسی ما باید کل بودجه را بررسی کنیم و بودجه تبعیض بردار نیست و لازم بود که همه ردیف ها و جداول به
موقع در سامانه نمایندگان قرار می گرفت اما الان این گونه نیست. محمد باقر قالیباف در پاسخ به این تذکر گفت: بخشی از جداول در
بودجه آمده است و مابقی براساس زمان بندي در اختیار نمایندگان قرار خواهد گرفت. پورابراهیمی خطاب به دلخوش: زحمات اعضاي
کمیسیون اقتصادي مجلس را بدون اطلاع زیر سوال نبرید در ادامه جلسه محمدرضا پورابراهیمی طی اخطار قانون اساسی در پاسخ به
نماینده مردم صومعه سرا گفت: از زحمات آقاي دلخوش در کمیسیون تلفیق تشکر می کنم. وي پس از آنکه این مباحث را درباره
بنده مطرح کرد به سمت بنده آمد و عذرخواهی کرد. وي بیان کرد: دلخوش گفت که کمیسیون اقتصادي مجلس چه اقدامی انجام
داده که بنده باید بگویم زمانی که اطلاعات کافی ندارید، نباید کارهاي ما را زیر سوال ببرید. رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي
اسلامی اظهار داشت: ما در مجلس دهم کلیات مالیات بر عایدي سرمایه و بحث سی جی تی را تصویب کردیم اما دولت با آن مخالفت
کرد اما ما در مجلس یازدهم هم این موضوع را به طور ویژه و در کمیته مالیاتی کمیسیون اقتصادي مجلس بررسی و تصویب کردیم.



وي گفت: انتظار ما آن بود که این موضوع در لایحه بودجه مورد توجه قرار گیرد اما این گونه نبود. همچنین کمیسیون اقتصادي
مجلس مصوبه اي درباره سامانه مؤدیان پایانه هاي فروشگاهی داشت که با توجه به اینکه حجم زیادي فرار مالیاتی در کشور وجود
دارد این مصوبه تا حدي به حل این مشکل کمک می کند. وي خطاب به دلخوش گفت: بالاخره شما عضو کمیسیون تلفیق بودجه
بودید و باید هم از آن دفاع کنید اما بدون اطلاع، زحمات اعضاي کمیسیون اقتصادي مجلس را زیر سوال نبرید. دلخوش، نماینده
موافق: تغییرات در لایحه بودجه در حد 13 درصد است سید کاظم دلخوش در جلسه بررسی کلیات لایحه بودجه 1400 در صحن
علنی مجلس در موافقت با کلیات لایحه، گفت: شما کلیات لایحه دولت را تأیید کردید، الان می خواهید آن چیزي که کمیسیون
تلفیق آورده است را رد کنید، اگر رد کردید به دولت بر می گردد و دولت همین را بزك می کند و تحویل شما می دهد، یعنی هیچ
نتیجه اي نمی گیرید. دقت کنید که با تلفیق بودجه صحبت می کنید. وي گفت: آقاي پورابراهیمی! در زمان تلفیق بودجه یک ماه
وقت داریم، مطالبی که شما فرمودید همه شعار است. شما که رئیس کمیسیون اقتصادي هستید کدام یک از آنان را عملیاتی کردید؟
جهل به مصوبات تلفیق ظلم به خودتان است، ما هم به برخی موارد اشکال داشتیم که در جزئیات قابل حل است اما اگر امروز این را
رد کنید، دولت دوباره آن را بزك می کند و به خودمان می دهد. نماینده مردم صومعه سرا در مجلس شوراي اسلامی افزود: ارز 4200
تومانی فساد می آورد، دو و نیم میلیارد دلار این ارز 4200 تومانی به دارو و 5 و نیم میلیارد دلار هم به مستضعفین و کالاهاي
ضروري مردم اختصاص پیدا کرده است و این جاي دوري نرفته است. تغییرات در لایحه بودجه هم در حد 13 درصد انجام شده است.
جهل به مصوبات کمیسیون تلفیق همه را هوا می کند، کمک کنید در اصلاحات جزئی اقداماتی را انجام دهیم. دلخوش گفت: دولت 4
نرخ را در بودجه آورده بود، این نرخ ها همه مخفی بودند و کمیسیون تلفیق را شفاف کرد. صداقت حرفه اي تلفیق این بود که موارد
غیر شفاف را شفاف کرد. وي با بیان اینکه ما در تلفیق شاخص ها را بهتر کردیم، افزود: نسبت مالیات بر تولید ناخالص داخلی بهتر
شده است. نسبت مالیات بر تولید ناخالص داخلی در سال 1399 6.3 درصد بوده است و در لایحه بودجه 1400 به 5.9 درصد آورده
شده است و در گزارشی تلفیق به 8.2 دهم درصد افزایش پیدا کرد. نماینده مردم صومعه سرا در مجلس شوراي اسلامی گفت: سهم
نفت از منابع در لایحه بودجه 23.7 درصد بوده است، اما کمیسیون تلفیق در گزارش خود آن را به 18 درصد رسانده است. موضوع
قیر چندین سال است که در لایحه دولت نمی آید اما ما این را در لایحه اضافه کردیم. موسوي لارگانی: عدم حضور روحانی بی
احترامی به مجلس و ملت است سیدناصر موسوي لارگانی در جلسه علنی امروز مجلس شوراي اسلامی طی تذکر شفاهی اظهار داشت:
رئیس مجلس 10 روز پیش به رئیس جمهور نامه زد تا در مجلس حضور یابد اما وي این کار را نکرد که بی احترامی به ملت ایران و
مجلس است. وي بیان کرد: نزدیک به 9 ماه از عمر مجلس یازدهم می گذرد اما رئیس جمهور حتی براي یک بار هم در مجلس حضور
پیدا نکرده و توجیه ندارد که رئیس جمهور در قرنطینه باشد اما اظهارنظر کند و بگوید که ما مصوبه مجلس درباره بودجه را نمی
پذیریم. عضو هیئت رئیسه مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: اگر دولت و رئیس جمهور ایرادي به مصوبه کمیسیون تلفیق درباره
بودجه دارند، امروز رئیس جمهور فرصت داشت که این موارد را در مجلس مطرح کند اما در مجلس حضور پیدا نکرد. نماینده مردم
فلاورجان در مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: بودجه اي که دولت به مجلس ارسال کرده، بیشتر جنبه سیاسی داشت و در آن
توجهی به رفع مشکلات مردم که وضعیت معیشتی اسفباري دارند نشده است و این روزها می بینیم که مردم در صف روغن نباتی می
ایستند و سوال آن است مگر مجلس تا پایان امسال ارز 4200 تومانی براي کالاهاي اساسی در اختیار دولت قرار نداده بود، پس چرا
مردم باید با قیمت آزاد کالاهاي اساسی خود را خریداري کنند؟ وي متذکر شد: زمانی که قرار بود کلیات لایحه بودجه در کمیسیون
تلفیق رأي گیري شود، رئیس جمهور به مجلس نامه زد و گفت که تغییرات بودجه را می پذیرد اما این روزها حرف دیگري می زند که
این کار درست نیست. قالیباف: 10 روز قبل از رئیس جمهور دعوت کردم / روحانی اجابت نکرد محمدرضا صباغیان در جلسه علنی
امروز مجلس شوراي اسلامی طی تذکر شفاهی اظهار داشت: بر اساس قانون، رئیس جمهور امروز باید براي بررسی کلیات بودجه در
مجلس شوراي اسلامی حضور می یافت، انتظار ما این بود که رئیس جمهور در مجلس حاضر شود، درباره مسائل مهمی چون یارانه و
نرخ ارز، مباحث خود را مطرح کند و از بودجه دولت دفاع کند. وي بیان کرد: حضور رئیس جمهور در صحن مجلس هم به نفع دولت
و هم به نفع مجلس بود چرا که باعث می شد ابهامات بودجه برطرف و از سوي دیگر، اعتماد بیشتر شود و حضور رئیس جمهور در این
جلسه لازم است. نماینده مردم بافق و مهریز در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: همچنین گزارش شرکت ها و مؤسسات در قالب
جداول در لایحه بودجه نیامده و این نوع بودجه نویسی درست نیست. وي اظهار داشت: هیئت رئیسه مجلس اعلام کرده که بررسی



بودجه در سه شیفت انجام خواهد شد اما به اعتقاد بنده، برگزاري جلسات در یک روز و بیش از هشت ساعت ممکن است باعث شود
که دقت کافی در بررسی بودجه وجود نداشته باشد. محمدباقر قالیباف در پاسخ به این تذکر گفت: طبق قانون، رئیس جمهور امروز
باید در دفاع از لایحه بودجه، در مجلس حضور پیدا می کرد، بنده وظیفه خود را انجام داده و از 10 روز قبل نامه کتبی نوشتم، از وي
دعوت کردم اما اجابت نشد. قالیباف افزود: درباره جداول بودجه باید بگویم که تنظیم همه جداول در زمان کم امکان پذیر نبود و به
مرور زمان انجام خواهد شد. رئیس مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: بر اساس آئین نامه داخلی مجلس، تصمیم درباره نحوه
برگزاري جلسات بررسی بودجه بر عهده هیئت رئیسه مجلس است، ما صحبت کردیم، قرار بر این شد که در هفته اول جلسات به
صورت سه شیفت باشد و اگر روند بودجه به جایی رسید که فرصت داشتیم، جلسات به صورت دوشیفته برگزار می شود. کوچکی نژاد،
نماینده مخالف: کمیسیون تلفیق باید کلیات بودجه را رد می کرد جبار کوچکی نژاد امروز در جلسه بررسی کلیات لایحه بودجه
1400 در صحن علنی مجلس در مخالفت با کلیات لایحه، با بیان اینکه بعد از رهنمودهاي رهبر انقلاب هم به دولت و هم به مجلس،
انتظار می رفت که کمیسیون تلفیق بودجه را رد می کرد، گفت: در این صورت دولت فرصتی پیدا می کرد که بودجه را دوباره بررسی
کند. وي افزود: دولت اعلام می کند که بودجه را قبول ندارد و این بودجه گرانی به مردم تحمیل می کند حرف هایی که در ایام
انتخابات شروع می شود و یک جنگ روانی است. عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه انتظار می رفت
همکاران مراقبت کنند که گرانی بیشتري به مردم تحمیل نشده و تورم افزایش پیدا نکند، اظهار داشت: مردم دیگر طاقت افزایش
بیشتر تورم را ندارند، اما این بودجه تورم سنگینی به جاي می گذارد و با این بودجه بیش از 40 درصد کسري داریم. کوچکی نژاد با
بیان اینکه در بودجه درآمدهاي ناپایداري لحاظ شده و وابستگی به نفت 30 درصد است که مغایر با سیاست هاي کلی نظام است،
افزود: این بودجه باید جلوي حقوق هاي نجومی را بگیرد اما کجاي آن این موضوع آمده است یا آنکه جلوي فرار مالیاتی بیش از 100
هزار میلیارد تومانی گرفته شود، اما به جاي آن بیش از 30 هزار میلیارد تومان به ارزش افزوده اضافه شده که این یعنی مستقیم از
جیب مردم پرداخت می شود. وي تصریح کرد: بودجه در جهت وفاق تولید نیست، اگر تلفیق می خواست به نفع کشور کار کند باید
بودجه را رد می کرد. این نماینده مجلس با بیان اینکه ما هم با حذف ارز 4200 تومانی موافق هستیم، تاکید کرد: اما باید به روش
درست انجام می شد؛ مجلس انقلابی اجازه نمی دهد مردم آسیب بیشتري ببینند و نگران شوند به دلیل آنکه این موضوع کل جامعه
را تأثیر قرار می دهد. کوچکی نژاد با بیان اینکه تغییرات نرخ ارز کل جامعه را تحت تأثیر قرار می دهد، اظهار داشت: قیمت مواد اولیه
وارداتی از این طریق بیش از 100 درصد افزایش پیدا می کند که باعث گرانی کالاها می شود از سوي دیگر نمی توان به جاي کالا،
پول در اختیار نیازمندان قرار داد چرا که همگی می دانیم همه نیازمندان این مبلغ را صرف خرید کالا نخواهند کرد. وي با اشاره به
درآمد 199 هزار میلیارد تومانی بودجه از محل فروش نفت، گفت: درآمد بیش از 300 هزار میلیارد تومانی که مجلس براي دولت در
نظر گرفته است پایدار نیست و 30 درصد وابستگی به نفت دارد همچنین جلوي فرارهاي مالیاتی گرفته نشده است. عضو کمیسیون
برنامه، بودجه و محاسبات کشور در مجلس شوراي اسلامی در پایان با اشاره به کاهش بودجه عمرانی از 15 درصد به 11 درصد، اظهار
داشت: این اتفاق باعث تعطیلی پروژه هاي عمرانی کشور و موج جدیدي از بیکاري خواهد شد. امیرآبادي، نماینده موافق: بودجه دولت
قابل دفاع نیست / کمیسیون تلفیق بودجه را تغییر داده است احمد امیرآبادي فراهانی در جلسه علنی امروز مجلس شوراي اسلامی در
موافقت با کلیات لایحه بودجه سال 1400 گفت: قطعاً ما نمایندگان با کلیات لایحه دولت مخالف هستیم و بنده در جلسه کمیسیون
تلفیق هم به عنوان مخالف صحبت کردم اما آن چیزي که الان در حال بحث و بررسی آن هستیم، گزارش کمیسیون تلفیق بودجه
سال آینده است. وي بیان کرد: 45 نفر از نمایندگان مجلس به مدت یک ماه و در سه شیفت کلیات لایحه دولت را مورد بحث و
بررسی قرار دادند و وارد جزئیات آن شدند و بخش عمده اي از لایحه بودجه را تغییر دادند. نماینده مردم قم در مجلس شوراي
اسلامی تصریح کرد: بنده موافق کلیات لایحه دولت نیستم، چرا که لایحه بودجه تقدیمی دولت به مجلس به هیچ وجه قابل دفاع
نیست و دولت یک لایحه کاملاً سیاسی را نوشته بود تا مجلس را در تنگنا براي تصویب یا عدم تصویب آن قرار دهد و نظر ما درباره
لایحه دولت مشخص است. عضو هیئت رئیسه مجلس شوراي اسلامی درباره تصمیم کمیسیون تلفیق بودجه مبنی بر حذف رانت ارز
4200 تومانی گفت: ما بارها با مسئولان دولتی صحبت کردیم و تقاضاي آنان از مجلس آن است که رانت ارز 4200 تومانی را از بین
ببریم اما عجیب است که این افراد در رسانه ملی رفتار سیاسی می کنند و می گویند که ارز 4200 تومانی نباید حذف می شد.
امیرآبادي فراهانی یادآور شد: در این دو سال اخیر که ارز 4200 تومانی وجود داشت، سوال بنده آن است که کدام یک از مردم



توانستند مرغ یا دارو را با ارز 4200 تومانی دریافت کنند؟ رانت ارز 4200 تومانی صرفاً در جیب عده اي از افراد خاص به ویژه
وابستگان و هم حزبی هاي آقایان و سلبریتی ها رفته و به دست مردم نرسیده است. وي تأکید کرد: بر این اساس کمیسیون تلفیق
مجلس تصمیم گرفت که آن را به صورت یارانه به مردم دهد و نکته بعدي آن است که کمیسیون تلفیق 8 هزار میلیارد تومان براي
صنایع، 8 هزار میلیارد تومان براي تقویت بخش کشاورزي، 8 هزار میلیارد تومان براي تولید روستایی و شهري و همچنین 32 هزار
میلیارد تومان در تبصره 18 براي این موضوع در نظر گرفته است. عضو هیئت رئیسه مجلس بیان کرد: از سوي دیگر 20 هزار میلیارد
تومان براي مددجویان و افراد تحت پوشش کمیته امداد و سازمان بهزیستی در نظر گرفته شده است. دولت در لایحه بودجه، بودجه
قوه قضائیه را 22 درصد و بودجه نهاد ریاست جمهوري را بیش از 50 درصد افزایش داده بود و این نشان دهنده آن است که دولت
عملکرد قابل قبولی در تدوین لایحه بودجه سال 1400 نداشت. بابایی، نماینده مخالف: بودجه 1400 سفره اقشار آسیب پذیر را تنگ
تر می کند علی بابایی کارنامی در جلسه بررسی کلیات لایحه بودجه 1400 در صحن علنی مجلس در مخالفت با کلیات لایحه، اظهار
کرد: نقطه عطف همکاران ما در سال اول مجلس یازدهم در فضایی است که باید به مردم پاسخ دهیم زیرا نقطه عطف امسال همین
بودجه 1400 است. بودجه 1400 با چند فضاي هیجانی روبرو خواهد شد. اعداد و ارقامی که در بودجه دنبال می کنیم و شاخص
هایی که مدنظر است، نشان می دهد که لایحه بودجه با فضاي هیجانی وارد مجلس شده است. بابایی کارنامی گفت: بودجه باید چند
هدف را دنبال کند. افزایش شفافیت منابع باید در بودجه لحاظ می شد اما شاهد نبودیم. وابستگی و انضباط شرکت هاي زیرمجموعه
اي که منشأ فساد هستند متأسفانه در بودجه وجود نداشت. کاهش رانت و فساد در بودجه همچنان وجود دارد. توجه به تولید که
دغدغه همه ماست و مردم از ما توقع دارند که براي تولید چه کاري انجام دادید، در بودجه دیده نشده است. وي گفت: توجه به
سلامت و فرهنگ در بودجه دیده نشده است و راهکاري در بودجه در این زمینه وجود ندارد. بهبود شاخص عدالت و محرومیت زدایی
در بودجه وجود ندارد. اصلاح حقوق و دستمزد یکی از بحث هاي مهم است که ما در بودجه ندیدیم. این بودجه با 320 هزار میلیارد
تومان کسري مواجه خواهد بود و باید تراز عملیاتی بودجه مدیریت پیدا می کرده است. این نماینده مجلس گفت: یارانه ها قرار بود
هزینه اقشار آسیب پذیر جامعه را کاهش دهد اما امروز سفره افراد آسیب پذیر جامعه تنگ تر شده است. ما باید از اقشار آسیب پذیر
جامعه در بودجه حمایت کنیم، اما این بودجه این پیام را ندارد و به همین دلیل من با این بودجه مخالف هستم. بابایی کارنامی گفت:
این بودجه نمی تواند انتظارات مردم که از مجلس انقلابی توقع دارند را برآورده کند. دولت محترم باید بداند که در کنار مجلس است
و به اعداد و ارقام نقد داریم. مجلس باید دقت کامل و بیشتري داشته باشد. وي افزود: بحث مالیات حتماً باید مبناي بودجه قرار گیرد
و دستور کار نظام هم همین است اما زیر ساخت آن در سال 1400 وجود ندارد. سال 1400 قرار است دو تفکر با هم رقابت کنند اما
این زیرساخت وجود ندارد، از الان دولت اعلام کرده من آمادگی کارهایی که تلفیق تکلیف کرده را ندارم. ابوترابی، نماینده موافق:
بازگرداندن بودجه اشتباه است / دولت اقدامی براي اصلاح نمی کند ابوالفضل ابوترابی در جلسه علنی امروز مجلس شوراي اسلامی و
در موافقت با کلیات لایحه بودجه سال 1400 اظهار داشت: ما در وهله اول باید اصلاح نظام اداري را داشته باشیم تا اصلاح نظام
بودجه نویسی محقق شود و مجلس انقلابی هم باید همت خود را براي اصلاح نظام اداري بگذارد که البته یک فرآیند طولانی است اما
بالاخره باید از یک جا شروع شود. وي بیان کرد: ما امسال و به ویژه در شب عید و سال آینده با یک دولت متزلزل مواجه هستیم و
اگر لایحه بودجه رد شود، بودجه دست دولت می افتد و با نگاهی که در دولت وجود دارد قطعاً آنان اقدام خاصی را انجام نخواهند داد.
نماینده مردم نجف آباد در مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: در ابتداي سال حقوق ها باید افزایش پیدا کند و اگر لایحه بودجه رد
شود، بهترین حالت این است که مجلس به دولت تنخواه دهد اما حساب و کتابی انجام ندهد که این اشتباه محض است. وي تصریح
کرد: برخی از افراد معتقد هستند در صورتی که لایحه بودجه در مجلس رد شود به کمیسیون تلفیق ارجاع می شود اما اینگونه نیست
چرا که آئین نامه داخلی مجلس تغییر کرده و امسال بستگی به نظر رئیس مجلس دارد و اگر بودجه به دولت بازگردد به این معنی
است که بودجه به ناکجا آباد می رود. ابوترابی اظهار داشت: از سوي دیگر نمایندگان باید به این مساله توجه داشته باشند که می
توانند در صحن علنی هم اصلاحات خود درباره بودجه را مطرح کنند. درباره حذف ارز 4200 تومانی گفته می شود که این موضوع
تورم زا است و دولت هم الان یک جنگ روانی راه انداخته است و گرانی ها را گردن مجلس می اندازد اما باید بگویم شاید در کوتاه
مدت حذف ارز 4200 تومانی به ضرر مجلس تمام شود اما در بلند مدت این موضوع تأثیر مثبت خود را می گذارد. وي گفت: از سوي
دیگر باید به این موضوع توجه کرد که مردم در شرایط فعلی گوشت، تخم مرغ و مرغ خود را با ارز آزاد تهیه می کنند و همچنین ارز



4200 تومانی درباره دارو همچنان وجود خواهد داشت. بنکداري، نماینده مخالف: افزایش ارز ترجیحی به 17500 تومان، تورم را 400
برابر می کند علی پور بنک داري در جلسه بررسی کلیات لایحه بودجه 1400 در صحن علنی مجلس در مخالفت با کلیات لایحه،
اظهار کرد: ما بودجه 1400 را در اولین سال گام دوم انقلاب مصوب می کنیم که باید داراي شرایطی باشد. ما در سال آینده چند
رویکرد و رویداد داریم. اولین موضوع و رویداد انتخابات سال آتی است. دومین رویداد تغییر دولت، سومین تورم جاري کشور که در
دولت بعدي همراه ما خواهد بود و چهارم بحران کرونا و پنجم افزایش نامتوازن مالیات که در تلفیق شاهد هستیم. بنک داري گفت: ما
باید بودجه اي را مصوب کنیم که تأمین کننده آرامش در کشور باشد. امروز که ارز ترجیحی 4200 تومانی را در کشور داریم، این
مشکلات 42 درصد تورم در کشور وجود دارد. چه کسی می تواند تضمین کند که اگر ما دلار را به 17,500 تومان برسانیم، سال
آینده با کاهش قیمت ها مواجه باشیم. وي افزود: من از زحمات کمیسیون تلفیق تقدیر و تشکر می کنم اما ما سال آینده باید تزریق
آرامش در کشور را داشته باشیم تا مردم با آرامش پاي صندوق رأي بیایند. ما نباید صورت مساله را پاك کنیم. ما با پاك کردن صورت
مسئله شرایطی را فراهم می کنیم که سال آینده با مشکل تورم 400 برابري مواجه باشیم. این نماینده مجلس گفت: مگر می شود
دلار 4,200 تومان را 17,500 تومان کنید و بگویید هیچ اتفاقی نمی افتد. ما حق نظارت داریم و باید کنترل کنیم که چرا 4200
تومانی در جاي خود هزینه نشده است. بنک داري تاکید کرد: اگر دوستان و همکاران کمیسیون تلفیق نگران ارز ترجیحی هستند
مجلس باید ورود جدي داشته باشد نه اینکه صورت مسئله را پاك کنیم. در بودجه اي که کمیسیون تلفیق ارائه می دهد، 841 هزار
میلیارد تومان را به هزار و 200 هزار میلیارد تومان می رسانیم اما روي تملک دارایی و کارهاي عمرانی 2 هزار میلیارد تومان اضافه
کرده ایم. آیا شما در راه هاي روستایی، در کارهاي عمرانی، در آب شرب، در کارهاي بنیاد مسکن مشکل ندارید. وي ادامه داد: مگر
می شود کشور را با اینکه معیشت مردم مشکل دارد، همه نگرانی ها را ببریم در جایی که بر روي معیشت است اما از سوي دیگر
عملیات و کارهاي عمرانی و تملک دارایی کشور را تعطیل کنیم. در این بودجه این مسائل لحاظ نشده است. اگر قرار است ما کشور
سازنده باشیم و اگر قرار است تا سال 1404 قدرت اول منطقه باشیم، باید کارهاي عمرانی و زیرساخت هاي کشور را درست کنیم. این
نماینده مجلس گفت: در این بودجه هیچ رقمی به صنایع اضافه نشده است. هیچ مبلغی به سرمایه اضافه نشده است، مگر نه اینکه
نگرانی رهبري تولید و اشتغال است؟ هرچند که ما به لایحه دولت اشکال داریم، اما لایحه دولت سراسر اشکال است. لایحه کمیسیون
تلفیق نیامده است که زخمی بر زخم لایحه دولت بزند. ما شدیداً باید با این لایحه مخالفت کنیم تا در کشور آرامش ایجاد کنیم.
سخنگوي کمیسیون تلفیق: کلیات لایحه بودجه در کمیسیون تلفیق به صورت مشروط رأي آورد رحیم زارع در جلسه علنی امروز
مجلس شوراي اسلامی با اشاره به گزارش کمیسیون تلفیق درباره لایحه بودجه سال 1400 اظهار داشت: لایحه بودجه سال 1400
دولت بر اساس قوانین به کمیسیون تلفیق ارجاع و با حضور مسئولان دستگاه هاي ذیربط مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و آنچه
به عنوان مصوبه کمیسیون تلفیق بودجه ارائه می شود نتیجه رأي گیري و مجموع نظرات اعضاي این کمیسیون است. هر چند برخی
افراد با کلیات لایحه دولت موافق نبودند اما به صورت مشروط کلیات این لایحه رأي آورد و اصلاح شد. وي با اشاره به مقایسه آماري
لایحه بودجه و گزارش کمیسیون تلفیق، افزود: رقم درآمدها در لایحه دولت 317 هزار میلیارد تومان بود که بر اساس مصوبه
کمیسیون تلفیق به 455 هزار میلیارد تومان تغییر یافت. سخنگوي کمیسیون تلفیق بودجه اظهار داشت: دولت در بخش واگذاري
هاي دارایی هاي سرمایه اي 252 هزار میلیارد تومان در نظر گرفته بود که این مبلغ در مصوبه کمیسیون به 368 هزار میلیارد تومان
افزایش پیدا کرد. همچنین در مورد واگذاري دارایی هاي مالی دولت در لایحه 208 هزار میلیارد تومان در نظر گرفت که کمیسیون
تلفیق آن را با 370 هزار میلیارد تومان تغییر داد. زارع با بیان اینکه جمع منابع عمومی در لایحه دولت 841 هزار میلیارد تومان بود
که ما در تلفیق این مبلغ را به هزار و 194 هزار میلیارد تومان تغییر دادیم، افزود: درآمدهاي اختصاصی 88 هزار میلیارد تومان در
لایحه در نظر گرفته شده بود که به 95 هزار میلیارد تومان در کمیسیون تلفیق تبدیل شد. وي با اشاره به اینکه منابع بودجه عمومی
دولت در لایحه 929 هزار میلیارد تومان بود که در کمیسیون تلفیق بودجه به هزار و 289 هزار میلیارد تومان تبدیل شد، تاکید کرد:
سرجمع بودجه شرکت ها و بودجه عمومی دولت در لایحه 2 هزار و 491 هزار میلیارد تومان بود که در کمیسیون تلفیق به 2 هزار و
851 هزار میلیارد تومان تبدیل شد البته اقلامی که دو بار در بودجه شرکت ها و در لایحه عمومی دولت محاسبه شده، کسر می شود
و منابع بودجه کل کشور در لایحه 2 هزار و 435 هزار میلیارد تومان پیشنهاد شده بود که در کمیسیون تلفیق به 2 هزار و 795 هزار
میلیارد تومان تغییر یافت. سخنگوي کمیسیون تلفیق بودجه گفت: نسبت مالیات به تولید ناخالص داخلی که در برنامه ششم توسعه



10 درصد دیده شده بود در لایحه دولت 5.9 درصد پیشنهاد شد و در مصوبه تلفیق به 8.2 درصد تغییر یافت. زارع اضافه کرد: نسبت
مالیات به کل منابع بعد از شفاف سازي ارقام در لایحه دولت 29.5 درصد پیشنهاد شد ودر مصوبه به 28.6 درصد تبدیل شد. در مورد
نسبت منابع حاصل از نفت 23.7 در لایحه دولت عنوان شد که در مصوبه تلفیق به 18 درصد تغییر یافت. وي افزود: در مورد استفاده
از منابع صندوق توسعه ملی 75 هزار میلیارد تومان در لایحه بودجه پیشنهاد شد که به 46 هزار میلیارد تومان تغییر پیدا کرد یعنی
39 هزار میلیارد تومان این رقم در راستاي اجراي منویات مقام معظم رهبري تقلیل پیدا کرد. سخنگوي کمیسیون تلفیق بودجه با
اشاره به اینکه مالیات بر اصناف تا سقف صد میلیون تومان شد و مالیات بر خانه هاي خالی در لایحه 200 میلیارد تومان و در
کمیسیون تلفیق 2 هزار میلیارد تومان مشخص شد، افزود: مستمري کمیته امداد و بهزیستی در لایحه بودجه 7 هزار و 800 میلیارد
تومان و در کمیسیون تلفیق 19 هزار میلیارد تومان مشخص شد و اجازه دادیم دو میلیون نفري که پشت صف براي تحت پوشش قرار
گرفتن قرار دارند، این تعداد نیز تحت پوشش قرار گیرند. زارع گفت: هزینه هاي درمان ناباروري و حمایت از زنان سرپرست خانوار در
لایحه نیامده بود که جمعاً 875 میلیارد تومان در کمیسیون تلفیق براي آن اختصاص پیدا کرد. همچنین سهم گازرسانی براي
روستاها که پروژه هایشان نیمه تمام مانده و مناطق کوهستانی و صعب العبور از محل 14.5 درصد سهم نفت در لایحه دولت 1,500
میلیارد تومان بود اما مصوبه تلفیق این سهم را به دو هزار میلیارد تومان رساند. سخنگوي کمیسیون تلفیق بودجه تاکید کرد: پرداخت
یارانه سود تسهیلات در لایحه دولت 7 هزار میلیارد تومان بود اما در کمیسیون تلفیق 32 هزار میلیارد تومان تعیین شد، در بحث
محرومیت زدایی در لایحه دولت در تبصره 14 و بخش هاي دیگر دیده نشده بود که یک 18 هزار میلیارد تومان و 2500 براي آب
وگاز روستاها در نظر گرفته شد، در جمع 20 هزار و 500 میلیارد تومان در نظر گرفته شد، همچنین براي تقویت مدارس با خرید
تبلت و تقویت مدارس استثنایی و هنرستان ها و خوراك شبانه روزي آنها 775 میلیارد تومان در لایحه دولت در نظر گرفته شده بود
اما طبق مصوبه تلفیق دو هزار میلیارد تومان در نظر گرفته شد. زارع گفت: براي کاهش آسیب هاي فرهنگی و اجتماعی 3 هزار و
200 میلیارد تومان و یک هزار و 300 میلیارد تومان براي فعالیت هاي اجتماعی و تقویت بنیه فرهنگی در کمیسیون تلفیق اضافه
شد. وي تاکید کرد: براي کنترل فضاي مجازي توسط 26 دستگاه گفته شده 3 هزار میلیارد تومان اضافه شد همچنین معادل ریالی دو
میلیون تن قیر براي راه هاي فرعی روستایی و روکش آسفالت معابر و بهسازي روستاها و نوسازي مدارس و … در کمیسیون تلفیق
اضافه شد. سخنگوي کمیسیون تلفیق بودجه افزود: براي یارانه نان و خرید تضمینی گندم 22 هزار میلیارد تومان در لایحه دولت در
نظر گرفته شده بود و در تلفیق نیز همین 22 هزار میلیارد تومان رأي موافق داده شد. همچنین براي کاهش فقر و حمایت از قانون
جامع حمایت از معلولان و قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران 15 هزار و 400 میلیارد تومان در لایحه دولت در نظر گرفته شده
بود و در تلفیق نیز همین عدد در نظر گرفته شد. زارع بیان کرد: در لایحه دولت 5 هزار میلیارد تومان براي مسکن محرومان و
همچنین رزمندگان معسر دیده شده بود که در کمیسیون تلفیق نیز همین 5 هزار میلیارد تومان تصویب شد، همچنین براي حمایت
از زنان سرپرست خانوار و خانواده زندانیان 900 میلیارد تومان از محل تبصره 14 در تلفیق اضافه شد. هزینه آب، برق و گاز مشترکان
کم مصرف مناطق محروم و مدارس و مساجد و پایگاه هاي مقاومت و کلانتري ها بخشودگی پیدا کردند و هزینه هاي آنها در حد
اجراي اصلاح الگوي مصرف رایگان است. وي گفت: مالیات بر خانه هاي لوکس و گرانقیمت براي ساخت مسکن محرومین، مددجویان
و تسهیلات بانکی، نوسازي مسکن روستاها و شهرهاي زیر 25 هزار نفر در لایحه دولت 90 هزار میلیارد تومان و در کمیسیون تلفیق
نیز 90 هزار میلیارد تومان در نظر گرفته شد. سخنگوي کمیسیون تلفیق بودجه با اشاره به اینکه همچنین تسهیلات اشتغالزایی،
کمیته امداد و بهزیستی با اولویت زنان سرپرست خانوار در لایحه دولت 10 هزار میلیارد تومان با بازپرداخت 5 ساله و کمیسیون
تلفیق 13 هزار میلیارد تومان با بازپرداخت 7 ساله در نظر گرفته شد، اظهار داشت: همچنین تسهیلات قرض الحسنه اشتغالزایی
ایثارگران 800 میلیارد تومان در لایحه تلفیق بود و هزار میلیارد تومان با بازپرداخت 5 ساله و 7 ساله تلفیق تغییر پیدا کرد. زارع
تاکید کرد: اشتغالزایی تسهیلات توسط بنیاد برکت هزار میلیارد تومان در لایحه دولت و سه هزار میلیارد تومان در کمیسیون تلفیق
در نظر گرفته شد. تسهیلات قرض الحسنه اشتغالزایی توسط بسیج سازندگی و سپاه در مناطق کم برخوردار در لایحه دولت نیامده
بود که در کمیسیون تلفیق 5 هزار میلیارد تومان براي آن در نظر گرفته شد. وي افزود: براي وام ازدواج نیز 50 میلیون تومان مد نظر
لایحه به 70 میلیون تومان تبدیل شد و طبق تبصره آورده شده و جوانان پسر زیر 25 سال و دختران زیر 24 سال 100 میلیون تومان
دریافت می کنند. به تسهیلات قرض الحسنه اشتغالزایی، هزار میلیارد تومان در کمیسیون تلفیق اضافه شد. سخنگوي کمیسیون



تلفیق بودجه با بیان اینکه همچنین اشتغالزایی توسط بنیاد مسکن در مناطقی که نرخ بیکاري بالاتري دارند در کمیسیون تلفیق دو
هزار میلیارد تومان اضافه شد، اظهار داشت: همچنین تسهیلات قرض الحسنه براي بیماران صعب العلاج و زوج هاي نابارور و … از
500 میلیارد تومان در لایحه دولت به دو هزار و 500 میلیارد تومان در کمیسیون تلفیق تقلیل پیدا کرد. زارع اضافه کرد: کمیسیون
تلفیق به انتشار اوراق مالی اسلامی اقدام کرد که 27 هزار میلیارد تومان در منابع و مصارف براي حوزه هاي کشاورزي از جمله آب و
مهار آب ها و آبخیزداري، مبارزه با ریزگردها، تولید واکسن دامی، کشت یکپارچه واشتغال روستایی اضافه کردیم و اوراق مالی اسلامی
احداث و تجهیز و تکمیل فضاهاي آموزشی که در لایحه دولت دو هزار میلیارد تومان آمده بود که در کمیسیون تلفیق هزار و 850 را
در اختیار آموزش و پرورش و 150 میلیارد تومان را در اختیار دانشگاه فرهنگیان قرار دادیم. وي همچنین درباره نرخ ارز محاسباتی در
لایحه دولت، افزود: سهم دولت از نفت 17.3 میلیارد دلار است که مبلغ 8 میلیارد دلار آن براي کالاهاي اساسی و دارو با نرخ 4 هزار و
200 تومان در نظر گرفته شده بود. سخنگوي کمیسیون تلفیق بودجه با بیان اینکه 11.5 را ضرب در 17.3 میلیارد دلار کرده که شده
199 اما نحوه محاسبه آن این است که 9.3 میلیارد دلار را ضرب در 17 و 500 و 8 میلیارد دلار را ضرب در 4200 کرده است، تاکید
کرد: اگر 4200 آورده ایم دیگر نباید میانگین بگیریم، یعنی 5 نرخ ارز در لایحه دولت آمده است یعنی 4200 تومانی، 11 و 500، 17
و 150، 17 و 500 و یک نرخ هم بر اساس سامانه ETS یا سامانه معاملات الکترونیکی در تبصره هاي 1 و 4 آمده است. زارع گفت:
سیاست کمیسیون تلفیق ارز تک نرخی بود و هدف ما از این کار جلوگیري از فساد ناشی از رانت ارزي بود و این کمیسیون قیمت ارز
را 17 هزار و 500 تومان در نظر گرفت. «نوبخت» به جاي «روحانی» آمد علیرغم اینکه محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شوراي
اسلامی طی نامه اي به حسن روحانی رئیس جمهور از وي دعوت کرده بود که براي دفاع از لایحه بودجه 1400 در صحن علنی امروز
مجلس حضور پیدا کند ولی رئیس جمهور اجابت نکرده است. بر همین اساس، محمدباقر نوبخت معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان
برنامه و بودجه کشور به جاي رئیس جمهور براي دفاع از بودجه به صحن مجلس آمده است. اسامی موافقان و مخالفان کلیات لایحه
بودجه 1400 کل کشور سید ناصر موسوي لارگانی در نشست علنی امروز (سه شنبه) مجلس شوراي اسلامی، اسامی موافقان و
مخالفان گزارش کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 1400 را بدین شرح قرائت کرد: اسامی موافقان: ابوالفضل ابوترابی، احمد
امیرآبادي فراهانی، محمدحسن آصفري، سیدکاظم دلخوش اباتري، محمد رشیدي، سیدمحمدرضا میرتاج الدینی و احد آزادیخواه.
اسامی مخالفان: علی بابایی کارنامی، کمال علی پور خنکداري، جبار کوچکی نژاد، محمدرضا پورابراهیمی، روح االله ایزدخواه، محسن

زنگنه و سید احسان خاندوزي.



پرداخت بیش از 473هزار و 206میلیارد ریال تسهیلات به بخش هاي اقتصادي

کشور

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/11/14

بانک رفاه کارگران در راستاي تحقق شعار سال و''جهش تولید'' تا پایان آذر ماه سال جاري، بیش از 473 هزار و 206 میلیارد
ریال تسهیلات به بخش هاي مختلف اقتصادي کشور پرداخت کرد.

بانک رفاه کارگران در راستاي تحقق شعار سال و""جهش
تولید"" تا پایان آذر ماه سال جاري، بیش از 473 هزار و
206 میلیارد ریال تسهیلات به بخش هاي مختلف

 
اقتصادي کشور پرداخت کرد. 

به گزارش اقتصادآنلاین، این بانک در مسیر تحقق شعار
سال و کمک به حوزه اشتغال و جهش تولید از فروردین ماه تا پایان آذر ماه سال جاري، بیش از 473 هزار و 206 میلیارد ریال
تسهیلات به بخش هاي مختلف اقتصادي کشور از جمله بنگاه هاي کوچک و متوسط، آب و کشاورزي، صنعت و معدن، مسکن و

 
ساختمان، خدمات و بازرگانی و متفرقه پرداخت کرده است. 

پربیننده ترین ذخایر ارزي کشور وضعیت خوبی دارد/ کاهش نرخ سود بانکی در دستور کار نیست همتی: بازار ارز 20هزار تومانی را
دوباره می بیند همتی: نباید شوك قیمتی به جامعه وارد کنیم کلیه شرکت هاي شستا پیش بینی سود اعلام می کنند؛ همین فردا

دوگانه جعلی؛ بورس محوري یا بانک محوري!



9000 دختربچه در تابستان عروس شدند

منبع: فرادیدشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/11/14

مطابق تعریف قانونی، کودك همسري، ازدواج رسمی یا غیررسمی قبل از 18 سالگی شناخته می شود. با وجود این، سن
قانونی ازدواج در ایران براي دختر 13 سال تمام و پسر 15 سال تمام است و ثبت ازدواج قبل از رسیدن به این سن، با اجازه،

ولی کودك و تشخیص دادگاه انجام می گیرد.

«در تابستان سال 99، در مجموع ازدواج 9 هزار و 58
دختر 10 تا 14 ساله ثبت شده است»؛ این خبري است که

 
روز گذشته مرکز آمار ایران منتشر کرد. 

براساس این گزارش، میزان تفاوت ازدواج دختران 10 تا
14 ساله نسبت به تابستان سال 98، با افزایش هزار ازدواج
مواجه است؛ مسئله اي که در سال هاي مختلف افزایش

داشته است و نمایندگان زن مجلس دهم تلاش داشتند تا حداقل سن ازدواج را به 13 سال برسانند. اتفاقی که نیفتاد و به نظر نمی

 
رسد در این دوره هم دغدغه هیچ کدام از نمایندگان زن باشد. 

در یک دهه گذشته، ازدواج کودکان به یکی از مسائل مناقشه برانگیز میان موافقان و مخالفان این مسئله تبدیل شده؛ مخالفتی که
جدا از عقاید مختلف طرفین، بیشتر شبیه به مجادله اي سیاسی است. دلایلی هم که می توان براي این مسئله برشمرد، زیاد است؛ از
نبودن یک ضمانت اجرائی مشخص تا شرایط اقتصادي و در آخر هم وام ازدواج که هم سال به سال با افزایش روبه رو بوده و هم حالا

 
نسبت به سن و سال عروس و داماد کم و زیاد می شود. 

در هفته هاي گذشته طرحی از سوي وزارت ورزش و جوانان درباره وام ازدواج اعلام شد که شاید باعث آن بشود که در آینده میزان

 
ازدواج کودکان افزایش بیشتري هم داشته باشد. 

آن طور که سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 1400 گفته، وام ازدواج براي این سال با افزایش صددرصدي مواجه شده و

 
براي هر یک از زوجین تا سقف صد میلیون تومان و در کل 200 میلیون تومان ارائه می شود. البته این عدد شرط و شروط دارد! 

براساس مصوبه کمیسیون تلفیق بودجه که هنوز قطعی نیست، با هدف ترویج ازدواج از سنین پایین تر، وام ازدواج براي مردان کمتر از
25 سال و زنان کمتر از 23 سال، به 200 میلیون تومان می رسد و براي بقیه زوج ها، هر کدام 70 میلیون تومان و در مجموع 140

 
میلیون تومان خواهد بود؛ یعنی افزایش 40 درصدي نسبت به سال 99 براي آن هایی که بیشتر از 25 و 23 سال دارند. 

این اظهارنظر از سوي نمایندگان مجلس، نگرانی معاون جوانان سازمان ورزش و جوانان را هم درپی داشت. او در گفت وگویی تصریح



کرد: «مطابق با آمارسنجی سال جاري این معاونت، سن مطلوب ازدواج با در نظر گرفتن فراهم بودن تمامی شرایط اقتصادي، مسکن و
اشتغال، ازنظر پسران 26 سالگی به بعد و از نظر دختران 24 سالگی به بعد است؛ بنابراین چنین تفکیکی در پرداخت وام ازدواج، به

 
کاهش سن ازدواج کمک نخواهد کرد. 

رویکرد کاهش سن ازدواج رویکرد خوبی است، اما این مهم از طریق تفکیک سنی در پرداخت وام ازدواج امکان پذیر نیست. بحث ما
این نیست که چرا وام ازدواج را افزایش می دهند؛ چراکه این معاونت از اعطاي تسهیلات بیشتر به جوانان استقبال می کند، اما آنچه
حائز اهمیت است، عدم انجام کار کارشناسی، مطالعه، آمارسنجی و مبنا و دلایل منطقی براي پرداخت وام ازدواج صد میلیون تومانی

 
به پسران کمتر از 25 سال و دختران کمتر از 23 سال است. 

این اعداد و ارقام بر چه مبنا، اساس و مطالعه اي تصمیم گیري می شوند؟ آیا نمایندگان نسبت به تبعات این تصمیم گیري کار

 
مطالعاتی و آماري انجام داده اند که اکنون به سمت اجرا می روند؟ 

در سال هاي گذشته، با افزایش مبلغ وام، موارد انحرافی شکل گرفت که بار ها آن ها را تذکر دادیم و خواستار تدوین دستورالعمل
ویژه براي نظارت بر پرداخت و دریافت آن بودیم، اما متأسفانه به آن توجه نشد و اکنون نیز ما نگران همان مسائل انحرافی گذشته

 
هستیم». 

همچنین معصومه ابتکار در وبینار حقوق کودك در نظام حقوقی ایران، با بیان اینکه به دنبال افزایش سن ازدواج نیستیم، اظهار کرد:
«طبق آمار، ازدواج دختران زیر 14 سال حدود 30 هزار در سال بیان شده است. ازدواج دختر 15 یا 16 ساله اي که به بلوغ فکري و
جسمی رسیده باشد، ایرادي ندارد، اما حقیقتا دختران زیر 13 سال کودك محسوب می شوند و مشکلات متعددي را نظیر خرید و

 
فروش دختران به همراه خواهد داشت. 

ازدواج دختران زیر 13 سال می تواند مشکلات عدیده روحی را به همراه داشته باشد. هنگامی که دختران کمتر از 13 سال از حقوق

 
اجتماعی نظیر دریافت گواهینامه و... برخوردار نیستند، چگونه می توانند ازدواج کنند؟». 

با همه اینها، به نظر می رسد افزایش حداقل سن ازدواج دغدغه فعلی هیچ کس نیست. در دوره پیشین مجلس تلاش شد تغییر ساده

 
اي در ماده 1041 قانون مدنی داده شود، اما تندروها، این تغییر حداقلی را هم برنتابیدند. مطابق ماده 1041 قانون مدنی: 

«عقد نکاح دختر قبل از رسیدن به 13 سال تمام شمسی و پسر قبل از رسیدن به 15 سال تمام شمسی منوط است به اذن، ولی به
شرط رعایت مصلحت با تشخیص دادگاه صالح». تلاش نمایندگان فراکسیون زنان مجلس دهم بر این بود که اذن پدر و تشخیص
دادگاه صالح براي ازدواج کودکان دختر زیر 13 سال و پسران زیر 15 سال برداشته شود و در واقع کودکان تحت هیچ شرایطی زیر

 
این سنین اجازه ازدواج نداشته باشند، اما این اتفاق نیفتاد». 

چه شد که ازدواج کردم؟ انسی 16 ساله است و یک دختر دو ساله دارد به نام آرزو. انسی 12 سالگی به عقد پسرعمویش حسام درآمد.
آن ها در تهران زندگی می کنند. انسی از صبح تا شب با عمو و زن عمویش در خانه است و به کار هاي خانه می رسد و حسام هم
کارگر یک قهوه خانه در جنوب تهران. انسی از همان دخترانی است که در 11 سالگی با اذن پدر و تشخیص دادگاه صالح، به عقد

 
حسام درآمد. 

این ها را مریم خورشیدي، مددکار یک مؤسسه می گوید. انسی فارسی حرف نمی زند و خانم خورشیدي از او سؤال می کند که قاضی
دادگاه براي تشخیص آنکه او دیگر بزرگ شده، چه سؤالی از او پرسید؟ انسی جواب می دهد یک اسکناس به من نشان داد و پرسید



 
این چند تومان است؟ 

پرسید در خانه چه کار می کنی و من جواب دادم کنار مادرم در کار هاي خانه کمک می کنم و تا کلاس چهارم هم درس خوانده

 
ام.... انسی دیگر یادش نمی آید که چه سؤالی از او پرسیده اند. 

در یکی، دو سال گذشته، با دسترسی بیشتر مردم به فضاي مجازي، اخبار ازدواج عروس هاي کوچک زیادي در فضاي مجازي منتشر
شد که با توجه به حساسیت موجود در افکار عمومی، جلوي بسیاري از آن ها هم در لحظه گرفته شد. نمونه اش ازدواج یک دختر

 
خردسال در کهگیلویه و بویراحمد بود که تصاویر مراسم نامزدي اش که از سوي یک خبرنگار منتشر شد، خشم عمومی را برانگیخت. 

اگرچه جلوي این ازدواج در آن لحظه گرفته شد، اما همان زمان پدر آن دختر تهدید کرد که بعد از گذشت چند ماه دوباره آن ازدواج
سر خواهد گرفت. هرچند خبري از سرنوشت آن دختر در دسترس نیست، اما چقدر می توان مطمئن بود که آن دختر کوچک، سر

 
درس و مشقش بازگشته و دیگر کودك همسر نیست. 

با نگاهی با آمار منتشرشده از سوي مرکز آمار ایران، به راحتی می توان به این نتیجه رسید که افزایش کودك همسري در یک سال

 
گذشته، سال به سال که گاهی ماه به ماه اتفاق می افتد؛ فقط کافی است این آمار را با هم مقایسه کنیم: 

تعداد رویداد هاي ازدواج برحسب سن مردان و زنان در زمان ازدواج روشن اژدري، متخصص زنان و زایمان، به پیامد کودك همسري
براي زنان پرداخت و گفت: فارغ از مسائل روانی اي که این مسئله می تواند براي دختربچه ها ایجاد کند، ازدواج در سنین پایین می

 
تواند مشکلاتی نظیر سرطان دهانه رحم، مرگ هنگام فارغ شدن، بیماري هاي مقاربتی و حتی مرگ جنین را پدید آورد. 

مسئله اي که هرچند نمی توان گفت قطعا اتفاق می افتد، اما براي کودکانی که دچار سوتغذیه هستند یا جثه کوچکی دارند، می تواند

 
محتمل به نظر برسد». او در ادامه افزود: «بدن بسیاري از این دختران به بلوغ کامل نرسیده است. 

متأسفانه بیشتر خانواده هایی که رو به کودك همسري می آورند، از نظر اقتصادي و فرهنگی دچار مسئله هستند و با فکر اینکه یک

 
نان خور کمتر، دخترشان را زود شوهر می دهند. چنین دختري عموما با رفتن به خانه بخت خوشبخت نمی شود. 

قرار نیست غذاي بهتري بخورد یا در خانواده جدید از نظر روحی به او کمک شود. این دختران عموما با سوءتغذیه طرف هستند، مدت
ها غذاي گرم نمی خورند و در چنین شرایطی براي مادرشدن آماده می شوند. بسیاري از آن ها پس از 30 سالگی با مسائل عدیده

 
زنانه طرف هستند، اما این چیزي نیست که براي کسی مهم باشد». 

مطابق تعریف قانونی، کودك همسري، ازدواج رسمی یا غیررسمی قبل از 18 سالگی شناخته می شود. با وجود این، سن قانونی ازدواج
در ایران براي دختر 13 سال تمام و پسر 15 سال تمام است و ثبت ازدواج قبل از رسیدن به این سن، با اجازه، ولی کودك و تشخیص

دادگاه انجام می گیرد.
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بزرگترین سرمایه گذاري بخش خصوصی در حوزه فولاد کشور با اجراي طرح هاي توسعه اي در مجتمع فولاد صنعت بناب
عملیاتی می شود.

بزرگترین سرمایه گذاري بخش خصوصی درفولاد کشور
اقتصاد ایران: بزرگترین سرمایه گذاري بخش خصوصی در
حوزه فولاد کشور با اجراي طرح هاي توسعه اي در مجتمع

 
فولاد صنعت بناب عملیاتی می شود. 

به گزارش خبرگزاري اقتصاد ایران، نمایندگان استان
آذربایجان شرقی با حضور در مجتمع فولاد صنعت بناب از
خطوط تولید بازدید و در جریان طرح هاي توسعه اي مگا

 
پروژه گسترش فولاد شهریار قرار گرفتند. 

حجت الاسلام باقري بنابی نماینده مردم شهرستان بناب در مجلس شوراي اسلامی در جریان این بازدید به طرح هاي توسعه اي اشاره
کرد و گفت : گروه مالی گردشگري با سرمایه گذاري 600 میلیون یورویی و اجراي 6 طرح توسعه اي در قالب شرکت گسترش فولاد

 
شهریار اقدام و قرارداد اجراي آن را با قرارگاه خاتم الانبیا منعقد کرده است . 

رئیس مجمع نمایندگان استان آذربایجان شرقی در این بازدید با تحسین برانگیز خواندن توسعه فولاد بناب اظهار کرد : سرمایه گذاري
600 میلیون یورویی بخش خصوصی در حال حاضر بسیار مهم و قابل توجه است و نمایندگان استان آماده هرگونه مساعدت و

 
همکاري براي رشد و بهبود تولید و رفع مشکلات واحدهاي تولیدي هستند. 

یوسف داوودي با اشاره به طرح ساماندهی بازار فولاد نیز گفت: اقدامات و بررسی هاي لازم در خصوص ساماندهی بازار فولاد انجام

 
شده و باید کنترل هاي لازم براي مدیریت بازار و حمایت از مصرف کنندگان مد نظر قرار گیرد. 

مدیرعامل مجتمع فولاد صنعت بناب نیز با ارائه گزارشی از فعالیت هاي انجام شده گفت: با بهره گیري از 7 خط نورد و دو واحد ذوب
و ریخته گري در قالب 5 شرکت تابعه توانستیم تاکنون 750 هزارتن محصول تولید کنیم که در تاریخ 10 ساله فعالیت این شرکت بی
سابقه بوده و با عمل به شعار جهش تولید، تا پایان سال جاري به رقم 850 هزار تن خواهیم رسید که این میزان در سال آتی به یک

 
میلیون و 200 هزارتن افزایش خواهد یافت.  

بابک علیزاد شهیر با اشاره به افزایش دو برابري صادرات مجتمع فولاد صنعت بناب افزود: با توجه به میزان تولید فولاد کشور، نیاز

 
مصرفی و مازاد تولید، این مجتمع برنامه هایی براي گسترش صادرات دارد . 

وي ادامه داد: با توجه به شرایط جغرافیایی،  نزدیکی به مرز، تولید محصول کیفی و رقابتی ، افزایش دو برابري صادرات را شاهد بودیم



که این میزان نیز در سال آینده افزایش خواهد یافت و با ارزآوري و توسعه صادرات غیرنفتی کشور سهم بسزایی را در اقتصاد کشور

 
ایفا خواهیم کرد. بر همین اساس، فولاد بناب به عنوان یکی از صادرکنندگان نمونه استان انتخاب شده است.  

علیزاد شهیر در پاسخ نمایندگان در مورد مسایل و مشکلات فولاد بناب گفت: تامین مواد اولیه ، اصلاح قوانین مرتبط با تولید و
صادرات، تمهیدات و مشوق هاي لازم در جهت تسهیل امور تولیدکنندگان و تامین برق براي واحدهاي تولیدي ضرورت دارد در

 
شرایط کنونی نمایندگان مجلس شوراي اسلامی توجه ویژه اي داشته باشند .  

وي در خاتمه با اشاره به وضعیت فعلی مجتمع نیز خاطرنشان کرد: با حمایت مدیران ارشد گروه مالی گردشگري و تلاش همکاران در
سال جاري کارخانه به سوددهی رسیده است و با افزایش سرمایه لازم و مستهلک شدن بدهی هاي بانکی، به زودي وارد بورس

 
خواهیم شد .  

مدیرعامل گسترش فولاد شهریار نیز در این دیدار به تشریح پروژه ها پرداخت و گفت : با توجه به توانمندي و پتانسیل مجتمع و
برخورداري از نیروي جوان و متخصص و امکان ایجاد طرح هاي توسعه اي در راستاي تکمیل تر کردن زنجیره تولید در گروه مالی
گردشگري، قراردادي با قرارگاه خاتم الانبیا با سرمایه گذاري 600 میلیون یورویی شاهد بزرگترین سرمایه گذاري بخش خصوصی در

 
حوزه فولاد کشور هستیم . 

امین رفیعی افزود: با بهره برداري از این پروژه ها در آینده شاهد افزایش سه برابري ظرفیت تولید و ایجاد اشتغال 1000 نفر به صورت
مستقیم خواهیم بود. پروژه هاي مذکور شامل پروژه زیر سقفی ذوب شاهین و و افزایش تولید دو برابري، احداث بارانداز ریلی
اختصاصی مجتمع به منظور حمل مواد اولیه و محصول، ایجاد اکسیژن پلنت با ظرفیت تولید سالانه 90 میلیون مترمکعب، احداث
کارخانه فرو آلیاژ، فروسیلیس و سیلیکو منگنز، ذوب یک میلیون 450 هزار تنی براي تولید اسلب و بیلت و همچنین احداث خطوط

نورد ورق یک میلیون و 450 هزار تنی است.
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سخنگوي دولت گفت: تغییرات زیادي شاکله بودجه را به هم ریخته بود و غنایی به بودجه نبخشیده بود.

واکنش سخنگوي دولت به رد کلیات بودجه 1400 اقتصاد
ایران: سخنگوي دولت گفت: تغییرات زیادي شاکله بودجه

 
را به هم ریخته بود و غنایی به بودجه نبخشیده بود. 

به گزارش خبرگزاري اقتصاد ایران،  ربیعی سخنگوي دولت
در نشست خبري هفتگی خود با خبرنگاران گفت: فاطمه
(س) الگویی جاودان در همه وجوه اجتماعی و کنشگري
فعال در عرصه هاي اجتماعی و سیاسی در همه دوران
هاست و در عین حال الگوي مادري فداکار و خانواده اي
سرشار از مهر و عطوف و تربیت است. فاطمه زهرا (س)

 
این وجوه به ظاهر ناهمگن را در یک منظومه سازگار قرار داده بودند. 

ربیعی گفت: نامگذاري زاد روز فاطمه (س) براي پاسداشت مقام مادران و زنان، روز مادر و زن ر ا پر از معنی و مفهوم غنی ساخته
است.با توجه به موانع مختلف براي حضور اثربخش زنان در عرصه هاي مختلف ما کماکان نیازمند سیاستگزاري هاي معطوف به زنان

 
هستیم. در این میان شیوه سبک زندگی فاطمه زهرا (س) الگویی براي ما و سرنمون مشی عملی ما می تواند باشد. 

وي با بیان اینکه فرصت را مغتنم می شمارم و به بخشی از دستاوردهاي جمهوري اسلامی ایران و  دولت تدبیر و امید اشاره می کنم،
گفت: انقلاب اسلامی زمینه اي را فراهم ساخت که زنان با عبور از حضور آمرانه در تجدد کلیشه اي به حضوري خود انگیخته و

 
همگانی در سپهر جامعه دست یافتند. 

سخنگوي دولت گفت: حضور زنان در تظاهرات خیابانی و قرار گرفتن در مقابل گلوله ها در 4 دهه قبل یک شگفتی عظیم بود که بی

 
شک نشات گرفته از الگویی فاطمی در این عصر بود. 

وي افزود: پس از انقلاب اسلامی نرخ مشارکت سیاسی زنان همواره رو افزایش بوده و در انتخابات اخیر نیز مشارکت آنها بیش از
مردان بود است. حضور زنان در عرصه هاي مدیریتی رو به افزایش بوده به نحوي که در سال 92 این حضور حداکثر پنج درصد بود و

 
هم اکنون 24 درصد زنان در عرصه مدیریتی حضور دارند. 

ربیعی خاطرنشان کرد: در عرصه هاي علمی، زنان ما درخشش هاي بسیاري داشتند. هم اکنون 33 درصد اعضاي هیات علمی
دانشگاهها را زنان تشکیل می دهند، که این نسبت پیش از انقلاب 2 درصد بوده است. امروز دانشجویان دختر بیش از پسران روي
صندلی هاي دانشگاه ها نشسته اند. همچنین در این سال ها با تمهیدات صورت گرفته در دولت حضور زنان در سازمان هاي مردم



 
نهاد افزایش چشمگیر یافته است و امروز زنان پیشتازان خیر جمعی می باشند 

وي با بیان اینکه دولت نیز در راستاي سیاستگذاري معطوف به زن، 10 لایحه جدید حمایت از زنان مدیران و دختران را تهیه کرده

 
است.ف گفت: در این دولت در حمایت از زنان ایرانی، قانون تابعیت فرزندان مادر ایرانی دنبال و در این ماهها اجرایی شد. 

سخنگوي دولت گفت: همچنین اقدامات حقوقی براي حمایت زنان و کودکان با پیشبرد لایحه تامین امنیت زنان، قانون حمایت از
اطفال و نوجوانان صورت گرفته است. طرح الگوسازي و اجراي طرح ملی گفتگوي خانواده و مهارت ارتباطی در خانواده اجرایی شده و

 
تقویت مهارت هاي فردي خانواده ها در بحران کرونا نیز اخیرا اجرایی شده است. 

ربیعی تصریح کرد: با توجه به زمینه هاي ایجاد شده براي مشارکت اقتصادي زنان بخش بیشتري از اشتغال هاي ایجاد شده در سال
هاي اخیر به زنان اختصاص یافته است. در سالهاي اخیر در بحث بازار کار نرخ مشارکت زنان از 13.4% در سال 92 به %15.5 افزایش
یافته و سهم زنان از اشتغال سیر صعودي داشته، به عنوان مثال از 23.5 میلیون شاغلین کشور، بیش از 3.69.000 نفر را زنان تشکیل

 
می دهند. و در سال 95 به  66 درصدرسیده است. 

 وي افزود: طرح توانمندسازي زنان بخصوص زنان سرپرست خانوار مبتنی بر مهارت افزایی و مشارکت دادن در کسب و کارهاي خرد و
الگوهاي نوین اشتغال خانگی در کشور اجرایی شده است. در این راستا از تشکیل بیش از 410 صندوق اعتباري خرد زنان روستایی و

 
عشایر و تعاونی زنان حمایت شده است. 

سخنگوي دولت تاکید کرد: همچنین جهت تامین امنیت آینده زنان سرپرست خانوار بیش از دویست و بیست هزار نفر در چند سال
اخیر از سوي دولت داراي بیمه تامین اجتماعی شده اند. سهم بیمه شده هاي زن از سال 92 تا 99 همواره رو به افزایش بوده است،

 
یعنی زنان بیشتر وارد بازار کار رسمی شده اند و اکنون به 20.3% رسیده است. 

ربیعی تاکید کرد: از همین فرصت استفاده کرده و در ادامه موفقیت زنان ایرانی سرکار خانم دکتر مژده روشن طبري مشاور رئیس
سازمان ملی استاندارد با آراي اعضاي شوراي بین المللی ایزو براي اولین بار در تاریخ این سازمان به عنوان ریاست کمیته

 
سیاستگذاري کشورهاي در حال توسعه انتخاب و از ابتداي سال جاري میلادي به این سمت منصوب شدند. 

وي با اشاره به روز ملی فناوري فضایی گفت: امروز روز فناوري فضایی است. با عرض تبریک روز فناوري فضایی به تمام  کنشگران و
متخصیصن حوزه فضایی، خوشبختانه امروز پروژه هاي فضایی از مرحله تحقیقاتی وارد مرحله کاربردي و عملیاتی شده و علاوه بر
ماهواره پارس 1، به عنوان یک ماهواره پیشرفته سنجش از دور، ماهواره هاي ناهید 1 و 2، ظفر 2، طلوع و بلوك انتقال مداري سامان

 
هم مراحل نهایی خود را سپري می کنند. 

سخنگوي دولت گفت: دسترسی آسان به داده هاي ماهواره اي براي توسعه کسب و کارها و ارائه خدمات متنوع در راستاي مدیریت

 
بهینه کشور و افزایش بهره وري سایر حوزه ها با اولویت بالا مورد توجه دولت است. 

ربیعی تاکید کرد: دیروز هم با تلاش هاي متخصصان ما ماهواره بر «ذوالجناح» با یک تحول فناورانه در استفاده از سوخت جامد و

 
موتوري قدرتمند به فضا پرتاب شد. 

وي در ادامه با اشاره سفر وزیر امور خارجه به قفقاز اظهار کرد: هفته گذشته وزیر خارجه کشورمان در جهت عملیاتی ساختن منطقه



گرایی شش کشوري که به ابتکار همکاري هاي منطقه اي شش جانبه معروف شده به باکو، ایروان، تفلیس، مسکو و استانبول رفت. در
حقیقت سرمایه مذاکرات فرآیند سه جانبه، که ایران، ترکیه و روسیه در کمک به ایجاد صلح و ثبات در سوریه آن را کسب کردند

 
زمینه مساعدي براي تعمیم این تجربه در یک حوزه متفاوت را فراهم آورد. 

سخنگوي دولت تصریح کرد: در یک چشم انداز و تحول مثبت سه کشور ایران، ترکیه و روسیه،  به اضافه 3 کشور قفقازي می توانیم
سطح در هم تنیدگی اقتصادي و فرهنگی، و خطوط ترانزیتی و ریلی در این جغرافیاي بزرگ از خلیج فارس تا خزر، از ارس تا دریاي
سیاه و مدیترانه را به چنان سطحی ارتقا دهیم که نه تنها وقوع هر مناقشه اي غیرممکن شود بلکه کل این منطقه وسیع به شاهراه

 
تمدنی و نقطه اتصال شرق و غرب تبدیل شود. 

ربیعی گفت: در این سفر در ملاقات هایی که صورت گرفت همه سران کشورهاي منطقه بر حضور ایران و ایفاي نقش موثر در این
منطقه تاکید کردند. این یک تجربه مبارك است که می بینیم همسایگان ما در قفقاز جنوبی، از بازي با حاصل جمع صفر عبور کرده و
آماده ورود به عصر بازي برد – برد می شوند. این تجربه می تواند در گستره همسایگانی ما در آنسوي خلیج فارس هم منطبق با

 
شرایط ویژه خود به شکلی دیگر تکرار شود. 

وي تاکید کرد: پیام ما که بخصوص از زبان رییس جمهور و وزیر خارجه کشورمان بارها در این سالها تکرار شد، این است که عصر

 
همسایه هراسی در عصر در هم تنیدگی امنیت به سر آمده است. 

سخنگوي دولت در ادامه به مصوبات مهم دولت اشاره کرد و گفت: در هفته گذشته دولت در راستاي تقویت جوامع محلی و واگذاري
اداره امور توسط مردم و نیز با توجه به ضرورت تحقق اصل تمرکز زدایی و واگذاري اختیارات به نهاد هاي محلی و ایجاد نهادهاي

 
اجرایی در روستا «لایحه تأسیس دهیاري هاي خودکفا در روستاهاي کشور» را به تصویب رساند. 

ربیعی خاطرنشان کرد: از جمله مهمترین محورهاي این لایحه دادن اختیار براي تملک اراضی در محدوده روستا و تملک اراضی و
املاك براي اجراي برنامه هاي عمومی، عمرانی و نظامی دولت، صدور پروانه، گواهی عدم خلاف و پایان کار ساختمان براي احداث بنا،
کنترل و نظارت برحسن اجراي صحیح طرح هادي واقع در محدوده روستا، است.براساس این لایحه کلیه اشخاص حقیقی و حقوقی
مکلفند قبل از احداث هرگونه بنا در محدوده روستا از دهیاري پروانه ساخت اخذ کنند. هرگونه ساخت و ساز در محدوده روستا بدون

 
پروانه ساخت، ممنوع خواهد شد. 

سخنگوي دولت گفت: همینطور دهیاري موظف است متناسب با فعالیت ها و شرایط اقتصادي و اجتماعی شهروندان، پیشنهاد وضع
عوارض محلی و بهاي خدماتی را که به وسیله دهیاري قابل وصول می باشد، پس از تأیید شوراي اسلامی روستا براي تصویب به

 
شوراي اسلامی بخش، ارسال و نسبت به وصول عوارض و بهاي خدمات اقدام کند. 

ربیعی گفت: همچنین در تصمیم دیگر اعتبار براي جبران خسارات ناشی از سیل و زلزله در برخی استان هاي کشور اختصاص یافت. با
تصویب هیات وزیران، تا مبلغ 930 میلیارد ریال اعتبار تملک دارایی هاي سرمایه اي براي بازسازي تأسیسات زیربنایی خسارت دیده

 
ناشی از وقوع سیل و زلزله در سال 1398 و فروردین و اردیبهشت سال جاري در استان هاي سیل زده اختصاص داد. 

وي ادامه داد: در مصوبه اي دیگر با گسترش دولت الکترونیک که از برنامه هاي محوري دولت بوده است با هدف حذف مراجعه
حضوري متقاضیان دریافت مجوز ساخت و ساز به مراجع متعدد، آیین نامه اجرایی نحوه ایجاد بستر یکپارچه ارایه خدمات مرتبط با

 
اخذ مجوز ساخت و ساز در کشور و تسهیل فرایندهاي مربوط را به تصویب رساند. 



سخنگوي دولت خاطرنشان کرد: به موجب این مصوبه، وزارت کشور موظف است با همکاري وزارتخانه هاي راه و شهرسازي و امور
اقتصادي و دارایی و شهرداري تهران، بازبینی تمامی فرایندهاي مربوط به پروانه ساختمانی را با استفاده از ظرفیت موجود در قانون

 
اجراي سیاست هاي کلی اصل (44) قانون اساسی اجرایی کند. 

ربیعی تصریح کرد: دولت همچنین وزارت کشور را موظف کرد با همکاري وزارت راه و شهرسازي و وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات،
حداکثر ظرف 6 ماه نسبت به راه اندازي سامانه مدیریت ساخت و ساز اقدام نماید. صدور پروانه ساختمانی پس از دریافت شناسه یکتا

 
که توسط این سامانه اختصاص داده خواهد شد، انجام می گیرد. 

وي افزود: دولت، شهرداري ها و سایر مراجع صدور پروانه ساختمانی را نیز موظف کرد کلیه فرایندهاي دریافت وجوه و عوارض قانونی
خود را به گونه اي اصلاح کنند که تمامی پرداخت ها به صورت خودکار و الکترونیک انجام شود و سازمان تامین اجتماعی هم موظف
است حداکثر ظرف 6 ماه پس از ابلاغ این آیین نامه، نسبت به راه اندازي سامانه پرداخت الکترونیکی بر خط حق بیمه کارگران

 
ساختمانی مندرج در «قانون بیمه هاي اجتماعی کارگران ساختمانی» اقدام کند. 

سخنگوي دولت تاکید کرد: در جلسه روز یکشنبه دولت مبلغ سه هزار میلیارد ریال اعتبار تملک دارایی هاي سرمایه اي به منظور
پیشگیري از حوادث غیرمترقبه از طریق ایجاد و اصلاح شبکه فاضلاب و جمع آوري آب هاي سطحی شهرهاي اهواز، بندر امام و

 
چمران اختصاص یافت. 

ربیعی گفت: دولت همچنین با اختصاص بیش از هفت هزار میلیارد ریال براي نوسازي و مقاوم سازي واحدهاي مسکونی شهري واقع

 
در بافت غیررسمی شهر بندر امام خمینی استان خوزستان موافقت کرد. 

وي تصریح کرد: در مصوبه اي دیگر هیات وزیران به پیشنهاد مشترك سازمان برنامه و بودجه کشور، وزارت امور اقتصادي و دارایی و
بانک مرکزي با اختصاص تسهیلات لازم جهت اجرایی نمودن پروژه هاي احداث نیروگاه بخاري سیریک هرمزگان با ظرفیت 1400

 
مگاوات موافقت کرد. 

سخنگوي دولت با گرامیداشت آغاز دهه فجر و پیروزي انقلاب اسلامی گفت: چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب شکوهمند را در
حالی برگزار می کنیم که در آستانه یک قرن جدید، یعنی قرن 1400 قرار گرفته ایم. منشور 12 بهمن در ترکیب جمهوریت و

 
اسلامیت، منشور یک عصر سپري شده نیست، منشور آینده است، منشور عصر 1400 است. 

ربیعی تصریح کرد: با گفتمان امام خمینی مفهوم هویت ملی از اسارات قرون تاریک تاریخ استبدادي بیرون آمد و جوانی تازه اي آغاز
شد. امام گفتند ملت یعنی «ملت بالفعل»، یعنی نسل حاضر و عزم و اراده نسل حاضر براي به دست گرفتن سرنوشت خویش به شیوه

 
مردم سالارانه. 

وي ادامه داد: در 12 بهمن بود که تعریف کهنه گرایانه و باستان گرایانه ملت تبدیل به تعریف ملموس و این عصري و این زمانی و این
جایی ملت شد. از مشروطه و حتی قرون قبل از مشروطه به این سو هیچ گاه فضایی فراهم نشده بود که ملت خودش، در تمامیت
خودش، با همه رنگ ها، سبک هاي زیستی، زبان ها و تنوع فرهنگی خودش به صحنه تاریخ وارد شود و هستی و هویت خویش را به

 
کمک اراده  معطوف به تعیین دمکراتیک و مردم سالارانه سرنوشت به سپهر جامعه و تاریخ آورد و خودش سخن خودیش را بگوید. 



سخنگوي دولت با بیان اینکه یعنی ملت همان چیزي شد که خودش می گفت، نه آن موجود انتزاعی که دیکتاتوري به نحو آمرانه
سعی در بازنمایی شاهانه آن داشت، گفت: منشور 12 بهمن لحظه انطباق هویت ملت با اراده ملت براي تعیین دمکراتیک سرنوشت

 
بود. آغاز چهل و دومین دهه فجر بر همه ایرانیان مبارك باد. 

ربیعی در پاسخ به سوالی در خصوص رد کلیات بودجه از سوي مجلس گفت: نمایندگان محترم پیام نگرانی دولت و اقتصاددانان از
تغییرات اساسی و غیر کارشناسی در لایحه بودجه را دریافتند تشکر می کنیم. تغییرات زیاد شاکله بودجه را بهم ریخته بود و غنایی
نیز به بودجه نبخشیده بودند. دولت آماده است با همه توان کارشناسی خود در کنار مجلس اصلاحات مورد نظر که می تواند به نفع

 
اقتصاد و مردم باشد را بدون اینکه شالکه بودجه به هم بخورد دنبال کند. 

وي افزود: محورهاي اصلی لایحه بود که دولت بر آن اصرار داشت و متاسفانه به شکلی آثار منفی زیادي به هم ریخته است عبارتند
از:  تقویت ارزش پول ملی، کاهش تورم و تورم زا نبودن، مدیریت منطقی مالیات، حمایت از معیشت مردم و کالاهاي اساسی و عدم
ایجاد رانت. در عمل تغییر نرخ ارز که عملا صورت خواهد پذیرفت ارز از 11500 به 17500 افزایش داد. این امر موجب افزایش تورم،

 
نقدینگی و کاهش ارزش پول ملی می شود. 

سخنگوي دولت اضافه کرد: افزایش سقف بودجه موجب افزایش نقدینگی و تورم زا بدون منابع معتبر، حذف ارز ترجیحی و دادن یارانه
ناکافی هر دو امري منفی هستند. شوك آور باید تورم غیرقابل تحمل به بار خواهند آورد. درآمدهاي واهی پیش بینی شده با عدم

 
قطعیت در وصول و هزینه قطعی موجب افزایش نقدینگی و فشار بر تولید و مردم خواهد شد. 

 
مواردي مثل مجوز ورود خودرو از مناطق آزاد تصمیمی رانت زا ست که در اجرا مشکلات زیادي خواهد داشت 

ربیعی گفت: البته آنچه ما در این روزها می شنویم سیاسی ترین عبارات و بدون ارتباط کلمات در مورد اقتصاد و بودجه در چهل سال
اخیر بوده است. از کوبیدن بودجه به دیوار تا اتهام فروپاشی و دهها عبارت عجیب دیگر. با یک تحلیل محتوا فراوانی مطالبی که در
خصوص بودجه از سوي تعدادي از نمایندگان مجلس شوراي اسلامی گفته شده است عبارتند از: وابستگی بودجه پیشنهادي به نفت و
ضرورت کاستن از این وابستگی و کم کردن نقش نفت در بودجه، افزایش حجم بودجه و تورم زا بودن آن، پیش بینی درآمدهاي واهی
در بودجه تقدیمی دولت،  بودجه شرکت هاي دولتی و فساد و رانت در آن، عدم عدالت گرایی در بودجه و حالا مقایسه کنیم نتایج

 
کمیسیون تلفیق که امروز به صحن مجلس آمده بود. 

وي ادامه داد: در خصوص وابستگی بودجه به نفت برخی گفتند که میزان فروش پیش بینی شده در لایجه بودجه خائنانه است. اما
خودشان بیش از 32 هزار میلیارد تومان وابستگی بودجه به نفت را بیشتر کردند با این تفاوت که از تولید که قدرت ملی و جایگاه
جهانی ما را ارتقا می داد و به زیان کشورهاي رقیب بود کاستند و به جاي آن نرخ ارز را که تاثیر مستقیم بر زندگی مردم دارد افزایش

 
دادند. 

ربیعی گفت: در خصوص افزایش حجم بودجه و تورم زا بودن آن دولت بارها اعلام کرد که هزینه هاي پیش بینی شده اجتناب ناپذیر
بوه است و نمایندگان محترم هر قلم هزینه را زیاد می دانند کاهش دهند. مع الوصف نه تنها این هزینه هاي کاهش نیافت بلکه 35
درصد به آن افزوده شد. آنها که مدعی بودند بودجه داراي کسري است به یکباره 130 هزار میلیارد به همین بودجه اضافه کردند.
بارها عنوان شد که دولت درآمدهاي واهی و غیرواقعی پیشنهاد داده که امکان تحقق ندارد و منجر به استقراض از بانک مرکزي خواهد

 
شد. گفتیم شما درآمدها را واقعی کنید و مبالغ اضافی را حذف کنند. 

وي با بیان این مطلب که نتیجه آن شد که در سرفصل هاي درآمدهاي نفتی 32 هزار میلیارد، درآمدهاي عمومی 122 هزار میلیارد



تومان شامل 41 هزار میلیارد تومان که می گفتند دولت در شرایط رکودي اساسا نیابد دولت مالیات را اضافه کند، 41 هزار میلیارد
تومان درآمدهاي کمرگی بواسطه افزایش نرخ تسعیر ارز و ترخیص خودروهاي لوکس از مناطق آزاد که مفسده ها و مشکلات خود را
دارد، و حدود 40 هزار ملیارد تومان سایر درآمدها را شاهد هستیم. گفتند که در بودجه شرکت هاي دولتی چه خبر است. دولت

 
گزارش بودجه این شرکت ها را از یک ماه زودتر از لایحه بودجه به مجلس شوراي اسلامی رسانده است. 

سخنگوي دولت اضافه کرد: حتی یک ریال آن بودجه را تغییر ندادید. خوب چه شد آن شعارهاي مبارزه با فساد و رانت در بودجه
شرکت ها؟ طبقه محروم و فردوست جامعه را با تصمیمات عجولانه خود دچار رنج و سختی می شوند. هر میزان یارانه اي که از محل
ضرب و تقسیم 5.5 میلیارد دلار و 17500 تسعیر ارز براي جبران دهک هاي پایین در نظر بگیرید بازهم مشکلات اقتصادي ناشی از
حذف یارانه 4200 را حل نخواهد کرد. دولت بارها اعلام کرده که با یک شیب منطقی حذف ارز 4200 تومانی را در نظر دارد ولی
حذف ناگهانی آن بیشترین ضربه را به طبقات محروم جامعه خواهد زد. چه کسی آثار روانی این اظهارات بر سرمایه اجتماعی را
محاسبه می کند و تبعاتی که این حرف ها به اعتماد عمومی مردم نه به دولت بلکه نظام می زند را بررسی خواهد کرد. در حسن نیت

 
دوستان کسی تردیدي ندراد. انشااالله هرچه خیر و مصلحت کشور هست پیش آید. 

 
  

دولت جدید آمریکا نمی تواند تاریخ را وارونه بخواند و یا قانون علت و معلول را معکوس کند. تنها راه منطقی براي بازگشت ما به
اجراي کامل تعهدات، بازگشت شرایط به قبل از شروع نقض فاحش برجام از سوي آمریکاست. اما به محض به آنکه چنین اتفاقی رخ

 
بدهد، ما نیز بلافاصله به انجام کامل تعهدات خود بازخواهیم گشت. 

 
  

به گزارش تسنیم، علی ربیعی در پاسخ به سوال خبرنگار تسنیم، مبنی بر اظهارات اخیر آنتونی بلینکن وزیر خارجه آمریکا که اعلام
کرده بود براي  بازگشت ایالات متحده به برجام باید ابتدا ایران به تعهدات برجامی خود برگردد گفت: موضع ما درباره این همیشه
روشن بوده است. آمریکا تنها طرفی است که به عضویت خود در برجام خاتمه داده و اقدامات متعددي از جمله وضع تحریم هاي

 
یکجانبه نه تنها برجام بلکه قطعنامه 2231 شوراي امنیت را نقض کرده است. 

وي افزود: برخلاف آمریکا ما هرگز از برجام خارج نشده ایم و تا یکسال پس از خروج آمریکا به تعهدات خود بطور کامل عمل کرده ایم
اما در واکنش متناسب به خروج آمریکا و ناتوانی دیگر اعضاي برجام در عمل به تعهدات شان ناگزیر از متوسل شدن به حق قانونی

 
خود مطابق با بند 36 

 برجام (که به ما اجازه می دهد در واکنش به عدم اجراي تعهدات سایر طرف ها، تعهدات خود را بطور جزئی یا کلی متوقف کنیم،)

 
متوسل شدیم. 

ربیعی تصریح کرد: دولت جدید آمریکا نمی تواند تاریخ را وارونه بخواند و یا قانون علت و معلول را معکوس کند. تنها راه منطقی براي
بازگشت ما به اجراي کامل تعهدات، بازگشت شرایط به قبل از شروع نقض فاحش برجام از سوي آمریکاست. اما به محض به آنکه

 
چنین اتفاقی رخ بدهد، ما نیز بلافاصله به انجام کامل تعهدات خود بازخواهیم گشت. 

سخنگوي دولت در خصوص موضع دولت به انتخاب  راب مالی به عنوان مسئول پرونده ایران در آمریکا گفت: ما نظري درباره انتصاب
افراد در دولت آمریکا نمی دهیم اما در این رابطه، متوجه این قاعده کلی هستیم که دیپلماسی سازنده بدون کسانی که به دیپلماسی
سازنده باور دارند، به نتیجه نمی رسد اما در عین حال ما در ارزیابی نهایی نه به افراد و جملات آنها بلکه به رفتارها و تصمیم هاي آنها



 
توجه داریم. 

وي افزود: رایزنی و مشورت با همه اعضاي برجام ادامه خواهد داشت. از نظر ما فرآیند بازگشت آمریکا به برجام تابع فرمول پیچیده اي
نیست و با بکار افتادن اراده سیاسی این اتفاق با همه الزامات آن به سرعت می تواند رخ بدهد. مجدد تاکید می کنم، بدون فاصله

 
زمانی به محض بازگشت دولت آمریکا به تعهدات خود، ایران بطور کامل تعهداتش را عملی خواهد کرد. 

سخنگوي دولت در خصوص اصرار رئیس جمهور فرانسه مبنی بر افزودن عربستان به مذاکرات هسته اي با ایران و موضع دولت در این
خصوص گفت: اظهارات آقاي مکرون دوراندیشانه و مسئولانه نبود. همانطور که مکرراً گفته ایم قرار نیست هیچ مذاکره جدیدي درباره

 
برجام انجام بگیرد و به تبع آن ملحق شدن اعضاي جدید در گفتگوهاي پیشتر انجام شده بطور کامل منتفی است. 

وي با بین اینکه تنها یک سناریو درباره برجام وجود دارد و آن بازگشت هرچه سریعتر آمریکا به برجام و التزام همه اعضاي آن از
جمله فرانسه به تعهداتشان مطابق نص صریح توافق است، گفت: با این حال، ما همیشه در استقبال از آغاز گفتگوهاي منطقه اي میان
کشورهاي منطقه پیشتاز بوده ایم و همچنان دست ما به سوي همه همسایگان براي حل و فصل اختلافات دراز است. تنها کشورهاي
منطقه هستند که از صلاحیت تامین امنیت منطقه برخوردار هستند و در این مسیر به مداخله ها و ابتکارهاي نامعمول کشورهاي

 
خارج از منطقه نیازي ندارند. 

 
  

به همین دلیل نمی توانیم نسبت به ناامنی و بی ثباتی در افغانستان بی اعتنا باشیم اما این به معناي وجود یک رابطه ویژه بین ما و
گروه طالبان نیست و جمهوري اسلامی ایران آمادگی دارد که در هماهنگی کامل با دولت کابل با همه گروه هاي سیاسی و قومی که
در شرایط کنونی افغانستان و آینده سیاسی آن نقش دارند، رایزنی کرده و آنها را به مشارکت در گفتگوهاي ملی براي رسیدن به صلح

 
پایدار تشویق کند. 

 
  

سخنگوي دولت در خصوص حضور هیات طالبان در ایران و  حساسیت ها نسبت به آن گفت: سفر هیات طالبان اولا با هماهنگی دولت
افغانستان و در تداوم این سیاست همیشگی جمهوري اسلامی ایران مبنی بر رایزنی با همه گروه هاي سیاسی در افغانستان و به منظور

 
تقویت صلح و ثبات در این کشور صورت گرفته است. 

وي اضافه کرد: به موجب برخورداري از مرزهاي طولانی و پیوندهاي تاریخی، مسائل افغانستان بطور مستقیم بر امنیت ما مانند سایر
همسایگان افغانستان موثر است. به همین دلیل نمی توانیم نسبت به ناامنی و بی ثباتی در افغانستان بی اعتنا باشیم اما این به معناي
وجود یک رابطه ویژه بین ما و گروه طالبان نیست و جمهوري اسلامی ایران آمادگی دارد که در هماهنگی کامل با دولت کابل با همه
گروه هاي سیاسی و قومی که در شرایط کنونی افغانستان و آینده سیاسی آن نقش دارند، رایزنی کرده و آنها را به مشارکت در
گفتگوهاي ملی براي رسیدن به صلح پایدار تشویق کند. هدف از این دیدار رسیدن به اطمینان نسبت به حمایت همه گروه هاي
سیاسی از جمله طالبان از دولت مرکزي و تقویت روند صلح و تحکیم ثبات در افغانستان است. ما می خواهیم اطمینان پیدا کنیم که

 
طالبان در مسیر صلح و پرهیز از خشونت، مصمم است. 

ریعی خاطرنشان کرد: دیدار با هیات طالبان بیش از هر چیز نشانگر این اعتقاد همیشگی ما به این واقعیت است که چالش هاي
امنیتی در افغانستان راه حل نظامی ندارد. در عین حال سیاست اصولی ما کمافی سابق تابع این قاعده بنیادي است که صلح در



افغانستان باید بدون دخالت قدرت هاي فرامنطقه اي و در چارچوب خواست و اراده مردم افغانستان از همه اقوام و گروه ها انجام

 
بگیرد. 

سخنگوي دولت در پاسخ به سوالی خصوص رخدادهاي عدم فرود هواپیماي ترکیش ایرلاین در فرودگاه امام و به صدا درآمدن آژیر
خطر در غرب تهران و حواشی آن گفت:  این هیچ شباهتی با موضوع تلخ سقوط هواپیما ندارد. این موضوع توسط وزیر محترم راه و
شهرسازي در جلسه هیات دولت مطرح شد و ایشان در پایگاه خبري وزارت راه و شهرسازي به صراحت اعلام کردند: صداي آژیري که
در تهران شنیده شد به دلیل اتصال سیم ها بوده و هیچ ارتباطی به فرودگاه امام و پروازهاي شبانه نداشته است. البته وزیر راه همان

 
روز اول موضوع گیري کردندواطلاع رسانی کردند. 

ادامه دارد ...



چرا زنان تحصیلکرده مهاجرت می کنند؟

منبع: ایسناشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/11/14

عضو هیئت علمی دانشگاه پیام نور گفت: از جمله دلایل مهاجرت زنان تحصیل کرده عدم وجود امنیت شغلی، عدم وجود بازار
کار و فقر است. همچنین این مهاجران در سال هاي نخستین مهاجرت با مشکلاتی نظیر افسردگی مواجه می شوند، از این رو

لازم است دولت ها سیاست هاي ویژه اي را براي جلوگیري از فرار مغزها بیاندیشند.

به گزارش ایسنا، گلناز سعید در همایش زنان تحصیل
کرده، فرصت ها و چالش ها که به همت انجمن ایرانی
مطالعات زنان برگزار شد، اظهار کرد: پیش از انقلاب
مشروطه با پدیده اي به نام مهاجرت مواجه بودیم که
بخشی از این مهاجرین را زنان تشکیل می دادند. اغلب
براي کار در کارخانه ذغال سنگ به سمت قفقاز و شوروي
سابق مهاجرت می کردند حتی بخشی از زنان در کارخانه

 
ها مشغول به کار شدند. 

وي با بیان اینکه مهاجرت پدیده اي است که در کشورهاي توسعه یافته و در حال توسعه و گاها براي رفع مشکلات اقتصادي افراد
رایج است، افزود: در ایران به علت کم بودن آمار زنان تحصیل کرده پیش از انقلاب مشروطه مهاجرت زنان نیز به نسبت مردان کمتر
بوده است که پس از انقلاب مشروطه آمار افزایش یافت. همانطور که هم اکنون بیش از 63 درصد از زنان داراي تحصیلات دانشگاهی

 
هستند. 

به گفته وي طی سالهاي 1850 تا 1914 میلادي بزرگترین مهاجرت ها شکل گرفت به طوري که در این دوره حدود 10 درصد
جمعیت جهان مهاجر بودند. اغلب افراد به علت دوري آمریکا از جنگ جهانی دوم به این کشور مهاجرت کردن از این رو پس از جنگ

 
جهانی دوم آمریکا با ایجاد مرزي، مهاجرت را محدود و اغلب افراد به سوي اروپا مهاجرت کردند. 

سعید ادامه داد: بعد از جنگ جهانی دوم ترك ها به سمت آلمان مهاجرت کردند لذا بیشترین مهاجرین آلمان را ترك ها تشکیل می

 
دهند و اینگونه فرهنگ خود را نیز به این سرزمین ها می بردند. 

وي افزود: باید زمینه کارآفرینی و فعالیت زنان را تسهیل کرد تا از مهاجرت نخبگان جلوگیري شود، چراکه نبود شغل و جنگ یا آزار و

 
اذیت هاي سیاسی و مذهبی و پناهندگان زیست محیطی از جمله عوامل ترغیب کننده مهاجرت هستند. 

در بخش دیگر این برنامه، دکتر فیروزه عزیزي با بیان اینکه استخدام زنان در بخش دولتی کشورهاي منا _خاورمیانه و شمال آفریقا_
کاهش پیدا کرده است، اظهار کرد: اشتغال زنان بدون دستمزد و یا اشتغال در بخش خصوصی به علت نوع فرهنگ این کشورها امکان

 
پذیر نیست. 



وي ادامه داد: اشتغال زنان در کشورهاي منا متناسب با انتظار نیست، به طوري که با وجود سرمایه گذاري بسیار این کشورها در حوزه

 
آموزش زنان به ویژه آموزش عالی و ارتقاي سطح تحصیلات آنها اما مشارکت اقتصادي و اشتغالشان افزایشی نداشته است. 

عزیزي همچنین در پایان گفت: پایین ترین نرخ اشتغال زنان در جهان به کشورهاي منا معطوف می شود. همچنین هنجارهاي

 
اجتماعی، فرهنگی و مذهبی بالاترین درصد اثر بر کاهش فعالیت اقتصادي زنان در این منطقه را دارند. 

انتهاي پیام



«بیمه زنان خانه دار » تا پایان دولت نهایی می شود

منبع: ایسناشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/11/14

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی از افزایش 5 برابري مشارکت اقتصادي زنان در چهار دهه گذشته خبر داد.

به گزارش ایسنا، محمد شریعتمداري در نشست صمیمانه
با بانوان مدیر، فعال و برگزیده وزارتخانه و سازمان هاي
تابعه به مناسبت بزرگداشت روز زن و میلاد فاطمه زهرا
(س) گفت: در ایران قبل از پیروزي انقلاب اسلامی زنان
حضور چمشگیري در جامعه نداشتند اما نقش زنان پس از
پیروزي انقلاب شکل دیگري به خود گرفت و دگرگونی
اساسی در زمینه هاي فرهنگی، اجتماعی، اقتصادي و ...

 
اتفاق افتاد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در ادامه با ارائه آمارهایی از
حضور زنان در قبل و پس از انقلاب اسلامی اظهارکرد: هم
اکنون زنان در عرصه هاي مختلف اقتصادي، فرهنگی و
اجتماعی حرکت می کنند و به موفقیت هاي فراوانی نیز

 
دست یافته اند. 

وي افزود: قبل از انقلاب تنها 6 درصد فارغ التحصیلان زن بودند درحالی که هم اکنون این رقم به 45 درصد رسیده است. در گذشته
حدود یک درصد کرسی استادي در دانشگاه هاي کشور به زنان اختصاص داشت اما هم اکنون این رقم به 20 درصد افزایش یافته

 
است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، تعداد زنان پزشک قبل از انقلاب را 3 هزار و 500 نفر عنوان کرد که این رقم در حال حاضر به حدود

 
60 هزار نفر رسیده است. 

 
وي افزود: پزشک متخصص زن در گذشته 597 نفر و در دوره کنونی 30 هزار نفر است. 

شریعتمداري تعداد تشکل هاي بانوان را قبل از انقلاب 5 تشکل دانست که بیشتر در خدمت خانواده سلطنتی بود اما هم اکنون تعداد

 
2 هزار تشکل بانوان در کشور مشغول فعالیت هستند. 

وي مدال آوري زنان ورزشکار را پس از پیروزي انقلاب چشمگیر دانست و تاکید کرد: سن امید به زندگی زنان از 54 به 78 سال

 
افزایش یافته که نشات گرفته از ترمیم زیرساخت هاي بهداشتی و اجتماعی است. 



شریعتمداري، نرخ مشارکت اقتصادي زنان را در گذشته 3 درصد اعلام و خاطرنشان کرد: این رقم با افزایش 5 برابري در حال حاضر به

 
حدود 15 درصد رسیده هرچند که تا نقطه مطلوب فاصله داریم، اما رقم خوبی است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به توانمندسازي زنان در سایر حوزه ها اظهارکرد: در این بخش هم قدم هاي وسیعی برداشته
شده است ؛کارآفرینی زنان نیز پیشرفت هاي خوبی داشته به طوري که زنان در حوزه هاي صنعتی، زنبورداري ، رنگ و نساجی و ...

 
پیشگام هستند. 

وي همچنین بهره مندي از مشارکت جوانان نخبه و جامعه زنان را در بخش هاي مختلف کشور ضروري دانست و تاکید کرد: همه

 
طیف ها باید این مسیر را طی کنند تا پیشرفت خوبی براي کشور حاصل شود و به جایگاه مطلوبی برسیم. 

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی، استفاده از توانمندسازي و آموزشهاي مهارتی زنان را نیز ضروري دانست و گفت: در 10 استان کشور
از طریق تسهیل گیري جهاددانشگاهی قدم هاي موثري براي توانمندسازي 6 هزار زن برداشته شده است و همین میزان براي سال

 
1400 براي 20 هزار زن برنامه ریزي شده که با مشارکت معاونت امور خانواده و زنان نهاد ریاست جمهوري ادامه خواهد یافت. 

شریعتمداري تاکید کرد: تلاش کرده ایم در منابع روستایی سهم قابل ملاحظه اي به زنان اختصاص یابد به طوري که 37 درصد از کل

 
منابع توزیع شده در حوزه اشتغال روستایی به جامعه زنان تعلق داشته و به توسعه فعالیت هاي اشتغالزا کمک کرده است. 

وزیرتعاون،کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر مشارکت دادن زنان در حوزه هاي مدیریتی به صورت سیستماتیک تصریح کرد: باید بتوانیم

 
در همه عرصه ها از زنان شایسته بهره مند شویم. 

 
وي افزود: آموزش زنان نیز به صورت فردي و تشکلی ضروري بوده و باید قوانینی به تصویب برسد که مدیریت زنان را مسجل کند. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به توسعه بیمه زنان خانه دار به عنوان یکی از نیازهاي مهم نیز تاکید کرد و گفت: تمام تلاش

 
مان را می کنیم تا پایان دولت بیمه زنان خانه دار نهایی شود. 

شریعتمداري با اشاره به ضرورت آموزش هاي حین و قبل از ازدواج اظهار کرد: بررسی این موضوع در جلسه شوراي عالی رفاه با حضور

 
رییس جمهوري در دستور کار قرار دارد. 

وي در بخش دیگري از سخنانش با اشاره به زهرا پژوهی و فاطمه پژوهی در عرصه هاي مختلف زندگی گفت: حضرت فاطمه زهرا

 
(س) به عنوان فردي عدالتخواه و مدافع حق الگوي جامعه اسلامی ماست که باید ادامه دهنده راه ایشان باشیم. 

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی در ادامه پوشش بیمه جامعه روستایی زنان را مورد تاکید قرار داد و گفت: در ابتداي تشکیل صندوق
بیمه روستاییان و عشایر حدود 640 هزار بیمه شده داشتیم که این رقم به حدود 2 میلیون نفر رسیده که تلاش می کنیم به 3

 
میلیون نفر افزایش یابد که تلاش می شود 20 درصد به زنان اختصاص یابد. 

انتهاي پیام



اظهارات رییس سازمان صمت همدان در مورد پتروشیمی هگمتانه بررسی شود

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/11/14

دبیر قرارگاه دانشجویی شهید همدانی گفت: اظهارات رئیس سازمان صمت استان همدان در خصوص به کارگیري نیروهاي
بومی در پتروشیمی هگمتانه گویا خلاف واقع و قابل بررسی است.

پس از 18 سال پروژه پتروشیمی هگمتانه که دچار
مشکلاتی متعددي بود آغاز به کار کرده است، این پروژه در
ابتداي راه با مشکلاتی از جمله خوراك پتروشیمی مواجه

 
بود. 

وي با بیان اینکه این مشکل به واسطه پیگیري هاي صورت
گرفته نمایندگان استانی و رایزنی مسئولین استان با
نمایندگان آبادان این مشکلات مرتفع شد، ادامه داد: در
حال حاضر این پروژه راه اندازي شده است، اما پس از آن
مشکلی دیگر گریبان گیر این پتروشیمی و همچنین

 
جوانان بومی استان شد و آن هم استخدام نیروهاي غیربومی در این پروژه است. 

چراغی با اشاره به به اینک متأسفانه موضوع استخدام نیروهاي بومی در استان همدان هیچ گاه از اولویت هاي مسئولان استان نبوده
است، افزود: به صورت مصداقی می توان عدم صدور فراخوان براي جذب نیرو در پتروشیمی هگمتانه و آوردن نیروهاي غیربومی از

 
استان هاي همسایه براي گرداندن این پروژه اشاره کرد. 

دبیر قرارگاه دانشجویی شهید همدانی با بیان اینکه مسئله استخدام نیروهاي غیربومی در استان همدان مدت بسیار زیادي گریبان گیر
جوانان این استان است، اضافه کرد: مأموریت مهندس بهره بردار این پروژه از سوي وزارت نفت به پایان رسیده و باید پتروشیمی را

 
ترك کند. 

چراغی ادامه داد: کسانی که در این مدت در پتروشیمی مشغول به کار بوده اند از جمله افرادي از سایر استان هاي همجوار که طبیعتاً
با حمایت برخی افراد از داخل استان به کارگیري شده اند که سبب برخی اعتراض مردمی و دانشجویی شده است باید به استان خود

 
برگردند. 

وي با تاکید بر اینکه نباید اجازه داده شود فضاي کسب و کار استان محل تاخت و تازهاي سیاسی و انتخاباتی شود و از این طریق
افرادي بخواهند به واسطه انتصابات و استخدام ها سیاسی کاري در پیش بگیرند، تصریح کرد: باید به این نکته توجه به سزایی کرد که

 
در این مدت طولانی زحمات بسیار زیادي کشیده است تا خوراك این پتروشیمی تأمین و این پروژه راه اندازي شود. 

چراغی ادامه داد: انتظار جوانان استان این است افراد جویاي کار و اشتغال در استان محل زندگی خود مشغول به کار شوند نه
نیروهاي غیربومی و شاهد انتشار لیستی از افراد غیربومی استخدامی در این پروژه هستیم. 



وي با بیان اینکه البته این در حالی است که چندي پیش رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان همدان در گفت وگویی مدعی
شده است کارگران شرکت پتروشیمی هگمتانه عمدتاً بومی هستند، اما مهندسان باید دوره دیده باشند و هیچ نیروي اهل استان دیگر
در پتروشیمی هگمتانه حضور ندارد، اما در عمل گویا خلاف این گفته در پروژه پتروشیمی هگمتانه صورت پذیرفته است و امید است

 
توسط نهادهاي نظارتی بررسی شود. 

چراغی با بیان اینکه این سوال هم اکنون براي جوانان و مردم استان مطرح است چرا در استان همدان چنین فراخوانی براي جذب
نیرو در پتروشیمی هگمتانه اعلام نشده است، گفت: سوال دیگر آن است که نیروهاي استخدامی در این پروژه چگونه بی سروصدا

انتخاب شدند و تمام مراحل استخدامی را گذرانده اند و حتی مراحل لازم براي دریافت حق بیمه را هم طی کردند.



مدیرعامل مس باهنر: 1200 میلیارد تومان در کرمان سرمایه گذاري می شود

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/11/14

فصل اقتصاد - کرمان - ایرنا - مدیرعامل شرکت صنایع مس شهید باهنر کرمان با بیان اینکه طی 2 مرحله یکهزار و 200
میلیارد تومان در این استان سرمایه گذاري می شود، گفت: نیمی از این اعتبار در مجموعه مس و نیمی دیگر در حوزه معدن

با نگاه توسعه اشتغالزایی استان هزینه خواهد شد.

فصل اقتصاد - کرمان - مدیرعامل شرکت صنایع مس
شهید باهنر کرمان با بیان اینکه طی 2 مرحله یکهزار و
200 میلیارد تومان در این استان سرمایه گذاري می شود،
گفت: نیمی از این اعتبار در مجموعه مس و نیمی دیگر در
حوزه معدن با نگاه توسعه اشتغالزایی استان هزینه خواهد

 
شد. 

به گزارش فصل اقتصاد، مجید ضیایی روز چهارشنبه در
نشست خبري با تبریک ایام االله دهه مبارك فجر افزود: این میزان سرمایه گذاري اقدامی بزرگ و بی نظیر در توسعه اقتصادي استان

 
کرمان محسوب می شود. 

وي با بیان اینکه افزایش تولید و تنوع محصولات گام پس از اشتغالزایی در حوزه معدن است اظهار داشت: شرکت مس شهید باهنر

 
کرمان اکنون یکهزار 200 نفر اشتغال مستقیم با شرکت هاي جنبی ایجاد کرده که این رقم ناشی از تمرکز مدیریتی در استان است. 

مدیرعامل شرکت صنایع مس شهید باهنر کرمان با اشاره به رویکرد هولدینگ و توافق مقامات عالی استان و همچنین نگاه کلان ملی

 
در مجموعه گفت: تکمیل زنجیره ارزش افزوده در بخش معدن در راستاي جهش تولید و اشتغال پایدار در این شرکت دنبال می شود. 
وي ادامه داد: در این راستا طی 2 سال اخیر سود شرکت مس شهید باهنر کرمان با رشد بیش از 10 برابري از 62 میلیارد تومان به

 
650 میلیارد تومان رسیده است. 

 
تامین 34 هزار مورد تجهیزات براي صنایع پایین دستی 

وي افزود: مس باهنر از سال 67 با هدف ارتقاي صنایع جنبی مس در استان کرمان ایجاد شد و رسالت اصلی آن تامین محصولات
پایین دست براي صنایع بود و تاکنون 34 هزار قلم تجهیزات براي صنایع کشور آماده سازي کرده و در این زمینه محصولات صنایع

 
سرمایشی، گرمایشی، خودرو و صنایع نظامی اقدامات مناسبی انجام داده است. 

ضیایی بیان داشت: شرکت صنایع مس شهید باهنر با گسترش فعالیت هاي خود کارخانه مس جداگانه احداث کرده و امروز یکی از

 
پرفروغ ترین روزها را از چند جهت براي این شرکت شاهد هستیم. 

وي تصریح کرد: مس شهید باهنر مجموعه اي است که در استان کرمان با وجود شرکت هاي بزرگ دیگر پررنگ نبود اما از دید
بیرونی به عنوان شرکتی خاص با تولیدات متنوع و تنوع کارخانجات محسوب می شود که افراد نخبه و آموزش دیده دانشگاه هاي

 
کشور را در هر صنعت زیرمجموعه جذب می کند. 

 
97 درصد از حساب هاي مس باهنر در کرمان متمرکز شد 

مدیرعامل شرکت صنایع مس شهید باهنر کرمان اضافه کرد: همچنین بیش از 97 درصد موجودي حساب هاي بانکی تا پایان امسال
در کرمان متمرکز شده که این اقدام با پرداخت تسهیلات بانکی، برکاتی براي صنایع کوچکتر دارد و در مجموع این اقدامات به برکت



 
نگاه مدیرعامل هولدینگ و حضور هیات مدیره کرمان دوست رخ داده است. 

وي با بیان اینکه اتفاقی ویژه در مس باهنر افتاده و در صورتی که این اتفاقات در تمامی استان کرمان بیفتد بسیاري از دغدغه هاي
رسانه ها و مردم رفع می شود گفت: براي نخستین بار 2 عضو هیات مدیره کرمانی در این شرکت داریم که در تاریخ آن بی سایقه

 
است. 

ضیایی ادامه داد: اتفاق دیگر مدیرعامل و رییس هیات مدیره پیشینه حضور در استان کرمان را دارند و مجموعه تیم مدیریتی خوبی
تشکیل شده است که نخستین اقدام آن انتقال دفتر مرکزي مس شهید باهنر به کرمان بود که این امر همیشه توسط مدیریت استان

 
مطرح می شد لذا به عنوان نخستین اقدام با همراهی مدیرعامل هولدینگ و هیات مدیره رخ داد. 

 
پرداخت تسهیلات اشتغال خانگی در راین 

معین اقتصادي راین افزود: بیش از 400 فقره تسهیلات اشتغال خانگی 30 تا 60 میلیون تومانی بدون بهره در راستاي مسئولیت

 
اجتماعی در بخش راین پرداخت شد. 

ضیایی با بیان اینکه با موافقت مدیرعامل هولدینگ مدرسه 6 کلاسه بخش راین از توابع کرمان در جریان ساخت و تکمیل قرار
گرفته است عنوان کرد: همچنین پارك شهید باهنر در این بخش مراحل اجرایی را می گذراند.



وزیر جهاد کشاورزي پروژه 120 هکتاري آبیاري تحت فشار در جیرفت را

افتتاح کرد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/11/14

فصل اقتصاد - پروژه 120 هکتار آبیاري تحت فشار در جیرفت با حضور وزیر جهاد کشاورزي به بهره برداري رسید.

فصل اقتصاد - پروژه 120 هکتار آبیاري تحت فشار در
جیرفت با حضور وزیر جهاد کشاورزي به بهره برداري

 
رسید. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از وزارت جهاد کشاورزي،
کاظم خاوازي وزیر جهاد کشاورزي به همراه استاندار
کرمان، نمایندگان شهرستان هاي جنوبی استان در مجلس

 
و هیات همراه در سفر به جنوب کرمان، با حضور در گلزار شهداي جیرفت به مقام شامخ شهیدان اداي احترام کردند. 

 
وزیر جهاد کشاورزي در ادامه این سفر، پروژه 120 هکتار آبیاري تحت فشار در شهرستان جیرفت را افتتاح کرد. 

این پروژه با اعتباري معادل یک میلیارد و 125 میلیون تومان از منابع دولتی و خصوصی به بهره برداري رسید و با افتتاح آن براي

 
150 نفر به صورت مستقیم و غیر مستقیم اشتغال ایجاد شده است. 

 
بازدید از باغات و مزارع سرمازده جیرفت 

 
وزیر جهاد کشاورزي در ادامه سفر خود به جنوب کرمان از باغات و مزارع سرمازده شهرستان جیرفت بازدید کرد. 

دکتر خاوازي در این بازدید به صورت چهره به چهره با کشاورزان خسارت دیده گفتگو کرد. کشاورزان با طرح مشکلات خود به
خسارات فراوان ناشی از سرمازدگی محصولات کشاورزي خود اشاره کردند و خواستار رسیدگی مسئولان به وضعیت کشاورزان این

 
منطقه شدند. 

 
بازدید از مزارع خسارت دیده از سرما و طوفان شن در رودبار جنوب 

وزیر جهاد کشاورزي در ادامه این سفر، از مزارع خسارت دیده از سرما و طوفان شن در شهرستان رودبار جنوب بازدید و با کشاورزان

 
خسارت دیده دیدار و گفتگو کرد. 

در این دیدار، کشاورزان مسائل و مشکلات خود را در زمینه تسهیلات کشاورزي و فروش محصولات با وزیر جهاد کشاورزي مطرح
کردند.



فضاي مجازي کشور اسیر طناب کشی هاي جناحی

منبع: تابناكشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/11/14

 
فضاي مجازي کشور اسیر طناب کشی هاي جناحی 

 
بیانیه جمعیت توسعه گران فضاي مجازي پاك (فمپ) در پاسخ به حمایت هاي اخیر دولت محترم از اینستاگرام 

 
بسمه تعالی 

با تبریک دهه مبارك فجر انقلاب اسلامی ایران و آرزوي سربلندي و پیشرفت کشور نظر به اظهار نظر هاي چند روز اخیر در باب نحوه
مدیریت فضاي مجازي وظیفه خود دانستیم تا به عنوان یک سازمان مردم نهاد فعال در این حوزه مسائلی را با مردم و مسئولینمان

 
درمیان بگذاریم: 

دوباره فضاي کشور مسموم به طناب¬کشی هاي سیاسی پیرامون فضاي مجازي و مساله مدیریت سکوهاي بیگانه شده است؛ مساله
اي که بیش از هر چیز نیازمند نگاه تخصصی و عاري از گروه بندي هاي جناحی است. همانطور که نباید تهدید¬ها و گرفتاري هاي
فرهنگی، اقتصادي و حتی امنیتی این فضا باعث نگاه¬هاي تنگ¬¬¬نظرانه و ضدپیشرفت به آن شود، فرصتهاي موجود در آن نیز
نباید منجر به ذوق¬ زدگی مفرط و دست و پا گم کردن مدیران ما در توسعه نامتوازن و خارج از کنترل آن شود. اختلافی اگر هست
- که هست - پیرامون رویکرد و شیوه مواجهه با این مساله صورت بندي می شود. حال آنکه در هیاهوهاي جناحی و دورخیزهاي
انتخاباتی، گویی اصل مساله چنان تحت الشعاع قرار که برآیند تمام نیروهاي کشور، از درون حاکمیت گرفته تا طیف هاي متنوع در
جامعه مدنی، (ان¬شااالله)ناخواسته در جهت منافع یک یا چند شرکت خارجی عمل می کنند. در این بیانیه برآنیم تا کلاف سردرگمی
که دولت محترم در واکنش به یکی از سرراست ترین سرفصل هاي کنونی بین المللی در مواجهه با فضاي مجازي، یعنی حاکمیت ملی

 
ایجاد کرده است، اندکی باز کنیم. 

1- واضح است که سکوهاي فراگیر و حیاتی مورد استفاده مردم باید نسبت به حقوق ملت ایران مسئولیت پذیر باشند: مقوله انتشار
محتواي مجرمانه در اینستاگرام (و هر شبکه اجتماعی دیگري که تعهدي به حاکمیت و ملت ایران نداشته باشد)، فقط یکی از سرفصل
هاي مشکلات بالقوه و بالفعلی ا ست که این سکو براي کشور ایجاد کرده و می¬کند. از مصادیق «محتواي مجرمانه» معطوف به
آسیب هاي جسمی و روحی، کودك آزاري، جنایات تروریستی و ناهنجاري هاي فرهنگی گرفته تا حذف و سانسور محتواي مربوط به
قهرمانان ملی این کشور و مفاهیم ریشه دار اسلامی همچون شهادت و مبارزه (تحت عنوان نقض فاحش آزادي مشروع بیان)، ثمره
حاکمیت طاغوتی این سرویس بر بیش از نیمی از پهناي باند فضاي مجازي کشور است که نمی¬توان آن را با میزان تلفات جاده اي
نسبت به تعداد کاربران آن مقایسه کرد و ناچیز و ناگزیر شمرد. در این مقایسه در کشوري که بیش از پنجاه درصد جاده هاي آن پر از
نقاط حادثه خیز است و جاده ها بدون خط کشی و گارد گذاري و حتی وجود پلیس رها شده است، از وزیر راه تا رئیس جمهور و

 
مقامات پلیسی و قضایی را باید مورد سوال قرار داد. 

 
  

2- حیات اقتصادي مردم(اگر دغدغه هست) نباید در مشت مدیر یک شرکت آمریکایی قرار گیرد، ماجراي حضور وزیر محترم ارتباطات
در دادسرا، مستقل از جزئیات آن، حواشی درس آموزي دارد. دستخط جناب وزیر، منتشر شده توسط روابط عمومی وزارتخانه متبوع
نشان می دهد که، پس از «به نام خدا»، وي را در قامت وکیل مدافع شرکت اینستاگرام و شخص آقاي زاکربرگ نشان می¬دهد.
ایشان با استناد به ماده 114 قانون آیین دادرسی در امور کیفري، به مصونیت «خدمات» و تبعاً منافع شرکت اینستاگرام اشاره کرده



اند که اساساً نه تنها در ایران نمایندگی ندارد، که حتی طبق قانونِ آمریکا، از فعالیت اقتصادي در بازار ایران تحریم هست. این همه
جنجال آفرینی، نتیجه اي جز استمرار و تثبیت فعالیت شرکتی آمریکایی که اصلاً طبق قوانین مبداء خودش مجاز به ارائه «خدمات»
در ایران نیست ( بلکه هر لحظه امکان دارد با یک گوش چشم اربابانش، سرویس دهی به تمام کاربران و کسب و کار هاي ایرانی را
همچون بسیاري از دیگر سرویس هاي خارجی برده حاکمیت آمریکا متوقف کند) چنان حیرت انگیز است که اگر اسلام ستیزترین و

 
ایران ستیزترین دولت مردان آمریکایی شاهدش باشند، از فرط تعجب چشمان خویش را خواهند مالید! 

3- توسعه سرویس هاي بومی و افزایش قدرت ملی در فضاي مجازي راه حل حقیقی خدمت به زندگی مردم است؛ ممکن است جناب
وزیر حمایت از پهناي باند اینستاگرام را با اشاره به خرده کاسبی هاي مردم به ناچار پناه برده به صفحات اینستاگرامی توجیه کنند و
آنها را منظور از «خدمات» مورد اشاره در متن معرفی کنند، اما آیا ادامه حیات این کاسبی ها بدون ادامه حکمرانی اینستاگرام بر
دارایی هاي آنها ممکن نیست؟ اگر بفرمایند ممکن هست نشان از کم کاري و بی توجهی ایشان به یکی از حیاتی ترین مسئولیت
هایشان است. اگر بفرمایند نیست، که با وجود سرویس هاي موفق ایرانی در عرصه هاي مختلف اقتصاد و خدمات فضاي مجازي هیچ
کس چنین حرفی را از ایشان قبول نخواهد کرد! اینستاگرام در بهترین حالت ویترینی براي نمایش کالاها و خدماتی ست که هر
تولیدکننده اي می تواند محصولاتش را روي تارنماي خود و یا سکوهاي تبلیغ یا فروش آنلاین فراگیر بومی نیز قرار دهد؛ از این
دریچه است که میگوییم اینستاگرام به تولید شغل جدید و کارآفرینی کمک قابل توجهی نمی کند، اگر به دلیل بی در و پیکري و

 
عدم امکان نظارت و پیگیري تخلفات آن محملی براي کلاهبرداري و فریب و سرکیسه کردنِ کاربران نباشد! 

4- پهناي باند نه مقدس است و نه هدف. مهم کیفیت زندگی مردم است: تاسف بارتر، اینکه جناب رئیس جمهور محترم و سخنگوي
دولت نیز در سینه چاکی براي منافع اینستاگرام و جناب زاکربرگ از یکدیگر سبقت گرفتند. لیکن رئیس محترم جمهور اساساً صورت
مساله را زیر و زبر کرده و موضوع افزایش پهناي باند را پیش کشیدند که به شکل وارونه اي به مدیریت مساله اینستاگرام مربوط است!
در سال هاي اخیر همّ وغمّ مسئولان و دلسوزان بر این بوده که پهناي باند شبکه داخلی با شتاب، دقت و برنامه ریزي همه جانبه نگر
توسعه یابد، و در عین حال پهناي باند شبکه بین المللی نیز کیفیت مطلوب تري داشته باشد. با این وجود، باید اعتراف نمود که
علیرغم توسعه زیرساخت هاي ارتباطی شبکه ملی اطلاعات در 7 سال گذشته، به هیچ عنوان اصلاح نسبت ترافیک داخلی به خارجی
متناسب با رویکرد کشورهاي توسه یافته، صلاح جامعه، و مصوبات شورایعالی فضاي مجازي صورت نگرفته و در مواردي نسبت

 
معکوس آن محقق شده است. 

پهناي باند مقدس نیست، اما اگر بستر ترافیک داخلی باشد نشان دهنده قدرت و استقلال کشور در فضاي مجازي است که ثمره آن
بهبود کیفیت زندگی مردم است. ولی اگر بستر ترافیک خارجی است نشان از وابستگی و آسیب پذیري کشور در مقابل تحریم ها و

 
تهدید ها و نهایتا گره خوردن معیشت مردم با خارج از مرز هاست. 

پهناي باند هدف هم نیست، مهم کارخانه¬ها و محل هاي خدماتی کنار و متصل به این باند هستند. مهم مالک کنترل کننده و
حکمران آن است. افزایش پهناي باند (چه داخلی و چه بین الملل) به تنهایی ارزشی نمی آفریند بلکه می تواند یارانه اي دولتی از
جیب ملت ایران باشد براي کارخانجات خارجی، ارزش آن است که پهناي باند، حاصل دسترنج و سرمایه فکري و مادي نخبگان ایرانی

 
را به اقتصاد درون زاي فضاي مجازي جمهوري اسلامی تبدیل کند تا به ارائه خدمات مختلف به داخل و خارج از کشور بپردازند. 

حال که فصل انتخابات ریاست جمهوري نزدیک شده، جناب رئیس دولت دستار به دیوار پاستور می کوبند و در هر جلسه¬اي و حتی
ستاد ملی کرونا می¬گویند باند شبکه بین المللی فلان و بهمان؟ اي کاش ریاست محترم جمهور اگر دغدغه توسعه و کیفیت بیشتر
خدمات فضاي مجازي داشتند زمان بیشتري براي تشکیل مرتب جلسات شورایعالی فضاي مجازي تخصیص میداند و فرصت تکمیل
شبکه ملی اطلاعات و خدمات پایه کاربردي آن را در سالهاي گذشته نمی¬سوزاندند تا می توانستند اکنون با آمار موفقیت هایشان
کمپین تبلیغاتی راه بیاندازند؛ نه با تحریک روحیه پیشرفت و آزادي خواهی مردم با با ترسیم دشمن موهوم پهناي باند که ضد آزادي

 
و پیشرفت، تنگ نظرانه تنها از تهدیدات میگوید! 

در پایان هر چند انتظار تسلط رئیس جمهور بر تمامی حوزه هاي تخصصی مورد انتظار نیست، رجاء واثق داریم که مشاورین ریاست
محترم جمهور، دید دقیق تر و عمیق تري نسبت به امهات، و مفاهیم پایه حکمرانی فضاي مجازي به ریاست محترم جمهور ارائه دهند



 
تا دیگر سوال از علت رشد افسار گسیخته پهناي باند خارجی را مخالفت با پهناي باند به صورت مطلق فهم نکنند! 

والسلام علی من اتبع الهدي



دبیران مجامع مشورتی استان باید درد آشنا باشند

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/11/14

دبیران مجامع مشورتی استان باید درد آشنا باشند و درد را درمان کنند.

استاندار خراسان شمالی: دبیران مجامع مشورتی استان
باید درد آشنا باشند دبیران مجامع مشورتی استان باید درد

 
آشنا باشند و درد را درمان کنند. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري برنا، محمد علی شجاعی در
نشستی با حضور دبیران مجامع مشورتی استان افزود:دلیل
اصلی تشکیل مجامع مشورتی این است که حرف اجرایی

 
بزنند؛هم افزایی داشته و درد را درمان کنند. 

 
وي با بیان اینکه خروجی این مجامع ارائه صحبت هاي زیبا نیست ؛ تصریح کرد: باید آثار مصوبات این مجامع را در اجرا مشاهده کرد. 

شجاعی خاطرنشان کرد: کار مجمع مشورتی این است که با هم افزایی با سایر مجامع ، تسلط دانایی و بدون موازي کاري امور را پیش

 
ببرند. وي از مجامع مشورتی خواست تا ید واحده داشته باشند و در پیکره تخصصی خود امور را پیش ببرند. 

شجاعی با تاکید بر اینکه با هم افزایی می توان بسیاري از نداشته هاي استان را جبران کرد؛ اظهار داشت: ذهنیت من براي تشکیل
مجامع مشورتی این نیست که مصوبات آن بر روي کاغذ بماند لذا تمام پیوست هاي فرهنگی و اجتماعی در اجراي یک پروژه باید

 
لحاظ شود. 

وي به جایگاه اجرایی مجامع مشورتی اشاره و تصریح کرد: این مجامع باید به جایگاه اجرایی ؛ تصمیم سازي و تصمیم گیري دست
یابند و آین موضوع باید از پایین ترین سطح آغاز شود و مردم نیز مطلع شوند. وي بر تشکیل تعاونی ها تاکید کرد و افزود: علاوه بر

 
تشکیل تعاونی ها در حوزه هاي معیشت و اقتصاد باید فعال تر شد زیرا مردم استان به آن نیاز دارند. 

شجاعی در خصوص حوزه هنر نیز اظهار داشت: بستر هنر در این استان فراهم است اما ارتباطات ملی و بین المللی آن ضعیف است که

 
می توانیم میزبانی جشنواره هاي بین المللی را قبول کنیم تا استان بیشتر معرفی شود. 

گفتنی است در این نشست مباحثی همچون حمایت خیرین از جامعه افراد داراي معلولیت؛ حمایت از تولید کنندگان استان؛ استفاده
بیشتر از ظرفیت بانوان؛ حمایت از طرح هاي کارآفرینی جوانان؛ استفاده از نخبگان در پست هاي مدیریتی ؛ الزام ارتباط بیشتر بین

دانشگاه و صنعت و حمایت از طرح هاي دانشجویان مطرح شد.



افزایش 5 برابري مشارکت اقتصادي زنان در 4 دهه

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/11/14

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی بر مشارکت نظام مند زنان در حوزه هاي مدیریتی تاکید کرد و از افزایش 5 برابري مشارکت
اقتصادي زنان در 4 دهه گذشته خبر داد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما؛ به نقل از مرکز روابط
عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی،
محمد شریعتمداري در نشست صمیمانه با بانوان مدیر،
فعال و برگزیده وزارتخانه و سازمان هاي تابعه به مناسبت
بزرگداشت روز زن و میلاد فاطمه زهرا (س) گفت: در ایران
قبل از پیروزي انقلاب اسلامی زنان حضور چمشگیري در
جامعه نداشتند، اما نقش زنان پس از پیروزي انقلاب شکل
دیگري به خود گرفت و دگرگونی اساسی در زمینه هاي

 
فرهنگی، اجتماعی، اقتصادي و ... اتفاق افتاد. 

وي با اشاره به ضرورت تشکیل کانون صنفی بانوان وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و حضور شایسته بانوان در کرسی هاي مدیریتی
بیان کرد: هدف از تشکیل این کانون رفع نقایص موجود است تا بتوان به بانک اطلاعاتی دقیقی از بانوان دست یافت و مطالبات آنان را

 
پیگیري کرد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در ادامه با ارائه آمار هایی از حضور زنان در قبل و پس از انقلاب اسلامی اظهارکرد: هم اکنون زنان در

 
عرصه هاي مختلف اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی حرکت می کنند و به موفقیت هاي فراوانی نیز دست یافته اند. 

وي افزود: قبل از انقلاب تنها 6 درصد فارغ التحصیلان زن بودند درحالی که هم اکنون این رقم به 45 درصد رسیده است. در گذشته

 
حدود یک درصد کرسی استادي در دانشگاه هاي کشور به زنان اختصاص داشت، اما هم اکنون به 20 درصد افزایش یافته است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، تعداد زنان پزشک قبل از انقلاب را 3 هزار و 500 نفر عنوان کرد که این رقم در حال حاضر به حدود

 
60 هزار نفر رسیده است. 

 
وي افزود: پزشک متخصص زن در گذشته 597 نفر و در دوره کنونی 30 هزار نفر است. 

شریعتمداري تعداد تشکل هاي بانوان را قبل از انقلاب 5 تشکل دانست که بیشتر در خدمت خانواده سلطنتی بود، اما هم اکنون تعداد

 
2 هزار تشکل بانوان در کشور مشغول فعالیت هستند. 

وي مدال آوري زنان ورزشکار را پس از پیروزي انقلاب چشمگیر دانست و تاکید کرد: سن امید به زندگی زنان از 54 به 78 سال

 
افزایش یافته که ناشی از ترمیم زیرساخت هاي بهداشتی و اجتماعی است. 

شریعتمداري، نرخ مشارکت اقتصادي زنان را در گذشته 3 درصد اعلام و خاطرنشان کرد: این رقم با افزایش 5 برابري در حال حاضر به

 
حدود 15 درصد رسیده هرچند که تا نقطه مطلوب فاصله داریم، اما رقم خوبی است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به توانمندسازي زنان در سایر حوزه ها اظهارکرد: در این بخش هم قدم هاي وسیعی برداشته
شده است؛ کارآفرینی زنان نیز پیشرفت هاي خوبی داشته به طوري که زنان در حوزه هاي صنعتی، زنبورداري، رنگ و نساجی و ...

 
پیشگام هستند. 

وي همچنین بهره مندي از مشارکت جوانان نخبه و جامعه زنان را در بخش هاي مختلف کشور ضروري دانست و تاکید کرد: همه
طیف ها باید این مسیر را طی کنند تا پیشرفت خوبی براي کشور حاصل شود و به جایگاه مطلوبی برسیم. 



وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، استفاده از توانمندسازي و آموزش هاي مهارتی زنان را نیز ضروري دانست و گفت: در 10 استان
کشور از طریق تسهیل گیري جهاددانشگاهی قدم هاي موثري براي توانمندسازي 6 هزار زن برداشته شده است و همین میزان براي

 
سال 1400 براي 20 هزار زن برنامه ریزي شده که با مشارکت معاونت امور خانواده و زنان نهاد ریاست جمهوري ادامه خواهد یافت. 

شریعتمداري تاکید کرد: تلاش کرده ایم در منابع روستایی سهم قابل ملاحظه اي به زنان اختصاص یابد به طوري که 37 درصد از کل

 
منابع توزیع شده در حوزه اشتغال روستایی به جامعه زنان تعلق داشته و به توسعه فعالیت هاي اشتغالزا کمک کرده است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر مشارکت دادن زنان در حوزه هاي مدیریتی به صورت سیستماتیک تصریح کرد: باید

 
بتوانیم در همه عرصه ها از زنان شایسته بهره مند شویم. 

 
وي افزود: آموزش زنان نیز به صورت فردي و تشکلی ضروري بوده و باید قوانینی به تصویب برسد که مدیریت زنان را مسجل کند. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به توسعه بیمه زنان خانه دار به عنوان یکی از نیاز هاي مهم نیز تاکید کرد و گفت: تمام تلاش

 
مان را می کنیم تا پایان دولت بیمه زنان خانه دار نهایی شود. 

شریعتمداري با اشاره به ضرورت آموزش هاي حین و قبل از ازدواج اظهار کرد: بررسی این موضوع در جلسه شوراي عالی رفاه با حضور

 
رییس جمهوري در دستور کار قرار دارد. 

وي در بخش دیگري از سخنانش با اشاره به زهرا پژوهی و فاطمه پژوهی در عرصه هاي مختلف زندگی گفت: حضرت فاطمه زهرا

 
(س) به عنوان فردي عدالتخواه و مدافع حق الگوي جامعه اسلامی ماست که باید ادامه دهنده راه ایشان باشیم. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در ادامه پوشش بیمه جامعه روستایی زنان را مورد تاکید قرار داد و گفت: در ابتداي تشکیل صندوق
بیمه روستاییان و عشایر حدود 640 هزار بیمه شده داشتیم که این رقم به حدود 2 میلیون نفر رسیده که تلاش می کنیم به 3

 
میلیون نفر افزایش یابد که تلاش می شود 20 درصد به زنان اختصاص یابد. 

 
رشد 50 درصدي انتصاب مدیران زن در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 

در این نشست، وحیده نگین مشاور امور زنان وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به رشد 50 درصدي انتصاب مدیران زن در
این وزارتخانه گفت: انتصاب زنان در پست هاي مدیریتی و هیات مدیره هلدینگ ها، نشان از توجه وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی به

 
حضور موثر زنان دارد و آمار ها نشان دهنده رشد قابل توجه تعداد مدیران زن است. 

 
وي افزود: استفاده از حضور زنان در فعالیت هاي اقتصادي باعث شفافیت و پاکدامنی اقتصادي بیشتري می شود. 

 
الگوي توسعه در گروي توجه بیشتر به نقش زنان است 

نادره رضایی، مدیرعامل انتشارات فرهنگی اجتماعی گفت: در 42 سال پس از پیروزي انقلاب اسلامی موقعیت زنان دچار دگرگونی و

 
تحولات فراوانی شده و فراتر از تغییر و رشد بوده است. 

 
وي افزود: در حوزه مطالبات جمعی نیز دگرگونی هاي فراوانی رخ داده است. 

 
رضایی تصریح کرد: الگوي توسعه در گرو توجه بیشتر به نقش زنان است. 

به گفته رضایی، در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی توجه بیشتر به تولید و کارآفرینی به خصوص در حوزه زنان ضروري است چرا

 
که شفافیت و تاب آوري زنان در شرایط سخت اقتصادي بیشتر است. 

حمایت از زنان کارآفرین، تسهیل قوانین کسب و کار مربوط به زنان، توانمندسازي منجر به مهارت، توجه به زنان به ویژه شاغلین،
انجام غربالگري هاي مستمر و حمایت بیمه اي، آموزش در موضوعات مختلف، فرهنگ سازي و اختصاص فضا هاي ورزشی براي زنان،
استفاده از ظرفیت سازمان بهزیستی در شوراي عالی رفاه، آموزش و مشاوره نوجوانان و جوانان به ویژه زنان، بیمه زنان روستایی و ... از

پیشنهاد هایی بود که بانوان حاضر در این نشست مطرح کردند.



تقدیر مدیرعامل صندوق بازنشستگی از بانوان بازنشسته

منبع: اکونا پرسشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/11/14

مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوري در مراسمی به مناسبت ولادت حضرت فاطمه زهرا (س) و روز مادر از تعدادي از
بانوان بازنشسته این صندوق با اهداي گل و لوح تقدیر، قدردانی کرد.

مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوري در مراسمی به مناسبت ولادت حضرت فاطمه زهرا (س) و روز مادر از تعدادي از بانوان

 
بازنشسته این صندوق با اهداي گل و لوح تقدیر، قدردانی کرد. 

به گزارش اکونا پرس، به نقل از اداره کل روابط عمومی و امور
بین الملل صندوق بازنشستگی کشوري، دکتر اکبرافتخاري امروز
(سه شنبه 14بهمن ماه) در این مراسم ضمن گرامی داشت
ولادت حضرت فاطمه زهرا (س) و روز مادر و دهه مبارك فجر،
اظهار داشت: در شرایط کنونی کشورمان که خانواده انسجام
گذشته را ندارد، باید بیش از پیش به مادران به عنوان افرادي که
نقش «جامعه سازي»، «تربیت» و «تحکیم بنیان خانواده» را

 
دارند، توجه شود. 

وي با بیان اینکه در جمع بزرگ بازنشستگان کشوري، افراد برجسته فراوانی وجود دارند، اظهار داشت: با دلیل بیماري کرونا و

 
محدودیت صندوق، در خدمت تعداد محدودتري از بانوان بازنشسته فرهیخته هستیم تا این روز بزرگ را در کنار هم ارج نهیم. 

 
افتخاري تصریح کرد: خوشبختانه جامعه ایرانی به شرایطی رسیده که روز مادر را به هر شکل گرامی می دارد. 

وي با تاکید بر اینکه «این مساله نشات گرفته از فرهنگ ایرانی و اسلامی حاکم بر جامعه ما است» گفت: هم در فرهنگ اسلامی توجه
به زن و مادر دیده می شود و پیامبر گرامی اسلام در شرایط اجتماعی آن زمان توجه ویژه اي به بانوان داشتند و بر این موضوع تاکید

 
می کردند و هم در فرهنگ ایرانی جایگاه مادر محترم بوده و تعلق خاطر خاصی در میان فرزندان به مادر وجود دارد. 

مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوري تاکید کرد: این فرهنگ ایرانی و اسلامی باید تحکیم و تقویت شود و ما وظیفه داریم به عنوان

 
یک الگو این فرهنگ را با برگزاري همین مراسم و برنامه هاي آئینی به نسل هاي بعدي منتقل کنیم. 

افتخاري با اشاره به ارزش ها و آثار نقش تربیتی مادران در جامعه سازي گفت: اگر بخواهیم جامعه اي رشد یافته و کشوري توسعه
یافته داشته باشیم باید نقش تربیتی مادران هم در جامعه و هم در بین بانوان نهادینه شود؛ چراکه اگر فرزندانی درست و خلف و نقش

 
آفرین در خانواده تربیت شوند، قطعا جامعه نیز رشد خواهد یافت و همه این ها مرهون وجود مادران است. 

در این نشست که تعدادي از بانوان پیشکسوت و فرهیخته از دستگاه هاي مختلف از جمله اداره کل آموزش و پرورش، وزارت راه و



شهرسازي، سازمان جهاد کشاورزي و علوم پزشکی در حوزه فعالیت هاي عام المنفعه، ساخت مدرسه، مراکز نگهداري از کودکان بی
سرپرست، اختراع و ساخت وسائل آزمایشگاهی و آموزشی، تالیف کتاب و مقالات علمی، همسران شهید و جانباز دفاع مقدس و

 
همچنین کارآفرینی و تلویدکننده حضور داشتند و به بیان مسائل و دغدغه هاي خود پرداختند. 

مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوري با اشاره به مجموع سخنان و مطالب ارائه شده از سوي بانوان بازنشسته حاضر در این نشست،
پیشنهاد داد: مرکز نوآوري صبا که چندماهی است با هدف تقویت و حمایت از استارتاپ ها و ایده هایی که امکان خدمت به جامعه
بازنشستگان را به صورت خلاقانه دارند، راه اندازي شده این امکان را دارد تا از ایده هاي ناب، خلاقانه و کاربردي در حوزه بازنشستگی

 
که توسط خود بازنشستگان ارائه شود حمایت کند. 

افتخاري تاکید کرد: ظرفیت هاي خوبی در این مرکز وجود دارد و بازنشستگان نیز مهارت ها و تخصص هاي خاصی دارند که می

 
توانند در قالب یک فضاي ویژه آن ها را به اشتراك بگذارند. 

در پایان این نشست، دکتر افتخاري با اهداي گل و لوح تقدیر از بانوان بازنشسته و فرهیخته حاضر در جلسه قدردانی کرد.



پایان داوري جشنواره «کارا» با 65 اثر

منبع: ایسناشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/11/14

رییس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از پایان داوري نخستین دوره جشنواره ملی
کاریکاتور «کارا» خبر داد.

به گزارش ایسنا و به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع
رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، حامد شمس با
اعلام این خبر اظهار کرد: هیات داوران متشکل از احمد
عربانی٬ جواد علیزاده و علی درخشی با بررسی 196 اثر
رسیده به دبیرخانه جشنواره که متعلق به 108 هنرمند
بود، 65 اثر را واجد شرکت در نمایشگاه و انتشار در کتاب

 
جشنواره اعلام کردند. 

شمس با بیان این که در این مرحله 12 اثر به مرحله دوم
داوري راه یافتند، خاطرنشان کرد: پس از بررسی هاي

 
صورت گرفته در پایان 7 اثر نیز به بخش پایانی داوري راه می یابند. 

رییس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی تصریح کرد: برگزیدگان نخستین دوره جشنواره ملی
کارتون و کاریکاتور روز 29 بهمن در مراسم «تجلیل از برگزیدگان ملی سیزدهمین جشنواره کارآفرینان برتر 1398» معرفی خواهند

 
شد. 

نخستین دوره جشنواره ملی کاریکاتور «کارا» با موضوع کارآفرینی با هفت عنوان محوري از سوي وزارت تعاون٬ کار و رفاه اجتماعی

 
برگزار می شود. 

انتهاي پیام



کانون صنفی بانوان وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی تشکیل می شود

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/11/14

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی بر مشارکت دادن سیستماتیک زنان در حوزه هاي مدیریتی تاکید کرد و تشکیل کانون صنفی
بانوان وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ر...

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی بر مشارکت دادن سیستماتیک زنان در حوزه هاي مدیریتی تاکید کرد و تشکیل کانون صنفی بانوان

 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی را از طریق انتخابات و با هدف بهره مندي از توان زنان در این زمینه ضروري دانست. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ، محمد
شریعتمداري در نشست صمیمانه با بانوان مدیر، فعال و برگزیده وزارتخانه و سازمان هاي تابعه به مناسبت بزرگداشت روز زن و میلاد
فاطمه زهرا (س) گفت: در ایران قبل از پیروزي انقلاب اسلامی زنان حضور چمشگیري در جامعه نداشتند اما نقش زنان پس از

 
پیروزي انقلاب شکل دیگري به خود گرفت و دگرگونی اساسی در زمینه هاي فرهنگی ، اجتماعی، اقتصادي و ... اتفاق افتاد. 

وي با اشاره به ضرورت تشکیل کانون صنفی بانوان وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و حضور شایسته بانوان در کرسی هاي مدیریتی
بیان کرد: هدف از تشکیل این کانون رفع نقایص موجود است تا بتوان به بانک اطلاعاتی دقیقی از بانوان دست یافت و مطالبات آنان را

 
پیگیري کرد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در ادامه با ارائه آمارهایی از حضور زنان در قبل و پس از انقلاب اسلامی اظهارکرد: هم اکنون زنان در

 
عرصه هاي مختلف اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی حرکت می کنند و به موفقیت هاي فراوانی نیز دست یافته اند . 

وي افزود: قبل از انقلاب تنها 6 درصد فارغ التحصیلان زن بودند درحالی که هم اکنون این رقم به 45 درصد رسیده است . در گذشته
حدود یک درصد کرسی استادي در دانشگاه هاي کشور به زنان اختصاص داشت اما هم اکنون این رقم به 20 درصد افزایش یافته

 
است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، تعداد زنان پزشک قبل از انقلاب را 3 هزار و 500 نفر عنوان کرد که این رقم در حال حاضر به حدود

 
60 هزار نفر رسیده است. 

 
وي افزود: پزشک متخصص زن در گذشته 597 نفر و در دوره کنونی 30 هزار نفر است. 

شریعتمداري تعداد تشکل هاي بانوان را قبل از انقلاب 5 تشکل دانست که بیشتر در خدمت خانواده سلطنتی بود اما هم اکنون تعداد

 
2 هزار تشکل بانوان در کشور مشغول فعالیت هستند. 

وي مدال آوري زنان ورزشکار را پس از پیروزي انقلاب چشمگیر دانست و تاکید کرد: سن امید به زندگی زنان از 54 به 78 سال

 
افزایش یافته که نشات گرفته از ترمیم زیرساخت هاي بهداشتی و اجتماعی است. 

شریعتمداري، نرخ مشارکت اقتصادي زنان را در گذشته 3 درصد اعلام و خاطرنشان کرد: این رقم با افزایش 5 برابري در حال حاضر به

 
حدود 15 درصد رسیده هرچند که تا نقطه مطلوب فاصله داریم، اما رقم خوبی است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به توانمندسازي زنان در سایر حوزه ها اظهارکرد: در این بخش هم قدم هاي وسیعی برداشته
شده است ؛کارآفرینی زنان نیز پیشرفت هاي خوبی داشته به طوري که زنان در حوزه هاي صنعتی، زنبورداري ، رنگ و نساجی و ...

پیشگام هستند. 



وي همچنین بهره مندي از مشارکت جوانان نخبه و جامعه زنان را در بخش هاي مختلف کشور ضروري دانست و تاکید کرد: همه

 
طیف ها باید این مسیر را طی کنند تا پیشرفت خوبی براي کشور حاصل شود و به جایگاه مطلوبی برسیم . 

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی، استفاده از توانمندسازي و آموزش هاي مهارتی زنان را نیز ضروري دانست و گفت: در 10 استان کشور
از طریق تسهیل گیري جهاددانشگاهی قدم هاي موثري براي توانمندسازي 6 هزار زن برداشته شده است و همین میزان براي سال

 
1400 براي 20 هزار زن برنامه ریزي شده که با مشارکت معاونت امور خانواده و زنان نهاد ریاست جمهوري ادامه خواهد یافت . 

شریعتمداري تاکید کرد: تلاش کرده ایم در منابع روستایی سهم قابل ملاحظه اي به زنان اختصاص یابد به طوري که 37 درصد از کل

 
منابع توزیع شده در حوزه اشتغال روستایی به جامعه زنان تعلق داشته و به توسعه فعالیت هاي اشتغالزا کمک کرده است. 

وزیرتعاون،کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر مشارکت دادن زنان در حوزه هاي مدیریتی به صورت سیستماتیک تصریح کرد: باید بتوانیم

 
در همه عرصه ها از زنان شایسته بهره مند شویم. 

 
وي افزود: آموزش زنان نیز به صورت فردي و تشکلی ضروري بوده و باید قوانینی به تصویب برسد که مدیریت زنان را مسجل کند. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به توسعه بیمه زنان خانه دار به عنوان یکی از نیازهاي مهم نیز تاکید کرد و گفت: تمام تلاش

 
مان را می کنیم تا پایان دولت بیمه زنان خانه دار نهایی شود. 

شریعتمداري با اشاره به ضرورت آموزش هاي حین و قبل از ازدواج اظهار کرد: بررسی این موضوع در جلسه شوراي عالی رفاه با حضور

 
رییس جمهوري در دستور کار قرار دارد. 

وي در بخش دیگري از سخنانش با اشاره به زهرا پژوهی و فاطمه پژوهی در عرصه هاي مختلف زندگی گفت: حضرت فاطمه زهرا

 
(س) به عنوان فردي عدالتخواه و مدافع حق الگوي جامعه اسلامی ماست که باید ادامه دهنده راه ایشان باشیم. 

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی در ادامه پوشش بیمه جامعه روستایی زنان را مورد تاکید قرار داد و گفت: در ابتداي تشکیل صندوق
بیمه روستاییان و عشایر حدود 640 هزار بیمه شده داشتیم که این رقم به حدود 2 میلیون نفر رسیده که تلاش می کنیم به 3

 
میلیون نفر افزایش یابد که تلاش می شود 20 درصد به زنان اختصاص یابد. 

 
رشد 50 درصدي انتصاب مدیران زن در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 

در این نشست، وحیده نگین مشاور امور زنان وزارت تعاون ، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به رشد 50 درصدي انتصاب مدیران زن در
این وزارتخانه گفت : انتصاب زنان در پست هاي مدیریتی و هیات مدیره هلدینگ ها ، نشان از توجه وزیر تعاون ، کار و رفاه اجتماعی

 
به حضور موثر زنان دارد و آمارها نشان دهنده رشد قابل توجه تعداد مدیران زن است . 

 
وي افزود: استفاده از حضور زنان در فعالیت هاي اقتصادي باعث شفافیت و پاکدامنی اقتصادي بیشتري می شود . 

 
باور جامعه به زنان و توانایی هاي آنان افزایش یافته است 

پروانه رضایی بختیاري، مدیرکل تعاون ، کار و رفاه اجتماعی استان تهران در این نشست نیز گفت: انقلاب اسلامی زمینه حضور

 
فعالیت زنان را در جامعه بیشتر فراهم کرده است . 

وي افزود: وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی به شایستگی زنان اعتقاد دارد و پست هاي حساسی را حتی در شرایط اپیدمی کرونا به زنان

 
سپرده است. 

 
مدیرکل تعاون ، کار و رفاه اجتماعی استان تهران تصریح کرد: حمایت از زن ، حمایت از خانواده است . 

وي با بیان این که شاهد افزایش حضور زنان در همه عرصه ها هستیم ، بیان کرد : حضور زنان در مناصب تصمیم گیري و مدیریتی پر

 
رنگ تر شده است و باور جامعه به زنان و توانایی هاي آنان افزایش یافته که جاي تقدیر دارد . 

 
الگوي توسعه در گروي توجه بیشتر به نقش زنان است 

نادره رضایی، مدیرعامل انتشارات فرهنگی اجتماعی گفت : در 42 سال پس از پیروزي انقلاب اسلامی موقعیت زنان دچار دگرگونی و

 
تحولات فراوانی شده و فراتر از تغییر و رشد بوده است. 

 
وي افزود: در حوزه مطالبات جمعی نیز دگرگونی هاي فراوانی رخ داده است. 

 
رضایی تصریح کرد: الگوي توسعه در گرو توجه بیشتر به نقش زنان است. 

به گفته رضایی، در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی توجه بیشتر به تولید و کارآفرینی به خصوص در حوزه زنان ضروري است چرا



 
که شفافیت و تاب آوري زنان در شرایط سخت اقتصادي بیشتر است. 

حمایت از زنان کارآفرین، تسهیل قوانین کسب و کار مربوط به زنان، توانمندسازي منجر به مهارت ، توجه به زنان به ویژه شاغلین،
انجام غربالگري هاي مستمر و حمایت بیمه اي ، آموزش در موضوعات مختلف، فرهنگ سازي و اختصاص فضاهاي ورزشی براي زنان ،
استفاده از ظرفیت سازمان بهزیستی در شوراي عالی رفاه، آموزش و مشاوره نوجوانان و جوانان به ویژه زنان، بیمه زنان روستایی و ... از

جمله پیشنهاداتی بود که توسط بانوان حاضر در این نشست مطرح شد.



تخفیف 30 درصدي صدور و تمدید پروانه فعالیت، اشتغال رانندگان ناوگان

باري

منبع: سازه خبرشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/11/14

مدیرعامل سازمان مدیریت حمل و نقل بار شهرداري تبریز از تخفیف 30 درصدي در هزینه هاي صدور پروانه فعالیت، اشتغال
و تمدید رانندگان ناوگان باري به مناسبت ایام االله دهه فجر خبر داد. به گزارش سازه خبر، فاضل نادري با تبریک فرارسیدن

چهل و دومین  سالگرد پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامی افزود: در راستاي ...

مدیرعامل سازمان مدیریت حمل و نقل بار شهرداري تبریز از تخفیف 30 درصدي در هزینه هاي صدور پروانه فعالیت، اشتغال و

 
تمدید رانندگان ناوگان باري به مناسبت ایام االله دهه فجر خبر داد. 

به گزارش سازه خبر، فاضل نادري با تبریک فرارسیدن چهل و دومین  سالگرد پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامی افزود: در راستاي
گرامیداشت ایام االله دهه مبارك فجر،  با موافقت شهردار تبریز، تخفیف 30 درصدي در هزینه هاي صدور و تمدید پروانه هاي فعالیت
و اشتغال مالکین و رانندگان خودروهاي باري و پروانه شرکت ها و موسسات حوزه حمل ونقل بار درون شهري که از 12 بهمن تا 30 

 
بهمن ماه اقدام نمایند، منظور خواهد شد. 

نادري ادامه داد: از تمامی مالکین و رانندگان زحمتکش خودروهاي باري و علاقمندان اخذ پروانه شرکت حمل ونقل بار درخواست می
شود که جهت استفاده از این تخفیف که به مناسبت ایام دهه مبارك فجر فراهم شده است، در اسرع وقت به سازمان مدیریت حمل و

نقل بار مراجعه کنند.



طرح هاي مختلف کشاورزي با 152 میلیارد تومان سرمایه گذاري در ''همدان''

به بهره برداري می رسد

منبع: تسنیمشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/11/14

سرپرست فرمانداري همدان گفت: در دهه فجر امسال 11 طرح کشاورزي با 152 میلیارد تومان سرمایه گذاري و ایجاد
اشتغال براي 214 نفردر شهرستان به بهره برداري می رسد.

سرپرست فرمانداري همدان گفت: در دهه فجر امسال 11
طرح کشاورزي با 152 میلیارد تومان سرمایه گذاري و
ایجاد اشتغال براي 214 نفردر شهرستان به بهره برداري

 
می رسد. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از همدان، محمدعلی محمدي
در سومین روز از ایام االله دهه فجر 11 طرح عمرانی،
کشاورزي و خدماتی در شهرستان را با اعتباري بیش از 10

 
میلیارد و 145 میلیون تومان افتتاح کرد. 

وي در حاشیه این مراسم در جمع اصحاب رسانه اظهار داشت: امروز طرح ایستگاه پمپاژ و خط آبرسانی روستاي چشین به طول
4200 متر، ترمیم حوضچه و تکمیل ابنیه تصفیه خانه آب سد اکباتان ، پایگاه سلامت امام صادق (ع) کوي رضوان با زیربناي 250
متر مربع در دو طبقه، پرورش گوسفند داشتی با ظرفیت 159 رأس در روستاي آبشینه، نخستین واحد بسته بندي تخم مرغ استان با

 
ظرفیت سالانه 1500 تن در شهرك صنعتی گنبد به همراه 6 طرح مشابه دیگر به بهره برداري رسید. 

سرپرست فرمانداري همدان با بیان اینکه در راستاي رونق تولید و اشتغال استان باید برندها و محصولات بومی معرفی و اطلاع رسانی
شود، گفت: در دهه فجر امسال 11 طرح کشاورزي با 152 میلیارد تومان سرمایه گذاري و ایجاد اشتغال براي 214 نفر در شهرستان

 
به بهره برداري می رسد. 

وي با اعلام اینکه 13 واحد میش داشتی در سطح شهرستان فعال است عنوان کرد: همدان با 17.5 درصد از تولیدات در این بخش

 
جایگاه اول را در استان دارد. 

محمدي همچنین در آیین افتتاح پایگاه سلامت امام صادق (ع) کوي رضوان نیز با بیان اینکه در کنار مدافعان سلامت فعال در مراکز
درمانی؛ کارکنان مراکز بهداشتی با اجراي طرح غربالگري و سایر اقدامات تخصصی نقش بسیار مؤثري در سلامت جامعه دارند از

 
زحمات کادر درمان قدردانی کرد. 

سرپرست فرمانداري همدان همزمان با افتتاح طرح تکمیل تصفیه خانه آب سد اکباتان نیز گفت: با عنایت به محدودیت منابع آبی

 
همواره به بخش تأمین آب توجه کردیم که لازم است به بخش مصرف هم بیشتر ورود کنیم. 



 
بهره برداري از بزرگ ترین طرح فولادي ایران در دهه فجر / تولید فولاد کشور 2.5 میلیون تن افزایش می یابد + فیلم 

 
دهه فجر امسال 410 کلاس درس در آذربایجان غربی افتتاح و به بهره برداري می رسد 

 
59نیروگاه خورشیدي همزمان با دهه فجر در استان مرکزي افتتاح شد 

وي با تأکید براینکه فرهنگ سازي در مصرف آب ضروري است تصریح کرد: با وجود اجراي طرح افزایش ارتفاع سد اکباتان، مدیریت
بهره برداري آب چاه ها و طرح هاي در دست اجراي انتقال آب همچنان مشکل آب داریم.



59 نیروگاه خورشیدي در استان مرکزي به بهره برداري رسید

منبع: برق نیوزشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/11/14

59 نیروگاه انرژي خورشیدي با مجموع قدرت 807 کیلووات با حضور استاندار مرکزي به مناسبت دهه فجر به بهره برداري
رسید.

به گزارش برق نیوز، استاندار مرکزي در آیین افتتاح
نمادین نیروگاه 100 کیلوواتی انرژي خورشیدي امان آباد
گفت: تولید کنندگان انرژي خورشیدي می توانند به عنوان

 
الگویی موفق براي سایر سرمایه گذاران معرفی شوند. 

"سیدعلی آقازاده" در مورد اشتغال آفرینی این صنعت نیز
گفت: انرژي هاي تجدیدپذیر قادر هستند در مناطق
محروم و روستاها، اشتغال پایدار ایجاد کنند و این امر در

 
تمام نقاط کشور قابل توجیه خواهد بود. 

وي ادامه داد: ایران با بیش از 300 روز آفتابی در سال و همچنین مناطق مهیا براي تولید برق از باد، ظرفیتی قابل توجه براي توسعه

 
انرژي هاي تجدیدپذیر دارد. 

استاندار مرکزي اظهار کرد: کاهش مصرف سوخت هاي فسیلی، کاهش آلودگی محیط زیست و انرژي با منبع نامحدود و و رایگان از

 
جمله مزایاي استفاده از انرژي خورشیدي در استان است. 

وي گفت: در شهرستان خمین فناوري وابسته به تولید سلول هاي خورشیدي به مرحله آزمایش رسیده است و در سال آینده این

 
فناوري به بهره برداري خواهد رسید. 

مدیرعامل شرکت توزیع نیروي برق استان مرکزي نیز گفت: 59 نیروگاه انرژي پاك با مجموع قدرت 807 کیلووات با اعتباري بالغ بر

 
960 میلیارد ریال امروز به بهره برداري رسید. 

"محمد اله داد" افزود: مشترکان قادرند با راهنمایی کارشناسان این شرکت، ضمن احداث نیروگاه هاي کوچک در بام منازل خود، با

 
عقد قرارداد خرید تضمینی طبق قوانین جاري وزارت نیرو اقدام به فروش برق تولید شده توسط این نیروگاه ها کنند. 

اله داد گفت: نیروگاه هاي خورشیدي نصب شده در استان مرکزي با قدرت تقریبی 2628 کیلووات و 12 هزار و 500 کیلووات برق
آبی منجر به جلوگیري از تولید 14 تن آلایندگی و صرفه جویی بیش از 6000 هزار لیتر نفت خام در هر ساعت شده است که منافع

 
حاصل از آن با کاشت بیش از 84 هزار اصله درخت برابري می کند. 



وي افزود: اصلاح 400 کیلومتر شبکه فرسوده شهري و روستایی، تامین برق 16 هزار مشترك، نصب چراغ هاي معابري و احداث
نیروگاه هاي مقیاس کوچک از مهمترین پروژه هاي شاخص دهه فجر است که با افتتاح پروژه هاي توزیع برق استان، براي 311 نفر

 
اشتغال زایی مستقیم ایجاد شده است. 

سرمایه گذار نیروگاه 100 کیلوواتی خورشیدي روستاي امان آباد نیز گفت: براي احداث این پروژه مبلغ 12 میلیارد ریال سرمایه

 
گذاري شده و درآمد ماهیانه این نیروگاه 200 میلیون ریال است. 

حسینی افزود: با ساخت این نیروگاه در هر ساعت از تولید 92 کیلوگرم آلاینده و مصرف 40 لیتر سوخت مایع و 25 متر مکعب گاز

 
جلوگیري می شود که معادل کاشت 560 درخت است. 

گفتنی است، همزمان با دهه فجر 174 پروژه توزیع برق با اعتباري بالغ بر 563 میلیارد ریال افتتاح خواهد شد.



ذوالفقاري: 11 سند همکاري امنیتی انتظامی با کشورهاي مختلف امضا شد

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/11/14

معاون امنیتی انتظامی وزارت کشور از امضاي 11 سند همکاري امنیتی انتظامی به منظور تعمیق روابط سیاسی و گسترش
همکاري هاي امنیتی با کشورهاي مختلف خبر داد.

معاون امنیتی انتظامی وزارت کشور از امضاي 11 سند
همکاري امنیتی انتظامی به منظور تعمیق روابط سیاسی و
گسترش همکاري هاي امنیتی با کشورهاي مختلف خبر

 
داد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت کشور، حسین
ذوالفقاري معاون امنیتی انتظامی وزارت کشور با تشریح
اقدامات مرتبط با حوزه امور همکاري هاي امنیتی،
انتظامی، مرزي و اتباع گفت: به منظور گسترش همکاري
هاي امنیتی با کشورهاي خارجی و به منظور اجرایی و

عملیاتی کردن سیاست هاي عام جمهوري اسلامی ایران در زمینه توسعه و تعمیق روابط سیاسی و امنیتی با کشورهاي مختلف و
حضور پر رنگ و ایفاي نقش در عرصه هاي بین المللی، 11 سند همکاري امنیتی و انتظامی در قالب موافقت نامه و یادداشت تفاهم با

 
کشورهاي چین، تاجیکستان، قرقیزستان، پاکستان، افغانستان، لهستان، عراق، ارمنستان و سوریه به امضا رسیده است. 

وي افزود: همچنین 27 کمیته و کارگروه مشترك امنیتی و نشست هاي دو جانبه و چندجانبه با کشورهاي دوست و همسایه برگزار

 
شده است. 

 
اقدامات مرتبط با اداره کل امور مرزي و پدافند غیر عامل 

معاون وزیر کشور با اشاره به تهیه، تدوین و تصویب آیین نامه ساماندهی مبادله در بازارچه هاي غیر رسمی موقت مرزي و اصلاحیه
بعدي در هیات وزیران، از دیگر اقدامات مرتبط با اداره کل امور مرزي و پدافند غیرعامل را تهیه، تدوین و تصویب آیین نامه نحوه ورود
کالاهاي همراه ملوانی براي لنج هاي زیر 500 تن تجاري و اصلاحیه بعدي آن در هیات وزیران، تهیه و تدوین لایحه توسعه و امنیت
پایدار مناطق با هدف ارتقا سطح معیشت مرزنشینان و توسعه فعالیت هاي اقتصادي مناطق با دو رویکرد برنامه ریزي و بودجه محور و

 
اختصاص بیش از 5 هزار میلیارد ریال به منظور تقویت و کنترل و انسداد مرزها عنوان کرد. 

وي ادامه داد: پیگیري و پیشنهاد طرح اختصاص 100 میلیون دلار از محل صندوق ذخیره ارزي و تهیه و تدوین طرح مربوطه با
اولویت مناطق جنوب شرق کشور با همکاري دستگاه هاي اجرایی، برگزاري 32 جلسه کارویژه مرز و برگزاري بیش از 200 جلسه
کارگروه هاي تخصصی زیر مجموعه کار ویژه مرز، بازنگري و تدوین طرح حریم امنیتی مرز براي استان هاي مرزي با رویکرد کاهش
عمق حریم امنیتی مرزي به منظور بهرهبرداري بهینه از ظرفیت هاي سرزمینی مناطق مرزي از دیگر اقدامات انجام شده در حوزه

امور مرزي می باشد. 



به گفته وي در این دولت طرح 5 ساله مربوط به سطح نیازمندي هاي کنترل، انسداد و عمران مرزهاي 16 استان مرزي کشور با
اولویت مرزهاي شمال غرب و جنوب شرق کشور تهیه و تدوین شد و همچنین آزادي و انتقال350 نفر ازمحکومان ایرانی از زندان هاي
ترکمنستان و آزادي تعداد 65 نفر ملوان و ناخدا و عوامل شناورهاي صیادي در بند کشورهاي همسایه و آفریقایی و تخصیص مبلغ 16

 
میلیارد تومان اعتبار نقدي جهت لایروبی بنادر صیادي بریس و رمین در شهرستان چابهار پیگیري شد. 

 
اقدامات مرتبط با حوزه امور اتباع و مهاجرین خارجی 

ذوالفقاري با اشاره به ارائه لایحه تشکیل سازمان امور اتباع و مهاجرین خارجی به هیئت دولت براي تصویب و ارسال لایحه مذکور به
مجلس شوراي اسلامی، گفت: در امور اتباع شاهد تشکیل سامانه جامع اطلاعات اتباع خارجی و ایجاد دسترسی مناسب براي سایر
دستگاه هاي ذیربط با هدف ارائه خدمات به اتباع خارجی از طریق وب سرویس و اجراي طرح هاي آمایش و به روز رسانی مدارك

 
اقامتی پناهندگان بوده ایم که در دولت هاي یازدهم و دوازدهم 6 میلیون و 650 هزار کارت شناسایی پناهندگی صادر شده است 

وي ادامه داد: طرح هاي کنترل و اعمال قانون در مورد اتباع خارجی غیرمجاز به طور مستمر که در دولت هاي یازدهم و دوازدهم اجرا
شد که پنج میلیون و 309 هزار اتباع غیرمجاز در این چند سال و در سال جاري تا پایان آذرماه 564 هزار و 868 نفر از اتباع خارجی

 
غیر مجاز از کشور طرد شده اند. 

ذوالفقاري با اشاره به نشست هاي مشترك دو جانبه، سه جانبه و چند جانبه با کشورهاي همسایه به منظور در اختیار گذاشتن
تجربیات جمهوري اسلامی ایران و تاکید بر لزوم کنترل مرزهاي مشترك جهت جلوگیري از ترددهاي غیرمجاز، از تهیه، ابلاغ و اجراي
دستورالعمل مربوط به اخذ تابعیت فرزندان داراي مادر ایرانی مزدوج با اتباع خارجی بر اساس تصویب نامه مورخ 17-4-99 مجلس
شوراي اسلامی خبر داد و گفت: تا تاریخ 29 دیماه 99 تعداد 266 هزار و 85 پرونده شامل 52هزار و 970 فرزند زیر 18 سال و
همچنین 32هزار و 296 فرزند بالاي 18 سال در وب سایت اداره کل امور اتباع و مهاجرین خارجی پیش ثبت نام کردند که از این

 
تعداد 12750 پرونده تشکیل و آماده استعلام شد. 

وي اضافه کرد: حدود 7350 پرونده براي استعلام به مراجع امنیتی ارسال و 306 جلد شناسنامه صادره شده است. همچنین طرح

 
بیمه سلامت رایگان براي 954 هزار و 367 نفر از اقشار آسیب پذیر اتباع خارجی اجرا شد. 

جذب و هزینه کرد کمک هاي خارجی از طریق سازمان هاي بین المللی براي خدمات رسانی به پناهندگان و اتباع خارجی در زمینه
هاي آموزش، بهداشت، معیشت و اشتغال اتباع خارجی به مبلغ 88 میلیارد دلار از دیگر اقدامات در حوزه اتباع معاونت امنیتی
انتظامی وزارت کشور بود که ذوالفقاري با اشاره به آن گفت: از این مقدار مبلغ 40 میلیارد دلار در زمینه پیشگیري، کنترل و درمان

 
بیماري کرونا و کمک به معیشت پناهندگان و اتباع خارجی در کشور از زمان شروع بیماري کرونا تاکنون هزینه شده است. 

 
اقدامات مرتبط با اداره کل امور انتظامی و توسعه نظم عمومی 

معاون امنیتی انتظامی وزارت کشور با اشاره به تشکیل کمیته رصد نارضایتی هاي عمومی شوراي امنیت کشور و برگزاري 62 جلسه با
313 مصوبه و 65 گزارش راهبردي براي ریاست جمهوري و 590 مورد مکاتبه با رییس جمهور، معاونین و وزراي تخصصی به منظور
رفع به موقع نارسایی ها، مسائل و مشکلات موجود در حوزه هاي مختلف اجتماعی و اقتصادي، گفت: همچنین36 جلسه کمیسیون
تامین نظم و امنیت مسابقات ورزشی شاك با 140 مصوبه به منظور پیشگیري از بروز هرگونه بی نظمی و ناامنی در مسابقات ورزشی

 
حساس داخلی و بین المللی تشکیل و دستورالعمل امنیت و انتظامات در حوادث غیر مترقبه طبیعی تهیه و تدوین شده است. 



وي ادامه داد: براي توسعه نظم عمومی تفاهم نامه چند جانبه نیروي انتظامی، وزارت کشور و استانداري ها به منظور تقویت بنیه

 
انتظامی استان ها با استفاده از ظرفیت هاي استانی تهیه و تدوین شده است. 

معاون وزیر کشور تصریح کرد: راهبري طرح ساماندهی و به روز رسانی ایستگاه هاي ایست و بازرسی کشور، نظارت مستمر بر اجراي
طرح پیشگیري از سرقت، بررسی درخواست و تصویب تشکیل یگان حفاظت در قوه قضاییه، گمرك، سازمان ملی زمین و مسکن،

 
سازمان بنادر و دریانوردي، سازمان شیلات، آستان قدس و سازمان امور اراضی کشور از دیگر اقدامات حوزه امنیتی انتظامی است. 

وي ادامه داد: در سال 98 طرح مدیریت مصرف سوخت (بنزین) اجرا و ستاد سوخت کمیته فرعی و چهار کمیته تخصصی تشکیل شد.
همچنین قرارگاه فنی و اجرایی براي ایجاد آمادگی کامل در زیرساخت هاي طرح تشکیل و سهمیه سوخت به آژانس ها و تاکسی هاي

 
اینترنتی اسنپ، تپ سی تخصیص داده شد. 

 
اقدامات مرتبط با ستاد مرکزي اربعین حسینی(ع) 

معاون امنیتی انتظامی وزارت کشور با اشاره به تشکیل ستاد مرکزي اربعین حسینی(ع) و سازماندهی 15 کمیته تخصصی در ستاد و
ستادهاي اربعین حسینی در استانداري ها و ستاد اجرایی در عراق و تهیه و تدوین سیاست ها و راهبردهاي اربعین حسینی(ع)، گفت:
در ارتباط با ستاد مرکزي اربعین، دستورالعمل اجرایی و عملیاتی در چارچوب ساماندهی و مدیریت زائران در ایام اربعین حسینی(ع)

 
سال هاي 95 الی 99 تهیه، تدوین و ابلاغ شده است. 

وي از مدیریت در شیوع مضاعف کرونا ناشی از اعزام زوار در سال 99 با همکاري دولت عراق و ستاد ملی مبارزه با بیماري کرونا خبر
داد و افزود: در جابجایی و اعزام زایران اربعین از سال 94 الی 99 و رسیدن زوار به بیش از 3 میلیون و هفتصدهزار نفر در ایام اربعین

 
حسینی در سال 98 و مجموع 10 میلیون زائر در این سال ها برنامه ریزي و سیاست گذاري شده است. 

ذوالفقاري خاطرنشان کرد: زیرساخت هاي ضروري در استان هاي خوزستان، ایلام و کرمانشاه در موضوعات تامین زیرساخت هاي
مرتبط با اعزام زائران و ارائه خدمات بهداشتی و درمانی به زائرین برابر مقدورات موجود در سال هاي 95 تا 99 ایجاد شد که از جمله
آنها می توان به ساخت پارکینگ ها وافزایش ظرفیت در شهرهاي مرزي، تهیه آب آشامیدنی، ساخت و مرمت جاده ها، سایه بان نصب
علایم هشدار دهنده، افزایش گیت هاي ترددي در پایانه ها از قبیل افزایش گیت ها از 24 به 96 در مرز مهران، چزابه از 16 به 28
گیت و شلمچه از 8 گیت به 24 گیت ثابت و 24 گیت موقت و در مرز خسروي 20 گیت به 56 گیت، انجام 6130 کیلومتر خط کشی
جاده اي، ایجاد 1525 هکتار پارکینگ در مرزهاي هدف و 1686 چشمه سرویس بهداشتی در مسیرهاي منتهی به پایانه هاي مرزي

 
اشاره کرد. 

وي ادامه داد: انجام تفاهمات و انعقاد قرارداد با دولت عراق در سال هاي95 الی 98 در راستاي خدمات رسانی به زایران و امضاي 4
تفاهم نامه با کشور عراق و مذاکرات متعدد با مسوولان و سفیر عراق موجب لغو روادید اتباع دو کشور ایران و عراق در ماه هاي محرم
و صفر و موسم اربعین حسینی(ع)، حذف هزینه هاي گمرکی در مرزهاي چهارگانه، بازگشایی مرز خسروي و تحقق خواسته دیرینه
مردم کرمانشاه و افزایش حجم تردد وکاهش تجمع در مرزهاي سه گانه و دریافت موافقت دولت عراق براي زایرانی شد که مهلت

 
گذرنامه آنها اتمام یافت و قرار شد ناجا یک سند تک برگی براي تردد تولید کند. 

ذوالفقاري اضافه کرد: به موجب این تفاهم نامه، زمان سفر اربعین ماه هاي محرم و صفر افزایش یافت و یک مرجع مورد تایید بین دو



 
کشور با موضوعات امنیتی، روادید ، اتباع، خدمات، مدیریت بحران تهیه و تدوین شد 

معاون وزیر کشور اضافه کرد: اعمال پوشش بیمه اي براي زوار اربعین با حداقل هزینه و بالاترین سطح تعهدات در مناطق مرزي و در
عراق و انجام خدمات پوشش بیمه اي براي میلیون ها زائر در ایام اربعین با حداقل هزینه و ارائه خدمات درمانی و رسیدگی به بیش از
6000 هزار نفر بیمار و حادثه دیده و متوفی در ایام اربعین فقط در سال 98، ایجاد امکانات درمانی و بیمارستانی (بیمارستان هاي
صحرایی) در مناطق مرزي و در کشور عراق جهت خدمات رسانی به زائران در ایام اربعین حسینی(ع) از دیگر نتایج تفاهم نامه امضا

 
شده بین ایران و عراق بود. 

وي افزود: به همین منظور اتوبوس جهت حمل و نقل زائرین در ایران و عراق تامین و از حداکثر توان ناوگان حمل و نقل عمومی با به
کارگیري 9000 دستگاه اتوبوس بین شهري و 3000 اتوبوس شهري بهره گیري شد و اتوبوس هاي نیروهاي مسلح هم ساماندهی

 
شدند. 

معاون وزیر کشور از دیگر اقدامات در حوزه ستاد مرکزي اربعین حسینی (ع) را ایجاد نظم و امنیت و تمهیدات اطلاعاتی و امنیتی با
توجه به تهدیدات تروریستی و ایجاد مرکز کنترل و مدیریت مانیتورینگ شبانه روزي، ایجاد سامانه اطلاعاتی اربعین حسینی(ع) براي
اجراي مدیریت هوشمند بر مراسم اربعین و بهره گیري زائرین از نیازهاي خدماتی و اطلاعاتی و راه اندازي سامانه سجا (سامانه جامع
اربعین) با هدف برقراري ارتباط مستقیم با زائرین و اطلاع رسانی مستمربه زائرین و راه اندازي سامانه سیام و دفاتر کفالت سراسر
کشور و جهت ثبت نام از افغانستانی هاي مقیم کشور براي سفر اربعین عنوان کرد و گفت: در ستاد اربعین اقدامات فرهنگی در ایام

 
اربعین و اعزام مبلغین و روحانیون ساماندهی و از رسانه ها و فضاي مجازي بهره برداري شد. 

وي اضافه کرد: همچنین در مرزهاي دوغارون، میرجاوه، آستارا، بیله سوار در استان هاي خراسان رضوي، سیستان و بلوچستان، گیلان
و آذربایجان شرقی با همکاري سپاه پاسداران انقلاب اسلامی براي میزبانی و استقبال از زائرین اتباع بیگانه اعلام آمادگی شده است./

ایرنا



عناصر طراحی به فارسی ترجمه شد

منبع: همشهريشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/11/14

انتشارات فرهنگستان هنر، کتاب «عناصر طراحی رووینا رید کاستلو و ساختار روابط بصري»؛ نوشته گیل گریت هانا و ترجمه
شعبانعلی قربانی را منتشر کرد.

به گزارش همشهري آنلاین به نقل از روابط عمومی
فرهنگستان هنر، کتاب «عناصر طراحی» نوشته گیل گریت
هانا و ترجمه شعبانعلی قربانی، عضو هیئت علمی دانشگاه
هنر اصفهان، را مؤسسه تألیف، ترجمه و نشر آثار هنري

 
(متن) منتشر کرده است. 

این کتاب در هفت فصل شامل: زندگی نامه کاستلو، مبانی
حجم، مطالعات پیشرفته در فرم، مطالعات درباره فضا،
پیشرفت و توسعه، کارهاي حرفه اي و پروژه هاي

 
دانشجویی به چاپ رسیده است. 

 
در مقدمه مترجم آمده است: 

«عناصر طراحی کتابی است موجز، آموزنده و بسیار ارزشمند براي طراحان، اساتید و دانشجویان. به عنوان کتابی درباره مبانی، این اثر
دربردارنده مجموعه اي از مباحث و تمرینات است که خواننده را از مراحل ابتدایی کار با فرم هاي ساده تا خلق راه حل هاي پیچیده
براي مسائل مشکل طراحی راهنمایی می کند. به عنوان تفسیري بر ارتباطات بصري و فرمی موجود در طراحی، این کتاب درس هاي
لازم را براي درك بهتر فرم و فضا و مبانی ارتباطات بصري طراحی سه بعدي به خواننده می آموزد. رووینا رید کاستلو به مدت سی
سال به تدریس عناصر طراحی و ساختار روابط بصري در دانشگاه پرات نیویورك اشتغال داشت. او در آنجا برنامه اي آموزشی تهیه و

 
تدوین کرد که به عنوان درس مبانی در بسیاري از کلاس هاي طراحی در دانشگاه هاي سراسر دنیا به کار گرفته شد.» 

کتاب «عناصر طراحی» در 272 صفحه و شمارگان 1000 نسخه در بهاي 69000 تومان، روانه بازار کتاب شده است.



10 لایحه حمایت از زنان و دختران در دولت تدبیر و امید تهیه شد

منبع: همشهريشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/11/14

سخنگوي دولت با تاکید بر توانمندي هاي زنان در کشور و افزایش مناصب مدیریتی و علمی آنان گفت: 10 لایحه جدید
حمایت از زنان و دختران در دولت تدبیر و امید تهیه شد.

به گزارش همشهري آنلاین به نقل از ایرنا، علی ربیعی روز
سه شنبه در نشست خبري با تبریک زادروز حضرت زهراي
مرضیه (س)، درباره شخصیت این بزرگ بانوي اسلام و
جهان افزود:فاطمه (س) الگویی جاودان در همه وجوه
اجتماعی و کنشگري فعال در عرصه هاي اجتماعی و
سیاسی در همه دوران هاست و در عین حال الگوي مادري

 
فداکار و خانواده اي سرشار از مهر و عطوف و تربیت است. 

وي با بیان اینکه نامگذاري زاد روز فاطمه (س) براي
پاسداشت مقام مادران و زنان، روز مادر و زن ر ا پر از معنی

و مفهوم غنی ساخته است، ادامه داد: با توجه به موانع مختلف براي حضور اثربخش زنان در عرصه هاي مختلف ما کماکان نیازمند

 
سیاست گزاري هاي معطوف به زنان هستیم. در این میان شیوه سبک زندگی فاطمه زهرا (س) می تواند الگویی براي ما باشد. 

سخنگوي دولت با برشمردن بخشی از دستاوردهاي جمهوري اسلامی ایران و دولت تدبیر و امید در ارتباط با زنان اظهار کرد: انقلاب
اسلامی زمینه اي را فراهم ساخت که زنان با عبور از حضور آمرانه در تجدد کلیشه اي به حضوري خود انگیخته و همگانی در سپهر
جامعه دست یافتند. حضور زنان در تظاهرات خیابانی و قرار گرفتن در مقابل گلوله ها در چهار دهه قبل یک شگفتی عظیم بود که بی

 
شک نشات گرفته از الگویی فاطمی در این عصر بود. 

وي افزود: پس از انقلاب اسلامی نرخ مشارکت سیاسی زنان همواره رو افزایش بوده و در انتخابات اخیر نیز مشارکت آنها بیش از
مردان بوده است یعنی زنان 52 درصد مشارکت داشتند. حضور زنان در عرصه هاي مدیریتی رو به افزایش بوده طوري که در سال 92

 
این حضور حداکثر پنج درصد بود و هم اکنون 24% زنان در عرصه مدیریتی حضور دارند. 

به گفته ربیعی، در عرصه هاي علمی، زنان ما درخشش هاي بسیاري داشتند. اکنون 33 درصد اعضاي هیات علمی دانشگاه ها را زنان

 
تشکیل می دهند، که این نسبت پیش از انقلاب 2 درصد بوده است. 

وي اضافه کرد: امروز دانشجویان دختر بیش از پسران روي صندلی هاي دانشگاه ها نشسته اند. همچنین در این سال ها با تمهیدات

 
انجام شده در دولت، حضور زنان در سازمان هاي مردم نهاد افزایش چشمگیر یافته و امروز زنان پیشتازان خیرجمعی هستند. 

سخنگوي دولت با بیان اینکه دولت در راستاي سیاست گزاري معطوف به زن، 10 لایحه جدید حمایت از زنان مدیران و دختران را
تهیه کرده است، تصریح کرد: در این دولت در حمایت از زنان ایرانی، قانون تابعیت فرزندان مادر ایرانی دنبال و در این ماه ها اجرایی



شد. همچنین اقدامات حقوقی براي حمایت زنان و کودکان با پیشبرد لایحه تامین امنیت زنان، قانون حمایت از اطفال و نوجوانان
انجام شده است. علاوه بر این طرح الگوسازي و اجراي طرح ملی گفت و گوي خانواده و مهارت ارتباطی در خانواده و تقویت مهارت

 
هاي فردي خانواده ها در بحران کرونا نیز اخیرا اجرایی شده است. 

افزایش نرخ مشارکت زنان در بخش هاي اقتصادي دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوري با اشاره به زمینه هاي ایجاد شده براي
مشارکت اقتصادي زنان، گفت: بخش بیشتري از اشتغال هاي ایجاد شده در سال هاي اخیر به زنان اختصاص یافته است. طوري که در
سال هاي اخیر در بحث بازار کار نرخ مشارکت زنان از 13.4درصد در سال 92 به 15.5 درصد افزایش یافته و سهم زنان از اشتغال
سیر صعودي داشته است، به عنوان مثال از 23.5 میلیون شاغلین کشور، بیش از 3.69.000 نفر را زنان تشکیل می دهند و در سال

 
95 به 66 درصد رسیده است. 

وي ادامه داد: طرح توانمندسازي زنان به ویژه زنان سرپرست خانوار مبتنی بر مهارت افزایی و مشارکت دادن در کسب و کارهاي خرد
و الگوهاي نوین اشتغال خانگی در کشور اجرایی شده است. به همین منظور از تشکیل بیش از 410 صندوق اعتباري خرد زنان
روستایی و عشایر و تعاونی زنان حمایت شده است. همچنین براي تامین امنیت آینده زنان سرپرست خانوار بیش از 220 هزار در چند

 
سال اخیر از سوي دولت داراي بیمه تامین اجتماعی شده اند. 

ربیعی با اشاره به افزایش سهم بیمه شده هاي زن از سال 92 تا 99، گفت: زنان بیشتر وارد بازار کار رسمی شده اند و اکنون به

 
20.3درصد رسیده است. 

وي با تبریک موفقیت زنان ایرانی به ویژه سرکار خانم دکتر مژده روشن طبري مشاور رئیس سازمان ملی استاندارد، گفت: این خانم با
آراي اعضاي شوراي بین المللی ایزو براي اولین بار در تاریخ این سازمان به عنوان ریاست کمیته سیاستگذاري کشورهاي در حال

 
توسعه انتخاب و از ابتداي سال جاري میلادي به این سمت منصوب شدند. 

 
دسترسی آسان به داده هاي ماهواره اي براي توسعه کسب وکارها مورد توجه دولت است 

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوري با تبریک روز فناوري فضایی به همه کنشگران و متخصصان حوزه فضایی، گفت:
خوشبختانه امروز پروژه هاي فضایی از مرحله تحقیقاتی وارد مرحله کاربردي و عملیاتی شده و علاوه بر ماهواره پارس 1، به عنوان یک
ماهواره پیشرفته سنجش از دور، ماهواره هاي ناهید 1 و 2، ظفر 2، طلوع و بلوك انتقال مداري سامان هم مراحل نهایی خود را سپري

 
می کنند. 

وي افزود: دسترسی آسان به داده هاي ماهواره اي براي توسعه کسب و کارها و ارائه خدمات متنوع در راستاي مدیریت بهینه کشور و
افزایش بهره وري سایر حوزه ها با اولویت بالا مورد توجه دولت است. دیروز هم با تلاش هاي متخصصان ما ماهواره بر "ذوالجناح" با

 
یک تحول فناورانه در استفاده از سوخت جامد و موتوري قدرتمند به فضا پرتاب شد. 

دوره همسایه هراسی در عصر درهم تنیدگی امنیت به سر آمده است سخنگوي دولت با اشاره به سفر هفته گذشته وزیر امور خارجه
به چند کشور منطقه براي عملیاتی ساختن منطقه گرایی 6 کشوري که به "ابتکار همکاري هاي منطقه اي شش جانبه" معروف شده،

 
گفت: محمدجواد ظریف هفته گذشته به باکو، ایروان، تفلیس، مسکو و استانبول سفر کرد. 

وي ادامه داد: در حقیقت سرمایه مذاکرات فرآیند سه جانبه که ایران، ترکیه و روسیه در کمک به ایجاد صلح و ثبات در سوریه آن را



 
کسب کردند زمینه مساعدي براي تعمیم این تجربه در یک حوزه متفاوت را فراهم آورد. 

ربیعی خاطرنشان کرد: در یک چشم انداز و تحول مثبت، سه کشور ایران، ترکیه و روسیه، به اضافه سه کشور قفقازي می توانیم سطح
درهم تنیدگی اقتصادي و فرهنگی، و خطوط ترانزیتی و ریلی در این جغرافیاي بزرگ از خلیج فارس تا خزر، از ارس تا دریاي سیاه و
مدیترانه را به چنان سطحی ارتقا دهیم که نه تنها وقوع هر مناقشه اي غیرممکن شود بلکه کل این منطقه وسیع به شاهراه تمدنی و

 
نقطه اتصال شرق و غرب تبدیل شود. 

وي اضافه کرد: در این سفر و در ملاقات هاي انجام شده همه سران کشورهاي منطقه بر حضور ایران و ایفاي نقش موثر در این منطقه
تاکید کردند. این یک تجربه مبارك است که همسایگان ما در قفقاز جنوبی، از بازي با حاصل جمع صفر عبور کرده و آماده ورود به

 
عصر بازي برد – برد می شوند. 

سخنگوي دولت خاطرنشان کرد: این تجربه می تواند در گستره همسایگانی ما در آن سوي خلیج فارس هم منطبق با شرایط ویژه

 
خود به شکلی دیگر تکرار شود. 

ربیعی گفت: پیام ما که به ویژه از زبان رییس جمهور و وزیر خارجه کشورمان بارها در این سال ها تکرار شد، این است که عصر

 
همسایه هراسی در عصر در هم تنیدگی امنیت به سر آمده است. 

ساخت و ساز در روستاها بدون در یافت پروانه ساخت ممنوع است ربیعی با اشاره به مصوبات مهم دولت در هفته گذشته گفت: دولت
به منظور تقویت جوامع محلی و واگذاري اداره امور توسط مردم و نیز با توجه به ضرورت تحقق اصل تمرکز زدایی و واگذاري اختیارات

 
به نهادهاي محلی و ایجاد نهادهاي اجرایی در روستا «لایحه تأسیس دهیاري هاي خودکفا در روستاهاي کشور» را به تصویب رساند. 

وي ادامه داد: از جمله مهمترین محورهاي این لایحه می توان به دادن اختیار براي تملک اراضی در محدوده روستا و تملک اراضی و
املاك براي اجراي برنامه هاي عمومی، عمرانی و نظامی دولت؛ صدور پروانه، گواهی عدم خلاف و پایان کار ساختمان براي احداث بنا؛

 
کنترل و نظارت برحسن اجراي صحیح طرح هادي واقع در محدوده روستا اشاره کرد. 

سخنگوي دولت خاطرنشان کرد: براساس این لایحه کلیه اشخاص حقیقی و حقوقی مکلفند قبل از ساخت هرگونه بنا در محدوده
روستا از دهیاري پروانه ساخت دریافت کنند. هرگونه ساخت و ساز در محدوده روستا بدون پروانه ساخت، ممنوع خواهد شد.
همچنین دهیاري موظف است متناسب با فعالیت ها و شرایط اقتصادي و اجتماعی شهروندان، پیشنهاد وضع عوارض محلی و بهاي
خدماتی را که به وسیلهدهیاري قابل وصول می باشد، پس از تأیید شوراي اسلامی روستا براي تصویب به شوراي اسلامی بخش، ارسال

 
و نسبت به وصول عوارض و بهاي خدمات اقدام کند. 

ربیعی تصمیم دیگر دولت را اختصاص اعتبار براي جبران خسارات ناشی از سیل و زلزله در برخی استان هاي کشور عنوان کرد و
گفت: با تصویب هیات وزیران، تا مبلغ 930 میلیارد ریال اعتبار تملک دارایی هاي سرمایه اي براي بازسازي تأسیسات زیربنایی

 
خسارت دیده ناشی از وقوع سیل و زلزله در سال 1398 و فروردین و اردیبهشت سال جاري در استان هاي سیل زده اختصاص داد. 

وي افزود: در مصوبه اي دیگر با گسترش دولت الکترونیک که از برنامه هاي محوري دولت بوده است با هدف حذف مراجعه حضوري
متقاضیان دریافت مجوز ساخت و ساز به مراجع متعدد، آیین نامه اجرایی نحوه ایجاد بستر یکپارچه ارایه خدمات مرتبط با اخذ مجوز

 
ساخت و ساز در کشور و تسهیل فرایندهاي مربوط را به تصویب رساند. 



سخنگوي دولت گفت: به موجب این مصوبه، وزارت کشور موظف است با همکاري وزارتخانه هاي راه و شهرسازي و امور اقتصادي و
دارایی و شهرداري تهران، بازبینی تمامی فرایندهاي مربوط به پروانه ساختمانی را با استفاده از ظرفیت موجود در قانون اجراي

 
سیاست هاي کلی اصل (44) قانون اساسی اجرایی کند. 

وي افزود: دولت همچنین وزارت کشور را موظف کرد با همکاري وزارت راه و شهرسازي و وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات، حداکثر
ظرف 6 ماه نسبت به راه اندازي سامانه مدیریت ساخت و ساز اقدام کند. صدور پروانه ساختمانی پس از دریافت شناسه یکتا که توسط

 
این سامانه اختصاص داده خواهد شد، انجام می گیرد. 

ربیعی با بیان اینکه این مصوبه دولت، شهرداري ها و سایر مراجع صدور پروانه ساختمانی را نیز موظف کرد همه فرایندهاي دریافت
وجوه و عوارض قانونی خود را به گونه اي اصلاح کنند که تمامی پرداخت ها به صورت خودکار و الکترونیک انجام شود، گفت: سازمان
تامین اجتماعی هم موظف است حداکثر ظرف 6 ماه پس از ابلاغ این آیین نامه، نسبت به راه اندازي سامانه پرداخت الکترونیکی بر

 
خط حق بیمه کارگران ساختمانی مندرج در «قانون بیمه هاي اجتماعی کارگران ساختمانی» اقدام کند. 

وي ادامه داد: در جلسه روز یکشنبه دولت مبلغ سه هزار میلیارد ریال اعتبار تملک دارایی هاي سرمایه اي به منظور پیشگیري از
حوادث غیرمترقبه از طریق ایجاد و اصلاح شبکه فاضلاب و جمع آوري آب هاي سطحی شهرهاي اهواز، بندر امام و چمران اختصاص
یافت. دولت همچنین با اختصاص بیش از هفت هزار میلیارد ریال براي نوسازي و مقاوم سازي واحدهاي مسکونی شهري واقع در بافت

 
غیررسمی شهر بندر امام خمینی استان خوزستان موافقت کرد. 

ربیعی گفت: هیات وزیران در مصوبه اي دیگر به پیشنهاد مشترك سازمان برنامه و بودجه کشور، وزارت امور اقتصادي و دارایی و بانک
مرکزي با اختصاص تسهیلات لازم جهت اجرایی کردن پروژه هاي احداث نیروگاه بخاري سیریک هرمزگان با ظرفیت 1400 مگاوات

 
موافقت کرد. 

آغاز دهه فجر و پیروزي انقلاب اسلامی سخنگوي دولت با اشاره به چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب شکوهمند، گفت: جشن

 
امسال را در حالی برگزار می کنیم که در آستانه یک قرن جدید، یعنی قرن 1400 قرار گرفته ایم. 

وي ادامه داد: منشور 12 بهمن در ترکیب جمهوریت و اسلامیت، منشور یک عصر سپري شده نیست، منشور آینده است، منشور عصر
1400 است. با گفتمان امام خمینی مفهوم هویت ملی از اسارات قرون تاریک تاریخ استبدادي بیرون آمد و جوانی تازه اي آغاز شد.
امام گفتند ملت یعنی "ملت بالفعل"، یعنی نسل حاضر و عزم و اراده نسل حاضر براي به دست گرفتن سرنوشت خویش به شیوه مردم

 
سالارانه. 

وي ادامه داد: در 12 بهمن بود که تعریف کهنه گرایانه و باستان گرایانه ملت تبدیل به تعریف ملموس و این عصري و این زمانی و این
جایی ملت شد. از مشروطه و حتی قرون قبل از مشروطه به این سو هیچ گاه فضایی فراهم نشده بود که ملت خودش، در تمامیت
خودش، با همه رنگ ها، سبک هاي زیستی، زبان ها و تنوع فرهنگی خودش به صحنه تاریخ وارد شود و هستی و هویت خویش را به

 
کمک اراده معطوف به تعیین دمکراتیک و مردم سالارانه سرنوشت به سپهر جامعه و تاریخ آورد و خودش سخن خودیش را بگوید. 

ربیعی گفت: یعنی ملت همان چیزي شد که خودش می گفت، نه آن موجود انتزاعی که دیکتاتوري به نحو آمرانه سعی در بازنمایی
شاهانه آن داشت. منشور 12 بهمن لحظه انطباق هویت ملت با اراده ملت براي تعیین دمکراتیک سرنوشت بود.



سکه هاي مهریه ها آب می روند | در طرح مجلس فقط مردها دیده شده اند

منبع: همشهريشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/11/14

عضو فراکسیون زنان مجلس به همشهري می گوید: این فراکسیون با لغو مجازات زندان براي مهریه هاي بیش از 5 سکه
مخالف است.

به گزارش همشهري آنلاین، مهریه قراردادي دوجانبه بین
زوجین است که جزو دیون زوج محسوب می شود و
درصورت بروز اختلاف بین زوجین زوج درصورت پرداخت
نکردن مهریه به هر دلیل طبق قانون بدهکار مالی محسوب
می شود و باید در قبال بدهی که برعهده دارد، پاسخگو

 
باشد. 

اما در این بین قوانین مربوط به مهریه به خصوص با
افزایش قیمت سکه در سال هاي گذشته چندباري

دستخوش تغییر شده است و حالا در آخرین تحول تعدادي از نمایندگان طرحی را ارائه کرده اند که براساس آن، عدم پرداخت مهریه
بالاي 5سکه از سوي مرم دیگر زندانی نخواهد داشت؛ طرحی که فعالان حقوق زنان و بخشی از وکلا با آن مخالف هستند و می گویند

 
این اتفاق به معناي تضعیف حقوق زنان خواهد بود و حتی می تواند باعث افزایش طلاق در جامعه شود. 

البته داستان کاهش و تعیین محدودیت براي پرداخت سکه در زمان طلاق سبقه اي طولانی دارد و در مجلس قبل نیز قانونی در این
رابطه مصوب شد که براساس آن، تعیین مهریه بالاي 110سکه و توانایی نداشتن مرد در پرداخت آن، موجب زندانی شدن مرد نمی
شود. با وجود این، دوباره طرحی در کمیسیون قضایی مجلس در دست بررسی است که میزان مهریه به 5 سکه تقلیل پیدا کند.
نمایندگانی که این طرح را ارائه داده اند، می گویند با توجه به افزایش قیمت سکه، مردان زیادي در زمان جدایی توان پرداخت مهریه
را ندارند و به همین دلیل زندانی می شوند. حسن نوروزي، سخنگوي کمیسیون قضایی مجلس می گوید: «بدهکاران مهریه به جاي

 
زندان باید آزاد باشند تا بتوانند کار و مهریه خود را پرداخت کنند.» 

تصویب قانون بدون ضمانت اجرایی، بی فایده است فاطمه ذوالقدر، نماینده ادوار مختلف مجلس نیز با بیان اینکه ماده 22قانون
حمایت از خانواده درخصوص مهریه است، می گوید: براساس این مصوبه قانونی اگر زن درخواست دریافت مهریه را داشته و مرد توان
پرداخت آن را نداشته باشد، سقف مهریه 110 سکه تعیین شده است، اما در هر صورت تعیین مهریه نباید به گونه اي باشد که حقوق

 
بانوان در این خصوص تضییع شود. 

نماینده ادوار مختلف مجلس در گفت وگو با همشهري ادامه داد: در مجلس دهم نیز طرحی درخصوص ساماندهی بحث مهریه مطرح
شد و با مسئولان قوه قضاییه نیز در این خصوص صحبت هایی انجام گرفت تا مسئله تعدیل مهریه در دستور کار قرار بگیرد. در این
موضوع نیز قرار بود تا حقی از بانوان کشورمان تضییع نشود و در عین حال مرد نیز به دلیل توانایی نداشتن در پرداخت مهریه به

 
زندان نرود. براساس این طرح قرار بود تا با توجه به نرخ روز سکه و درآمد مرد این تعدیل انجام شده و تقسیط مهریه صورت پذیرد. 



به گفته ذوالقدر، در نشستی که نمایندگان دوره نهم مجلس درخصوص مبحث مهریه با آیت االله رئیسی، رئیس قوه قضاییه داشتند بر
این مسئله از سوي دوطرف تأکید شد که مهریه دینی است که بر عهده مرد است و نباید از دوش او ساقط و حق و حقوق بانوان
تضییع شود و کاهش دائم مهریه و حمایت هاي قانونی از آن درواقع تضییع حقوق زنان است. او ادامه داد: طرح فعلی که کمیسیون
قضایی مجلس ارائه داده است نیز درصورت تصویب باید به گونه اي باشد که ضمانت اجرایی کافی را داشته و تضمینی براي زندگی
مشترك در آن درنظر گرفته شده باشد؛ چراکه اکنون طرح کاهش زندانیان مهریه وجود دارد، اما همچنان شاهد حضور تعدادي از

 
آقایان به عنوان بدهکار مهریه در زندان هستیم. 

ذوالقدر می گوید: باتوجه به مشکلات اقتصادي و افزایش قیمت سکه، بانوان می توانند در زمان ازدواج به جاي اینکه مهریه بالا
درخواست کنند از شروط ضمن عقد مثل حق تحصیل، مسکن و طلاق و اشتغال و... استفاده کنند یا در شروط ضمن عقد تقسیم
اموال را درصورت طلاق خواستار شوند. این موضوع در قانون مدنی 1119 نیز وجود دارد که براساس آن، زوجین می توانند به همراه

 
شروط ضمن عقد، شروط دیگري را نیز تعیین کنند. 

به گفته این نماینده مجلس، داشتن ضمانت اجرایی یکی از مهم ترین مسائل در تصویب هر طرحی در خانه ملت است وگرنه به صرف

 
تصویب یک طرح نمی توان انتظار داشت که برخی مسائل و مشکلات همچون مهریه هاي بالا در جامعه سر و سامان پیدا کند. 

این کار نشدنی است فریده غیرت، وکیل پایه یک دادگستري هم با اشاره به اینکه با رقم هاي نجومی مهریه که در سال هاي اخیر
متداول شده مخالف است، اظهار می کند: ریشه تعیین مهریه هاي سنگین عدم امنیتی است که خانم ها در ازدواج دارند؛ چراکه اگر
آنها حق طلاق داشته باشند و درمورد طلاق گرفتن زن و شوهر یک مقام بی طرف مانند قاضی تصمیم بگیرد، جلوي افزایش بی رویه
مهریه گرفته می شود. مهریه تنها حقی است که زنان دارند و اگر جوانی زیر بار مهریه سنگین می رود و تعهد به پرداخت می کند،

 
باید آن را بپردازد؛ چراکه این یک اصل حقوقی و شرعی است که کاملا دقیق و روشن ذکر شده است. 

این حقوقدان می گوید: اگر جوانی به پرداخت مهریه اي متعهد شود که توانایی پرداخت آن را ندارد، باید جلوي آن را گرفت و از
طرفی اگر می خواهند زندان محکومان مهریه را حذف کنند، باید براي سایر بدهکاران هم این کار را انجام دهند؛ یعنی مشخص کنند
به طور کلی بدهکاران تا این مبلغ زندان نمی روند و می توانند با گرفتن مهلت، بدهی خود را پرداخت کنند که این کار نشدنی است.

 
پس درمورد بدهکاران مهریه نیز نمی توان چنین قانونی گذاشت. 

مهریه محل مناقشه عبدالصمد خرمشاهی، وکیل دادگستري با بیان اینکه مسئله مهریه سال هاست که محل مناقشه و بحث و گفت
وگو شده است، به همشهري می گوید: متأسفانه با وجود گذشت سال ها، هنوز فرهنگسازي در این خصوص انجام نشده است و
همچنان تعیین مهریه بدون وجود پشتوانه انجام می شود. سال هاي سال است که بخش زیادي از مردان در زمان ازدواج بدون داشتن
هیچ پشتوانه اي مهریه هاي سنگین را می پذیرند و بعد از مدتی که در زندگی مشترك به مشکل برمی خورند، توانایی پرداخت مهریه
را ندارند و با مشکلات حقوقی مواجه می شوند؛ به این دلیل که در هر صورت پرداخت مهریه برعهده زوج است و درصورت عدم

 
پرداخت جزو دعاوي حقوقی محسوب شده و مرد نیز بدهکار به حساب می آید. 

او ادامه داد: از همان ابتدا و قبل از ازدواج باید جزئیات تعیین مهریه بین زوجین موافقت شود تا درصورت بروز مشکل در زندگی
مشترك مرد توانایی پرداخت مهریه را داشته باشد و زن نیز بداند که هر زمان درخواست مهریه را داد، می تواند آن را بدون کم و

 
کاست دریافت کند. 

خرمشاهی با تأکید بر اینکه کاهش میزان مهریه گره اي از مشکلات زندگی مشترك باز نمی کند، می گوید: مهریه موضوعی توافقی



بین 2فرد و 2خانواده است و براي زن به نوعی پشتوانه مالی محسوب می شود و درصورت کاهش می تواند بعد از جدایی آسیب هاي
بسیاري را براي زنان سرپرست خانوار همراه داشته باشد و حقوق آنها را تضییع کند. زن و مرد باید قبل از هر چیزي نسبت به حقوق
خود آگاهی داشته باشند نه اینکه به اتکاي احساسات اولیه هر تعداد سکه به عنوان مهریه از سوي مرد تقبل شده و در نهایت همین

 
مسئله باعث بسیاري از اختلافات بین زوجین شود. 

این وکیل دادگستري با اشاره به طرح کمیسیون قضایی مجلس درخصوص این مسئله که مهریه بالاي 5سکه دیگر زندان نخواهد
داشت، گفت: چند سال قبل نیز شاهد تعیین مهریه تا سقف 110سکه بودیم، اما در عمل همچنان شاهد مردانی بودیم که به دلیل
توانایی نداشتن در پرداخت مهریه به زندان می رفتند. به اعتقاد من، فرهنگسازي ، آموزش حقوق طرفین و آگاهی دادن به زوجین
درخصوص حقوق فردي کارایی بیشتري از تعیین مهریه یا حذف زندان دارد؛ حتی اینکه مقررات سفت و سختی را تنظیم کنیم که
زوجین نتوانند به راحتی از یکدیگر جدا شوند به این امید که شیرازه خانواده از هم نپاشد، کار مطالعه شده اي نیست؛ چراکه وقتی
زوجین به مرحله اي در زندگی مشترك می رسند که نمی توانند زیر یک سقف زندگی کنند با ضرب و زور قانون نمی توان این دو را

 
کنار هم نگه داشت و دوام یک خانواده را حفظ کرد. 

طرح کمیسیون حقوقی و قضایی باید بازنگري شود فاطمه قاسم پور، عضو کمیسیون اجتماعی و فراکسیون زنان مجلس نیز می گوید:
با توجه به نوسانات اقتصادي که در سال هاي اخیر گریبانگیر جامعه شده است، جامعه مردان مطالباتی را درخصوص پرداخت مهریه از

 
نمایندگان مجلس داشتند که بر همین اساس طرح هایی درخصوص مهریه توسط برخی نمایندگان مجلس مطرح شد. 

قاسم پور می گوید: طرح ارائه شده در کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس درخصوص عدم پرداخت مهریه بالاي 5 سکه، زندان نداشته
باشد نیز در همین مورد است که البته هنوز در دست بررسی و کارشناسی بوده و هنوز مصوب نشده است. اعضاي فراکسیون زنان
مجلس شوراي اسلامی اگرچه با زندانی شدن مردانی که معسر از پرداخت مهریه هستند، مخالف است، اما اعضاي فراکسیون بر این
عقیده اند که باید بین حقوق زنان و مردان توازن بر قرار باشد و تعیین مقدار مهریه توسط برخی نمایندگان نمی تواند پاسخگوي نیاز

 
جامعه زنان در این خصوص و برقراري توازن و عدالت باشد. 

او ادامه می دهد: اعضاي فراکسیون زنان مجلس جلسات مشترکی را با اعضاي کمیسیون حقوقی و قضایی و کارشناسان این حوزه
برگزار و این مسئله را مطرح کردند که باید توازن حقوقی بین حقوق زنان و مردان مطرح باشد و طرح ها نباید به گونه اي باشد که
فقط به مسائل جامعه مردان و یا فقط به مسایل جامعه زنان توجه شود و طرف دیگر ماجرا مورد بی مهري قرار بگیرد و طرح هاي
ارائه شده متضمن این است که تمام مسایل جامعه زنان و مردان باید به صورت جامعه دیده شود و طرح اخیر ارائه شده درخصوص

 
مهریه نیز در کمیسیون قضایی مجلس که مورد مخالفت فراکسیون زنان است باید مورد بازنگري قرار بگیرد. 

عضو کمیسیون اجتماعی و فراکسیون زنان مجلس می گوید: در عین حال فراکسیون زنان مجلس معتقد است فرد معسر در پرداخت
مهریه نباید زندانی شود، اما فردي که توانایی پرداخت مهریه را دارد، نباید با مستمسک قرار دادن یک ماده قانونی امکان فرار از
پرداخت دینی را که به عهده گرفته، داشته باشد و طرح مطرح شده در کمیسیون قضایی مجلس نباید به گونه اي باشد که زنان از
بحث مهریه منتفع نشوند و فقط یک طرف ماجرا که زوج است در این مسئله دیده شود؛ نمایندگان مجلس شوراي اسلامی منطقا و به
صورت جدي پیگیر این مسئله هستند که افراد معسر در پرداخت مهریه نباید به هیچ عنوان زندانی شوند و امیدواریم در سال هاي

 
آینده فردي به عنوان اتهامی مهریه در زندان نباشد. 

منبع: روزنامه همشهري - مهدیه تقوي راد



باحضور مدیرکل کمیته امداد استان در چیتاب انجام شد: اهداء15 جهیزیه به

ارزش(1500000000ریال)به 15عروس تحت پوشش+افتتاح 60 طرح

اشتغالزائی در چیتاب

منبع: کبنا نیوزشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/11/14

مدیر کل کمیته امداد امام خمینی ره استان در مراسم اهداء جهاز و افتتاح طرحهاي اشتغالزایی در چیتاب ضمن تشکر از
همکاري خیران با کمیته امداد حضرت امامـ ره گفت: به پاس همکاري خیرین و مساعدت نهاد مقدس کمیته امداد بیش از

1000جهیزیه به نوعروسان و دامادهاي تحت پوشش این نهاد در سال 99 اهدا گردید.

کبنا ؛به گزارش ""کِـبنا""از چیتاب مدیر کل کمیته امداد
امام خمینی ""ره"" استان در مراسم اهداء جهاز و افتتاح
طرحهاي اشتغالزایی در چیتاب ضمن تشکر از همکاري
خیران با کمیته امداد حضرت امامـ ره گفت: به پاس
همکاري خیرین و مساعدت نهاد مقدس کمیته امداد بیش
از 1000جهیزیه به نوعروسان و دامادهاي تحت پوشش این
نهاد در سال 99 اهدا گردید. قباد مبشِـري افـزود: باتوجه
به اینکه نیازمندان در شرایط اقتصادي تهیه جهیزیه

برایشان مقدور نمی باشد کمیته امداد با همکاري خیرین بالغ بر 1000 جهزیه به این عزیزان تقدیم کرد. وي افزود: به نیت خوشبختی
و حلاوت اوایل راه زندگی این عزیزان امروز در بخش کبگیان 15 جهیزیه به مبلغ یک میلیاردو پانصد میلیون تومان به عروس و
دامادهاي تحت حمایت تقدیم گردید. مدیرکل کمیته امداد استان خاطرنشان کرد: هرکدام از این جهازها شامل چندین قلم است
گرچه جهیزیه کامل نیست اما درشرایط کنونی براي شروع یک زندگی مشترك خوب می باشد تا انشاالله نقطه عطفی در ادامه زندگـی
در این امرخیر باشند. در ادامه بهمن دوستی ریاست کمیته امداد چیتاب هم بااشاره به ایجاد طرحهاي اشتغالزائی توسط این نهادگفت:
60 طرح اشتغال زایی در بخش کـه به مبلغ دو میلیارد وهفتاد شش میلیون تومان اجرا شده است هم اکنون در حال فعالیت می
باشند بهمن دوستی افزود: یک طرح اشتغال زایی به ارزش 700میلیون ریال هم به نمایندگی از 60 طرح اشتغال زایی دیگر در بخش
کبگیان در روستاي بلوط کاروان ازتوابع چیتاب با حضور مدیر کل کمیته امداد استان و بخشدارکبگیان افتتاح شد. مهران گودرزیان
بخشدارکبگیان هم دراین برنامه با تشکر از زحمات کمیته امداد استان خاصه پرسنل این نهاد دربخش هم گفت: هیچ نهاد و اداره اي
اندازه کمیته امداد در چیتاب ارباب رجوع ندارد واین نشان از تقاضاي زیاد در نهایت خدمت این پرسنل محترم هست. بخشدار کبگیان
با اشاره به تراکم ارباب رجوع و کمبود فضاي خدمترسانی کارکنان خدوم این نهاد تصریح کرد: اگر مدیریت محترم در کمیته برنامه
ریزي جهت ساختن یک ساختمان درخور شأن این نهاد عنایتی داشته باشد انشاالله مشکلات کمبود جا و ذخیره انبار براي این نهاد
هم برطرف خواهدشد. لازم به ذکر است درپایان با حضورمدیرکل کمیته امداد استان وبخشدار ومدیر کمیته امداد چیتاب از خانواده
زهرا علیزاده نخبه ورزشی (بازیکن تیم ملی فوتبال بانوان کشورو عضو تیم مس کرمان) از استعدادهاي نوظهوري که به همت حمایت

 
کمیته امداد به استعدادهاي شکوفا تبدیل شد بازدید وتجلیل بعمل آمد. 

---------------



حواشی بررسی کلیات لایحه بودجه 1400 در مجلس
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بررسی گزارش کمیسیون تلفیق در خصوص کلیات لایحه بودجه سال 1400 در دستورکار امروز نمایندگان مجلس شوراي
اسلامی قرار داشت. نوشته حواشی بررسی کلیات لایحه بودجه 1400 در مجلس اولین بار در قلمنا | وبگاه خبري قلم |

qalamna.ir | Qalam News Agency. پدیدار شد.

حواشی بررسی کلیات لایحه بودجه 1400 در مجلس
بررسی گزارش کمیسیون تلفیق در خصوص کلیات لایحه
بودجه سال 1400 در دستورکار امروز نمایندگان مجلس

 
شوراي اسلامی قرار داشت. 

به گزارش ایسنا، جلسه علنی امروز ( سه شنبه) مجلس
شوراي اسلامی حدود ساعت 8:10 دقیقه صبح آغاز شد و
علی رغم اینکه انتظار می رفت بررسی کلیات بودجه اولین
دستور کار نمایندگان باشد، گزارش کمیسیون اصل 90
مجلس در خصوص واکسن کرونا به عنوان اولین دستور به

 
بحث گذاشته شد. 

پس از گذشت حدود 30 دقیقه از جلسه علنی مجلس شوراي اسلامی، با حضور محمد باقر نوبخت رئیس سازمان برنامه و بودجه
کشور و حسینعلی امیري معاون پارلمانی رئیس جمهور در صحن مجلس، بررسی گزارش کمیسیون تلفیق در خصوص لایحه بودجه

 
سال 1400 در دستور کار نمایندگان قرار گرفت. 

احمد امیر آبادي فرهانی عضو هیئت رئیسه مجلس شوراي اسلامی در آغاز بررسی کلیات لایحه بودجه روند بررسی لایحه بودجه را
تشریح کرد و افزود: بر اساس آئین نامه داخلی مجلس سخنگوي کمیسیون تلفیق مجلس 30 دقیقه فرصت دارد که در ابتدا و انتها از
گزارش کمیسیون دفاع کند و سپس 5 موافق و 5 مخالف هرکدام به مدت 10 دقیقه می توانند نظرات خود را مطرح کرده و در پایان

 
نیز نماینده دولت 20 دقیقه فرصت دارد تا از کلیات لایحه دولت دفاع کند. 

پس از آغاز ارائه گزارش کمیسیون تلفیق از سوي سخنگوي کمیسیون، تجمعاتی از نمایندگان در صحن مجلس به چشم می خورد که
هرکدام به صورت گروهی در حال بحث با یکدیگر بودند. بعد از اتمام بخش اول صحبت هاي سخنگوي کمیسیون تلفیق، نوبت به
صحبت نمایندگان موافق و مخالف کلیات لایحه بودجه رسید که برخی از آنان نوبت خود را با سایر نمایندگان تقسیم کرده و در

 
مجموع 7 نماینده در مخالفت با کلیات و 8 نماینده در موافقت با کلیات لایحه بودجه اظهار نظر کردند. 

در بین صحبت هاي نمایندگان موافق کلیات لایحه بودجه بعضا فریاد دو دو از نمایندگان بر می خواست که حاکی از مخالفت
نمایندگان با کلیات لایحه بود. در بین صحبت هاي نمایندگان موافق و مخالف چندین تن از نمایندگان در قالب اخطار و تذکر از عدم



 
حضور رئیس جمهور براي دفاع از لایحه بودجه در مجلس انتقاد کرده و آن را خلاف قانون دانستند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی نیز در واکنش به انتقادات نمایندگان از عدم حضور رئیس جمهور در مجلس تاکید کرد: بنده 10 روز
قبل نامه کتبی براي ایشان نوشته و رسما از ایشان براي حضور در مجلس براي دفاع از لایحه بودجه دولت دعوت کردم؛ ایشان این

 
دعوت را اجابت نکردند اما بنده وظیفه خود را انجام داده ام. 

پس از صحبت هاي موافقان و مخالفان کلیات لایحه بودجه، محمد باقر نوبخت به مدت 20 دقیقه به دفاع از لایحه بودجه دولت

 
پرداخت. پس از پایان توضیحات وي اکثر نمایندگان فریاد دو دو سر دادند که بیانگر مخالفت آنان با کلیات لایحه دولت بود. 

سپس نوبت به سخنگوي کمیسیون تلفیق رسید تا ادامه توضیحات خود را تکمیل کند. در این حین فضاي مجلس تقریبا متشنج بود
و برخی از نمایندگان با تجمع در صحن مجلس و رو به عکاسان علامت دو نشان داده و فریاد دو دو نیز سر می دادند. در بین این افراد

 
بعضا نمایندگانی که در موافقت با کلیات لایحه بودجه نیز صحبت کرده بودند، دیده می شد! 

پس از تکمیل توضیحات سخنگوي کمیسیون تلفیق، وي بخشی از وقت خود را به رئیس کمیسیون واگذار کرده و در نهایت پس از
توضیحات 10 دقیقه اي رئیس کمیسیون تلفیق، رئیس مجلس شوراي اسلامی از نمایندگان تقاضا کرد تا براي راي گیري در خصوص

 
کلیات لایحه بودجه سال 1400، بر روي صندلی هاي خود مستقر شوند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی قبل از آغاز راي گیري تاکید کرد: ما امروز براساس آیین نامه کلیات بودجه را به راي می گذاریم اگر
کلیات راي بیاورد وارد جزییات می شویم و مبناي رسیدگی ما گزارش کمیسیون تلفیق است و اگر راي نیاورد لایحه به دولت بازگشته

 
و دولت باید آن را اصلاح کند. 

پس از آغاز راي گیري اکثریت نمایندگان از روي صندلی هاي خود برخاسته و فریاد دو دو که حاکی از راي مخالف نمایندگان به
کلیات لایحه بودجه بود، سر دادند. در نهایت نمایندگان مجلس شوراي اسلامی با 99 راي موافق، 148 راي مخالف و 12 راي ممتنع

 
از مجموع 261 نماینده حاضر با کلیات لایحه بودجه سال 1400 مخالفت کردند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی پس از راي گیري در خصوص کلیات لایحه بودجه، تصریح کرد: مجلس تلاش کرد با رویکرد توجه به
معیشت مردم و مناطق محروم، حذف رانت ها، توجه به تولید و اشتغال، رفع تبعیض و سیاست تک نرخی براي جلوگیري از رانت در
ارز در کمیسیون تلفیق لایحه بودجه اصلاح شود اما متاسفانه دولت در مواجهه با اصلاح ساختار بودجه که از سوي کمیسیون تلفیق
صورت گرفت، تعامل مناسب نداشت و امروز نیز در این نشست شاهد آن بودیم. امیدواریم دولت از فرصت کنونی براي اصلاح بودجه

 
استفاده کند و هر چه سریعتر لایحه را به مجلس شوراي اسلامی تقدیم کند و در این راستا از تجربه کمیسیون تلفیق نیز بهره ببرد. 

انتهاي پیام



کاهش نقدینگی دولت مشکلات عدیده اي را براي پیمانکاران به
وجود آورده است

کاهش نقدینگی دولت مشکلات عدیده اي را براي پیمانکاران به وجود آورده

است
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مهران نجاتی در نشست کارشناسی شوراي گفتگو دولت و بخش خصوصی با محوریت بررسی مسائل و مشکلات مطرح شده
از سوي انجمن پیمانکاران استان که با حضور دکتر رضایی دبیر کل اتاق بازرگانی بندرعباس و اعضاي انجمن پیمانکاران  و

نمایندگان بخش هاي دولتی مربوطه همراه بود، اظهار داشت: این مسائل و مشکلات هم در بحث ...

عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و
کشاورزي بندرعباس : کاهش نقدینگی دولت مشکلات
عدیده اي را براي پیمانکاران به وجود آورده است

هرمزگان-عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي بندرعباس گفت: از آنجا که مسائل و مشکلات پیمانکاران
رابطه مستقیمی با دولت دارد در چند سال اخیر کاهش نقدینگی دولت در پروژه هاي عمرانی باعث مشکلات متعددي براي

 
پیمانکاران ساختمانی شده است. 

مهران نجاتی در نشست کارشناسی شوراي گفتگو دولت و بخش خصوصی با محوریت بررسی مسائل و مشکلات مطرح شده از سوي
انجمن پیمانکاران استان که با حضور دکتر رضایی دبیر کل اتاق بازرگانی بندرعباس و اعضاي انجمن پیمانکاران  و نمایندگان بخش
هاي دولتی مربوطه همراه بود، اظهار داشت: این مسائل و مشکلات هم در بحث اشتغال و هم در بحث هدر رفت منابع دولتی به دلیل

 
نیمه تمام ماندن پروژه ها مشکلات متعددي را به وجود می آورد. 

وي افزود: زندگی افراد زیادي به این شرکت ها وابسته است و ورشکستگی پیمانکاران به دلیل عدم تخصیص اعتبارات بدون شک به

 
نفع دولت نیست. 

عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي بندرعباس ادامه داد: در هر شرایطی باید پیمانکاران از سوي دولت

 
حمایت شوند و در این راستا براي تسهیل امور پیمانکاران برنامه ریزي هاي لازم باید صورت پذیرد. 

انتهاي پیام/



آغاز عملیات اجرایی پتروشیمی اسلام آبادغرب باحضور معاون رئیس جمهور
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کرمانشاه- استاندار کرمانشاه از آغاز عملیات اجرایی پتروشیمی اسلام آبادغرب با حضور معاون اول رئیس جمهور در روز شنبه
18 بهمن ماه خبر داد.

کرمانشاه- استاندار کرمانشاه از آغاز عملیات اجرایی
پتروشیمی اسلام آبادغرب با حضور معاون اول رئیس

 
جمهور در روز شنبه 18 بهمن ماه خبر داد. 

به گزارش خبرنگار مهر، صبح امروز بیست و چهارمین
جلسه کمیته هماهنگی اشتغال استان کرمانشاه با حضور
معاون توسعه کارآفرینی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی،
مدیرعامل بانک رفاه کارگران، مدیرعامل صندوق بیمه
اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر، معاون اداري و
مالی سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور، مدیرعامل

 
صندوق کارآفرینی امید و جمعی از مدیران استان در سالن شهداي دولت استانداري کرمانشاه برگزار شد. 

هوشنگ بازوند در این جلسه با اشاره به آغاز عملیات اجرایی پتروشیمی اسلام آباد غرب از روز شنبه 18 بهمن ماه اظهار کرد: آغاز

 
عملیات اجرایی این پروژه عظیم با احتمال بسیار بالا با حضور معاون اول رئیس جمهور در استان کرمانشاه انجام می شود. 

وي افزود: با توجه به ظرفیت هاي موجود در بخش میدان هاي گازي استان کرمانشاه و طبق پیگیري هاي صورت گرفته با وزارت نفت
مبنی بر احداث یک پالایشگاه گازي و یک پتروشیمی دیگر در استان و تعیین تکلیف وضعیت پالایشگاه آناهیتا کرمانشاه، به زودي
عملیات اجرایی این پروژه عظیم شروع خواهد شد که 67 درصد سهام این پروژه مربوط به قرارگاه خاتم الانبیا (ص) و مابقی آن

 
مربوط به شرکت پخش و پالایش است. 

استاندار کرمانشاه در این جلسه با اشاره به نرخ بیکاري 22 درصدي در سال 1396 و وقوع زلزله بی سابقه در استان کرمانشاه بیان
کرد: علیرغم مشکلات ایجاد شده هدف و اولویت اول استان یعنی ایجاد اشتغال و کاهش نرخ بیکاري کم نشد و اقدامات مناسبی به

 
منظور افزایش نرخ اشتغال در استان انجام گرفت. 

وي با اشاره به تهیه چندین سند از جمله سند اشتغال، رونق اقتصادي و تولید با هدف افزایش اشتغال در استان کرمانشاه ادامه داد:
اولویت این سندها کاهش نرخ بیکاري بوده که نتایج آن در افزایش اشتغال استان کاملاً ملموس است، طبق برنامه ریزي هاي صورت

 
گرفته تا پایان سال 1400 نرخ بیکاري استان کرمانشاه به میانگین نرخ بیکاري کشور خواهد رسید. 

بازوند افزود: پروژه هاي مذکور ماحصل سه سال پیگیري ویژه بوده که قطعاً آینده استان کرمانشاه را متحول ساخته و سبب رونق
اقتصادي، افزایش اشتغال و کاهش نرخ بیکاري می شود.



مشهد آماده هوشمند شدن است
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معاون علمی و فناوري گفت: خراسان رضوي ظرفیت هاي بالقوه بسیاري در توسعه فناوري هاي پیشرفته دارد و اکنون محیط
مشهد آماده براي هوشمند شدن است.

معاون علمی و فناوري گفت: خراسان رضوي ظرفیت هاي بالقوه بسیاري در توسعه فناوري هاي پیشرفته دارد و اکنون محیط

 
مشهد آماده براي هوشمند شدن است. 

خبرگزاري مهر: معاون علمی و فناوري گفت: خراسان رضوي
ظرفیت هاي بالقوه بسیاري در توسعه فناوري هاي پیشرفته دارد

 
و اکنون محیط مشهد آماده براي هوشمند شدن است. 

سورنا ستاري معاون علمی و فناوري رئیس جمهور در مراسم
گشایش یک مرکز نوآوري در خراسان رضوي با اشاره به نقش
شرکت هاي دانش بنیان و صنایع خلاق در پیشرفت پایدار استان
ها گفت: یکی از بخش هاي مهم زیست بوم کارآفرینی و رونق آن
وجود پارك هاي علم و فناوري است که کمک می کند ایده هاي
جوانان خلاق و بومی استان به کسب و کارهاي فناورانه و دانش

 
بنیان بدل شود. 

وي، توسعه زیست بوم کارآفرینی و نوآوري شرکت هاي دانش بنیان و صنایع خلاق را یک ضرورت حیاتی براي حمایت از جوانان
بومی و حل مشکلات دانست و افزود: رونق این زیست بوم نیازمند حمایت همه بخش هاي استانی است و تلاش می کنیم تا با حمایت
سخت افزاري و نرم افزاري، پارك علم و فناوري به مثابه یک مفهوم نرم افزاري، فراتر از محیط فیزیکی به همه نوآوران در سطح استان

 
خدمت ارائه کند. 

رئیس بنیاد ملی نخبگان، با بیان این که زمینه هاي بالقوه بسیاري براي توسعه فناوري ها در استان خراسان رضوي نهفته است ادامه
داد: این استان ظرفیت هاي بالقوه بسیاري در توسعه فناوري هاي پیشرفته دارد و اکنون محیط مشهد آماده براي هوشمند شدن
است. هوشمندي این شهر، با اقدامات خوب استانی در مساعد کردن محیط براي شرکت هاي دانش بنیان و صنایع خلاق، همچنین

 
فراهم کردن حضور سرمایه گذار بخش خصوصی، بیش از هر زمان دیگري به واقعیت نزدیک شده است. 

وي افزود: تا کنون بیش از 172 ایده در قالب برگزاري 5 رویداد نوآورانه برگزار شده به مرکز «شتاب ایده» رسیده و زمینه را براي

 
تشکیل تیم هاي نوآور و جذب سرمایه هاي سرگردان، در راستاي تشکیل کسب و کارهاي بین المللی فراهم کرده است. 

ستاري خاطر نشان کرد: حمایت از کارآفرینان و ایده پردازان جوان کشور، حمایت و هدایت کسب و کارهاي نوپا و صاحب ایده در

 
حوزه هنر، معماري، شهرسازي، صنایع ساختمانی، طراحی صنعتی و گردشگري مهم ترین هدف این مرکز نوآوري است. 



 
رونمایی از محصولات نوآورانه پارك علم و فناوري مشهد 

ستاري، در ادامه این سفر یک روز از پارك علم و فناوري استان خراسان رضوي بازدید کرد. در این بازدید از دو محصول ایران ساختی
که توسط معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري در قالب طرح کلان ملی از تولید آنها حمایت شده است رونمایی شد. یکی از این
محصولات دستگاه ضد عفونی کننده سطوح و محیط بخار آب اکسیژنه پلاسمایی است که با آن اجسام، محیط و تجهیزات پزشکی

 
ضدعفونی می شود. 

همچنین بازدید از کارخانه نوآوري مشهد، افتتاح یک مرکز نوآوري و شتابدهی و حضور در جمع فعالان فناور و کار آفرین استان
خراسان رضوي از دیگر برنامه هاي معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري در این سفر یک روزه است.



افتتاح 814 واحد مسکن مهر در دهه فجر

منبع: بلاغشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/11/14

به گزارش بلاغ، کامران اصغري در گفت وگویی با تبریک
طلیعه سالگرد پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامی و آغاز
دهه فجر از کارگران به عنوان یکی از ستون هاي اصلی
انقلاب اسلامی در کشور یاد و اظهار کرد: کارگران قشر
زحمتکش و مولد جامعه هستند که همواره نقش خود را
در مسیر انقلاب اسلامی به خوبی ایفا کرده اند و به این
خاطر است که امروزه نقش کارگران در رونق اقتصاد کشور

 
برجسته و ممتاز است. 

وي با اشاره به اینکه جامعه کارگري همواره مدافع انقلاب و نظام اسلامی بوده و در صف مقدم جنگ اقتصادي با دشمن حضور دارد
بیان کرد: وظیفه امروز ما این است که ضمن گرامیداشت باشکوه ایام االله دهه مبارك فجر و سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی، در راه

 
امام راحل و شهداي گرانقدر انقلاب قدم برداریم. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران، تجدید میثاق با آرمان هاي شهدا، فضا سازي و نصب بنر در سطح شهر، تقدیر از
مدافعان سلامت، تجلیل از خانواده هاي شهداي سلامت، توزیع بسته کمک معیشتی و بسته بهداشتی، برپایی ایستگاه سلامت در
میدان امام حسین (ع) ساري با همکاري درمانگاه ابوالفضل(ع)، برگزاري مسابقه بهترین ایده نقش تعاون در بیانیه گام دوم انقلاب و
تجلیل از پرسنل و کارمندان نمونه خانم به مناسبت میلاد حضرت فاطمه الزهرا (س) را از مهم ترین برنامه هاي ایام دهه فجر با

 
همکاري اتاق تعاون استان اعلام کرد و ادامه داد: با توجه به شرایط خاص کرونایی برنامه ها بیشتر به صورت مجازي برگزار می شود. 

اصغري در بخش دیگري به طرح هاي قابل افتتاح در ایام دهه فجر انقلاب اسلامی در استان اشاره کرد و گفت: 814 واحد مسکن که
توسط تعاونی هاي مسکن مهر در شهرهاي رامسر(مسکن مهر 6)، ساري(مسکن مهر سارویه) و بابلسر(مسکن معلمان) ساخته شده

 
است در این ایام افتتاح می شود. 

 
وي حجم سرمایه گذاري براي بهره برداري از این پروژه ها را 139 میلیارد تومان اعلام کرد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران در پایان خاطرنشان کرد: یک واحد جوجه ریزي زرین در شهرستان گلوگاه با اشتغالزایی
10 نفر و حجم سرمایه گذاري 6 میلیارد تومان و یک مرکز کاریابی و مشاوره کارآفرینی نیز در شهرستان قائم شهر در دهه فجر به

 
بهره برداري می رسد. 



انتهاي پیام/



موانع و بروکراسی هاي موجود بر سر راه کارآفرینان یک شبه از بین نمی رود

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/11/14

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري اصفهان گفت: بروکراسی چیزي نیست که یک شبه به وجود آمده باشد تا یک دفعه
تمام شود، بروکراسی از قبل از انقلاب بوده و اصلاح آن زمانبر است.

معاون استاندار اصفهان: موانع و بروکراسی هاي موجود بر
سر راه کارآفرینان یک شبه از بین نمی رود معاون
هماهنگی امور اقتصادي استانداري اصفهان گفت:
بروکراسی چیزي نیست که یک شبه به وجود آمده باشد تا
یک دفعه تمام شود، بروکراسی از قبل از انقلاب بوده و

 
اصلاح آن زمانبر است. 

به گزارش خبرگزاري برنا در اصفهان؛ حسن قاضی عسگر،
صبح امروز به همراه مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی

اصفهان در حاشیه بازدید از موسسه آموزشی فن پردازان و هلدینگ پارس به نقش استارتاپ ها و کارآفرینان در اشتغالزایی تاکید کرد.

در ابتداي این بازدید، مدیر عامل هلدینگ پارس، گزارشی از فعالیت هاي در حال انجام این مجموعه ارائه داد و از راه اندازي اپلیکیشن

 
خدماتی tin.ir که در زمینه هاي مختلف فروش، در تمامی زمینه ها فعالیت می کند خبر داد. 

در این بازدید معاون هماهنگی امور اقتصادي استان اصفهان همچنین از سلنا پارس که خدمتی نوین در صنعت چاپ. گردشگري و
توریسم به شمار می رود نیز بازدید کرد و ضمن تاکید بر نقش فعالیت هاي استارت آپی و کارآفرینی در ایجاد اشتغال براي جوانان

 
گفت: با تکمیل دولت الکترونیک می توانیم بسیاري از بروکراسی ها و موانع پیش پاي کارآفرینان را کاهش دهیم. 

وي با تاکید بر اینکه این سامانه می تواند به کسب و کارها قوت بخشد تصریح کرد: شناسایی شرکت هاي توانمند و بهره گیري از

 
ظرفیت بخش خصوصی در این زمینه از مهمترین تصمیماتی است که براي اشتغالزایی استان در نظر گرفته ایم. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري اصفهان افزود: تلاش می کنیم با در نظر گرفتن سیاست هاي تشویقی و تسهیل امور، در راه

 
افزایش اشتغال گام برداریم. 

وي با اشاره به جایگاه مهم بازاریابی و فروش فناوري هاي تولید شده در اصفهان، تاکید کرد: با تحقق این بازاریابی است که می توان

 
در داخل یا خارج کشور فروش فناوري را دنبال کرد. 

قاضی عسگر در ادامه با اشاره به بروکراسی هاي موجود بر سر راه کارآفرینان نیز گفت: بروکراسی چیزي نیست که یک شبه به وجود
آمده باشد تا یک دفعه تمام شود، بروکراسی از قبل از انقلاب بوده و اصلاح آن زمانبر است. 



معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري اصفهان تصریح کرد: کلیدي ترین کاري که می توان در زمینه کاهش بروکراسی ها انجام
داد این است که کار را باید به دست بخش خصوصی سپرد به این خاطر که کارآفرینی، توسعه بخش خصوصی و شناسایی و هدایت

 
نیروهاي توانمند به مجموعه هاي کارآفرین مؤثرترین راه هاي ایجاد اشتغال و رشد اقتصادي است . 

وي با اشاره به اینکه حذف سودجویی واسطه ها و حمایت از پروژه هاي استارتاپی و بخش خصوصی باعث اشتغالزایی می شود گفت:

 
اصفهان رتبه اول را در دادن مجوزات در کشور داراست و مدیون فرایند اصلاح شده هستیم. 

 
قاضی عسگر ادامه داد: ما نیازمند مشاوران امینی داریم که در زمره فعالان اقتصادي هستند . 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري اصفهان با اظهار تاسف از اینکه نظام دولتی فربه است و باید در زمینه کاهش نیروها گام
برداریم بیان داشت: مشکل اساسی این است که نیروهاي کیفی که از سیستم دولتی می روند توان جایگزین کردن آنها را نداریم و

 
بنابراین باید آموزش هاي ضمن خدمت در نظام دولتی ایجاد شود. 

وي گفت: بسیاري از نیروهاي دولتی تجربه هاي پنهانی دارند اما متاسفانه اسیر سیستم شده اند و قدرت نوآوري و اصلاح سیستم را

 
ندارند و بنابراین باید به تدریج شناسایی و اصلاح شوند. 

قاضی عسگر بهترین راه برون رفت از موانع ایجاد اشتغال و کاهش بروکراسی ها را حمایت از کارآفرینان و باز کردن راه انتقاد در

 
دستگاه هاي دولتی دانست . 

وي ضمن استقبال از پروژه هاي نوآورانه هلدینگ پارس پندار نهاد گفت : شما تکمیل کننده مجموعه کارآفرینی در استان هستید و

 
امیدواریم بتوانیم با همکاري با مجموعه هاي خصوصی بسیاري از پروژه هایی که سالیان سال است بر زمین مانده را تکمیل کنیم. 

قاضی عسگر ادامه داد: سالیان سال است کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید را راه اندازي کرده ایم که 20 درصد از کارآفرینان آشنا به

 
این کارگروه هستند و 80 درصد تولید کنندگان نیز از این موضوع راضی هستند. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري اصفهان تصریح کرد: هم اکنون آموزش هاي مهارتی در اصفهان 40 درصد است که این

 
میزان در کشور به 30 درصد می رسد و ما امیدواریم این موضوع را به 50 درصد در استان برسانیم . 

وي به مدیرعامل هلدینگ پارس پیشنهاد داد که به واسطه فعالیت در زمینه آموزش هاي مجازي و مهارتی به هنرستان ها نیز ورود

 
کنید . 

در ادامه این دیدار مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی و معاون امور هماهنگی اقتصادي استانداري از بخش هاي مختلف این مجموعه
بازدید کردند.



افتتاح سه طرح کارآفرینی، اشتغال و زیست محیطی در قائم شهر

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/11/14

در سومین روز دهه مبارك فجر سه طرح زیست محیطی، کارآفرینی و اشتغال در قائم شهر افتتاح و بهره برداري شد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیماي مرکز مازندران؛
نخستین پاسگاه زیست محیطی روستایی در منطقه علی
آباد و کوهساران قائم شهر با پوشش خدمات زیست
محیطی به اهالی 23 روستا قائم شهر در سومین روز از یوم

 
االله دهه فجر افتتاح شد. 

در ادامه افتتاح طرحهاي دهه فجر نیز دو موسسه کسب و
کار و مشاوره شغلی بنام کاتینو و شهید نوربخش مراد زاده

 
کار خود را از امروز آغاز کردند. 

این دو موسسه با هدف شناسائی ظرفیت هاي اشتغال و تبدیل ایده به محصول براي هدایت و جذب فارغ التحصیلان دانشگاه ها و
سازمان فنی حرفه اي در شهرستان قائم شهر به بهره برداري رسید.
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منبع: خبرنامه دانشجویان ایرانشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/11/14

 
قالیباف: دولت تعامل مناسبی براي بودجه با مجلس نداشت 

 
رئیس مجلس گفت: دولت تعامل مناسبی براي بودجه اي که بحث اصلاح ساختار آن مطرح بود با مجلس نداشت. 

به گزارش «خبرنامه دانشجویان ایران» به نقل از فارس، محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شوراي اسلامی در نشست علنی امروز (سه
شنبه 14 بهمن ماه 99) پارلمان پس از رد کلیات لایحه بودجه سال 1400 کل کشور طی سخنانی اظهار داشت: مردم عزیز ما می

 
دانند نمایندگان مجلس و همه اقتصاددانان و نخبگان در این کار تلاش کردند تا لایحه بودجه اي که دولت ارائه کرده بررسی شود. 

وي افزود: لایحه اي که دولت ارائه کرد داراي درآمدهاي غیرواقعی، کسري بودجه و وابستگی به نفت بود که همه این موارد در

 
کمیسیون تلفیق بررسی و اصلاح شد و امروز نیز گزارش آن به صحن مجلس به نمایندگان ارائه شد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی همچنین خاطرنشان کرد: توجه به معیشت مردم و مناطق مردم، حذف رانت، توجه به تولید و اشتغال و
سیاست تک نرخی و موارد ارزي براي جلوگیري از رانت کارهاي اساسی بود که کمیسیون تلفیق انجام داد اما دولت تعامل مناسبی
براي بودجه اي که اصلاح ساختار آن نیز مطرح بود، نداشت و امروز هم شما نمایندگان در دفاع دولت از بودجه شاهد این موضوع

 
بودید. 

قالیباف افزود: قطعا دولت باید اصلاح ساختار بودجه را انجام داده است و لایحه را به مجلس مجدد ارسال کند، همچنین از تجربه امور
صورت گرفته در کمیسیون تلفیق نیز استفاده شود.
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ربیعی: دولت آماده اصلاح بودجه در کنار مجلس است 

سخنگوي دولت گفت: آمریکا تنها طرفی است که به حضور خود در برجام خاتمه داده و حتی قطعنامه 2231 را هم نقض کرده

 
است.در صورت بازگشت آمریکا به برجام ما سریعا به تعهدات خود باز می گردیم. 

به گزارش «خبرنامه دانشجویان ایران» به نقل از فارس، علی ربیعی سخنگوي دولت در نشست خبري خود با خبرنگاران ضمن تبریک
فرا رسیدن روز مادر و روز زن،گفت: با توجه به موانع مختلف کماکان نیازمند سیاست گذاري هاي معطوف به زنان هستیم. فاطمه
(س) الگویی جاودان در همه وجوه اجتماعی و کنشگري فعال در عرصه هاي اجتماعی و سیاسی در همه دورانهاست و در عین حال
الگوي مادري فداکار و خانواده اي سرشار از مهر و عطوف و تربیت است. فاطمه زهرا (س) این وجوه به ظاهر ناهمگن را در یک

 
منظومه سازگار قرار داده بودند. 

وي با بیان اینکه نامگذاري زاد روز فاطمه (س) براي پاسداشت مقام مادران و زنان، روز مادر و زن ر ا پر از معنی و مفهوم غنی ساخته
است، اظهار داشت: با توجه به موانع مختلف براي حضور اثربخش زنان در عرصه هاي مختلف ما کماکان نیازمند سیاستگزاري هاي

 
معطوف به زنان هستیم. در این میان شیوه سبک زندگی فاطمه زهرا (س) الگویی براي ما و نمونه مشی عملی ما می تواند باشد. 

 
پس از انقلاب اسلامی نرخ مشارکت سیاسی زنان همواره رو افزایش بوده 

ربیعی افزود: انقلاب اسلامی زمینه اي را فراهم ساخت که زنان با عبور از حضور آمرانه در تجدد کلیشه اي به حضوري خود انگیخته و
همگانی در سپهر جامعه دست یافتند.حضور زنان در تظاهرات خیابانی و قرار گرفتن در مقابل گلوله ها در 4 دهه قبل یک شگفتی

 
عظیم بود که بی شک نشات گرفته از الگویی فاطمی در این عصر بود. 

وي تصریح کرد: پس از انقلاب اسلامی نرخ مشارکت سیاسی زنان همواره رو افزایش بوده و در انتخابات اخیر نیز مشارکت آنها بیش از
مردان بود است (52 درصد). حضور زنان در عرصه هاي مدیریتی هم رو به افزایش بوده به نحوي که در سال 92 این حضور حداکثر

 
پنج درصد بود و هم اکنون 24% زنان در عرصه مدیریتی حضور دارند. 

سخنگوي دولت گفت: در عرصه هاي علمی، زنان ما درخشش هاي بسیاري داشتند. هم اکنون 33 درصد اعضاي هیات علمی

 
دانشگاهها را زنان تشکیل می دهند، که این نسبت پیش از انقلاب 2 درصد بوده است. 

وي با تاکید بر اینکه امروز دانشجویان دختر بیش از پسران روي صندلی هاي دانشگاهها نشسته اند، گفت: همچنین در این سالها با
تمهیدات صورت گرفته در دولت حضور زنان در سازمان هاي مردم نهاد افزایش چشمگیر یافته است و امروز زنان پیشتازان خیر



 
جمعی است. 

سخنگوي دولت افزود: دولت نیز در راستاي سیاستگذاري معطوف به زن، 10 لایحه جدید حمایت از زنان مدیران و دختران را تهیه

 
نموده است. در این دولت در حمایت از زنان ایرانی، قانون تابعیت فرزندان مادر ایرانی دنبال و در این ماهها اجرایی شد. 

وي ادامه داد: همچنین اقدامات حقوقی براي حمایت زنان و کودکان با پیشبرد لایحه تامین امنیت زنان، قانون حمایت از اطفال و
نوجوانان صورت گرفته است. طرح الگوسازي و اجراي طرح ملی گفتگوي خانواده و مهارت ارتباطی در خانواده اجرایی شده و تقویت

 
مهارت هاي فردي خانواده ها در بحران کرونا نیز اخیرا اجرایی شده است. 

ربیعی گفت: با توجه به زمینه هاي ایجاد شده براي مشارکت اقتصادي زنان بخش بیشتري از اشتغال هاي ایجاد شده در سالهاي اخیر
به زنان اختصاص یافته است.در سالهاي اخیر در بحث بازار کار نرخ مشارکت زنان از 13.4% در سال 92 به %15.5 افزایش یافته و
سهم زنان از اشتغال سیر صعودي داشته، به عنوان مثال از 23.5 میلبون شاغلین کشور، بیش از 3.69.000 نفر را زنان تشکیل می

 
دهند. و در سال 95 به 66 درصدرسیده است. 

وي افزود: طرح توانمندسازي زنان بخصوص زنان سرپرست خانوار مبتنی بر مهارت افزایی و مشارکت دادن در کسب و کارهاي خرد و
الگوهاي نوین اشتغال خانگی در کشور اجرایی شده است. در این راستا از تشکیل بیش از 410 صندوق اعتباري خرد زنان روستایی و

 
عشایر و تعاونی زنان حمایت شده است. 

 
زنان بیشتر وارد بازار کار رسمی شده اند 

ربیعی اظهار داشت: همچنین جهت تامین امنیت آینده زنان سرپرست خانوار بیش از دویست و بیست هزار نفر در چند سال اخیر از
سوي دولت داراي بیمه تامین اجتماعی شده اند. سهم بیمه شده هاي زن از سال 92 تا 99 همواره رو به افزایش بوده است، یعنی

 
زنان بیشتر وارد بازار کار رسمی شده اند و اکنون به 20.3% رسیده است. 

سخنگوي دولت خاطر نشان کرد: از همین فرصت استفاده کرده و در ادامه موفقیت زنان ایرانی سرکار خانم مژده روشن طبري مشاور
رئیس سازمان ملی استاندارد با آراي اعضاي شوراي بین المللی ایزو براي اولین بار در تاریخ این سازمان به عنوان ریاست کمیته

 
سیاستگذاري کشورهاي در حال توسعه انتخاب و از ابتداي سال جاري میلادي به این سمت منصوب شدند. 

وي در مورد روز فناوري فضایی گفت: با عرض تبریک روز فناوري فضایی به تمام کنشگران و متخصصین حوزه فضایی، خوشبختانه
امروز پروژه هاي فضایی از مرحله تحقیقاتی وارد مرحله کاربردي و عملیاتی شده و علاوه بر ماهواره پارس 1، به عنوان یک ماهواره
پیشرفته سنجش از دور، ماهواره هاي ناهید 1 و 2، ظفر 2، طلوع و بلوك انتقال مداري سامان هم مراحل نهایی خود را سپري می

 
کنند. 

سخنگوي دولت بیان داشت: دسترسی آسان به داده هاي ماهواره اي براي توسعه کسب و کارها و ارائه خدمات متنوع در راستاي

 
مدیریت بهینه کشور و افزایش بهره وري سایر حوزه ها با اولویت بالا مورد توجه دولت است. 

وي افزود: دیروز هم با تلاش هاي متخصصان ما ماهواره بر "ذوالجناح" با یک تحول فناورانه در استفاده از سوخت جامد و موتوري

 
قدرتمند به فضا پرتاب شد. 



ربیعی در مورد سفر وزیر امور خارجه به قفقاز و دستاوردهاي آن تصریح کرد: هفته گذشته وزیر خارجه کشورمان آقاي ظریف در
جهت عملیاتی ساختن منطقه گرایی شش کشوري که به "ابتکار همکاري هاي منطقه اي شش جانبه" معروف شده به باکو، ایروان،

 
تفلیس، مسکو و استانبول رفت. 

وي بیان داشت: در حقیقت سرمایه مذاکرات فرآیند سه جانبه، که ایران، ترکیه و روسیه در کمک به ایجاد صلح و ثبات در سوریه آن

 
را کسب کردند زمینه مساعدي براي تعمیم این تجربه در یک حوزه متفاوت را فراهم آورد. 

ربیعی گفت: در یک چشم انداز و تحول مثبت سه کشور ایران، ترکیه و روسیه، به اضافه 3 کشور قفقازي می توانیم سطح در هم
تنیدگی اقتصادي و فرهنگی، و خطوط ترانزیتی و ریلی در این جغرافیاي بزرگ از خلیج فارس تا خزر، از ارس تا دریاي سیاه و
مدیترانه را به چنان سطحی ارتقا دهیم که نه تنها وقوع هر مناقشه اي غیرممکن شود بلکه کل این منطقه وسیع به شاهراه تمدنی و

 
نقطه اتصال شرق و غرب تبدیل شود. 

 
عصر همسایه هراسی در عصر در هم تنیدگی امنیت به سر آمده است 

وي اضافه کرد: در این سفر در ملاقاتهایی که صورت گرفت همه سران کشورهاي منطقه بر حضور ایران و ایفاي نقش موثر در این
منطقه تاکید کردند.این یک تجربه مبارك است که می بینیم همسایگان ما در قفقاز جنوبی، از بازي با حاصل جمع صفر عبور کرده و
آماده ورود به عصر بازي برد - برد می شوند. این تجربه می تواند در گستره همسایگانی ما در آنسوي خلیج فارس هم منطبق با

 
شرایط ویژه خود به شکلی دیگر تکرار شود. 

ربیعی گفت: پیام ما که بخصوص از زبان رییس جمهور و وزیر خارجه کشورمان بارها در این سالها تکرار شد، این است که عصر

 
همسایه هراسی در عصر در هم تنیدگی امنیت به سر آمده است. 

وي در مورد مصوبات مهم دولت اظهار داشت: در هفته گذشته دولت در راستاي تقویت جوامع محلی و واگذاري اداره امور توسط مردم
و نیز با توجه به ضرورت تحقق اصل تمرکز زدایی و واگذاري اختیارات به نهادهاي محلی و ایجاد نهادهاي اجرایی در روستا «لایحه

 
تأسیس دهیاري هاي خودکفا در روستاهاي کشور» را به تصویب رساند. 

ربیعی گفت: با تصویب هیات وزیران، تا مبلغ 930 میلیارد ریال اعتبار تملک دارایی هاي سرمایه اي براي بازسازي تأسیسات زیربنایی

 
خسارت دیده ناشی از وقوع سیل و زلزله در سال 1398 و فروردین و اردیبهشت سال جاري در استان هاي سیل زده اختصاص داد. 

وي اضافه کرد: در مصوبه اي دیگر با گسترش دولت الکترونیک که از برنامه هاي محوري دولت بوده است با هدف حذف مراجعه
حضوري متقاضیان دریافت مجوز ساخت و ساز به مراجع متعدد، آیین نامه اجرایی نحوه ایجاد بستر یکپارچه ارایه خدمات مرتبط با

 
اخذ مجوز ساخت و ساز در کشور و تسهیل فرایندهاي مربوط را به تصویب رساند. 

سخنگوي دولت تصریح کرد: به موجب این مصوبه، وزارت کشور موظف است با همکاري وزارتخانه هاي راه و شهرسازي و امور
اقتصادي و دارایی و شهرداري تهران، بازبینی تمامی فرایندهاي مربوط به پروانه ساختمانی را با استفاده از ظرفیت موجود در قانون

 
اجراي سیاست هاي کلی اصل (44) قانون اساسی اجرایی نماید. 



 
صدور پروانه ساختمانی پس از دریافت شناسه یکتا انجام می گیرد 

وي افزود: دولت همچنین وزارت کشور را موظف کرد با همکاري وزارت راه و شهرسازي و وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات، حداکثر
ظرف 6 ماه نسبت به راه اندازي سامانه مدیریت ساخت و ساز اقدام نماید. صدور پروانه ساختمانی پس از دریافت شناسه یکتا که

 
توسط این سامانه اختصاص داده خواهد شد، انجام می گیرد. 

ربیعی گفت: دولت، شهرداري ها و سایر مراجع صدور پروانه ساختمانی را نیز موظف کرد کلیه فرایندهاي دریافت وجوه و عوارض
قانونی خود را به گونه اي اصلاح کنند که تمامی پرداخت ها به صورت خودکار و الکترونیک انجام شود و سازمان تامین اجتماعی هم
موظف است حداکثر ظرف 6 ماه پس از ابلاغ این آیین نامه، نسبت به راه اندازي سامانه پرداخت الکترونیکی بر خط حق بیمه کارگران

 
ساختمانی مندرج در «قانون بیمه هاي اجتماعی کارگران ساختمانی» اقدام نماید. 

سخنگوي دولت ادامه داد: در جلسه روز یکشنبه دولت مبلغ سه هزار میلیارد ریال اعتبار تملک دارایی هاي سرمایه اي به منظور
پیشگیري از حوادث غیرمترقبه از طریق ایجاد و اصلاح شبکه فاضلاب و جمع آوري آب هاي سطحی شهرهاي اهواز، بندر امام و

 
چمران اختصاص یافت. 

وي بیان داشت: دولت همچنین با اختصاص بیش از هفت هزار میلیارد ریال براي نوسازي و مقاوم سازي واحدهاي مسکونی شهري

 
واقع در بافت غیررسمی شهر بندر امام خمینی استان خوزستان موافقت کرد. 

سخنگوي دولت گفت: در مصوبه اي دیگر هیات وزیران به پیشنهاد مشترك سازمان برنامه و بودجه کشور، وزارت امور اقتصادي و
دارایی و بانک مرکزي با اختصاص تسهیلات لازم جهت اجرایی نمودن پروژه هاي احداث نیروگاه بخاري سیریک هرمزگان با ظرفیت

 
1400 مگاوات موافقت کرد. 

وي با تبریک آغاز دهه فجر و پیروزي انقلاب اسلامی اظهار داشت: چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب شکوهمند را در حالی برگزار
می کنیم که در آستانه یک قرن جدید، یعنی قرن 1400 قرار گرفته ایم.منشور 12 بهمن در ترکیب جمهوریت و اسلامیت، منشور

 
یک عصر سپري شده نیست، منشور آینده است، منشور عصر 1400 است. 

ربیعی اظهار داشت: با گفتمان امام خمینی مفهوم هویت ملی از اسارات قرون تاریک تاریخ استبدادي بیرون آمد و جوانی تازه اي آغاز
شد. امام گفتند ملت یعنی «ملت بالفعل»، یعنی نسل حاضر و عزم و اراده نسل حاضر براي به دست گرفتن سرنوشت خویش به شیوه
مردم سالارانه.در 12 بهمن بود که تعریف کهنه گرایانه و باستان گرایانه ملت تبدیل به تعریف ملموس و این عصري و این زمانی و این

 
جایی ملت شد. 

وي ادامه داد: از مشروطه و حتی قرون قبل از مشروطه به این سو هیچ گاه فضایی فراهم نشده بود که ملت خودش، در تمامیت
خودش، با همه رنگها، سبک هاي زیستی، زبان ها و تنوع فرهنگی خودش به صحنه تاریخ وارد شود و هستی و هویت خویش را به

 
کمک اراده معطوف به تعیین دمکراتیک و مردم سالارانه سرنوشت به سپهر جامعه و تاریخ آورد و خودش سخن خودیش را بگوید. 

ربیعی گفت: یعنی ملت همان چیزي شد که خودش می گفت، نه آن موجود انتزاعی که دیکتاتوري به نحو آمرانه سعی در بازنمایی
شاهانه آن داشت. منشور 12 بهمن لحظه انطباق هویت ملت با اراده ملت براي تعیین دمکراتیک سرنوشت بود. آغاز چهل و دومین

 
دهه فجر بر همه ایرانیان مبارك باد. 



 
ما باید ارزش پول ملی خود را بالا ببریم 

سخنگوي دولت در پاسخ به رد لایحه بودجه 1400 گفت: بعد از مدتها بحث و حرف و حدیث کلیات بودجه رد شد. دولت آماده است
با همه توان کارشناسی خود در کنار مجلس اصلاحات مورد نظر که می تواند به نفع اقتصاد و مردم باشد را بدون اینکه شالکه بودجه

 
به هم بخورد دنبال کند. 

وي ادامه داد:نمایندگان محترم پیام نگرانی دولت و اقتصاددانان از تغییرات اساسی و غیر کارشناسی در لایحه بودجه را دریافتند تشکر
می کنیم.تغییرات زیاد شاکله بودجه را بهم ریخته بود و غنایی نیز به بودجه نبخشیده بودند. ما باید ارزش پول ملی خود را بالا ببریم.
درآمدهاي واهی در وصول در بودجه موجب مشکلاتی می شد. در این روزها سیاسی ترین عبارات در مورد اقتصاد و بودجه را شنیدیم.

سخنگوي دولت تصریح کرد: در عمل تغییر نرخ ارز که عملا صورت خواهد پذیرفت ارز از 11500 به 17500 افزایش داد. این امر
موجب افزایش تورم، نقدینگی و کاهش ارزش پول ملی می شود. البته آنچه ما در این روزها می شنویم سیاسی ترین عبارات و بدون
ارتباط کلمات در مورد اقتصاد و بودجه در چهل سال اخیر بوده است. از کوبیدن بودجه به دیوار تا اتهام فروپاشی و دهها عبارت

 
عجیب دیگر. 

ربیعی در مورد اظهارات اخیر وزیر خارجه آمریکا اظهار داشت: موضع ما در این باره همیشه روشن بوده، آمریکا تنها طرفی است که به
حضور خود در برجام خاتمه داده و حتی قطعنامه 2231 را هم نقض کرده و ما هم تا یکسال پس از خروج آمریکا تعهدات خود را

 
انجام دادیم. 

وي ادامه داد: دولت آمریکا نمی تواند رابطه علت و معلولی را معکوس کند. در صورت بازگشت آمریکا به برجام ما سریعا به تعهدات

 
خود باز می گردیم. در ارزیابی نهایی ما به رفتار افراد نگاه می کنیم. رایزنی با همه اعضاي برجام را ادامه می دهیم. 

سخنگوي دولت در خصوص موضع دولت به انتخاب راب مالی به عنوان مسئول پرونده ایران در آمریکا گفت:ما نظري درباره انتصاب
افراد در دولت آمریکا نمی دهیم اما در این رابطه، متوجه این قاعده کلی هستیم که دیپلماسی سازنده بدون کسانی که به دیپلماسی
سازنده باور دارند، به نتیجه نمی رسد اما در عین حال ما در ارزیابی نهایی نه به افراد و جملات آنها بلکه به رفتارها و تصمیم هاي آنها

 
توجه داریم. 

وي اضافه کرد: رایزنی و مشورت با همه اعضاي برجام ادامه خواهد داشت. از نظر ما فرآیند بازگشت آمریکا به برجام تابع فرمول
پیچیده اي نیست و با بکار افتادن اراده سیاسی این اتفاق با همه الزامات آن به سرعت می تواند رخ بدهد. مجدد تاکید می کنم، بدون

 
فاصله زمانی به محض بازگشت دولت آمریکا به تعهدات خود، ایران بطور کامل تعهداتش را عملی خواهد کرد. 

ربیعی در مورد موضع فرانسه براي اضافه کردن عربستان به برجام گفت: اظهارات ماکرون غیر مسئولانه بود قرار نیست هیچ مذاکره
جدید در برجام صورت گیرد و به تبع آن اضافه شدن طرف هاي جدید هم منتفی است. تنها یک سناریو در برجام وجود دارد که آن

 
بازگشت آمریکا به برجام و انجام تعهدات همه طرفین است. 

وي اضافه کرد: اظهارات آقاي مکرون دوراندیشانه و مسئولانه نبود. همانطور که مکرراً گفته ایم قرار نیست هیچ مذاکره جدیدي درباره

 
برجام انجام بگیرد و به تبع آن ملحق شدن اعضاي جدید در گفتگوهاي پیشتر انجام شده بطور کامل منتفی است. 



سخنگوي دولت تصریح کرد: تنها یک سناریو درباره برجام وجود دارد و آن بازگشت هرچه سریعتر آمریکا به برجام و التزام همه
اعضاي آن از جمله فرانسه به تعهداتشان مطابق نص صریح توافق است. با این حال، ما همیشه در استقبال از آغاز گفت وگوهاي
منطقه اي میان کشورهاي منطقه پیشتاز بوده ایم و همچنان دست ما به سوي همه همسایگان براي حل و فصل اختلافات دراز است.
تنها کشورهاي منطقه هستند که از صلاحیت تامین امنیت منطقه برخوردار هستند و در این مسیر به مداخله ها و ابتکارهاي نامعمول

 
کشورهاي خارج از منطقه نیازي ندارند. 

 
سفر هیات طالبان با هماهنگی با دولت افغانستان بود 

وي درباره حضور طالبان در ایران گفت: سفر هیات طالبان در هماهنگی با دولت افغانستان بوده و به منظور تقویت صلح و ثبات

 
صورت گرفته است. صلح در افغانستان باید بدون دخالت قدرت هاي فرامنطقه اي باشد. 

ربیعی خاطر نشان کرد: به موجب برخورداري از مرزهاي طولانی و پیوندهاي تاریخی، مسائل افغانستان بطور مستقیم بر امنیت ما
مانند سایر همسایگان افغانستان موثر است. به همین دلیل نمی توانیم نسبت به ناامنی و بی ثباتی در افغانستان بی اعتنا باشیم اما این
به معناي وجود یک رابطه ویژه بین ما و گروه طالبان نیست و جمهوري اسلامی ایران آمادگی دارد که در هماهنگی کامل با دولت
کابل با همه گروه هاي سیاسی و قومی که در شرایط کنونی افغانستان و آینده سیاسی آن نقش دارند، رایزنی کرده و آنها را به

 
مشارکت در گفت وگوهاي ملی براي رسیدن به صلح پایدار تشویق کند. 

وي اظهار داشت: هدف از این دیدار رسیدن به اطمینان نسبت به حمایت همه گروه هاي سیاسی از جمله طالبان از دولت مرکزي و
تقویت روند صلح و تحکیم ثبات در افغانستان است. ما می خواهیم اطمینان پیدا کنیم که طالبان در مسیر صلح و پرهیز از خشونت،

 
مصمم است. 

ربیعی افزود: دیدار با هیات طالبان بیش از هر چیز نشانگر این اعتقاد همیشگی ما به این واقعیت است که چالش هاي امنیتی در
افغانستان راه حل نظامی ندارد. در عین حال سیاست اصولی ما کمافی سابق تابع این قاعده بنیادي است که صلح در افغانستان باید

 
بدون دخالت قدرت هاي فرامنطقه اي و در چارچوب خواست و اراده مردم افغانستان از همه اقوام و گروه ها انجام بگیرد. 

سخنگوي دولت در مورد مشکل ایجاد شده براي هواپیماي ترکیش ایرلاین گفت: وزیر از همان ابتدا موضع گرفت و ماجراي عدم فرود
هواپیماي ترکیش ایر هیچ شباهتی به هواپیماي اوکراینی ندارد. بنا به گزارش کارشناسان ما صداي آژیر هیچ ربطی به پروازهاي شبانه

نداشته است.



اخبار خراسان جنوبی / تجهیزات پزشکی جدید براي بیمارستان زیرکوه تامین

شد

منبع: روزنامه بیرجند امروزشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/11/14

برگزاري دوره آموزشی "اعتیاد از نگاه دوربین" ویژه اصحاب رسانه/2-3 معاون امور فرهنگی و رسانه اداره کل فرهنگ و ارشاد
اسلامی خراسان جنوبی از برگزاري دوره آموزشی "اعتیاد از نگاه دوربین" ویژه اصحاب رسانه خبر داد. به گزارش امروز

خراسان جنوبی، محمود رمضانی با بیان این خبر، عنوان کرد: این دوره آموزشی با ...

 
برگزاري دوره آموزشی "اعتیاد از نگاه دوربین" ویژه اصحاب رسانه/3-2 

معاون امور فرهنگی و رسانه اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان جنوبی از برگزاري دوره آموزشی "اعتیاد از نگاه دوربین" ویژه

 
اصحاب رسانه خبر داد. 

به گزارش امروز خراسان جنوبی، محمود رمضانی با بیان این خبر، عنوان کرد: این دوره آموزشی با تدریس حسینی از اساتید کشوري،

 
چهارشنبه 15 اسفندماه برگزار خواهد شد. 

وي با بیان این که پیش از این کارگاه آموزشی «آشنایی با مفاهیم پیشگیري همگانی از گرایش به مواد مخدر » نیز 18 دي ماه  برپا
شد، ادامه داد: از آنجاییکه دفتر مطالعات و برنامه ریزي رسانه هاي وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی صدور گواهینامه دوره را منوط به
تکمیل و حضور در دوره کرده است، انتظار می رود اصحاب رسانه در دوره آموزشی « اعتیاد از نگاه دوربین » مشارکت حداکثري

 
داشته باشند. 

 
به گفته وي حضور در این دوره ها در رتبه بندي نشریات و امتیاز آوري براي خبرنگاران تاثیر گذار است. 

رمضانی با بیان این که رسانه هاي شرکت کننده در این کارگاه با موضوعات مختلف در حوزه پیشگیري از گرایش به مواد مخدر آشنا
خواهند شد، اضافه کرد: هر رسانه می تواند انتقال دهنده این مفاهیم به جامعه باشد و براي فرهنگ سازي در حوزه مقابله با مواد

 
مخدر اقدام کند. 

 
کمک خیرین براي تامین آب شرب نوزاد/2 

 
خیّران نیک اندیش با کمک 20میلیون تومانی، آب آشامیدنی روستاي نوزاد شهرستان سربیشه را گوارا تر کردند. 

رئیس جمعیت هلال احمر سربیشه با بیان اینکه 20 خانوار ساکن در این روستا آب آشامیدنی مورد نیاز خود را از قنات تهیه می

 
کردند افزود:آب قنات روستا از سطح کیفیت مطلوبی برخوردار نبود. 

غلامرضا ثانی شیرگ افزود: با کمک خیّران یک دستگاه تصفیه آب ، یک عدد پمپ و یک تانکر سه هزار لیتري براي اهالی روستاي

 
نوزاد خریداري و نصب شد که با این اقدام کیفیت آب شرب تغییر کرد و به سطح رضایت بخشی رسید. 



وي گفت: همچنین با توجه به میزان خروجی آب از دستگاه، روستاي پایین دست، رامنگان، هم می تواند در صورت لوله گذاري از این

 
آب استفاده کند. 

 
تجهیزات پزشکی جدید براي بیمارستان زیرکوه تامین شد/2 

  معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی بیرجند گفت: تجهیزات

 
پزشکی جدید از طریق هیات امناي صرفه جویی ارزي تامین و به بیمارستان کوثر حاجی آباد زیرکوه تحویل شد. 

جلال احمدي روز سه شنبه اعلام کرد: هفته گذشته تجهیزات پزشکی شامل دستگاه سونوگرافی، ونتیلاتور، انکوباتور، سل کانتر و

 
دستگاه هاي دیگر از طریق هیات امناي صرفه جویی ارزي در معالجه بیماران تامین شد. 

 
وي افزود: مجموع ارزش ریالی تجهیزات پزشکی در بازار آزاد 70 میلیارد ریال بوده که 10 میلیارد آن توسط خیر پرداخت شده است. 

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی بیرجند گفت: همچنین با پیگیري هاي مکرر صورت گرفته از وزارت بهداشت، درمان و آموزش

 
پزشکی و هیات امناي صرفه جویی ارزي در معالجه با بیماران مابقی به صورت رایگان تامین شد. 

وي اظهار داشت: از ابتداي سال جاري با پیگیري هاي صورت گرفته چهار دستگاه سی تی اسکن براي بیمارستان هاي شهید دکتر
چمران فردوس، شهید مصطفی خمینی طبس، شهید دکتر آتشدست نهبندان و بیمارستان ولی عصر (عج) بیرجند تامین شده که با

 
توانایی تصویربرداري رزولوشن بالا از ریه جزو دستگاه هاي مهم و حیاتی در تشخیص بیماران کرونا است. 

 
15 پروژه گردشگري در خراسان جنوبی آماده بهره برداري است/ 



 مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان
جنوبی از بهره برداري 15 پروژه گردشگري در این استان همزمان با دهه فجر خبر داد و گفت: 174 میلیارد و 450 میلیون ریال براي

 
اجراي این پروژه ها هزینه و براي حدود 100 نفر اشتغال ایجاد شده است. 

حسن رمضانی افزود: 15 پروژه گردشگري در شهرستان هاي بیرجند، خوسف، فردوس، سرایان و طبس به بهره برداري می رسد که

 
افتتاح اقامتگاه بوم گردي، خانه فرهنگ و موسیقی، مجتمع و زیرساخت هاي گردشگري از جمله آنها است. 

وي درباره اقدامات انجام شده از ابتداي امسال گفت: در حوزه صنایع دستی اشتغال 101 نفر در سامانه ثبت اطلاعات صنعتگران ثبت

 
شده است. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان جنوبی اظهار داشت: در این مدت 520 پروانه تولید انفرادي، 10 فقره
تاسیس کارگاه، 11 پروانه تولید کارگاهی، 6 فقره پشتیبان مشاغل خانگی، 50 فقره مشاغل خانگی مستقل و 446 کارت شناسایی

 
صنعتگري صادر شده است. 

وي با اشاره به محدودیت هاي کرونا به ویژه در حوزه هاي گردشگري و صنایع دستی افزود: بازارچه هاي ثابت و موقت و نمایشگاه
هاي صنایع دستی و مکان هاي گردشگري در این مدت تعطیل بود با این وجود 20 میلیارد ریال صنایع دستی از تولیدات هنرمندان

 
استان به فروش رسید و 69 هزار دلار صنایع دستی به صورت چمدانی صادرات شده است. 

رمضانی گفت: در این مدت 20 میلیارد ریال از محل اعتبارت مشاغل خانگی و خوشه هاي صنایع دستی تسهیلات پرداخت شده است
و با وجود محدودیت هاي آموزش حضوري و تعطیلی بسیاري از دوره هاي آموزشی، 400 نفر از آموزش هاي کوتاه مدت صنایع دستی

 
برخوردار شدند. 

وي راه اندازي 2 خانه سفال و کارآفرین در راستاي ایجاد خانه هاي صنایع دستی، برخورداري سه هزار و 300 نفر صنعتگران از بیمه
صندوق بیمه کشاورزان و برگزاري نشست هاي تخصصی توسعه پایدار صنایع دستی را از دیگر اقدامات بخش صنایع دستی استان

 
برشمرد. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان جنوبی اضافه کرد: در 6 ماه دوم سال 98 تا پایان بهمن امسال، 79

 
موافقت اصولی اولیه صادر و 30 پروژه گردشگري سرمایه گذاري شده است. 

وي گفت: همچنین 75 میلیارد و 950 میلیون ریال پرداخت تسهیلات مختلف (روستایی &– عشاري، کمک فنی و اعتباري



 
و صندوق امید) پرداخت شده است. 

رمضانی به اجراي 40 پروژه زیرساخت هاي تاسیسات و مناطق روستایی گردشگري شامل برق رسانی به مجتمع منظریه، منطقه
گردشگري گواب و دق اکبرآباد خوسف، تکمیل ساختمان کمپ کویر سه قلعه و زیرساخت هاي گردشگري آب گرم فردوس اشاره کرد

 
و افزود: در این مدت 2 دوره آموزشی توانمندسازي جوامع و بلدهاي محلی در استان برگزار شده است. 

وي حضور در سیزدهمین نمایشگاه بین المللی گردشگري و سی و سومین نمایشگاه ملی صنایع دستی، تخصیص 31 میلیارد ریال
(ملی و استانی) براي پروژه هاي دولتی، افتتاح 20 اقامتگاه بوم گردي، بهره برداري از سه سفره خانه سنتی و یک مجتمع گردشگري
در این مدت را مطرح کرد و گفت: بیشتر پروژه هاي بخش گردشگري شامل اقامتگاه هاي بوم گردي سپس سفره خانه سنتی و

 
مجتمع هاي گردشگري است. 

وي درباره اقدامات در حوزه میراث فرهنگی گفت: در یک سال گذشته براي مرمت مشارکتی 12 بناي تاریخی با همراهی بخش

 
خصوصی و میراث فرهنگی اقدام شده و 37 هزار و 800 میلیون ریال هزینه و براي 50 نفر اشتغال ایجاد شده است. 

 
پویش فرهنگی و اجتماعی در خراسان جنوبی برگزار می شود/3-2 

 معاون امور فرهنگی و رسانه اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی
خراسان جنوبی گفت: پویش فرهنگی و اجتماعی با هدف تصویرسازي نشاط و شادي مثبت در آداب و سنن اقوام استان برگزار می

 
شود. 

به گزارش امروز خراسان جنوبی، محمود رمضانی تصویرسازي از ظرفیت هاي نشاط و شادي مثبت در آداب و سنن اقوام را محور این
پویش اعلام کرد و افزود: علاقه مندان می توانند آثار خود را در قالب هاي فیلم، عکس، عکس نوشته و پوستر براي معرفی آداب و

 
سنن محل زندگی خود، تا 15 اسفند با هشتگ #این_فرهنگ_ماست" در شبکه هاي اجتماعی اینستاگرام و روبیکا بارگذاري کنند. 

 
وي بیان کرد: آثار برگزیده در 2 بخش مردمی توسط آراي مردم و تخصصی توسط آراي داوران مشخص خواهند شد. 

معاون امور فرهنگی و رسانه اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان جنوبی با بیان این که برگزاري رویدادهاي فرهنگی، هنري و
رسانه اي از ارکان مهم جریان تولید و مصرف در کشور است گفت: پویش هاي تولید محتوا، ابزاري براي عمومی سازي تولید محتواي

 
فرهنگی، هنري و رسانه اي و تاثیرگذاري بر فرهنگ عمومی است. 



وي اظهار داشت: این پویش ها برخلاف جشنواره ها که عمدتا آثار را پس از تولید، جمع آوري و ارزیابی می کنند، با برجسته کردن
موضوعات و محورهاي مدنظر خود در میان کاربران فضاي مجازي این فرصت را فراهم می کنند که کاربران تولیدات فرهنگی خود را

 
با رویکرد مساله محور خلق کرده و به اشتراك بگذارند. 

رمضانی گفت: ایجاد فضاي با نشاط اجتماعی، با تکیه بر فرهنگ اصیل بومی و تولید محتواي اصولی و ارزشمند متناسب با زیست بوم
فرهنگی استان را از جمله اهداف این پویش عنوان کرد و گفت: شناسایی و تقدیر از توانمندان عرصه هاي تولید محتوا، اثرگذاري بر

 
نشاط اجتماعی و مطلوب سازي فضاي مجازي از دیگر اهدافی است که دنبال می شود. 

با توجه به شرایط فعلی و لزوم ایجاد سهولت حضور علاقه مندان، مراسم اختتامیه از طریق پخش زنده در رسانه هاي آپارات و

 
اینستاگرام برگزار خواهد شد. 

 
240 کیلومتر شبکه آب آشامیدنی در خراسان جنوبی احداث شد/7-3 

  مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خراسان جنوبی گفت: اصلاح و
بازسازي و توسعه شبکه آب آشامیدنی در استان به طول 240 کیلومتر و با اعتبار هزینه شده 340 میلیارد ریال از پروژه هاي قابل

 
افتتاح در دهه فجر است. 

حسین امامی روز سه شنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: دهه فجر امسال پنج طرح شاخص آب و فاضلاب در این استان به بهره

 
برداري می رسد و عملیات اجرایی یک طرح نیز آغاز می شود که جمع اعتبار این 6 طرح بیش از 730 میلیارد ریال است. 

وي از مقاوم سازي و اصلاح خط انتقال آب شهر دیهوك خبر داد و گفت: همچنین براي اصلاح و بهسازي ایستگاه هاي پمپاژ، اصلاح و
توسعه چهار کیلومتر شبکه توزیع خط انتقال آب شهر دیهوك شامل احداث 6 باب حوضچه شیرآلات و بهسازي و مرمت سه باب

 
ایستگاه پمپاژ شهر دیهوك 11 میلیارد و 360 میلیون ریال اعتبار هزینه شده و سه هزار نفر از مزایاي آن برخوردار می شوند. 

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خراسان جنوبی بیان کرد: پروژه شبکه جمع آوري و خط انتقال فاضلاب شهر قاین (مسکن مهر غدیر)
نیز دهه فجر امسال افتتاح می شود که براي این طرح شامل اجراي حدود 11 کیلومتر شبکه جمع آوري، کلکتور و خط انتقال

 
فاضلاب در اقطار 200 تا 850 میلیمتر با جمعیت برخوردار چهار هزار نفر، 97 میلیارد و 500 میلیون ریال اعتبار هزینه شده است. 

وي گفت: عملیات اجرایی حدود 15 کیلومتر شبکه جمع آوري فاضلاب شهر بیرجند نیز با هزینه کرد 105 میلیارد ریال و جمعیت
برخوردار 15 هزار نفر در دهه فجر افتتاح می شود. 



وي ادامه داد: با اجراي این پروژه با پیش بینی اعتبار 85 میلیارد ریال و با احداث حوضچه هاي ورودي و خروجی و نصب شیرآلات

 
کنترلی سه هزار و 600 نفر نفر از مزایاي این طرح برخوردار می شوند. 

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خراسان جنوبی گفت: پروژه دیگري که افتتاح می شود مربوط به احداث سایت مخازن پنج هزار متر
مکعبی شهر قاین (زون b) است که عملیات لوله گذاري به طول 330 متر و حجم حوضچه هاي شیرآلات ورودي و خروجی به میزان

 
288 متر مکعب براي این پروژه انجام شده است. 

وي با بیان اینکه 90 میلیارد ریال براي این پروژه هزینه شده است افزود: 223 تن میلگرد در اجراي پروژه مصرف و هفت هزار و 200

 
مترمکعب خاکبرداري انجام شده است که 25 هزار نفر از این طرح برخوردار می شود. 

امامی همچنین از آغاز عملیات اجرایی احداث سایت مخزن هزار متر مکعبی و خط انتقال آب شهر مرزي گزیک خبر داد و گفت: این
پروژه شامل عملیات احداث یک باب مخزن هزار نیمه مدفون، اجراي خطوط آبرسانی به طول 2 کیلومتر، اجراي تاسیسات برقی

 
ساختمان و احداث تاسیسات گندزدایی است. 

وي اظهار داشت: با افتتاح یا آغاز عملیات اجرایی طرح هاي حوزه آب و فاضلاب استان خراسان جنوبی در دهه فجر بیش از 50 هزار و

 
600 نفر از خدمات آنها بهره مند می شوند. 

 
اپلیکیشن "فردوس من" رونمایی شد/2 

  اپلیکیشن (کارافزار) "فردوس من" با قابلیت معرفی جاذبه هاي

 
گردشگري و ظرفیت هاي شهرستان فردوس در دومین روز دهه فجر رونمایی شد. 

رییس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان فردوس گفت: این برنامه، اولین نرم افزاري است که به صورت جامع

 
طراحی شده و می تواند خدمتی براي حرکت موثر فردوس به سمت شهر الکترونیک باشد. 

روح االله صداقت طالبی روز دوشنبه در حاشیه آیین افتتاح طرح هاي شهرستان فردوس افزود: همچنین امروز طرح روشنایی پارك

 
گردشگري تون با با اعتبار یک میلیارد و 500 میلیون ریال به بهره برداري رسید. 

وي گفت: این اداره در سال هاي گذشته هفت میلیارد ریال براي محوطه سازي پارك تون هزینه کرده است. 



فرماندار فردوس هم گفت: با توجه به رشد فناوري و شرایط موجود نیاز است که از بستر فناوري اطلاعات و نرم افزارهایی از این دست

 
در جهت کاهش رفت و آمد مردم، صرفه جویی در وقت و هزینه استفاده کنیم. 

حمید حلاج مقدم افزود: باید قسمت هاي مختلف در برنامه "فردوس من" افزایش یابد تا مردم بتوانند اغلب نیازهاي خود را از این

 
طریق برطرف کنند. 

بهره برداري از هشت پروژه خدماتی مدیریت توزیع برق شهرستان فردوس با اعتباري بالغ بر 15 میلیارد و 340 میلیون ریال از محل

 
اعتبارات داخلی از دیگر برنامه هاي دومین روز دهه فجر در این شهرستان بود. 

مدیر توزیع نیروي برق شهرستان فردوس گفت: این پروژه ها از محل اعتبارات داخلی، عمرانی و سرمایه گذاري بخش خصوصی بوده

 
که با اعتبار بیش از 15 میلیارد و 340 میلیون ریال در دومین روز دهه فجر امسال به بهره برداري رسید. 

هادي گنجی زاده احداث 11 هزار و 487 متر شبکه فشار ضعیف، 200 متر شبکه فشار متوسط، 2 دستگاه ترانس و تبدیل هشت هزار

 
و 200 متر شبکه فشار ضعیف به کابل خود نگهدار در شهر فردوس را از جمله این پروژه ها عنوان کرد. 

 
باجه بانک دي در بنیاد شهید و امور ایثارگران فردوس نیز با اعتبار یک میلیارد ریال از محل اعتبارات این بانک افتتاح شد. 

«جهش تولید» در بخش کشاورزي | افزایش 170 هزار تنی تولیدات باغی خراسان جنوبی معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد

 
کشاورزي خراسان جنوبی از جهش 170 هزار تنی تولیدات باغی استان در سال جاري خبر داد. 

 
 

محمدرضا اکبري صبح امروز در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاري فارس در بیرجند اظهار داشت: با وجود کاهش 38 درصدي سطح
زیرکشت محصولات زراعی در استان خراسان جنوبی، مجموع تولیدات زراعی از 420 هزار تن در سال 92 به 598 هزار تن در زمان

 
حاضر رسیده است. 

 
 وي افزود: مجموع تولیدات باغی استان نیز از 102 هزار تن در ابتداي دولت اکنون به 146 هزار تن رسیده است. 

معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی عنوان داشت: سطح زیر کشت محصولات باغی از 59 هزار هکتار

 
به 69 هزار هکتار معادل 44 درصد افزایش یافته است. 



 
افزایش 140 درصدي ضریب مکانیزاسیون کشاورزي 

اکبري تصریح کرد: اجراي 30 هزار هکتار کشت حفاظتی و افزایش 140 درصدي ضریب مکانیزاسیون کشاورزي از دیگر دستاوردها

 
در خراسان جنوبی است. 

وي خودکفایی محصولات زراعی را از جمله فعالیت هاي شاخص کشاورزي استان در سال جهش تولید عنوان کرد و گفت: طرح
خودکفایی محصولات زراعی با تغییر الگوي کشت و بهبود ماده آلی خاك سال گذشته در سطح 70 هزار هکتار اجرا شد که در سال

 
جاري 76 هزار هکتار پیش بینی شده است. 

 
تغییر الگوي کشت در استان خراسان جنوبی 

معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی با اشاره به تغییر الگوي کشت در استان گفت: سال گذشته سه
هزار و 840 هکتار از اراضی استان به کشت ارزن، کینوا، کنجد و خاکشیر با میزان تولید هفت هزار و 430 تن در استان اختصاص

 
یافت. 

 
اکبري ادامه داد: امسال چهار هزار و 60 هکتار با پیش بینی تولید هفت هزار و 675 تن محصول به این کار اختصاص یافته است. 

گفتنی است در حال حاضر بیش از 188 هزار هکتار از اراضی کشاورزي خراسان جنوبی زیرکشت محصولات باغی و زراعی است و

 
بیش از 40 درصد جمعیت استان به کشاورزي اشتغال دارند. 

 
شوکت آباد دیگر آباد نیست/ قفل کرونا بر درب عمارت/7-5 

  اگرچه با ورود سرمایه گذار بخش خصوصی گام هایی براي

 
بازسازي باغ شوکت آباد برداشته شده اما بنا به گفته شهروندان مانند گذشته آباد نیست و زیر آفتاب بی توجهی ها رنگ باخته است. 

 
به گزارش مهر خراسان جنوبی داراي آثار قدیمی و باستانی زیادي بوده که هر کدام از پیشینیان تاریخ به یادگار مانده است. 

برخی از این آثار و بناها در حالی در غربت و تنهایی به سر می برند که می توان با واگذاري آنها به بخش خصوصی متخصص، قفل

 
هاي چندین ساله شأن را باز کرد. 



مجموعه تاریخی شوکت آباد یکی از آثار برجسته باستانی در خراسان جنوبی بوده که در فاصله پنج کیلومتري شرق شهر بیرجند در

 
مسیر جاده بیرجند-زاهدان واقع شده است. 

این باغ با مساحت حدود 8.5 هکتار در 10 کیلومتري شرق بیرجند چشم نوازي می کند. هر چند بنا به گفته ریش سفیدان، عمارت
شوکت آباد مانند گذشته آباد نیست و شکوه و عظمتش زیر آفتاب نامهربانی ها رنگ باخته است اما هنوز هم به عنوان هویت تاریخی

 
بیرجند از رهگذران دلربایی می کند. 

اهالی معتقدند، باغ شوکت آباد در دیر زمانی نه چندان دور همچون بهشتی گمشده در زمین نگاه هر بیننده اي را به خود جلب می

 
کرد که طی سال هاي 87 و 89 در لابه لاي برخی بی توجهی ها، قامت سبز درختانش خشک و چهره بهاري این عمارت خزان شد. 

اگرچه آغاز عملیات ترمیم بنا و سپردن باغ شوکت آباد به دستان بخش خصوصی از گام هاي ویژه متولیان براي مرهم گذاري زخم
چندین ساله این عمارت بود که در دو سال پیش رقم خورد اما باز هم دست کرونا بر درب باغ قفلی یک ساله زده و دوستداران این

 
عمارت را از تماشاي تاریخ محروم ساخته است. 

 
شاید هم کرونا فرصتی براي متولیان باشد تا بتوانند از شرایط پیش رو براي مرمت و بازسازي باغ استفاده کنند. 

 
شوکت دیگر آباد نیست 

یکی از شهروندان در گفت و گو با مهر با اشاره با باغ تاریخی شوکت آباد بیرجند بیان کرد: این باغ در گذشته حال و هوایی دیگر

 
داشت ولی اکنون غبار گرفته و به بهشتی خشک شده تبدیل شده است. 

محمد علی عبدي که بنا به گفته خودش از چهارسالگی ساکن شوکت آباد است، افزود: در برهه اي از زمان ورود به باغ را ممنوع کرده

 
بودند و باغ مانند بیابان شده بود. 

 
وي ادامه داد: طی سال هاي اخیر با ورود یک سرمایه گذار روحی تازه در باغ دمیده شده و عملیات بازسازي انجام می شود. 

 
یکی دیگر از شهروندان در گفت و گو با مهر بیان کرد: در گذشته باغ مانند یک بهشت و مسیر باغ از درخت هاي زردآلو پر بود. 

وي با بیان اینکه در سال 87 و 89 درخت هاي باغ کم کم خشک می شد، افزود: همچنین گویی آفت به جان درختان افتاد و باعث

 
خزان این باغ شد. 



 
 

 
فرصت کرونایی براي ترمیم باغ 

یکی دیگر از شهروندان در گفت وگو با مهر با بیان اینکه قدمت باغ شوکت آباد به دوران قاجار می رسد، اظهار کرد: بر اساس تاریخ،

 
ساخت بنا در دوران حکمرانی امیر اسماعیل خان به اتمام رسیده است. 

رضا شعبانی با بیان اینکه این باغ در گذشته بسیار آباد بود، افزود: در دهه 80، درختان باغ رو به خشک شدن بوده و گویی به

 
فراموشی سپرده شده بود. 

وي با اشاره به ورود سرمایه گذار در باغ شوکت آباد بیان کرد: مسئولان باید از کرونا به عنوان یک فرصت نگاه کرده و از آن در

 
راستاي بازسازي و مرمت بناهاي تاریخی استفاده کنند. 

شعبانی با بیان اینکه آثار تاریخی سرمایه هاي استان بوده که باید حفظ و حراست شوند، گفت: در حال حاضر آثار تاریخی زیادي در

 
استان فراموش و در گذر زمان به مخروبه تبدیل می شوند. 

 
عوائد موقوفه جوابگوي هزینه هاي بازسازي نیست 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه خراسان جنوبی هم در گفت و گو با مهر بیان کرد: باغ و عمارت شوکت آباد به صورت شش دانگ وقف و

 
متعلق به دو موقوفه شیخ محمد هادي و امیر اسماعیل خان است. 

حجت الاسلام پرویز بخشی پور ادامه داد: این مجموعه شامل محوطه هاي باغ با درختان کاج بسیار بلند و قدیمی، فضاهاي سبز،

 
باغچه هاي درختان گل و گیاه، استخرهاي آب و محوطه بوده که فضایی دلنشین و مطبوع دارد. 

وي با بیان اینکه تالار عمارت با سقف گنبدي بلند و داراي سالن هاي جانبی پذیرایی است، افزود: این اتاق ها به وسیله درب هاي

 
میانی به یکدیگر متصل شده است. 

حجت الاسلام بخشی پور اظهار کرد: اتاق هاي مسکونی خدمه، حمام اختصاصی بزرگ، مطبخ و آشپزخانه، نگهبانی و سرایداري،

 
اصطبل اسبان و چهارپایان از دیگر بخش هاي باغ است. 



مدیرکل اوقاف و امور خیریه خراسان جنوبی با بیان اینکه قسمت هایی از عمارت مخروبه و بلااستفاده بوده و نیازمند مرمت و بازسازي

 
است، گفت: عوائد موقوفه جوابگوي هزینه هاي بازسازي نیست. 

 
 

 
ورود سرمایه گذار به باغ 

حجت الاسلام بخشی پور بیان کرد: با توجه به هزینه هاي بالاي نگهداري مطلوب از مجموعه و به منظور احیا و بهره وري بهتر، از

 
ظرفیت هاي بخش خصوصی استفاده شده است. 

وي ادامه داد: پس از چندین نوبت فراخوان جذب سرمایه گذار، نهایتاً در سال 1396 قرارداد اجاره به شرط سرمایه گذاري با سرمایه

 
گذار بخش خصوصی تنظیم و مجموعه در اختیار وي قرار گرفت. 

حجت الاسلام بخشی پور با بیان اینکه سرمایه گذار نسبت به مرمت، بازسازي و ایجاد مستحدثات جدید زیر نظر میراث فرهنگی و

 
اوقاف اقدام کرده است، افزود: تاکنون اقدامات مطلوبی از سوي سرمایه گذار در باغ انجام شده است. 

وي بیان کرد: دو ساختمان پذیرایی با استفاده از سازه خرپایی با قابلیت جابجایی در دو بخش آقایان و بانوان در ضلع جنوب مجموعه

 
به مساحت هزار و 200 مترمربع احداث شده است. 

حجت الاسلام بخشی پور احداث ساختمان سرویس بهداشتی با استفاده از مصالح بنایی و نماي کاه گلی مورد تأیید میراث فرهنگی،
محوطه سازي و هره چینی در کف با آجر سنتی ضلع شرقی مجموعه و بازسازي و مرمت دیوار با مصالح بنایی و اندود کاه گل را از

 
دیگر اقدامات انجام شده دانست. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه خراسان جنوبی بیان کرد بازگشایی مسیر ورودي و محوطه سازي، بازسازي و مرمت حدود 20 باب اتاق

 
واقع در ضلع جنوب مجموعه و بازسازي و مرمت حمام از دیگر اقدامات انجام شده است. 

 
قفل کرونا بر درب عمارت 

وي احیاي خاك و کاشت بیش از 10 گونه درختچه و گل زینتی در مسیر ورودي باغ تا عمارت را از دیگر اقدامات انجام شده دانست و
گفت: اخذ مجوز واگذاري تأسیسات زیربنایی شامل انشعابات آب و برق و گاز، تجهیز و راه اندازي آشپزخانه و متل هم از اقدامات



 
انجام شده است. 

حجت الاسلام بخشی پور با بیان اینکه مجموعه عمارت در اواخر سال 1398 به بهره برداري رسید، افزود: پس از گذشت یک ماه بهره

 
برداري مجموعه، با توجه به شیوع ویروس کرونا و اعلام ستاد ملی مبارزه با کرونا، مجموعه تعطیل شد. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه خراسان جنوبی ادامه داد: پس از گذشت یک سال از تعطیلی باغ، هنوز مجوز بازگشایی و انجام فعالیت

 
صادر نشده است. 

 
وي ادامه داد: همچنین در حال حاضر فعالیت سرمایه گذار در مجموعه عمارت و باغ در حال انجام است. 

 
نظارت میراث بر باغ 

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري خراسان جنوبی در گفت و گو با مهر بیان کرد: در حال حاضر سرمایه گذار بخش

 
خصوصی در راستاي مرمت باغ فعالیت می کند. 

حسن رمضانی با بیان اینکه مالکیت باغ شوکت آباد اوقاف است، اظهار کرد: این عمارت توسط اوقاف به سرمایه گذار واگذار شده و

 
مجوز ایجاد اقامت گاه هم توسط میراث فرهنگی صادر شده است. 

وي با بیان اینکه میراث فرهنگی بر مرمت و استفاده از مصالح، نظارت می کند، افزود: این باغ یکی از آثار تاریخی مهم استان بوده که

 
همواره مورد استقبال گردشگران بوده است. 

رمضانی در پاسخ به سوالی مبنی بر گلایه مردم از خشک شدن درختان باغ در اثر ورود آفت بیان کرد: مسئولان همواره بر باغ و

 
وضعیت درختان نظارت دارند. 

وي با بیان اینکه به دنبال خشکسالی هاي چند ساله، برخی آفت ها به همه جاي استان پا گذاشته اند، گفت: باغ شوکت آباد هم

 
بخشی از استان بوده و آفت ورود کرده اما مورد غیر قابل کنترلی براي خشک شدن درختان نداریم. 

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري خراسان جنوبی ادامه داد: مؤسسه کشاورزي اوقاف و ناظر میراث فرهنگی بر باغ

 
نظارت و مشکلات موجود را بررسی می کنند. 

آنچه مسلم است توسعه گردشگري در یک منطقه علاوه بر توجه به میراث هاي ارزشمند تاریخی، نیازمند تأمین زیرساخت ها است.
هرچند کرونا نگاه علاقه مندان را از شوکت آباد محروم کرده اما می تواند فرصتی مناسب براي آباد کردن و پیچاندن رایحه روح بخش

 
تاریخ در فضاي این عمارت باشد که نیازمند توجه و حمایت ویژه تري از سوي مسئولان است. 

 
300 سري جهیزیه در خراسان جنوبی اهدا شد/3-2 



  300 سري جهیزیه همزمان با دهه فجر و در آستانه سالروز

 
ولادت حضرت فاطمه (س) به نوعروسان نیازمند خراسان جنوبی اهدا شد. 

مسوول امور شعب موسسه خیریه آبشار عاطفه ها در خراسان جنوبی روز سه شنبه در این مراسم که جمعی از مسوولان استانی نیز
حضور داشتند، گفت: در مجموع ارزش این تعداد جهیزیه یک میلیارد و 500 میلیون تومان است که به نوعروسان تحت حمایت این

 
موسسه در استان خراسان جنوبی اهدا شد. 

سیما الوانی بیان کرد: ارزش هر سري جهیزیه پنج میلیون تومان و اقلام اهدایی شامل فرش، بخاري، اجاق گاز و برخی لوازم اولیه

 
براي آغاز یک زندگی مشترك است. 

 
وي افزود: از ابتداي راه اندازي این موسسه خیریه در خراسان جنوبی تاکنون سه هزار سري جهیزیه بین زوجین توزیع شده است. 

مسوول امور شعب موسسه خیریه آبشار عاطفه ها در خراسان جنوبی گفت: این موسسه خیریه، خانوارهاي کم توان مالی را زیر پوشش

 
خدمات مالی، بهداشتی، درمانی، آموزشی و معیشتی قرار می دهد. 

وي افزود: موسسه خیریه آبشار عاطفه ها از سال 1389 در خراسان جنوبی تاسیس شد و در حال حاضر حدود چهار هزار و 500 نفر

 
مهرجو را زیر پوشش دارد. 

 
روند صعودي مبتلایان به کرونا در خراسان جنوبی/3 

 
32 بیمار مبتلا به کرونا در خراسان جنوبی در شبانه روز گذشته شناسایی شد. 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی بیرجند در گفتگو با خبرنگار صداوسیما، با بیان اینکه در شبانه روز گذشته از 181 آزمایش
کرونا در استان 32 آزمایش، مثبت قطعی اعلام شد، گفت: از 32 مبتلاي جدید به کرونا، 6 نفر در بیمارستان ها بستري اند و 26 نفر

 
نیز نمونه گیري سرپایی شدند. 

مهدي زاده افزود: از این تعداد بیمار، 17 مورد در قاین، 6 مورد در بیرجند، 4 مورد در طبس، شهرستان هاي درمیان و زیرکوه هر

 
کدام دو مورد و یک مورد در فردوس شناسایی شد. 

 
وي گفت: شهرستان هاي نهبندان، سربیشه، سرایان، بشرویه و خوسف در شبانه روز گذشته مورد جدیدي از بیماري گزارش نکردند. 



مهدي زاده با بیان اینکه هم اکنون 162 بیمار با علائم بیماري حاد تنفسی در بیمارستان هاي استان بستري هستند گفت: از این

 
تعداد 31 نفر مبتلا قطعی بیماري کرونا و 7 نفر از مبتلایان کرونا در بخش مراقبت هاي ویژه بستري هستند. 

 
تحقق توسعه، با جذب سرمایه هاي مردمی و افزایش ریسک پذیر/3-2 

استاندار خراسان جنوبی، توسعه همه جانبه استان را در گرو جذب سرمایه هاي مردمی، ترویج تفکر توسعه اي و افزایش قدرت ریسک

 
پذیري در سرمایه گذاري مردم عنوان کرد. 

ملانوري در نشست کمیسیون هماهنگی بانک هاي استان گفت: بانک ها باید بر اساس دولت محلی، براي جذب منابع و در خصوص
صرفه و صلاح منطقه، به نیابت از مردم اقدام کنند، زیرا هنوز
ممکن است در برخی از مردم تفکر توسعه اي شکل نگرفته باشد

 
 .

وي افزود: در کنار ترویج تفکر توسعه اي، قدرت ریسک پذیري

 
در سرمایه گذاري براي تولید نیز باید در مردم افزایش پیدا کند. 
استاندار، امانت داري را از شاخصه هاي اصلی بانک ها برشمرد و
گفت: امروزه منابع در اختیار بانک ها نه تنها در بنگاه هاي
تولیدي، بلکه در بخش هاي کشاورزي، مسکن، آب ، برق، گاز و...

 
هزینه می شود که نقش بسزایی در توسعه هر منطقه دارد. 

ملانوري به پر رونق بودن سیستم بانکی در خراسان جنوبی اشاره

 
کرد و افزود: توسعه زمانی محقق می شود که سرمایه هاي بانکی در مسیر تولید قرار گیرند. 

وي با اشاره به شکل گیري ستاد خاوران در استان گفت: هدف ما از راه اندازي این ستاد، بهره گیري از سرمایه هاي بخش خصوصی

 
براي توسعه متوازن، همه جانبه و پایدار استان است. 

استاندار خراسان جنوبی به قابلیت هاي متنوع استان در بحث سرمایه گذاري اشاره کرد و افزود: خراسان جنوبی از استعدادهاي

 
سرشاري در بخش هاي مرز، کشاورزي، گردشگري، معادن و... برخوردار است. 

ملانوري از کسب رتبه برتر خراسان جنوبی در کشور در اعطاي تسهیلات بانکی به واحدهاي آسیب دیده از کرونا خبر داد و گفت: با
هم افزایی بانک ها، در زمینه حمایت از واحدهاي آسیب دیده از کرونا، به درستی عمل شد، و نتیجه آن کسب رتبه برتر استان در

 
کشور بود. 

وي از کمیسیون هماهنگی بانک ها خواست، در جلساتی جداگانه با نمایندگان استان در مجلس شوراي اسلامی و همچنین دستگاه

 
هاي نظارتی درخصوص طرح ها، چالش هاي پیش روي آنها و... به بحث و تبادل نظر بپردازند. 

 
تجلیل از 21 برگزیده در اختتامیه جشنواره ملی لبیک عشاق/3-2 

 
21 برگزیده در اختتامیه جشنواره ملی لبیک عشاق در خراسان جنوبی تجلیلی شدند. 

به گزارش خبرگزاري صدا م سیما این جشنواره براي بزرگداشت چهلمین سالگرد دفاع مقدس برگزار و دانشجویان دانشگاه پیام نور از

 
سراسر کشور در این جشنواره شرکت کردند. 

نماینده، ولی فقیه در استان درمراسم اختتامیه این جشنواره که به صورت ویدئو کنفرانس براي دانشجویان سایر نقاط کشور برگزار
شد تاکید کرد: نشر ارزش هاي والاي اسلام عشق حقیقی نیاز دارد و جشنواره لبیک عشاق امیدوار کننده است و تا عشق نباشد دفاع

 
و شهادت معنا پیدا نمی کند. 



آیت االله عبادي گفت: شهداي ما و جبهه مقاومت ما بوده که امروز کوه آمریکا ذوب شده و و نسل آینده باید ادامه دهنده راه شهدا و

 
جبهه مقاومت باشند. 

نماینده، ولی فقیه با بیان اینکه در دانشگاه لازم است چند پایان نامه در خصوص خوي وحشیانه حکومت هاي غرب کار شود افزود:
کشتار، زورگویی، انحراف مردم، از بین بردن ایمان و دیانت، فرهنگ غرب و لیبرال دموکراسی غرب در سراسر دنیا مردم را آزار می

 
دهند و لازم است دانشجویان در این باره تحقیق کرده و ارائه دهند. 

رئیس دانشگاه پیام نور بیرجند هم در خصوص این جشنواره گفت: این جشنواره با مشارکت اداره کل حفظ آثار نشر ارزش هاي دفاع

 
مقدس در 2 بخش ادبی و هنري و با محور ویژه رشادت سردار دل ها برگزار شد. 

زنگویی زاده افزود: 800 اثر در 15 محور به این جشنواره ارسال شد که در قالب کتاب صوتی، کتاب کودك، روایتگري، شعر، مقاله،

 
خاطره، موسیقی، فیلم کوتاه، پوستر، عکس، نقاشی، خوشنویسی، انیمیشن وموسن گرافیک بوده است. 

وي نقش دفاع مقدس در تداوم آرمان هاي انقلاب، دفاع مقدس و مقاومت اسلامی بین المللی، دفاع مقدس و جنگ نرم، دفاع مقدس

 
و مدافعان سلامت، دفاع مقدس و خانواده معظم شهدا و جانبازان را  5 محور جانبی این جشنواره برشمرد. 

 
اختصاص 6.5 میلیارد تومان به تأمین زیرساخت هاي شهرك صنعتی نهبندان/2 

6.5 میلیارد تومان براي تأمین زیرساخت هاي شهرك صنعتی نهبندان، به ویژه دو طرح تولید اکسید منیزیم و کنسانتره آهن

 
اختصاص یافت. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان گفت: این اعتبار براي تکمیل زیرساخت هاي آب و برق شهرك صنعتی نهبندان وبه ویژه

 
تأمین امکانات زیربنایی مورد نیاز دو طرح بزرگ صنعتی شامل تولید اکسید منیزیم و تولید کنسانتره آهن اختصاص یافته است. 

پارسا افزود: طرح تولید اکسید منیزیم که شامل تولید منیزیت کلسینه شده با ظرفیت 46 هزار تن در سال است با سرمایه گذاري 75

 
میلیارد تومانی در حال ساخت است. 

 
وي گفت: همچنین طرح تولید کنسانتره آهن با ظرفیت 600 هزار تن در سال با سرمایه گذاري 47 میلیارد تومانی ساخته می شود. 

 
با بهره برداري از این طرح ها زمینه اشتغال مستقیم 200 نفر در شهرستان نهبندان فراهم می شود. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان افزود: استراتژي توسعه ي صنعتی نهبندان بر مبناي استقرار صنایع پایین دستی بخش
معدن مطابق با سند توسعه ي استان طراحی شده است که ایجاد صنایع معدنی نقش مهمی در اقتصاد پایدار منطقه، جلوگیري از خام

 
فروشی معادن، تکمیل زنجیره تولید و ایجاد ارزش افزوده ایفا می کند. 

شهرك صنعتی نهبندان با مساحت 225 هکتار در 5 کیلومتري این شهرستان واقع شده که تا کنون 26 طرح صنعتی در آن مستقر

 
شده است. 

 
«بنََمرود» میزبان کاروان سلامت هلال احمر/2 



 
کاروان سلامت هلال احمر با حضور در روستاي بنمرود زیرکوه 54 بیمار را ویزیت کردند. 

رئیس جمعیت هلال احمر زیرکوه گفت: در دومین روز از دهه مبارك فجر، روستاي «بنََمرود» از توابع بخش زهان میزبان کاروان

 
سلامت هلال احمر شد. 

محمدعلی عابدینی از ویزیت رایگان 54 بیمار در این کاروان خبر داد و افزود: ارائه خدمات دارویی رایگان به ارزش 10 میلیون ریال 

 
از دیگر فعالیت هاي کاروان در این روستا بود. 

وي ارائه خدمات سلامت محور به اقشار نیازمند جامعه را از اهداف این اعزام ها دانست و گفت: همچنین فعالیت این تیم ها در مناطق

 
محروم باعث ارتقاء سطح سلامت روستاییان و تزریق روحیه امید به آن ها می شود. 

 
برپایی نمایشگاه " بیرجند در قاب عکس انقلاب"/2 

 
نمایشگاه " بیرجند در قاب عکس انقلاب" در سومین روز از دهه فجر در بیرجند گشایش یافت. 

در این نمایشگاه 35 قطعه عکس سیاه و سفید مربوط به دوران انقلاب اسلامی، از حضور اقشار مختلف مردم در راهپیمایی هاي آن
دوران، شادي مردم از ورود امام خمینی (ره) ، مراسم تشییع شهداي 7 بهمن در بیرجند و همچنین تصاویر شهداي انقلاب شهرستان

 
هاي بیرجند و قاین در معرض دید عموم قرار گرفته است. 

علاقمندان می توانند با رعایت دستورالعمل هاي بهداشتی از این نمایشگاه در ساعات 8 تا 12 در نگارخانه شهرداري بیرجند تا پایان

 
دهه فجر، بازدید کنند. 

 
بهره برداري از 4طرح کشاورزي، خدماتی و تولیدي در شهرستان فردوس/2 

 
4 طرح کشاورزي، خدماتی و تولیدي در شهرستان فردوس در سومین روز از دهه فجر به بهره برداري رسید. 

 
براي اجراي این طرح ها 6 میلیارد و 783میلیون تومان هزینه شد. 

تبدیل یک دستگاه آبنما به پل لوله ایی ده دهانه در مسیر تردد شش روستاي بخش مرکزي شهرستان فردوس، دهکده گردشگري
پلوند و منطقه حفاظت شده مظفریه که در زمان بارندگی باعث انسداد جاده می شد، اولین طرح افتتاح شده امروز در این شهرستان

 
بود. 

افتتاح اقامتگاه بوم گردي در روستاي کجه در بخش مرکزي شهرستان فردوس با استفاده از تسهیلات صندوق کار آفرینی امید، پروژه
آبیاري کم فشار با 3 هزار و 218 متر لوله گذاري د ر روستاي چاهنو با وسعت 60 هکتار و بهره مندي 150 کشاورز و بهره برداري از
6 پروژه برق رسانی در بخش مرکزي شهرستان فردوس براي تامین برق مسکن روستا هاي کجه و چاهنو از دیگر طرح هاي افتتاح

 
شده امروز در شهرستان فردوس است. 

 
رقابت نماینده استان در مرحله سوم لیگ برتر هندبال مردان کشور/7 

 
رقابت هاي نماینده خراسان جنوبی در مرحله سوم لیگ برتر هندبال مردان کشور از فردا آغاز می شود. 



تیم هندبال زغال سنگ طبس در مرحله سوم دور برگشت لیگ برتر هندبال مردان کشور که از روز سه شنبه 14 بهمن در سالن

 
سردار شهید حاج قاسم سلیمانی واقع در مجموعه ورزشی انقلاب تهران آغاز خواهد شد، حضور دارد. 

 
اولین بازي این تیم فردا ساعت 18:45 در مقابل تیم هندبال ذوب آهن اصفهان خواهد بود. 

بر اساس برنامه مسابقات که از سوي فدراسیون هندبال کشور اعلام شده است، تیم هندبال زغال سنگ طبس در روزهاي 17، 19 و

 
21 بهمن ماه به مصاف تیم هاي نیروي زمینی شهید شاملی کازرون، پاس ناجا قم و  پرسپولیس بهبهان خواهد رفت. 

 
"زال سپیدموي" خراسان جنوبی به جشنواره نمایش عروسکی تهران &– مبارك راه یافت/7-3 

 
 

معاون امور هنري و سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان جنوبی از راه یابی نمایش "زال سپیدموي" به کارگردانی و

 
نویسندگی حسین عباس زاده به هجدهمین جشنواره نمایش عروسکی تهران &– مبارك خبر داد. 

به گزارش امروز خراسان جنوبی ، سید علی زمزم با بیان این خبر ، عنوان کرد: هیات انتخاب بخش نمایش هاي صحنه اي بزرگسال

 
این جشنواره، متشکل از مریم اقبالی، محمد اعلمی و محمدرضا علی اکبري، 11 نمایش را براي شرکت در این بخش انتخاب کردند. 

وي به راه یابی نمایش "زال سپیدموي" در کنار 10 اثر دیگر، اشاره کرد و افزود: حسین عباس زاده، این هنرمند بیرجندي سابقه

 
حضور در فستیوال هاي مختلف کشوري تئاتر بخصوص در حوزه عروسکی و کودك و نوجوان را در سطح ملی و بین المللی دارد. 

 
شایان ذکر است جشنواره مبارك معتبرترین جشنواره عروسکی هنرهاي نمایشی در ایران است. 

نمایش "زال سپیدموي" اثري روایتی است نثر و نظم گونه از تولد زال و زندگی با سیمرغ و ... که در سیر روایت از موسیقی مقامی و

 
آیین هاي خراسان جنوبی براي تصویر سازي بهره گرفته است. 

 
نرخ ولادت در استان خراسان جنوبی 5 درصد کاهش یافت/3-2 



 
 

مدیرکل ثبت احوال خراسان جنوبی از کاهش 5 درصدي ولادت ها در 10 ماهه امسال نسبت به مدت مشابه سال قبل خبر داد و
گفت: در این مدت 12 هزار و 491 واقعه ولادت در استان به ثبت رسیده است. علیرضا مهرآور اظهار داشت: در 10 ماهه امسال
ولادت ها در خراسان جنوبی در مقایسه با مدت مشابه سال قبل 5 درصد کاهش دارد و در این مدت 12 هزار و 491 واقعه ولادت در

 
استان به ثبت رسید که از این تعداد 6 هزار و 19 مورد دختر بوده است. 

وي با بیان اینکه در این مدت بیشترین فراوانی نام در گروه دختران متعلق به نام هاي فاطمه، فاطمه زهرا و زینب بوده است افزود:
تاکنون تعداد 199 هزار و 46 نفر به نام مبارك حضرت زهرا (س) و القاب آن حضرت در خراسان جنوبی مزین و نامگذاري شده است.

مدیرکل ثبت احوال خراسان جنوبی با اشاره به ظرفیت بالاي پایگاه اطلاعات جمعیتی کشور افزود: یکی از نیازهاي ارائه آمار دقیق
جمعیت دسترسی به مبحث مهاجرت بوده که لازمه آن ثبت آدرس جدید محل سکونت پس از جابجایی در سامانه سازمان ثبت احوال

 
کشور است که این اقدام بدون هزینه و رایگان است. 

مهرآور گفت: به دست آوردن نرخ مطلق جمعیت پایه برنامه ریزي در موضوعات شهرستانی و استانی بوده و این مهم در گرو ثبت
کدپستی جدید در سامانه یاد شده است و خواستار اعلام دقیق و کامل وقایع ولادت و وفات توسط شبکه هاي بهداشت و درمان و

 
دهیاري ها در مهلت قانونی به ثبت احوال هستیم. 

 
آئین و مراسم جشن سده در خراسان جنوبی برگزار می شود/7-3 

 
 

مدیرکل میراث فرهنگی خراسان جنوبی از پاسداشت و برگزاري آئین و مراسم جشن سده در استان خبر داد و گفت: این آئین به



شماره 808 سال 91 در فهرست آثار معنوي کشور به ثبت رسیده است.  حسن رمضانی صبح امروز در جمع خبرنگاران اظهار
داشت:  آئین و مراسم جشن سده هر ساله در شب هاي 10 تا 12 بهمن ماه برگزار می شود و مردم با برافروختن آتش، حلقه هایی از

 
آتش درست می کنند و به دور سرشان می چرخانند و این شب را به جشن و پایکوبی می گذرانند. 

 مدیرکل میراث فرهنگی خراسان جنوبی افزود: مردم در این شب ها به خانه بزرگان فامیل رفته و صاحب خانه از آنها با شیرینی و
آجیل و میوه هاي خشک شده و دست ساز بانوان پذیرایی می کند و با خواندن داستان هاي قدیمی و کتاب هاي شاهنامه و حافظ

 
شب را سپري می کنند. 

وي گفت: بچه ها به درب خانه ها می روند و با خواندن اشعار محلی صاحب خانه را معطل ساخته و صاحب خانه با شیرینی و آجیل از

 
آنها پذیرایی می کند و براین باور هستند که با برگزاري این مراسم و برافروختن آتش سده سال خوبی خواهند داشت. 

رمضانی یادآور شد: این آئین و مراسم به شماره 808 در تاریخ چهارم بهمن ماه 1391 در فهرست آثار معنوي کشور به ثبت رسیده

 
است. 

 
پیام رئیس دانشگاه بیرجند به مناسبت ولادت حضرت زهرا(س) و روز زن 

دکتر احمد خامسان رئیس دانشگاه، طی پیامی روز ولادت حضرت فاطمه زهرا(س) و روز زن را به همه اعضاي خانواده دانشگاه

 
بیرجند بویژه بانوان گرامی تبریک گفت. 

 
 

 
 بسمه تعالی 

 
بانوان محترم دانشگاهی 

میلاد فرخنده و با سعادت اسوه تمام عیار مکارم اخلاق و قله رفیع فضائل صدیقه کبري،حضرت فاطمه زهرا(سلام االله علیها) و هفته ي
بزرگداشت مقام زن و روز مادر را به شما همکاران گرامی و خانواده هاي محترمتان تبریک عرض نموده وسلامت ودوام توفیق همه
بانوان دانشگاهی اعم از استاد، کارمند و دانشجو، را به برکت نام مقدس حضرت مرضیه طاهره (س) از پیشگاه خداوند سبحان آرزو می

 
نمایم. 

امروز در تیرگی دنیاي مادي که معنویت گمشده بشر و راهیابی انسان به سر منزل مقصود امري بس دشوار شده، توجه به شعاع
نورانی حق و حقیقت که در آینه وجود اهل بیت (ع) و در رأس آنها وجود مقدس حضرت زهرا(س) پرتو انداخته و به جامعه انسانی

 
رسیده، راهی مطمئن براي نیل به رستگاري است. 

توجه به شخصیت نورانی حضرت فاطمه (س) که حجت خدا بر ائمه معصومین(ع) بوده نه فقط براي زنان ما، که براي همه آحاد مرد و
زن مسلمان و بلکه هر انسان جویاي حقیقت سرمایه ارزشمندي است که قادر است انسان و انسانیت را از غبار اوهام و انحرافات رهایی

بخشد و او را به سر منزل مقصود رهنمون گردد. 



 
بی تردید انتخاب میلادحضرت فاطمه (س) به عنوان روز زن ، تکریم و بزرگداشت و احترام نسبت به زن و مادر است. 

 
امید است در پناه حضرت حق همواره پیروز و سلامت و سرافراز باشید. 

 
دکتر احمد خامسان 

رئیس دانشگاه بیرجند



قاسمی: کسی که آخر دولتش می گوید نمی گذارند کار کنم، همان ابتدا باید

کنار می رفت

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/11/14

وزیر اسبق نفت با اشاره به سال آخر دولت ها و ادعاي رؤساي جمهور مبنی بر اینکه اجازه ندادند کار کنیم، گفت: من می
گویم اگر کسی عرضه نشستن روي این صندلی را ندارد…

وزیر اسبق نفت با اشاره به سال آخر دولت ها و ادعاي رؤساي جمهور مبنی بر اینکه اجازه ندادند کار کنیم، گفت: من می گویم

 
اگر کسی عرضه نشستن روي این صندلی را ندارد از ابتدا نباید بپذیرد. 

رستم قاسمی ، وزیر نفت دولت دهم درپاسخ به سؤالی درباره احتمال
کاندیداتوري خود در انتخابات ریاست جمهوري سیزدهم، گفت: با
توجه به شرایط اقتصادي و معیشت مردم، هنوز زود است که فضاي
کشور را انتخاباتی کنیم و بنده با اینکه سمت دولتی ندارم، امّا این
روزها بخشی از وقت خود را براي حل مشکلات اقتصادي کشور

 
گذاشته ام. 

 
حل مشکلات اقتصادي آنقدر هم پیچیده نیست 

وي با اشاره به مشکلات اقتصادي کشور گفت: شاید خیلی ها معتقد باشند که حل مشکلات اقتصادي خیلی سخت است؛ من این
حرف را رد نمی کنم، اما به عنوان فردي که سال ها در حوزه اقتصادرانی و حوزه اجرایی و عملیات کار کرده، عرض می کنم که حل
مشکلات در کشور ثروتمندي مثل ایران با ظرفیت هاي عظیم و منابع انسانی مستعد و جوان، آنقدر پیچیده نیست، حتی با وجود

 
اینکه تحریم ها فشار خودش را وارد می کند و بی تأثیر نیست. 

قاسمی در پاسخ به این سؤال که نام شما بعنوان یکی از نامزدهاي انتخابات ریاست جمهوري مطرح می شود، آیا به کاندیداتوري در

 
1400 فکر می کنید یا خیر، گفت: هر کسی ممکن است به خیلی چیزها فکر کند، فکر کردن مشکلی ندارد. 

 
بسیاري از مشکلات اجتماعی از اقتصاد نشأت می گیرد 

فرمانده اسبق قرارگاه سازندگی خاتم در پاسخ به سؤالی درباره گفتمان مطلوب انتخابات ریاست جمهوري، گفت: کشور ما مشکلات
زیادي از جمله مشکلات فرهنگی دارد. انقلاب ما اساساً یک انقلاب فرهنگی است. همچنین موضوعات اجتماعی در تعیین ریل

 
حکمرانی مهم است، اما همانطور که بارها رهبر انقلاب گفتند چالش اساسی ما مسائل اقتصادي است. 

قاسمی ادامه داد: بسیاري از معضلات فرهنگی و اجتماعی ناشی از مسائل اقتصادي است. مثلاً در موضوع ازدواج جوانان، در سال 91
ما بالغ بر 900 هزار ازدواج داشته ایم، الان چقدر داریم و چقدر از این ازدواج ها منجر به طلاق می شود؟ نکته مهم اینکه باید بررسی



 
کرد که چه مقدار از این طلاق ها مربوط به مسائل اقتصادي است. 

وي تصریح کرد: بسیاري از مشکلات جامعه به بیکاري و موضوعاتی که به درآمد مردم مرتبط است برمی گردد. مشکلات اصلی کشور،

 
اقتصادي است، بخصوص در حوزه معیشت. 

 
بعد از جنگ، تفکري می گفت باید خارجی ها بیایند زیرساخت بسازند 

وزیر سابق نفت با اشاره به ظرفیت هاي کشور، گفت: بعد از انقلاب و جنگ کارهاي بسیار بزرگی در کشور انجام شده است. به عنوان
کسی که از روز نخست بعد از جنگ تا چندسال پیش و قبل از ورود به وزارت نفت در حوزه سازندگی بوده است باید بگویم که

 
کارهاي بسیار بزرگ و ابرطرح هایی در کشور اجرایی شده است. 

قاسمی با بیان اینکه بعد از جنگ دو تفکر در کشور وجود داشت، اظهار داشت: یک تفکر این بود که ما تجربه کار نداریم و سد و
پالایشگاه نساخته ایم، پس باید خارجی ها بیایند و ما هم در کنار دست آن ها کار یاد بگیریم. تفکر دیگر مبتنی بر «ما می توانیم»
بود. این ما می توانیم هم جمله حضرت امام بعد از جنگ بود. مبتنی بر این تفکر امام بعد از سال ها می گویم که این ما می توانیم به

 
ما توانستیم تبدیل شد. ما بعد از اینکه سد کرخه و برخی از این ابرطرح ها را ساختیم طلسم ناباوري و ما نمی توانیم را شکستیم. 

 
حل مشکل آب تهران با اجراي ابرپروژه انتقال آب به پایتخت 

وي با اشاره به اجراي برخی پروژه هاي کلان در کشور گفت: زمانی که تهران با مشکل آب روبرو بود و آب و سهیمه بندي می شد، ما
باید آب را از سد لار براي شرق تهران انتقال می دادیم و آب سد کرج را براي غرب تهران. انتقال آب از سد لار که کیلومترها با تهران
فاصله دارد، کار بسیار سختی بود، امّا این کار را انجام دادیم. در غرب تهران هم از طریق یک تونل که جزء طویل ترین تونل هاي

 
دنیاست، آب را از سد کرج منتقل کردیم. 

فرمانده اسبق قرارگاه خاتم سپاه گفت: همان موقع خیلی ها مخالف بودند که ما این مسئولیت را بپذیریم و برخی دوستان هم می
گفتند پذیرش چنین مسئولیتی کار راحتی نیست و اگر نتوانیم جواب ده میلیون شهروند تهرانی را بدهیم ممکن است براي سپاه
مشکل ایجاد کند، امّا ما ریسک آن را پذیرفتیم و به موقع هم تمام شد. این پروژه در آن زمان جزء ابرپروژه ها بود، امّا حالا به خاطر

 
پیشرفت تکنولوژي و دانش فنی وضعیت متفاوت است. 

قاسمی افزود: انتقال آب روان کشور به پایتخت که از 24 میلیون متر مکعب، 8 میلیارد آن به بیرون ریخته می شد یک ابرطرح بود
که ما توانستیم آن را انجام دهیم. این تجارب مربوط به صد یا دویست سال پیش نیست، بلکه ما این کارها را بعد از جنگ انجام داده
ایم. کارهایی در کشور انجام شده که شاید کسی آن را باور نمی کرد. بنابراین هم توانمندي رفع مشکلات کشور وجود دارد و هم

 
تجارب آن وجود دارد. 

 
نمی گویم «می شود» یا «باید بشود»؛ می گویم «شده است» 

وي ادامه داد: من نه می گویم «می شود» چون همه می توانند این کلمه را بگویند، همچنین نمی گویم «باید بشود»، چون گفتن این
هم سخت نیست، بلکه می گویم «شده است» و مبتنی بر این ادعا، در همه حوزه هاي زیرساختی کشور آدرس وجود دارد. پس هم

 
توانمندي اش را داریم و هم ظرفیت هاي زیرساختی داریم. 



وزیر سابق نفت با اشاره به ظرفیت معدنی کشور گفت: خداوند جدول مندلیف را در ایران ریخته و این در حالی است که در برخی از
کشورها شاید یک یا دو نوع معدن بیشتر وجود نداشته باشد، امّا انواع معادن ترکیبی در کشور ما وجود دارد. بر اساس اطلاعاتی که

 
وجود دارد 18 تا 20 درصد سهم اشتغال می تواند در معادن باشد. 

 
باید عملگرایی را جایگزین حرف گرایی و استقامت را جایگزین وادادگی کنیم 

قاسمی با طرح این سؤال که چرا با وجود این همه منابع و ظرفیت انسانی و طبیعی و نیز تجاربی که داشته ایم، وضع اقتصاد ما
اینگونه است، اظهار داشت: علت این است که ما به اقتصاد هم به دیده سیاست و سیاست بازي نگاه کرده ایم. یعنی به جاي سیاست

 
بازي اقتصادبازي هم کرده ایم. 

وي افزود: من اعتقاد دارم حل مشکلات اقتصادي کشور در گرو داشتن برنامه هم نیست، ما مشکل برنامه هم نداریم، برنامه زیاد داریم؛

 
از سند چشم انداز گرفته تا سیاست کلی و ... 

قاسمی ادامه داد: اعتقاد دارم براي حل مشکلات اقتصادي کشور باید به جاي حرف زدن و حرف گرایی، عمل گرایی را به کار بندیم و

 
به جاي وادادگی، استقامت را. 

 
نمی شود کشتی طوفان زده اقتصاد را دست کسی داد که قایق هم نرانده است 

وي با بیان اینکه کشور با ده پانزده چالش اصلی روبروست که شناسایی شده اند و براي آن ها راهکار هم وجود دارد، تصریح کرد:
امروز فرصت سعی و خطا براي ما وجود ندارد. همه قبول داریم که اقتصاد ما مثل یک کشتی طوفان زده است، نمی شود این کشتی را
دست کسی داد که تا حالا قایق را هم نرانده است. باتوجه به اینکه مشکل کشور اقتصادي است آن هم در حوزه اجرایی و عملیاتی،

 
باید کشور را دست کسی داد که تجربه این کار را داشته باشد. 

وزیر سابق نفت درباره برخی مقصرتراشی هاي اصلاح طلبان و روحانی نسبت به علت مشکلات کشور گفت: من فکر می کنم مردم
دیگر تحمل شنیدن وعده هاي توخالی را ندارند. مردم دیگر با حرف قانع نمی شوند. مردم دیگر به سخنرانی و حرف هاي ژورنالیستی
توجه نمی کنند. همه این حرف ها و وعده ها را هم تجربه کرده اند. امروز گفتمان کارآمدي در مقابل ناکارآمدي و معیشت در مقابل

 
فقر می تواند مهم ترین موضوع کشور باشد. اینکه چه کسانی می توانند کارآمد باشند و چه کسانی نمی توانند. 

 
چرخه تولید به مصرف به شکل عهد دقیانوس انجام می شود 

قاسمی، دو مؤلفه مهم در حکمرانی کشور را اقتدار و سازوکار دانست و گفت: با این دو مؤلفه، شرایط کشور حتماً قابل تغییر است. نه
بدون اقتدار می شود مشکلات را حل کرد، نه بدون سازوکار. سازوکار یعنی اینکه بدانیم امسال که سال جهش تولید بوده، الان که در
پایان سال هستیم چه اتفاقی افتاده است. جهش تولید به مؤلفه هایی نیاز دارد. جهش تولید بدون بازار که شدنی نیست. خب بازار

 
هشتاد میلیونی خود ما تقریباً تعطیل است. 

وي ادامه داد: دومین مؤلفه تولید، وجود سازوکار است. در حالی که شرایط در دنیا تغییر کرده است، در کشور ما روند اقتصاد از تولید
به مصرف هنوز به شکل دلالی و عهد دقیانوس انجام می شود. وجود سازوکار یعنی اینکه از تولید به مصرف باید به وسیله سازوکار



 
انجام شود و این یعنی حذف دلالی. با این دو مؤلفه قطعاً شرایط اداره کشور بهتر می شود. 

 
کسی که سال آخر دولت می گوید نگذاشتند کار کنم بهتر است همان ابتدا کنار برود 

قاسمی با اشاره به سال آخر دولت ها و ادعاي رؤساي جمهور مبنی بر اینکه اجازه ندادند کار کنیم، گفت: من می گویم اگر کسی
عرضه نشستن روي این صندلی را ندارد از ابتدا نباید بپذیرد. اگر کسی عرضه شمشیرکشیدن ندارد نباید وارد شود. چه کسی مانع
شده تا دولت کار کند؟ آیا دلسوزان نظام مانع هستند؟ آیا اصلاً چنین چیزي وجود دارد؟ اگر کسی مانع کار کردن دولت است، یا
همان سال نخست شمشیر را بکش یا همان موقع بگو «نمی گذارند کار کنم، خداحافظ»، نباید وقت مردم را گرفت و بعد از هفت سال

 
گفت که نمی گذارند کار کنم. مردم همه این ها را تجربه کرده اند. 

 
برخی کاندیداها دو سفر خارجی هم نرفته اند 

وزیر سابق نفت با اشاره به حضور کاندیداهاي مختلف در عرصه انتخابات گفت: اي کاش آقایان دو سفر خارجی می رفتند و یک
کارگاه آجرپزي را اداره می کردند بعد به عرصه ورود می کردند. کسی که تا حالا یک گارگاه آجرپزي اداره نکرده می خواهند اتوبوس

 
دولت را براند، چنین شخصی یا اتوبوس را به داخل دره می اندازد یا آن را بالاي قله می برد. 

قاسمی افزود: امروز دنیا دنیاي دیپلماسی آن هم دیپلماسی اقتصادي است. آقایان بگویند آیا در این زمینه تجربه اي دارند.



توسعه پتروشیمی در منطقه مکران در قالب ایجاد «هاب» امکان پذیر است

منبع: اتاق بازرگانی ایرانشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/11/14

معاون وزیر نفت در امور پتروشیمی بر توسعه طرح هاي پتروشیمی منطقه مکران تا تکمیل زنجیره و ایجاد صنایع پایین
دستی تأکید کرد.

بهزاد محمدي، در بازدید از طرح هاي توسعه اي
پتروشیمی در منطقه مکران بر اهمیت این منطقه در مسیر
توسعه صنعت پتروشیمی ایران و تکمیل زنجیره ارزش تا

 
صنایع پایین دستی تأکید کرد. 

معاون وزیر نفت در امور پتروشیمی با تأکید بر اینکه
توسعه منطقه مکران اقدامی راهبردي و با اهمیت و مورد تأکید مقام معظم رهبري و همه دولت ها بوده است، گفت: با اجراي طرح
هاي زیرساختی و با توجه به موقعیت راهبردي منطقه، توسعه پتروشیمی در این منطقه می تواند در قالب ایجاد «هاب» امکان پذیر

 
باشد. 

وي افزود: توسعه طرح هاي موجود در حد تولید متانول کمکی به رونق و اشتغال این منطقه نمی کند و با توجه به ماهیت طرح هاي
تعریف شده لازم است با رفع موانع موجود که مهم ترین آن دانش فنی است، توسعه طرح ها تا تکمیل زنجیره و ایجاد صنایع پایین

 
دستی ادامه یابد. 

محمدي تصریح کرد: شرکت ملی صنایع پتروشیمی به منظور تسهیل و تسریع روند اجراي طرح هاي منطقه مکران، آماده همکاري در
زمینه هاي مختلف و رفع موانع و مشکلات است.



خلع ید مفسدین نجات بخش صنعت استان/دلیل عدم رغبت سرمایه گذاري

در گیلان چیست؟

منبع: غیرمنتظرهشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/11/14

آقازاده با بیان اینکه احیاي کارخانه ها و برطرف کردن مشکلات کارگري و سرمایه گزاري روي آن ها در دستور کار
قرارگرفته، گفت: تلاش می کنیم تا گلوگاه هاي فساد را شناسایی و خلع ید مفسدین را به نحو احسن به سرانجام برسانیم.

نوشته خلع ید مفسدین نجات بخش صنعت استان/دلیل عدم رغبت سرمایه گذاري در گیلان چیست؟ ...

به گزارش غیرمنتظره و به نقل از فارس، سید علی آقازاده با حضور در تحریریه خبرگزاري فارس گیلان به سؤالات خبرنگاران این

 
رسانه پاسخ گفت. 

آقازاده در حال حاضر نماینده مردم شهرستان رشت در مجلس شوراي اسلامی، عضو کمیسیون امنیت ملی و رئیس کمیته دفاع
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شوراي اسلامی است که سابقه حضور در کسوت نمایندگی مجلس شوراي اسلامی در

 
دوره هشتم را نیز در کارنامه دارد. 

 
فارس: مهم ترین دغدغه مجلس یازدهم براي رفع مشکلات معیشتی مردم چیست؟ 

آقازاده: امروز شرایط اقتصادي و معیشتی براي بسیاري از دهک هاي جامعه مساعد نبوده و نابسامانی هاي اقتصادي، مردم را به
زحمت انداخته ازاین رو، مجلس با تصویب طرح هاي معیشتی تلاش خود را براي بهبود وضعیت معیشت اقدام کرد که برخی از آن ها

 
در مرحله اجرا توسط قوه مجریه با مشکل یا استنکاف مواجه شد. 

 
فارس: مشکل اصلی عدم بهبود وضعیت معیشتی چیست؟ 

آقازاده: متأسفانه اقتصاد آشفته امروز کشور محصول بی درایتی، بی تدبیري و عدم نگاه به توان داخلی بوده و چاله هاي زیادي را ایجاد

 
کرده است. 

 
فارس: مجلس براي تعیین تکلیف وضعیت سربازي چه اقداماتی انجام داده است؟ 

افزایش حقوق سربازان، اجراي قانون جدید مدت خدمت سربازي، آخرین وضعیت مشمولان غایب و تعیین تکلیف غیبت سربازي
ازجمله مواردي است که موردبحث مجلس در خصوص مباحث مربوط به سربازي موردبررسی قرار گرفت تا حقوق پرداختی بر اساس
شرایط تأهل سربازان، منطقه عملیاتی و جنگی امنیتی، مناطق محروم و بد آب وهوا تغییر پیدا کند، بنابراین در سال آینده چهار برابر
یعنی حدود 1 میلیون و 800 هزار تومان  خواهد شد البته موضوعات دیگري در راستاي  ساماندهی خدمت سربازي پیشنهادشده که

 
امیدوارم در سال آینده  نیز تحقق آن  رقم بخورد. 



 
فارس: برنامه مجلس براي مبارزه با فساد و مفسدین به عنوان یکی از مطالبات ویژه مردم چیست؟ 

مبارزه با فساد  و مفسدین یکی از مطالبات  مهم مردم عزیز ماست، چراکه متأسفانه فساد در سطوح مختلف در ایران ریشه دوانیده که
به هیچ عنوان قابل اغماض و چشم پوشی نبوده، باید کاري کرد که هیچ مفسدي، جاي امنی براي خیالات شوم خود در ایران  پیدا
نکند، امروز این حرکت جهادي و انقلابی که در قوه قضائیه دیده می شود مؤید روزهاي خوب و روشن در آینده اي نه چندان دور
است و البته ما نیز از رسانه ها و اصحاب محترم رسانه می خواهیم که در این موضوع به ما کمک کنند و چشم بیدار این جبهه مهم
انقلاب باشند و همان طور که رئیس قوه قضائیه گفتند خبرنگاران در امنیت خاطر می توانند چشم و گوش مسؤولین در این مبارزه

 
مهم و اساسی باشند. 

 
فارس: مردم براي تهیه مسکن  با مشکلات زیادي مواجه می شوند، به نظر شما مردم منتظر روزهاي آرام در بازار مسکن  بمانند؟ 

امروز مردم از وضعیت مسکن، معیشت و تورم بسیار گله مند هستند،  وضعیتی که قشر ضعیف را متأسفانه ضعیف تر و ما نیز شرمنده
مردم هستیم که سوء مدیریت ها و عدم کارآمدي مسؤولین که با وعده بهبود معیشت در مسند خدمت قرارگرفته بودند، روي سفره و
معیشت مردم تأثیر عمیقی گذاشته به طوري که اگر خرید خانه تا دیروز براي اقشار کم درآمد رؤیا بوده امروز اجاره خانه نیز به
زویایی تبدیل شده که این وضعیت محصول نابسامانی هاي اقتصادي و رهاشدگی بازار توسط مسؤولین امر بوده است، مجلس یازدهم
طرح هاي مختلفی ازجمله ساماندهی تقاضاي بازار مسکن و طرح مالیات بر خانه هاي خالی را مطرح  کرده  تا با وجود جهش قیمتی

 
شدید مسکن  که به خانواده هاي جویاي مسکن فشار زیادي وارد کرده، شوك قیمتی اتفاق بیفتد. 

 
فارس: براي وضعیت نامطلوب صنعت استان چه اقدامی کرده و یا چه برنامه اي دارید؟ 

صنعت استان گیلان زخم هاي زیادي دیده و در معرض نامهربانی ها و ناجوانمردي هاي زیادي قرارگرفته چراکه گیلان داراي کارخانه
هایی است که اگر همه آن ها مشغول کار بودند وضعیت اشتغال استان بسیار مطلوب می شد اما متأسفانه بی تدبیري ها، فشارها، عدم
همکاري ها و حتی در بسیار از موارد خصوصی سازي هاي بدون نظارت،  بلاي اقتصاد استان شد و چرخ بسیاري از کارخانه ها را از
حرکت بازداشت و بسیاري دیگر را به حالت نیمه فعال درآورد، از طرفی وجود قوانین دست و پاگیر و معطل شدن سرمایه گذار و البته
دویدن ها و پشت در مسؤولان استانی ماندن هاي بی حساب وکتاب دلیل عمده دیگري از عدم رغبت سرمایه گذاري در استان گیلان

 
است. 

 
فارس: مجلس براي اقدامات محسوس دستگاه قضا در این زمینه چه برنامه حمایتی دارد؟ 

آقازاده: بااراده دستگاه قضا و برنامه نمایندگان مردم رشت احیاي کارخانه ها و برطرف کردن مشکلات کارگري و سرمایه گزاري روي
آن ها در دستور کار قرارگرفته و برنامه هاي مدونی براي برخورد قاطع با متهمین و مسببین وضعیت اسف بار کارخانه هاي برند
استان وجود دارد و با مفسدین مماشات نمی شود لذا تلاش می کنیم تا گلوگاه هاي فساد را شناسایی و خلع ید مفسدین را به نحو
احسن به سرانجام برسانیم بنابراین با توجه به ارزیابی هاي صورت گرفته و احصاي مشکلات برخی از کارخانه هاي نیمه فعال و

 
غیرفعال استان که ظرفیت احیاي دوباره آن مشهود است، زمینه شغلی فراوانی به امید خدا در انتظار جوانان گیلانی خواهد بود. 

فارس: یکی از موضوعات و تأکیدات رهبر معظم انقلاب بحث توجه به بیانیه گام دوم انقلاب است، چه برنامه اي براي تحقق منویات

 
ایشان دارید؟ 



آقازاده: بعد از انتشار بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی توسط رهبر انقلاب، تحلیل هاي مختلفی از این بیانیه توسط خواص جامعه ارائه
شد و این بیانیه به طور ویژه موردتوجه قرار گرفت بنابراین مجلس شوراي اسلامی نیز با تشکیل فراکسیون گام دوم انقلاب، تحقق 
بیانات رهبري را در دستور کار قرار داده چراکه این  بیانیه خطاب به ملت ایران به ویژه جوانان براي ورود به دومین مرحله خودسازي
و تمدن سازي است تا  نسل جدیدِ زندگی جمهوري اسلامی ایران رقم بخورد، بنابراین، میدان دار کردن اصلی جوانان در حوادث و

 
عرصه مدیریت با نهادینه سازي و انتقال باور «ما می توانیم» به همگان به طورجدي، در دستور کار فراکسیون قرار گرفت. 

 
فارس: براي تحقق منویات رهبري درباره گام دوم چه باید کرد؟ 

فارس: ارتقاي بینش سیاسی آحاد مردم و همچنین ایجاد زمینه براي حرکت عمومی منضبط، پرسرعت و همراه با پیشرفت محسوس 
با محور جوان متعهد و حزب اللهی موردتوجه است چراکه معتقدیم نسل گذشته باید از نسل جوان امروز استقبال کند و عرصه را به

 
نسل جدید واگذار کند. 

 
فارس: چه میزان شعارهاي تعیین شده از سوي رهبر انقلاب در حوزه اقتصادي و مشخصاً اقتصاد مقاومتی محقق شده است؟ 

اقتصاد مقاومتی الگویی از اقتصاد پیشرفته مستقل و مستحکمی هست که با اتکا به ظرفیت هاي مولد مردمی و دولتی می توان
بسیاري از مشکلات اقتصادي را سامان بخشید؛ کمیسیون جهش تولید هم در این راستا فعالیت هایی را در دستور کار قرار داده
ازجمله اصلاح و تقویت همه جانبه نظام مالی کشور براي رسیدن به ایجاد ثبات در اقتصاد ملی، افزایش تولید داخلی نهاده ها و
کالاهاي اساسی، پیشتازي اقتصاد دانش بنیان، توسعه حوزه عمل مناطق آزاد و ویژه اقتصادي کشور براي انتقال فناوري هاي
پیشرفته، گسترش صادرات کالا و خدمات و صرفه جویی در هزینه هاي عمومی کشور با تأکید بر تحول اساسی در ساختارها، منطقی
سازي اندازه دولت و حذف دستگاه هاي موازي و غیرضروري و هزینه هاي زائد از برنامه هایی است که کمیسیون جهش تولید در

 
دستور کار خود قرار داده است 

 
فارس: راهکار مجلس چیست؟ 

آقازاده: تقویت فرهنگ جهادي در ایجاد ارزش افزوده، تولید ثروت، بهره وري، کارآفرینی، سرمایه گذاري و اشتغال مولد و حمایت از
تولیدات ملی از برنامه هاي این کمیسیون در راستاي جهش تولید است، البته گفتمان سازي این مهم نیز  به ویژه در محیط هاي

 
علمی، آموزشی و رسانه اي و تبدیل آن به گفتمان فراگیر و رایج ملی از برنامه هاي مجلس شوراي اسلامی می باشد. 

 
فارس: براي حفظ صنعت کشاورزي در گیلان و جلوگیري از مهاجرت روستاییان چه برنامه هایی پیش بینی شده است؟ 

 اهمیت اقتصاد کشاورزي در  روستاها بر کسی پوشیده نیست چراکه بخش مهمی از اقتصاد کشور را تحت تأثیر قرار می دهد و گیلان
به عنوان استانی که بخش مهمی از اقتصاد آن بر پایه کشاورزي است اهمیت توجه به اقتصاد کشاورزي را بر همگان مسجل کرده
بنابراین توجه به توسعه روستایی در راستاي حضور جوانان در روستاها و رغبت آنان براي کار کشاورزي علمی و تخصصی و فعالیت

 
اقتصادي براي جلوگیري از مهاجرت آن ها از اولیت هاي ما خواهد بود. 

 
فارس: برنامه شما؟ 

آقازاده: توسعه روستایی نیازمند خلق استراتژي هاي همه جانبه با مدنظر قرار دادن شاخصه هاي اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی است،



توجه به رویکردهاي اقتصادي روستا، جلوگیري از تاراج زمین هاي کشاورزي به قیمت ارزان، توجه به استراتژي رفع نیازهاي اساسی
کشاورزان، توجه به استراتژي توسعه اجتماعی و تسهیل در بستر خدمات رسانی به کشاورزان می تواند موجب درآمدزایی پایدار و

 
رغبت براي زندگی در روستا  و در نتیجه جلوگیري از مهاجرت به شهرها شود. 

 
فارس: نابسامانی وضعیت رودخانه هاي زرجوب و گوهر رود  چه زمانی پایان می یابد؟ 

سال هاست که دو رودخانه معروف رشت، زرجوب و گوهررود حساسیت هاي ویژه اي را ایجاد کرده و هرروز بر خرابی این دو رودخانه
افزوده شده است اگرچه بخش اعظمی از این رودخانه در شهرستان رشت بوده اما به دلیل تداوم مسیر این رودخانه ها به تالاب انزلی،
روستاهاي مسیر را تحت تأثیر قرار داده و این یعنی این مسئله یک مشکل استانی است، در حال حاضر مسؤولان براي بهبود وضعیت
رودخانه ها به قرارگاه خاتم سپاه پناه بردند اما روند تخریب و وسعت آن به حدي است که باید با فراهم شدن امکانات و زمینه سازي
زیرساختی این رودخانه اقدامات شایان توجهی انجام شود و در این سال ها حریم رودخانه ها مورد تعرض قرارگرفته و امروز آزاد کردن
آن ها کار بزرگ و زمان بري است، باید منتظر تصمیمات مدیران باشیم تا امروز که هرروز بر وسعت تخریب این رودخانه ها افزوده

شده است.



اعلام جزئیات فرایند استخدام فرزندان شهدا و جانبازان 70 درصد

منبع: صبا ایرانشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/11/14

معاون رییس جمهور و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران روز دوشنبه 13 بهمن ماه در نشستی صمیمانه با جمعی از
جانبازان و ایثارگران شهرستان بروجرد از استان لرستان در سالن اجتماعات ساختمان مرکزي بنیاد شهید و امور ایثارگران

دیدار و گفتگو کرد.

مهندس سعید اوحدي در این نشست ضمن شنیدن
سخنان این ایثارگران و تبریک ایام االله فجر انقلاب اسلامی،
گفت: به فرموده حضرت امام خمینی (ره) «بنیاد شهید
افضل نهاد ها است» و قداست دارد؛ که این قداست
برگرفته از جامعه هدف بنیاد است لذا ما هم که در بنیاد
فرصت خدمت پیدا کرده ایم باید تمام تلاش و همتمان را

 
در راه خدمت به این جامعه مقدس بگذاریم. 

معاون رییس جمهور با اشاره به فعالیت هاي انجام شده در
بنیاد در دوره جدید، گفت: در این دوره سعی کردیم تمرکز

فعالیت ها در مرکز را کم کنیم و به استان ها توجه بیشتري داشته باشیم؛ در همین راستا طی 9 ماه گذشته، 28 سفر استانی داشتیم
و در این سفر ها ضمن پیگیري موضوع زمین، مسکن، اشتغال و مسائل بیمه، دارو، درمان و... ایثارگران، سعی کردیم با خانواده هاي

 
معظم شهدا، جانبازان و آزادگان هر استان هم دیدار و گفتگو کنیم و مطالبات و درخواست آن ها را بشنویم و بررسی کنیم. 

اوحدي در پاسخ به درخواست یکی از جانبازان حاضر در نشست درباره استخدام و اشتغال فرزندان جانبازان، تأکید کرد: طبق قانون تا
پایان برنامه ششم توسعه باید فرزندان شهدا و جانبازان 70 درصد استخدام شوند که پایان برنامه ششم یک سال و نیم دیگر است و
معمولاً یک سال هم تمدید می شود، یعنی حدوداً دو سال دیگر، اما مکاتباتی با رییس جمهور انجام داده و از ایشان خواستیم تا پایان
دولت این استخدام ها اتفاق بیفتد که ایشان نیز دستور استخدام 12 هزار نفر از این عزیزان را صادر کردند و در جلسه اي که با معاون
اول ریاست جمهوري برگزار شد دستور استخدام همه فرزندان شهدا و جانبازان 70 درصد تا پایان امسال صادر شد که دستور بسیار

 
بزرگی بود و تا به حال سابقه دستور استخدام این میزان فرزند شهید و جانباز را در هیچ دولتی نداشتیم. 

وي با تأکید بر طولانی و سخت بودن فرایند استخدام این تعداد از متقاضیان، عنوان کرد: براي این کار ابتدا باید سازمان امور
استخدامی کشور پست هاي خالی را از همه دستگاه ها استعلام و پست هاي جدید را اعلام می کرد. از سوي دیگر معاونت تعاون و
امور اجتماعی بنیاد شهید و امور ایثارگران نیز مدارك تحصیلی فرزندان شهدا و جانبازان مورد نظر و تعداد محصلین هر رشته را از
طریق سامانه سجایا جمع آوري می کرد که کار سنگینی بود و تلاش شبانه روزي عزیزان را به همراه داشت، اما این فهرست تهیه شد
و در نهایت در جلسه اي که دو روز قبل در سازمان امور استخدامی کشور برگزار شد؛ به جمع بندي قطعی درباره استخدام این عزیزان

 
رسیدند. 

معاون رییس جمهور درباره شرایط و چگونگی استخدام فرزندان شاهد و ایثارگر گفت: مطابق اعلام رییس سازمان امور استخدامی
کشور براي فرزندان شهدا و جانبازان 70 درصد که مدرك لیسانس و فوق لیسانس دارند مشکلی وجود ندارد، اما براي افراد با مدرك

دیپلم فقط در پست هاي خاصی امکان استخدام وجود خواهد داشت. 



وي افزود: طبق مصوبه، دولت امکان استخدام افراد با مدرك دیپلم وجود ندارد و از طرفی دستور است که همه این عزیزان استخدام
شوند، لذا براي افراد با مدرك دیپلم استثنا قائل شده اند. چرا که معمولاً در وزارتخانه ها پست براي مدرك دیپلم نداریم، اما چند

 
مجموعه که معمولاً افراد دیپلم را هم استخدام می کنند، قول مساعدت داده اند که افراد دیپلم هم استخدام شوند. 

اوحدي درباره تاریخ برگزاري آزمون استخدامی فرزندان شاهد و ایثارگر هم عنوان کرد: مجلس مصوب کرده است که هر استخدامی در
کشور باید از طریق آزمون صورت بگیرد، اما این آزمون براي عموم نیست، بلکه فقط بین خود فرزندان شهدا و جانبازان 70 درصد

 
برگزار می شود. 

وي افزود: از آنجا که آزمون هاي کشور را سازمان سنجش برگزار می کند، با این سازمان رایزنی هایی شده و تأکید ما این است که تا
قبل از شروع سال جدید شاهد برگزاري این آزمون استخدامی باشیم. مطمئن باشید که حداکثر تا پایان سال فرزندان شما استخدام
می شوند؛ البته این حق خانواده هاي شاهد و ایثارگر است و چیزي نیست که خداي نکرده کسی بخواهد سر این عزیزان منتی بگذارد.
رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران با اشاره به پرداخت معوقات چند هزار میلیاردي بنیاد شهید و امور ایثارگران در حوزه هاي مختلف
طی چند ماه گذشته؛ در شرایط بد اقتصادي و تحریمی دولت و کشور، عنوان کرد: فقط با عنایت شهدا و دعا و نیت پاك جانبازان و
آزادگان این معوقات پرداخت شد، اما بودجه سال 1400 با حمایت خوب دولت و مجلس شوراي اسلامی کاملاً متفاوت از بودجه
امسال است و تلاش ما این است که در سایه شهدا و دعاي خیر شما جانبازان، بتوانیم به شکلی که شرمنده شهدا و ایثارگران نباشیم،

ارائه خدمت کنیم.



رد کلیات بودجه 1400 در مجلس در روز غیبت سریالی روحانی+ حواشی /

لایحه به «پاستور» برگشت خورد

منبع: صبا ایرانشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/11/14

نمایندگان مجلس شوراي اسلامی در شرایطی با کلیات بودجه 1400 در صحن علنی مخالفت کردند که رئیس جمهور هم
براي دفاع از این لایحه به مجلس نرفته بود.

بررسی لایحه بودجه 1400 صبح امروز (سه شنبه) با
ریاست محمدباقر قالیباف رئیس مجلس در دستور کار
صحن علنی مجلس شوراي اسلامی قرار گرفت و در نهایت
پس از ارائه نظرات مخالفان و موافقان لایحه بودجه،
نمایندگان با 148 رأي مخالف، 99 موافق و 12 رأي

 
ممتنع کلیات بودجه «رد» کردند. 

مشروح مذاکرات امروز مجلس شوراي اسلامی را در زیر می

 
خوانید: 

 
کلیات لایحه بودجه سال 1400 با رأي نمایندگان رد شد 

نمایندگان در جلسه علنی امروز مجلس شوراي اسلامی پس از استماع نظرات موافقان و مخالفان، کلیات بودجه سال 1400 را رد

 
کردند. 

 
قالیباف: متأسفانه دولتمردان با اصلاحات مجلس در بودجه مخالفت می کنند 

محمدباقر قالیباف در جلسه علنی امروز مجلس شوراي اسلامی و در واکنش به اظهارات محمدباقر نوبخت درباره لایحه بودجه 1400
اظهار داشت: همه ما می دانیم که در صادرات نفت در حداقل به سر می بریم و شما هم تائید می کنید که ما در سختی و مشکلات
هستیم، اما سوال ما این است که در این شرایط چطور شما دو میلیون و 300 هزار بشکه براي فروش نفت را پیشنهاد می دهید؟ این

 
دوگانگی را باید چگونه حل کنیم؟ 

وي بیان کرد: ما فروش قطعی نفت را بین یک تا یک میلیون و 500 هزار بشکه پیش بینی کردیم، اما خوشحال می شویم که صادرات

 
نفت به 2 میلیون و 300 هزار بشکه برسد و سوال ما این است که آیا این مسئله کمک به دولت یا مخالفت با دولت است؟ 

رئیس مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: شما گفتید که این لایحه بین دولت و مجلس حل شود که ما این را قبول داریم، اما ما

 
اصلاحات انجام دادیم، ولی همه در دولت با آن مخالفت می کنند که این اظهارات در مجلس اثر دارد. 

 
آیا اشکالات بودجه برطرف شده است؟ 



در همین حال، محمد باقر نوبخت معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان برنامه و بودجه امروز سه شنبه 14 بهمن در جلسه علنی
مجلس و بعد از بیان نظرات موافق و مخالف درباره بودجه 1400 اظهارداشت: 12 آذر که لایحه بودجه 1400 تقدیم مجلس شد

 
اظهاراتی از سوي نمایندگان مجلس درباره اشکالات بودجه بیان شد؛ این سئوال وجود دارد که آیا این اشکالات برطرف شده است؟ 

وي افزود: به محض تقدیم لایحه بودجه به مجلس که در دوره دولت یازدهم و دوازدهم که در همه این سال ها قانون رعایت شده
است و من هم اکنون طبق اصل 126 قانون اساسی که امور برنامه و بودجه از اختیارات رئیس جمهور است و می تواند به فردي

 
تفویض شود و هم اکنون به من تفویض شده در حال صحبت با نمایندگان براساس این اصل قانون اساسی هستم. 

رئیس سازمان برنامه و بودجه تصریح کرد: اولین انتقادي که درباره بودجه مطرح می شد مربوط به منابع و مصارف در لایحه بودجه

 
1400 است که با تعابیر مختلف از آن انتقاد شد. 

نوبخت اظهار داشت: امروز ملت ایران مشابه نمایندگان منتظر هستند که مجلس بعد از 2 ماه که لایحه را در اختیار داشته و اختیار

 
براي تغییرات داشته و از آن استفاده کرده در راستاي رفع آن اشکالات قدم برداشته و یا در تائید آن؟ 

معاون رئیس جمهور خاطرنشان کرد: منابع عمومی دولت در سال آتی 841 هزار میلیارد تومان بوده و رشد 47 درصدي را نشان می

 
دهد، اما امروز این رقم به 1120 هزار میلیارد تومان افزایش پیدا کرده است. 

نوبخت گفت: سئوال ملت ایران این است که اگر انتقادي به این رقم و رشد زیاد این منابع وجود داشته چرا نمایندگان آن را اصلاح

 
نکردند و این رقم را افزایش دادند؛ مگر نفگتید که باید اصلاح ساختار بودجه عملیاتی شود؟ 

رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: ساختار بودجه را مدون و کامل به رئیس مجلس و نمایندگان دادیم و انتظار داشتیم که اصلاح

 
ساختار بودجه توسط مجلس انجام شود. 

وي تصریح کرد: انتقاد نمایندگان مجلس آن بود که چرا وابستگی به نفت در بودجه زیاد شده است و نسبت به سال گذشته این رقم
به 199 هزار میلیارد تومان افزایش یافته است؛ که البته این حق نمایندگان است و این سوال وجود دارد که آیا مجلس به گفته

 
خودش مبنی بر کاهش سهم نفت در منابع پایدار باقی مانده است؟ 

وي گفت: 16 هزار میلیارد تومان مستقیماً به درآمد نفت با مجوز مجلس اضافه شده تا دولت درآمدهایش افزایش یابد. این در

 
حالیست که مجلس معتقد بود درآمد هاي دولت در نفت زیاد است، اما به دولت اجازه دادند که این درآمد زیادتر شود. 

 
معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان برنامه و بودجه تاکید کرد: مجلس انقلابی باید نرخ ارز را پایین بیاورد. 

 
زنگنه، نماینده مخالف: نباید پاي بودجه اي را مُهر بزنیم که تورم زا است 

محسن زنگنه در نشست علنی امروز (سه شنبه) مجلس شوراي اسلامی در مخالفت با کلیات لایحه بودجه 1400، گفت: براي بررسی

 
بودجه باید با معیار صحبت شود نه اینکه صرفاً وارد بحث هاي سیاسی شویم. 

نماینده مردم تربت حیدریه و مه ولات و زاوه در مجلس شوراي اسلامی اظهار کرد: شاخص همپوشانی با اسناد بالادستی، سیاست
هاي ابلاغی از سوي رهبر انقلاب و برنامه ششم توسعه از جمله مواردي است که در لایحه بودجه پیشنهادي دولت و همچنین اصلاح



 
شده از سوي کمیسیون تلفیق مشاهده نمی شود، زیرا چارچوب لایحه پیشنهاد شده تناسبی با اسناد یاد شده ندارد. 

وي ادامه داد: نرخ نقدینگی باید دو هزار و 800 باشد، اما اکنون از 3 هزار نیز گذشته است؛ باید پاسخ داده شود چه برنامه اي براي

 
جلوگیري از نقدینگی داریم و همچنین مسئله بیکاري، اشتغال و … نیز چطور مورد رسیدگی قرار خواهد گرفت. 

زنگنه افزود: اصلاح ساختاري بودجه نیز از دیگر شاخص هاي مهم محسوب می شود؛ در زمانی که مجلس یازدهم توفیق حضور در
محضر رهبر انقلاب را داشت، ایشان خواستار اصلاح ساختار بودجه شدند، آیا می توانیم پاي بودجه اي را امضا کنیم که بوي اصلاح

 
ساختار نمی دهد. چطور در آینده باید به مردم، دانشگاهیان و متخصصان در خصوص ساختار بودجه پاسخ دهیم. 

این نماینده مردم در مجلس یازهم تصریح کرد: بدون شک نباید در مورد لایحه بودجه احساسی رفتار کنیم؛ البته کمیسیون تلفیق

 
زحمت زیادي براي اصلاح لایحه پیشنهادي کشیده است، اما بنیان بودجه ارائه شده مشکل دارد. 

نماینده مردم تربت حیدریه و مه ولات و زاوه در مجلس شوراي اسلامی اظهار کرد: شاخص شفاف سازي نیز از دیگر مواردي است که
در لایحه بودجه باید مورد توجه قرار گیرد؛ به عنوان مثال در تبصره 14 به دولت اجازه داده شده اگر منابع اش تأمین نشد می تواند

 
براي پرداخت یارانه نقدي به دلخواه هر چه می خواهد اوراق مالی چاپ کند که این امر مصداق عدم شفافیت است. 

وي ادامه داد: عدالت در توزیع منابع نیز در لایحه پیشنهادي رعایت نشده است؛ طی 7 سال گذشته همواره از دولت خواسته شد یارانه

 
دهک هاي بالا را حذف کند، اما اکنون یارانه دهک هاي بالا از 45 هزار تومان به 90 هزار تومان افزایش داده شده است. 

زنگنه افزود: به نظر می رسد اکنون زمان آن رسیده که رئیس سازمان برنامه و بودجه پاسخ دهد آیا متعهد می شود لایحه بودجه

 
اصلاح شده در کمیسیون تلفیق را به درستی اجرا کند؟ 

این نماینده مردم در مجلس یازهم تصریح کرد: بدون شک ابعاد اقتصاد سیاسی بودجه داراي اهمیت است؛ در واقع اکنون با دولتی
طرف هستیم که طرح هاي معیشتی و قیر را اجرا نکرده است بنابراین اگر اصلاحات صورت گرفته از سوي کمیسیون تلفیق نیز
تصویب شود، چه کسی قرار است آن را اجرا کند، زیرا دولت با صراحت اعلام کرده این کار را انجام نمی دهد و در این راستا عزمی هم

 
ندارد. 

نماینده مردم تربت حیدریه و مه ولات و زاوه در مجلس شوراي اسلامی اظهار کرد: به عنوان مثال دولت چطور می تواند 25 هزار
میلیارد به درآمد هاي ارزش افزوده اضافه کند. آیا دولت می تواند 17 هزار میلیارد از محل ورود خودرو از مناطق آزاد به کشور را

 
تأمین کند. 

وي ادامه داد: متأسفانه منابع را چاق کرده ایم به امید این دولت و دولت نیز نمی تواند منابع را تأمین کند بنابراین مجلس انقلابی

 
نباید امضایش پاي بودجه اي باشد که اصلاح ساختار ندارد، منابع اش پایدار نیست و نهایتاً تورم زا است. 

زنگنه افزود: امروز تحمل شرایط از سوي مردم به 10 رسیده است لذا تورم دو درصدي هم می تواند آن ها را غرق کند؛ نباید پاي

 
بودجه اي را مهر بزنیم که تورم زا است. 

این نماینده مردم در مجلس یازهم تصریح کرد: اکنون دو حالت در مواجهه با بودجه وجود دارد، ابتدا باید اصلاحات انجام شده از



سوي کمیسیون تلفیق تصویب می شود، اما دولت آن ها را اجرا نمی کند یا اینکه دولت هر آنچه می خواهد اجرا می کند که آن وقت

 
فقط امضاي مجلس انقلابی پاي این بودجه مانده است. 

 
آزادي خواه نماینده موافق: آنچه قرار است امروز رأي دهیم خروجی کمیسیون تلفیق است، نه دولت 

احد آزادي خواه در نشست علنی امروز (سه شنبه) مجلس شوراي اسلامی در موافقت با کلیات لایحه بودجه سال 1400، گفت: اگر
چه من و بسیاري از همکاران مخالف لایحه بودجه هستیم، اما موافقت امروز ما در راستاي موافقت با خروجی کمیسیون تلفیق بودجه

 
است. 

نماینده مردم ملایر در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به وضعیت ارز 4200 تومانی در لایحه بودجه، افزود: حدود 100 نفر با استفاده
از ارز 4200 تومانی براي واردات نهاده هاي دامی توانستند قیمت مرغ را تا 35 هزار تومان بالا برند، حال مردم من از شمال سوال می
پرسم نتیجه ارز 4200 تومانی به جیب شما رفت یا وارد کننده؟ این در حالی است که در گزارش تلفیق سال هاي گذشته دیوان

 
محاسبات انحراف از بودجه را به سمع و نظر شما رسانده است. 

وي ادامه داد: 5.5 میلیارد دلار در این قانون در اختیار مجلس است که بهتر است به جاي آنکه وارد کننده از آن سوءاستفاده کند آن

 
را در اختیار سرپرست خانواده قرار دهیم. 

عضو هیأت رئیسه کمیسیون کشاورزي مجلس اضافه کرد: چطور می توان این لایحه را به دولت بازگرداند تا آن ها آن را اصلاح کنند
اگر دولت بخواهد این لایحه را اصلاح کند به یقین اتفاق جدیدي نخواهد افتاد، اما اگر مجلس با کلیات موافقت کند اصلاحات را انجام

 
خواهیم داد، همچنین مجلس می تواند در طول یک سال آینده به بودجه اصلاحیه بزند. 

وي با بیان اینکه سه دوازدهم کردن بودجه نیز به معناي تعطیلی تمامی پروژه هاي عمرانی کشور است، گفت: این در حالی است که
ما براي بهسازي روستاها، آسفالت معابر، تجهیز درمانگاه ها و مدارس به مردم قول هاي بسیار داده ایم و سه دوازدهم یعنی پرداخت

 
حقوق و مزایا. 

آزادي خواه در ادامه توضیح داد: در حالی که دولت بعد در این شرایط باید مردادماه لایحه بیاورد که چهار ماه بعد یعنی آذرماه باید

 
لایحه بودجه 1400 را تنظیم و تقدیم مجلس کند لذا این امر شدنی نیست. 

وي یادآور شد: 200 هزار میلیارد تومان رقم اعتبار پنهان توسط کمیسیون تلفیق در بودجه آشکار شده و 32 هزار میلیارد تومان در
تبصره 18 به بخش تولید اختصاص پیدا کرده، همچنین 20 هزار میلیارد تومان به محرومین داده شده است و 12 هزار میلیاد تومان
براي مستمري بگیران کمیته امداد و بهزیستی در نظر گرفته شده است لذا اگر بخواهیم کلیات را رد کنیم تمامی این اتفاقات کن لم

 
یکن خواهد شد. 

وي با بیان اینکه آنچه قرار است امروز به آن رأي دهیم خروجی کمیسیون تلفیق است نه خروجی دولت، گفت: وابستگی دولت به
نفت در تلفیق بودجه 40 درصد طبق نظر رهبري کاهش پیدا کرده است لذا من شک ندارم اگر کلیات این بودجه رأي بیاورد مقدمه

 
خوبی براي بستن یک بودجه خوب براي سال 1401 خواهد شد. 

 
میرتاج الدینی، نماینده موافق: دغدغه هاي مخالفان کلیات لایحه بودجه ارزشمند است 



سیدمحمدرضا میرتاج الدینی در نشست علنی امروز (سه شنبه) مجلس شوراي اسلامی در موافقت با کلیات لایحه بودجه سال 1400،
با بیان اینکه در ادوار گذشته مجلس در زمان بررسی لایحه بودجه تنها در مورد مسائل کلان بحث می شده است، براي اولین بار در
این مجلس در خصوص لایحه کنکاش شده، گفت: ما به راحتی نمی توانیم کلیات لایحه بودجه را رد کنیم چرا که دولت بیش از 6 ماه
روي آن کار کرده و مجلس نیز به مدت دو ماه در کمیسیون هاي تخصصی و تلفیق به طور شبانه روزي این لایحه را بررسی کرده

 
است. 

نماینده مردم تبریز، آذرشهر و اسکو در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: بودجه سند مالی یک سال بوده که کشور را نمی توان بدون
آن اداره کرد ضمن اینکه باید به این نکته توجه شود که تصویب بودجه یک دوازدهم یا سه دوازدهم براي شرایطی است که یا زمان
کافی براي بررسی آن نداشته باشیم و یا وضعیت بحرانی ایجاد شده باشد بنابراین با رد کلیات بودجه 1400 پیام منفی به جامعه داده

 
می شود. 

وي افزود: ثبات اقتصادي که از آب حیات واجب تر است با رد کلیات بودجه وضعیت بدتري پیدا نمی کند بنابراین لازم است ما در این

 
زمینه منابع کلان را در نظر بگیریم. 

میرتاج الدینی با یادآوري سوابق خود در دولت و مجلس براي بررسی لوایح بودجه بیان کرد: با صراحت اعلام می کنم اگر چندین بار
نیز این لایحه را به کمیسیون تلفیق یا سایر کمیسیون هاي تخصصی برگردانید حاصل غیر از این نخواهد بود چرا که با محدودیت

 
منابع مواجه هستیم و ساختار بودجه نیز اصلاح نشده است. 

وي با بیان اینکه دغدغه هاي مخالفان کلیات لایحه بودجه ارزشمند بوده و به آن ها احترام می گذارد، خاطرنشان کرد: اگر ما مباحث
پیرامون بررسی کلیات لایحه بودجه را سبک و سنگین کنیم به این مهم می رسیم که اگر آن را تصویب کنیم دست مجلس باز می

 
شود، اما با رد آن جامعه را به سمت بحران می بریم بنابراین می توانیم در زمان بررسی جزئیات ایرادات را رفع کند. 

نماینده مردم تبریز، اسکو و آذرشهر در مجلس شوراي اسلامی، با استناد به مباحث مطرح شده در جلسه امروز صبح شوراي مرکزي
فراکسیون انقلاب اسلامی مجلس شوراي اسلامی پیرامون دغدغه هاي موجود در خصوص لایحه بودجه 1400، اظهار کرد: مباحث
مطرح شده نشان داد حذف ارز 4200 تومانی باعث مخالفت تعدادي از نمایندگان با کلیات لایحه بودجه شده است و این در حالی
است که در این مورد در کمیسیون تلفیق تصمیم گیري شده است از سوي دیگر ما می توانیم در این مورد در زمان بررسی جزئیات

 
در صحن تصمیم گیري کنیم. 

نایب رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شوراي اسلامی با یادآوري مصوبات خوب کمیسیون تلفیق بودجه 1400،
تاکید کرد: ایجاد شفافیت، برقراري نظم مالی، تعیین تکلیف نرخ ارز و درآمد حاصل از آن، تقویت اعتبارات تخصیص یافته به
محرومیت زدایی، حمایت از اشتغال زایی و تولید کمااینکه اعتبارات این بخش در کمیسیون تلفیق 3 برابر شده، سود یارانه به 32 هزار
میلیارد افزایش پیدا کرده، همچنین تعیین ردیف هایی براي ارتقا حوزه هاي آموزش و فرهنگ، بهبود معیشت مردم، حمایت از اقشار
محروم، همسان سازي حقوق بازنشستگان لشگري، کشوري و تأمین اجتماعی، کاهش وابستگی بودجه به نفت و حمایت از افراد فاقد

 
بیمه از مهم ترین اقداماتی است که توسط اعضاي کمیسیون تلفیق بودجه 1400 صورت گرفته است. 

 
پورابراهیمی، نماینده مخالف: دولت لایحه را اصلاح نکند، بودجه را چنددوازدهمی خواهیم کرد 



محمدرضا پورابراهیمی رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی در نشست علنی امروز (سه شنبه) مجلس شوراي اسلامی،
در مخالفت با کلیات گزارش کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 گفت: در ابتدا باید گفت چرا ما اساساً در حوزه لایحه بودجه این
حساسیت ها را داریم و گزارش تلفیق بودجه براي ما مهم است، شاید بخواهیم دو موضوع اساسی را در نظام اقتصادي کشور مورد نظر
قرار دهیم که چه دلایلی باعث شده این وضعیت در حوزه اشتغال، بیکاري، تورم و موضوعات مختلف دیگر ایجاد شود. یکی از محور
هاي مهمی که در این متغییر ها تأثیرگذار بوده است، موضوع بحث بودجه در طی سال هاي گذشته است، موضوع اصلاح ساختار
بودجه براي حذف ناترازي و عدم رسیدن به کسري موضوع بحث بودجه یکی از بحث هاي مهمی بوده که در دستور کار مجلس بوده

 
است. 

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس یازدهم ادامه داد: شما را ارجاع می دهم به موضوعاتی که سال ها قبل در همین مجلس
پیگیري شد. به یاد دارم در سال 97 زمانی که لایحه قرار بود در 15 آذرماه ارائه شود، در تاریخ مقرر ارائه نشد، به این دلیل که
حضرت آقا نامه اي را نوشتند. در گزارش لایحه بودجه سال 98 که قرار بود سال 97 تقدیم مجلس شود، مطرح فرمودند این بوده
انطباقی با شرایط جنگ اقتصادي ندارد و باید اصلاح ساختار در آن عملیاتی شود، لذا دستور اصلاح ساختار به چند سال قبل بازمی

 
گردد. البته قبل از این هم رهبر معظم انقلاب بار ها این موضوع را تاکید فرمودند. 

وي بیان کرد: ما نیز در مجلس دهم زمانی که این موضوع مطرح شد، از دولت خواستیم گزارش اصلاح ساختار را بیاورد. وضعیتی که
ما در بحث منابع و مصارف به صورت متداول داشتیم و عدم اتکا به درآمد هاي پایدار دولت اصلی ترین مشکلات ما بوده که در حوزه
بودجه داشتیم. در آن سال دولت 4 ماه فرصت خواست، اما بعد متوجه شدیم از فروردین سال 98 فرصت خواسته شده است. 4 ماه
نیز از فروردین سال 98 نیز گذشت، گزارش هاي تخصصی نیز در صحن علنی درخصوص اصلاح ساختار بودجه مطرح شد، اما هیچ

 
حکمی در حوزه بودجه سال 98 عملیاتی نشد. 

پورابراهیمی ادامه داد: اقدام دولت؛ 1- برداشت 450 میلیون دلار از مانده حساب ذخیره ارزي از سنوات گذشته، 2- برداشت مانده
12 درصد فریز شده صندوق توسعه ملی از سال قبل، 3- برداشت از منابع به روش استقراض چه اوراق و چه برداشت از بانک مرکزي؛
و در ادامه می خواهم بگویم مجموع اصلاح این ها کدام یک با اصلاح ساختار همخوانی دارد. امسال که مقام معظم رهبري پس از ارائه

 
لایحه بودجه نامه اي را نوشتند، این بابی شد که اصلاح را انجام دهیم. 

وي خطاب به نمایندگان مجلس گفت: همکاران و اعضاي کمیسیون تلفیق، آن چیزي که ما امروز نگران آنیم، کسري تراز عملیاتی
است که اگر به روش درآمد پایدار آن را نبینیم، سال آینده از محل پول پرقدرت و افزایش حجم نقدینگی، آثار تورم آن در اقتصاد
کشور به جاي کمک به مردم هزینه ایجاد خواهد کرد. ما 100 واحد براي مردم منابع افزایش داده ایم، اما 150 واحد به واسطه تورم

 
از آن ها پس می گیریم. تورم یعنی عدم تخصیص منابع و برداشتن منابع از جیب مردم. 

پورابراهیمی تصریح کرد: ما چند محور اساسی داشتیم؛ اول تحولات در ساختار نظام مالیاتی که آقاي زارع توضیحاتی درباره آن ارائه
کردند. اعتقاد ما این است که حکم اساسی در بودجه، ایجاد منابع پایدار درآمدي ناشی از مالیات است، نه اینکه مالیات را افزایش
دهیم براي کارگران و کارمندان و حتی کار خیلی خوبی که در کمیسیون تلفیق انجام شده، 5 واحد درصد مالیات بر عملکرد بنگاه
هاي اقتصادي نیز کاهش پیدا کرده، اما صحبت ما این است که حجم فرار مالیاتی به واسطه عدم اجراي طرح نظام جامع مالیاتی امروز

 
اصلی ترین بحث ماست، اما حکم آن در کمیسیون تلفیق کجاست؟ 

وي افزود: موضوع مولدسازي دارایی هاي دولت، یکی از محور هاي مهم اصلاح ساختار بوده است، لذا امروز براي آن باید حکم بیاوریم
و با توصیه کار پیش نمی رود. موضوع بودجه شرکت هاي دولتی بار ها در همین مجلس مورد بحث قرار گرفته است، حجم بودجه



شرکت هاي دولتی 2.5 برابر بودجه عمومی کشور است و سوال من اینجاست حکمی که در 1400 در کمیسیون تلفیق بابت لحاظ
کردن صرفه جویی در هزینه هاي آن ها محاسبه کردیم، اگر معادل 10 درصد در بودجه حوزه بانک هاي دولتی صرفه جویی شود،

 
معادل حدود 130 هزار میلیارد تومان منابع به بودجه عمومی کشور اضافه می شود، اما باید پرسید این احکام کجاست. 

رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس اضافه کرد: دوستان زحمت کشیدند ارز ترجیحی را حذف کردند که ما 100 درصد با آن موافقیم،
چرا که ارز ترجیحی جز ایجاد فساد و رانت چیز دیگري به همراه ندارد، اما قرار ما این نبود به جاي جایگزینی نرخ ارز ترجیحی، آن را
تبدیل کنیم به منابعی تحت عنوان یارانه و به 97 درصد از جامعه پرداخت شود. دهک هاي پردرآمد کجا باید مبنا قرار می گرفتند که
در اینجا از یارانه سهم نگیرند. قرارمان این بود که مابه التفاوت را براي کالا هاي اساسی اختصاص داده و براي مردم دغدغه ایجاد
نکنند. البته دولت نیز نامه زده و مطرح کرده که نگران هستیم. باید به جهانگیري بگویم که نگرانی شما در رابطه با این موضوع که به
خاطر آن خدمت حضرت آقا نامه زدید را در اصلاح ساختار ببینید. کدام احکام را شما براساس دستور مقام معظم رهبري اجرایی

 
کردید؟ 

پورابراهیمی با بیان اینکه دستور مؤکد مقام معظم رهبري اصلاح ساختار بودجه بود، اظهار کرد: سوال من این است که دولت چرا
لایحه اي را به مجلس ارائه داده که اساساً از جنس اصلاح ساختار لایحه بودجه نیست؟ مگر می شود با این رویکرد تصمیم گرفت؛ لذا

 
اگر بخواهیم ناترازي را با این وضعیت در کشور را مدیریت کنیم، باید نگران آثار تورمی آن نیز بود. 

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس یازدهم ادامه داد: مردم به ما می گویند شما یارانه ما را چند برابر نکنید، بلکه قدرت خرید ما را
افزایش داده و به زمان دلار 3 هزار تومانی برسانید. باید ارزش پول ملی را تقویت کرد چرا که این تنها راه کمک به مردم است، گرچه
معتقدم در کوتاه مدت و شرایط اضطرار باید کمک هایی کرد، اما اگر قرار باشد این تصمیم جزو تصمیم هاي میان مدت و بلندمدت
مجلس باشد، قطعاً یکی از اشتباهات راهبردي در نظام اقتصادي کشور است، لذا خواهشمندم اجازه دهید، با توجه به این اشکالات
اساسی که مطرح شد، کلیات را کنار بگذاریم و وارد بخشی شویم که دولت اصلاحاتی بر لایحه انجام دهند و اگر این اتفاق نیفتد، آن

 
را چند دوازدهمی خواهیم کرد. 

 
ایزدخواه، نماینده مخالف: نتیجه اجراي بودجه 1400 بروز بحران ارز است 

روح االله ایزدخواه در جلسه بررسی کلیات لایحه بودجه 1400 در صحن علنی مجلس در مخالفت با کلیات لایحه، گفت: من وارد
مباحثات عدد و رقم نمی شوم. من می خواهم به بحث اقتصاد سیاسی اشاره کنم. اقداماتی از جنس آزادسازي قیمت ها، قطع یارانه
ها، کاهش هزینه هاي دولت، افزایش نرخ سود، فروش اموال دولتی در یک نسخه اي به نام شوك درمانی از طرف صندوق بین المللی

 
پول آمده است. 

وي افزود: آن ها این را سال هاست که براي کشور هایی مثل ما دیده اند و قبل از اینکه ما دست به اصلاحات ساختاري و نهادي
بزنیم، داریم نسخه شوك درمانی صندوق بین المللی پول را پیاده می کنیم که منجر به بیکاري شدید، فساد گسترده و افزایش شکاف

 
طبقاتی می شود. 

نماینده مردم تهران در مجلس اظهار داشت: من باید از بانک مرکزي هم بپرسم که ظاهراً اتاقی در این بانک به نماینده صندوق بین
المللی پول اختصاص دادید. اصلاحات ساختاري مقدم بر اصلاحات پولی و مالی است. تا شما بانک هاي خصوصی سرکش را کنترل

 
نکنید، یارانه را افزایش دهید، خُب این کار مردم را فقیرتر می کند. 



ایزدخواه گفت: سیاست تحریم امروز متمرکز بر نرخ ارز است. در کتاب هنر تحریم می گوید که ما می خواستیم تحریم هاي جدید
اعمال کنیم، اما دیدیم که دولت می خواهد کار هایی روي ارز انجام دهد و ما دست نگه داشتیم. نباید در 1400 وارد این بحران ها
شویم. اغتشاشات سال 72 دقیقاً از افزایش نرخ ارز شروع شد و ظرف چند ماه از 250 به 750 تومان رسید و تورم نزدیک به 50

 
درصد را به ملت تحریم کرد. 

وي اظهار داشت: از بودجه 98 بحران بنزین درآمد، از بودجه 99 بحران بورس درآمد و می خواهند از بودجه 1400 بحران ارز را ایجاد

 
کنند. می خواهند نقطه بدون بازگشت براي انقلاب درست کنند که حتی دولت انقلابی هم نتواند کاري بکند. 

نماینده مردم تهران تصریح کرد: علم اقتصاد یک علم رفتاري است. اعضاي کمیسیون تلفیق بدانند که اصلاحات روي کاغذ در جامعه
طور دیگري رقم می خورد. ما باید قدرت پول ملی را حفظ بکنیم. اینکه بگوییم حجمحذف رانت را از اصلاح ارز شروع کنیم، این
آدرس غلط است. من اطلاعات کامل و دقیق و محرمانه اي دارم که این قصه به سرانجام نخواهد رسید. البته وضع ارز 4200 تومانی

 
یک سیاست غلط بود. 

ایزدخواه افزود: برخی می گویند ما ارز ترجیحی گوشت گوسفند را برداشتیم و قیمت گوشت 30 درصد کم شد مگر گوشت گوسفند

 
مثل مرغ 90 درصد وابسته به نهاد هاست؟ 

نماینده مردم تهران درمجلس تاکید کرد: اگر اصلاحات تلفیق را هم قبول کنیم ما در شرایطی هستیم که یک دولت ناکارآمد،
مسئولیت ناپذیر و تکنوکرات بر سر کار است و شما سیاست هاي پولی و مالی را وقتی می توانید اعمال کنید که یک دولت مقتدر بر
سر کار باشد نه یک دولتی که هنوز بودجه تصویب نشده می گویند ما اجرا نمی کنیم. سر یارانه هاي معیشتی دیدید که دولت چه ناز

 
و کرشمه اي درآوردند. دولت جاي جلاد و شهید را عوض خواهند کرد. 

 
متفکرآزاد: رئیس جمهور بر اساس قانون اساسی باید پاسخگوي مجلس باشد 

روح االله متفکر آزاد در جلسه علنی امروز مجلس شوراي اسلامی طی اخطار قانون اساسی گفت: وظیفه مجلس آن است که دولت را در
مقام پاسخگویی قرار دهد و متأسفانه ما شاهدیم که در لایحه تقدیمی دولت به مجلس سقف اوراق رعایت نشده، وابستگی بودجه به

 
نفت افزایش یافته و عدم اصلاح ساختار بودجه دیده می شود و همچنین این بودجه تورم زا است. 

وي بیان کرد: کمیسیون تلفیق بودجه این موارد را اصلاح کرده است و بر اساس قانون اساسی باید رئیس جمهور پاسخگوي مجلس

 
باشد، اما وي می گوید بودجه اي را که مجلس تصویب کرده عملیاتی نمی کنیم و خروجی بودجه را نمی پذیریم. 

عضو هیئت رئیسه مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: سوال بنده آن است که آیا مجلس باید هزینه این بودجه سر تا پا اشتباه را

 
بپذیرد؟ دولت می گوید اصلاحات مجلس در بودجه باعث تورم شده است که این گونه نبوده و ما باید به شأنیت مجلس توجه کنیم. 

نماینده مردم تبریز در مجلس شوراي اسلامی گفت: این روز ها شاهد تورم شدید به ویژه در قیمت تخم مرغ، مرغ و همچنین اجاره
مسکن هستیم و با این بودجه اي که دولت به مجلس ارائه کرده است، عملاً ما باید پاسخگوي آن باشیم، چرا که دولت گفته است که

 
بودجه اصلاح شده مجلس را نمی پذیرد. 

 
آصفري، نماینده موافق: مخالفت با کلیات لایحه بودجه اختیار را از مجلس می گیرد 



محمدحسن آصفري نماینده مردم اراك در جلسه علنی امروز مجلس شوراي اسلامی در موافقت با کلیات لایحه بودجه سال 1400،
گفت: دغدغه هایی که همکاران در مخالفت با لایحه بودجه بدان اشاره کردند صحیح است، اما واقعیت امر این است که اگر نگاهی به

 
لایحه دولت بیاندازیم می بینیم که کمیسیون تلفیق بعد از تلاش هاي شبانه روزي چه تغییراتی در آن اعمال کرده است. 

وي افزود: لایحه بودجه دولت بیش تر از اینکه اجرایی و عملیاتی باشد سیاسی بود و این موضوع را در تراز بودجه به عینه دیدیم کما

 
اینکه عدم برابري هزینه ها و درآمد ها بیانگر این مهم است. 

نماینده مردم اراك در مجلس با بیان اینکه شرایط کشور بسیار حساس بوده و باید زودتر بودجه عملیاتی جهت کاهش فشار اقتصادي
بر مردم تصویب شود، تصریح کرد: این اولین اقدام مجلس یازدهم است و اگر از آن موفق بیرون آییم باعث امیدواري مردم در آینده

 
نسبت به مجلس می شود. 

آصفري خاطرنشان کرد: بودجه سه دوازدهم که برخی همکاران آن را مطرح کرده اند در مجلس قبل انجام شد، اما تجربه خوبی نبود
ضمن اینکه باید به این مهم توجه شود با این اقدام اختیار را از خودمان گرفته و به سران قوا می دهیم بنابراین بهتر است ایرادات

 
بودجه را در بررسی بند ها و تبصره ها رفع کنیم. 

وي در تشریح تغییرات اعمال شده از سوي کمیسیون تلفیق در اصلاح لایحه بودجه، افزود: یکی از اقدامات مهم کمیسیون تلفیق
انضباط مالی شرکت ها بود و این در حالی است که در بودجه هاي گذشته این موضوع در خصوص دخل و خرج شرکت ها مشخص

 
نبود بنابراین این کمیسیون از این طریق مانع از سوءاستفاده رانت خواران شد. 

آصفري یادآور شد: کمیسیون تلفیق براي تولید و اشتغال 32 هزار میلیارد تومان تعیین کرد آن هم در شرایطی که اکثر کارخانجات و
تولیدي ها به دریافت تسهیلات نیازمند بوده همچنین با لشکري از بیکاران در کشور مواجه هستیم بنابراین اگر این میزان اعتبار

 
تعیین نشود با مشکل جدي مواجه خواهیم شد. 

وي تاکید کرد: ما در خصوص محرومان شرمسار هستیم چرا که بعد از گذشت 40 سال از انقلاب اسلامی هنوز شاهد محرومیت در
کشور هستیم به همین دلیل کمیسیون تلفیق 20 هزار میلیارد تومان براي محرومیت زدایی تخصیص داد همچنین براي حمایت از

 
اقشار آسیب پذیر و مستمري بگیران بهزیستی و کمیته امداد امام خمینی (ره) مبلغ 10 هزار میلیارد تومان تعیین شد. 

نماینده مردم اراك بیان کرد: در مورد ارز 4200 تومانی که دغدغه بسیاري از همکاران است در تبصره 16 مبلغ 106 هزار میلیارد
تومان براي جایگزینی این ارز تعیین شد، همچنین 2.5 میلیارد دلار به عنوان ارز دارو تخصیص داده شد ضمن اینکه باید به این نکته

 
توجه شود امروز شاهد قاچاق دارو به کشور هاي همسایه هستیم بنابراین باید در این حوزه یک انضباط مالی ایجاد شود. 

آصفري افزود: در کمیسیون تلفیق اعتبارات قابل توجهی براي قیمت تضمینی محصولات کشاورزي تخصیص داده شد که از این طریق
از تولیدکنندگان داخلی حمایت می شود، از سوي دیگر تاکید شد که باید مالیات بیشتري از افرادي که درآمد بالاتري دارند دریافت
شود و در این زمینه نباید فردي که ماهانه 40 میلیون تومان دریافتی دارد مالیاتی برابر با کارگران بپردازد به همین دلیل پرداخت

 
مالیات را پلکانی کردیم. 

نماینده مردم اراك در مجلس گفت: یکی دیگر از اقدامات مهم کمیسیون تلفیق کاهش پایه حقوق مدیران ارشد بود که از 21 برابر به



15 برابر کاهش پیدا کرد همچنین ردیفی براي افزایش یارانه ها تخصیص داده شد چرا که بعد از گذشت 10 سال و با وجود افزایش

 
نرخ حامل هاي انرژي، اما هنوز قیمت یارانه افزایش داده نشده است. 

 
سلیمی: روحانی باید درباه پول پاشی هاي دولت به مجلس توضیح دهد 

حجت الاسلام علیرضا سلیمی در جلسه علنی امروز مجلس شوراي اسلامی طی اخطار قانون اساسی گفت: رئیس جمهور از قانون

 
استنکاف کرده است چرا که براساس قانون باید در جلسه علنی امروز و براي بررسی کلیات لایحه بودجه در مجلس حضور می یافت. 

وي بیان کرد: رئیس جمهور مدام دم از قانون می زند و می گوید که قانون را اجرا می کند و امیدواریم به این اصول قانون اساسی هم

 
توجه کند و بداند که تذکرات ما به وي براساس قانون است. 

عضو هیئت رئیسه مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: رئیس جمهور باید در مجلس حاضر می شد و توضیح می داد که با مابه التفاوت
نرخ ارز چه کرده است، ارز 4200 تومانی را به چه کسانی داده است، درباره پول پاشی هایی که انجام داده و به ویژه براي ساخت یک

 
دانشگاه هزینه شده، توضیح دهد و بگوید چرا یارانه به برخی از مردم داده می شود و به برخی از افراد داده نشده است. 

نماینده مردم محلات در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: براساس قانون اساسی ما باید کل بودجه را بررسی کنیم و بودجه تبعیض

 
بردار نیست و لازم بود که همه ردیف ها و جداول به موقع در سامانه نمایندگان قرار می گرفت، اما الان این گونه نیست. 

محمد باقر قالیباف در پاسخ به این تذکر گفت: بخشی از جداول در بودجه آمده است و مابقی براساس زمان بندي در اختیار

 
نمایندگان قرار خواهد گرفت. 

 
پورابراهیمی خطاب به دلخوش: زحمات اعضاي کمیسیون اقتصادي مجلس را بدون اطلاع زیر سوال نبرید 

در ادامه جلسه محمدرضا پورابراهیمی طی اخطار قانون اساسی در پاسخ به نماینده مردم صومعه سرا گفت: از زحمات آقاي دلخوش

 
در کمیسیون تلفیق تشکر می کنم. وي پس از آنکه این مباحث را درباره بنده مطرح کرد به سمت بنده آمد و عذرخواهی کرد. 

وي بیان کرد: دلخوش گفت که کمیسیون اقتصادي مجلس چه اقدامی انجام داده که بنده باید بگویم زمانی که اطلاعات کافی ندارید،

 
نباید کار هاي ما را زیر سوال ببرید. 

رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: ما در مجلس دهم کلیات مالیات بر عایدي سرمایه و بحث سی جی تی
را تصویب کردیم، اما دولت با آن مخالفت کرد، اما ما در مجلس یازدهم هم این موضوع را به طور ویژه و در کمیته مالیاتی کمیسیون

 
اقتصادي مجلس بررسی و تصویب کردیم. 

وي گفت: انتظار ما آن بود که این موضوع در لایحه بودجه مورد توجه قرار گیرد، اما این گونه نبود. همچنین کمیسیون اقتصادي
مجلس مصوبه اي درباره سامانه مؤدیان پایانه هاي فروشگاهی داشت که با توجه به اینکه حجم زیادي فرار مالیاتی در کشور وجود

 
دارد این مصوبه تا حدي به حل این مشکل کمک می کند. 

وي خطاب به دلخوش گفت: بالاخره شما عضو کمیسیون تلفیق بودجه بودید و باید هم از آن دفاع کنید، اما بدون اطلاع، زحمات



 
اعضاي کمیسیون اقتصادي مجلس را زیر سوال نبرید. 

 
دلخوش، نماینده موافق: تغییرات در لایحه بودجه در حد 13 درصد است 

سید کاظم دلخوش در جلسه بررسی کلیات لایحه بودجه 1400 در صحن علنی مجلس در موافقت با کلیات لایحه، گفت: شما کلیات
لایحه دولت را تأیید کردید، الان می خواهید آن چیزي که کمیسیون تلفیق آورده است را رد کنید، اگر رد کردید به دولت بر می
گردد و دولت همین را بزك می کند و تحویل شما می دهد، یعنی هیچ نتیجه اي نمی گیرید. دقت کنید که با تلفیق بودجه صحبت

 
می کنید. 

وي گفت: آقاي پورابراهیمی! در زمان تلفیق بودجه یک ماه وقت داریم، مطالبی که شما فرمودید همه شعار است. شما که رئیس
کمیسیون اقتصادي هستید کدام یک از آنان را عملیاتی کردید؟ جهل به مصوبات تلفیق ظلم به خودتان است، ما هم به برخی موارد

 
اشکال داشتیم که در جزئیات قابل حل است، اما اگر امروز این را رد کنید، دولت دوباره آن را بزك می کند و به خودمان می دهد. 

نماینده مردم صومعه سرا در مجلس شوراي اسلامی افزود: ارز 4200 تومانی فساد می آورد، دو و نیم میلیارد دلار این ارز 4200
تومانی به دارو و 5 و نیم میلیارد دلار هم به مستضعفین و کالا هاي ضروري مردم اختصاص پیدا کرده است و این جاي دوري نرفته
است. تغییرات در لایحه بودجه هم در حد 13 درصد انجام شده است. جهل به مصوبات کمیسیون تلفیق همه را هوا می کند، کمک

 
کنید در اصلاحات جزئی اقداماتی را انجام دهیم. 

دلخوش گفت: دولت 4 نرخ را در بودجه آورده بود، این نرخ ها همه مخفی بودند و کمیسیون تلفیق را شفاف کرد. صداقت حرفه اي

 
تلفیق این بود که موارد غیر شفاف را شفاف کرد. 

وي با بیان اینکه ما در تلفیق شاخص ها را بهتر کردیم، افزود: نسبت مالیات بر تولید ناخالص داخلی بهتر شده است. نسبت مالیات بر
تولید ناخالص داخلی در سال 1399، 6.3 درصد بوده است و در لایحه بودجه 1400 به 5.9 درصد آورده شده است و در گزارشی

 
تلفیق به 8.2 دهم درصد افزایش پیدا کرد. 

نماینده مردم صومعه سرا در مجلس شوراي اسلامی گفت: سهم نفت از منابع در لایحه بودجه 23.7 درصد بوده است، اما کمیسیون
تلفیق در گزارش خود آن را به 18 درصد رسانده است. موضوع قیر چندین سال است که در لایحه دولت نمی آید، اما ما این را در

 
لایحه اضافه کردیم. 

 
موسوي لارگانی: عدم حضور روحانی بی احترامی به مجلس و ملت است 

سیدناصر موسوي لارگانی در جلسه علنی امروز مجلس شوراي اسلامی طی تذکر شفاهی اظهار داشت: رئیس مجلس 10 روز پیش به

 
رئیس جمهور نامه زد تا در مجلس حضور یابد، اما وي این کار را نکرد که بی احترامی به ملت ایران و مجلس است. 

وي بیان کرد: نزدیک به 9 ماه از عمر مجلس یازدهم می گذرد، اما رئیس جمهور حتی براي یک بار هم در مجلس حضور پیدا نکرده و

 
توجیه ندارد که رئیس جمهور در قرنطینه باشد، اما اظهارنظر کند و بگوید که ما مصوبه مجلس درباره بودجه را نمی پذیریم. 

عضو هیئت رئیسه مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: اگر دولت و رئیس جمهور ایرادي به مصوبه کمیسیون تلفیق درباره بودجه



 
دارند، امروز رئیس جمهور فرصت داشت که این موارد را در مجلس مطرح کند، اما در مجلس حضور پیدا نکرد. 

نماینده مردم فلاورجان در مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: بودجه اي که دولت به مجلس ارسال کرده، بیشتر جنبه سیاسی
داشت و در آن توجهی به رفع مشکلات مردم که وضعیت معیشتی اسفباري دارند نشده است و این روز ها می بینیم که مردم در صف
روغن نباتی می ایستند و سوال آن است مگر مجلس تا پایان امسال ارز 4200 تومانی براي کالا هاي اساسی در اختیار دولت قرار

 
نداده بود، پس چرا مردم باید با قیمت آزاد کالا هاي اساسی خود را خریداري کنند؟ 

وي متذکر شد: زمانی که قرار بود کلیات لایحه بودجه در کمیسیون تلفیق رأي گیري شود، رئیس جمهور به مجلس نامه زد و گفت

 
که تغییرات بودجه را می پذیرد، اما این روز ها حرف دیگري می زند که این کار درست نیست. 

 
قالیباف: 10 روز قبل از رئیس جمهور دعوت کردم / روحانی اجابت نکرد 

محمدرضا صباغیان در جلسه علنی امروز مجلس شوراي اسلامی طی تذکر شفاهی اظهار داشت: بر اساس قانون، رئیس جمهور امروز
باید براي بررسی کلیات بودجه در مجلس شوراي اسلامی حضور می یافت، انتظار ما این بود که رئیس جمهور در مجلس حاضر شود،

 
درباره مسائل مهمی، چون یارانه و نرخ ارز، مباحث خود را مطرح کند و از بودجه دولت دفاع کند. 

وي بیان کرد: حضور رئیس جمهور در صحن مجلس هم به نفع دولت و هم به نفع مجلس بود چرا که باعث می شد ابهامات بودجه

 
برطرف و از سوي دیگر، اعتماد بیشتر شود و حضور رئیس جمهور در این جلسه لازم است. 

نماینده مردم بافق و مهریز در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: همچنین گزارش شرکت ها و مؤسسات در قالب جداول در لایحه

 
بودجه نیامده و این نوع بودجه نویسی درست نیست. 

وي اظهار داشت: هیئت رئیسه مجلس اعلام کرده که بررسی بودجه در سه شیفت انجام خواهد شد، اما به اعتقاد بنده، برگزاري

 
جلسات در یک روز و بیش از هشت ساعت ممکن است باعث شود که دقت کافی در بررسی بودجه وجود نداشته باشد. 

محمدباقر قالیباف در پاسخ به این تذکر گفت: طبق قانون، رئیس جمهور امروز باید در دفاع از لایحه بودجه، در مجلس حضور پیدا می

 
کرد، بنده وظیفه خود را انجام داده و از 10 روز قبل نامه کتبی نوشتم، از وي دعوت کردم، اما اجابت نشد. 

 
قالیباف افزود: درباره جداول بودجه باید بگویم که تنظیم همه جداول در زمان کم امکان پذیر نبود و به مرور زمان انجام خواهد شد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: بر اساس آئین نامه داخلی مجلس، تصمیم درباره نحوه برگزاري جلسات بررسی بودجه بر
عهده هیئت رئیسه مجلس است، ما صحبت کردیم، قرار بر این شد که در هفته اول جلسات به صورت سه شیفت باشد و اگر روند

 
بودجه به جایی رسید که فرصت داشتیم، جلسات به صورت دوشیفته برگزار می شود. 

 
کوچکی نژاد، نماینده مخالف: کمیسیون تلفیق باید کلیات بودجه را رد می کرد 

جبار کوچکی نژاد امروز در جلسه بررسی کلیات لایحه بودجه 1400 در صحن علنی مجلس در مخالفت با کلیات لایحه، با بیان اینکه
بعد از رهنمود هاي رهبر انقلاب هم به دولت و هم به مجلس، انتظار می رفت که کمیسیون تلفیق بودجه را رد می کرد، گفت: در این



 
صورت دولت فرصتی پیدا می کرد که بودجه را دوباره بررسی کند. 

وي افزود: دولت اعلام می کند که بودجه را قبول ندارد و این بودجه گرانی به مردم تحمیل می کند حرف هایی که در ایام انتخابات

 
شروع می شود و یک جنگ روانی است. 

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه انتظار می رفت همکاران مراقبت کنند که گرانی بیشتري به مردم
تحمیل نشده و تورم افزایش پیدا نکند، اظهار داشت: مردم دیگر طاقت افزایش بیشتر تورم را ندارند، اما این بودجه تورم سنگینی به

 
جاي می گذارد و با این بودجه بیش از 40 درصد کسري داریم. 

کوچکی نژاد با بیان اینکه در بودجه درآمد هاي ناپایداري لحاظ شده و وابستگی به نفت 30 درصد است که مغایر با سیاست هاي کلی
نظام است، افزود: این بودجه باید جلوي حقوق هاي نجومی را بگیرد، اما کجاي آن این موضوع آمده است یا آنکه جلوي فرار مالیاتی
بیش از 100 هزار میلیارد تومانی گرفته شود، اما به جاي آن بیش از 30 هزار میلیارد تومان به ارزش افزوده اضافه شده که این یعنی

 
مستقیم از جیب مردم پرداخت می شود. 

 
وي تصریح کرد: بودجه در جهت وفاق تولید نیست، اگر تلفیق می خواست به نفع کشور کار کند باید بودجه را رد می کرد. 

این نماینده مجلس با بیان اینکه ما هم با حذف ارز 4200 تومانی موافق هستیم، تاکید کرد:، اما باید به روش درست انجام می شد؛

 
مجلس انقلابی اجازه نمی دهد مردم آسیب بیشتري ببینند و نگران شوند به دلیل آنکه این موضوع کل جامعه را تأثیر قرار می دهد. 

کوچکی نژاد با بیان اینکه تغییرات نرخ ارز کل جامعه را تحت تأثیر قرار می دهد، اظهار داشت: قیمت مواد اولیه وارداتی از این طریق
بیش از 100 درصد افزایش پیدا می کند که باعث گرانی کالا ها می شود از سوي دیگر نمی توان به جاي کالا، پول در اختیار

 
نیازمندان قرار داد چرا که همگی می دانیم همه نیازمندان این مبلغ را صرف خرید کالا نخواهند کرد. 

وي با اشاره به درآمد 199 هزار میلیارد تومانی بودجه از محل فروش نفت، گفت: درآمد بیش از 300 هزار میلیارد تومانی که مجلس

 
براي دولت در نظر گرفته است پایدار نیست و 30 درصد وابستگی به نفت دارد همچنین جلوي فرار هاي مالیاتی گرفته نشده است. 

عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات کشور در مجلس شوراي اسلامی در پایان با اشاره به کاهش بودجه عمرانی از 15 درصد به

 
11 درصد، اظهار داشت: این اتفاق باعث تعطیلی پروژه هاي عمرانی کشور و موج جدیدي از بیکاري خواهد شد. 

 
امیرآبادي، نماینده موافق: بودجه دولت قابل دفاع نیست / کمیسیون تلفیق بودجه را تغییر داده است 

احمد امیرآبادي فراهانی در جلسه علنی امروز مجلس شوراي اسلامی در موافقت با کلیات لایحه بودجه سال 1400 گفت: قطعاً ما
نمایندگان با کلیات لایحه دولت مخالف هستیم و بنده در جلسه کمیسیون تلفیق هم به عنوان مخالف صحبت کردم، اما آن چیزي که

 
الان در حال بحث و بررسی آن هستیم، گزارش کمیسیون تلفیق بودجه سال آینده است. 

وي بیان کرد: 45 نفر از نمایندگان مجلس به مدت یک ماه و در سه شیفت کلیات لایحه دولت را مورد بحث و بررسی قرار دادند و

 
وارد جزئیات آن شدند و بخش عمده اي از لایحه بودجه را تغییر دادند. 



نماینده مردم قم در مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: بنده موافق کلیات لایحه دولت نیستم، چرا که لایحه بودجه تقدیمی دولت به
مجلس به هیچ وجه قابل دفاع نیست و دولت یک لایحه کاملاً سیاسی را نوشته بود تا مجلس را در تنگنا براي تصویب یا عدم تصویب

 
آن قرار دهد و نظر ما درباره لایحه دولت مشخص است. 

عضو هیئت رئیسه مجلس شوراي اسلامی درباره تصمیم کمیسیون تلفیق بودجه مبنی بر حذف رانت ارز 4200 تومانی گفت: ما بار ها
با مسئولان دولتی صحبت کردیم و تقاضاي آنان از مجلس آن است که رانت ارز 4200 تومانی را از بین ببریم، اما عجیب است که این

 
افراد در رسانه ملی رفتار سیاسی می کنند و می گویند که ارز 4200 تومانی نباید حذف می شد. 

امیرآبادي فراهانی یادآور شد: در این دو سال اخیر که ارز 4200 تومانی وجود داشت، سوال بنده آن است که کدام یک از مردم
توانستند مرغ یا دارو را با ارز 4200 تومانی دریافت کنند؟ رانت ارز 4200 تومانی صرفاً در جیب عده اي از افراد خاص به ویژه

 
وابستگان و هم حزبی هاي آقایان و سلبریتی ها رفته و به دست مردم نرسیده است. 

وي تأکید کرد: بر این اساس کمیسیون تلفیق مجلس تصمیم گرفت که آن را به صورت یارانه به مردم دهد و نکته بعدي آن است که
کمیسیون تلفیق 8 هزار میلیارد تومان براي صنایع، 8 هزار میلیارد تومان براي تقویت بخش کشاورزي، 8 هزار میلیارد تومان براي

 
تولید روستایی و شهري و همچنین 32 هزار میلیارد تومان در تبصره 18 براي این موضوع در نظر گرفته است. 

عضو هیئت رئیسه مجلس بیان کرد: از سوي دیگر 20 هزار میلیارد تومان براي مددجویان و افراد تحت پوشش کمیته امداد و سازمان
بهزیستی در نظر گرفته شده است. دولت در لایحه بودجه، بودجه قوه قضائیه را 22 درصد و بودجه نهاد ریاست جمهوري را بیش از

 
50 درصد افزایش داده بود و این نشان دهنده آن است که دولت عملکرد قابل قبولی در تدوین لایحه بودجه سال 1400 نداشت. 

 
بابایی، نماینده مخالف: بودجه 1400 سفره اقشار آسیب پذیر را تنگ تر می کند 

علی بابایی کارنامی در جلسه بررسی کلیات لایحه بودجه 1400 در صحن علنی مجلس در مخالفت با کلیات لایحه، اظهار کرد: نقطه
عطف همکاران ما در سال اول مجلس یازدهم در فضایی است که باید به مردم پاسخ دهیم، زیرا نقطه عطف امسال همین بودجه
1400 است. بودجه 1400 با چند فضاي هیجانی روبرو خواهد شد. اعداد و ارقامی که در بودجه دنبال می کنیم و شاخص هایی که

 
مدنظر است، نشان می دهد که لایحه بودجه با فضاي هیجانی وارد مجلس شده است. 

بابایی کارنامی گفت: بودجه باید چند هدف را دنبال کند. افزایش شفافیت منابع باید در بودجه لحاظ می شد، اما شاهد نبودیم.
وابستگی و انضباط شرکت هاي زیرمجموعه اي که منشأ فساد هستند متأسفانه در بودجه وجود نداشت. کاهش رانت و فساد در بودجه
همچنان وجود دارد. توجه به تولید که دغدغه همه ماست و مردم از ما توقع دارند که براي تولید چه کاري انجام دادید، در بودجه

 
دیده نشده است. 

وي گفت: توجه به سلامت و فرهنگ در بودجه دیده نشده است و راهکاري در بودجه در این زمینه وجود ندارد. بهبود شاخص عدالت
و محرومیت زدایی در بودجه وجود ندارد. اصلاح حقوق و دستمزد یکی از بحث هاي مهم است که ما در بودجه ندیدیم. این بودجه با

 
320 هزار میلیارد تومان کسري مواجه خواهد بود و باید تراز عملیاتی بودجه مدیریت پیدا می کرده است. 

این نماینده مجلس گفت: یارانه ها قرار بود هزینه اقشار آسیب پذیر جامعه را کاهش دهد، اما امروز سفره افراد آسیب پذیر جامعه
تنگ تر شده است. ما باید از اقشار آسیب پذیر جامعه در بودجه حمایت کنیم، اما این بودجه این پیام را ندارد و به همین دلیل من با



 
این بودجه مخالف هستم. 

بابایی کارنامی گفت: این بودجه نمی تواند انتظارات مردم که از مجلس انقلابی توقع دارند را برآورده کند. دولت محترم باید بداند که

 
در کنار مجلس است و به اعداد و ارقام نقد داریم. مجلس باید دقت کامل و بیشتري داشته باشد. 

وي افزود: بحث مالیات حتماً باید مبناي بودجه قرار گیرد و دستور کار نظام هم همین است، اما زیر ساخت آن در سال 1400 وجود
ندارد. سال 1400 قرار است دو تفکر با هم رقابت کنند، اما این زیرساخت وجود ندارد، از الان دولت اعلام کرده من آمادگی کار هایی

 
که تلفیق تکلیف کرده را ندارم. 

 
ابوترابی، نماینده موافق: بازگرداندن بودجه اشتباه است / دولت اقدامی براي اصلاح نمی کند 

ابوالفضل ابوترابی در جلسه علنی امروز مجلس شوراي اسلامی و در موافقت با کلیات لایحه بودجه سال 1400 اظهار داشت: ما در
وهله اول باید اصلاح نظام اداري را داشته باشیم تا اصلاح نظام بودجه نویسی محقق شود و مجلس انقلابی هم باید همت خود را براي

 
اصلاح نظام اداري بگذارد که البته یک فرآیند طولانی است، اما بالاخره باید از یک جا شروع شود. 

وي بیان کرد: ما امسال و به ویژه در شب عید و سال آینده با یک دولت متزلزل مواجه هستیم و اگر لایحه بودجه رد شود، بودجه

 
دست دولت می افتد و با نگاهی که در دولت وجود دارد قطعاً آنان اقدام خاصی را انجام نخواهند داد. 

نماینده مردم نجف آباد در مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: در ابتداي سال حقوق ها باید افزایش پیدا کند و اگر لایحه بودجه رد

 
شود، بهترین حالت این است که مجلس به دولت تنخواه دهد، اما حساب و کتابی انجام ندهد که این اشتباه محض است. 

وي تصریح کرد: برخی از افراد معتقد هستند در صورتی که لایحه بودجه در مجلس رد شود به کمیسیون تلفیق ارجاع می شود، اما
اینگونه نیست چرا که آئین نامه داخلی مجلس تغییر کرده و امسال بستگی به نظر رئیس مجلس دارد و اگر بودجه به دولت بازگردد

 
به این معنی است که بودجه به ناکجا آباد می رود. 

ابوترابی اظهار داشت: از سوي دیگر نمایندگان باید به این مساله توجه داشته باشند که می توانند در صحن علنی هم اصلاحات خود
درباره بودجه را مطرح کنند. درباره حذف ارز 4200 تومانی گفته می شود که این موضوع تورم زا است و دولت هم الان یک جنگ
روانی راه انداخته است و گرانی ها را گردن مجلس می اندازد، اما باید بگویم شاید در کوتاه مدت حذف ارز 4200 تومانی به ضرر

 
مجلس تمام شود، اما در بلند مدت این موضوع تأثیر مثبت خود را می گذارد. 

وي گفت: از سوي دیگر باید به این موضوع توجه کرد که مردم در شرایط فعلی گوشت، تخم مرغ و مرغ خود را با ارز آزاد تهیه می

 
کنند و همچنین ارز 4200 تومانی درباره دارو همچنان وجود خواهد داشت. 

 
بنکداري، نماینده مخالف: افزایش ارز ترجیحی به 17500 تومان، تورم را 400 برابر می کند 

علی پور بنک داري در جلسه بررسی کلیات لایحه بودجه 1400 در صحن علنی مجلس در مخالفت با کلیات لایحه، اظهار کرد: ما
بودجه 1400 را در اولین سال گام دوم انقلاب مصوب می کنیم که باید داراي شرایطی باشد. ما در سال آینده چند رویکرد و رویداد
داریم. اولین موضوع و رویداد انتخابات سال آتی است. دومین رویداد تغییر دولت، سومین تورم جاري کشور که در دولت بعدي همراه



 
ما خواهد بود و چهارم بحران کرونا و پنجم افزایش نامتوازن مالیات که در تلفیق شاهد هستیم. 

بنک داري گفت: ما باید بودجه اي را مصوب کنیم که تأمین کننده آرامش در کشور باشد. امروز که ارز ترجیحی 4200 تومانی را در
کشور داریم، این مشکلات 42 درصد تورم در کشور وجود دارد. چه کسی می تواند تضمین کند که اگر ما دلار را به 17،500 تومان

 
برسانیم، سال آینده با کاهش قیمت ها مواجه باشیم. 

وي افزود: من از زحمات کمیسیون تلفیق تقدیر و تشکر می کنم، اما ما سال آینده باید تزریق آرامش در کشور را داشته باشیم تا
مردم با آرامش پاي صندوق رأي بیایند. ما نباید صورت مساله را پاك کنیم. ما با پاك کردن صورت مسئله شرایطی را فراهم می کنیم

 
که سال آینده با مشکل تورم 400 برابري مواجه باشیم. 

این نماینده مجلس گفت: مگر می شود دلار 4،200 تومان را 17،500 تومان کنید و بگویید هیچ اتفاقی نمی افتد. ما حق نظارت

 
داریم و باید کنترل کنیم که چرا 4200 تومانی در جاي خود هزینه نشده است. 

بنک داري تاکید کرد: اگر دوستان و همکاران کمیسیون تلفیق نگران ارز ترجیحی هستند مجلس باید ورود جدي داشته باشد نه
اینکه صورت مسئله را پاك کنیم. در بودجه اي که کمیسیون تلفیق ارائه می دهد، 841 هزار میلیارد تومان را به هزار و 200 هزار
میلیارد تومان می رسانیم، اما روي تملک دارایی و کار هاي عمرانی 2 هزار میلیارد تومان اضافه کرده ایم. آیا شما در راه هاي

 
روستایی، در کار هاي عمرانی، در آب شرب، در کار هاي بنیاد مسکن مشکل ندارید. 

وي ادامه داد: مگر می شود کشور را با اینکه معیشت مردم مشکل دارد، همه نگرانی ها را ببریم در جایی که بر روي معیشت است، اما
از سوي دیگر عملیات و کار هاي عمرانی و تملک دارایی کشور را تعطیل کنیم. در این بودجه این مسائل لحاظ نشده است. اگر قرار
است ما کشور سازنده باشیم و اگر قرار است تا سال 1404 قدرت اول منطقه باشیم، باید کار هاي عمرانی و زیرساخت هاي کشور را

 
درست کنیم. 

این نماینده مجلس گفت: در این بودجه هیچ رقمی به صنایع اضافه نشده است. هیچ مبلغی به سرمایه اضافه نشده است، مگر نه اینکه
نگرانی رهبري تولید و اشتغال است؟ هرچند که ما به لایحه دولت اشکال داریم، اما لایحه دولت سراسر اشکال است. لایحه کمیسیون

 
تلفیق نیامده است که زخمی بر زخم لایحه دولت بزند. ما شدیداً باید با این لایحه مخالفت کنیم تا در کشور آرامش ایجاد کنیم. 

 
سخنگوي کمیسیون تلفیق: کلیات لایحه بودجه در کمیسیون تلفیق به صورت مشروط رأي آورد 

رحیم زارع در جلسه علنی امروز مجلس شوراي اسلامی با اشاره به گزارش کمیسیون تلفیق درباره لایحه بودجه سال 1400 اظهار
داشت: لایحه بودجه سال 1400 دولت بر اساس قوانین به کمیسیون تلفیق ارجاع و با حضور مسئولان دستگاه هاي ذیربط مورد بحث
و تبادل نظر قرار گرفت و آنچه به عنوان مصوبه کمیسیون تلفیق بودجه ارائه می شود نتیجه رأي گیري و مجموع نظرات اعضاي این
کمیسیون است. هر چند برخی افراد با کلیات لایحه دولت موافق نبودند، اما به صورت مشروط کلیات این لایحه رأي آورد و اصلاح

 
شد. 

وي با اشاره به مقایسه آماري لایحه بودجه و گزارش کمیسیون تلفیق، افزود: رقم درآمد ها در لایحه دولت 317 هزار میلیارد تومان

 
بود که بر اساس مصوبه کمیسیون تلفیق به 455 هزار میلیارد تومان تغییر یافت. 



سخنگوي کمیسیون تلفیق بودجه اظهار داشت: دولت در بخش واگذاري هاي دارایی هاي سرمایه اي 252 هزار میلیارد تومان در نظر
گرفته بود که این مبلغ در مصوبه کمیسیون به 368 هزار میلیارد تومان افزایش پیدا کرد. همچنین در مورد واگذاري دارایی هاي مالی

 
دولت در لایحه 208 هزار میلیارد تومان در نظر گرفت که کمیسیون تلفیق آن را با 370 هزار میلیارد تومان تغییر داد. 

زارع با بیان اینکه جمع منابع عمومی در لایحه دولت 841 هزار میلیارد تومان بود که ما در تلفیق این مبلغ را به هزار و 194 هزار
میلیارد تومان تغییر دادیم، افزود: درآمد هاي اختصاصی 88 هزار میلیارد تومان در لایحه در نظر گرفته شده بود که به 95 هزار

 
میلیارد تومان در کمیسیون تلفیق تبدیل شد. 

وي با اشاره به اینکه منابع بودجه عمومی دولت در لایحه 929 هزار میلیارد تومان بود که در کمیسیون تلفیق بودجه به هزار و 289
هزار میلیارد تومان تبدیل شد، تاکید کرد: سرجمع بودجه شرکت ها و بودجه عمومی دولت در لایحه 2 هزار و 491 هزار میلیارد
تومان بود که در کمیسیون تلفیق به 2 هزار و 851 هزار میلیارد تومان تبدیل شد البته اقلامی که دو بار در بودجه شرکت ها و در
لایحه عمومی دولت محاسبه شده، کسر می شود و منابع بودجه کل کشور در لایحه 2 هزار و 435 هزار میلیارد تومان پیشنهاد شده

 
بود که در کمیسیون تلفیق به 2 هزار و 795 هزار میلیارد تومان تغییر یافت. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق بودجه گفت: نسبت مالیات به تولید ناخالص داخلی که در برنامه ششم توسعه 10 درصد دیده شده بود در

 
لایحه دولت 5.9 درصد پیشنهاد شد و در مصوبه تلفیق به 8.2 درصد تغییر یافت. 

زارع اضافه کرد: نسبت مالیات به کل منابع بعد از شفاف سازي ارقام در لایحه دولت 29.5 درصد پیشنهاد شد ودر مصوبه به 28.6

 
درصد تبدیل شد. در مورد نسبت منابع حاصل از نفت 23.7 در لایحه دولت عنوان شد که در مصوبه تلفیق به 18 درصد تغییر یافت. 

وي افزود: در مورد استفاده از منابع صندوق توسعه ملی 75 هزار میلیارد تومان در لایحه بودجه پیشنهاد شد که به 46 هزار میلیارد

 
تومان تغییر پیدا کرد یعنی 39 هزار میلیارد تومان این رقم در راستاي اجراي منویات مقام معظم رهبري تقلیل پیدا کرد. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق بودجه با اشاره به اینکه مالیات بر اصناف تا سقف صد میلیون تومان شد و مالیات بر خانه هاي خالی در
لایحه 200 میلیارد تومان و در کمیسیون تلفیق 2 هزار میلیارد تومان مشخص شد، افزود: مستمري کمیته امداد و بهزیستی در لایحه
بودجه 7 هزار و 800 میلیارد تومان و در کمیسیون تلفیق 19 هزار میلیارد تومان مشخص شد و اجازه دادیم دو میلیون نفري که

 
پشت صف براي تحت پوشش قرار گرفتن قرار دارند، این تعداد نیز تحت پوشش قرار گیرند. 

زارع گفت: هزینه هاي درمان ناباروري و حمایت از زنان سرپرست خانوار در لایحه نیامده بود که جمعاً 875 میلیارد تومان در
کمیسیون تلفیق براي آن اختصاص پیدا کرد. همچنین سهم گازرسانی براي روستا ها که پروژه هایشان نیمه تمام مانده و مناطق
کوهستانی و صعب العبور از محل 14.5 درصد سهم نفت در لایحه دولت 1،500 میلیارد تومان بود، اما مصوبه تلفیق این سهم را به دو

 
هزار میلیارد تومان رساند. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق بودجه تاکید کرد: پرداخت یارانه سود تسهیلات در لایحه دولت 7 هزار میلیارد تومان بود، اما در
کمیسیون تلفیق 32 هزار میلیارد تومان تعیین شد، در بحث محرومیت زدایی در لایحه دولت در تبصره 14 و بخش هاي دیگر دیده
نشده بود که یک 18 هزار میلیارد تومان و 2500 براي آب وگاز روستا ها در نظر گرفته شد، در جمع 20 هزار و 500 میلیارد تومان
در نظر گرفته شد، همچنین براي تقویت مدارس با خرید تبلت و تقویت مدارس استثنایی و هنرستان ها و خوراك شبانه روزي آن ها

 
775 میلیارد تومان در لایحه دولت در نظر گرفته شده بود، اما طبق مصوبه تلفیق دو هزار میلیارد تومان در نظر گرفته شد. 



زارع گفت: براي کاهش آسیب هاي فرهنگی و اجتماعی 3 هزار و 200 میلیارد تومان و یک هزار و 300 میلیارد تومان براي فعالیت

 
هاي اجتماعی و تقویت بنیه فرهنگی در کمیسیون تلفیق اضافه شد. 

وي تاکید کرد: براي کنترل فضاي مجازي توسط 26 دستگاه گفته شده 3 هزار میلیارد تومان اضافه شد همچنین معادل ریالی دو
میلیون تن قیر براي راه هاي فرعی روستایی و روکش آسفالت معابر و بهسازي روستا ها و نوسازي مدارس و … در کمیسیون تلفیق

 
اضافه شد. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق بودجه افزود: براي یارانه نان و خرید تضمینی گندم 22 هزار میلیارد تومان در لایحه دولت در نظر گرفته
شده بود و در تلفیق نیز همین 22 هزار میلیارد تومان رأي موافق داده شد. همچنین براي کاهش فقر و حمایت از قانون جامع حمایت
از معلولان و قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران 15 هزار و 400 میلیارد تومان در لایحه دولت در نظر گرفته شده بود و در تلفیق

 
نیز همین عدد در نظر گرفته شد. 

زارع بیان کرد: در لایحه دولت 5 هزار میلیارد تومان براي مسکن محرومان و همچنین رزمندگان معسر دیده شده بود که در
کمیسیون تلفیق نیز همین 5 هزار میلیارد تومان تصویب شد، همچنین براي حمایت از زنان سرپرست خانوار و خانواده زندانیان 900
میلیارد تومان از محل تبصره 14 در تلفیق اضافه شد. هزینه آب، برق و گاز مشترکان کم مصرف مناطق محروم و مدارس و مساجد و

 
پایگاه هاي مقاومت و کلانتري ها بخشودگی پیدا کردند و هزینه هاي آن ها در حد اجراي اصلاح الگوي مصرف رایگان است. 

وي گفت: مالیات بر خانه هاي لوکس و گرانقیمت براي ساخت مسکن محرومین، مددجویان و تسهیلات بانکی، نوسازي مسکن روستا
ها و شهر هاي زیر 25 هزار نفر در لایحه دولت 90 هزار میلیارد تومان و در کمیسیون تلفیق نیز 90 هزار میلیارد تومان در نظر گرفته

 
شد. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق بودجه با اشاره به اینکه همچنین تسهیلات اشتغالزایی، کمیته امداد و بهزیستی با اولویت زنان سرپرست
خانوار در لایحه دولت 10 هزار میلیارد تومان با بازپرداخت 5 ساله و کمیسیون تلفیق 13 هزار میلیارد تومان با بازپرداخت 7 ساله در
نظر گرفته شد، اظهار داشت: همچنین تسهیلات قرض الحسنه اشتغالزایی ایثارگران 800 میلیارد تومان در لایحه تلفیق بود و هزار

 
میلیارد تومان با بازپرداخت 5 ساله و 7 ساله تلفیق تغییر پیدا کرد. 

زارع تاکید کرد: اشتغالزایی تسهیلات توسط بنیاد برکت هزار میلیارد تومان در لایحه دولت و سه هزار میلیارد تومان در کمیسیون
تلفیق در نظر گرفته شد. تسهیلات قرض الحسنه اشتغالزایی توسط بسیج سازندگی و سپاه در مناطق کم برخوردار در لایحه دولت

 
نیامده بود که در کمیسیون تلفیق 5 هزار میلیارد تومان براي آن در نظر گرفته شد. 

وي افزود: براي وام ازدواج نیز 50 میلیون تومان مد نظر لایحه به 70 میلیارد تومان تبدیل شد و طبق تبصره آورده شده و جوانان پسر
زیر 25 سال و دختران زیر 24 سال 100 میلیون تومان دریافت می کنند. به تسهیلات قرض الحسنه اشتغالزایی، هزار میلیارد تومان

 
در کمیسیون تلفیق اضافه شد. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق بودجه با بیان اینکه همچنین اشتغالزایی توسط بنیاد مسکن در مناطقی که نرخ بیکاري بالاتري دارند در
کمیسیون تلفیق دو هزار میلیارد تومان اضافه شد، اظهار داشت: همچنین تسهیلات قرض الحسنه براي بیماران صعب العلاج و زوج

 
هاي نابارور و … از 500 میلیارد تومان در لایحه دولت به دو هزار و 500 میلیارد تومان در کمیسیون تلفیق تقلیل پیدا کرد. 



زارع اضافه کرد: کمیسیون تلفیق به انتشار اوراق مالی اسلامی اقدام کرد که 27 هزار میلیارد تومان در منابع و مصارف براي حوزه
هاي کشاورزي از جمله آب و مهار آب هاي و آبخیزداري، مبارزه با ریزگردها، تولید واکسن دامی، کشت یکپارچه واشتغال روستایی
اضافه کردیم و اوراق مالی اسلامی احداث و تجهیز و تکمیل فضا هاي آموزشی که در لایحه دولت دو هزار میلیارد تومان آمده بود که

 
در کمیسیون تلفیق هزار و 850 را در اختیار آموزش و پرورش و 150 میلیارد تومان را در اختیار دانشگاه فرهنگیان قرار دادیم. 

وي همچنین درباره نرخ ارز محاسباتی در لایحه دولت، افزود: سهم دولت از نفت 17.3 میلیارد دلار است که مبلغ 8 میلیارد دلار آن

 
براي کالا هاي اساسی و دارو با نرخ 4 هزار و 200 تومان در نظر گرفته شده بود. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق بودجه با بیان اینکه 11.5 را ضرب در 17.3 میلیارد دلار کرده که شده 199، اما نحوه محاسبه آن این
است که 9.3 میلیارد دلار را ضرب در 17 و 500 و 8 میلیارد دلار را ضرب در 4200 کرده است، تاکید کرد: اگر 4200 آورده ایم
دیگر نباید میانگین بگیریم، یعنی 5 نرخ ارز در لایحه دولت آمده است یعنی 4200 تومانی، 11 و 500، 17 و 150، 17 و 500 و یک

 
نرخ هم بر اساس سامانه ETS یا سامانه معاملات الکترونیکی در تبصره هاي 1 و 4 آمده است. 

زارع گفت: سیاست کمیسیون تلفیق ارز تک نرخی بود و هدف ما از این کار جلوگیري از فساد ناشی از رانت ارزي بود و این کمیسیون

 
قیمت ارز را 17 هزار و 500 تومان در نظر گرفت. 

 
«نوبخت» به جاي «روحانی» آمد 

علیرغم اینکه محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شوراي اسلامی طی نامه اي به حسن روحانی رئیس جمهور از وي دعوت کرده بود که

 
براي دفاع از لایحه بودجه 1400 در صحن علنی امروز مجلس حضور پیدا کرد، ولی رئیس جمهور اجابت نکرده است. 

بر همین اساس، محمدباقر نوبخت معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور به جاي رئیس جمهور براي دفاع از

 
بودجه به صحن مجلس آمده است. 

 
اسامی موافقان و مخالفان کلیات لایحه بودجه 1400 کل کشور 

سید ناصر موسوي لارگانی در نشست علنی امروز (سه شنبه) مجلس شوراي اسلامی، اسامی موافقان و مخالفان گزارش کمیسیون

 
تلفیق لایحه بودجه سال 1400 را بدین شرح قرائت کرد: 

اسامی موافقان: ابوالفضل ابوترابی، احمد امیرآبادي فراهانی، محمدحسن آصفري، سیدکاظم دلخوش اباتري، محمد رشیدي،

 
سیدمحمدرضا میرتاج الدین و احد آزادیخواه. 

اسامی مخالفان: علی بابایی کارنامی، کمال علی پور خنکداري، جبار کوچکی نژاد، محمدرضا پورابراهیمی، روح االله ایزدخواه، محسن
زنگنه و سید احسان خاندوزي.



10 طرح منابع طبیعی استان تهران آماده بهره برداري است

منبع: تابناكشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/11/14

 
10 طرح منابع طبیعی استان تهران آماده بهره برداري است 

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداري استان تهران اعلام کرد: 10 طرح این اداره کل به مناسبت ایام االله دهه مبارك فجر آماده افتتاح و

 
بهره برداري است. 

به گزارش تابناك تهران از اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداري
استان، علینقی حیدریان روز سه شنبه با اعلام این خبر افزود:
این طرح ها شامل عملیات آبخیزداري و آبخوان داري و احیاي
مراتع است که با اعتباري بالغ بر 20 میلیارد تومان و از محل

 
اعتبارات صندوق توسعه ملی به مرحله اجرا درآمده است. 

وي خاطر نشان کرد: این طرح ها با هدف کنترل سیل و رسوب و تقویت پوشش گیاهی در حوزه هاي آبخیز شهرستان هاي تهران،

 
شمیرانات، ري، ملارد، پاکدشت، ورامین، دماوند و فیروزکوه اجرایی شده است که همزمان با دهه فجر افتتاح می شوند. 

مدیرکل منابع طبیعی استان تهران با بیان اینکه با انجام این طرح ها براي 34 هزار و 530 نفر اشتغال ایجاد می شود، اظهار داشت:
اجراي این طرح ها علاوه بر کنترل سیل و رسوب و افزایش و توسعه پوشش گیاهی، موجب کاهش فرسایش خاك، کنترل هرزآب ها،

 
کاهش سیل خیزي و بهره وري بهینه از نزولات آسمانی می شود. 

به گزارش ایرنا، مساحت مراتع استان تهران بیش از 919 هزار هکتار است که از این میزان حدود 60 هزار هکتار آن مساحت جنگلی

 
است. 

همچنین این استان داراي یک میلیون و 78 هزار هکتار اراضی ملی است.



تحویل 286 واحد مسکن محرومان در کردستان

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/11/14

مدیرکل کمیته امداد استان کردستان با اشاره به برنامه هاي اجرایی ایام االله دهه مبارك فجر کمیته امداد استان کردستان
گفت: در این ایام 286 واحد مسکن محرومان به مددجویان امداد استان کردستان تحویل داده می شود.

مدیرکل کمیته امداد استان کردستان با اشاره به برنامه هاي اجرایی ایام االله دهه مبارك فجر کمیته امداد استان کردستان

 
گفت: در این ایام 286 واحد مسکن محرومان به مددجویان امداد استان کردستان تحویل داده می شود. 

محمد رسول شیخی زاده، مدیرکل کمیته امداد استان کردستان
در گفت وگو با ایکنا اظهار کرد: هم اکنون 153 هزار نفر
کردستانی از طریق این نهاد حمایتی خدمات دریافت می کنند
که این میزان نزدیک به 10 درصد جمعیت استان کردستان را

 
شامل می شود. 

وي با اشاره به اینکه کمیته امداد استان کردستان تمام تلاش
خود را براي رفع مشکلات این خانواده هاي نیازمند به کار گرفته

است، افزود: با وجود کاهش تعداد پرسنل و افزایش آمار جامعه هدف با تلاش جهادي همکاران در حوزه خدمات رسانی به بهترین

 
شکل ممکن عمل شده است. 

مدیرکل کمیته امداد استان کردستان با تأکید براینکه مسکن از مهم ترین دغدغه هاي مددجویان زیرپوشش این نهاد است، بیان کرد:

 
10 ویژه برنامه به مناسبت دهه مبارك فجر امسال در زمینه ارائه خدمات به مددجویان و در سطح استان اجرا می شود. 

وي در این ایام مبارك 286 واحد مسکن محرومان به مددجویان امداد استان کردستان تحویل داده می شود، ادامه داد: از این تعداد
270 واحد مسکونی روستایی و 16 واحد شهري هستند که براي این میزان مسکن 18 میلیارد و 500 میلیون تومان اعتبار هزینه

 
شده است. 

شیخی زاده از افتتاح 110 طرح اشتغال با پرداخت پنج میلیارد تومان خبر داد و افزود: در ایام االله دهه مبارك فجر 110 فقره جهیزیه

 
به ارزش 550 میلیون تومان به زوج هاي جوان پرداخت شد. 

وي بیان کرد: پرداخت 220 فقره وام قرض الحسنه به مبلغ دو میلیارد و 200 میلیون تومان، پرداخت هزار و 333 مورد کمک
معیشت به مبلغ 800 میلیون تومان، توزیع هزار بسته بهداشتی به ارزش 200 میلیون تومان، کمک به تأمین تجهیزات درمانی دو

 
هزار و 500 بیمار صعب العلاج تحت حمایت به ارزش 300 میلیون تومان نیز از برنامه هاي دهه مبارك فجر است. 



مدیرکل کمیته امداد استان کردستان پرداخت کمک هزینه درمانی 18 هزار مددجو به ارزش 900 میلیون تومان، مساعدت به 39
خانواده متوفی بیماري کرونا به مبلغ 220 میلیون تومان و پرداخت سبد غذایی به هزار و 431 مادر باردار و شیرده به مبلغ 300

 
میلیون تومان را جزو برنامه هاي ویژه کمیته امداد کردستان در دهه مبارك فجر ذکر کرد. 

انتهاي پیام



جزئیات پرداخت حدود 13 هزار میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/11/14

فصل اقتصاد - مدیر پروژه هاي سرمایه گذاري در برنامه هاي اشتغال و فراگیر گفت:تا کنون به 142315 طرح تسهیلات
اشتغال روستایی به مبلغ128594 میلیارد ریال پرداخت شده است, که این تسهیلات حدود 33 درصد به زنان و 67 درصد به

مردان پرداخت شده است.

فصل اقتصاد - مدیر پروژه هاي سرمایه گذاري در برنامه
هاي اشتغال و فراگیر گفت:تا کنون به 142315 طرح
تسهیلات اشتغال روستایی به مبلغ128594 میلیارد ریال
پرداخت شده است, که این تسهیلات حدود 33 درصد به

 
زنان و 67 درصد به مردان پرداخت شده است. 

رامین اسدي, مدیر پروژه هاي سرمایه گذاري در برنامه
هاي اشتغال و فراگیردر گفت وگو با خبرنگار اقتصادي خبرگزاري تسنیم ، درباره تسهیلات پرداختی در حوزه اشتغال روستایی
گفت:مطابق آنچه کارشناسان می گویند، توجه بیش از حد به صنعت کارخانه اي و کم توجهی به کشاورزي و روستا در قبل از انقلاب
اسلامی سبب شد تا عدم توازن بین شهر و روستا در حوزه ي زیر ساختی شکل بگیرد و مهاجرت از روستا به شهر به وجود آید که
همچنان نیز ادامه دارد. به همین دلیل پس از انقلاب اسلامی براي جبران این عقب ماندگی الگوي توسعه ي روستایی مبتنی بر
عمران زیر ساختی در روستاها به اجرا درآمد از جمله اثرات این الگو میتوان به توسعه جاده ها، ایجاد دسترسی به آب، برق، گاز

 
وخدمات بهداشتی اشاره کرد. 

وي درباره برنامه دولت براي توسعه روستاها گفت:براي توسعه روستایی زیرساخت لازم اما ناکافی است و بایستی به اقتصاد کسب و
کارو معیشت در روستا نیز توجه شود از این رو دولت یازدهم و دوازدهم ضمن تداوم روند توسعه و تامین نیازهاي زیر ساختی تسهیل
و حمایت از کسب و کار روستایی را دردستور کار قرار داد تا روستاییان رفاه را از طریق درآمد اقتصادي خود و نه حمایت هاي

 
مستقیم دولت تجربه کنند. 

مدیر پروژه هاي سرمایه گذاري در برنامه هاي اشتغال و فراگیردرباره دو رویکرد دولت در حمایت از روستاها گفت:توسعه کسب و کار

 
و اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري و برقراري پوشش حداکثري بیمه روستاییان و عشایررا در دستور کار داریم. 

اسدي بیان کرد:برنامه توسعه کسب و کار و اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري، توسط وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی با
همکاري دستگاه هاي اجرایی مرتبط و نظارت عالی سازمان برنامه و بودجه از اسفند سال 1396 آغاز شد این برنامه بنا به پیشنهاد
دولت و تصویب مجلس و همچنین اجازه ي رهبري معظم انقلاب با برداشت یک ونیم میلیارد دلار از منابع صندوق توسعه ملی، بعلاوه
معادل آن از منابع داخلی موسسات عامل(بانک کشاورزي، بانک توسعه تعاون، پست بانک ایران و صندوق کارآفرینی امید) براي اولین
بار در کشور در قالب اختصاص حدوداً 200.000 میلیارد ریال تسهیلات بانکی به اجرا درآمد. تسهیلات موصوف با نرخ سود 6% در

 
مناطق روستایی غیر مرزي و 4% در مناطق مرزي اعطا می گردد. 

وي درباره میزان پرداختی ها در این بخش گفت:تاکنون بیش از 141000 کسب و کار در رسته فعالیت هاي متناسب با توسعه
روستایی و عشایري با پیش بینی ایجاد 262.000 اشتغال جدید و پرداخت 127.000 میلیارد ریال تسهیلات، توسط بخش خصوصی



راه اندازي شده است.قابل توجه است که 34% کارآفرینان مشمول این برنامه را بانوان تشکیل داده و 21% تسهیلات پرداخت شده به

 
فارغ التحصیلان دانشگاهی اختصاص یافته است. 

اسدي ادامه داد: از کل مبلغ تخصیص یافته مبلغ 37500 میلیارد ریال به نهاد هاي حمایتی (کمیته امداد امام خمینی (ره)، سازمان
بهزیستی و بنیاد شهید و امور ایثارگران) اختصاص داده شد.در کنار ارائه تسهیلات به منظور توسعه زنجیره ي ارزش رسته فعالیتهاي
داراي اولویت و اتصال روستا به شهر از روشهاي اختصاصی تامین مالی زنجیره ارزش مانند : تامین مالی مبتنی بر قرارداد استفاده شد
که در آن شرط پرداخت تسهیلات اتصال به شرکت ها و بازارهاي بزرگ و تضمین فروش محصولات تولیدي روستاییان می باشد.

 
همچنین واحد هاي مشمول امکان برخورداري از اموزش هاي مهارتی را پیدا می کنند . 

مدیر پروژه هاي سرمایه گذاري در برنامه هاي اشتغال و فراگیر افزود: نیروي کار فعال نیز از بیمه تامین اجتماعی یا صندوق بیمه
کشاورزان، روستاییان و عشایر بهره مند می شوند. تا کنون قریب به 60000 نفر از نیروي کار شاغل شده در این برنامه بیمه شده
اند.اطلاعات تسهیلات گیرندگان بر روي سامانه شفافیت وزارت کار در دسترس می باشد. بکارگیري این روشهاي نوین ضمانت اجراي

 
طرح ها را افزایش داده و با اتکا به ساختار نظارتی چندلایه و هوشمند انحراف از منابع به حداقل رسیده است. 

وي گفت: رویکرد این برنامه سبب شده تا علی رغم نگاه سنتی به هدایت تسهیلات به سوي طرح هاي سنتی کشاورزي و دامداري،
منابع به سمت رسته هاي داراي اولویت منطقه اي و ملی از جمله صنایع غذایی، تبدیلی و تکمیلی کشاورزي، دامداري مدرن با تاکید
بر اصلاح نژاد، فرآوري محصولات معدنی، به ویژه بخش خدمات مانند: گردشگري و آي تی سوق پیدا کند.اثرات اجراي این برنامه به
گونه اي بوده که برخی کارشناسان نقش آن را در افزایش انعطاف پذیري و مقاومت اقتصادي کشور در مدیریت و گذر از چالشهاي

 
اقتصادي اخیر بسیار بالا میدانند. 

وي درباره تعداد طرح هاي پرداخت شده گفت: تا کنون به 142315 طرح تسهیلات به مبلغ128594 میلیارد ریال پرداخت شده

 
است, که این تسهیلات حدود 33 درصد به زنان و 67 درصد به مردان پرداخت شده است. 

اسدي درباره بخش هایی که تسهیلات اشتغال روستایی را دریافت کردند گفت: خدمات:14% ،صنعت:17% ،کشاورزي: 69% - پرداخت
شده است و همچنین 36 درصد دریافت کنندگان در مقطع تحصیلی زیردیپلم که حدود 62درصد مبلغ و 43درصد دیپلم که

 
25درصد مبلغ, 21 درصد بالاتر از دیپلم مبلغ 13 درصد بوده است. 

وي درباره مبلغ پرداختی تسهیلات به تفکیک دستگاه هاي اجرایی گفت:جهاد کشاورزي تعداد: 86089 مبلغ 81428 میلیارد ریال-
صنعت : تعداد 20361 مبلغ 23614 میلیارد ریال- میراث فرهنگی: تعداد 16343 مبلغ 10388 میلیارد ریال - سایر دستگاهها :

 
تعداد 19522 مبلغ : 13164 میلیارد ریال دریافت کرده اند. 

اسدي درباره طرح هاي پرداخت شده به تفکیک بانک هاي عامل گفت: توسعه تعاون: تعداد 25523 مبلغ 24001 میلیارد ریال -
کشاورزي: تعداد : 55147 مبلغ57499 میلیارد ریال-پست بانک تعداد 22692 مبلغ 20561 میلیارد ریال-صندوق کارآفرینی

 
38953 مبلغ 26532 میلیارد ریال پرداخت کرده اند. 

انتهاي پیام/



پایان داوري نخستین دوره جشنواره ملی کاریکاتور " کارا "

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/11/14

رییس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از پایان داوري نخستین دوره جشنواره ملی
کاریکاتور "کارا" خبر داد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما؛ به نقل از مرکز روابط
عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی،
حامد شمس با اعلام این خبر اعلام کرد: داوري نخستین

 
دوره جشنواره ملی کاریکاتور کارا به پایان رسید. 

وي افزود: هیات داوران با بررسی 196 اثر رسیده به
دبیرخانه جشنواره که متعلق به 108هنرمند بود، 65 اثر را
واجد شرکت در نمایشگاه و انتشار در کتاب جشنواره اعلام

 
کردند. 

شمس با بیان این که در این مرحله 12 اثر به مرحله دوم داوري راه یافت، خاطرنشان کرد: پس از بررسی هاي صورت گرفته در پایان

 
7 اثر نیز به بخش پایانی داوري راه می یابند. 

رییس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی تصریح کرد: برگزیدگان نخستین دوره جشنواره ملی
کارتون و کاریکاتور روز 29 بهمن در مراسم "تجلیل از برگزیدگان ملی سیزدهمین جشنواره کارآفرینان برتر 1398 " معرفی خواهند

 
شد. 

نخستین دوره جشنواره ملی کاریکاتور " کارا" با موضوع کارآفرینی با 7 عنوان محوري را وزارت تعاون٬ کار و رفاه اجتماعی برگزار می
کند.



خواباندن مچ ورزش مازندران از سوي کرونا

منبع: تابناكشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/11/14

 
خواباندن مچ ورزش مازندران از سوي کرونا 

پاندمی ویروس بدون مرز کرونا، همه جوانب مختلف ورزش اعم از اقتصادي، تولیدي، خدماتی و اشتغال را تحت شعاع قرار داد. از
باشگاه هاي ورزشی کوچک و بزرگ گرفته تا رقابت هاي ملی و بین المللی همگی براي مدتی بسیار طولانی تعطیل شدند، این موضوع
ورزش مازندران را نیز با تنشی غیرقابل وصف رو به رو کرده به طوري که به گفته سرپرست معاونت امور ورزش مازندران، اکنون

 
بسیاري از مالکان قصد تغییر کاربري اماکن ورزشی و زمین ها را دارند تا سالن ها را به عنوان مثال، به انبار میوه تبدیل کنند. 

هیاهوي تماشاگران و کُري خواندن در استادیوم ها و سر و صداي ورزش هاي دست جمعی مردان و زنان در پارك ها حالا دیگر
یکسال است که شبیه آرزو شده. پیروزي قاطع ویروس کرونا با ضربات سنگین نه تنها جامعه، اقتصاد، فرهنگ، آموزش و بهداشت را به

 
زانو درآورد، بلکه ورزش هم در این پیکار ضربه فنی شد. 

اما ضربات کرونا ویروس بر ورزش ایران شاید سنگین تر از سایرین بود، مشکلات معیشتی جامعه و رکود اقتصادي کشور از یک سو و

 
کمبود بودجه و تسهیلات حمایتیِ مشخص و درخور از سوي دیگر باعث شد تا ورزش کشور آسیب جدي ببیند. 

جمشید تقی زاده، معاون پارلمانی وزیر ورزش و جوانان، روز چهارشنبه 8 بهمن ماه 99 در حاشیه مراسم کلنگ زنی گود کشتی
قوچان در جمع خبرنگاران گفت: از ابتداي شیوع کرونا تاکنون حدود هشت هزار میلیارد تومان خسارت به ورزش و باشگاه داران

 
کشور وارد شده است. 

 
اوضاع ورزش مازندران در ایام کرونا 

سرپرست معاونت امور ورزش مازندران، محاسبه خسارت هاي کرونا بر ورزش استان را سخت و مشکل توصیف کرد و گفت: برآورد
ریالی مشخصی اعلام نشده اما خسارات بسیار زیاد است چراکه بسیاري از باشگاه هاي ورزشی استان به دلیل اجاره اي بودن و نیز عدم

 
امکان فعالیت مطابق دستورالعمل ها، ناگزیر تعطیل شده اند. 

حسین بریمانی در گفت و گو با ایسنا به بیکاري مربیانی که تنها محل ارتزاق آنان از فعالیت هاي ورزشی بود اشاره و اظهار کرد: به
عنوان نمونه باشگاه هاي بدنسازي که عمدتا اجاره اي بودند تعطیل و یا حتی ناچار به فروش تجهیزات خود شدند، حتی باشگاه هایی

 
که مالک بوده و اجاره اي نبودند نیز به دلیل تعطیلی رشته هاي ورزشی آسیب جدي دیدند. 

بریمانی با بیان اینکه برخی اماکن نیز به دلیل موقعیت مکانی مناسب باشگاه، مجبور به پرداخت اجاره بها از سرمایه شخصی خود
شدند تا سالن مورد نظر از دست ندهند خاطرنشان کرد: اکنون بسیاري از مالکان قصد تغییر کاربري اماکن ورزشی و زمین ها را دارند

 
تا سالن هاي را مثلا تبدیل به انبار میوه کنند. 

سرپرست معاونت امور ورزش استان مازندران رشته هاي ورزشی مجاز به فعالیت در ایام کرونا را اینگونه برشمرد: فعالیت هایی ورزشی



حال حاضر محدود به برخی ورزش هاي کم برخورد نظیر پینگ پنگ و بدمینتون و ورزش هاي همگانی است و همچنین تیم هایی

 
نظیر فوتبال و والیبال که در لیگ هاي برتر کشور با مجوز ستاد کرونا رقابت می کنند. 

بریمانی در پاسخ به پرسشی مبنی بر آینده ورزش مازندران در شرایط کرونا تاکید کرد: با توجه به اینکه مسابقات آسیایی، جهانی و
المپیک در پیش است و الزام به برگزاري مسابقات سهمیه اي وجود دارد شرایط بسیار سخت بوده که امیدواریم با کاهش ابتلا و با

 
اولویت بندي تیم ها و رشته هاي ورزشی، فعالیت ها با مجوز ستاد کرونا آغاز شوند. 

 
تسهیلات تخصیصی به ورزش مازندران 

حسن ملایی، مسئول کارآفرینی و اشتغال اداره کل ورزش مازندران، تسهیلات ارائه شده دولت جهت کاهش صدمات و خسارات به
واحدهاي خصوصی در حوزه ورزش را طی 2 مرحله عنوان و اظهار کرد: در مرحله اول تسهیلاتی در قالب قرض الحسنه با سود 12
درصد به مبالغ 6 و 8 و 16 میلیون تومان به ازاي هر پرسنل بیمه شده مشغول در اماکن ورزشی منظور شد که 250 باشگاه دار از این

 
تسهیلات استفاده کردند. 

ملایی در گفت و گو با ایسنا درباره مرحله دوم اعطاي تسهیلات گفت: سود این تسهیلات 12 درصد با دوره تنفس 6 ماهه در
بازپرداخت، طی 2 سال و بدون محدودیت و شرایط مرحله اول است که مورد استقبال باشگاه داران قرار گرفت؛ مطابق جداول مربوط
از رشته هاي انفرادي مانند بدنسازي گرفته تا مجموعه هاي ورزشی مجاز به دریافت حداقل 80 تا حداکثر 960 میلیون تومان

 
تسهیلات هر بنگاه است که بسته به فضاي در اختیار مجموعه ها این ارقام متغیر خواهد بود. 

 
بخشی از خسارات برآورد شده به ورزش مازندران 

وي درباره برآورد خسارت به ورزش مازندران تصریح کرد: استان داراي 15 مجموعه ورزشی و 48 استخر فعال است که فقط به
تاسیسات و زیربناي ورزشی آن ها به ازاي هر کدام رقمی معادل یک میلیارد تومان یعنی 15 میلیارد مجموعه هاي ورزشی و 48

 
میلیارد تومان به استخرها خسارت وارد شده است. 

مسئول کارآفرینی و اشتغال اداره کل ورزش مازندران افزود: با توجه به مجموع 1940 باشگاه ورزشی فعال در استان تا پایان شهریور

 
سال جاري، ورزش مازندران خسارتی بالغ بر 100 میلیارد تومان متحمل شده است. 

ملایی در رابطه با کاهش درآمدزایی باشگاه هاي ورزشی استان مازندران در 7 ماهه ابتداي ظهور کرونا در کشور تاکید کرد: مبلغ 864
میلیارد تومان بابت عدم درآمد استخرهاي ورزشی استان و رقم 990 میلیارد تومان نیز در موضوع زیان درآمد باشگاه هاي ورزشی تک

 
منظوره یا دو سه منظوره استان، تا پایان شهریور برآورد خسارت محاسبه شده است. 

 
فرصت هاي کرونا براي ورزش 

اما فارغ از اختلالات گوناگون کرونا در حوزه ورزش استان و کشور سوال اینجاست که آیا کرونا فقط باعث آسیب به ورزش شد، آیا

 
وقت و مجال مناسبی براي بازسازي زیربنا و تاسیسات ورزشی و افزایش توان تجهیزاتی ورزش فرآهم نیاورد. 

یک کارشناس و مدیر تیم ملی فوتسال زیر 20 سال کشور می گوید: از آنجا که ورزش از زندگی جدا نیست بنابراین تحت تاثیر شیوع



ویروس کرونا قرار گرفت اما بسیاري از کشورهاي پیشرفته که داراي امکانات سخت افزاري و ساماندهی مناسبی بودند توانستند

 
تهدیدهاي کرونا را به فرصت تبدیل کنند. 

محمود رضا نصیرلو در گفت و گو با ایسنا مباحث آموزش از طریق فضاي مجازي و اینترنت را به عنوان یکی از فرصت هاي کرونا در
کشور برشمرد و خاطرنشان کرد: هر چند آموزش و یادگیري عملی و عملیاتی تحت شعاع قرار گرفت و آسیب دید اما شیوه نوینی از

 
آموزش با آمدن وبینارها شکل گرفت که صرفه جویی اقتصادي چشمگیري به ارمغان آورد. 

نصیرلو با برشمردن هزینه هاي مختلف آموزش در شرایط معمول شامل مخارج سفر، اقامت، هتل، پروازها، محل اسکان، تغذیه و حمل
و نقل تصریح کرد: اما اکنون با آموزش از طریق فضاي اینترنت بسیاري از مشکلات فوق حذف شده و هزینه ها به شدت کاهش پیدا

 
کرده است و این یکی از فرصت هاي شیوع پاندمی کرونا بود. 

داور بین المللی فوتسال لیگ برتر کشور، از برگزاري 16 کلاس وبینار آموزشی غیرحضوري براي داوران فوتسال کشور در دوران کرونا
خبر داد و تاکید کرد: پیش از شیوع کرونا در طول سال تنها می توانستیم حداکثر 3 دوره کلاس آموزشی براي داوران فوتسال لیگ

 
برتر داشته باشیم که تحقق این مهم در دوران کرونا یک فرصت سازي و صرفه جویی اقتصادي با ارزش است. 

وي فرصت دیگر دوران کرونا را زمان مقتضی براي بازسازي و اصلاح زیرساختها عنوان کرد و یادآور شد: به دلیل وقفه بوجود آمده در
دوران کرونا و تعطیلی باشگاه ها، فرصت لازم فرآهم شد اما وجود برخی محدودیت ها باعث شد که به مباحث اصلاح زیرساخت هاي
ورزشی کمتر توجه شود؛ اما لازم است جامعه جهانی ورزش پس از مهار و کنترل ویروس کرونا، زیرساخت هایی را فرآهم کند تا

اتفاقات مشابهی از این دست در آینده، راه حل جایگزین داشته باشد و ورزش مجددا آسیب نبیند.



بازدید مدیرعامل بانک ملت از گروه تولیدي ناصري در شهرستان بیرجند

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/11/14

مدیرعامل بانک ملت از مجموعه تولیدي گروه ناصري در شهرستان بیرجند استان خراسان جنوبی، بازدید کرد.

 
مدیرعامل بانک ملت از مجموعه تولیدي گروه ناصري در شهرستان بیرجند استان خراسان جنوبی، بازدید کرد. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از روابط عمومی بانک ملت، دکتر محمد بیگدلی در این بازدید که علی رضا لگزایی عضو هیات مدیره و
قائم مقام مدیرعامل، مجید ابراهیمی و حسین بهاري معاونان مدیرعامل، مسعود اصلان آبادي و علی اکبر صابریان مدیران امور و
سیامک لسانی مدیر شعب استان خراسان جنوبی، وي را همراهی می کردند از بخش هاي مختلف تولید کاشی و سرامیک در این

 
مجموعه تولیدي دیدن کرد. 

مدیرعامل بانک ملت همچنین در نشست با مدیران مجموعه تولیدي ناصري با ابراز خرسندي از حضور در این مجموعه تولیدي، اظهار
داشت: کارهاي بزرگی در این گروه انجام شده که باعث ایجاد اشتغال براي حدود دو هزار نفر شده است که این کارهاي شایسته

 
ستایش است. 

وي با بیان این نکته که مدیران این مجموعه تولیدي صرفا در پی کسب سود نیستند و به مسوولیت هاي اجتماعی خود و در راس آنها
ایجاد اشتغال توجه ویژه اي دارند، افزود: بسیاري از شرکت هاي تولیدي اولویت اصلی خود را کسب درآمد و سود قرار داده اند ولی

 
مجموعه گروه ناصري خدمت به خلق خدا را در اولویت قرار داده است. 

دکتر بیگدلی گفت: بانک ملت هم به عنوان یک بانک بزرگ و مسوولیت پذیر، به مسوولیت هاي اجتماعی خود توجه ویژه اي دارد و

 
در این راستا، حمایت هاي لازم را از فعالیت هاي گروه ناصري انجام خواهد داد. 

وي با بیان این نکته که تمامی اعضاي هیات مدیره بانک ملت، از بدنه این بانک هستند و سال هاي طولانی، تجربه فعالیت در این
بانک را دارند، اظهار داشت: بی تردید این افراد باتجربه، بانک را به سمتی سوق می دهند که هدف اصلی آن که خدمت به مردم است،

 
به بهترین شکل ممکن محقق شود. 

به گفته مدیرعامل بانک ملت، این که بانکی در شرایط سخت اقتصادي کنونی بتواند بدون مشکل به فعالیت حرفه اي خود ادامه دهد،
بی تردید به دلیل وجود مدیران باتجربه و کارکنان وفاداري است که به بانک خود تعصب دارند و آن را در مسیر درست هدایت می

 
کنند. 

وي با تاکید بر این نکته که برند محصولات گروه ناصري به دلیل سابقه بیش از 30 ساله این شرکت در داخل و خارج کشور، جا افتاده
است، تصریح کرد: یکی از دلایل این موضوع، کیفیت بالاي محصولات این گروه تولیدي است که خیلی زود توانسته است جایگاه

 
مناسب خود را در بازار پیدا کند. ضمن این که این مجموعه تولیدي همواره در پی توسعه فعالیت هاي خود بوده است. 

دکتر بیگدلی، به کارگیري افراد معلول را در این گروه تولیدي، اقدامی ماندگار خواند که باعث ایجاد امید و انگیزه در دل این افراد

 
شده است و خیر و برکت آن شامل حال کل گروه خواهد شد. 

وي یادآور شد: ما به عنوان مدیران بانک ملت با مشاهده این اقدامات، احساس مسوولیت بیشتري می کنیم تا در حد توان بانک، از

 
این فعالیت ها حمایت هاي لازم را انجام دهیم. 

مدیرعامل بانک ملت با اشاره به این نکته که مدیران مجموعه ناصري تاکنون با سرمایه خود کارها را به پیش برده اند، به آنان پیشنهاد
داد که از پتانسیل هاي نظام بانکی به ویژه این بانک براي پیشبرد اهداف خود به ویژه در زمینه تامین سرمایه در گردش، به نحو بهینه

 
استفاده کنند. 

دکتر بیگدلی اضافه کرد: بانک ملت افتخار می کند از کارآفرینی که به تولید، اشتغال، خودکفایی و ایفاي مسوولیت هاي اجتماعی



 
توجه ویژه اي دارد، حمایت کند. 

وي با بیان این نکته که یک روز زودتر بهره برداري از پروژه هاي جدید این گروه تولیدي، دعاي خیر افرادي را که مشغول به کار
خواهند شد به همراه دارد، از آمادگی کامل بانک ملت براي تامین مالی این پروژه ها و اعطاي سرمایه در گردش مورد نیاز شرکت خبر

 
داد. 

در این نشست، مهندس ناصري نیز از حمایت هاي بانک ملت طی سال هاي گذشته در راه اندازي اولین کارخانه نیلوفر تشکر و بر
تحکیم روابط فیمابین تاکید کرد.



بازدید مدیرعامل بانک ملت از گروه تولیدي ناصري

منبع: ایستانیوزشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/11/14

ایستانیوز: مدیرعامل بانک ملت از مجموعه تولیدي گروه ناصري در شهرستان بیرجند استان خراسان جنوبی، بازدید کرد.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بازارهاي مالی(ایستانیوز) ، دکتر محمد بیگدلی در این بازدید که علی رضا لگزایی عضو هیات
مدیره و قائم مقام مدیرعامل، مجید ابراهیمی و حسین بهاري معاونان مدیرعامل، مسعود اصلان آبادي و علی اکبر صابریان مدیران
امور و سیامک لسانی مدیر شعب استان خراسان جنوبی، وي را همراهی می کردند از بخش هاي مختلف تولید کاشی و سرامیک در

 
این مجموعه تولیدي دیدن کرد. 

مدیرعامل بانک ملت همچنین در نشست با مدیران مجموعه تولیدي ناصري با ابراز خرسندي از حضور در این مجموعه تولیدي، اظهار
داشت: کارهاي بزرگی در این گروه انجام شده که باعث ایجاد اشتغال براي حدود دو هزار نفر شده است که این کارهاي شایسته

 
ستایش است. 

وي با بیان این نکته که مدیران این مجموعه تولیدي صرفا در پی کسب سود نیستند و به مسوولیت هاي اجتماعی خود و در راس آنها
ایجاد اشتغال توجه ویژه اي دارند، افزود: بسیاري از شرکت هاي تولیدي اولویت اصلی خود را کسب درآمد و سود قرار داده اند ولی

 
مجموعه گروه ناصري خدمت به خلق خدا را در اولویت قرار داده است. 

دکتر بیگدلی گفت: بانک ملت هم به عنوان یک بانک بزرگ و مسوولیت پذیر، به مسوولیت هاي اجتماعی خود توجه ویژه اي دارد و

 
در این راستا، حمایت هاي لازم را از فعالیت هاي گروه ناصري انجام خواهد داد. 

وي با بیان این نکته که تمامی اعضاي هیات مدیره بانک ملت، از بدنه این بانک هستند و سال هاي طولانی، تجربه فعالیت در این
بانک را دارند، اظهار داشت: بی تردید این افراد باتجربه، بانک را به سمتی سوق می دهند که هدف اصلی آن که خدمت به مردم است،

 
به بهترین شکل ممکن محقق شود. 

به گفته مدیرعامل بانک ملت، این که بانکی در شرایط سخت اقتصادي کنونی بتواند بدون مشکل به فعالیت حرفه اي خود ادامه دهد،
بی تردید به دلیل وجود مدیران باتجربه و کارکنان وفاداري است که به بانک خود تعصب دارند و آن را در مسیر درست هدایت می

 
کنند. 

وي با تاکید بر این نکته که برند محصولات گروه ناصري به دلیل سابقه بیش از 30 ساله این شرکت در داخل و خارج کشور، جا افتاده
است، تصریح کرد: یکی از دلایل این موضوع، کیفیت بالاي محصولات این گروه تولیدي است که خیلی زود توانسته است جایگاه

 
مناسب خود را در بازار پیدا کند. ضمن این که این مجموعه تولیدي همواره در پی توسعه فعالیت هاي خود بوده است. 

دکتر بیگدلی، به کارگیري افراد معلول را در این گروه تولیدي، اقدامی ماندگار خواند که باعث ایجاد امید و انگیزه در دل این افراد

 
شده است و خیر و برکت آن شامل حال کل گروه خواهد شد. 

وي یادآور شد: ما به عنوان مدیران بانک ملت با مشاهده این اقدامات، احساس مسوولیت بیشتري می کنیم تا در حد توان بانک، از

 
این فعالیت ها حمایت هاي لازم را انجام دهیم. 

مدیرعامل بانک ملت با اشاره به این نکته که مدیران مجموعه ناصري تاکنون با سرمایه خود کارها را به پیش برده اند، به آنان پیشنهاد
داد که از پتانسیل هاي نظام بانکی به ویژه این بانک براي پیشبرد اهداف خود به ویژه در زمینه تامین سرمایه در گردش، به نحو بهینه

 
استفاده کنند. 

دکتر بیگدلی اضافه کرد: بانک ملت افتخار می کند از کارآفرینی که به تولید، اشتغال، خودکفایی و ایفاي مسوولیت هاي اجتماعی

 
توجه ویژه اي دارد، حمایت کند. 

وي با بیان این نکته که یک روز زودتر بهره برداري از پروژه هاي جدید این گروه تولیدي، دعاي خیر افرادي را که مشغول به کار



خواهند شد به همراه دارد، از آمادگی کامل بانک ملت براي تامین مالی این پروژه ها و اعطاي سرمایه در گردش مورد نیاز شرکت خبر

 
داد. 

در این نشست، مهندس ناصري نیز از حمایت هاي بانک ملت طی سال هاي گذشته در راه اندازي اولین کارخانه نیلوفر تشکر و بر
تحکیم روابط فیمابین تاکید کرد.



مشهد آماده هوشمند شدن است

منبع: وبناشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/11/14

معاون علمی و فناوري گفت: خراسان رضوي ظرفیت هاي بالقوه بسیاري در توسعه فناوري هاي پیشرفته دارد و اکنون محیط
مشهد آماده براي هوشمند شدن است. سورنا ستاري معاون علمی و فناوري رئیس جمهور در مراسم گشایش یک مرکز

نوآوري در خراسان رضوي با اشاره به نقش شرکت هاي دانش بنیان و صنایع خلاق در ... نوشته مشهد ...

 
تاریخ انتشار: 14 بهمن 1399 

معاون علمی و فناوري گفت: خراسان رضوي ظرفیت هاي بالقوه بسیاري در توسعه فناوري هاي پیشرفته دارد و اکنون محیط مشهد

 
آماده براي هوشمند شدن است. 

سورنا ستاري معاون علمی و فناوري رئیس جمهور در مراسم گشایش یک مرکز نوآوري در خراسان رضوي با اشاره به نقش شرکت
هاي دانش بنیان و صنایع خلاق در پیشرفت پایدار استان ها گفت: یکی از بخش هاي مهم زیست بوم کارآفرینی و رونق آن وجود
پارك هاي علم و فناوري است که کمک می کند ایده هاي جوانان خلاق و بومی استان به کسب و کارهاي فناورانه و دانش بنیان بدل

 
شود. 

وي، توسعه زیست بوم کارآفرینی و نوآوري شرکت هاي دانش بنیان و صنایع خلاق را یک ضرورت حیاتی براي حمایت از جوانان
بومی و حل مشکلات دانست و افزود: رونق این زیست بوم نیازمند حمایت همه بخش هاي استانی است و تلاش می کنیم تا با حمایت
سخت افزاري و نرم افزاري، پارك علم و فناوري به مثابه یک مفهوم نرم افزاري، فراتر از محیط فیزیکی به همه نوآوران در سطح استان

 
خدمت ارائه کند. 

رئیس بنیاد ملی نخبگان، با بیان این که زمینه هاي بالقوه بسیاري براي توسعه فناوري ها در استان خراسان رضوي نهفته است ادامه
داد: این استان ظرفیت هاي بالقوه بسیاري در توسعه فناوري هاي پیشرفته دارد و اکنون محیط مشهد آماده براي هوشمند شدن
است. هوشمندي این شهر، با اقدامات خوب استانی در مساعد کردن محیط براي شرکت هاي دانش بنیان و صنایع خلاق، همچنین

 
فراهم کردن حضور سرمایه گذار بخش خصوصی، بیش از هر زمان دیگري به واقعیت نزدیک شده است. 

وي افزود: تا کنون بیش از 172 ایده در قالب برگزاري 5 رویداد نوآورانه برگزار شده به مرکز «شتاب ایده» رسیده و زمینه را براي

 
تشکیل تیم هاي نوآور و جذب سرمایه هاي سرگردان، در راستاي تشکیل کسب و کارهاي بین المللی فراهم کرده است. 

ستاري خاطر نشان کرد: حمایت از کارآفرینان و ایده پردازان جوان کشور، حمایت و هدایت کسب و کارهاي نوپا و صاحب ایده در

 
حوزه هنر، معماري، شهرسازي، صنایع ساختمانی، طراحی صنعتی و گردشگري مهم ترین هدف این مرکز نوآوري است. 

 
رونمایی از محصولات نوآورانه پارك علم و فناوري مشهد 

ستاري، در ادامه این سفر یک روز از پارك علم و فناوري استان خراسان رضوي بازدید کرد. در این بازدید از دو محصول ایران ساختی
که توسط معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري در قالب طرح کلان ملی از تولید آنها حمایت شده است رونمایی شد. یکی از این
محصولات دستگاه ضد عفونی کننده سطوح و محیط بخار آب اکسیژنه پلاسمایی است که با آن اجسام، محیط و تجهیزات پزشکی



 
ضدعفونی می شود. 

همچنین بازدید از کارخانه نوآوري مشهد، افتتاح یک مرکز نوآوري و شتابدهی و حضور در جمع فعالان فناور و کار آفرین استان

 
خراسان رضوي از دیگر برنامه هاي معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري در این سفر یک روزه است. 

منبع: معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري



آماده همکاري با مجلس در انجام اصلاحات لایحه بودجه هستیم

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/11/14

همزمان با رد کلیات لایحه بودجه 1400 در صحن علنی مجلس سخنگوي دولت اعلام کرد :دولت آماده است با همه توان
خود در کنار مجلس اصلاحات مورد نظر لایحه بودجه را بدون اینکه شاکله تغییر کند و درآمدهاي واهی پیش بینی کنیم،

انجام دهد.

به گزارش جام جم آنلاین به نقل از ایسنا، علی ربیعی
سخنگوي دولت پیش از ظهر امروز(سه شنبه) در نشست
خبر9ي با اصحاب رسانه، با اشاره به همزمانی این ایام با
سالروز میلاد فاطمه زهرا (س) اظهار کرد: فاطمه (س)
الگویی جاودان در همه وجوه اجتماعی و کنشگري فعال در
عرصه هاي اجتماعی و سیاسی در همه دوران هاست و در
عین حال الگوي مادري فداکار و خانواده اي سرشار از مهر
و عطوف و تربیت است. فاطمه زهرا (س) این وجوه به

 
ظاهر ناهمگن را در یک منظومه سازگار قرار داده بودند. 

 
دستاوردهاي دولت تدبیر و امید در حوزه زنان 

وي ادامه داد: نامگذاري زاد روز فاطمه (س) براي پاسداشت مقام مادران و زنان، روز مادر و زن را پر از معنی و مفهوم غنی ساخته
است.با توجه به موانع مختلف براي حضور اثربخش زنان در عرصه هاي مختلف ما کماکان نیازمند سیاستگذاري هاي معطوف به زنان

 
هستیم. در این میان شیوه سبک زندگی فاطمه زهرا (س) الگویی براي ما و مشی عملی ما می تواند باشد. 

ربیعی در ادامه به بیان بخشی از دستاوردهاي جمهوري اسلامی ایران و دولت تدبیر و امید در حوزه زنان اشاره کرد و گفت: انقلاب
اسلامی زمینه اي را فراهم ساخت که زنان با عبور از حضور آمرانه در تجدد کلیشه اي به حضوري خود انگیخته و همگانی در سپهر
جامعه دست یافتند. حضور زنان در تظاهرات خیابانی و قرار گرفتن در مقابل گلوله ها در 4 دهه قبل یک شگفتی عظیم بود که بی

 
شک نشات گرفته از الگویی فاطمی در این عصر بود. 

وي همچنین افزود: پس از انقلاب اسلامی نرخ مشارکت سیاسی زنان همواره رو افزایش بوده و در انتخابات اخیر نیز مشارکت آنها
بیش از مردان بود است. حضور زنان در عرصه هاي مدیریتی رو به افزایش بوده به نحوي که در سال 92 این حضور حداکثر پنج

 
درصد بود و هم اکنون 24 درصد زنان در عرصه مدیریتی حضور دارند. 

ربیعی سپس خاطرنشان کرد: در عرصه هاي علمی، زنان ما درخشش هاي بسیاري داشتند. هم اکنون 33 درصد اعضاي هیات علمی
دانشگاهها را زنان تشکیل می دهند، که این نسبت پیش از انقلاب 2 درصد بوده است. امروز دانشجویان دختر بیش از پسران روي
صندلی هاي دانشگاه ها نشسته اند. همچنین در این سال ها با تمهیدات صورت گرفته در دولت حضور زنان در سازمان هاي مردم

 
نهاد افزایش چشمگیر یافته است و امروز زنان پیشتازان خیر جمعی هستند. 



وي با بیان اینکه دولت نیز در راستاي سیاستگذاري معطوف به زن، 10 لایحه جدید حمایت از زنان مدیران و دختران را تهیه کرده
است، گفت: در این دولت در حمایت از زنان ایرانی، قانون تابعیت فرزندان مادر ایرانی دنبال و در این ماهها اجرایی شد. همچنین
اقدامات حقوقی براي حمایت زنان و کودکان با پیشبرد لایحه تامین امنیت زنان، قانون حمایت از اطفال و نوجوانان صورت گرفته
است. طرح الگوسازي و اجراي طرح ملی گفتگوي خانواده و مهارت ارتباطی در خانواده اجرایی شده و تقویت مهارت هاي فردي

 
خانواده ها در بحران کرونا نیز اخیرا اجرایی شده است. 

ربیعی همچنین خاطر نشان کرد: با توجه به زمینه هاي ایجاد شده براي مشارکت اقتصادي زنان بخش بیشتري از اشتغال هاي ایجاد
شده در سال هاي اخیر به زنان اختصاص یافته است. در سالهاي اخیر در بحث بازار کار نرخ مشارکت زنان از 13.4% در سال 92 به
%15.5 افزایش یافته و سهم زنان از اشتغال سیر صعودي داشته، به عنوان مثال از 23.5 میلیون شاغلین کشور، بیش از 3.69.000 نفر

 
را زنان تشکیل می دهند. و در سال 95 به 66 درصدرسیده است. 

در بخش دیگري از این نشست خبري سخنگوي دولت افزود: طرح توانمندسازي زنان بخصوص زنان سرپرست خانوار مبتنی بر مهارت
افزایی و مشارکت دادن در کسب و کارهاي خرد و الگوهاي نوین اشتغال خانگی در کشور اجرایی شده است. در این راستا از تشکیل

 
بیش از 410 صندوق اعتباري خرد زنان روستایی و عشایر و تعاونی زنان حمایت شده است. 

وي ادامه داد: همچنین جهت تامین امنیت آینده زنان سرپرست خانوار بیش از دویست و بیست هزار نفر در چند سال اخیر از سوي
دولت داراي بیمه تامین اجتماعی شده اند. سهم بیمه شده هاي زن از سال 92 تا 99 همواره رو به افزایش بوده است، یعنی زنان

 
بیشتر وارد بازار کار رسمی شده اند و اکنون به 20.3% رسیده است. 

ربیعی سپس گفت: از همین فرصت استفاده کرده و در ادامه موفقیت زنان ایرانی به سرکار خانم دکتر مژده روشن طبري مشاور رئیس
سازمان ملی استاندارد که با آراي اعضاي شوراي بین المللی ایزو براي اولین بار در تاریخ این سازمان به عنوان ریاست کمیته

 
سیاستگذاري کشورهاي در حال توسعه انتخاب و از ابتداي سال جاري میلادي به این سمت منصوب شدند، تبریک می گویم . 

آخرین دستاوردهاي کشور در حوزه فضایی وي در ادامه با اشاره به روز ملی فناوري فضایی گفت: امروز روز فناوري فضایی است. با
عرض تبریک روز فناوري فضایی به تمام کنشگران و متخصیصن حوزه فضایی، خوشبختانه امروز پروژه هاي فضایی از مرحله تحقیقاتی
وارد مرحله کاربردي و عملیاتی شده و علاوه بر ماهواره پارس 1، به عنوان یک ماهواره پیشرفته سنجش از دور، ماهواره هاي ناهید 1

 
و 2، ظفر 2، طلوع و بلوك انتقال مداري سامان هم مراحل نهایی خود را سپري می کنند. 

سخنگوي دولت گفت: دسترسی آسان به داده هاي ماهواره اي براي توسعه کسب و کارها و ارائه خدمات متنوع در راستاي مدیریت

 
بهینه کشور و افزایش بهره وري سایر حوزه ها با اولویت بالا مورد توجه دولت است. 

ربیعی تاکید کرد: دیروز هم با تلاش هاي متخصصان ما ماهواره بر «ذوالجناح» با یک تحول فناورانه در استفاده از سوخت جامد و

 
موتوري قدرتمند به فضا پرتاب شد. 

 
عصر همسایه هراسی به سر آمده است 

وي در ادامه با اشاره سفر وزیر امور خارجه به قفقاز اظهار کرد: هفته گذشته وزیر خارجه کشورمان در جهت عملیاتی ساختن منطقه
گرایی شش کشوري که به ابتکار همکاري هاي منطقه اي شش جانبه معروف شده به باکو، ایروان، تفلیس، مسکو و استانبول رفت. در



حقیقت سرمایه مذاکرات فرآیند سه جانبه، که ایران، ترکیه و روسیه در کمک به ایجاد صلح و ثبات در سوریه آن را کسب کردند

 
زمینه مساعدي براي تعمیم این تجربه در یک حوزه متفاوت را فراهم آورد. 

سخنگوي دولت اظهار کرد: در یک چشم انداز و تحول مثبت سه کشور ایران، ترکیه و روسیه، به اضافه 3 کشور قفقازي می توانیم
سطح در هم تنیدگی اقتصادي و فرهنگی، و خطوط ترانزیتی و ریلی در این جغرافیاي بزرگ از خلیج فارس تا خزر، از ارس تا دریاي
سیاه و مدیترانه را به چنان سطحی ارتقا دهیم که نه تنها وقوع هر مناقشه اي غیرممکن شود، بلکه کل این منطقه وسیع به شاهراه

 
تمدنی و نقطه اتصال شرق و غرب تبدیل شود. 

وي افزود:در این سفر در ملاقات هایی که صورت گرفت همه سران کشورهاي منطقه بر حضور ایران و ایفاي نقش موثر در این منطقه
تاکید کردند. این یک تجربه مبارك است که می بینیم همسایگان ما در قفقاز جنوبی، از بازي با حاصل جمع صفر عبور کرده و آماده
ورود به عصر بازي برد - برد می شوند. این تجربه می تواند در گستره همسایگانی ما در آنسوي خلیج فارس هم منطبق با شرایط ویژه

 
خود به شکلی دیگر تکرار شود. 

وي تاکید کرد: پیام ما که بخصوص از زبان رییس جمهور و وزیر خارجه کشورمان بارها در این سالها تکرار شد، این است که عصر

 
همسایه هراسی در عصر در هم تنیدگی امنیت به سر آمده است. 

 
آخرین تصمیمات دولت 

سخنگوي دولت در ادامه به مهم ترین مصوبات دولت اشاره کرد و گفت: در هفته گذشته دولت در راستاي تقویت جوامع محلی و
واگذاري اداره امور توسط مردم و نیز با توجه به ضرورت تحقق اصل تمرکز زدایی و واگذاري اختیارات به نهادهاي محلی و ایجاد

 
نهادهاي اجرایی در روستا «لایحه تأسیس دهیاري هاي خودکفا در روستاهاي کشور» را به تصویب رساند. 

ربیعی خاطرنشان کرد: از جمله مهمترین محورهاي این لایحه دادن اختیار براي تملک اراضی در محدوده روستا و تملک اراضی و
املاك براي اجراي برنامه هاي عمومی، عمرانی و نظامی دولت، صدور پروانه، گواهی عدم خلاف و پایان کار ساختمان براي احداث بنا،

 
کنترل و نظارت برحسن اجراي صحیح طرح هادي واقع در محدوده روستا، است. 

وي تصریح کرد: براساس این لایحه کلیه اشخاص حقیقی و حقوقی مکلفند قبل از احداث هرگونه بنا در محدوده روستا از دهیاري
پروانه ساخت اخذ کنند. هرگونه ساخت و ساز در محدوده روستا بدون پروانه ساخت، ممنوع خواهد شد. همینطور دهیاري موظف
است متناسب با فعالیت ها و شرایط اقتصادي و اجتماعی شهروندان، پیشنهاد وضع عوارض محلی و بهاي خدماتی را که به وسیله
دهیاري قابل وصول می باشد، پس از تأیید شوراي اسلامی روستا براي تصویب به شوراي اسلامی بخش، ارسال و نسبت به وصول

 
عوارض و بهاي خدمات اقدام کند. 

ربیعی همچنین گفت: همچنین در تصمیم دیگر دولت، اعتبار براي جبران خسارات ناشی از سیل و زلزله در برخی استان هاي کشور
اختصاص یافت. هیات وزیران، تا مبلغ 930 میلیارد ریال اعتبار تملک دارایی هاي سرمایه اي براي بازسازي تأسیسات زیربنایی

 
خسارت دیده ناشی از وقوع سیل و زلزله در سال 1398 و فروردین و اردیبهشت سال جاري در استان هاي سیل زده اختصاص داد. 

وي ادامه داد: در مصوبه اي دیگر هیات دولت با هدف گسترش دولت الکترونیک که از برنامه هاي محوري دولت بوده است با هدف
حذف مراجعه حضوري متقاضیان دریافت مجوز ساخت و ساز به مراجع متعدد، آیین نامه اجرایی نحوه ایجاد بستر یکپارچه ارایه



 
خدمات مرتبط با اخذ مجوز ساخت و ساز در کشور و تسهیل فرایندهاي مربوط را به تصویب رساند. 

سخنگوي دولت خاطرنشان کرد: به موجب این مصوبه، وزارت کشور موظف است با همکاري وزارتخانه هاي راه و شهرسازي و امور
اقتصادي و دارایی و شهرداري تهران، بازبینی تمامی فرایندهاي مربوط به پروانه ساختمانی را با استفاده از ظرفیت موجود در قانون

 
اجراي سیاست هاي کلی اصل (44) قانون اساسی اجرایی کند. 

ربیعی افزود: دولت همچنین وزارت کشور را موظف کرد با همکاري وزارت راه و شهرسازي و وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات،
حداکثر ظرف 6 ماه نسبت به راه اندازي سامانه مدیریت ساخت و ساز اقدام نماید. صدور پروانه ساختمانی پس از دریافت شناسه یکتا

 
که توسط این سامانه اختصاص داده خواهد شد، انجام می گیرد. 

وي ادامه داد: دولت، شهرداري ها و سایر مراجع صدور پروانه ساختمانی را نیز موظف کرد کلیه فرایندهاي دریافت وجوه و عوارض
قانونی خود را به گونه اي اصلاح کنند که تمامی پرداخت ها به صورت خودکار و الکترونیک انجام شود و سازمان تامین اجتماعی هم
موظف است حداکثر ظرف 6 ماه پس از ابلاغ این آیین نامه، نسبت به راه اندازي سامانه پرداخت الکترونیکی بر خط حق بیمه کارگران

 
ساختمانی مندرج در «قانون بیمه هاي اجتماعی کارگران ساختمانی» اقدام کند. 

در ادامه سخنگوي دولت تاکید کرد: در جلسه روز یکشنبه دولت مبلغ سه هزار میلیارد ریال اعتبار تملک دارایی هاي سرمایه اي به
منظور پیشگیري از حوادث غیرمترقبه از طریق ایجاد و اصلاح شبکه فاضلاب و جمع آوري آب هاي سطحی شهرهاي اهواز، بندر امام
و چمران اختصاص یافت. دولت همچنین با اختصاص بیش از هفت هزار میلیارد ریال براي نوسازي و مقاوم سازي واحدهاي مسکونی

 
شهري واقع در بافت غیررسمی شهر بندر امام خمینی استان خوزستان موافقت کرد. 

وي ادامه داد: در مصوبه اي دیگر هیات وزیران به پیشنهاد مشترك سازمان برنامه و بودجه کشور، وزارت امور اقتصادي و دارایی و
بانک مرکزي با اختصاص تسهیلات لازم جهت اجرایی نمودن پروژه هاي احداث نیروگاه بخاري سیریک هرمزگان با ظرفیت 1400

 
مگاوات موافقت کرد. 

 
با پیروزي انقلاب اسلام همانی شد که ملت می خواست 

سخنگوي دولت در ادامه با گرامیداشت آغاز دهه فجر و سالروز پیروزي انقلاب اسلامی گفت: چهل و سومین سالگرد پیروزي انقلاب
شکوهمند را در حالی برگزار می کنیم که در آستانه یک قرن جدید، یعنی قرن 1400 قرار گرفته ایم. منشور 12 بهمن در ترکیب

 
جمهوریت و اسلامیت، منشور یک عصر سپري شده نیست، منشور آینده است، منشور عصر 1400 است. 

ربیعی افزود: با گفتمان امام خمینی مفهوم هویت ملی از اسارات قرون تاریک تاریخ استبدادي بیرون آمد. امام گفتند ملت یعنی «ملت
بالفعل»، یعنی نسل حاضر و عزم و اراده نسل حاضر براي به دست گرفتن سرنوشت خویش به شیوه مردم سالارانه. در 12 بهمن بود

 
که تعریف کهنه گرایانه و باستان گرایانه ملت تبدیل به تعریف ملموس و این عصري و این زمانی و این جایی ملت شد. 

وي اضافه کرد: از مشروطه و حتی قرون قبل از مشروطه به این سو هیچ گاه فضایی فراهم نشده بود که ملت خودش، در تمامیت
خودش، با همه رنگ ها، سبک هاي زیستی، زبان ها و تنوع فرهنگی خودش به صحنه تاریخ وارد شود و هستی و هویت خویش را به

 
کمک اراده معطوف به تعیین دمکراتیک و مردم سالارانه سرنوشت به سپهر جامعه و تاریخ آورد و خودش سخن خودیش را بگوید. 



سخنگوي دولت با یادآوري اینکه همان چیزي شد که خود ملت می گفت، نه آن موجود انتزاعی که دیکتاتوري به نحو آمرانه سعی در
بازنمایی شاهانه آن داشت، گفت: منشور 12 بهمن لحظه انطباق هویت ملت با اراده ملت براي تعیین دمکراتیک سرنوشت بود. آغاز

 
چهل و دومین دهه فجر بر همه ایرانیان مبارك باد. 

 
تاکید بر آمادگی براي همکاري با مجلس در تصویب بودجه 14000 

ربیعی در ادامه این نشست خبري و در واکنش به رد کلیات لایحه بودجه در صحن علنی مجلس، گفت: اینکه پیام متخصصان حوزه
اقتصاد و دولت نسبت به تغییرات بالاي بودجه در کمیسیون تلفیق در مجلس شنیده شد، تشکر می کنم. دولت آماده است با همه
توان خود در کنار مجلس اصلاحات مورد نظر لایحه بودجه را بدون اینکه شاکله تغییر کند و درآمدهاي واهی پیش بینی کنیم، انجام

 
دهد. 

وي ادامه داد : این آمادگی را داریم که گفتگوهاي زیادي در این زمینه صورت بگیرد و در زمان مشخص بتوانیم بودجه بدون اشکال را

 
به تصویب مجلس برسانیم. 

ربیعی ادامه داد: به آیین نامه داخلی مجلس تسلط ندارم اما تصور می کنم لایحه بودجه به کمیسیون تلفیق بودجه باز خواهد گشت و
آمادگی داریم گفتگوي زیادي در این زمینه به صورت فشرده و در زمان مشخص انجام دهیم تا بتوانیم با همفکري هم، بودجه مطلوب

 
و بدون اشکال به تصویب مجلس برسد. 

سخنگوي دولت با برشماري محورهاي اصلی لایحه که دولت بر آن اصرار و اعتقاد داشت و در صورت تصویب می توانست آثار زیادي
داشته باشد، اظهارکرد: تقویت ارزش پول ملی، کاهش تورم و تورم زا نبودن بودجه، مدیریت منطقه اي مالیات، حمایت از معیشت

 
مردم و تامین کالاهاي اساسی و عدم ایجاد رانت، اصول اساسی دولت در لایحه بودجه بود. 

وي خاطر نشان کرد: در عمل تغییر نرخ ارز تصمیماتی در جاي دیگر گرفته شد که بدون 17 و 500 بودجه دیگر قابلیت اجرایی
نداشت و موجب افزایش تورم نقدینگی و کاهش ارز پول ملی بود که باید ارزش پول ملی را بالا ببریم و نرخ ارز باید به قیمت واقعی
خود برگردد. افزایش آن در برخی موارد براي تولید موثر است اما سرجمع براي اقتصاد و معیشت کشور، علامت آن به سایر بازار ها
طوري است که نرخ ارز باید به نرخ واقعی خود برگردد. افزایش سقف بودجه بدون منابع حقیقی تورم زا است و باعث چاپ اسکناس

 
می شود . 

وي افزود: درآمدهاي واهی موجب نقدینگی می شد. مجوز ورود خودرو از مناطق آزاد قطعا رانت زا است و در اجرا هم مشکلات زیادي

 
براي ما فراهم می کرد. 

 
بی ارتباطتان حرف ها را در مورد بودجه شنیدیم 

سخنگوي دولت گفت: در این روزها سیاسی ترین و بی ارتباط ترین عبارات و کلمات در مورد اقتصاد و بودجه را شنیدیم. از بحث
کوبیدن بودجه به دیوار تا فروپاشی کشور از جمله عباراتی بود که شنیده شد. یکی از انتقادات این بود که وابستگی بودجه به نفت زیاد
است و این باعث وابستگی به غرب می شود. انتقاد دیگر این بود که افزایش حجم بودجه تورم زا است. به ما گفتند درآمدهاي واهی در

 
بودجه پیشنهادي پیش بینی شده است. 



 
یا گفتند بودجه شرکت هاي دولتی فساد و رانت می آورد. عدم عدالت گرایی در بودجه هم از انتقادات دیگر به بودجه بوده است. 

ربیعی درخصوص وابستگی بودجه به نفت تصریح کرد: گفتند که این میزان پیش بینی فروش نفت خائنانه است، اما کاري که تلفیق
کرد، 32 هزار میلیارد تومان وابستگی بودجه به نفت افزایش پیدا کرد و از طرفی میزان تولید نفت را کاهش یافت. ما باید سهم

 
خودمان را از بازارهاي جهانی بگیریم و هرطور خواستیم مصرف کنیم. 

وي افزود: ما اعلام کردیم شما هرکجا می توانید هزینه ها را کم کنید، اقدام کنید و هزینه هاي اضافی را کاهش دهید. اما نه تنها
هزینه ها کاهش پیدا نکرد، بلکه 35 درصد به آن افزوده شد. آنها مدعی بودند بودجه دچار کسري است اما 130 هزار میلیارد تومان به

 
این بودجه اي که می گفتند داراي کسري است اضافه شد. 

سخنگوي دولت گفت: بهم زدن ساختار مالیاتی کشور که از اصول ما بود تا فشاري هم به آن نیاوریم. کارشناسان مالیاتی ما افزایش
مالیات بر ارزش افزوده که در مجلس زیاد شد را درست نمی دانستند. یا گفتند در بودجه شرکت هاي دولتی چه خبر است؟ دولت از

 
یک ماه زودتر به مجلس فرستاد و حتی یک ریال آن تغییر پیدا نکرد. 

ربیعی همچنین در حمایت از طبقات محروم جامعه گفت: طبقه محروم جامعه با تصمیمات عجولانه مثل حذف 8 میلیارد دلار از
کالاهاي اساسی دچار رنج می شدند. خب 5.5 میلیارد دلار را ضرب در 17500 تومان کردند و گفتند به مردم از این طریق کمک می

 
کنیم. 

مطالعات نشان می داد که اینگونه حذف بدون برنامه و شیب منطقی و سیاست هاي جایگزین مناسب، مشکل ایجاد می کرد. دوستان
می گفتند در مورد شکر و قند ارز ترجیحی را حذف کردید و اتفاقی نیفتاد، خب در آنجا سیاست هاي بازرگانی و تجاري ملحوظ شد

 
تا حذف ارز موجب افزایش قیمت نشود. 

سخنگوي دولت ابراز عقیده کرد: هیچکس آثار این اظهارات در مورد بودجه را در سرمایه اجتماعی محاسبه نمی کند. متاسفانه تبعاتی

 
که این حرف ها به اعتماد مردم می زند، دیده نمی شود. 

 
وي افزود: در حسن نیت دوستان کسی تردیدي ندارد، که ان شااالله هرچه خیر و مصلحت کشور هست پیش آید. 

 
دولت جدید آمریکا نمی تواند تاریخ را وارونه بخواند 

سخنگوي دولت همچنین در واکنش به موضع دولت به اظهارات دولت آمریکا مبنی براینکه ابتدا باید ایران به تعهدات پیشین خود در
برجام برگردد، گفت: موضع ما درباره این موضوع همیشه روشن بوده است. آمریکا تنها طرفی است که به عضویت خود در برجام
خاتمه داده و با اقدامات متعددي از جمله وضع تحریم هاي یک جانبه نه تنها برجام بلکه قطعنامه 2231 شوراي امنیت را نقض کرده

 
است. 

وي افزود: جمهوري اسلامی ایران بر خلاف آمریکا هرگز از برجام خارج نشده است و تا یک سال پس از خروج آمریکا به تعهدات خود
بطور کامل عمل کرده است اما در واکنش متناسب به خروج آمریکا و ناتوانی دیگر اعضاي برجام درعمل به تعهدات شان ناگزیر از
متوسل شدن به حق قانونی خود مطابق با بند 36 برجام شدیم که این بند به ما اجازه می دهد در واکنش به عدم اجراي تعهدات سایر

 
طرف ها، تعهدات خود را بطور جزئی یا کلی متوقف کنیم. 



ربیعی گفت: دولت جدید آمریکا نمی تواند تاریخ را وارونه بخواند و یا قانون علت و معلول را معکوس کند. تنها راه منطقی براي
بازگشت ما به اجراي کامل تعهدات، بازگشت شرایط به قبل از شروع نقض فاحش برجام از سوي آمریکاست. اما به محضآنکه چنین

 
اتفاقی رخ بدهد، ما هم بلافاصله به انجام کامل تعهدات خود بازخواهیم گشت. 

 
متوجه قاعده کلی دیپلماسی در آمریکا هستیم 

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوري همچنین در پاسخ به سوالی درباره موضع دولت به انتخاب راب مالی به عنوان مسوول
پرونده ایران در آمریکا نیز گفت: ما نظري درباره انتصاب افراد در دولت آمریکا نمی دهیم اما متوجه قاعده کلی دیپلماسی سازنده
هستیم. دیپلماسی سازنده بدون کسانی که به آن باور دارند، به نتیجه نمی رسد اما در عین حال ما در ارزیابی نهایی نه به افراد و

 
جملات آنها، بلکه به رفتارها و تصمیم هاي آنان توجه داریم. 

سخنگوي دولت افزود: رایزنی و مشورت با همه اعضاي برجام ادامه خواهد داشت، از نظر ما فرآیند بازگشت آمریکا به برجام تابع

 
فرمول پیچیده اي نیست و با بکار افتادن اراده سیاسی این اتفاق با همه الزامات آن به سرعت می تواند رخ بدهد. 

ربیعی تاکید کرد : به محض بازگشت دولت آمریکا به تعهدات خود، ایران بدون فاصله زمانی به طور کامل تعهداتش را عملی خواهد

 
کرد. 

 
قرار نیست مذاکره جدیدي درباره برجام انجام گیرد 

دولت در پاسخ به سوالی درباره اظهارات اخیر رییس جمهور فرانسه مبنی بر اضافه شدن عربستان به مذاکرات هسته اي با ایران و
موضع دولت در این زمینه، گفت: اظهارات آقاي مکرون دوراندیشانه و مسوولانه نبود. همانطور که بارها گفته ایم قرار نیست هیچ
مذاکره جدیدي درباره برجام انجام بگیرد و به تبع آن ملحق شدن اعضاي جدید در گفتگوهاي پیشتر انجام شده، بطور کامل منتفی
است. تنها یک سناریو درباره برجام وجود دارد و آن بازگشت هرچه سریع تر آمریکا به برجام و التزام همه اعضاي آن از جمله فرانسه

 
به تعهدات شان مطابق نص صریح توافق است. 

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوري در همین راستا خاطر نشان کرد: ما همیشه در استقبال از آغاز گفتگوهاي منطقه اي میان

 
کشورهاي منطقه پیشتاز بوده ایم و همچنان دست ما به سوي همه همسایگان براي حل و فصل اختلافات دراز است. 

وي تاکید کرد: تنها کشورهاي منطقه هستند که از صلاحیت تامین امنیت منطقه برخوردار هستند و در این مسیر به مداخله ها و

 
ابتکارهاي نامعمول کشورهاي خارج از منطقه نیازي نیست. 

 
سفر طالبان به تهران به معنی ارتباط ویژه ایران با این گروه نیست 

ربیعی همچنین در پاسخ به پرسشی درباره حضور هیات طالبان در ایران و حساسیت افکار عمومی نسبت به آن، اظهار کرد: سفر
هیات طالبان با هماهنگی دولت افغانستان و در تداوم این سیاست همیشگی جمهوري اسلامی ایران مبنی بر رایزنی با همه گروه هاي
سیاسی در افغانستان و به منظور تقویت صلح و ثبات در این کشور صورت گرفته است. به موجب برخورداري از مرزهاي طولانی و
پیوندهاي تاریخی، مسائل افغانستان بطور مستقیم بر امنیت ما مانند سایر همسایگان افغانستان موثر است. به همین دلیل نمی توانیم



 
نسبت به ناامنی و بی ثباتی در افغانستان بی اعتنا باشیم، اما این به معناي وجود یک رابطه ویژه بین ما و گروه طالبان نیست . 

وي افزود: جمهوري اسلامی ایران آمادگی دارد که در هماهنگی کامل با دولت کابل با همه گروه هاي سیاسی و قومی که در شرایط
کنونی افغانستان و آینده سیاسی آن نقش دارند، رایزنی کرده و آنها را به مشارکت در گفت وگوهاي ملی براي رسیدن به صلح پایدار
تشویق کند. هدف از این دیدار رسیدن به اطمینان نسبت به حمایت همه گروه هاي سیاسی از جمله طالبان از دولت مرکزي و تقویت

 
روند صلح و تحکیم ثبات در افغانستان است. 

وي تاکید کرد: ما می خواهیم اطمینان پیدا کنیم که طالبان در مسیر صلح و پرهیز از خشونت، مصمم است. دیدار با هیات طالبان
بیش از هر چیز نشانگر این اعتقاد همیشگی ما به این واقعیت است که چالش هاي امنیتی در افغانستان راه حل نظامی ندارد. در عین
حال سیاست اصولی ما کمافی سابق تابع این قاعده بنیادي است که صلح در افغانستان باید بدون دخالت قدرت هاي فرامنطقه اي و

 
در چارچوب خواست و اراده مردم افغانستان از همه اقوام و گروه ها انجام بگیرد. 

 
دولت آماده پاسخ به مجمع درباره FATFاست 

سخنگوي دولت درباره صحت خبر عدم حضور افرادي از طرف دولت در جلسات کمیسیون هاي مجمع تشخیص براي پیگیري موضوع
FAF، گفت: خیر ، دولت صریحا در مجمع تشخیص مصلحت اعلام کرده که هر وقت مجمع دعوت کند براي اداي توضیحات و پاسخ

 
به سوالات آمادگی حضور در مجمع را دارد. 

قبلا در جلسات متعددي، آثار اقتصادي این تصمیم (عدم پیوستن به FATF) توسط وزراي مختلف مطرح شده است. در دور جدید
بررسی لوایح مذکورهم با توجه به اینکه کانون مساله مورد بحث، یک امر حقوقی است، لذا در دولت تصمیم گرفته شد خانم دکتر
جنیدي به عنوان نماینده دولت در جلسات بررسی آن، حضور پیدا کند. تاکنون نیز بیان استدلال ها و آثار سوء قرار گرفتن در لیست
سیاه FATF به طور مشخص و شفاف بیان شده است. حالا این تصمیم گیرندگان در مجمع محترم تشخیص مصلحت نظام از افراد

 
متشخص و متعهد هستند که قطعا مسئولانه تصمیم لازم را اتخاذ می کنند. 

 
اتهام زنی به دولت هزینه اي ندارد 

دستیار ارتباطات اجتماعی رئیس جمهور با تاکید بر ضرورت گفت وگوي دولت با مردم گفت: همواره در مورد ضعف اطلاع رسانی
دولت مواردي مطرح شده که من چند نکته را مطرح می کنم. پیش از کرونا سفرها و ارتباطات رودررو با مردم در سطح خوبی توسط
ارکان دولت صورت می گرفت. در ایام کرونا نیز با توجه به رعایت نکات بهداشتی این ارتباطات پابرجا بوده و البته با عنایت به پروتکل
هاي وضع شده توسط ستاد ملی این ارتباطات به اشکال دیگري وجود دارد. من هم از موضع سخنگویی همه تلاشم را کرده ام که

 
سوالی را بدون پاسخ نگذارم. 

وي ابراز عقیده کرد: معتقدم در هیچ دوره اي اینچنین و به طور گسترده رسانه هاي خارجی علیه دولتی نتاخته اند و در هیچ دوره اي
هم مخالفان دولت هم اینچنین بی پروا و با حجم بالاي منابع مالی دستاوردهاي دولت را به چالش نکشیده و تخریب نکرده اند.در
هیچ دوره اي هم دولت اینچنین مورد بی مهري برخی از رسانه ها قرار نگرفت و این رسانه ها در اختیار مخالفان دولت بوده و عرصه

 
حملات سنگین و در برخی موارد اتهامات بزرگ به دولت شده اند. 

ربیعی گفت: این روزها تخریب دولت و اتهام زنی به او هزینه اي براي هیچ کس ندارد و به رغم اینکه دولت می داند در میان قوا تنها



 
این حجم از تخریب فقط در مورد او صورت می گیرد اما بازهم براي گشودگی فضاي نقد در جامعه از آن استقبال می کند. 

وي تصریح کرد: اتهام می زنند که دولت ارز 4200 تومان را به اقوام و نزدیکان خود پرداخت کرده است. اگر این چنین است معرفی
نکردن آنها به قوه قضاییه خیانت است، ولی در مجموع این سخن درست است که مدیریت موفق با همراهی افکار عمومی میسر است

 
و قضاوت افکار عمومی یکی از شاخصه هاي مهم و تاثیرگذار مدیریت در جامعه است. 

 
علت صداي آژیر در غرب تهران 

سخنگوي دولت در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه در روزهاي اخیر شاهد دو رخداد حاشیه ساز عدم فرود هواپیماي ترکیش ایرلاین در
فرودگاه امام و به صدا درآمدن آژیر خطر در غرب تهران بودیم که هیچکدام با واکنش صریح مسئولان دولتی مواجه نشد و شاید
همین موضوع یکی از دلایل ایجاد تشکیک در اصل این ماجراها بود؛ چرا دولت گزارشی مستند در این زمینه به مردم ارائه نمی کند تا
جلوي گمانه زنی هاي داخلی و موج سواري رسانه هاي خارجی را بگیرد؛ گفت:این موضوع هیچ شباهتی با موضوع تلخ سقوط هواپیما
اوکراینی ندارد. این موضوع توسط وزیر راه و شهرسازي مطرح شد ایشان همان جمله اي که در دولت هم گفتند در سایت راه و
شهرسازي گفتند. علت صدا بر اثر اتصالی سیم ها بوده است. وزیر مربوطه به سرعت در این مورد موضع گیري کرد که بالاترین سمت

براي پاسخ گویی به این موضوع است. موضوع تغییر مسیر هواپیما هم ربطی به این مسئله نداشته است.



تهیه وتدوین دستورالعمل امنیت وانتظامات درحوادث غیر مترقبه طبیعی/

تشکیل سامانه جامع اطلاعات اتباع

منبع: ایسناشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/11/14

همزمان با دهه فجر، گزارش اقدامات وزارت کشور در آغاز چهل و سومین سال انقلاب اسلامی، در برش هاي موضوعی و
ساختاري، از سوي روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت کشور، منتشر شده است که گزارش پیش رو مربوط به حوزه امنیتی و

انتظامی با موضوع کلان مدیریت امنیت داخلی است.

به گزارش ایسنا، بر اساس گزارش پایگاه اطلاع رسانی
وزارت کشور، همزمان با دهه مبارك فجر و ایام سالگرد
پیروزي انقلاب اسلامی، در راستاي انعکاس دستاوردهاي
خدمت به مردم، مجموعه اقدامات وزارت کشور، به تدریج و
البته به صورت مستمر، منتشر می شود و از آنجا که این
اقدامات، مستعد ظرفیت سازي براي بخش هاي مختلف
کشور در مقاطع پیش رو است، پیگیري آن، می تواند

 
زمینه تسهیل روند پیشرفت و توسعه کشور را فراهم آورد. 

مشروح گزارش حوزه امنیتی و انتظامی وزارت کشور که
هم اکنون دکتر حسین ذوالفقاري معاون امنیتی انتظامی وزارت کشور، عهده دار این عرصه است و راهبردهاي این عرصه، با مشارکت

 
همه بخش هاي ذیربط در وزارت کشور دنبال می شود، بدین شرح است: 

 
"اقدامات مرتبط باحوزه امور همکاریهاي امنیتی ، انتظامی ، مرزي و اتباع 

در راستاي گسترش همکاریهاي امنیتی با کشورهاي خارجی و به منظور اجرایی نمودن و عملیاتی کردن سیاستهاي عام جمهوري
اسلامی ایران در زمینه توسعه و تعمیق روابط سیاسی و امنیتی با کشورهاي مختلف و حضور پر رنگ و ایفاي نقش در عرصه هاي بین
المللی تعداد (11)سند همکاري امنیتی و انتظامی در قالب موافقت نامه و یادداشت تفاهم ) با کشورهاي چین ، تاجیکستان ،
قرقیزستان ، پاکستان ، افغانستان، لهستان ، عراق ،ارمنستان و سوریه( به امضاء رسیده و همچنین 27 کمیته و کارگروه مشترك

 
امنیتی و نشست هاي دو جانبه و چندجانبه با کشورهاي دوست و همسایه برگزار شده است." 

 
اقدامات مرتبط با اداره کل امور مرزي و پدافند غیر عامل : 

 
تهیه، تدوین و تصویب آیین نامه ساماندهی مبادله در بازارچه هاي غیر رسمی موقت مرزي و اصلاحیه بعدي در هیات محترم وزیران. 
تهیه ، تدوین و تصویب آئین نامه نحوه ورود کالاهاي همراه ملوانی براي لنج هاي زیر 500 تن تجاري و اصلاحیه بعدي آن در هیات

 
محترم وزیران. 

تهیه و تدوین لایحه توسعه و امنیت پایدار مناطق با هدف ارتقاء سطح معیشت مرزنشینان و توسعه فعالیت هاي اقتصادي مناطق با دو



 
رویکرد برنامه ریزي و بودجه محور. 

 
اختصاص بیش از 5 هزار میلیاردریال به منظورتقویت وکنترل وانسداد مرزها. 

پیگیري و پیشنهاد طرح اختصاص 100 میلیون دلار از محل صندوق ذخیره ارزي و تهیه و تدوین طرح مربوطه با اولویت مناطق

 
جنوب شرق کشور با همکاري دستگاه هاي اجرایی. 

 
برگزاري 32 جلسه کارویژه مرز و برگزاري بیش از 200 جلسه کارگروه هاي تخصصی زیر مجموعه کار ویژه مرز. 

بازنگري و تدوین طرح حریم امنیتی مرز براي استانهاي مرزي با رویکرد کاهش عمق حریم امنیتی مرزي به منظور بهره برداري بهینه

 
از ظرفیتهاي سرزمینی مناطق مرزي. 

تهیه و تدوین طرح 5 ساله مربوط به سطح نیازمندي هاي کنترل، انسداد و عمران مرزهاي 16 استان مرزي کشور با اولویت مرزهاي

 
شمال غرب و جنوب شرق کشور. 

پیگیري آزادي وانتقال350 نفر ازمحکومین ایرانی از زندان هاي ترکمنستان وآزادي تعداد 65 نفر ملوان و ناخدا و عوامل شناورهاي

 
صیادي در بند کشورهاي همسایه و آفریقایی. 

 
- پیگیري تخصیص مبلغ 16 میلیارد تومان اعتبار نقدي جهت لایروبی بنادر صیادي بریس و رمین در شهرستان چابهار. 

 
اقدامات مرتبط با حوزه امور اتباع و مهاجرین خارجی: 

ارائه لایحه تشکیل سازمان امور اتباع و مهاجرین خارجی به هیئت محترم دولت جهت تصویب و ارسال لایحه مذکور به مجلس شوراي
اسلامی و پس از اعلام وصول به کمیسیونهاي تخصصی از جمله کمیسیون اجتماعی، سیاسی- امنیتی و حقوقی- قضائی ارجاع

 
گردیده است. 

تشکیل سامانه جامع اطلاعات اتباع خارجی و ایجاد دسترسی مناسب براي سایر دستگاه هاي ذیربط جهت ارائه خدمات به اتباع

 
خارجی از طریق وب سرویس. 

اجراي طرح هاي آمایش و بروز رسانی مدارك اقامتی پناهندگان که در دولتهاي یازدهم و دوازدهم براي تعداد 6.650.127 نفر از

 
پناهندگان کارت شناسائی صادر گردیده است. 

اجراي طرح هاي کنترل و اعمال قانون در مورد اتباع خارجی غیرمجاز بصورت مستمر که در دولتهاي یازدهم و دوازدهم 5.309.022

 
نفر و در سال جاري تا پایان آذرماه 564.868 نفر از اتباع خارجی غیر مجاز از کشور طرد شده اند. 

برگزاري نشست هاي مشترك 2.3 و چند جانبه با کشورهاي همسایه جهت در اختیار گذاشتن تجربیات جمهوري اسلامی ایران و

 
تاکید بر لزوم کنترل مرزهاي مشترك جهت جلوگیري از ترددهاي غیرمجاز. 

تهیه، ابلاغ و اجراي دستورالعمل مربوط به اخذ تابعیت فرزندان داراي مادر ایرانی مزدوج با اتباع خارجی بر اساس تصویب نامه مورخ
17-4-99 مجلس شوراي اسلامی که تا تا تاریخ 29-10-99 تعداد85.266 فقره پرونده شامل 52.970 نفر فرزندان زیر 18 سال و

 
همچنین 32.296 نفر بالاي 18 سال در وب سایت اداره کل امور اتباع و مهاجرین خارجی پیش ثبت نام کردند. 

از این تعداد 12750 فقره پرونده تشکیل و آماده ي استعلام و حدود 7350 فقره پرونده جهت استعلام به مراجع امنیتی ارسال

 
گردیده است.شایان ذکر است تعداد شناسنامه هاي صادره شده 306 جلد می باشد. 



 
اجراي طرح بیمه سلامت براي تعداد 954.376 نفر از اقشار آسیب پذیر اتباع خارجی بصورت رایگان. 

جذب و هزینه کرد کمک هاي خارجی از طریق سازمانهاي بین المللی جهت خدمات رسانی به پناهندگان و اتباع خارجی در زمینه
هاي آموزش، بهداشت، معیشت و اشتغال اتباع خارجی به مبلغ 9.232.033.724.689 ریال معادل 88.256.142 دلار که از این مقدار
مبلغ 4.225.114.746.237 ریال معادل 40.391.136 دلار در زمینه پیشگیري، کنترل و درمان بیماري کرونا و کمک به معیشت

 
پناهندگان و اتباع خارجی در کشور از زمان شروع بیماري کرونا تاکنون صرف گردیده است. 

 
اقدامات مرتبط با اداره کل امور انتظامی و توسعه نظم عمومی : 

تشکیل کمیته رصد نارضایتی هاي عمومی شوراي امنیت کشور و برگزاري 62 جلسه با 313 مصوبه و 65 گزارش راهبردي براي
ریاست جمهوري و 590 مورد مکاتبه با رئیس جمهور، معاونین و وزراي تخصصی به منظور رفع به موقع نارسایی ها، مسائل و

 
مشکلات موجود در حوزه هاي مختلف اجتماعی و اقتصادي. 

برنامه ریزي و تشکیل 36 جلسه کمیسیون تامین نظم و امنیت مسابقات ورزشی شاك با 140 مصوبه به منظور پیشگیري از بروز

 
هرگونه بی نظمی و ناامنی در مسابقات ورزشی حساس داخلی و بین المللی 

 
تهیه و تدوین دستورالعمل امنیت و انتظامات در حوادث غیر مترقبه طبیعی. 

 
تهیه و تدوین طرح مشارکت مردم در توسعه نظم و امنیت عمومی. 

 
تهیه و تدوین پیش نویس آئین نامه اجرایی بند (پ) ماده (108) قانون برنامه ششم توسعه کشور (پیشگیري از سرقت). 

تهیه وتدوین پیش نویس آیین نامه اجرایی جزء (4) بند (ب) ماده (46) قانون احکام دایمی برنامه هاي توسعه کشور (فرهنگ سازي

 
براي کاهش تصادفات و تعمیق نظم). 

 
تهیه و تدوین دستورالعمل اجرایی گشت هاي محله محور بسیج (رضویون). 

 
زمینه سازي براي استفاده از ظرفیت خیرین امنیت ساز. 

تهیه و تدوین تفاهم نامه چند جانبه (نیروي انتظامی- وزارت کشور- استانداري ها) به منظور تقویت بنیه انتظامی استانها با استفاده از

 
ظرفیت هاي استانی 

 
راهبري طرح ساماندهی و به روز رسانی ایستگاه هاي ایست و بازرسی کشور. 

 
نظارت مستمر بر اجراي "طرح پیشگیري از سرقت" 

 
بررسی درخواست و تصویب تشکیل یگان حفاظت در: 

قوه قضائیه؛ گمرك؛ سازمان ملی زمین و مسکن؛ سازمان بنادر و دریانوردي؛ سازمان شیلات؛ آستان قدس ؛ سازمان امور اراضی کشور.

 
(یگان حفاظت در دادستانی ویژه روحانیت و بنیاد مستضعفان در فرآیند تشکیل). 

 
اجراي طرح مدیریت مصرف سوخت (بنزین) در سال 1398. 



تشکیل ستاد سوخت کمیته فرعی و چهار کمیته تخصصی (امنیتی و انتظامی، فنی و اجرایی، اطلاع رسانی و تبلیغات، عملیات روانی).

طرح موضوع مدیریت مصرف سوخت (بنزین) در شوراي امنیت کشور و بررسی جوانب امنیتی، انتظامی، اجتماعی و اقتصادي طرح با

 
برگزاري 6 جلسه قبل از اجراي طرح (از سال 96 تا 98) و ابلاغ 73 مصوبه به مبادي ذي ربط. 

بررسی طرح در ستاد مدیریت مصرف سوخت و کمیته فرعی آن با برگزاري 27 جلسه (سال 97 تعداد 12 جلسه و سال 1398؛ 15

 
جلسه). 

 
تشکیل قرارگاه فنی و اجرایی براي ایجاد آمادگی کامل در زیرساخت هاي طرح . 

 
توجیه کلیه دست اندرکاران توزیع، جایگاه داران عرضه سوخت و شرکت هاي پشتیبان سرویس. 

 
تخصیص سهمیه سوخت به آژانس ها و تاکسی هاي اینترنتی اسنپ، تپ سی و... . 

 
برنامه ریزي براي توزیع کارت هاي سوخت معطله در مراکز پستی. 

 
ابلاغ دستورالعمل هاي لازم براي ایجاد آمادگی همه  جانبه در استان هاي سراسر کشور. 

 
اقدامات مرتبط با ستاد مرکزي اربعین حسینی(ع): 

 
تشکیل ستاد مرکزي اربعین حسینی(ع). 

 
سازماندهی 15کمیته تخصصی در ستاد و ستادهاي اربعین حسینی در استانداریها و ستاد اجرائی در عراق 

 
تهیه و تدوین سیاستها و راهبردهاي اربعین حسینی(ع) . 

تهیه ، تدوین و ابلاغ دستورالعمل اجرائی و عملیاتی در چار چوب ساماندهی و مدیریت زائرین در ایام اربعین حسینی(ع) سالهاي 95

 
الی 99. 

 
مدیریت در شیوع مضاعف کرونا ناشی از اعزام زوار طی سال 99 با همکاري دولت عراق و ستاد ملی مبارزه با بیماري کرونا. 

سیاستگذاري و برنامه ریزي در جابجایی و اعزام زایرین اربعین از سال 94 الی 99 و رسیدن زوار به بیش از 3 میلیون و 700 هزار نفر

 
در ایام اربعین حسینی در سال 98 و مجموع 10 میلیون زائر طی این سالها. 

 
مدیریت و ساماندهی در ایجاد زیر ساختهاي ضروري در استانهاي خوزستان ، ایلام و کرمانشاه خصوصا در موضوعات ذیل : 

تامین زیرساخت هاي مرتبط با اعزام زائران و ارائه خدمات بهداشتی و درمانی به زائرین برابر مقدورات موجود طی سالهاي 95 الی 99
منجمله ساخت پارکینگ هاوافزایش ظرفیت در شهرهاي مرزي ، تهیه آب آشامیدنی، احداث و مرمت جاده ها ، سایه بان نصب علائم

 
هشدار دهنده. 



افزایش گیت هاي ترددي در پایانه ها و ... از قبیل افزایش گیت ها در مرز مهران از 24 به 96 گیت، چزابه از 16 به 28 گیت و شلمچه

 
از 8 گیت به 24 گیت ثابت و 24 گیت موقت و در مرز خسروي 20 گیت به 56 گیت. 

انجام 6130 کیلومتر خط کشی جاده اي – 1255 کیلومتر روکش آسفالت – ایجاد 1525 هکتار پارکینگ در مرزهاي هدف - 1686

 
چشمه سرویس بهداشتی در مسیرهاي منتهی به پایانه هاي مرزي. 

انجام تفاهمات و انعقاد قرارداد با دولت عراق طی سالهاي 95 الی 98 در راستاي خدمات رسانی به زائرین و امضاء 4 تفاهم نامه با

 
کشور عراق و مذاکرات متعدد با مسئولین و سفیر عراق که منتج به نتایج ذیل شد : 

 
لغو روادید اتباع دو کشور ایران و عراق در ماههاي محرم وصفر و موسم اربعین حسینی(ع). 

 
حذف هزینه هاي گمرکی در مرزهاي چهارگانه 

 
بازگشایی مرز خسروي و تحقق خواسته دیرینه مردم کرمانشاه و افزایش حجم تردد وکاهش تجمع در مرزهاي سه گانه. 

 
اخذ موافقت دولت عراق براي زائرینی که مهلت گذرنامه آنها اتمام یافته. 

افزایش زمان سفر اربعین ماههاي محرم وصفر، تهیه و تدوین یک مرجع مورد تایید بین دو کشور با موضوعات امنیتی، روادید ، اتباع،

 
خدمات، مدیریت بحران و... 

اعمال پوشش بیمه اي براي زوار اربعین با حداقل هزینه و بالاترین سطح تعهدات در مناطق مرزي و در عراق و انجام خدمات پوشش
بیمه اي براي میلیون ها زائر در ایام اربعین با حداقل هزینه و ارائه خدمات درمانی و رسیدگی به بیش از 6000 هزار نفر بیمار و

 
حادثه دیده و متوفی در ایام اربعین فقط در سال 98. 

ایجاد امکانات درمانی و بیمارستانی (بیمارستانهاي صحرائی) در مناطق مرزي و در کشور عراق جهت خدمات رسانی به زائرین در ایام

 
اربعین حسینی(ع). 

سازماندهی و تامین اتوبوس جهت حمل و نقل زائرین در ایران و عراق و ساماندهی و بهره گیري از حداکثر توان ناوگان حمل ونقل

 
عمومی با به کارگیري 9000 دستگاه اتوبوس بین شهري و 3000 اتوبوس شهري و ساماندهی اتوبوسهاي نیروهاي مسلح. 

ایجاد نظم و امنیت وتمهیدات اطلاعاتی و امنیتی با توجه به تهدیدات تروریستی و ایجاد مرکز کنترل و مدیریت مانیتورینگ به صورت

 
شبانه روزي با حضور نماینده هاي تام الاختیار کمیته هاي تخصصی. 

ایجاد سامانه اطلاعاتی اربعین حسینی(ع) در جهت اجراي مدیریت هوشمند بر مراسم اربعین و بهره گیري زائرین از نیازهاي خدماتی

 
و اطلاعاتی و راه اندازي سامانه سجا (سامانه جامع اربعین) با هدف برقراري ارتباط مستقیم با زائرین و اطلاع رسانی مستمربه زائرین. 

 
راه اندازي سامانه سیام و دفاتر کفالت سراسر کشور و جهت ثبت نام از افغانستانیهاي مقیم کشور براي سفر اربعین. 

مدیریت و ساماندهی اقدامات فرهنگی در ایام اربعین و اعزام مبلغین و روحانیون و بهره گیري از رسانه ها و فضاي مجازي و تولید و

 
نشر بیش از 400.000 نسخه پوستر و چاپ بیش از 1 میلیون نسخه راهنماي زائر و تهیه بیش از 2000 ساعت برنامه زنده و مستند. 



ساماندهی و هدایت مشارکتهاي مردمی وموکب هاي اربعین در راستاي خدمات رسانی به زائرین و ایجاد موکب براي زوار اربعین و

 
قریب 51 میلیون نفر اسکان طی این سالها و بیش از 228 میلیون نفر وعده غذایی و ... 

احراز آمادگی در مرزهاي دوغارون ، میرجاوه ، آستارا، بیله سوار در استانهاي خراسان رضوي ، سیستان و بلوچستان ، گیلان و

 
آذربایجان شرقی با همکاري سپاه پاسداران انقلاب اسلامی جهت میزبانی و استقبال از زائرین اتباع بیگانه. 

 
ساماندهی و تامین امکانات خدمات بهداشتی و نظافتی در شهرهاي کربلا و نجف . 

بهره گیري از توان کمیته هاي اربعین در مدیریت بحران ها و برنامه ریزي استانی و انتقال تجهیزات موکب داران اربعین حسینی به
استان هاي سیل زده خوزستان ،گلستان ، لرستان و ایلام و ... طی سالهاي 97 و 98 و ساماندهی و ارائه خدمات اسکان و تغذیه از

 
طریق مشارکت هاي مردمی و طبخ و توزیع بیش از هفت میلیون وعده غذایی و .... بین هم میهنان سی لزده." 

انتهاي پیام



16 هزار نامه مردم کرمانشاه به رئیس قوه قضاییه/ 207 پرونده کثیرالشاکی

داریم

منبع: ایسناشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/11/14

رئیس کل دادگستري استان کرمانشاه گفت: 207 پرونده کثیرالشاکی در استان داریم که هرکدام از این پرونده ها بیش از 20
نفر شاکی دارند.

پرویز توسلی زاده در نشستی خبري که امروز(14 بهمن)
برگزار شد، با گرامیداشت دهه مبارکه فجر، به سفر چندي
پیش رئیس قوه قضائیه به استان کرمانشاه اشاره کرد و
افزود: پیش از انجام این سفر، هیاتی از کارشناسان براي
بررسی ابعاد مختلف حوزه قضایی استان به کرمانشاه آمدند
تا نیازها و نواقص را شناسایی و در جریان سفر گزارش آن
را به رئیس قوه قضائیه ارائه دهند تا در مورد آنها تصمیم

 
گیري شود. 

وي تصریح کرد: تصویب حدود 130 میلیارد تومان اعتبار
براي دادگستري استان و سازمانهاي تابعه یکی از نتایج این بررسی هاي کارشناسی بود که قرار است در مدت زمان دو سال آن را براي

 
استان جذب کنیم. 

رئیس کل دادگستري بااشاره به همکاري خوب همه دستگاه هاي اجرایی استان در سفر رئیس قوه قضائیه به استان، اعلام کرد: آیت

 
االله رئیسی در پایان این سفر از عملکرد دستگاه قضایی استان رضایت داشتند. 

 
مردم 16 هزار نامه به رئیس قوه قضائیه دادند 

وي در ادامه با بیان اینکه برنامه هاي مختلفی در جریان سفر رئیس قوه قضائیه به استان انجام گرفت، گفت: یکی از این برنامه ها
اجراي یک برنامه سازشی بود، چرا که یکی از اولویت هاي مهم دستگاه قضایی استان مسئله سازش است و روي آن تاکیدي جدي

 
داریم. 

توسلی زاده با تاکید بر اینکه باید تاجایی که امکان دارد میزان اختلافات بین مردم کاهش پیدا کند، افزود: در جریان سفر رئیس قوه
قضائیه به استان حدود 16 هزار نامه به ایشان داده شد که در هیچکدام از سفرهاي استانی رییس قوه قضاییه مردم این تعداد نامه

 
نداده اند که نشان می دهد آمار مشکلات و اختلافات در کرمانشاه بالاست. 

 
ستاد مصلحین 18 هزار پرونده را به سازش کشاند 

وي در ادامه بااشاره به تشکیل ستاد مصلحین در استان، گفت: معتقدیم اختلافاتی که بین مردم وجود دارد باید بین خود آنها حل



شود و گاها لازم نیست این اختلافات به دستگاه قضایی برسد و براي آنها پرونده هاي متعددي تشکیل شود. براي نمونه فردي را داریم
که تاکنون حدود 400 تا 500 پرونده در دادگستري استان تشکیل داده، درحالی که با نگاهی به پرونده ها می بینیم برخی از آنها

 
نیازي نبوده که اصلا تشکیل شود و می شد طوري دیگر آنها را حل و فصل کرد. 

رئیس کل دادگستري استان اضافه کرد: در راستاي کاهش اختلافات بین مردم، از حدود یک سال پیش در کنار استفاده از ظرفیت
شوراهاي حل اختلاف، ستاد مصلحین را که اقدامی نادر در کشور بود با همراهی پلیس، تمام قضات استان و معتمدین مردم در استان

 
راه اندازي کردیم که طی این مدت هم کارهاي ارزشمندي انجام داده است. 

وي تاکید کرد: طی 9 ماهه اول امسال با استفاده از ظرفیت ستاد مصلحین حدود 18 هزار و 500 پرونده در استان به سازش کشیده

 
شده، درحالیکه تعداد پرونده هاي سازشی شوراي حل اختلاف در این مدت 16 هزار و 500 پرونده بوده است. 

بنا به گفته توسلی زاده ستاد مصلحین استان می تواند در طول سال 48 هزار پرونده را به مصالحه ختم کند که اگر براي هر پرونده

 
بصورت میانگین چهار نفر درگیر شده باشند، جمعا بین حدود 200 هزار نفر سازش ایجاد می شود. 

وي از برنامه ریزي براي تشکیل ستاد مصلحین در سه سازمان و نهاد پرجمعیت استان یعنی آموزش و پرورش، دانشگاه ها و نیروهاي

 
مسلح خبر داد تا اختلافاتی که در این نهادها پیش می آید، پیش از ارجاع به محاکم قضایی حل و فصل شوند. 

رئیس کل دادگستري استان گفت: البته تاکید داریم که حل اختلافات با سازش تنها باید براي جرائم خرد و غیرمهم باشد، نه پرونده

 
هایی که در آن جرائم مهمه همچون سرقت هاي خشن، قاچاق اسلحه و ... صورت گرفته است. 

 
90 درصد روابط حقوقی مردم در مشاورین املاك تنظیم می شود 

وي در بخش دیگري از سخنانش به ارائه گزارشی از عملکرد 17 ماهه دادگستري استان پرداخت و گفت: طی این مدت یکی از اولویت

 
هاي مهم خود را کاهش تعداد پرونده هاي ورودي قرار دادیم که خوشبختانه کارهاي خوبی نیز در این رابطه انجام شد. 

توسلی زاده تاکید کرد: از آنجایی که حدود 90 درصد از روابط حقوقی مردم در مشاورین املاك تنظیم می شود، براي همین

 
ساماندهی پنج هزار دفتر مشاوره املاك استان را انجام دادیم تا قراردادها به شکل الکترونیک و قانونمند تنظیم شوند. 

وي تاکید کرد: در کنار کاهش ورودي هاي به دادگستري استان، تلاش کردیم تا طی این مدت موجودي پرونده ها را نیز کاهش دهیم

 
که در این زمینه اقدامات بسیار خوبی صورت گرفت. 

رئیس کل دادگستري استان بابیان اینکه اتقان آراء قضات همواره یکی از تاکیدات دستگاه قضایی استان بوده، گفت: به سرمایه
اجتماعی به نام همراهی مردم نیاز داریم و این سرمایه اجتماعی یعنی اینکه مردم تصمیمات قضات را بپذیرند و از طرف دیگر هم

 
قاضی باید راي متقن و محکم صادر کند و جامعه را قانع کند. 

وي برخورد جدي با جرائم مهمه را یکی دیگر از اولویت هاي دستگاه قضایی استان دانست و گفت: آرامش مردم براي ما مهم است و
تاکید داریم هیچ فردي در استان نباید احساس ناامنی کند، براین اساس به همه کسانی که اقدام به آزار و اذیت مردم می کنند، تذکر

 
می دهیم که آنها را بصورت مستمر رصد می کنیم. 



 
توسلی زاده افزود: مردم هرجا احساس ناامنی کردند، می توانند با شماره 4141 دادگستري استان تماس بگیرند. 

 
207 پرونده کثیرالشاکی داریم 

وي در ادامه به تشریح آخرین وضعیت رسیدگی به پرونده هاي معوقه قضایی در استان هم اشاره اي کرد و گفت: تاکنون 76 درصد
پرونده هاي معوقه استان که مربوط به قبل از دي سال 1398 بوده، تعیین تکلیف شده اند و بیشتر پرونده هایی هم که باقی مانده

 
مربوط به اجراي احکام هستند. 

رئیس کل دادگستري استان افزود: تنها تعداد کمی از شعبات استان درحال حاضر بالاي 200 پرونده معوقه دارند که درخواست کرده

 
ایم تا پایان سال آنها را تعیین تکلیف کنند. 

 
به گفته رئیس دستگاه قضایی استان، میانگین زمانی رسیدگی به پرونده هاي قضایی در کرمانشاه حدود یکصدو یازده روز است. 

وي یادآورشد: در دستگاه قضایی استان حدود 207 پرونده کثیرالشاکی داریم، یعنی پرونده هایی که بیش از 20 نفر شاکی دارند که

 
در تلاش براي مختومه کردن آنها هستیم. 

 
کاهش هزار نفري جمعیت کیفري زندان هاي کرمانشاه 

توسلی زاده در ادامه یکی از سیاست ها و رویکردهاي مهم دستگاه قضایی استان را کاهش جمعیت کیفري زندان ها دانست و گفت:
در این راستا، طرح پایش زندانیان را در استان در حال اجرا داریم و از زمان اجراي این طرح بیش از سه هزار کاربرگ تنظیم شده،
یعنی حدود سه هزار زندانی مستحق ارفاق و مرخصی هستند که تاکنون هزار نفر از آنها از زندان آزاد شده اند، چراکه ضرورتی نداشت

 
در زندان بمانند. 

 
از برخورد با فساد استقبال می کنیم 

وي در بخش دیگري از سخنانش بااشاره به ابلاغ دستورالعمل ترك فعل مدیران از سوي رئیس قوه قضائیه، اعلام کرد: از همه مدیران

 
استان می خواهیم که بصورت دقیق براي انجام وظایفشان تلاش کنند. 

رئیس کل دادگستري استان در ادامه با تایید خبر انهدام باند اخذ راي تضمینی با عنوان "فرشته نجات" در استان، گفت: این موضوع

 
صحت دارد و ما از برخورد با فساد استقبال می کنیم و تاکید داریم که دستگاه قضایی باید عاري از هرگونه فساد باشد. 

وي افزود: در این پرونده تعدادي از کارکنان دادگستري و وکلاء دستگیر شده اند که پرونده آنها در مرحله مقدماتی است و بعدا

 
جزییات آن را تشریح خواهیم کرد. 

توسلی زاده در ادامه در پاسخ به پرسشی درخصوص وضعیت بررسی پرونده واگذاري پالایشگاه کرمانشاه هم گفت: این پرونده در یک
نهاد رسمی درحال بررسی است، اما تفاوتی که این پرونده با سایر پرونده هاي واگذاري در کشور دارد این است که پس از واگذاري،

 
تولید و اشتغال این پالایشگاه با مشکل مواجه نشده و حتی طبق گزارشات رسیده بهینه سازي هایی هم در آنجا انجام گرفته است. 



وي در ادامه به روند رسیدگی به پرونده زورگیري خشن چندي پیش در کرمانشاه هم اشاره کرد و گفت: عملکرد این افراد را از

 
مصادیق محاربه می دانیم و پرونده در حال انجام فرآیندهاي قضایی است. 

انتهاي پیام



افتتاح و کلنگ زنی 42پروژه عمرانی و طرح اقتصادي در شهرستان بویراحمد

طی دهه فجر

منبع: ایسناشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/11/14

فرماندار شهرستان بویراحمد از افتتاح و کلنگ زنی 42 پروژه عمرانی و طرح اقتصادي در این شهرستان به مناسبت دهه فجر
خبر داد.

«شاهرخ کناري» در گفت و گو با خبرنگار ایسنا ضمن
تبریک دهه فجر انقلاب اسلامی افزود: یاسوج بعنوان مرکز
استان کهگیلویه و بویراحمد نوپا، جوان و داراي کمتر از
50 سال سن است قبل از انقلاب به معناي واقعی کلمه در
زمینه هاي مختلف از جمله راه، صنعت، عمران و آبادنی،
فصل شهري و روستایی در محرومیت مطلق بود اما به
برکت نظام مقدس جمهوري اسلامی و خون پاك جوانان
این دیار، امروز مرکز این استان با وجود سن کم نسبت به
سایر مراکز استان کشور در خیلی از شاخص ها همپاي و

 
گاهی جلوتر از سایر استانها در حال حرکت است. 

وي اظهارکرد: امیدواریم یاسوج بعنوان مرکز استان و مرکز شهرستان بویراحمد که داراي ظرفیت ها و پتانسل هاي بیشمار و مواهب

 
الهی روز به جایگاه خودش برسد. 

فرماندار شهرستان بویراحمد خاطرنشان کرد: در ایام دهه فجر انقلاب اسلامی با حضور مسئولان کشوري و استانی 42 پروژه عمرانی و

 
اقتصادي افتتاح و کلنگ زنی می شود که از این تعداد 31 پروژه عمرانی و 11 پروژه و طرح اقتصادي است. 

کناري تصریح کرد: 11 پروژه هاي اقتصادي این شهرستان افتتاح و به بهره برداري خواهند رسید که با بهره برداري از این پروژه ها

 
براي 269 نفر اشتغال مستقیم ایجاد می شود. 

وي ادامه داد: مهمترین پروژه ها در بخش هاي کشاورزي از جمله واحد تولیدي مرغ تخم گذار در بخش کبگیان، گلخانه گل رُز در
بلهزار، گلخانه سبزي و صیفی در نرهگاه، پرواربندي در شهر چیتاب هستند، در بخش صنعت کارخانه تولیدات مصنوعات فلزي و

 
کارخانه تولید جعبه مقوایی و کارخانه تولید لامپ افتتاح و به بهره برداري خواهد شد. 

فرماندار شهرستان بویراحمد با بیان اینکه همچنین در بخش گردشگري پروژه هاي مهمی داریم که طی این ایام به بهره برداري می
رسند، عنوان کرد: مجتمع بزرگ آزادي باقري با اعتباري بیش از بر 70 میلیارد تومان با حضور مسئولان ملی و استانی افتتاح و به
بهره برداري می رسد و هتل آپارتمان اتابک در خیابان پاسداران با اعتباري بالغ بر 10 میلیارد تومان نیز افتتاح و به بهر برداري خواهد

 
رسید. 



کناري تاکید کرد: در بخش هاي برق رسانی، آبرسانی، راهداري، آموزش و بسیج سازندگی پروژه هاي عمرانی مهمی داریم که طی
دهه فجر امسال در این شهرستان افتتاح می شوند. یکی از مهمترین این پروژه ها رفع نقطه حادثه خیز در پیچ "کوشک" در محور

 
یاسوج- بابامیدان است که با اعتباري بالغ بر 4 میلیارد تومان اجرا شده است. 

وي اظهارکرد: در هنگام بازگشایی مدارس یکی از مشکلات شهرستان بویراحمد کمبود فضاي آموزشی است که طی این ایام بیش از 6
مدرسه و سالن ورزشی مدارس در این شهرستان افتتاح می شوند. بهره برداري از پارکینگ خورشیدي، زمین ورزشی مجتمع

 
خوابگاهی خواهران، احداث دیواره سنگ نوردي از جمله پروژه هاي دانشگاه یاسوج طی ایام دهه فجر خواهد بود. 

فرماندار شهرستان بویراحمد با اشاره به بهره برداري فاز نخست یادمان شهداي گمنام یاسوج بیان کرد: این پروژه مذهبی و فرهنگی با

 
همت بسیج سازندگی سپاه فتح استان با اعتباري بالغ بر سه میلیارد تومان آماده افتتاح و بهره برداري است. 

انتهاي پیام



وزیر جهاد کشاورزي پروژه 120 هکتاري آبیاري تحت فشار در جیرفت را

افتتاح کرد

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/11/14

پروژه 120 هکتار آبیاري تحت فشار در جیرفت با حضور وزیر جهاد کشاورزي به بهره برداري رسید....

 
پروژه 120 هکتار آبیاري تحت فشار در جیرفت با حضور وزیر جهاد کشاورزي به بهره برداري رسید. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از وزارت جهاد کشاورزي، کاظم خاوازي وزیر جهاد کشاورزي به همراه استاندار کرمان،
نمایندگان شهرستان هاي جنوبی استان در مجلس و هیات همراه در سفر به جنوب کرمان، با حضور در گلزار شهداي جیرفت به مقام

 
شامخ شهیدان اداي احترام کردند. 

 
وزیر جهاد کشاورزي در ادامه این سفر، پروژه 120 هکتار آبیاري تحت فشار در شهرستان جیرفت را افتتاح کرد. 

این پروژه با اعتباري معادل یک میلیارد و 125 میلیون تومان از منابع دولتی و خصوصی به بهره برداري رسید و با افتتاح آن براي

 
150 نفر به صورت مستقیم و غیر مستقیم اشتغال ایجاد شده است. 

 
بازدید از باغات و مزارع سرمازده جیرفت 

 
وزیر جهاد کشاورزي در ادامه سفر خود به جنوب کرمان از باغات و مزارع سرمازده شهرستان جیرفت بازدید کرد. 

دکتر خاوازي در این بازدید به صورت چهره به چهره با کشاورزان خسارت دیده گفتگو کرد. کشاورزان با طرح مشکلات خود به
خسارات فراوان ناشی از سرمازدگی محصولات کشاورزي خود اشاره کردند و خواستار رسیدگی مسئولان به وضعیت کشاورزان این

 
منطقه شدند. 

 
بازدید از مزارع خسارت دیده از سرما و طوفان شن در رودبار جنوب 

وزیر جهاد کشاورزي در ادامه این سفر، از مزارع خسارت دیده از سرما و طوفان شن در شهرستان رودبار جنوب بازدید و با کشاورزان

 
خسارت دیده دیدار و گفتگو کرد. 

در این دیدار، کشاورزان مسائل و مشکلات خود را در زمینه تسهیلات کشاورزي و فروش محصولات با وزیر جهاد کشاورزي مطرح
کردند.



اعلام جزئیات فرایند استخدام فرزندان شهدا و جانبازان 70 درصد

منبع: ایسناشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/11/14

معاون رییس جمهور و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران روز دوشنبه 13 بهمن ماه در نشستی صمیمانه با جمعی از
جانبازان و ایثارگران شهرستان بروجرد از استان لرستان در سالن اجتماعات ساختمان مرکزي بنیاد شهید و امور ایثارگران

دیدار و گفت وگو کرد.

به گزارش ایسنا، مهندس سعید اوحدي در این نشست
ضمن شنیدن سخنان این ایثارگران و تبریک ایام االله فجر
انقلاب اسلامی، گفت: به فرموده حضرت امام خمینی (ره)
«بنیاد شهید افضل نهادها است» و قداست دارد؛ که این
قداست برگرفته از جامعه هدف بنیاد است لذا ما هم که در
بنیاد فرصت خدمت پیدا کرده ایم باید تمام تلاش و

 
همتمان را در راه خدمت به این جامعه مقدس بگذاریم. 

معاون رییس جمهور با اشاره به فعالیت هاي انجام شده در
بنیاد در دوره جدید، گفت: در این دوره سعی کردیم تمرکز
فعالیت ها در مرکز را کم کنیم و به استان ها توجه

بیشتري داشته باشیم؛ در همین راستا طی 9 ماه گذشته، 28 سفر استانی داشتیم و در این سفرها ضمن پیگیري موضوع زمین،
مسکن، اشتغال و مسائل بیمه، دارو، درمان و... ایثارگران، سعی کردیم با خانواده هاي معظم شهدا، جانبازان و آزادگان هر استان هم

 
دیدار و گفت وگو کنیم و مطالبات و درخواست آن ها را بشنویم و بررسی کنیم. 

اوحدي در پاسخ به درخواست یکی از جانبازان حاضر در نشست درباره استخدام و اشتغال فرزندان جانبازان، تأکید کرد: طبق قانون تا
پایان برنامه ششم توسعه باید فرزندان شهدا و جانبازان 70 درصد استخدام شوند که پایان برنامه ششم یک سال و نیم دیگر است و
معمولاً یک سال هم تمدید می شود، یعنی حدوداً دو سال دیگر اما مکاتباتی با رییس جمهور انجام داده و از ایشان خواستیم تا پایان
دولت این استخدام ها اتفاق بیفتد که ایشان نیز دستور استخدام 12 هزار نفر از این عزیزان را صادر کردند و در جلسه اي که با معاون
اول ریاست جمهوري برگزار شد دستور استخدام همه فرزندان شهدا و جانبازان 70 درصد تا پایان امسال صادر شد که دستور بسیار

 
بزرگی بود و تا به حال سابقه دستور استخدام این میزان فرزند شهید و جانباز را در هیچ دولتی نداشتیم. 

وي با تأکید بر طولانی و سخت بودن فرایند استخدام این تعداد از متقاضیان، عنوان کرد: براي این کار ابتدا باید سازمان امور
استخدامی کشور پست هاي خالی را از همه دستگاه ها استعلام و پست هاي جدید را اعلام می کرد. از سوي دیگر معاونت تعاون و
امور اجتماعی بنیاد شهید و امور ایثارگران نیز مدارك تحصیلی فرزندان شهدا و جانبازان مورد نظر و تعداد محصلین هر رشته را از
طریق سامانه سجایا جمع آوري می کرد که کار سنگینی بود و تلاش شبانه روزي عزیزان را به همراه داشت اما این فهرست تهیه شد
و در نهایت در جلسه اي که دو روز قبل در سازمان امور استخدامی کشور برگزار شد؛ به جمع بندي قطعی درباره استخدام این عزیزان

 
رسیدند. 

معاون رییس جمهور درباره شرایط و چگونگی استخدام فرزندان شاهد و ایثارگر گفت: مطابق اعلام رییس سازمان امور استخدامی
کشور براي فرزندان شهدا و جانبازان 70 درصد که مدرك لیسانس و فوق لیسانس دارند مشکلی وجود ندارد اما براي افراد با مدرك

 
دیپلم فقط در پست هاي خاصی امکان استخدام وجود خواهد داشت. 



وي افزود: طبق مصوبه، دولت امکان استخدام افراد با مدرك دیپلم وجود ندارد و از طرفی دستور است که همه این عزیزان استخدام
شوند، لذا براي افراد با مدرك دیپلم استثنا قائل شده اند. چرا که معمولاً در وزارتخانه ها پست براي مدرك دیپلم نداریم اما چند

 
مجموعه که معمولاً افراد دیپلم را هم استخدام می کنند، قول مساعدت داده اند که افراد دیپلم هم استخدام شوند. 

اوحدي درباره تاریخ برگزاري آزمون استخدامی فرزندان شاهد و ایثارگر هم عنوان کرد: مجلس مصوب کرده است که هر استخدامی در
کشور باید از طریق آزمون صورت بگیرد اما این آزمون براي عموم نیست، بلکه فقط بین خود فرزندان شهدا و جانبازان 70 درصد

 
برگزار می شود. 

وي افزود: از آنجا که آزمون هاي کشور را سازمان سنجش برگزار می کند، با این سازمان رایزنی هایی شده و تأکید ما این است که تا
قبل از شروع سال جدید شاهد برگزاري این آزمون استخدامی باشیم. مطمئن باشید که حداکثر تا پایان سال فرزندان شما استخدام
می شوند؛ البته این حق خانواده هاي شاهد و ایثارگر است و چیزي نیست که خداي نکرده کسی بخواهد سر این عزیزان منتی بگذارد.
رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران با اشاره به پرداخت معوقات چند هزار میلیاردي بنیاد شهید و امور ایثارگران در حوزه هاي مختلف
طی چند ماه گذشته؛ در شرایط بد اقتصادي و تحریمی دولت و کشور، عنوان کرد: فقط با عنایت شهدا و دعا و نیت پاك جانبازان و
آزادگان این معوقات پرداخت شد، اما بودجه سال 1400 با حمایت خوب دولت و مجلس شوراي اسلامی کاملاً متفاوت از بودجه
امسال است و تلاش ما این است که در سایه شهدا و دعاي خیر شما جانبازان، بتوانیم به شکلی که شرمنده شهدا و ایثارگران نباشیم،

 
ارائه خدمت کنیم. 

انتهاي پیام



نذر اهداي خون تا طبخ و توزیع نان رایگان بین نیازمندان

منبع: ایسناشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/11/14

یکی از مساجد فعال تهران در اقدامی زیبا همزمان با ایام االله دهه فجر انقلاب اسلامی نذر اهداي خون به موجب کمبود خون
در این دوران سخت شیوع ویروس کرونا را آغاز و همچنان به این حرکت خود با تبلیغات بیشتر ادامه می دهد.

 به گزارش ایسنا،این روزها به علت شیوع ویروس کرونا
کارکردهاي اجتماعی مسجد بیش از گذشته جنبه هاي خود را نشان داده است، مساجد در این ایام ده ماه نشان دادند که تا چه اندازه

 
می توانند به کمک مردم و جامعه بیایند، از این رو به گفت وگو با ائمه جماعات یکی از مساجد تهران پرداخته ایم. 

حجت الاسلام والمسلمین قلی زاده – امام جماعت مسجد امام رضا(ع) پیشوا- در خصوص اقدامات این مسجد در دوره سوم تشدید
شیوع ویروس کرونا با بیان اینکه یکی از اقدامات در این ایام افتتاح یک شعبه خیریه در مسجد بوده است، اظهار کرد: در صدد هستیم

 
همزمان با جشن هاي دهه فجر این خیریه را افتتاح کنیم. 

وي ادامه داد: در چند ماه گذشته سعی کرده ایم بیش از ه70 بسته معیشتی را در بین خانواده هاي نیازمند توزیع کنیم که منبع

 
مالی آن نیز از بین خیرین و مردم منطقه تهیه شده است. البته 300 بسته دیگر نیز همزمان با دهه فجر توزیع خواهد شد. 

امام جماعت مسجد امام رضا(ع) پیشوا تاکید گرد: میز سلامت یکی دیگر از خدمات ما در چند ماه گذشته بوده است که تا به امروز
استقبال خوبی نیز از آن شده است، در کنار ارائه خدمات پزشکی کار ضدعفونی معابر و محله هاي پر تردد را نیز در دستور کار خود

 
قرار داده ایم. همچنین محلول، ماسک و دست کش نیز به قیمت دولتی عرضه می شود. 

قلی زاده از رایزنی مسجد با مجموعه هلال احمر به منظور احداث «خانه هلال» خبر داد و گفت: قرار است در این همکاري دو سویه
کارهاي پزشکی علاوه بر کرونا در دامنه گسترده تر و به صورت همیشگی براي خدمات درمانی و سلامت محور در اختیار مردم قرار

 
گیرد. با توجه به رایزنی هاي صورت گرفته با هلال احمر و فراهم کردن شرایط لازم در دهه فجر نیز این اتفاق مهم رقم خواهد خورد. 



وي افزود: یکی یگر از اقدامات ما امر به معروف و نهی از منکر در مورد رعایت پروتکل هاي بهداشتی است. سعی کرده ایم با ادبیاتی

 
کاملا توجیهی و دوستانه کسانی را که در رعایت پروتکل هاي بهداشتی دستورالعمل هاي لازم را رعایت نمی کنند توجیه کنیم. 

 
 

امام جماعت مسجد امام رضا(ع) پیشوا با بیان اینکه یکی از اهداف ما در مسجد ایجاد اشتغال زایی براي خانواده ها است، گفت: در
حال حاضر در تلاش هستیم تا یک کارگاه سنگ تراشی را راه اندازي کنیم تا از این طریق بتوانیم تعداد زیادي از افرادي که بیکار
هستند را مشغول به کار کنیم. همچنین به دنبال افتتاح یک فروشگاه محصولات غذایی و بهداشتی هستیم تا علاوه بر ایجاد اشتغال

 
زایی بخشی از عواید مالی این فروشگاه را نیز صرف امور خیریه کنیم. 

قلی زاده ادامه داد: یکی از اقدامات خوب مسجد از زمان اولین سالگرد شهادت شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی نذر اهداي خون
است، در این خصوص تبلیغات خوبی انجام گرفت و در روز سالگرد شهادت این شهید نزدیک به هفتاد کیسه خون در یک روز جمع
آوري شد که آمار بسیار خوبی است و همچنان این طرح ادامه دارد. همچنین در برخی از نانوایی ها محله نیز نان رایگان به نیت شهید

 
سلیمانی بین خانواده اي نیازمند طبخ و توزیع شد. 

وي یادآور شد: تا به امروز تمام تلاش ما بر این بوده است که به گونه اي عمل کنیم که مسجد نه تنها تعطیل نشود بلکه پویاتر نیز
عمل کند. به همین منظر علاوه بر برگزاري مناسک معنوي و دینی با رعایت پروتکل هاي بهداشتی تلاش کرده ایم تا خدمات

 
بهداشتی و مالی را نیز به مردم ارائه کنیم. 



 
 

 
 

انتهاي پیام



حواشی بررسی کلیات لایحه بودجه 1400 در مجلس

منبع: ایسناشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/11/14

بررسی گزارش کمیسیون تلفیق در خصوص کلیات لایحه بودجه سال 1400 در دستورکار امروز نمایندگان مجلس شوراي
اسلامی قرار داشت.

به گزارش ایسنا، جلسه علنی امروز ( سه شنبه) مجلس
شوراي اسلامی حدود ساعت 8:10 دقیقه صبح آغاز شد و
علی رغم اینکه انتظار می رفت بررسی کلیات بودجه اولین
دستور کار نمایندگان باشد، گزارش کمیسیون اصل 90
مجلس در خصوص واکسن کرونا به عنوان اولین دستور به

 
بحث گذاشته شد. 

پس از گذشت حدود 30 دقیقه از جلسه علنی مجلس
شوراي اسلامی، با حضور محمد باقر نوبخت رئیس سازمان
برنامه و بودجه کشور و حسینعلی امیري معاون پارلمانی

رئیس جمهور در صحن مجلس، بررسی گزارش کمیسیون تلفیق در خصوص لایحه بودجه سال 1400 در دستور کار نمایندگان قرار

 
گرفت. 

احمد امیر آبادي فرهانی عضو هیئت رئیسه مجلس شوراي اسلامی در آغاز بررسی کلیات لایحه بودجه روند بررسی لایحه بودجه را
تشریح کرد و افزود: بر اساس آئین نامه داخلی مجلس سخنگوي کمیسیون تلفیق مجلس 30 دقیقه فرصت دارد که در ابتدا و انتها از
گزارش کمیسیون دفاع کند و سپس 5 موافق و 5 مخالف هرکدام به مدت 10 دقیقه می توانند نظرات خود را مطرح کرده و در پایان

 
نیز نماینده دولت 20 دقیقه فرصت دارد تا از کلیات لایحه دولت دفاع کند. 

پس از آغاز ارائه گزارش کمیسیون تلفیق از سوي سخنگوي کمیسیون، تجمعاتی از نمایندگان در صحن مجلس به چشم می خورد که
هرکدام به صورت گروهی در حال بحث با یکدیگر بودند. بعد از اتمام بخش اول صحبت هاي سخنگوي کمیسیون تلفیق، نوبت به
صحبت نمایندگان موافق و مخالف کلیات لایحه بودجه رسید که برخی از آنان نوبت خود را با سایر نمایندگان تقسیم کرده و در

 
مجموع 7 نماینده در مخالفت با کلیات و 8 نماینده در موافقت با کلیات لایحه بودجه اظهار نظر کردند. 

در بین صحبت هاي نمایندگان موافق کلیات لایحه بودجه بعضا فریاد دو دو از نمایندگان بر می خواست که حاکی از مخالفت
نمایندگان با کلیات لایحه بود. در بین صحبت هاي نمایندگان موافق و مخالف چندین تن از نمایندگان در قالب اخطار و تذکر از عدم

 
حضور رئیس جمهور براي دفاع از لایحه بودجه در مجلس انتقاد کرده و آن را خلاف قانون دانستند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی نیز در واکنش به انتقادات نمایندگان از عدم حضور رئیس جمهور در مجلس تاکید کرد: بنده 10 روز
قبل نامه کتبی براي ایشان نوشته و رسما از ایشان براي حضور در مجلس براي دفاع از لایحه بودجه دولت دعوت کردم؛ ایشان این



 
دعوت را اجابت نکردند اما بنده وظیفه خود را انجام داده ام. 

پس از صحبت هاي موافقان و مخالفان کلیات لایحه بودجه، محمد باقر نوبخت به مدت 20 دقیقه به دفاع از لایحه بودجه دولت

 
پرداخت. پس از پایان توضیحات وي اکثر نمایندگان فریاد دو دو سر دادند که بیانگر مخالفت آنان با کلیات لایحه دولت بود. 

سپس نوبت به سخنگوي کمیسیون تلفیق رسید تا ادامه توضیحات خود را تکمیل کند. در این حین فضاي مجلس تقریبا متشنج بود
و برخی از نمایندگان با تجمع در صحن مجلس و رو به عکاسان علامت دو نشان داده و فریاد دو دو نیز سر می دادند. در بین این افراد

 
بعضا نمایندگانی که در موافقت با کلیات لایحه بودجه نیز صحبت کرده بودند، دیده می شد! 

پس از تکمیل توضیحات سخنگوي کمیسیون تلفیق، وي بخشی از وقت خود را به رئیس کمیسیون واگذار کرده و در نهایت پس از
توضیحات 10 دقیقه اي رئیس کمیسیون تلفیق، رئیس مجلس شوراي اسلامی از نمایندگان تقاضا کرد تا براي راي گیري در خصوص

 
کلیات لایحه بودجه سال 1400، بر روي صندلی هاي خود مستقر شوند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی قبل از آغاز راي گیري تاکید کرد: ما امروز براساس آیین نامه کلیات بودجه را به راي می گذاریم اگر
کلیات راي بیاورد وارد جزییات می شویم و مبناي رسیدگی ما گزارش کمیسیون تلفیق است و اگر راي نیاورد لایحه به دولت بازگشته

 
و دولت باید آن را اصلاح کند. 

پس از آغاز راي گیري اکثریت نمایندگان از روي صندلی هاي خود برخاسته و فریاد دو دو که حاکی از راي مخالف نمایندگان به
کلیات لایحه بودجه بود، سر دادند. در نهایت نمایندگان مجلس شوراي اسلامی با 99 راي موافق، 148 راي مخالف و 12 راي ممتنع

 
از مجموع 261 نماینده حاضر با کلیات لایحه بودجه سال 1400 مخالفت کردند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی پس از راي گیري در خصوص کلیات لایحه بودجه، تصریح کرد: مجلس تلاش کرد با رویکرد توجه به
معیشت مردم و مناطق محروم، حذف رانت ها، توجه به تولید و اشتغال، رفع تبعیض و سیاست تک نرخی براي جلوگیري از رانت در
ارز در کمیسیون تلفیق لایحه بودجه اصلاح شود اما متاسفانه دولت در مواجهه با اصلاح ساختار بودجه که از سوي کمیسیون تلفیق
صورت گرفت، تعامل مناسب نداشت و امروز نیز در این نشست شاهد آن بودیم. امیدواریم دولت از فرصت کنونی براي اصلاح بودجه

 
استفاده کند و هر چه سریعتر لایحه را به مجلس شوراي اسلامی تقدیم کند و در این راستا از تجربه کمیسیون تلفیق نیز بهره ببرد. 

انتهاي پیام



نشانه هایی از پیشرفت چشم گیر بزرگترین بانک بورسی کشور

منبع: تسنیمشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/11/14

بانک تجارت از افزایش بیش از 37 درصدي جذب سپرده هاي ریالی در مقطع پایان آذرماه سال جاري نسبت به پایان
اسفندماه سال 1398 خبر داد.

بانک تجارت از افزایش بیش از 37 درصدي جذب سپرده
هاي ریالی در مقطع پایان آذرماه سال جاري نسبت به

 
پایان اسفندماه سال 1398 خبر داد. - اخبار بازار - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم به نقل از روابط عمومی بانک
تجارت، بر اساس آمار عملکرد 9 ماهه این بانک در جذب
سپرده و اعطاي تسهیلات، بانک تجارت با تمرکز بر ارائه
خدمات بهینه بانکی و مالی موفق شد در مجموع تمامی

 
سپرده ها 37 درصد افزایش را رقم بزند. 

در بررسی جزئیات این آمار در شاخص سپرده هاي ریالی حساب جاري افزایش 51 درصدي را شاهد هستیم به این صورت که از 419

 
هزار میلیارد ریال در پایان اسفندماه سال گذشته به بیش از 632 هزار میلیارد ریال افزایش یافته است. 

در این آمار حساب سپرده سرمایه گذاري کوتاه مدت نزدیک به 66 درصد، سپرده ضمانتنامه 51درصد، پیش دریافت اعتبارات اسنادي

 
داخلی 62درصد و سایر سپرده ها ي دیداري و پس انداز نیز 41 درصد افزایش را در مقطع مذکور نشان می دهد. 

بانک تجارت همراستا با بهبود سبد سپرده اي و افزایش شاخص هاي عملکردي فوق با وجود شرایط دشوار حاصل از تحریم و شیوع

 
کرنا، سعی کرده در سال جهش تولید و با هدف اشتغالزایی، حمایت هاي گسترده اي را از صنایع گوناگون به عمل آورد. 

به همین منظور تا پایان دي ماه سال جاري تعداد 41 هزار و 271 فقره تسهیلات جمعا به مبلغ بیش از 20 هزار و 557 میلیون ریال
به متقاضیان کسب و کارهاي آسیب دیده به ویژه صنعت حمل و نقل کشور توسط بانک تجارت اعطا شد که تاثیر مستقیم آن تثبیت

 
اشتغال 91 هزار و 912 نفر در شرایط شیوع ویروس کرونا شد. 

بانک تجارت همچنین به منظور حمایت از اقشار آسیب دیده در دوره شیوع ویروس کرونا تا پایان دي ماه سال 1399 تعداد بیست و
پنج هزار و 825 فقره تسهیلات ودیعه مسکن جمعا به مبلغ چهار هزار و 963 میلیارد ریال به خانواده هاي مستاجر در استان هاي

مختلف کشور اعطا کرد.



آغاز تزریق واکسن ایرانی کرونا از فروردین

منبع: شیعهشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/11/14

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام با بیان اینکه طی روزهاي آینده خط تولید "کوو ایران برکت" براي ساخت دو تا سه میلیون
دوز واکسن در ماه افتتاح می شود، گفت: بسیار امیدواریم تا اواخر فروردین بتوانیم واکسیناسیون با استفاده از واکسن ایرانی

در کشور را آغاز کنیم.

 
 <

به گزارش «شیعه نیوز»، همزمان با میلاد با سعادت دخت نبی اکرم، حضرت فاطمه زهرا (س) و روز زن و مادر، آیین شکرانه ایجاد
120 هزار شغل براي بانوان سراسر کشور توسط ستاد اجرایی فرمان امام با عنوان "بانوي برکت" در محل نمایشگاه دائمی این ستاد

 
در تهران برگزار شد. 

محمد مخبر؛ رئیس ستاد اجرایی فرمان امام در این مراسم گفت: بهره برداري از 40 هزار طرح اشتغال زایی بانوان، آزادي تعدادي از
بانوان زندانی سرپرست خانوار داراي فرزند، افتتاح 760 طرح عمرانی و فرهنگی و تجهیز 60 خانه ورزش ویژه بانوان ازجمله اقدامات

 
ستاد اجرایی در این ایام پربرکت است. 

وي افزود: از محوري ترین کارهایی که در ستاد اجرایی فرمان امام انجام می شود اشتغال زایی است و در حال حاضر روزانه حدود

 
1150 شغل جدید در کشور ایجاد می کنیم. 

مخبر خاطرنشان کرد: معتقدیم یکی از بهترین روشها براي رفع محرومیت از مناطق کم برخوردار، کمک به بانوان روستایی براي ایجاد

 
طرح هاي اشتغال زایی خرد و خانگی است و بنیاد برکت در این زمینه اقدامات فراوانی تاکنون انجام داده است. 

رئیس ستاد اجرایی خبر خوشی هم در زمینه درمان ناباروري داشت و گفت: با هماهنگی که با وزارت بهداشت صورت گرفت، قول

 
دادیم ستاد اجرایی فرمان امام ظرف 6 _7 ماه آینده ، 51 مرکز درمان ناباروري در سطح کشور ایجاد کند. 

وي در ادامه اشاره اي به "نخستین واکسن ایرانی کرونا" کرد و گفت: طبق گزارش ناظران وزارت بهداشت، فاز اول کارآزمایی بالینی
"کوو ایران برکت" با موفقیت کامل پیش رفته و حال تمام افرادي که دوز اول و دوز دوم واکسن را دریافت کردند، کاملا خوب است و
هیچگونه عوارض خاصی نداشته اند؛ آماده ایم تا به محض صدور مجوز وزارت بهداشت، فاز دوم تست انسانی واکسن ایرانی کرونا را

 
آغاز کنیم. 

 
مخبر ادامه داد: کشورهاي مختلفی خواهان دریافت این واکسن هستند و درخواست هایی مطرح شده است. 

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام افزود: سه واکسن کروناي دیگر ستاد هم که از سه روش دیگر تولید شده اند، درانتظار صدور مجوز

 
براي آغاز تست انسانی و فاز بالینی هستند. 

وي با بیان اینکه ویروس جهش یافته انگلیسی نگرانی فراوان و مضاعفی در مردم ایجاد کرده بود، افزود: خوشبختانه واکسن کوو ایران



برکت به طور کامل روي ویروس انگلیسی اثر داشت و نتایج آزمایشهاي مربوطه نشان داد که پلاسماي خون سه داوطلب اول توانست

 
براین ویروس غلبه کند. 

مخبر با بیان اینکه فکر می کنم ظرف چند روز آینده وزارت بهداشت اجازه فاز دوم تست انسانی را بدهد، ادامه داد: اگر این مجوز
صادر شود کار سرعت بیشتري می یابد و بسیار امیدواریم تا اواخر فروردین بتوانیم واکسیناسیون با استفاده از واکسن ایرانی در کشور

 
را آغاز کنیم. 

وي درباره صادرات واکسن کرونا گفت: اولویت اول ما قطعاً داخل کشور و مردم خودمان است، اگر بتوانیم واکسن را براي همه مردم

 
تزریق کنیم و مازاد بر نیاز تولید شود به صادرات هم فکر خواهیم کرد. 

مخبر در پاسخ به سؤالی درباره واردات واکسن تصریح کرد: به نظرم تا قبل از تولید واکسن داخلی، اگر بشود با وارد کردن واکسن

 
مطمئن خارجی جلوي مرگ یک نفر را بگیریم، حتی یک لحظه هم نباید در واردکردن آن درنگ کنیم. 

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام با بیان اینکه همزمان با انجام تست انسانی، زیرساخت لازم براي تولید انبوه واکسن ایرانی هم در
شهرك دارویی ستاد در حال آماده سازي است، افزود: طی روزهاي آینده خط تولید کوو ایران برکت براي ساخت دو تا سه میلیون

 
دوز واکسن در ماه افتتاح می شود تا به محض تأیید نهایی واکسن، آن را به تولید انبوه برسانیم. 

وي با بیان اینکه تا اواسط اردیبهشت ظرفیت تولید واکسن را به 12 تا 14 میلیون دوز در ماه میرسانیم، ادامه داد: به هیچ وجه خط

 
تولیدمان از کار تحقیقاتی عقب نیست و بصورت 24 ساعته کارها توسط جوانان نخبه کشور در حال انجام است. 

گفتنی است در ابتداي این مراسم ، محمد مخبر رئیس ستاد اجرایی، سمیه رفیعی نماینده مجلس، مدنی مدیرعامل بنیاد برکت،
سلیمانی مدیرعامل بنیاد احسان و جمعی از مدیران حوزه بانوان در زیرمجموعه هاي ستاد از نمایشگاه تولیدات و دستاوردهاي بانوان
مناطق محروم سراسر کشور که با کمک و تسهیلات ستاد اجرایی فرمان امام ، طرح هاي اشتغالزایی خود را فعال کرده اند ، بازدید

 
کردند. 

در ادامه مراسم با دستور رئیس ستاد اجرایی فرمان امام و بصورت ویدئوکنفرانسی چندین طرح و پروژه ازجمله "مرکز نوآوري
اجتماعی بانوان احسان" و "ارسال تجهیزات براي 60 خانه ورزش بانوان در مناطق محروم کشور" اجرا و به بهره برداري رسید.



مشهد آماده هوشمند شدن است

منبع: خبرخودروشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/11/14

خبرگزاري مهر: معاون علمی و فناوري گفت: خراسان رضوي ظرفیت هاي بالقوه بسیاري در توسعه فناوري هاي پیشرفته دارد و

 
اکنون محیط مشهد آماده براي هوشمند شدن است. 

سورنا ستاري معاون علمی و فناوري رئیس جمهور در مراسم گشایش یک مرکز نوآوري در خراسان رضوي با اشاره به نقش شرکت
هاي دانش بنیان و صنایع خلاق در پیشرفت پایدار استان ها گفت: یکی از بخش هاي مهم زیست بوم کارآفرینی و رونق آن وجود
پارك هاي علم و فناوري است که کمک می کند ایده هاي جوانان خلاق و بومی استان به کسب و کارهاي فناورانه و دانش بنیان بدل

 
شود. 

وي، توسعه زیست بوم کارآفرینی و نوآوري شرکت هاي دانش بنیان و صنایع خلاق را یک ضرورت حیاتی براي حمایت از جوانان
بومی و حل مشکلات دانست و افزود: رونق این زیست بوم نیازمند حمایت همه بخش هاي استانی است و تلاش می کنیم تا با حمایت
سخت افزاري و نرم افزاري، پارك علم و فناوري به مثابه یک مفهوم نرم افزاري، فراتر از محیط فیزیکی به همه نوآوران در سطح استان

 
خدمت ارائه کند. 

رئیس بنیاد ملی نخبگان، با بیان این که زمینه هاي بالقوه بسیاري براي توسعه فناوري ها در استان خراسان رضوي نهفته است ادامه
داد: این استان ظرفیت هاي بالقوه بسیاري در توسعه فناوري هاي پیشرفته دارد و اکنون محیط مشهد آماده براي هوشمند شدن
است. هوشمندي این شهر، با اقدامات خوب استانی در مساعد کردن محیط براي شرکت هاي دانش بنیان و صنایع خلاق، همچنین

 
فراهم کردن حضور سرمایه گذار بخش خصوصی، بیش از هر زمان دیگري به واقعیت نزدیک شده است. 

وي افزود: تا کنون بیش از 172 ایده در قالب برگزاري 5 رویداد نوآورانه برگزار شده به مرکز «شتاب ایده» رسیده و زمینه را براي

 
تشکیل تیم هاي نوآور و جذب سرمایه هاي سرگردان، در راستاي تشکیل کسب و کارهاي بین المللی فراهم کرده است. 

ستاري خاطر نشان کرد: حمایت از کارآفرینان و ایده پردازان جوان کشور، حمایت و هدایت کسب و کارهاي نوپا و صاحب ایده در

 
حوزه هنر، معماري، شهرسازي، صنایع ساختمانی، طراحی صنعتی و گردشگري مهم ترین هدف این مرکز نوآوري است. 

 
رونمایی از محصولات نوآورانه پارك علم و فناوري مشهد 

ستاري، در ادامه این سفر یک روز از پارك علم و فناوري استان خراسان رضوي بازدید کرد. در این بازدید از دو محصول ایران ساختی
که توسط معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري در قالب طرح کلان ملی از تولید آنها حمایت شده است رونمایی شد. یکی از این
محصولات دستگاه ضد عفونی کننده سطوح و محیط بخار آب اکسیژنه پلاسمایی است که با آن اجسام، محیط و تجهیزات پزشکی

 
ضدعفونی می شود. 



همچنین بازدید از کارخانه نوآوري مشهد، افتتاح یک مرکز نوآوري و شتابدهی و حضور در جمع فعالان فناور و کار آفرین استان
خراسان رضوي از دیگر برنامه هاي معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري در این سفر یک روزه است.



پایان داوري نخستین دوره جشنواره ملی کاریکاتور کارا

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/11/14

خبرگزاري آریا- رییس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از پایان داوري نخستین

 
دوره جشنواره ملی کاریکاتور "کارا" خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از مرکز روابط عمومی و
اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، حامد
شمس با اعلام این خبر اعلام کرد: داوري نخستین دوره

 
جشنواره ملی کاریکاتور کارا به پایان رسید. 

وي افزود: هیات داوران با بررسی 196 اثر رسیده به دبیرخانه جشنواره که متعلق به 108هنرمند بود، 65 اثر را واجد شرکت در

 
نمایشگاه و انتشار در کتاب جشنواره اعلام کردند. 

شمس با بیان این که در این مرحله 12 اثر به مرحله دوم داوري راه یافت، خاطرنشان کرد: پس از بررسی هاي صورت گرفته در پایان

 
7 اثر نیز به بخش پایانی داوري راه می یابند. 

رییس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی تصریح کرد: برگزیدگان نخستین دوره جشنواره ملی
کارتون و کاریکاتور روز 29 بهمن در مراسم "تجلیل از برگزیدگان ملی سیزدهمین جشنواره کارآفرینان برتر 1398 " معرفی خواهند

 
شد. 

نخستین دوره جشنواره ملی کاریکاتور " کارا" با موضوع کارآفرینی با 7 عنوان محوري را وزارت تعاون٬ کار و رفاه اجتماعی برگزار می
کند.



مشهد آماده هوشمند شدن است

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/11/14

ایران اکونومیست-معاون علمی و فناوري گفت: خراسان رضوي ظرفیت هاي بالقوه بسیاري در توسعه فناوري هاي پیشرفته
دارد و اکنون محیط مشهد آماده براي هوشمند شدن است.

سورنا ستاري معاون علمی و فناوري رئیس جمهور در
مراسم گشایش یک مرکز نوآوري در خراسان رضوي با
اشاره به نقش شرکت هاي دانش بنیان و صنایع خلاق در
پیشرفت پایدار استان ها گفت: یکی از بخش هاي مهم
زیست بوم کارآفرینی و رونق آن وجود پارك هاي علم و
فناوري است که کمک می کند ایده هاي جوانان خلاق و
بومی استان به کسب و کارهاي فناورانه و دانش بنیان بدل

 
شود. 

وي، توسعه زیست بوم کارآفرینی و نوآوري شرکت هاي
دانش بنیان و صنایع خلاق را یک ضرورت حیاتی براي حمایت از جوانان بومی و حل مشکلات دانست و افزود: رونق این زیست بوم
نیازمند حمایت همه بخش هاي استانی است و تلاش می کنیم تا با حمایت سخت افزاري و نرم افزاري، پارك علم و فناوري به مثابه

 
یک مفهوم نرم افزاري، فراتر از محیط فیزیکی به همه نوآوران در سطح استان خدمت ارائه کند. 

رئیس بنیاد ملی نخبگان، با بیان این که زمینه هاي بالقوه بسیاري براي توسعه فناوري ها در استان خراسان رضوي نهفته است ادامه
داد: این استان ظرفیت هاي بالقوه بسیاري در توسعه فناوري هاي پیشرفته دارد و اکنون محیط مشهد آماده براي هوشمند شدن
است. هوشمندي این شهر، با اقدامات خوب استانی در مساعد کردن محیط براي شرکت هاي دانش بنیان و صنایع خلاق، همچنین

 
فراهم کردن حضور سرمایه گذار بخش خصوصی، بیش از هر زمان دیگري به واقعیت نزدیک شده است. 

وي افزود: تا کنون بیش از 172 ایده در قالب برگزاري 5 رویداد نوآورانه برگزار شده به مرکز «شتاب ایده» رسیده و زمینه را براي

 
تشکیل تیم هاي نوآور و جذب سرمایه هاي سرگردان، در راستاي تشکیل کسب و کارهاي بین المللی فراهم کرده است. 

ستاري خاطر نشان کرد: حمایت از کارآفرینان و ایده پردازان جوان کشور، حمایت و هدایت کسب و کارهاي نوپا و صاحب ایده در

 
حوزه هنر، معماري، شهرسازي، صنایع ساختمانی، طراحی صنعتی و گردشگري مهم ترین هدف این مرکز نوآوري است. 

 
رونمایی از محصولات نوآورانه پارك علم و فناوري مشهد 

ستاري، در ادامه این سفر یک روز از پارك علم و فناوري استان خراسان رضوي بازدید کرد. در این بازدید از دو محصول ایران ساختی
که توسط معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري در قالب طرح کلان ملی از تولید آنها حمایت شده است رونمایی شد. یکی از این
محصولات دستگاه ضد عفونی کننده سطوح و محیط بخار آب اکسیژنه پلاسمایی است که با آن اجسام، محیط و تجهیزات پزشکی



 
ضدعفونی می شود. 

همچنین بازدید از کارخانه نوآوري مشهد، افتتاح یک مرکز نوآوري و شتابدهی و حضور در جمع فعالان فناور و کار آفرین استان
خراسان رضوي از دیگر برنامه هاي معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري در این سفر یک روزه است.



خلع ید مفسدین نجات بخش صنعت استان/دلیل عدم رغبت سرمایه گذاري در

گیلان چیست؟

منبع: رشت 20شماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/11/14

آقازاده با بیان اینکه احیاي کارخانه ها و برطرف کردن مشکلات کارگري و سرمایه گزاري روي آن ها در دستور کار
قرارگرفته، گفت: تلاش می کنیم تا گلوگاه هاي فساد را شناسایی و خلع ید مفسدین را به نحو احسن به سرانجام برسانیم.

نوشته خلع ید مفسدین نجات بخش صنعت استان/دلیل عدم رغبت سرمایه گذاري در گیلان چیست؟ ...

 خلع ید مفسدین نجات بخش صنعت استان/دلیل عدم
خلع ید مفسدین نجات بخش صنعت استان/دلیل عدم رغبت

سرمایه گذاري در گیلان چیست؟

رغبت سرمایه گذاري در گیلان چیست؟ به گزارش رشت20و به نقل از فارس، سید علی آقازاده با حضور در تحریریه خبرگزاري فارس

 
گیلان به سؤالات خبرنگاران این رسانه پاسخ گفت. 

 
 

آقازاده در حال حاضر نماینده مردم شهرستان رشت در مجلس شوراي اسلامی، عضو کمیسیون امنیت ملی و رئیس کمیته دفاع
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شوراي اسلامی است که سابقه حضور در کسوت نمایندگی مجلس شوراي اسلامی در

 
دوره هشتم را نیز در کارنامه دارد. 

 
فارس: مهم ترین دغدغه مجلس یازدهم براي رفع مشکلات معیشتی مردم چیست؟ 

آقازاده: امروز شرایط اقتصادي و معیشتی براي بسیاري از دهک هاي جامعه مساعد نبوده و نابسامانی هاي اقتصادي، مردم را به
زحمت انداخته ازاین رو، مجلس با تصویب طرح هاي معیشتی تلاش خود را براي بهبود وضعیت معیشت اقدام کرد که برخی از آن ها

 
در مرحله اجرا توسط قوه مجریه با مشکل یا استنکاف مواجه شد. 

 
فارس: مشکل اصلی عدم بهبود وضعیت معیشتی چیست؟ 

آقازاده: متأسفانه اقتصاد آشفته امروز کشور محصول بی درایتی، بی تدبیري و عدم نگاه به توان داخلی بوده و چاله هاي زیادي را ایجاد

 
کرده است. 

 
فارس: مجلس براي تعیین تکلیف وضعیت سربازي چه اقداماتی انجام داده است؟ 

افزایش حقوق سربازان، اجراي قانون جدید مدت خدمت سربازي، آخرین وضعیت مشمولان غایب و تعیین تکلیف غیبت سربازي
ازجمله مواردي است که موردبحث مجلس در خصوص مباحث مربوط به سربازي موردبررسی قرار گرفت تا حقوق پرداختی بر اساس
شرایط تأهل سربازان، منطقه عملیاتی و جنگی امنیتی، مناطق محروم و بد آب وهوا تغییر پیدا کند، بنابراین در سال آینده چهار برابر
یعنی حدود 1 میلیون و 800 هزار تومان خواهد شد البته موضوعات دیگري در راستاي ساماندهی خدمت سربازي پیشنهادشده که



 
امیدوارم در سال آینده نیز تحقق آن رقم بخورد. 

 
فارس: برنامه مجلس براي مبارزه با فساد و مفسدین به عنوان یکی از مطالبات ویژه مردم چیست؟ 

مبارزه با فساد و مفسدین یکی از مطالبات مهم مردم عزیز ماست، چراکه متأسفانه فساد در سطوح مختلف در ایران ریشه دوانیده که
به هیچ عنوان قابل اغماض و چشم پوشی نبوده، باید کاري کرد که هیچ مفسدي، جاي امنی براي خیالات شوم خود در ایران پیدا
نکند، امروز این حرکت جهادي و انقلابی که در قوه قضائیه دیده می شود مؤید روزهاي خوب و روشن در آینده اي نه چندان دور
است و البته ما نیز از رسانه ها و اصحاب محترم رسانه می خواهیم که در این موضوع به ما کمک کنند و چشم بیدار این جبهه مهم
انقلاب باشند و همان طور که رئیس قوه قضائیه گفتند خبرنگاران در امنیت خاطر می توانند چشم و گوش مسؤولین در این مبارزه

 
مهم و اساسی باشند. 

 
فارس: مردم براي تهیه مسکن با مشکلات زیادي مواجه می شوند، به نظر شما مردم منتظر روزهاي آرام در بازار مسکن بمانند؟ 

امروز مردم از وضعیت مسکن، معیشت و تورم بسیار گله مند هستند، وضعیتی که قشر ضعیف را متأسفانه ضعیف تر و ما نیز شرمنده
مردم هستیم که سوء مدیریت ها و عدم کارآمدي مسؤولین که با وعده بهبود معیشت در مسند خدمت قرارگرفته بودند، روي سفره و
معیشت مردم تأثیر عمیقی گذاشته به طوري که اگر خرید خانه تا دیروز براي اقشار کم درآمد رؤیا بوده امروز اجاره خانه نیز به
زویایی تبدیل شده که این وضعیت محصول نابسامانی هاي اقتصادي و رهاشدگی بازار توسط مسؤولین امر بوده است، مجلس یازدهم
طرح هاي مختلفی ازجمله ساماندهی تقاضاي بازار مسکن و طرح مالیات بر خانه هاي خالی را مطرح کرده تا با وجود جهش قیمتی

 
شدید مسکن که به خانواده هاي جویاي مسکن فشار زیادي وارد کرده، شوك قیمتی اتفاق بیفتد. 

 
فارس: براي وضعیت نامطلوب صنعت استان چه اقدامی کرده و یا چه برنامه اي دارید؟ 

صنعت استان گیلان زخم هاي زیادي دیده و در معرض نامهربانی ها و ناجوانمردي هاي زیادي قرارگرفته چراکه گیلان داراي کارخانه
هایی است که اگر همه آن ها مشغول کار بودند وضعیت اشتغال استان بسیار مطلوب می شد اما متأسفانه بی تدبیري ها، فشارها، عدم
همکاري ها و حتی در بسیار از موارد خصوصی سازي هاي بدون نظارت، بلاي اقتصاد استان شد و چرخ بسیاري از کارخانه ها را از
حرکت بازداشت و بسیاري دیگر را به حالت نیمه فعال درآورد، از طرفی وجود قوانین دست و پاگیر و معطل شدن سرمایه گذار و البته
دویدن ها و پشت در مسؤولان استانی ماندن هاي بی حساب وکتاب دلیل عمده دیگري از عدم رغبت سرمایه گذاري در استان گیلان

 
است. 

 
فارس: مجلس براي اقدامات محسوس دستگاه قضا در این زمینه چه برنامه حمایتی دارد؟ 

آقازاده: بااراده دستگاه قضا و برنامه نمایندگان مردم رشت احیاي کارخانه ها و برطرف کردن مشکلات کارگري و سرمایه گزاري روي
آن ها در دستور کار قرارگرفته و برنامه هاي مدونی براي برخورد قاطع با متهمین و مسببین وضعیت اسف بار کارخانه هاي برند
استان وجود دارد و با مفسدین مماشات نمی شود لذا تلاش می کنیم تا گلوگاه هاي فساد را شناسایی و خلع ید مفسدین را به نحو
احسن به سرانجام برسانیم بنابراین با توجه به ارزیابی هاي صورت گرفته و احصاي مشکلات برخی از کارخانه هاي نیمه فعال و

 
غیرفعال استان که ظرفیت احیاي دوباره آن مشهود است، زمینه شغلی فراوانی به امید خدا در انتظار جوانان گیلانی خواهد بود. 

فارس: یکی از موضوعات و تأکیدات رهبر معظم انقلاب بحث توجه به بیانیه گام دوم انقلاب است، چه برنامه اي براي تحقق منویات



 
ایشان دارید؟ 

آقازاده: بعد از انتشار بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی توسط رهبر انقلاب، تحلیل هاي مختلفی از این بیانیه توسط خواص جامعه ارائه
شد و این بیانیه به طور ویژه موردتوجه قرار گرفت بنابراین مجلس شوراي اسلامی نیز با تشکیل فراکسیون گام دوم انقلاب، تحقق
بیانات رهبري را در دستور کار قرار داده چراکه این بیانیه خطاب به ملت ایران به ویژه جوانان براي ورود به دومین مرحله خودسازي و
تمدن سازي است تا نسل جدیدِ زندگی جمهوري اسلامی ایران رقم بخورد، بنابراین، میدان دار کردن اصلی جوانان در حوادث و عرصه

 
مدیریت با نهادینه سازي و انتقال باور «ما می توانیم» به همگان به طورجدي، در دستور کار فراکسیون قرار گرفت. 

 
فارس: براي تحقق منویات رهبري درباره گام دوم چه باید کرد؟ 

فارس: ارتقاي بینش سیاسی آحاد مردم و همچنین ایجاد زمینه براي حرکت عمومی منضبط، پرسرعت و همراه با پیشرفت محسوس
با محور جوان متعهد و حزب اللهی موردتوجه است چراکه معتقدیم نسل گذشته باید از نسل جوان امروز استقبال کند و عرصه را به

 
نسل جدید واگذار کند. 

 
فارس: چه میزان شعارهاي تعیین شده از سوي رهبر انقلاب در حوزه اقتصادي و مشخصاً اقتصاد مقاومتی محقق شده است؟ 

اقتصاد مقاومتی الگویی از اقتصاد پیشرفته مستقل و مستحکمی هست که با اتکا به ظرفیت هاي مولد مردمی و دولتی می توان
بسیاري از مشکلات اقتصادي را سامان بخشید؛ کمیسیون جهش تولید هم در این راستا فعالیت هایی را در دستور کار قرار داده
ازجمله اصلاح و تقویت همه جانبه نظام مالی کشور براي رسیدن به ایجاد ثبات در اقتصاد ملی، افزایش تولید داخلی نهاده ها و
کالاهاي اساسی، پیشتازي اقتصاد دانش بنیان، توسعه حوزه عمل مناطق آزاد و ویژه اقتصادي کشور براي انتقال فناوري هاي
پیشرفته، گسترش صادرات کالا و خدمات و صرفه جویی در هزینه هاي عمومی کشور با تأکید بر تحول اساسی در ساختارها، منطقی
سازي اندازه دولت و حذف دستگاه هاي موازي و غیرضروري و هزینه هاي زائد از برنامه هایی است که کمیسیون جهش تولید در

 
دستور کار خود قرار داده است 

 
فارس: راهکار مجلس چیست؟ 

آقازاده: تقویت فرهنگ جهادي در ایجاد ارزش افزوده، تولید ثروت، بهره وري، کارآفرینی، سرمایه گذاري و اشتغال مولد و حمایت از
تولیدات ملی از برنامه هاي این کمیسیون در راستاي جهش تولید است، البته گفتمان سازي این مهم نیز به ویژه در محیط هاي

 
علمی، آموزشی و رسانه اي و تبدیل آن به گفتمان فراگیر و رایج ملی از برنامه هاي مجلس شوراي اسلامی می باشد. 

 
فارس: براي حفظ صنعت کشاورزي در گیلان و جلوگیري از مهاجرت روستاییان چه برنامه هایی پیش بینی شده است؟ 

اهمیت اقتصاد کشاورزي در روستاها بر کسی پوشیده نیست چراکه بخش مهمی از اقتصاد کشور را تحت تأثیر قرار می دهد و گیلان
به عنوان استانی که بخش مهمی از اقتصاد آن بر پایه کشاورزي است اهمیت توجه به اقتصاد کشاورزي را بر همگان مسجل کرده
بنابراین توجه به توسعه روستایی در راستاي حضور جوانان در روستاها و رغبت آنان براي کار کشاورزي علمی و تخصصی و فعالیت

 
اقتصادي براي جلوگیري از مهاجرت آن ها از اولیت هاي ما خواهد بود. 

 
فارس: برنامه شما؟ 



آقازاده: توسعه روستایی نیازمند خلق استراتژي هاي همه جانبه با مدنظر قرار دادن شاخصه هاي اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی است،
توجه به رویکردهاي اقتصادي روستا، جلوگیري از تاراج زمین هاي کشاورزي به قیمت ارزان، توجه به استراتژي رفع نیازهاي اساسی
کشاورزان، توجه به استراتژي توسعه اجتماعی و تسهیل در بستر خدمات رسانی به کشاورزان می تواند موجب درآمدزایی پایدار و

 
رغبت براي زندگی در روستا و در نتیجه جلوگیري از مهاجرت به شهرها شود. 

 
فارس: نابسامانی وضعیت رودخانه هاي زرجوب و گوهر رود چه زمانی پایان می یابد؟ 

سال هاست که دو رودخانه معروف رشت، زرجوب و گوهررود حساسیت هاي ویژه اي را ایجاد کرده و هرروز بر خرابی این دو رودخانه
افزوده شده است اگرچه بخش اعظمی از این رودخانه در شهرستان رشت بوده اما به دلیل تداوم مسیر این رودخانه ها به تالاب انزلی،
روستاهاي مسیر را تحت تأثیر قرار داده و این یعنی این مسئله یک مشکل استانی است، در حال حاضر مسؤولان براي بهبود وضعیت
رودخانه ها به قرارگاه خاتم سپاه پناه بردند اما روند تخریب و وسعت آن به حدي است که باید با فراهم شدن امکانات و زمینه سازي
زیرساختی این رودخانه اقدامات شایان توجهی انجام شود و در این سال ها حریم رودخانه ها مورد تعرض قرارگرفته و امروز آزاد کردن
آن ها کار بزرگ و زمان بري است، باید منتظر تصمیمات مدیران باشیم تا امروز که هرروز بر وسعت تخریب این رودخانه ها افزوده

شده است.



بهره برداري از 5 طرح کارآفرینی در شهرستان ملایر

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/11/14

همزمان با ایام االله دهه مبارك فجر 5 طرح کارآفرینی در شهرستان ملایربهره برداري رسید.

به گزارش خبرگزاري صداو سیما مرکز همدان، فرماندار ملایر گفت: با
بهره برداري از 5 طرح کارآفرینی روستایی براي 50 نفر اشتغال پایدار

 
ایجاد شد. 

قدرت االله ولدي گفت: به مناسبت دهه فجر 5 طرح کارآفرینی و
اشتغال زا شامل مروارید بافی سبد بافی تریکو و کارگاه خیاطی و
قلمزنی در روستا هاي خردمند، علی آباد، توچغاز و دهنو به بهره

 
برداري رسید. 

او با بیان اینکه در این کارگاه ها براي 50 نفر اشتغال پایدار ایجاد
شده است افزود: این طرح ها از محل صندوق هاي مردم یار و اشتغالزا
که با همکاري خیرین و مساجد شکل گرفته است با همکاري سپاه و

 
بسیج سازندگی اجرا شده است. 

فرماندار ملایر اضافه کرد : در دهه فجر امسال 61 طرح عمرانی با اعتبار 241 میلیارد و 379 میلیون تومان در این شهرستان بهره

 
برداري و عملیات اجرایی 17 طرح با اعتبار 148 میلیارد و 430 میلیون تومان آغاز می شود. 

ولدي با بیان اینکه با بهره برداري از طرح هاي دهه فجر براي یک هزار و 779 نفر اشتغال ایجاد می شود گفت: با اجراي کامل طرح
هایی هم که عملیات اجرایی آن ها آغاز می شود، 770 شغل جدید را در شهرستان ملایر خواهیم داشت.



پایان داوري نخستین دوره جشنواره ملی کاریکاتور کارا

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/11/14

حامد شمس از پایان داوري نخستین دوره جشنواره ملی کاریکاتور '' کارا'' خبر داد.

رییس مرکز روابط عمومی وزارت کار خبر داد: پایان داوري
نخستین دوره جشنواره ملی کاریکاتور کارا حامد شمس از
پایان داوري نخستین دوره جشنواره ملی کاریکاتور ""

 
کارا"" خبر داد. 

به گزارش برنا؛ حامد شمس با اعلام این خبر گفت: داوري

 
نخستین دوره جشنواره ملی کاریکاتور کارا به پایان رسید. 

او افزود: هیات داوران متشکل از احمد عربانی٬ جواد
علیزاده و علی درخشی با بررسی 196 اثر رسیده به دبیرخانه جشنواره که متعلق به 108هنرمند بود 65 اثر را واجد شرکت در

 
نمایشگاه و انتشار در کتاب جشنواره اعلام کردند. 

شمس با بیان این که در این مرحله 12 اثر به مرحله دوم داوري راه یافتند، خاطرنشان کرد: پس از بررسی هاي صورت گرفته در

 
پایان 7 اثر نیز به بخش پایانی داوري راه می یابند. 

رییس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی تصریح کرد: برگزیدگان نخستین دوره جشنواره ملی
کارتون و کاریکاتور روز 29 بهمن در مراسم ""تجلیل از برگزیدگان ملی سیزدهمین جشنواره کارآفرینان برتر 1398 "" معرفی

 
خواهند شد. 

نخستین دوره جشنواره ملی کاریکاتور "" کارا"" با موضوع کارآفرینی با 7 عنوان محوري از سوي وزارت تعاون٬ کار و رفاه اجتماعی
برگزار می شود.




